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1. Inledning
Det gångna verksamhetsåret har varit en återgång till ett mer normalt läge efter 
de utmanande åren med coronapandemin. Kriget i Ukraina har fortsatt prägla 
den politiska diskussionen och under det gångna verksamhetsåret blev det fin-
ländska Nato-medlemskapet ett faktum. Då Svenska folkpartiet slog fast år 2016 
att Finland år 2024 ska vara medlemmar i Nato kändes det här säkert för många 
avlägset. Det långsiktiga arbetet som gjorts under årens lopp för att förbereda 
medlemskapet, där SFP har varit en bärande kraft, gjorde att Finlands medlem-
skap kunde godkännas i rekordfart. 

Under årets lopp har de nya välfärdsområdena påbörjat sina arbeten runt om-
kring i Finland och det här har naturligtvis påverkat partiets verksamhet då vi 
nu har en ny nivå av demokratiskt valda beslutsfattare. Detta arbete kommer att 
utvecklas över tid. 

Riksdagsvalet som hölls 2.4.2023 har naturligtvis varit en stor kraftansträng-
ning under året. Valet var ett väldigt speciellt val då väldigt mycket av valdiskus-
sionen kom att handla om frågan om vilket parti som skulle bli statsministerparti 
och vi såg också tendenser till att man försökte göra valet till ett blockval. Detta 
bidrog säkerligen till att särskilt de Gröna och Vänsterförbundet förlorade rejält 
i valet. Även SFP förlorade en del röster på detta varför vi på valaftonen kunde 
konstatera att vi nådde en avvärjningsseger då vi kunde säkra partiets nio man-
dat som i tidigare val, vilket med tanke på Svenska riksdagsgruppens tyngd var 
otroligt viktigt. 

Arbetet med att bygga upp för seger i kommande val behöver inledas omedelbart. 
Behovet av SFP:s politik har inte minskat, utan tvärtom har vi en ytterst viktig 
betydelse för diskussionen och då det gäller att hålla fram våra värderingar fram-
över. Ett polariserat samhällsklimat gynnar inte nationen, utan SFP:s lösnings-
inriktade position behövs i allra högsta grad. Det att vi i riksdagsvalet för första 
gången i partiets historia hade kandidater i alla valkretser i fasta Finland visar 
att vi gör nya erövringar och framöver ska vi växa ytterligare. 

Vi ska gå framåt tillsammans!
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2. Partidagen
Efter två år då partidagen inte kunnat ordnas på traditionellt sätt var det roligt 
för alla att partiet äntligen kunde ordna en komplett partidag med bland annat 
partidagsmiddag.

Partidagen anordnades som ett hybridmöte 20–22 maj 2022 i Åbo. Partidagsplat-
sen var Åbo mässcentrum. Delegaterna hade även möjlighet att delta på distans. 

Partidagen direktsändes såsom tidigare år, likaså simultantolkades mötesför-
handlingarna till finska.

På fredagen anordnade Åbo stad en mottagning för partidagens deltagare på Åbo 
stadshus. Värd för mottagningen var borgmästare Minna Arve, som välkomna-
de partidagen till Åbo. 

På lördagsmorgon välkomnades partidagen till Åbo mässcentrum till musik av 
unga Daryna Nehoda som kommit till Finland som ukrainsk flykting.

Partidagen inleddes med en öppningsceremoni som leddes av konferencieren 
Andreas Elfving. Under ceremonin framförde partiordförande, justitieminister 
Anna-Maja Henriksson sitt linjetal till partidagen.

Öppningsceremonin fortsatte med ett seminarium om Nordens säkerhetspolitis-
ka vägval med partiordförande Anna-Maja Henriksson, Senior Fellow, frivärld 
Patrik Oksanen och redaktör Antti Kuronen.

Under lördagsförmiddagen fick partidagen ta del av flertal gästhälsningar. På 
plats fanns
• vice borgmästare Elina Rantanen, Åbo stad
• direktör Kari Häkämies, Egentliga Finlands förbund
• acting co-president llhan Kyuchyuk, ALDE Party 
• partisekreterare Fredrik Carstens, Venstre, Norge
• lagtingsledamot Robert Mansén, Åländsk center
• folktingssekreterare Christina Gestrin
• ordförande för Liberal Internationals människorättskommitté Astrid Thors
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Partidagen fick även ta emot videohälsningar av:
• partiordförande Nikolai Rybakov, YABLOKO i Ryssland
• partiledare Jakob Ellemann-Jensen, Venstre i Danmark
• partiordförande Johan Pehrsson, Liberalerna i Sverige 
• acting co-president Timmy Dooley, ALDE Party
• gruppordförande Stéphane Séjourné, Renew Europe gruppen i Europaparla-

mentet 

Partidagen hade även äran att få besök av ambassadör Olga Dibrova från Ukraina.

Under öppningsceremonin framfördes tal av 
• Thomas Blomqvist, minister för Nordiskt samarbete och jämställdhet
• Anders Adlercreutz, gruppordförande för Svenska riksdagsgruppen
• Eva Biaudet, ordförande för partifullmäktige
• Nils Torvalds, europaparlamentariker

Sång framfördes av Emilia Qvist samt musik av Julia Rima, Mari Tirkkonen 
och Jussi Littunen från Fjärdfestivalen. 

Totalt deltog 222 delegater i partidagen, och totalt ca 330 deltagare.

I den allmänpolitiska debatten hölls totalt 59 inlägg.

Partidagen behandlade 35 motioner.

På lördagkväll hölls partidagssupé på Radisson Blu Marina Palace Hotel, i Åbo.

Söndagen inleddes med andakt i Mikaelskyrkan med kyrkoherde Mia Bäck.  
Varefter partidagen uppvaktade hjältegravarna vid Åbo begravningsplats. 

Partidagen valde enhälligt Anna-Maja Henriksson till partiordförande för 
verksamhetsåret 2022–2023.

Till vice ordförande för verksamhetsåret 2022–2023 valdes enhälligt Sandra 
Bergqvist, Silja Borgarsdóttir Sandelin och Henrik Wickström. 

Partidagen valde även ett nytt partifullmäktige bestående av partiets presidium 
och 46 ledamöter med personliga ersättare inklusive representation från de re-
gistrerade medlemsföreningar, som erhållit förbundsstatus inom partiet. 

Partidagen avslutades med att en kvartett från Brahe Djäknar och Flora framför-
de Modersmålets sång och Vårt land. 



SVENSKA FOLKPARTIET 2022–20234

3. Motionsuppföljning 
från partidagen 2022

Motion 1 – Psykiskt stöd bör 
erbjudas efter missfall
Uppföljningsansvar: Crista Grönroos

Partidagens beslut
SFP arbetar för: 
• att behovet av betald ledighet för per-

soner som drabbas av missfall samt 
deras partner utreds.

• att kompetensen hos sjukvårdsperso-
nalen gällande upplevelser av miss-
fall stärks

• att uppföljningsbesök hos mödraråd-
givningen genomförs med personer 
som genomgått missfall där den psy-
kiska hälsan bedöms och det erbjuds 
lämpliga former av hjälp och stöd 

Uppföljning:
• Motionen har skickats till förtroen-

devalda i välfärdsområdena samt 
riksdagsgruppen

• Motionen togs i beaktande i bered-
ningen av riksdagsvalsprogrammet, 
och kommer att beaktas i bered-
ningen av punkter inför eventuella 
regeringsförhandlingar

• En modellmotion kommer att förbe-
redas till de förtroendevaldas förfo-
gande

Motion 2 – 
Självbestämmanderätten och 
jämlikhet ska säkerställas i 
steriliseringslagen 
Uppföljningsansvar: Andreas Elfving

Partidagens beslut 
SFP arbetar för: 
• att Steriliseringslagen revideras 

för att säkerställa den kroppsliga 
självbestämmanderätten och att i 
lagstiftningen slopa uppmaningen att 
partnern bör närvara vid ett rådgiv-
ningstillfälle.

• att Social- och hälsovårdsministe-
riets etiska delegation Etene gör en 
utredning och rekommendation för 
vilken den sänkta åldersgränsen 
borde vara. 

Uppföljning:
• Partidagens beslut har skickats för 

kännedom till riksdagsgruppen och 
ministerstaben 

• Frågan bevakas inför kommande 
regeringsförhandlingar
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Motion 3 – Uppdatera 
drogpolitiken, tillåt 
injektionsrum!
Uppföljningsansvar: Andreas Elfving

Partidagens beslut 
SFP arbetar för: 
• att en nationell arbetsgrupp tillsätts 

för att utreda hur en speciallag som 
möjliggör försök med övervakade 
brukarrum kunde genomföras 

• att införa brukarrum i Finland. 

Uppföljning:
• Partidagens beslut har skickats för 

kännedom till riksdagsgruppen samt 
det socialpolitiska utskottet

• Frågan bevakas inför kommande 
regeringsförhandlingar

Motion 4 – Jämlik 
äldreomsorg 
Uppföljningsansvar: Annica Tallqvist

Partidagens beslut 
SFP arbetar fortsättningsvis för: 
• att trygga och stärka pensionärernas 

ekonomiska ställning. 

Uppföljning:
• Partidagens beslut har skickats för 

kännedom till riksdagsgruppen och 
ministerstaben 

• Motionen tas i beaktande i bered-
ningen av riksdagsvalsprogram

Motion 5 – Dags att ta 
endometrios på allvar 
Uppföljningsansvar: Crista Grönroos

Partidagens beslut 
SFP arbetar för: 
• att information om endometrios 

sprids i skolorna, t.ex. på lektioner i 
hälsokunskap.

• att menstruation, mensvärk och 
endometrios diskuteras vid besök till 
skolhälsovården, så att personer som 
har mens lär sig identifiera sympto-
men på endometrios och får kunskap 
om hur hjälp kan fås. 

Uppföljning:
• Motionen har skickats för kännedom 

och för åtgärder till våra förtroende-
valda i kommuner och välfärdsområ-
den. Motionen har även skickats för 
kännedom till riksdagsgruppen.

• Motionen tas i beaktande i bered-
ningen av punkter till eventuella 
förhandlingar om regeringsprogram-
met.

• En modellmotion kommer att skrivas 
till de förtroendevaldas förfogande.

Motion 6 – Komplettera 
vårdreformen med ett 
fastläkarsystem
Uppföljningsansvar: Andreas Elfving

Partidagens beslut 
Gemensamt svar på motion 6 och 7. 
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Motion 7 – Införande av 
egenläkare 
Uppföljningsansvar: Andreas Elfving

Partidagens beslut 
SFP arbetar för: 
• att ett system för egenläkare och 

egen sjukskötare för seniorerna och 
sådana personer med ett kontinuer-
ligt behov av vård skapas, eftersom 
möjligheten att besöka samma be-
kanta läkare skapar trygghet 

• att möjligheterna för pilotprojekt 
med egenläkare i välfärdsområde-
na som skulle gälla en större del av 
befolkningen utreds 

Uppföljning:
• Frågan finns med i valprogrammet 

inför riksdagsvalet 2023
• En modellmotion kommer att skrivas 

till de förtroendevaldas förfogande.
• Motionen har skickats för kännedom 

och för åtgärder till våra förtroende-
valda i kommuner och välfärdsområ-
den. Motionen har även skickats för 
kännedom till riksdagsgruppen.

Motion 8 – Rehabilitering  
av äldre 
Uppföljningsansvar: Annica Tallqvist

Partidagens beslut 
SFP arbetar för:
• att behovet av rehabilitering bland 

de äldre kartläggs i ett tidigt skede i 
förebyggande syfte och att tillräck-
liga resurser för rehabiliteringen 
reserveras 

• att geriatriska enheter för bedöm-
ning och rehabilitering inrättas i alla 
välfärdsområden (Äldrepolitiska 

handlingsprogrammet 2017) för att 
säkerställa tillgången till likvärdig 
rehabilitering oberoende av bo-
ningsort 

Uppföljning:
• Motionen har skickats för kännedom 

och för åtgärder till våra förtroende-
valda i kommuner och välfärdsområ-
den.

• Partidagens beslut har skickats för 
kännedom till riksdagsgruppen, 
ministerstaben, de förtroendevalda i 
kommunerna samt det socialpolitiska 
utskottet

Motion 9 – Bättre 
ätstörningsvård för 
barn och unga på båda 
nationalspråken 
Uppföljningsansvar: Annica Tallqvist

Partidagens beslut 
SFP arbetar för: 
• Att det ska finnas tillgängliga låg-

tröskelmottagningar för personer 
som lider av ätstörningar så att man 
snabbt får en första kontakt med 
vården 

• Att det ska finnas tillräckligt med 
vårdplatser på såväl svenska som fin-
ska för personer som lider av ätstör-
ningar så att vården kan inledas så 
snabbt som möjligt efter diagnos 

• Att man i de nya välfärdsområdena 
satsar på förebyggande åtgärder, 
tidiga insatser, samordning av infor-
mation och på samarbete med sko-
lorna och elevhälsovården vad gäller 
ätstörningsvården Att det skapas 
stödformer för familjer som har ett 
ätstörningssjukt barn 
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• Att en nationell plan för ätstörnings-
vården tas fram 

Uppföljning:
• Motionen har skickats för kännedom till 

riksdagsgruppen och ministerstaben 
• Motionen har skickats för kännedom 

och för åtgärder till våra förtroende-
valda i kommuner och välfärdsområ-
den.

Motion 10 – Säkra trans
personers rättigheter nu! 
Uppföljningsansvar: Andreas Elfving

Partidagens beslut
SFP arbetar för: 
• att den nya translagen, där kravet på 

avsaknad av fortplantningsförmåga 
slopas, godkänns av den sittande 
riksdagen och träder i kraft så fort 
som möjligt 

• att man ger skadestånd till de tran-
spersoner som tvångssteriliserats 
under den tid nuvarande lagstiftning 
varit i kraft 

• att Finland lagstiftar om ett tredje  
juridiskt kön enligt partidagens  
beslut 2019 

• att åldersgränsen för korrigering av 
det juridiska könet sänks till 15 år 
och att yngre personer kan korrigera 
sitt juridiska kön med vårdnadshava-
rens tillstånd 

Uppföljning:
• Motionen har skickats för kännedom 

till riksdagsgruppen och ministersta-
ben samt jämställdhetsutskottet

• Frågan bevakas inför kommande 
regeringsförhandlingar

Motion 11 – Enheten för 
krisbemanning 
Uppföljningsansvar:  
Christoffer Hällfors

Partidagens beslut 
Gemensamt svar på motion 11 och 12. 

Motion 12 – Motion om 
allmän samhällsberedskap 
Uppföljningsansvar:  
Christoffer Hällfors

Partidagens beslut 
SFP arbetar för: 
• att civiltjänstsystemet ska kopplas 

tydligare till verksamhetsmodellen 
i Statsrådets principbeslut om den 
övergripande säkerheten och till 
samhällets beredskap 

Uppföljning:
• Tas upp i möjliga regeringsprograms-

förhandlingar

Motion 13 – Garantera 
ungdomsfullmäktige jämlika 
möjligheter att påverka! 
Uppföljningsansvar:  
Christoffer Hällfors

Partidagens beslut 

SFP arbetar för: 
• att alla kommuner och välfärdsom-

råden har ett ungdomsfullmäktige 
med reella möjligheter att påverka 
att ungdomsfullmäktige ges direkt 
initiativrätt i kommun- och välfärds-
områdesfullmäktige
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• att ungdomsfullmäktige ges möjlig-
het att välja en person inom sig med 
närvaro- och yttranderätt i fullmäk-
tige, styrelse, nämnder och sektioner 
i kommunerna och välfärdsområdena 

Uppföljning:
• Sänts till välfärdsområdesfullmäk-

tigemedlemmar så de kan ta den i 
beaktande

• Sänts till Stads- och kommun-
fullmäktige medlemmar så de kan ta 
den i beaktande

• Modellmotion ska göras för att sända 
som exempel till kommunerna och 
välfärdsområdena

Motion 14 – 
Väderleksrapporten i FST 
Uppföljningsansvar: Andreas Elfving

Partidagens beslut 
Svenska folkpartiet fortsätter arbeta 
för 
• att Karlebys position som en del av 

den finlandssvenska gemenskapen 
bibehålls och stärks

Uppföljning:
• Partiets organisationsutskott har 

fört diskussioner om hur förbätt-
ra Karlebys position inom partiet. 
Svenska YLE har informerats om 
utmaningarna med hur Karleby be-
handlas t.ex. i väderrapporterna.

Motion 15 – Bättre pensioner 
för kvinnor 
Uppföljningsansvar:  
Christoffer Hällfors

Partidagens beslut
SFP arbetar för: 
• att samhället ska vara jämställt, 

bland annat vad gäller arbetsklima-
tet, lika lön och villkor på arbets-
marknaden så att det medför en jämn 
pensionsutveckling för kvinnor och 
män. 

Uppföljning:
• Vikten av ett jämställt samhälle lyfts 

upp i valprogrammet
• Frågan bevakas inför kommande 

regeringsförhandlingar
• Arbetsmarknadspolitiska utskottet 

funderar på möjliga andra åtgärder

Motion 16  Vård av barnbarn 
Uppföljningsansvar:  
Christoffer Hällfors

Partidagens beslut 
SFP arbetar för: 
• att man utreder möjligheten för mor- 

och farföräldrar eller annan närstå-
ende som är i arbetslivet att vårda 
sjukt barn med lön enligt samma 
premisser som föräldrarna 

Uppföljning:
• Fanns med i riksdagsvalsprogram-

met 2023
• Frågan bevakas inför kommande 

regeringsförhandlingar
• Arbetsmarknadspolitiska utskottet 

funderar på möjliga andra åtgärder



SVENSKA FOLKPARTIET 2022–2023 9

Motion 17 – 
Integrationsåtgärder vid 
ankomsten till Finland bör 
vara lika för alla grupper, 
oavsett anledning för 
ankomsten 
Uppföljningsansvar: Andreas Elfving

Partidagens beslut 
SFP arbetar för: 
• att statliga integrationsåtgärder vid 

ankomsten till Finland likställs för 
alla grupper, oavsett anledning för 
ankomsten. 

• att tydliggöra ansvarsfördelning för 
koordinering av samarbete mellan 
myndigheter, arbetsgivare och kom-
munerna för integrering och inklude-
ring av arbetskraftsinvandrare 

• att förtroendevalda på kommunal 
nivå målmedvetet arbetar för att 
kommunen har beredskap och kun-
skap för att främja inkludering och 
delaktighet på orten 

• att förtroendevalda på kommunal 
nivå arbetar för att det tillsätts lo-
kala koordineringsgrupper, ett slags 
frivilliga medborgargrupper, för att 
ta initiativ, organisera och beva-
ka att aktiva integrationsåtgärder 
verkställs för alla inflyttare i deras 
närmiljö. 

• att förtroendevalda arbetar mot ex-
ploatering av utsatta människor samt 
för förebyggande av människohandel. 

Uppföljning:
• Motionen har skickats för kännedom 

och för åtgärder till våra förtroende-
valda i kommuner och välfärdsområ-
den.

• Motionen har skickats för kännedom 
till riksdagsgruppen och ministers-
taben samt integrationspolitiska 
utskottet och jämställdhetsutskottet

• Frågorna har beaktats och inklude-
rats i valprogrammet inför riksdags-
valet 2023

• Frågan bevakas inför kommande 
regeringsförhandlingar

Motion 18 – All service 
för personer som bor på 
serviceboende borde kunna 
dras av i beskattningen 
Uppföljningsansvar: Andreas Elfving

Partidagens beslut 
SFP jobbar för 
• att hushållsavdraget ytterligare 

utvidgas och att avdragets maximi-
belopp höjs 

Uppföljning:
• Frågan har inkluderats i valprogram-

met inför riksdagsvalet 2023
• Motionen har skickats för kännedom 

till riksdagsgruppen och minister-
staben 

Motion 19 – Processen kring 
bouppteckningen måste 
göras smidigare 
Uppföljningsansvar: Andreas Elfving

Partidagens beslut 
SFP fortsätter arbeta för: 
• att Myndigheten för digitalisering 

och befolkningsdata får tillräckliga 
medel för att sköta sitt uppdrag. 
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Uppföljning:
• Motionen har skickats för kännedom 

till riksdagsgruppen och ministerst-
aben 

• Frågan bevakas inför kommande 
regeringsförhandlingar

Motion 20 – 
Skärgårdstilläggets 
användning bör redovisas 
Uppföljningsansvar:  
Christoffer Hällfors

Partidagens beslut 
Motionen anses besvarad med denna 
motivering. 

Motion 21 – Vi behöver 
ökade krafttag mot 
mobbning i skolorna!
Uppföljningsansvar: Crista Grönroos

Partidagens beslut 
SFP arbetar för: 
• att en myndighet i Finlands åläggs 

att granska hur skolornas upprätt-
hållare uppfyller sina lagstadgade 
uppgifter gällande elevers rätt till en 
trygg skolmiljö och ett jämlikt mobb-
ningsförebyggande arbete

• att säkra resurser för att motverka 
mobbning i alla former 

• att säkerställa tillgången till handle-
dande och stödjande personal så som 
kuratorer och skolpsykologer i de nya 
välfärdsområdena 

Uppföljning:
• Beslutet har sänts för kännedom till 

det utbildningspolitiska utskottet, till 

våra förtroendevalda i kommunerna 
och välfärdsområdena samt till riks-
dagsgruppen och ministerstaben för 
eventuella åtgärder

• Motionen togs i beaktande i bered-
ningen av riksdagsvalsprogrammet 
och kommer att beaktas i bered-
ningen av punkter inför eventuella 
regeringsförhandlingar

Motion 22 – Uppdatera 
kärnenergilagstiftningen! 
Uppföljningsansvar: Crista Grönroos

Partidagens beslut 
SFP arbetar för 
• att det tas fram ett energipolitiskt 

program inför riksdagsvalet 2023 

Uppföljning:
• Partistyrelsen tillsatte en separat 

arbetsgrupp i oktober 2022 för att 
bereda ett energipolitiskt program.

• Ordförande: Heidi Himmanen. 
Sekreterare: Crista Grönroos och 
Anders Portin. Medlemmar: Kristian 
Rehnström, Linda Sederholm, Tage 
Fredriksson, Anders Norrback.

• Beredningen pågick i november-janu-
ari och omfattade 10 sakkunnighö-
randen samt inspel av organisationer 
via ett frågebatteri som bereddes av 
arbetsgruppen. Svenska riksdags-
gruppen och Nils Torvalds stab hade 
möjlighet att kommentera program-
utkastet.

• Programmet ”Hållbar energi ska-
par välfärd” lanserades den 15 mars 
2022.
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Motion 23 – Rätt till att tjäna 
in extra pension efter fyllda 
68 år?
Uppföljningsansvar:  
Christoffer Hällfors

Partidagens beslut 
SFP arbetar för: 
• att intjänandet av pension fortsätter 

också efter den allmänna pensions-
åldern 

• att fortsättningsvis förbättra pen-
sionärernas attraktivitet på arbets-
marknaden 

Uppföljning:
• Frågan har inkluderats i valprogram-

met inför riksdagsvalet 2023
• Motionen har skickats för kännedom 

till riksdagsgruppen och ministerst-
aben 

• Frågan bevakas inför kommande 
regeringsförhandlingar

• Arbetsmarknadspolitiska utskottet 
funderar på möjliga andra åtgärder

Motion 24 – Klimat och 
hållbarhetspolitiska beslut 
ska göras på basis av bästa 
tillgängliga kunskap 
Uppföljningsansvar: Crista Grönroos 

Partidagens beslut 
SFP arbetar för: 
• att trovärdiga utsläppskalkyler främ-

jas i beslutsfattandet 
• att utsläppskalkylernas konsekven-

ser utreds och beaktas 

Uppföljning:
• Partidagens beslut har skickats till 

miljöutskottet, ministerstaben och 
riksdagsgruppen för kännedom och 
för eventuella åtgärder.

• Beslutet tas i beaktande i beredning-
en av punkter till eventuella förhand-
lingar om regeringsprogrammet.

Motion 25 – Främjandet av 
förnybar energi även efter 
EU:s taxonomibeslut 
Uppföljningsansvar: Crista Grönroos

Partidagens beslut 
SFP arbetar för:
• att fortsättningsvis främja förnybar 

energi, såsom vindkraft, solenergi, 
bioenergi och jordvärme

• att göra Finland oberoende av rysk 
energi 

Uppföljning:
• Partidagens beslut har skickats till 

miljöutskottet, ministerstaben och 
riksdagsgruppen för kännedom och 
för eventuella åtgärder. Beslutet 
ska även skickas för kännedom till 
arbetsgruppen som ansvarar för 
beredningen av det energipolitiska 
programmet.

• Beslutet tas i beaktande i beredningen 
av det energipolitiska programmet.

• Beslutet tas i beaktande i beredning-
en av punkter till eventuella förhand-
lingar om regeringsprogrammet. 

• Miljöutskottet arrangerade ett semi-
narium med rubriken ”Framtidens 
energisystem kräver flexibilitet – vad 
betyder det?” den 15 mars 2023 där 
energisystemets anpassningsförmå-
ga till den utökade produktionen av 
förnybar energi tangerades.
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Motion 26 – Mer bioetanol  
i våra bilar 
Uppföljningsansvar: Crista Grönroos

Partidagens beslut 
SFP arbetar för: 
• att främja utveckling, produktion 

och ibruktagande av utsläppssnåla 
drivmedel inom personbils- och den 
tunga trafiken 

• lagstiftning som gynnar framställ-
ning och distribution av inhemska 
biobränslen speciellt för den tunga 
trafiken 

Uppföljning:
• Partidagens beslut har skickats till 

miljöutskottet, ministerstaben och 
riksdagsgruppen för kännedom och 
för eventuella åtgärder.

• Beslutet tas i beaktande i beredning-
en av det energipolitiska program-
met.

• Beslutet togs i beaktande i bered-
ningen av riksdagsvalsprogrammet 
och kommer att beaktas i beredning-
en av punkter till eventuella förhand-
lingar om regeringsprogrammet.

Motion 27 – Slopa 
inkomstgränserna för 
beviljande av studiestöd
Uppföljningsansvar: Crista Grönroos

Partidagens beslut 
Svenska folkpartiet arbetar för 
• att årsinkomstgränserna för studie-

stödet höjs 

Uppföljning:
• Partidagens beslut har skickats till 

utbildningspolitiska utskottet, minis-
terstaben och riksdagsgruppen för 
kännedom och för eventuella åtgär-
der.

• Beslutet tas i beaktande i beredning-
en av riksdagsvalsprogrammet samt 
punkter till eventuella förhandlingar 
om regeringsprogrammet.

Motion 28 – Beställa tält till 
lokalavdelningarna 
Uppföljningsansvar:  
Christoffer Hällfors

Partidagens beslut 
Motionen anses besvarad med denna 
utredning. 

Motion 29 – Motion om att 
avkorta reparationsskulden 
på våra vägar. 
Uppföljningsansvar: Andreas Elfving

Partidagens beslut 
SFP fortsätter arbeta för: 
• att i rask takt åtgärda reparations-

skulden även på mindre trafikerade 
landsvägar 

Uppföljning:
• Frågan bevakas inför kommande 

regeringsförhandlingar
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Motion 30 – Gör partidagen 
mer demokratisk! 
Uppföljningsansvar: Andreas Elfving

Partidagens beslut 
SFP arbetar för: 
• att partidagen utvecklas för att ytter-

ligare befästa sin roll som ett forum 
för politisk debatt 

• att utskotten på partidagen fungerar 
som ett lågtröskelforum för påverkan 
och därför inleds utskottens arbete 
med en introduktion i mötesförfaran-
de för att alla partidagsdelegater ska 
kunna delta i diskussionen på lika 
villkor

• att partiprogrammet ses över åt-
minstone vart femte år

Uppföljning:
• Organisationsutskottet har behand-

lat motionen: 
Utskottet beklagade sig att parti-
dagsbeslutet är lite haltande gällande 
uppdateringen av partiprogrammet. 
Partiprogrammet ska ses över vart 
femte år, men frågan som uppstod är 
att från och med när börjar denna 
tidscykel. 
Då utskottet fick information om att 
nytt partiprogram behandlas 2024 
på partidagen ansåg utskottet att 
femårsregeln tas i bruk efter det. 
Utskottet ansåg att motionens andra 
att-sats är uppföljd iom de åtgärder 
som redan gjordes inför partidagen 
i år. Utskottsordföranden fick i år på 
partidagen enhetliga instruktioner 
om hur arbetet sker i utskottet, och 
dessa instruktioner gicks igenom då 
utskotten började arbeta. 
Utskottet önskar att partidagens 
ordförande inför allmänpolitiska 

debatten kunde uppmärksamma om 
spelreglerna i salen, dvs respektera 
varandra, använd inte nedvärderan-
de ord etc.

Organisationsutskottets diskussioner 
fortsätter.

Motion 31 – Två Tunnlar 
Uppföljningsansvar:  
Christoffer Hällfors

Partidagens beslut 
Motionen anses besvarad med denna 
utredning. 

Motion 32 – Främjande av 
gång och cykeltrafik 
Uppföljningsansvar: Crista Grönroos

Partidagens beslut
SFP kommer fortsättningsvis att arbeta 
för: 
• att främja gång- och cykeltrafik 
• att vinterunderhåll av gång- och cy-

kelvägar utförs så att alla människor 
kan röra sig säkert att kommunerna 
uppmuntras informera om snöröj-
ningsläget av bl.a. gång- och cykel-
vägar 

Uppföljning:
• Partidagens beslut har skickats 

för kännedom till det stadspolitis-
ka utskottet, de förtroendevalda i 
kommunerna samt ministerstaben 
och riksdagsgruppen för eventuella 
åtgärder

• Stadspolitiska utskottet bjöd i no-
vember 2022 in Cykelförbundets 
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verksamhetsledare Matti Koistinen 
som berättade för utskottet hur man 
nationellt kan främja cykeltrafik.

Motion 33 – Utveckla 
förhållandena inom 
flygsektorn i Finland
Uppföljningsansvar:  
Christoffer Hällfors

Partidagens beslut 
Motionen anses besvarad med denna 
utredning.

Motion 34 – SFP ska verka 
för ett startupvänligt Finland
Uppföljningsansvar: Crista Grönroos

Partidagens beslut 
SFP arbetar för: 
• att främja samarbete mellan närings-

livet, högskolor och tillväxtföretags-
miljöer 

• att främja tillförlitliga nätförbindel-
ser och kontorskollektiv också på 
glesbygden 

• att fortsätta avlägsna byråkratiska 
hinder för arbetskraftsinvandring av 
experter och utländska studerande 

• att främja undervisning i matematik, 
programmering och företagsamhets-
fostran i alla utbildningsstadier samt 
livslångt lärande i allmänhet 

• att information om kapitalinvestera-
re koordineras så att startupetable-
ringar kan främjas att vinsten som 
investeras tillbaka till företagets 
verksamhet beskattas med en lägre 
samfundsskattesats, t.ex. 15% 

Uppföljning:
• Partidagens beslut har skickats för 

kännedom till riksdagsgruppen, 
ministerstaben, de förtroendevalda i 
kommunerna samt det utbildningspo-
litiska utskottet, integrationspolitis-
ka utskottet och arbetsmarknadspo-
litiska utskottet.

• Beslutet tas i beaktande i beredning-
en av riksdagsvalsprogrammet samt 
punkter till eventuella förhandlingar 
om regeringsprogrammet.

• Beslutet tas i beaktande i beredning-
en av det utbildningspolitiska pro-
grammet.

Motion 35 – Förnya 
föreningsstrukturen inom 
SFP
Uppföljningsansvar:  
Christoffer Hällfors

Partidagens beslut 
SFP arbetar för: 
• att partiets organisationsutskott 

under kommande verksamhetsperiod 
för en diskussion om hur partiets or-
ganisationsstruktur kunde utvecklas

Uppföljning:
Ett nytt organisationsutskott tillsat-
tes i juni 2022 enligt en ny represen-
tationsmodell, enligt vilken Svenska 
folkpartiets alla kretsar och medlems-
förbund utser en representant till ut-
skottet för en mandatperiod på två år.
• Nya organisationsutskott har fört en 

diskussion om hur partiets organisa-
tionsstruktur kunde utvecklas som 
ledde till följande: 
Utskottet planerar i september 2023 
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ordna en Organisationskonferens  för 
partiets lokalavdelnings- och kom-
munorganisationsstyrelser för att 
de ska få träffas för att brainstorma 
med varandra, lära sig av varandra 
och diskutera verksamheten och 
organisationen. Få ny insikt, nya 
verktyg och tips till den egna lokalav-
delningen. 
Inför konferensen genomförs en en-
kät till lokalavdelningarna.
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4. Partifullmäktige
Partifullmäktiges ordförande: Eva Biaudet, Helsingfors (vald för 2022–2023)
Vice ordförande: Tomas Björkroth, Pargas (vald för 2022–2023)
Partiets ordförande och vice ordföranden är också enligt stadgarna medlemmar 
av partifullmäktige.

Partiets presidium 2022–2023
Partiordförande: Anna-Maja Henriksson
Partiets vice ordförande: Sandra Bergqvist, Silja Borgarsdóttir Sandelin och 
Henrik Wickström

Partifullmäktige sammanträdde i Åbo 22.5.2022 genast efter att partidagen av-
slutats. Under mötet valdes Eva Biaudet till ordförande för partifullmäktige och 
Tomas Björkroth till vice ordförande för partifullmäktige. Även partistyrelsen 
tillsattes.

Partifullmäktige samlades i Vanda den 19–20.11.2022 och i Helsingfors den 
6–7.5.2023. Under möte i Vanda fastställdes partiets valprogram inför riksdags-
valet fastställdes. 

Partifullmäktige, valda för perioden 2021-2023

Ordinarie ledamöter Ersättare
Marlén Timonen, Karleby Leif Jakobsson, Karleby
Niclas Sjöskog, Pedersöre Carita Vik-Hästbacka, Pedersöre
Steven Frostdahl, Nykarleby Maria Palm, Nykarleby
Carola Lithén, Korsholm Johanna Nyman, Korsholm
Sofia Mitts-Björkblom, Korsnäs Anna-Lena Kronqvist, Korsnäs
Jan-Anders Lundenius, Kaskö Marjo Sjöblom, Kaskö
Mikael Hoxell, Kristinestad Tommy Englund, Kristinestad
Kenth Nedergård, Korsholm Barbro Kloo, Vasa
Anna Moberg-Jokinen, Hyvinge Heidi Seppälä, Vichtis
Sebastian Ekblom, Borgå Alexandr Foy, Borgå
Kristian Rehnström, Vanda Tiina Kujala, Esbo
Maj-Britt Malmén, Raseborg Anders Walls, Raseborg
Anna Aintila, Kyrkslätt Jessica Lerche, Grankulla
Emma Ringbom, Helsingfors Christina Fraser, Helsingfors
Joakim Horsma, Helsingfors Runa Ismark, Helsingfors
Niklas Rönnberg, Helsingfors Karin Toyoda, Helsingfors
Tomas Björkroth, Pargas Anne Eriksson, Pargas
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Anna-Karin Tötterman, Åbo Johan Nyman, Åbo
Juhani Järvinen, Nakkila Vesa Länsman, Lappland
Ida-Maria Skytte, Svensk Ungdom Emilie Jäntti, Svensk Ungdom
Veera Granroth, Svensk Ungdom Tuomas Raatikainen,  

Svensk Ungdom
Anita Westerholm, Svenska Kvinnoförbundet Catarina Silvander, Svenska 

Kvinnoförbundet
Ulrika Wallén, Tammerfors Kim Rosqvist, Pyttis

Partifullmäktige, valda för perioden 2022–2024

Ordinarie ledamöter Ersättare
Maria Tokou, Kronoby Helena Broända, Kronoby
Jan Ray, Larsmo Anna Björkskog, Larsmo
Brita Brännbacka-Brunell, Jakobstad Marcus Suojoki, Jakobstad
Johanna Skarper, Vörå Victor Ohlis, Vörå
Lars Rosenblad, Vasa Ulla Granfors, Vasa
Markus West, Malax Carola Bengs-Lattunen, Malax
Marjo Österdahl, Närpes Roberth Sjöström, Närpes
Anne Ahlefelt, Esbo Carola Bäckström, Vanda
Johan Berglund, Raseborg Pia Franzén, Raseborg
Heidi Himmanen, Lojo Jari Alopaeus, Sjundeå
Göran Wallén, Lappträsk Sharie Sveholm, Lovisa
Clara Lindqvist, Sibbo Stefan Sandström, Sibbo
Eva Biaudet, Helsingfors Kasper Kannosto, Helsingfors
Ahmed Hassan, Helsingfors Johanna Mantere, Helsingfors
Anna Storå, Helsingfors Christer Antell, Helsingfors
Markus Blomquist, Åbo Ville Käldström, Åbo
Henrik Solin, Lundo Robert Paul, Reso
Patrik Sjöblom, Kimitoön Roger Hakalax, Kimitoön
Rasmus Mattus, Svensk Ungdom Otso Reijonen, Svensk Ungdom
Emmi Piippo, Svensk Ungdom Amanda Åkersten, Svensk Ungdom
Sari Somppi, Svenska kvinnoförbundet Pia Sundell, Svenska 

kvinnoförbundet
Ramieza Mahdi, Svenska Kvinnoförbundet Marianna Välke-Öztürk, Svenska 

Kvinnoförbundet
Gunilla Jusslin, Svenska seniorer Björn Fant, Svenska seniorer
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5. Partistyrelsen
Partistyrelsens ordförande:
Anna Maja Henriksson

Partiets vice ordförande:
Silja Borgarsdottír Sandelin. Henrik 
Wickström, Sandra Bergqvist

Övriga styrelsemedlemmar:
• Anders Adlercreutz, Svenska 

riksdagsgruppens ordförande
• Simon Granroth, kretsordförande 

Helsingfors 
• Johanna Holmäng, kretsordförande 

Österbotten 15.8.2020–9.4.2022
• Henrik Antfolk, kretsordförande 

Österbotten fr.o.m. 9.4.2022
• Cecilia Achrén,  kretsordförande 

Egentliga Finland 
• Hanna Lönnfors, kretsordförande 

Nyland 
• Johan Bardy, kretsordförande 

Samkretsen 
• Frida Sigfrids, Svensk Ungdoms 

ordförande 5.5.2019–8.5.2022
• Julia Ståhle, Svensk Ungdoms 

ordförande fr.o.m. 8.5.2022
• Anita Westerholm, Svenska 

Kvinnoförbundets ordförande
• Kjell Wennström, Seniorers 

ordförande
• Mats Nylund
• Emina Arnautovic
• Camilla Mäkinen

Personer med närvaro- och  
yttranderätt:
• Eva Biaudet, partifullmäktiges 

ordförande
• Nils Torvalds, 

europaparlamentariker
• Stefan Svenfors, finansutskottets 

ordförande
• Thomas Blomqvist, minister för 

nordiskt samarbete och jämställdhet
• Partisekreterare Fredrik Guseff har 

fungerat som föredragande. 

I regel har partistyrelsen träffats var-
annan vecka under arbetsåret. Parti-
styrelsens möten har genomförts som 
hybridmöten. En aftonskola har ord-
nats 1.2.2023 tillsammans med Svens-
ka  riksdagsgruppen för att diskutera 
statens ekonomiska läge.
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6. Stadgeenliga 
utskotten

Finansutskottet 
Finansutskottets sammansättning 
under verksamhetsåret 2022–2023 var 
följande: Stefan Svenfors (ordförande), 
Sandra Bergqvist, Ann-Louise Laakso-
nen, Eva Liljeblom, Mats Nylund, Jo-
hannes Schulman samt Fredrik Guseff 
(sekreterare).  

I mars 2023 fastställdes utskottets 
medlemmar enligt följande:  Stefan 
Svenfors (ordförande), Silja Borgars-
dóttir-Sandelin, Ann-Louise Laakso-
nen, Mats Nylund, Johannes Schulman 
samt Fredrik Guseff (sekreterare). 
Finansutskottet har sammanträtt två 
gånger under året. 

Utskottet har behandlat partiets 
budget och bokslut under verksamhets-
året, samt diskuterat långtidsprog-
nosen och de ekonomiska utsikterna. 
Finansutskottet har en viktig roll i den 
interna kontrollen och träffar varje år 
revisorn i samband med behandling-
en av partiets bokslut för att ta del av 
eventuella noteringar eller rekommen-
dationer i samband med revisionen. 
Liksom tidigare år hade revisorerna 
inget att anmärka på ekonomihante-
ringen eller den interna kontrollen.  

Organisationsutskottet
Ett nytt organisationsutskott tillsat-
tes i början av verksamhetsperioden. 
Utskottet har mandat för åren 2022 
och 2023.

Organisationsutskottets sammansätt-
ning är följande:
Cecilia Achrén (ordförande), Carola 
Bengs-Lattunen, Anne Eriksson, Björn 
Fant, Ira Grandén, Håkan Sandell, Ju-
lia Ståhle, Pia Sundell, Pia Tyyskä
Maria Grundström (sekreterare)

Under verksamhetsåret har utskottet 
diskuterat kring de partidagsmotioner 
som utskottet tilldelades att följa upp. 
Utskottet har som ett resultat av dessa 
diskussioner kommit överens om att 
utarbeta en enkät till partiets med-
lemsföreningar samt till deras med-
lemmar.

Utskottet önskar öppna upp till en 
bredare diskussion om partiets organi-
sationsstruktur och
arbetssättet inom medlemsföreningar-
na och planerar därmed en organisa-
tionskonferens till hösten 2023.

Utskottet har under vintern även tagit 
del av de ändringar som skett i för-
eningslagen och vad det innebär för 
medlemsföreningarna.

Utskottets verksamhet påverkades 
dock av det digra valarbetet under vin-
tern och våren, och utskottet hade inte 
bred aktivitet under våren.
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7. Beredningsorganen
Integrationspolitiska 
utskottet
Integrationspolitiska utskottet har 
samlats till tre möten under  verksam-
hetsperioden 2022-2023: två digitala 
möten under våren 2022 och hösten 
2022 och ett fysiskt möte i Helsingfors. 
Under hösten 2022 besökte utskottet 
Migrationsverket i Helsingfors och fick 
insyn i deras arbete. Utskottet träffade 
experter och fick ställa frågor. Under 
våren 2023 kommer arbetet med att 
uppdatera invandrarpolitiska pro-
grammet att påbörjas. Under hösten 
planerades ett rundabords-diskus-
sionstillfälle med diskriminerings-
ombudsmannen Kristina Stenman. På 
grund av riksdagsvalet 2023 skjuts 
tillfället upp till våren 2023. 

2022–2023: Byoma Tamrakar, Tasha 
Tolmacheva, Maria Palm, Jan-Peter 
Sandelin, Anatoly Lvov, Sabina Fors-
backa, Ezra Mutai, Cecilia Löfholm, 
Jessica Lerche, Solveig Halonen, Bern-
dt Gottberg, Merja Tarkiainen, Sonja 
Rosenqvist, Kaj Wallenius, Magdalena 
Kosová

Sekreterare: Laura Fagerlund (2021–
2022), Sofia Jern (2022-)

Internationella utskottet
Under våren 2022 besökte det Inter-
natinella utskottet Finlands utrikesmi-
nisterium där statssekreterare Matti 
Anttonen träffade utskottet och förde 
en diskussin om aktuella frågor. Stats-
sekreterare Anttonen tog strax efter 
besöket vid som Finlands ambassadör 
i Paris. Under partidagen ordnades en 
säkerhetspolitisk diskussion där par-
tiordföande Anna-Maja Henriksson, 
utrikeskorrespondenten Antti Kuro-
nen från YLE och senior fellow Patrik 
Oksanen från tankesmedjan Frivärld 
i Stockholm deltog. Diskussionen mo-
dererades av Andreas Elfving. I juni 
besökte utskottet Sveriges ambassad 
i Helsingfors där ambassadör Nicola 
Clase stod värd. Av olika orsaker sköts 
höstens ambassadbesök upp, och ut-
skottet strävar till att genomföra dessa 
så fort som möjligt. 

Medlemmar: Mats Löfström, ordfö-
rande, Johanna Holmäng, Lena Hög-
lund, Ville Kohvakka, Laura Fagerlund, 
Nicholas Kujala, Anna Jungner-Nord-
gren, Sara von Bonsdorff, Kasper 
Kannosto, Helena Boucht Lindeman, 
Sonja Rosenqvist, Ted Saari, Samuel 
Broman, Helen Honkasaari, Marjo Öst-
erdahl och Karin Toyoda.
 
Sakkunnigmedlemmar: Eva Biaudet 
(Riksdagens utrikesutskott och stora 
utskott), Nils Torvalds (MEP), Astrid 
Thors (LI vice ordförande), Alexander 
Lång (MEP Torvalds), Minna Öster-
holm (MEP Torvalds), Danica Vihinen 
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(MEP Hahn (FDP)), Ellinor Juth (SU, 
IU ordf.), Ramieza Mahdi (Kvinno-
förbundet, IU ordf.), Björn Bonsdorff 
(Liberal Praktik) samt Christer Hum-
melstedt (LI-Patron).
 
Sekreterare: Andreas Elfving

ALDE Partiet
ALDE partiet samlar Europas liberala 
partier, både inom och utanför EU.AL-
DE partiets kongress hölls i Dublin 
den 2-4.6.2022. SFP representerades 
av Mats Löfström, Anita Westerholm, 
Lena Höglund, Ellonor Juth, Crista 
Grönroos, Alexander Lång, Minna 
Österholm, Björn Bonsdorff, Julia 
Ståhle, Celinda Nordqvist och Andreas 
Elfving. ALDE-partiets ordförandeval 
väckte diskussion då valet föll på att 
fortsätta den tillfälliga lösningen med 
två ordföranden, Timmy Dooley från 
Irland och Ilhan Kyuchyk från Bul-
garien. Processen med att inkludera 
president Macróns politiska gruppe-
ring i ALDE-partiet tog även fart i och 
med ett utspel strax efter kongressen. 
Några konkreta steg har ändå inte 
tagits ännu. ALDE partiet samlades till 
Council-möte i Bratislava, Slovakien 
den 2-3.12.2022 där SFP representera-
des av Andreas Elfving och Alexander 
Lång.

Liberal International 
Liberal International är en sammanslut-
ning av cirka 100 liberala partier från 
hela världen. Kontakten också till LI 
har varit god under verksamhetsåret. 
Astrid Thors fungerar som vice ordfö-
rande i styrelsen för Liberal Interna-

tional, och fungerar som ordförande 
för människorättskommittén. Chris-
ter Hummelstedt innehar hederstitel 
Patron of Liberal International. Liberal 
International höll sin 75-års jubileums-
kongress i Sofia, Bulgarien 29.6–
2.7.2022 där Astrid Thors omvaldes till 
vice ordförande. SFP representerades 
förutom av Astrid Thors även av Silja 
Borgarsdóttir Sandelin, Henrik Wick-
ström, Kasper Kannosto och Andreas 
Elfving. Liberal Praktik har även konti-
nuerligt en praktikant placerad i Liberal 
Internationals högkvarter i London.

Arbetsmarknadspolitiska 
utskottet 
Utskottets roll är att följa upp partiets 
arbetslivsprogram, följa upp partiets 
åsikt i program gällande företagsam-
het och arbetsliv, diskutera aktuella 
frågor inom arbetsmarknaden till-
sammans (företagar-/arbetsgivar- och 
arbetstagarsidan), ta initiativ till 
SFP-ståndpunkter i arbetsmarknads-
politiska ärenden, bistå partistyrelsen 
med ställningstaganden och fungera 
som remissorgan. Utskottet har under 
verksamhetsåret fört fram ett uppdate-
rat arbetslivsprogram som lanserades 
under hösten 2022. Utskottet har hållit 
två möten under verksamhetsperioden. 
Utskottet besökte riksdagen och riks-
dagsledamot Anders Norrgård för att 
diskutera aktuellt inom arbetslivs- och 
jämställdhetsutskottet. På möten be-
handlades utöver arbetslivsprogram-
met en ambitiös verksamhetsplan, 
som tyvärr inte kunnat följas till fullo. 
Dessutom har utskottet behandlat mo-
tioner och motionsuppföljning som hör 
till verksamhetsområde.



SVENSKA FOLKPARTIET 2022–2023 23

Medlemmar: Elin Blomqvist-Valtonen 
(ordförande), Daniel Asplund, Samuel 
Broman, Carola Bäckström, Steven 
Frostdahl, Kenneth Holmgård, Alex-
ander Kruglov, Maria Palm, Kerstin 
Tarna, Anna-Karin Tötterman, Kim 
Yli-Pelkola och Christoffer Hällfors 
(sekreterare).

Jämställdhetsutskottet
Jämställdhetsutskottet har under 
verksamhetsåret samlats till två 
möten. En enkät riktad till partiets 
förtroendevalda genomfördes under fö-
regående verksamhetsår, och en analys 
av resultaten har genomförts. Konsta-
terades att enkäten följs upp för att 
jämförbara siffror ska fås. Utskottet 
har även påbörjat arbetet med ett jäm-
ställdhetspolitiskt program för partiet. 
Den av utskottet utsedda skrivgrup-
pen har därtill haft separata möten. 
En resa till Stockholm genomfördes 
den 23.11.2022 där utskottet träffade 
nytillträdda jämställdhetsministern 
Bettina Brandberg (L) samt Liberaler-
nas och Centerparitets jämställdhets-
ansvariga.  

Medlemmar: Anna Jungner-Nord-
gren, ordförande, Cecilia Löfholm, 
Mira Bäck, Björn Bonsdorff, Werner 
Orre, Karita Nynäs, Annika Lepistö, 
Carola Bäckström, Sonja Rosenqvist, 
Solveig Halonen, Merja Tarkiainen, 
Pinja Hernberg, Pia-Lisa Sundell

Sakkunnigmedlemmar: Minister för 
jämställdhet och nordiskt samarbete 
Thomas Blomqvist, Anita Westerholm 
(ordförande för Svenska kvinnoförbun-
det), Eva Biaudet (ordförande för  

Kvinnoorganisationernas Central-
förbund (2022))

Sekreterare: Andreas Elfving

Socialpolitiska utskottet
Socialpolitiska utskottet har under 
tidsperioden maj 2022 till april 2023 
bestått av följande medlemmar: Riks-
dagsledamot Veronica Rehn-Kivi 
(ordf.), Gunvor Brettschneider, Pia-Lisa 
Sundell, Robert Paul, Julia Ståhle, Kaj 
Sjöblom, Alexander Kruglov, Johanna 
Smeds, Marina Bergman-Pyykkönen, 
Janina Rönnberg, Helen Honkasaari, 
Johan Sundholm, Catherine Sid, Mira 
Bäck och Camilla Sonntag-Wilenius. 
Ledningens assistent Annica Tallqvist 
har fungerat som sekreterare för ut-
skottet. 

Utskottet har med jämna mellanrum 
sammankallats till möten under året. 
Mötena har ordnats som hybridmöten. 
Utskottet har diskuterat riksdagsva-
let och bidragit med synpunkter till 
partiets riksdagsvalsprogram. Utskot-
tet har betonat och diskuterat kring 
välfärdsområdenas arbete, hur arbetet 
har kommit igång, var det finns brister 
samt hur verksamheten kunde utveck-
las inom områdena. Under året hade 
utskottet även ett möte med äldreom-
budsmannen Päivi Topo som berättade 
om sitt arbete och ansvarsområden. 
Utskottets bjöds också in till några 
seminarier under året, bland annat 
”Utveckling av det nationella vacci-
nationsprogrammet och förstärkning 
av finansieringen” som ordnades av 
riksdagens vaccingrupp. 
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Utbildningspolitiska 
utskottet
Under verksamhetsperioden 2022–
2023 sammanträdde utbildningspoli-
tiska utskottet fyra gånger: 4.4.2022, 
24.5.2022, 5.10.2022 och 22.11.2022. 
Samtliga möten skedde på distans via 
Google Meet.

Utskottet har på sina möten behandlat 
partidagsbesluten från år 2021 samt 
år 2022. På mötet den 24 maj 2022 
organiserade utskottet ett hörande 
om Digivisio 2030-projektet tillsam-
mans med projektchef Sakari Heikkilä. 
Utskottet bidrog även till beredningen 
av riksdagsvalsprogrammet genom 
att skicka in viktiga punkter angående 
utbildningen som utskottet ansåg att 
skulle beaktas. Samtidigt har utskottet 
under verksamhetsåret arbetat med ett 
utkast till ett nytt utbildningspolitiskt 
program. Arbetet med programmet 
fortsätter under år 2023.

Medlemmar: Bella Alén (ordförande), 
Anne Ahlefelt, Tomas Björkroth, Brita 
Brännbacka-Brunell, Michael von Bu-
galowski, Maria Forss, Ulla Granfors, 
Christer Holmlund, Lena Johansson, 
Gunilla Karlsson Weckman, Satu Ro-
berg, Ann-Britt Romar, Ulf Sourander, 
Ann-Sofie Smeds-Nylund, Tove Örsted 
och Crista Grönroos (sekreterare).

Miljöutskottet
Under verksamhetsåret sammanträdde 
miljöutskottet fyra gånger: 23.3.2022 
(distans), 11.5.2022, 25.10.2022 och 
15.3.2022, av vilka det första mötet 
skedde på distans och de övriga ordna-
des som hybridmöten, med möjlighet 
att närvara på partikansliet i Helsing-
fors eller på distans via Google Meet.

Utskottet har under verksamhetsåret 
utarbetat en verksamhetsplan, tagit del 
av en presentation av aktuella ärenden 
i regeringen vad gäller miljö- och kli-
matpolitik, behandlat partidagsbeslu-
ten från partidagen 2021 samt besluten 
från partidagen 2022 och bidragit 
till beredningen av riksdagsvalspro-
grammet genom att skicka in punkter 
utskottet ansåg att skulle prioriteras 
i programmet. På mötet 11.5.2022 
behandlade utskottet även utkastet till 
Svenska folkpartiets Östersjöprogram, 
som därefter behandlades av partisty-
relsen och lanserades på Östersjöda-
gen 25.8.2022.

Den 15 mars 2023 ordnade utskottet 
ett tvåspråkigt seminarium med rubri-
ken ”Framtidens energisystem krä-
ver flexibilitet – vad betyder det?” på 
Georgsgatan 27. Seminariet var även 
öppet för allmänheten. Som talare 
fungerade marknadsutvecklingschef 
Juha Hiekkala från Fingrid och expert 
i energieffektivitet Päivi Suur-Uski 
från Motiva. Seminariet modererades 
av utskottets ordförande Anders Ad-
lercreutz.

Medlemmar: Anders Adlercreutz 
(ordförande), Daniel Asplund, Tomas 
Björkroth, Yvonne Borgmästars, Anton 
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Broända, Bengt de Paulis, Peter Edén, 
Jenny Fredrikson, Mikael Frejman, 
Christoph Gareis, Pinja Hernberg, Te-
resa Lindholm, Kristiina Michelsson, 
Anders Portin, Linda Sederholm, Jan 
Tallgren och Crista Grönroos (sekrete-
rare).

Stadspolitiska utskottet 
Under verksamhetsåret sammanträdde 
stadspolitiska utskottet två gånger till 
hybridmöten: 6.9, 29.11 samt till ett 
e-postmöte.

Den 29 november gästades mötet av 
Matti Koistinen från Cykelförbun-
det. Detta för att svara på Motion 32 
- Främjande av gång- och cykeltrafik. 
Koistinen gav konkreta exempel på 
hur man har lyckats främja gång- och 
cykeltrafik i olika städer i världen samt 
på olika håll i Finland. Utskottet fick 
också förslag på vad som kan göras i 
Finland för att förbättra situationen. 
Noteras kan bland annat att 55 % av 
Finlands befolkning bor inom 5 km 
från tågstationerna. En kombination av 
cykel- och tågtrafik är med andra ord 
potentiellt möjlig för en större grupp 
finländare.

Utskottet beslöt att skriva en insända-
re om att kunna borra bergvärmebrun-
nar i städer på allmän mark. Helsing-
fors stad kan här fungera som förebild, 
som den första staden i Finland, där 
detta har implementerats.

Styrelsen bestod av ordförande 
Emmi Piippo samt medlemmarna 
Helena Boucht-Lindeman, Anne Ah-
lefelt, Anna-Karin Tötterman, Victor 

Dahlberg, Fred Granberg, Kasper 
Kannosto, Satu Roberg och Jessica 
Lerche. Runa Ismark fungerade som 
sekreterare.

Kommissionen för utmärkelser
Ordförande: Håkan Antfolk. 
Medlemmar: Björn Fant, Gunilla Gran-
berg, Nina Björkman-Nystén, Carola 
Sundqvist. Sekreterare: Annica Tall-
qvist

Kommissionen för utmärkelser sam-
manträdde den 16.2.2023 och beviljade 
90 utmärkelser åt aktiva inom Svenska 
folkpartiet. 
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8. Pressmeddelanden
Bergqvist: Läropliktslagen rättas 
nu till så att skärgårdselever kan 
få inkvarteringsersättning!
26.04.2022 

Riksdagen inledde på tisdagen behand-
lingen av några korrigeringar till den 
förlängda läropliktslagen. En av dessa 
korrigeringar gäller inkvarterings- och 
reseersättningar för läropliktiga, som 
riksdagsledamot Sandra Bergqvist 
(SFP) påpekat att inte beaktar förhål-
landena i skärgården och på glesbyg-
den.

– Det här ett bra exempel på hur den 
viktiga dialogen med fältet kan leda till 
konkreta förändringar. Då den utvidga-
de läropliktslagen hade godkänts blev 
jag kontaktad av oroliga föräldrar om 
hur skärgårdsförhållandena inte beak-
tades i lagstiftningen. Jag tog upp frå-
gan i ett skriftligt spörsmål och nu ser 
vi konkreta förändringar till lagtexten, 
säger Bergqvist.

Läropliktslagen rättas nu till så att 
en läropliktig kan beviljas inkvarte-
rings- och reseersättning på basis av 
skolresans tidsmässiga längd. Tidigare 
fanns det en gränsdragning vid 100 
kilometer men inga bestämmelser på 
hur lång tid resan högst får ta.

– I skärgården fungerar inte den här 
gränsdragningen där resan mellan den 
läropliktiges hem och närmaste skola 
kan vara kortare än 100 kilometer, men 
den tar så lång tid att det i praktiken 
inte är möjligt att färdas dagligen. Det 
här har vi inom SFP påpekat under be-
redningen av lagen och jag är glad att 

gediget arbete ger konkreta resultat, 
säger Bergqvist. 

I riksdagens svar om utvidgandet 
av läroplikten förutsatte riksdagen 
att regeringen följer och utvärderar 
genomförandet och konsekvenserna 
av läropliktsreformen på bred front 
och vidtar behövliga åtgärder för att 
avhjälpa eventuella missförhållanden. 
Lagförslaget som riksdagen på tisdagen 
förde remissdebatt om baserar sig på 
den här uppföljningen.

Henriksson: Högskolornas 
antagningssystem måste bli 
jämlikare
30.04.202

Idag firar vi valborg, en helg som 
traditionellt är studerandes stora fest. 
SFP:s partiordförande, justitieminister 
Anna-Maja Henriksson oroar sig för 
den ökande press som de unga känner 
och vill därför se ett jämlikare antag-
ningssystem till högskolorna. Systemet 
med förstagångskvoter och studentex-
amens poängsättning för antagning till 
universiteten borde ses över.

– Våra unga upplever en allt större 
press att redan i tidig ålder veta vad de 
vill göra i framtiden. Poängsystemet 
från gymnasiet, där vissa ämnen får 
högre poäng i högskolornas antag-
ningssystem har gjort att eleverna 
redan under första året av gymnasiet 
borde veta vilka kurser de ska välja för 
att sedan kunna skriva vissa ämnen 
i studenten. För en 15-16-åring är det 
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här väldigt mycket begärt. Vi ser nu 
att antalet elever som väljer att skriva 
exempelvis språk i studentexamen har 
minskat. Samtidigt har vi ett system 
med kvoter för förstagångssökanden 
som leder till att unga inte vågar ta 
emot en studieplats, om de inte är helt 
säkra på att det är just den banan de 
vill välja, säger Anna-Maja Henriksson
Regeringen har satt som målsättning 
att hälften av unga ska ha en högskole-
utbildning år 2030. 
– Det är bra att universiteten nu be-
slutat att de ska se över poängmodel-
len nästa år. Jag efterfrågar ett mera 
fungerande poängssystem där poängen 
fördelas mera jämlikt. Även i framti-
dens Finland behövs kunskaper inom 
många olika områden, säger Anna-Ma-
ja Henriksson
– Vi borde också försnabba övergångs-
skedet mellan andra stadiet och tredje 
stadiet. Kvoten för förstagångsstude-
randen verkar inte ha gett det önskade 
resultatet och därför borde systemet 
med förstagångskvoter ses över, säger 
Anna-Maja Henriksson.

Blomqvist: Högskolor är 
hörnstenar i den regionala 
utvecklingen
02.05.2022 

Minister för nordiskt samarbete och 
jämställdhet Thomas Blomqvist besök-
te yrkeshögskolan Novia i Raseborg 
på måndagen 2 maj. Under besöket 
diskuterades bland annat aktuella 
utbildningsfrågor och yrkeshögskolans 
betydelse för hela regionen.

– Under denna regeringsperiod har 
det fattats många viktiga beslut gällan-

de utbildning. Flera högskolors utbild-
ningsansvar har utvidgats för att möta 
samhällets behov. Till exempel får 
Novia utbildningsansvar för yrkeshög-
skoleexamen inom informations- och 
kommunikationsteknik, säger Blom-
qvist. 

Högskoleutbildningens starka samar-
bete med näringslivet är viktig för att 
svara på bristen på yrkeskunnig perso-
nal inom vissa branscher och regioner. 

– Jag är glad över att Novia har 
svarat på samhällets behov på svensk-
språkiga VVS-ingenjörer genom att 
böra erbjuda utbildningen i Raseborg. 
Utbildningen sker i tätt samarbete med 
näringslivet, vilket stärker både regio-
nen och högskolan, säger Blomqvist. 

Ett av målen är att höja satsning-
arna på forsknings- och utveckling 
till 4 procent av BNP fram till 2030. 
Sammanlagt höjs statens forsknings-, 
utvecklings- och innovationsinsatser 
för år 2023 med 350 miljoner euro.

– För att nå målsättningen behövs 
en förutsägbar finansiering. Yrkeshög-
skolorna har en central roll i att genom 
forskning och innovationer främja den 
regionala livskraften och näringslivet. 
Regeringens beslut att permanent höja 
finansieringen av yrkeshögskolornas 
forsknings- och utvecklingsverksam-
het är en viktig del av detta, konstate-
rar Blomqvist.
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Norrback: Olika hållbara 
energiproduktionsformer behövs 
för att uppnå ett koldioxidneutralt 
Finland till 2035
03.05.2022

Anders Norrback, riksdagsledamot 
(SFP), har lämnat in ett skriftligt spö-
rsmål om möjligheterna till att söka 
finansiering för andra förnybara ener-
giproduktionsformer än vindkraft, och 
om huruvida ministeriet har som av-
sikt att på andra sätt stöda och främja 
byggandet av alternativa energikällor, 
t.ex. vätgasanläggningar.

-Jag vill genom detta skriftliga spörs-
mål lyfta fram vikten av alternativa en-
ergiproduktionsformer. Ifall vi vill nå 
ett koldioxidneutralt Finland till 2035 
är det viktigt att vi funderar på hur vi 
kan utveckla olika hållbara energipro-
duktionsformer utöver vindkraften. 
Också i ljuset av det säkerhetspolitiska 
läget, och vår försörjningsberedskap, 
är det viktigt att vi understöder ut-
vecklingen av alternativa energikällor, 
säger Norrback.

Landskapsförbund och kommuner 
har kunnat ansöka om understöd för 
planläggning och tillstånd som styr 
utbyggnaden av vindkraft och anslut-
ningar till dem. Ansökningstiden för 
stöden sträckte sig fram till februari 
2022.  I den fjärde tilläggsbudgeten 
för 2020 fastställdes ett anslag på 
cirka två miljoner euro för understöd 
för vindkraftsutbyggnad. Under de 
två tidigare ansökningsomgångarna 
har sammanlagt 16 projekt finansie-
rats med 1,1 miljoner euro. Genom 
understöden genomförs regeringspro-
grammets föresatser om främjande av 
vindkraftsutbyggnad. 

-Stöden är behövliga och behovet för 
utvidgade satsningar finns. Samtidigt 
har intresset för alternativa produk-
tionsformer, som exempelvis vätgas, 
ökat. Alternativa energiproduktions-
former kunde bli verkliga, om ekono-
miska incitament skulle finnas. Att 
främja en snabbare övergång gynnar 
hela energisektorn och framför allt 
områden där investeringarna inom 
vindkraften redan gjorts en längre tid, 
säger Norrback. 

Bergqvist: Nytt 
företagssaneringsförfarande 
stöder både företagaren och 
gäldenären
04.05.2022 

Riksdagen har idag godkänt flera lag-
ändringar för att underlätta tillgången 
till skuldsanering och företagssane-
ring. Riksdagsledamot Sandra Berg-
qvist (Sfp), som även är vice ordföran-
de i riksdagens lagutskott, är nöjd med 
att en av åtgärderna av regeringens 
paket för att bekämpa överskuldsätt-
ning nu konkretiseras.

– Målet med de här förändringarna 
är att främja sanering av företagsverk-
samhet i ett tillräckligt tidigt skede och 
att förbättra skuldsaneringen och dess 
omfattning i enlighet med regerings-
programmet, säger Bergqvist.

Vid sidan om normal företagssane-
ring grundas nu ett nytt saneringsför-
farande i ett tidigt skede, som gäldenä-
ren kan ansöka om innan det är fråga 
om insolvens. Det blir även möjligt för 
styrelsen i ett aktiebolag eller an-
delslag att fatta beslut om att ansöka 
om företagssanering. 
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– Oftast tar man alltför sent tag i 
ekonomiska svårigheter och behov av 
att sanera affärsverksamheten. Det 
är mycket välkommet att förfarandet 
ska bli snabbare och smidigare och att 
också små och medelstora företags 
möjligheter till sanering förbättras, 
säger Bergqvist. 

Även skuldsaneringsförfarandet görs 
smidigare. Ändringarna gör det lättare 
för företagare som hamnat i en ekono-
miskt svår situation att få skuldsane-
ring och komma igång igen. 

– De senaste åren har bevisat att 
snabba förändringar och yttre om-
ständigheter kan försätta företagare i 
väldigt besvärliga situationer. Det lig-
ger i allas intresse att bibehålla fung-
erande företag och det mervärde och 
arbetsplatser som företagen genererar. 
Den här lagen stöder företagen i att 
snabbare komma på fötter igen och få 
en nystart, säger Bergqvist.

Lagutskottet konstaterade i sitt 
betänkande att regeringens proposi-
tion är en genomtänkt och balanserad 
helhet som förbättrar ställningen inte 
bara för dem som är skuldsatta i nä-
ringsverksamhet utan också för andra 
gäldenärer, och att ändringarna inte 
heller är oskäliga för borgenärerna. 
Lagutskottet anser att det är viktigt 
att följa med hur reformen fungerar 
och hur den kommer att förverkligas i 
praktiken.

RehnKivi: Likabehandling och 
samma rättigheter måste tryggas 
för alla i vårt samhälle
04.05.2022 

Idag förde riksdagen remissdebatt 
om Diskrimineringsombudsmannens 
berättelse för år 2022 där Veronica 
Rehn-Kivi deltog i debatten. På basis av 
statistiken i Diskrimineringsombuds-
mannens berättelse kan man tyvärr 
konstatera att diskrimineringen fortfa-
rande finns djupt i det finländska sam-
hällets strukturer. Funktionshinder är 
den största diskrimineringsgrunden 
utgående från antalet kontakter med 
Diskrimineringsombudsmannen, hela 
806 stycken fall mellan 2018 och 2021.

– I ett rättvist och tolerant samhälle 
ska inte personliga faktorer, såsom 
modersmål, funktionsnedsättning, 
sexuell läggning, religion eller etniskt 
ursprung, kunna påverka individens 
möjligheter att få utbildning, arbete 
eller tjänster av olika slag. Att alla kan 
delta på lika grunder är en av grund-
pelarna för ett rättvist och jämlikt 
samhälle, konstaterar Rehn-Kivi.

Just nu sker det många samhälleliga 
förändringar, som genomförandet av 
social-och hälsovårdreformen, som 
påverkar personer med funktionsned-
sättning och som förhoppningsvis för-
bättrar deras ställning och delaktighet.

– Det är många av oss riksdagsleda-
möter som också sitter i fullmäktige 
eller i styrelsen i vårt välfärdsområde 
och gör långtgående linjedragningar 
om de kommande tjänsterna och deras 
kvalitet. Jag hoppas att vi i vårdrefor-
mens anda och som en självklarhet ut-
går från jämlikhet och likabehandling, 
då vi utarbetar strategierna för våra 
välfärdsområden, säger Rehn-Kivi.
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Henriksson: Ukraina hör på sikt 
hemma i EU
09.05.2022

I dag den 9 maj, på årsdagen för Schu-
mandeklarationen, firar vi Europa-
dagen. År 1950 föreslog Frankrikes 
dåvarande utrikesminister Robert 
Schuman ett politiskt samarbete i Eu-
ropa som skulle göra ett nytt krig mel-
lan de europeiska nationerna otänk-
bart. Men nu har det otänkbara skett, 
vi har åter krig i Europa. Rysslands 
invasion av Ukraina gör att Europada-
gen, en dag för fred och gemenskap, är 
mera aktuell än på länge.

–  EU har nu en viktig roll i att 
fortsätta ingjuta hopp hos Ukrainar-
na. Ukraina hör i framtiden hemma 
i EU och Svenska Folkpartiet stöder 
att det utarbetas en vägkarta för ett 
Ukrainskt EU-medlemskap på sikt, 
säger partiordförande, justitieminister 
Anna-Maja Henriksson.

De sanktionspaket som EU godkänt 
har varit oerhört viktiga. Med hjälp 
av dem kan man försvaga Moskvas 
förmåga att finansiera kriget. EU har 
gett ekonomiskt och humanitärt stöd 
till Ukraina. Många medlemsländer, 
inklusive Finland, har även gett stöd, 
inklusive militär skyddsutrustning och 
vapenmateriel, till Ukraina.

– Vi fördömer starkt Rysslands och 
Putins agerande. Det brutala kriget och 
vansinniga våldet av ryska soldater 
mot civila, kvinnor, flickor och barn 
måste få ett slut. Sanktioner på grund 
av det systematiska sexuella våldet 
behövs. Brottsoffren och deras familjer 
behöver stöd och hjälp nu och framö-
ver. Krigsförbrytarna ska ställas till 
svars. Också här har EU en viktig roll, 

då det gäller att stöda insamlingen av 
bevis och kommande rättsprocesser, 
säger Henriksson.

–  I det rådande säkerhetspolitiska 
läget är det väldigt viktigt att vi till-
sammans står upp för gemensamma 
värderingar och mänskliga rättigheter. 
Det har varit fint att se hur enat EU 
varit i sitt stöd för Ukraina. Nu behö-
ver EU:s medlemsländer också agera 
tillsammans för att göra sig oberoende 
av rysk energi, poängterar Henriksson 
avslutningsvis.

Blomqvist: Europadagen viktigare 
än på länge
09.05.2022

I dag firar vi Europadagen. Dagen 
firas då på grund av att en deklaration 
presenterad av den franske utrikesmi-
nistern Robert Schuman underteck-
nades den 9 maj 1950. Avsikten med 
deklarationen, som kan sägas ha lagt 
grunden till den Europeiska unionen, 
var att skapa en varaktig fred och fri-
het i Europa. Då den undertecknades 
var det bara några år sedan krigsslutet 
och man ville knyta de olika länderna 
närmare varandra, för att på så sätt 
undvika ett nytt krig.

– För oss som hör till en yngre gene-
ration har freden varit en självklarhet, 
men i dag ser vi hur viktigt det är att 
ständigt arbeta för fred, för täta och 
nära internationella kontakter och för 
att internationella avtal respekteras, 
säger Thomas Blomqvist, minister för 
nordiskt samarbete och jämställdhet.

– Det är ironiskt att Ryssland samti-
digt firar segerns dag, för att minnas 
fredsslutet i Europa efter andra världs-
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kriget. Det här gör man mitt under ett 
pågående anfallskrig som man själv 
har startat och vilket kraftigt rubbar 
freden i Europa, konstaterar minister 
Thomas Blomqvist.

– I stället visar frivilligt samarbete 
och gemenskapen inom EU sin kraft. 
Det samarbete, som grundar sig på 
Schaumandeklarationen och som vi i 
dag flaggar för, såväl med den finländ-
ska flaggan som med EU-flaggan, har 
aldrig varit så starkt som i dag. Vi har 
gemensamt vidtagit åtgärder gällande 
ekonomiska sanktioner och åtgärder 
som stärker den inre säkerheten i EU. 
Åtgärder som inte varit närmelsevis 
lika verkningsfulla och snabba om de 
bara gjorts av enskilda länder. EU är 
i grund och botten en fredsprocess, 
vilket vi skall vara extra stolta och 
glada för att fira i dag,  säger minister 
Thomas Blomqvist.

Wickström: Servicen till personer 
med funktionsvariation får inte 
hamna i limbo i Nyland och 
Helsingfors
09.05.2022

SFP:s vice ordförande Henrik Wick-
ström är orolig för hur servicen till 
personer med funktionsvariation ska 
skötas i de nyländska välfärdsområde-
na och i Helsingfors framöver. Enligt 
Wickström har inget officiellt beslut 
fattats om hur Kårkullas och Etevas 
tjänster ska ordnas efter 1.1.2023 då 
välfärdsområdena övertagit ansvaret 
för ordnandet av tjänsterna.

-Planen har varit att HUS ska ta över 
ansvaret för en del av servicen till per-
soner med funktionsvariation. Inget 

beslut har ändå fattats i ärendet. Nu är 
ansvaret oklart om hur processen ska 
fortsätta. Vi talar om en ytterst viktig 
service som bör fungera, säger Wick-
ström. 

Den viktiga servicen som Kårkulla 
och Eteva ordnar måste fungera bra 
också i de nya välfärdsområdena. 
Speciellt lösningen angående Kårkulla 
oroar Wickström.

- Jag är medveten om att den planera-
de lösningen med HUS angående Kår-
kulla väcker frågor. Vi måste få en hel-
hetslösning så att vi kan trygga servicen 
på det bästa sättet. Servicen får under 
inga omständigheter äventyras – och 
den måste fungera på svenska i Nyland 
och Helsingfors, säger Wickström.

Adlercreutz: Medlemskap i Nato 
är den bästa garantin för vår 
säkerhet
10.05.2022 

– Nato är inte ett hot mot någon. Det 
här beslutet handlar helt enkelt om 
att maximera vår säkerhet i en osäker 
värld.

Riksdagens försvarsutskott konsta-
terar i sitt utlåtande att ett medlem-
skap i Nato vore den bästa lösningen 
med tanke på vår säkerhet. Svenska 
riksdagsgruppens ordförande Anders 
Adlercreutz håller fullt med. 

– Vi har i ett drygt decennium talat 
om en Nato-option som ska bedömas 
på basen av vår säkerhetspolitiska 
situation. Den situationen förändrades 
radikalt när Ryssland beslöt sig för 
att invadera Ukraina och starta ett 
storskaligt krig i Europa, säger Anders 
Adlercreutz.
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SFP har redan länge talat för ett 
medlemskap. Det att opinionen skif-
tat i de övriga partierna välkomnar 
vi. Samtidigt är det ett tecken på en 
hälsosam politisk kultur. Vi tänker 
om när situationen runtomkring oss 
förändras.

Redogörelsen behandlas som bäst i 
riksdagen. Ett beslut i frågan om ett 
Nato-medlemskap förväntas nästa 
vecka. 

Även i Sverige diskuteras frågan om 
medlemskap som bäst. Försvarsutskot-
tet betonar de facto vikten av att man 
strävar till en samsyn på båda sidorna 
om Bottniska viken. 

-Bäst vore det om både Finland och 
Sverige blir NATO-medlemmar. Ett 
Norden i vilket alla länder hör till 
samma försvarsallians är ett starkare 
Norden. Om både Finland och Sverige 
går med i alliansen skulle flera hinder 
för nordiskt samarbete slopas. Sam-
tidigt skulle Norden bli en stark aktör 
inom Nato.

RehnKivi: Välfärdsområdena 
behöver tillräcklig och rättvis 
finansiering
11.05.2022 

Idag debatterade riksdagen regering-
ens förslag till finansieringslagstift-
ningen i anslutning till social- och häl-
sovårdsreformen. Veronica Rehn-Kivi, 
medlem i social- och hälsovårdsutskot-
tet och fullmäktigeledamot i Västra 
Nylands välfärdsområde deltog i de-
batten. I förslaget ingår de justeringar 
som ska göras i finansieringen från och 
med 2023 och som förutsätts i lagstift-
ningen.

– Den förra regeringens finansie-
ringsmodell skulle ha varit ett dråpslag 
för bland annat Nyland och de flesta 
kommunerna i landskapet. Den här 
modellen är inte heller på något sätt 
optimal, men innehåller ändå utjäm-
ningar som i vårdreformens förverkli-
gande inte ändrar på finansieringen av 
vården i högre grad, säger Rehn-Kivi. 

I lagförslaget ligger behovsfaktorer 
som grund för uträknandet av finansie-
ringen för respektive välfärdsområde, 
vars antal i framtiden skall utvidgas. 
Faktorn för universitetssjukhus är inte 
inkluderad i det här skedet av lagför-
slaget, utan beredningen av en sådan 
proposition fortsätter.

– Det är viktigt att kunna rikta den 
områdesspecifika finansieringen enligt 
de verkliga förhållandena i området 
och enligt servicebehovet. Universi-
tetssjukhusens verksamhet och forsk-
ning är viktig för att garantera en 
högklassig vård och måste garanteras 
en långsiktig finansiering med direkta 
budgetanslag, inte via välfärdsområde-
na, säger Rehn-Kivi,

Henriksson tackar presidenten 
och statsministern för deras 
utmärkta ledarskap i Natofrågan
12.05.2022 

Idag har både republikens president 
Sauli Niinistö och statsminister Sanna 
Marin flaggat för ett finländskt med-
lemskap i Nato. SFP:s partiordförande 
och justitieminister Anna-Maja Hen-
riksson är mycket nöjd över deras 
tydliga besked.

-Det är ett historiskt besked av såväl 
republikens president som statsmi-
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nistern som jag välkomnar varmt. 
Den utrikespolitiska statsledningens 
besked bäddar för stärkande av vårt 
lands framtida säkerhet och för beslut 
om Nato-medlemskap inom kort, säger 
justitieminister och partiordförande 
Anna-Maja Henriksson.

Den säkerhetspolitiska diskussionen 
har tagit fart efter Rysslands invasion 
av Ukraina den 24 februari. Svens-
ka folkpartiet har länge talat för att 
Finland borde söka om medlemskap 
i Nato. Henriksson är nöjd med den 
finska processen såhär långt.

-Jag vill rikta ett stort tack till både 
president Niinistö och statsminister 
Marin för deras utmärkta ledarskap i 
processen. Det är oerhört viktigt att 
statsledningen nu har en gemensam 
och uttalad syn på Finlands säkerhets-
politiska lösning, säger Henriksson.

Henriksson: Äntligen förkortas 
lagringstiden för anteckningar om 
betalningsstörningar!
13.05.2022 

Idag har republikens president stads-
fäst den efterlängtade lagen som för-
kortar lagringstiden för anteckningar 
om betalningsstörningar till endast 
en månad efter att skulden är betald. 
Lagförslaget gavs till riksdagen för ett 
knappt år sedan av justitieminister och 
SFP:s partiordförande Anna-Maja Hen-
riksson. I enlighet med gällande lag 
lagras till exempel utsökningsuppgifter 
i kreditupplysningsregistret i tre år.

– En betalningsanmärkning kan till 
exempel göra det svårare att få en hy-
resbostad, teckna en försäkring eller 
i vissa fall till och med att få jobb. För 

att göra situationen skäligare för dem 
som hamnat i ekonomiska svårigheter 
har det för Svenska folkpartiet varit 
viktigt att förkorta lagringstiden för 
betalningsanmärkningar. De senaste 
åren med pandemin och andra oros-
moln i ekonomin har varit tuffa. Denna 
reform gör återhämtningen och varda-
gen lättare för många, säger justitiemi-
nister och partiordförande Anna-Maja 
Henriksson.

När de nya bestämmelserna trätt i 
kraft behandlas betalningsanmärk-
ningar separat från varandra. En ny 
betalningsanmärkning förlänger i fort-
sättningen inte längre förvaringstiden 
av en tidigare anteckning om betal-
ningsstörning.

-Idag har nästan 400 000 finländare 
en anteckning om betalningsstörning. 
Var och en av oss bär förstås ansvar 
för sin egen ekonomi, men livet går inte 
alltid som man hoppats: plötsligt kan 
man stå inför arbetslöshet eller för-
sämrad ekonomi till exempel på grund 
av sjukdom eller någon närståendes 
död. Nu drabbas man inte längre oskä-
ligt lång tid efter att man har rett upp 
sina skulder, säger Henriksson.

Lagändringen om lagringstiden för 
anteckningar om betalningsstörningar 
träder i kraft 1.12.2022.
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Blomqvist: Vårdgarantin ger ökad 
trygghet
13.05.2022 

Regeringen gav igår en proposition till 
riksdagen om en skärpning av vårdga-
rantin vid icke-brådskande vård. Tho-
mas Blomqvist, minister för nordiskt 
samarbete och jämställdhet samt med-
lem av regeringens ministerarbetsgrupp 
för social- och hälsovårdsfrågor, ser 
förslaget som en av regeringsperiodens 
mest centrala hälsovårdssatsningar.

– Vårdgarantin stärker vår social- och 
hälsovårdssektor och förbättrar till-
gången till vård för var och en. Särskilt 
inom den icke-brådskande vården är 
vårdköerna en stor utmaning, som för-
svårats under coronapandemin, säger 
Blomqvist. Också icke-brådskande ären-
den blir med tiden brådskande om man 
inte får vård. Därför är vårdgarantin 
viktig ur både mänsklig, hälsomässig 
och ekonomisk synvinkel.

– Vårdgarantin omfattar även psy-
kiska hälsoproblem. Vi vet att mental 
ohälsa ökat under pandemin, inte minst 
bland unga. Vid psykisk ohälsa är det 
typiskt att dröjsmål med vården leder 
till försvårade symptom. Nu stärks 
bland annat tillgången till vård då man 
söker vård för första gången, säger 
Blomqvist. 

Genom vårdgarantin ska väntetiden 
för icke-brådskande undersökning eller 
vård inom den öppna primärsjukvår-
den förkortas från tre månader till sju 
dagar. Den längsta väntetiden inom 
mun- och tandvården förkortas från sex 
månader till tre månader. Bedömning 
av vårdbehov ska göras samma dag som 
patienten tar kontakt. Garantin träder 
ikraft stegvis tills november 2024.

Henriksson om dagens TPUtva: 
Det viktigaste beslut jag gjort 
som minister
15.05.2022 

Republikens president och regeringens 
utrikes- och säkerhetspolitiska mi-
nisterutskottet (TP-Utva) fattade idag 
beslut om att Finland ska söka med-
lemskap i försvarsalliansen Nato, efter 
att ha hört riksdagen. Justitieminister 
och SFP:s partiordförande Anna-Maja 
Henriksson ä

-Det känns som det största och 
viktigaste beslutet jag har varit med 
och fattat under min politiska karriär, 
denna dag kommer att gå till historien. 
Finland har alltid haft ett starkt för-
svar och dagens beslut har vi tagit för 
att ytterligare maximera vår säkerhet. 
Vi ansluter oss inte till Nato för att 
hota någon, utan för att säkerställa att 
de krigsfasor som tidigare generationer 
av finländare tvingats genomlida, ald-
rig någonsin igen ska hända i vårt land, 
säger justitieminister och partiordfö-
rande Anna-Maja Henriksson.

Beslutet baserar sig på en grundlig 
politisk prövning och har ett brett stöd 
hos befolkningen samt de politiska par-
tierna i riksdagen. För Svenska folk-
partiet har medlemskap i Nato sedan 
länge varit vårt mål. Den nationella 
processen för att ansöka om medlem-
skap tog fart efter Rysslands brutala 
invasion av grannlandet Ukraina den 
24 februari och de grymma brott mot 
mänskligheten Putins regim har utsatt 
Ukrainas folk för. 

-Ett Nato-medlemskap gör Finland 
till en del av försvarsalliansen. Vår 
viktigaste uppgift kommer fortfarande 
att vara att försvara vårt eget land. 
Samtidigt kommer vi som alla övriga 
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Nato-länder att omfattas av säkerhets-
garantierna enligt Artikel 5, vilket i 
praktiken betyder att tröskeln för att 
anfalla vårt land stiger ytterligare, 
säger Henriksson. 

-Mina tankar denna dag går till de 
tappra ukrainare som kämpar för sitt 
liv, sitt land och sin självständighet. 
Vi ska fortsätta stöda dem och sedan 
hjälpa dem att bygga upp sitt land igen 
då kriget väl är slut, säger Henriksson.

De finländska myndigheterna är 
förberedda på eventuella försök att 
påverka Natomedlemskapsprocessen 
och man har beredskap att svara på 
eventuella påverkningsförsök på alla 
tänkbara sätt, också med hjälp av part-
nerländer.

-Nu för vi äntligen Finland till Nato. 
Det gäller nu för oss alla att hålla hu-
vudet kallt och agera beslutsamt. Vi är 
ett självständigt folk som fattar själv-
ständiga beslut, säger Henriksson.

Blomqvist: Historiskt beslut för 
Finlands trygghet
15.05.2022 

Idag har statsledningen tagit det his-
toriska beslutet att Finland ska an-
söka om ett fullvärdigt medlemskap i 
Nato. Thomas Blomqvist, minister för 
nordiskt samarbete och jämställdhet, 
välkomnar beslutet och betonar att 
regeringen agerar för att säkra finlän-
darnas trygghet.

– När Ryssland anföll sitt grannland 
Ukraina skedde en grundläggande 
förändring i vår säkerhetspolitiska om-
givning. I Finland svarade vi på situa-
tionens allvar och inledde en process 
för att se över vår säkerhetspolitiska 

lösning. Inget annat försvarssamarbete 
kan erbjuda motsvarande säkerhetsga-
rantier som Natos kollektiva försvar. 
Ett fullvärdigt medlemskap i Nato är 
den bästa lösningen för att stärka Fin-
lands säkerhet, säger Blomqvist. 

– Ansökan om ett Nato-medlem-
skap är det viktigaste beslutet sedan 
Finland för knappt 30 år sedan beslöt 
att gå med i EU, fortsätter Blomqvist. 
Beslutet är historiskt, men det är sam-
tidigt också ett naturligt steg i Finlands 
utrikes- och säkerhetspolitik. Vi löser 
nu in vår Nato-option. 

Blomqvist konstaterar även att trots 
att ett Nato-medlemskap innebär en 
betydande förändring, så är det även 
mycket som inte ändras.

– I Finland har vi alltid tagit ansvar 
för vårt eget försvar. Det gör vi nu 
också. Även som medlemmar i Nato 
kommer ett starkt och trovärdigt eget 
försvar att vara kärnan i vår för-
svarspolitik. Även samarbetet inom 
EU kommer att fortsätta vara mycket 
viktigt. Samarbete i olika former är det 
bästa försvaret och genom medlemska-
pet i Nato höjer vi ytterligare tröskeln 
för ett militärt angrepp, konstaterar 
Blomqvist. 

Blomqvist betonar även de möjlig-
heter Nato-medlemskapet innebär för 
det nordiskt samarbetet, speciellt om 
även Sverige ansöker om medlemskap 
i Nato.

– Om alla nordiska länder är med-
lemmar i Nato skapar det ytterligare 
en dimension i vårt redan breda och 
täta samarbete. Vi kan påverka till-
sammans inom Nato, och framförallt 
ger det oss mycket goda möjligheter att 
vidareutveckla och ytterligare fördjupa 
det nordiska försvarssamarbetet. Våra 
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värderingar, vårt samarbete och vårt 
aktiva roll i regionen behövs. Tillsam-
mans skapar de nordiska länderna sä-
kerhet och stabilitet i Östersjöområdet, 
säger Blomqvist.

Adlercreutz: SFP:s långsiktiga 
mål om medlemskap är på väg att 
förverkligas
16.05.2022

Regeringens utrikes- och säkerhetspo-
litiska ministerutskott flaggade igår för 
ett finländskt medlemskap i Nato. I dag 
diskuteras Natomedlemskapet i riksda-
gen, debatten inleddes med gruppanfö-
randen.

-Natomedlemskapet tryggar det att 
vi också framöver stolt kan säga att vi 
bor i världens lyckligaste och tryggaste 
land, konstaterade Svenska riksdags-
gruppens ordförande Anders Adlercre-
utz i sitt gruppanförande.

Det skydd som artikel fem i Nordat-
lantiska fördraget innebär gör oss till 
en del av Natos gemensamma försvar. 
Finland kommer fortfarande att förlita 
sig på en allmän värnplikt, och en stark 
försvarsmakt men Natomedlemskapet 
innebär att vi i en kris inte står ensam-
ma.

-Tröskeln för att anfalla Finland är 
redan idag hög, men tröskeln ska göras 
ännu högre. Det är precis det som be-
slutet om medlemskapsansökan hand-
lar om. Att vi optimerar vår säkerhet, 
säger Adlercreutz.

Adlercreutz understryker att ett 
medlemskap stärker det nordiska 
samarbetet. Beslutet är inte riktat mot 
någon, utan att det görs för att stärka 
vår säkerhet. 

-Finland som en del av Nato är 
samma Finland som idag. Vi vänder 
inte ryggen till folket i Ryssland och vi 
hoppas att Ryssland inte vänder ryg-
gen till framtiden, säger Adlercreutz.

-I något skede växer en ny generation 
ryska beslutsfattare upp. Jag hoppas 
de tar avstånd från de brott som begås 
som bäst och öppnar dörren för en 
riktig och ärlig dialog med sina gran-
nar. Precis som vi behöver ett pålitligt 
Ryssland så behöver Ryssland också 
sina grannar. Isolering leder aldrig till 
något gott, tillägger Adlercreutz.

Den finska processen har varit ef-
fektiv och baserat sig på en noggrann 
analys av det säkerhetspolitiska läget. 
Adlercreutz hoppas att statsledningen 
för en medlemsansökan i mål snarast 
möjligt.

-På försvarsministeriet har man 
under flera årtionden gjort ett gediget 
arbete för att stärka vårt försvar – ofta 
pådrivet av en SFP-minister. Det arbe-
tet möjliggör nu en snabb medlemspro-
cess, konstaterar Adlercreutz.

AnnaMaja Henrikssons tal i den 
historiska Natodebatten
16.05.2022 

Det mest värdefulla vi har är vår frihet 
och självständighet. Vår viktigaste 
uppgift som företrädare för Finlands 
folk, är att i varje sammanhang handla 
så att vi gör allt för att trygga Finlands 
suveränitet och folkets framtida trygg-
het och säkerhet.

När jag tänker tillbaka på min 
barndom, tänker jag att det viktigas-
te arv mina föräldrar gav mig, var 
vårt lands självständighet. Min far, 
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liksom så många av hans jämnåriga, 
skickades till fronten för att försvara 
fosterlandet under andra världskriget.  
Min mor, liksom så många andra unga 
sjuksköterskestuderande, tog hand om 
sårade soldater på krigssjukhus runt 
om i Finland. I Helsingfors, i Rovanie-
mi, i Jakobstad. Många finska soldater 
fick lägga livet till för att vi skulle få 
bo i ett självständigt land. Många blev 
skadade eller invalidiserade för livet. 
Men vi klarade det – tillsammans. 
Lilla Finland lyckades stå på sig mot 
anfallaren Sovjetunionen. Ett krig som 
satt sina spår i oss, och som gjort oss 
medvetna om att inget ska tas för givet. 
Ett krig som också gav oss lärdomen: 
”aldrig mera ensam” som general Adolf 
Ehrnrooth uttryckte det.

Rysslands och Putins brutala inva-
sion av Ukraina den 24 februari i år 
innebar en omedelbar förändring av 
det säkerhetspolitiska läget i Europa 
och för vårt eget land. Det är Ryss-
lands uttalade mål att förändra Euro-
pas säkerhetsordning. Att Ryssland 
väljer att attackera ett fredligt grann-
land är ett allvarligt brott mot interna-
tionell rätt och mot mänskliga rättig-
heter. Invasionen kränker Ukrainas 
suveränitet och territoriella integritet, 
och utgör ett allvarligt hot mot interna-
tionell fred och säkerhet.

Jag och mitt parti Svenska Folkpar-
tiet, har redan en längre tid varit för 
ett finländskt Nato-medlemskap. Det 
har varit uppenbart, att det är den bit 
som har fattats i vår säkerhetspalett. 
1995 blev Finland medlem i EU. Det 
var ett ytterst viktigt steg, ett steg 
som tydligt markerade att Finland 
hör hemma i väst. Men EU är inte en 
försvarsallians. De flesta EU-länder är 

medlemmar av Nato, och att bygga upp 
en parallell organisation till Nato har 
inte i något skede varit aktuellt. Därför 
har Finland år för år intensifierat sitt 
försvarssamarbete med speciellt Sveri-
ge men också med Nato. Vi kan väl säga 
att vi kommit så långt man kan komma 
i Nato-kompanjonskapet utan att vara 
fullvärdig medlem. Men nu är det dags 
att ta steget ända ut. Det är dags för 
Finland att bli medlem av försvarsal-
liansen Nato och att göra det sida vid 
sida med vår goda granne Sverige. 

Finland behöver sitta med vid alla de 
bord där viktiga beslut för vårt lands 
framtid och Europa fattas. Och vi be-
höver söka det bästa och starkaste pre-
ventiva skydd vi kan få. Det ska vara 
så oattraktivt som möjligt för någon 
att ens tänka tanken att gå till militärt 
angrepp på vårt land.

Som fullvärdig Nato-medlem har 
Finland också mycket att ge. Vi har ett 
starkt eget försvar, som vi ska fort-
sätta satsa på. Vi har en stark för-
svarsvilja som är guld värd, och vi har 
tillsammans med Sverige och de övriga 
Nordiska länderna möjlighet att skapa 
stabilitet och trygghet tillsammans så-
väl i Östersjöregionen som i hela norra 
delen av Europa.

Värderade talman!
Det gäller att göra de rätta vägvalen 
i livet, och det gäller att göra de rätta 
vägvalen då när tillfället kommer. Fin-
lands folk har med all tydlighet visat 
sitt starka stöd för att vi ska gå med 
i försvarsalliansen Nato. Partierna 
företrädda här i riksdagen har också 
med bred majoritet visat att det är den 
vägen vi ska välja. 10 av 10 ledamöter 
i svenska riksdagsgruppen stöder ett 
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medlemskap. Statsledningen har klart 
och tydligt uttalat att det är det bästa 
för Finland och jag har själv länge varit 
övertygad om att det är det klokaste vi 
kan göra med tanke på säkerheten för 
vårt land i dag, i morgon och för kom-
mande generationer. Vi vill maximera 
vår egen säkerhet. Vi vill inte vara ett 
hot mot någon. Tvärtom ska vi fortsät-
ta som nation att jobba varje dag, för 
fred, frihet och mänskliga rättigheter.
Det är med stor tacksamhet jag tänker 
på alla dem som kämpade för vår själv-
ständighet under andra världskriget, 
och det är med stolthet jag ser tillbaka 
på den process vi tillsammans skapat 
för att nu kunna säga att Finland vill 
bli medlem i försvarsalliansen Nato. 
Låt oss skicka in ansökan sida vid sida 
med Sverige.

Bergqvist: Ansökan om NATO
medlemskap är rätt beslut
16.05.2022

Riksdagen förde idag en historisk 
remissdebatt om ett finskt NATO-med-
lemskap. Riksdagsledamot Sandra 
Bergqvist (SFP) stöder beslutet att 
ansöka om ett NATO-medlemskap och 
lyfte i sitt anförande upp finländarnas 
förmåga att bemöta kriser.

– Minnen från tidigare krig har satt 
en prägel på hur vi finländare förhåller 
oss till kriser. Finländarna kan verkli-
gen vara rationella då det behövs, och 
nu om någonsin behövs just det. Vi går 
med i Nato för vårt lands bästa, för 
fred, frihet och trygghet för alla finlän-
dare, säger Bergqvist.

Bergqvist betonade i sitt anförande 
att SFP redan länge talat för att gå med 

i Nato och att Nato i sig inte är något 
nytt för Finland. Finland har idkat 
partnerskapssamarbete med Nato 
redan sedan år 1994, då Finland anslöt 
sig till Natos program för partnerskap 
för fred.

– I och med medlemskapet får vi även 
en inbjudan till de bord där viktiga 
beslut fattas. I nuläget får vi följa dessa 
diskussioner från sidan om. Det här är 
viktigt för ett litet land som Finland 
med strategiskt lång gräns mot Ryss-
land, säger Bergqvist. 

Henriksson: Vi vill maximera vår 
egen säkerhet, inte vara ett hot 
mot någon!
16.05.2022 

– Det mest värdefulla vi har är vår fri-
het och självständighet. Vår viktigaste 
uppgift som företrädare för Finlands 
folk, är att i varje sammanhang handla 
så att vi gör allt för att trygga Finlands 
suveränitet och folkets framtida trygg-
het och säkerhet, sa partiordförande, 
justitieminister Anna-Maja Henriksson 
(SFP) idag i riksdagens historiska de-
batt om Finlands Nato-medlemskap.

– När jag tänker tillbaka på min 
barndom, tänker jag att det viktigas-
te arv mina föräldrar gav mig, var 
vårt lands självständighet. Min far, 
liksom så många av hans jämnåriga, 
skickades till fronten för att försvara 
fosterlandet under andra världskriget.  
Min mor, liksom så många andra unga 
sjuksköterskestuderande, tog hand om 
sårade soldater på krigssjukhus runt 
om i Finland. I Helsingfors, i Rovanie-
mi, i Jakobstad. Många finska soldater 
fick lägga livet till för att vi skulle få 
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bo i ett självständigt land. Många blev 
skadade eller invalidiserade för livet. 
Men vi klarade det – tillsammans. 
Lilla Finland lyckades stå på sig mot 
anfallaren Sovjetunionen. Ett krig som 
satt sina spår i oss, och som gjort oss 
medvetna om att inget ska tas för givet. 
Ett krig som också gav oss lärdomen: 
”aldrig mera ensam” som general Adolf 
Ehrnrooth uttryckte det, beskrev Hen-
riksson.

Rysslands och Putins brutala in-
vasion av Ukraina den 24 februari i 
år innebar en omedelbar förändring 
av det säkerhetspolitiska läget i Eu-
ropa och för vårt eget land. Det är 
Rysslands uttalade mål att förändra 
Europas säkerhetsordning. Att Ryss-
land väljer att attackera ett fredligt 
grannland är ett allvarligt brott mot 
internationell rätt och mot mänskliga 
rättigheter. 

Henriksson påtalade att hon och 
Svenska Folkpartiet redan en längre 
tid varit för ett finländskt Nato-med-
lemskap.

– Men det har varit uppenbart, att det 
är en bit som har fattats i vår säker-
hetspalett, sade Henriksson och fram-
höll att det nu är dags för Finland att 
bli medlem av försvarsalliansen Nato 
och att göra det sida vid sida med vår 
goda granne Sverige. 

– Finland behöver sitta med vid alla 
de bord där viktiga beslut för vårt 
lands framtid och Europa fattas. Och 
vi behöver söka det bästa och star-
kaste preventiva skydd vi kan få. Det 
ska vara så oattraktivt som möjligt 
för någon att ens tänka tanken att gå 
till militärt angrepp på vårt land, sade 
Henriksson.

– Vi vill maximera vår egen säker-

het. Vi vill inte vara ett hot mot någon. 
Tvärtom ska vi fortsätta som nation 
att jobba varje dag, för fred, frihet och 
mänskliga rättigheter, avslutade Hen-
riksson.

Biaudet: Två länder som står för 
fred, demokrati och frihet, tar nu 
tillsammans ett steg mot Nato
medlemskap
17.05.2022 

Riksdagen har idag fört en responsde-
batt om Statsrådets redogörelser om 
Finlands anslutning till Nordatlantiska 
fördragsorganisationen och om för-
ändringarna i den säkerhetspolitiska 
miljön. Riksdagsledamot Eva Biaudet 
betonade i Svenska riksdagsgruppens 
gruppanförande Finlands framtida 
Nato-profil och det goda samarbetet 
med Sverige.

– Samarbetet med Sveriges riksdag 
och regering har varit intensivt och 
fungerat naturligt på många plan, i 
olika formella och informella sam-
manhang. I SFP kommer vi på alla sätt 
att arbeta för att detta täta samarbete 
skall fortsätta inom försvars- och sä-
kerhetspolitiken, men även utöver det 
på andra politikområden.

– Det är klart att Nato-ansökan läm-
nas in nu utan förbehåll. Ett medlem-
skap betyder fullvärdiga plikter och 
fullvärdiga rättigheter. Samtidigt har 
till exempel Norge visat att man kan 
vara en aktiv Nato-medlem och kraft-
fullt verka för nedrustning och fred på 
den globala arenan. 

Biaudet påminner om att processen 
kring medlemskap nu fortsätter.

– Vi hoppas på att den fortsatta pro-
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cessen fortskrider på ett smidigt och 
effektivt sätt och att fred snart åter-
vänder till Europa.

Henriksson: Ett urstarkt stöd för 
Natomedlemskap!
17.05.2022

Finlands riksdag har idag med röster-
na 188-8 beslutat att Finland ansöker 
om medlemskap i försvarsalliansen 
Nato. Samtliga tio ledamöter i Svenska 
riksdagsgruppen röstade för ett med-
lemskap. Svenska folkpartiets (SFP) 
partiordförande och justitieminister 
Anna-Maja Henriksson kallar det ett 
urstarkt styrkebesked av riksdagen 
som ser att ett Nato-medlemskap ger 
den bästa tryggheten för Finland nu 
och i framtiden.

-Jag är otroligt nöjd och glad över att 
Finland nu lämnar in Nato-ansökan 
hand i hand med Sverige. Det är den 
bästa lösningen med tanke på Finlands 
men också Nordeuropas, Nordens, 
Östersjöregionens och Bottenvikens 
säkerhetspolitiska situation. SFP:s 
långsiktiga arbete för ett Nato-med-
lemskap har nu burit frukt, säger 
Henriksson.

Europaparlamentets 
miljöutskott godkände Torvalds 
kompromissförslag för direktivet 
om förnybar energi
18.05.2022 

Europaparlamentets miljöutskott har 
den 17 maj godkänt kompromissförsla-
get för direktivet om förnybar ener-
gi, som Nils Torvalds (SFP / Renew) 
förhandlat fram under det senaste 
halvåret. Med tanke på att förhand-
lingarna varit svåra, är utskottets 
huvudförhandlare Torvalds nöjd över 
att en kompromiss, som majoriteten 
av utskottsledamöterna kunde stöda, 
slutligen hittades.

– Vi kan vara nöjda över att det inte 
gick värre än så här, är Torvalds första 
reaktion över resultatet. 

Trots att majoriteten stödde 
Torvalds kompromissförslag, är han 
alltså inte helt nöjd med resultatet.

– Vi var tvungna att ge efter i vissa 
för Finland viktiga frågor, som t.ex. 
vilken sorts bioenergi som kan anses 
förnybar. Svårigheterna under för-
handlingarna har ofta haft att göra 
med oförmågan att se hur olika våra 
europeiska skogar är och mår. Med 
tanke på maktstrukturen i miljöutskot-
tet, kunde det ändå ha gått riktigt illa 
och vi lyckades undgå flera fallgropar, 
säger Torvalds. 

– Ambitionsnivån hölls så hög som 
den behöver vara för att nå våra kli-
matmål, samtidigt som vi lyckades bl.a. 
förbättra texten för att säkerställa att 
den fungerande skogsförvaltningsmo-
dellen i Norden inte hotas, tillägger 
Torvalds.

Jobbet är ändå långt ifrån färdigt. En 
relativt svag majoritet i miljöutskottet 
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översätts sällan i en majoritet i ple-
num, då hela parlamentet ska rösta om 
direktivet. Även kommissionens plan 
på att bli av med ryska fossila bränslen 
kommer att spela en roll i hur parla-
mentet som helhet kommer att rösta på 
hösten. 

– Till näst går jag in i förhandling-
ar med industriutskottet för att hitta 
en gemensam linje som vi sedan kan 
presentera för hela parlamentet. Jag är 
nöjd över att miljöutskottet med detta 
omröstningsresultat gett mig förtro-
endet att föra dess talan i de fortsatta 
förhandlingarna, avslutar Torvalds.

RehnKivi: Vårdgarantin är en 
satsning på folkets välmående.
18.05.2022 

Idag debatterar riksdagen regeringens 
proposition om en ändring av hälso- 
och sjukvårdslagen som ska garantera 
snabbare vård inom primärvården 
också i icke-brådskande fall. Reformen 
medför en förkortning av väntetiden 
för icke-brådskande vård från tre må-
nader till sju dagar och bedömningen 
av vårdbehovet ska göras samma dag 
som patienten tar kontakt. De striktare 
kraven kommer att tas i bruk stegvis, 
14 dagars vårdgarantin tas i bruk den 
1.9.2023 och 7 dagars vårdgaranti den 
1.11.2024.

– Genom att erbjuda snabbare till-
gång till tjänster inom bashälsovården 
kan vi nu förebygga ett större vårdbe-
hov och en förlängning av klientens oro 
och problem och samtidigt minska på 
behovet av dyr specialvård. Försening-
ar i tillgången till vård och hjälp kan 
förvärra patientens situation, kompli-

cera behandlingen och därmed också 
öka på kostnaderna. För att vi ska 
kunna förverkliga förkortade vänte-
tider måste tillgången till kunnig och 
motiverad personal tryggas. Det här 
kommer att bli en stor utmaning, säger 
Rehn-Kivi.

Primärhälsovården och socialtjäns-
terna ska vara tillgängliga för alla i 
rätt tid och de ska hålla hög kvalitet. 
Vårdgarantin omfattar också terapiga-
ranti för psykiska hälsoproblem, men 
i förslaget nämns inte specifika vård-
former.

– I dagsläget utgör personer med 
psykisk ohälsa omkring 25–35 procent 
av patienterna inom primärvården. 
Genom att ingripa tidigare och före-
bygga psykisk ohälsa investerar vi i 
framtiden och satsar på befolkning-
ens välmående. Därför är det viktigt 
att terapigarantin i ett senare skede 
utvidgas så att den gäller all psykiatri 
och andra mentala behandlingsformer, 
säger Rehn-Kivi.

Wickström: Vi behöver se en mer 
integrerad nordisk marknad
19.05.2022 

SFP:s vice ordförande Henrik Wick-
ström hoppas att man inom Norden 
aktivt hittar åtgärder som skapar en 
mer integrerad marknad. Wickström 
ser mycket positivt på det ökande sam-
arbetet mellan de nordiska länderna 
och vill se krafttag för att öka samar-
betet ytterligare inom ekonomin och 
näringslivet.

-Vi lever i en ny värld efter Rysslands 
anfallskrig mot Ukraina, och Europa 
står inför stora ekonomiska utmaning-
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ar. Vi måste hitta nya sätt att agera och 
i den nordiska marknaden ser jag stora 
möjligheter, säger Wickström. 

Som ett exempel på vad som kunde 
göras lyfter Wickström upp att lag-
stiftningen för företag kunde ses över 
så att den mera skulle överensstämma 
med lagstiftning i de olika nordiska 
länderna. Enligt Wickström skulle en 
mer enhetlig lagstiftning gynna företa-
gare i alla länder i Norden. 

-I Finland har vi tidigare kunnat dra 
nytta av den ryska handeln. Nu kom-
mer det knappast att vara möjligt på 
länge. Vi måste nu hitta nya lösningar 
och jag ser mycket potential i Norden. 
Vi behöver också uppmuntra finländ-
ska företag att våga satsa på markna-
der utanför Finland, och här spelar 
Norden och speciellt Sverige en viktig 
roll. 

-Nu behöver vi tillsammans avskaffa 
onödig byråkrati och se till att det är 
enkelt för våra företag att etablera sig 
i ett annat nordiskt land. Vi ska ska-
pa den bästa marknaden för företag i 
Norden. Möjligheter för det finns, säger 
Wickström.

Henriksson: Våra barn och 
unga förtjänar bästa möjliga 
förutsättningar inför framtiden
20.05.2022 

Idag har regeringen beslutat om ett för-
slag till årets andra tilläggsbudget för 
2022 bland annat för att möta de behov 
som uppstått som följd av Rysslands 
anfallskrig mot Ukraina. För Svenska 
folkpartiets ordförande och justitiemi-
nister Anna-Maja Henriksson har det 
varit viktigt att lindra de negativa följ-

derna som coronapandemin inneburit 
för barn och ungdomar.

-Under de senaste åren har jag varit 
speciellt orolig för hur pandemin har 
påverkat hur våra barn och unga mår. 
Det slutliga svaret har vi inte ännu, 
men det är vår skyldighet som besluts-
fattare att ge våra barn och unga bästa 
möjliga förutsättningar för framtiden. 
Därför har vi i regeringen idag valt att 
rikta ett större stödpaket till barn och 
unga för att stöda dem och minska på 
de negativa effekterna av coronapande-
min, säger Henriksson.

Anslagen riktas till utbildningen i 
för- och grundskola, yrkesskola och 
gymnasium för att stödja inlärningen 
samt åtgärda de brister i lärande som 
uppstått på grund av pandemin. Extra 
anslag riktas också till ungdomsarbete 
i skolorna, motionsfrämjande satsning-
ar och tillgänglighet till mentalvårds-
tjänster för barn och unga.

I den andra tilläggsbudgeten riktar 
regeringen också ett stödpaket till 
kollektivtrafiken, extra medel till data-
skyddssedlar för små- och medelstora 
företag och för tryggande av rättsvår-
den.

I tilläggsbudgeten ingår även de sats-
ningar regeringen fattade beslut om i 
ramrian som hänför sig till Rysslands 
invasion i Ukraina. Där ingår bland 
annat satsningar i försvaret, cyber-
säkerhet, gränsbevakningen, försörj-
ningsberedskap och utgifter som följd 
av ökade flyktingströmmar. 

Regeringen riktar också ett extra 
anslag till sametinget för att förstärka 
dess resurser.
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Henriksson: Vi ska sänka skatten 
på arbete!
21.05.2022

Svenska folkpartiets partiordförande, 
justitieminister Anna-Maja Henriksson 
betonade i sitt linjetal på SFP:s parti-
dag i Åbo att skatten på arbete borde 
sänkas för att trygga finländarnas köp-
kraft och för att få fart på ekonomin.

-Det ska alltid löna sig att jobba, flit 
och arbete ska belönas. Beskattningen 
ska sporra till arbete och företagan-
de. Frågan är särskilt aktuell just nu 
då inflationen stiger och kostnaderna 
i vardagen ökar. Vi behöver trygga 
finländarnas köpkraft, därför tycker 
jag att tidpunkten nu är mogen för att 
sänka skatten på både arbete och pen-
sionsinkomster, sade Henriksson. 

– Mitt och SFP:s budskap inför reger-
ingens budgetförhandlingar i höst är 
klart. Vi vill inte se skattehöjningar. Vi 
ska sänka skatten på arbete!

Henriksson lyfte också upp att Fin-
land bör sikta på en sysselsättnings-
grad på 80 procent som i de övriga 
nordiska länderna, men att det kräver 
målmedvetna åtgärder.

-Behovet av reformer på arbetsmark-
naden har inte försvunnit. Vi behöver 
bättre förutsättningar för lokala avtal 
och ett mera sporrande arbetslös-
hetsskydd. Och det är helt klart att vi 
behöver en betydligt större arbetsrela-
terad invandring – nu är det verkligen 
dags att slopa behovsprövningen av 
utländsk arbetskraft, sade Henriksson.

Henriksson efterlyste i sitt tal ökade 
timresurser för undervisning i det 
andra inhemska språket i årskurserna 
7-9 för att stärka kunskaperna i svens-
ka. Hon konstaterade att allt färre 

väljer att skriva svenska i studentex-
amen och att SFP vill vända på den 
utvecklingen.

– Det finns ett tydligt behov av att 
stärka lärandet i det andra inhemska 
språket.  Inte minst då vårt samarbete 
med Sverige ytterligare intensifierats 
i och med Nato-processen. Jag tror att 
detta också öppnar nya möjligheter 
för vårt näringsliv. Behovet att kunna 
svenska blir inte heller mindre av att 
också det nordiska försvarssamarbe-
tet nu kommer att fördjupas. Det är 
uppenbart att det behövs fler vecko-
timmar svenska i högstadiet. Och det 
här kommer SFP att driva i regeringen, 
sade Henriksson.

Henriksson sade också i sitt tal att 
SFP efter utmärkta resultat i kommu-
nal- och välfärdsområdesvalet nu till 
följande tar sikte mot valseger i riks-
dagsvalet 2023 och en plats i Finlands 
nästa regering.

– Vi ska göra det bästa riksdagsvals-
resultatet någonsin mätt i röster och vi 
ska vinna tilläggsmandat i riksdagen. 
Idag är vi tio i Svenska riksdagsgrup-
pen. Nu ska vi bli fler, säger Henriks-
son.

– Också denna valperiod har med 
all tydlighet visat att SFP behövs i 
Finlands regering.  Behovet av ett 
konstruktivt, stabilt och pålitligt re-
geringsparti minskar inte under nästa 
valperiod, tvärtom. Med tanke på det 
världspolitiska läget och utmaningarna 
efter coronapandemin behöver vårt 
land nu ansvarstagande och stabili-
tet. Framför allt behövs det trygghet 
i vardagen. Därför vill jag som SFP:s 
partiordförande leda SFP också in i 
Finlands nästa regering, avslutade 
Henriksson sitt linjetal på partidagen.
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Thomas Blomqvist: 
Helhetssäkerheten byggs upp av 
flera delar
21.05.2022

– När det stormar på det politiska 
världshavet framträder få saker så 
tydligt som vikten av samarbete. 
Som nordisk samarbetsminister har 
det varit glädjande att se hur väl det 
nordiska samarbetet fungerat under 
den här turbulenta tiden. Jag är myck-
et glad över att Finland och Sverige 
fattade sina respektive beslut om ett 
Nato-medlemskap sida vid sida, sade 
minister Thomas Blomqvist i sitt tal 
vid SFP:s partidag i Åbo i dag.

– Både pandemin och kriget har med-
fört nya utmaningar för Finland, men 
också understrukit värdet av de mål vi 
haft redan tidigare. Ett starkt samhäl-
le, också i annan bemärkelse än den 
försvarspolitiska, står mera enat och 
klarar bättre av kriser. Därför är det 
viktigt att fortsätta arbetet för demo-
krati, rättsstat, grundläggande rättig-
heter och jämställdhet, understryker 
minister Blomqvist.

I en allt mer global värld inverkar 
kriserna på hela världssamfundet. Kri-
sernas inverkar på priser och tillgång 
på livsmedel och energi.  

– Vi har jobbat för den gröna omställ-
ningen redan en längre tid, men mål-
sättningen har legat längre i framtiden. 
Kriget i Ukraina kommer på längre 
sikt att ses som den vattendelare som 
för alltid förändrade energipolitiken 
och försnabbade omställningen till 
nationellt producerad, lokal, förny-
bar energi. Det ger oss också stora 
möjligheter. Genom att satsa på fin-
ländsk teknologi, på spetskompetens 

och forskning, och på att hjälpa våra 
företag att utvecklas kan vi både skapa 
arbetstillfällen och stärka vårt nä-
ringsliv, och göra Finland till en stark 
spelare inom ny teknologi och den 
internationella gröna omställningen, 
säger minister Blomqvist.

– En annan fråga där inställningen 
ändrats är förståelsen för behovet av 
en finländsk matproduktion. Bonden 
behövs – inte bara för att kulturland-
skapen skall hållas öppna eller för att 
livsmedelsindustrin och dess 40 000 
direkt anställda skall klara sig och för 
att landsbygden skall hållas levande. 
Utan bonden behövs framförallt för att 
vi skall ha en inhemsk matproduktion, 
en nationell självförsörjningsgrad och 
krisberedskap, konstaterar Thomas 
Blomqvist.

Adlercreutz på partidagen: NATO 
för hela Norden in i en ny tid
21.05.2022

Finland har aldrig fått så mycket posi-
tiv uppmärksamhet som för tillfället, 
sade Anders Adlercreutz i sitt tal på 
SFP:s partidag.

– Finland är en framgångssaga. In-
ternationell media lyfter upp Finlands 
resiliens och beslutsamhet. Just nu 
syns vi i media som det stabila, trygga, 
demokratiska land vi är. Nu skall vi 
inte tala om en gråzon. Vi skall tala om 
denna tid som en början på något nytt, 
något stort, konstaterar Adlercreutz.
-Det här är ett klart momentum, inte 
bara för SFP utan för hela Finland. Nu 
skall dörrar för export inte bara öpp-
nas, utan sparkas in. Det finns en stor 
efterfrågan på allt finländskt, säger 
Adlercreutz.
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Adlercreutz lyfte också upp möjlig-
heten för en tätare nordisk integration, 
som en följd av Sveriges och Finlands 
gemensamma beslut att ansöka om 
medlemskap i NATO. 

– Det nordiska samarbetet väcker 
enbart positiva känslor. Norden är 
världens bästa regionbrand. Ett Nor-
den som nu tillsammans som en helhet 
också blir en medlem av NATO kom-
mer att växa i tyngd, säger Adlercre-
utz.

– Men vi skall inte nöja oss med det. 
Det finns otaliga sätt på vilka vi kan 
fördjupa samarbetet ytterligare. Vi 
kan göra det enklare att arbeta i våra 
grannländer. Det kan bli lika naturligt 
för en skåning att studera i Tammer-
fors som för en Vasabo att göra det 
i Umeå. Det kan bli lättare att flytta 
efter arbete. Våra examina ska göras 
ekvivalenta och den nordiska identite-
ten skall vara verklighet på alla plan, i 
interaktion med alla myndigheter.  Och 
vi bör se över kulturen i vårt arbetsliv 
så att också Finland blir en attraktiv 
destination för t.ex. unga svenska stu-
deranden, visionerar Adlercreutz.

Bergqvist efterlyser fler 
nationella åtgärder för att rädda 
skärgårdshavet
21.05.2022

Svenska folkpartiets riksdagsledamot 
och viceordförande Sandra Bergqvist 
efterlyste på SFP:s partidag nya tanke-
sätt för att bemöta de förändringar vi 
står inför.

– Då världen förändrats ligger det nu 
alltmer fokus på moral och etik i vårt 
beteende och vår konsumtion. Vi behö-

ver bli bättre på att skapa ekonomiska 
incitament för grönare alternativ. Både 
på kort och lång sikt. Det är så vi upp-
muntrar till innovationer, nytänk och 
förändrade handlingsmönster, säger 
Bergqvist.

Bergqvist lyfte i sitt tal upp Skär-
gårdshavets svaga tillstånd som ett 
konkret exempel där nya sätt att agera 
behövs för att rädda det som håller 
på att förstöras. Skärgårdshavet är 
Finlands enda återstående hot spot 
område på listan som Kommissionen 
för skydd av Östersjöns marina miljö 
(HELCOM) upprätthåller.

– Regeringen har välkommet nog 
gjort vissa insatser, men vi behöver 
mer. Vill vi att våra barn ska kunna 
simma i havet krävs åtgärder långt 
utanför Egentliga Finlands gränser, 
eftersom avrinningsområdet sträcker 
sig långt in i landet. Skärgårdshavets 
välmående bör vara hela Finlands sak 
och högt prioriterat i nästa regerings-
program, säger Bergqvist.

Strand: Ny industri och 
innovationspolitik behövs
21.05.2022

Det är helt klart att den nya världsord-
ning vi pga. Rysslands aggressioner 
har framför oss – och de nya block och 
samarbetskonstellationer som små-
ningom skapas – även för Finlands 
del kommer att ha enorm inverkan på 
handelspolitik överlag och särskilt på 
våra exportnäringar samt teknologian-
vändning och -utveckling.

– Nu om någonsin behövs en helt ny 
industri- och innovationspolitik, gärna 
så långt som möjligt tillsammans med 
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nordiska partners. Vi bör aktivt arbeta 
för att skapa sådana utevecklingsplatt-
former att globala bolag – i synnerhet 
vad gäller energi- & miljöteknologi på 
systemnivå – fokuserar sin forsknings- 
& utvecklingsverksamhet till Finland 
och Norden. Kvarkenfärjan som Vasa 
och Umeå finansierat är ett exempel på 
denna typ av laboratorium. I veckan 
fick vi även offentliggöra att norska 
FREYR Batteries utökar sina aktivi-
teter i Vasa från 90 ha à 130 ha. Ett fa-
briksområde som motsvarar närmare 
200 fotbollsplaner enbart för FREYR, 
vi har förstås även andra aktörer på 
kommande. Jag nämner detta eftersom 
även här finns en mycket stark nordisk 
dimension och tät strategisk samver-
kan kring konceptet Nordic Battery 
Belt, kostaterarar riksdagsledamot 
Joakim Strand.

– Lämpligt inför Kvarkenrådets 50 
års jubileum tar nu globala investe-
rare och fonder själva kontakt för att 
få presentera finansieringslösningar 
för en fast förbindelse mellan Finland 
och Sverige. Att Wärtsilä inkomman-
de vecka inviger koncernens största 
satsning någonsin just i Finland och i 
Vasa på ungefär samma ställe där John 
Wickström utvecklade båtmotorer 
efter att tillsammans med Henry Ford 
i Chicago under slutet av 1890-talet 
utvecklat bilmotorer, visar vad som 
kan fås till stånd då ett kluster av olika 
bolag, staden, högskolor och forskare 
tillsammans på lång sikt utvecklar 
verksamhetsförutsättningarna. Jag ser 
att SFP som parti via sina regioner har 
en unik möjlighet att inför hela Europa 
visa vägen för en ny industri- och inn-
ovationspolitik. Vasa är beredd att gå i 
bräschen! avslutar Strand.

Anders Norrback förutspår global 
livsmedelskris
21.05.2022

Riksdagsledamot Anders Norrback 
(SFP), utryckte sin oro över den globala 
matproduktionen på SFP:s partidagar i 
Åbo. Kriget i Ukraina påverkar till-
gången till livsmedel då både Ukraina 
och Ryssland är betydande aktörer på 
den globala livsmedelsmarknaden.

– Kriget i Ukraina har gjort att 
Europas ”kornbod” är stängt. Ukraina 
är en betydande aktör på världsmark-
naden för livsmedel, speciellt har man 
levererat till Europa och norra Afri-
ka, säger Norrback. Svår torka plågar 
både Indien och norra Afrika. Signaler 
från Danmark och södra Sverige tyder 
på att odlingssäsongen där hotas av 
torka, samtidigt som vårt eget jord-
bruk genomgår en aldrig förr skådad 
ekonomisk kris som hotar existensen 
för många av våra jordbruksföretag, 
fortsätter Norrback.

Norrback förutspår en livsmedelskris 
på global nivå. Matpriserna kommer 
att skjuta i höjd, mer än vad progno-
serna förutspår, och många områden 
i världen hotas av svält på en helt ny 
nivå.

-Om inte lönsamhetskrisen inom vårt 
inhemska jordbruk lättar kommer ock-
så vi i allt större omfattning att vara 
köpare av livsmedel på världsmarkna-
den. Det vi i praktiken då gör är att vi 
minskar mattallriken för dem som bor 
i länder där man redan från tidigare 
har varit tvungna att äta små tallrikar, 
säger Norrback

-Politiskt kan vi hantera detta genom 
att på såväl EU-nivå som nationell nivå 
inse att jordbrukets primära uppgift är 
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att producera livsmedel.  Här måste vi 
arbeta för en bredare förståelse. Men 
det kommer också nationellt att krävas 
lagstiftning som möjliggör att hantera 
den oligopolsituation som råder inom 
detaljhandel med livsmedel. Det kom-
mer också att krävas socialpolitiska 
åtgärder för att trygga mat på bordet åt 
alla som bor i vårt land. Ju tidigare fler 
av oss inser detta desto bättre kommer 
vi att klara utmaningen, konstaterar 
Norrback

RehnKivi: Vården på svenska kan 
inte outsourcas
21.05.2022

Svenska folkpartiets partidag går av 
stapeln som bäst. Under den allmän-
politiska debatten betonade riksdags-
ledamot Veronica Rehn-Kivi de nya 
välfärdsområdenas utmaningar med 
att få verksamheten igång och att 
trygga vården på svenska. Rehn-Ki-
vi, som sitter i riksdagens social- och 
hälsovårdsutskott och är fullmäktige-
ledamot i Västra Nylands välfärdsom-
råde, betonade vikten av samarbete 
mellan de tvåspråkiga vårdområdena 
och att det krävs en positiv inställning 
av både tjänstemän och politiker för 
att få servicen på svenska att fungera 
både på pappret och i praktiken. Både 
Egentliga Finlands och Västra Nylands 
välfärdsområden har ett lagstadgat 
samarbetsansvar för den svensksprå-
kiga servicen.

– För att vården ska fungera på 
svenska inom alla de olika servicehel-
heterna från barnrådgivning till äldre-
omsorg och specialsjukvård behövs det 
ett ledarskap och en koordinering av 

de knappa resurserna på hög nivå inom 
organisarionen. Här i Egentliga Fin-
land har man förstått att anställa en 
direktör med ansvar för den svenska 
servicen. Nu behövs samma förståelse 
för det svenska också i Västra Nyland. 
Tyvärr har det visat sig att då det kom-
mer till kritan är det bara Sfp som står 
upp för svenskan i vårt välfärdsområ-
de, säger Rehn-Kivi.

Ett av målen med vårdreformen är 
att social- och hälsovården ska bli 
jämlik för alla invånare oberoende av 
boningsort, modersmål eller tjocklek 
på plånboken. Den offentliga sektorn 
ansvarar för både ordnandet och verk-
ställandet av servicen. Det här omfat-
tar också upphandling av tjänster från 
den privata sidan och tredje sektorn, 
men inte att vården på svenska till 
största delen kunde skötas med servi-
cesedlar och köpavtal.

– Vi ska bygga upp fungerande vårds-
tigar på både svenska och finska, satsa 
på kostnadseffektiva servicelösningar 
och förebyggande åtgärder, ta i bruk 
servicesedlar och utnyttja allt det 
kunnande och alla resurser som finns 
inom social- och hälsovården i vårt 
land, både de offentliga, de privata och 
tredje sektorns tjänster, för att uppnå 
en god och jämlik vård. Men vi kan inte 
outsourca den svenska servicen till 
privata aktörer och därmed befria det 
offentliga från ansvaret att själv produ-
cera viktig basservice på vårt moders-
mål, konstaterar Rehn-Kivi.
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Henriksson fortsätter leda SFP 
och siktar på en plats i nästa 
regering
22.05.2022

SFP:s ordförande Anna-Maja Henriks-
son fick under Svenska folkpartiets 
partidag 2022 fortsatt förtroende att 
leda partiet. Henriksson har varit ord-
förande för SFP sedan 2016.

-Jag är jätteglad att få fortsätta leda 
SFP. Jag har känt ett väldigt starkt 
stöd från fältet under året och också 
här på partidagen. Tillsammans gör vi 
SFP och i det arbetet är vi alla viktiga. 
Jag är väldigt glad att vi trots coronati-
den lyckats värva nya medlemmar och 
haft kandidater uppställda i många nya 
kommuner och områden. Och i den ny-
aste partibarometern har finländarna 
en mycket positiv inställning till SFP. 
Vi ska fortsätta växa, och ett ypperligt 
exempel på det är SFP:s nya samkrets 
som gör ett fint jobb med att bryta 
mark på för oss nya områden, i olika 
delar av Finland, säger Henriksson.

– Politik är ett lagspel. Ensam är ing-
en stark, utan tillsammans gör vi skill-
nad. Tillsammans ska vi nå en valseger 
i det kommande riksdagsvalet 2023 
och få flera mandat i riksdagen. Jag 
är stolt över SFP. Vi har gång på gång 
visat att vi är den drivande kraften i 
Finland för människors lika värde, för 
allas lika fri- och rättigheter och för 
den demokratiska rättsstaten. Vi är det 
liberala, borgerliga alternativet med 
ett stort socialt samvete och för detta 
finns en stor efterfrågan. Därför vill 
jag som partiordförande leda SFP in i 
också Finlands nästa regering, säger 
Henriksson.

Partidagen återvalde även Sandra 

Bergqvist, Silja Borgarsdóttir Sandelin 
och Henrik Wickström till viceordfö-
rande för SFP.

– Vi står inför stora vägval som 
handlar om vår säkerhet, vår  försörj-
ningsberedskap och vår nya vardag 
i en förändrad värld. Jag är tacksam 
över förtroendet att som vice ordföran-
de få fortsätta föra fram SFP:s politik i 
det här arbetet, säger Bergqvist, säger 
Bergqvist.

– SFP:s sikte ska nu vara på riks-
dagsvalet och de frågor våra väljare 
ser som viktiga, det gäller allt från 
skatter och ekonomi till skola och vård. 
Världspolitiska läget är också sådant 
att vi måste prioritera säkerhet på ett 
brett plan. En del av det är energipoli-
tiken där vi med snabb tidtabell måste 
övergå till inhemsk fossilfri energi-
produktion och göras oss oberoende 
av rysk energi, säger Borgarsdóttir 
Sandelin.

– Jag är ödmjukt tacksam för förtro-
endet. Med min insats vill jag bidra till 
att vi inom SFP gör ett rekord riks-
dagsval. SFP och SFPs politik behövs 
nu i dessa osäkra tider. Jag ser det 
som viktigt att vi kan skapa trygghet 
i vardagen för alla. Vi måste satsa på 
barn och ungas välmående, se till att 
äldreomsorgen fungerar, att företagen 
har framtidsutsikter och att vi löser 
vårdarbristen, säger Wickström.
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Thomas Blomqvist: 
Företagsamhet viktigt också i 
svåra tider
23.05.2022 

SFP och regeringen har gjort stora och 
välbehövliga satsningar på tillväxt och 
sysselsättning. Den nuvarande syssel-
sättningsgraden ligger på en rekordni-
vå. De åtgärder regeringen beslutat om 
bär nu frukt, säger Thomas Blomqvist, 
minister för nordiskt samarbete och 
jämställdhet som på måndagen disku-
terade företagsamhet med företagare i 
Västnyland.

Sysselsättningsgraden ligger på 
drygt 74 %. I februari i år fanns det 40 
000 färre arbetslösa än det fanns ifjol 
vid samma tidpunkt.

– Den nordiska arbetskraftsmodellen 
trädde i kraft i början av maj och ett 
försök med höjt hushållsavdrag kom-
mer att genomföras, för att nämna en 
par viktiga åtgärder som kommit till 
tack vare SFP:s arbete inom reger-
ingen, konstaterar minister Thomas 
Blomqvist. 

– Jag är övertygad om att vårt nord-
iska välfärdssamhälle är en alldeles 
särskild styrka under oroliga tider. 
Därför är det viktigt att vi fortsätter 
att ytterligare stärka den här grunden 
och söker lösningar som ökar syssel-
sättningsgraden, förbättrar företa-
gens verksamhetsförutsättningar och  
stärker den ekonomiska hållbarheten, 
säger Thomas Blomqvist.

– Transporter och infrastruktur är 
viktiga verksamhetsförutsättningar 
för företagen. Hangö-Hyvingebanan 
kommer att ha en mycket stor bety-
delse för hela Västnyland nu då banan 
elektrifieras och då man samtidigt 

tar åtgärder som förbättrar trafiksä-
kerheten vid plankorsningarna. En 
annan åtgärd som både förbättrar 
trafiksäkerheten och som möjliggör 
utbyggandet av ett nytt industriområde 
är underfarten vid Läpp. En tredje är 
belysningen på stamväg 51. Alla de här 
tre åtgärderna främjar företagsamhe-
ten samtidigt som de också med tanke 
på  trafiksäkerheten är ytterst viktiga, 
konstaterar Thomas Blomqvist.

RehnKivi: Seniorrådgivning för 
alla våra äldre!
24.05.2022

Idag behandlade riksdagen riksdagsle-
damot Veronica Rehn-Kivis lagmotion 
om lagstadgade seniorrådgivningar för 
personer över 70 år. För tillfället har 
kommunerna inte en skyldighet att er-
bjuda en i lagmotionen avsedd rådgiv-
ningsservice, men flera kommuner har 
självmant infört seniorrådgivningar. 
Under rådgivningsbesöken har man 
gått igenom kundens fysiska, psykiska 
och sociala situation och gett fortsatta 
anvisningar utgående från behovet. 
Tjänsten har varit mycket populär.

– Det finns en bred enighet i Fin-
land om att äldreomsorgen behöver 
utvecklas och förbättras. Samtidigt är 
syftet med social- och hälsovårdsrefor-
men att utjämna vården i hela landet, 
oavsett invånarens bostadsort eller 
sociala ställning. De nya välfärdsom-
rådena står inför stora utmaningar när 
det gäller att klara de uppgifter som so-
cial- och hälsovårdsreformen tilldelat 
dem, samtidigt som finansieringen är 
knapp. Det är därför viktigt att satsa 
på förebyggande åtgärder som sparar 



SVENSKA FOLKPARTIET 2022–2023 51

på dyra vårdkostnader på sikt, säger 
Rehn-Kivi.

Enligt regeringsprogrammet ska man 
genom rätt riktad service förstärka 
möjligheten för människor i alla åldrar 
att ta hand om sitt välmående och sin 
hälsa. Målet är att öka de friska lev-
nadsåren, förbättra funktionsförmå-
gan och se till att servicen fungerar i 
rätt tid och effektivt.

– Allt fler äldre människor har vid 
pensioneringen ett aktivt liv på tjugo 
eller till och med trettio år framför sig. 
De flesta äldre vill bo i eget hem resten 
av livet om vardagen fungerar och är 
trygg och meningsfull. Det är därför 
oerhört viktigt att vi i ett tidigt skede 
och på alla möjliga sätt stödjer de äld-
res välbefinnande och deras möjlighet 
att bo hemma. Det är mänskligt och det 
sparar samhällets kostnader, konstate-
rar Rehn-Kivi.

Eva Biaudet fortsätter som SFP:s 
partifullmäktigeordförande
25.05.2022

Svenska folkpartiet valde under sin 
partidag 21-22.5 ett nytt partifullmäk-
tige.

Partifullmäktige hade under söndag 
kväll 22.5 sitt konstituerande möte och 
återvalde Eva Biaudet från Helsingfors 
till dess ordförande. Till vice ordfö-
rande valdes Tomas Björkroth från 
Pargas.

SFP:s partifullmäktige valde även 
under sitt möte ny partistyrelse.

Adlercreutz: Vi behöver ett 
integrationsprogram för varje 
utländskt företag som etablerar 
sig i Finland
28.05.2022 

Vi bör lägga fokuset på företagens och 
näringslivets framgång och livskraft, 
säger Svenska riksdagsgruppens 
ordförande Anders Adlercreutz. Han 
påminner om att hela det finländska 
välfärdssamhället bygger på livskrafti-
ga företag och att vi också behöver ut-
ländska aktörer vid sidan av inhemska 
företag. Adlercreutz har nyss återvänt 
från Irland, där internationella företag 
stöds på flera olika sätt.

-Varje beslutsfattare och expert bor-
de förstå att göra sitt allra bästa för fö-
retagets framgång, säger Adlercreutz.

Finland lämnade in sin ansökan om 
medlemskap i Nato den 18 maj. Proces-
sen har satt Finland på världskartan 
och många utländska företag har blivit 
allt mer medvetna om Finland. Finland 
bör utnyttja all den uppmärksamhet 
som vi får, tycker Adlercreutz.

-Vi kan dra stor nytta av den positiva 
uppmärksamheten. Vi är ett attraktivt, 
stabilt land och utbildningsnivån är 
hög. Här finns det stora möjligheter 
t.ex. för företag som söker högteknolo-
giskt kunnande, säger Adlercreutz.

Adlercreutz, som själv också har en 
bakgrund som företagare, betonar vik-
ten av att avskaffa marknadsbarriärer 
och understryker hur vi ska vända på 
alla stenar för att öka attraktionskraf-
ten. Detta innebär att vi måste lösa 
problemet med tillgång på arbetskraft 
och skapa en smidigare beslutskultur.

-Som en första praktisk åtgärd 
föreslår jag att varje utländskt före-
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tag tilldelas en egen kontaktperson i 
förvaltningen – till exempel i Business 
Finland. En person som är lätt att 
kontakta och som skulle kunna fungera 
som kanal till de olika myndigheterna. 
Kontaktpersonen skulle se till att sam-
arbetet med myndigheterna inte blir 
ett hinder för företagets framgång och 
fortlevnad i Finland. På samma sätt 
bör den utländska ledningen och deras 
familjer tilldelas en eller flera fadder-
familjer för att säkerställa att de som 
kommer hit nätverkar och trivs i vårt 
land, sammanfattar Adlerceutz.

Blomqvist: Företagsamhet och 
livskraftiga primärnäringar 
behövs
30.05.2022 

Thomas Blomqvist, minister för nord-
iskt samarbete och jämställdhet, beto-
nar vikten av att hela Nyland utvecklas 
– även de mindre städerna och lands-
bygden. Minister Blomqvist besökte 
Lappträsk, Lovisa och Mörskom den 
30 maj 2022. De osäkra tider vi lever i 
framhäver landsbygdens roll för för-
sörjningstryggheten och beredskapen.

–  Rysslands anfallskrig i Ukraina 
har framhävt betydelsen av en vidare 
beredskap och självförsörjning. Det 
här understryker betydelsen av pri-
märnäringarna och en hållbar energi-
produktion. Förståelsen för och vikten 
av den finländska matproduktionen har 
ökat. Det här är positivt och något vi 
ska värna om. Bonden behövs – också 
för den finländska beredskapen, säger 
Blomqvist.

– Överlag framhäver de osäkra tider-
na behovet av en livskraftig landsbygd. 

Landsbygden har en mycket viktig roll 
även för en hållbar energiproduktion. 
Inom energisektorn går den gröna om-
ställningen och arbetet att göra oss 
oberoende av import av fossila bräns-
len från Ryssland hand i hand. I det 
här arbetet har skogen och alla de 
möjligheter den erbjuder en viktig roll, 
konstaterar Blomqvist.

En levande landsbygd och konkur-
renskraftiga mindre städer kräver 
satsningar på företagens verksamhets-
förutsättningar. De senaste åren har 
varit utmanande med coronapandemi 
och den osäkerhet som Rysslands an-
fallskrig förorsakat på marknaden.

– Det är viktigt att vi i alla lägen 
skapar möjligheter för företagen att 
göra investeringar, och på så sätt skapa 
tillväxt och sysselsättning. Företagens 
verksamhetsförutsättningar är viktiga 
för hela regionens konkurrenskraft 
och livskraftighet. Vi ska bidra till att 
skapa en stark framtidstro för alla våra 
företagare, avslutar Blomqvist.

Henriksson: Mina varmaste 
gratulationer till Åland för 100 år 
av självstyrelse!
09.06.2022 

Svenska folkpartiets ordförande och 
justitieminister Anna-Maja Henriksson 
deltar idag i jubileumsfestligheterna 
för hundra år av åländskt självstyrelse 
i Mariehamn. Festligheterna går av 
sta peln på Ålands självstyrelsedag och 
gästas också av bland annat Finlands 
presidentpar och det svenska kungapa-
ret.

– Mina varmaste gratulationer till 
Åland för 100 år av självstyrelse! Jag 
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uppskattar de goda relationer som 
Svenska folkpartiet har till ålänningar-
na och de politiska partierna på Åland. 
Vi har bland annat en långvarig tra-
dition av att samarbeta när det gäller 
åländsk representation i EU-parlamen-
tet. 100 år av egensinne har också varit 
100 år av utveckling. Med den starka 
företagsamheten, höga sysselsättning-
en, blomstrande sjöfarten och värnade 
om det svenska kulturarvet är ni ett 
gott exempel på ett framgångsrikt 
självstyre, lyckönskar partiordförande 
och minister Anna-Maja Henriksson 
landskapet dess jubileum till ära.

Wickström glad över att Ingå får 
LNGterminalfartyget
09.06.2022 

Idag meddelade Närings- och arbets-
ministeriet att den flytande LNG-ter-
minalen ska placeras i Joddböle i Ingå. 
Fartyget behövs i den energiomställ-
ning som görs när Finland tar avstånd 
från den ryska energimarknaden.

SFP:s vice ordförande Henrik Wick-
ström är också styrelseordförande i 
Ingå. Wickström gläds över beslutet att 
placera terminalfartyget i Ingå.

– Det här är en fantastisk nyhet för 
Ingå, hamnen och hela regionen! Det 
skapar nya verksamhetsmöjligheter för 
hela hamnen, och för hela Ingå, säger 
en glad Wickström.

Wickström förespråkade från början 
att den flytande LNG-terminalen skulle 
placeras i Ingå.

– Ingå har en ypperlig hamn med en 
djup farled. Dessutom har vi Balticcon-
nector-gasröret placerat invid hamnen 
– det röret förenar det finska gasnätet 
med det europeiska, säger Wickström.

Adlercreutz: LNG terminalen är 
ett lyft för regionen
09.06.2022 

Närings- och arbetsministeriet medde-
lade idag att en LNG-terminal kommer 
att placeras i Ingå. Det statliga gasnäts-
bolaget Gasgrid och energibolaget 
Fortum har skrivit under ett avtal 
gällande användningen av hamnen. Na-
turgasen som importeras med båtar till 
hamnen ska ersätta ryska naturgasen, 
vars leveranser till Finland avbröts i 
maj.

Svenska riksdagsgruppens ordfö-
rande Anders Adlercreutz gläds över 
beslutet och poängterar hur LNG-ter-
minalen är ett lyft för Ingå, Joddböle 
och hela regionen.

– När vi kopplar oss loss från de 
ryska energiströmmarna behövs det 
alternativ. LNG kommer att vara en 
viktig energikälla för den finländska 
industrin för en lång tid framöver, sä-
ger Adlercreutz.

Adlercreutz anser att man på lång 
sikt bör eftersträva att få ett stickspår 
från kustbanan till Joddböle hamn.

– Den ökade aktiviteten i Ingå hamn 
är igen ett argument för en uppgra-
dering av hela kustbanan. Det behövs 
dubbla spår hela vägen från Kyrkslätt 
till Salo, säger Adlercreutz.

-I dagens värld där vi kommer att 
vara tvungna att noggrant överväga 
alla investeringar är det för mig själv-
klart, att vi primärt måste prioritera 
iståndsättning och förbättring av be-
fintlig infrastruktur – som kustbanan, 
konstaterar Adlercreutz.
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Torvalds: Vänstern och gröna 
spelar med höga odds på 
planetens bekostnad
10.06.2022

Europaparlamentet oenigt om klimat-
paketet

Onsdagen den 8 juni tog den gröna 
omställningen i EU en oväntad sväng, 
då majoriteten av Europaparlamentet 
röstade ner kompromissen om ut-
släppshandelns revidering. Eftersom 
kompromisser till flera andra lagför-
slag är så nära kopplade till utsläpps-
handeln, ledde beslutet till att även an-
dra delar av den gröna omställningens 
lagpaket lades på is, tills parlamentet 
hittar en lösning på utsläppshandelns 
revidering, som majoriteten kan leva 
med.

– Jag har försökt påminna mina kol-
leger tidigare, att det blir svårt om vi i 
miljöutskottet kommer till en kompro-
miss som är jätte långt ifrån parlamen-
tets ståndpunkt som helhet och sedan 
ska försöka korrigera det inför om-
röstningen i plenum. Då det dessutom 
sedan finns en stark vilja att visa vem 
som är ”grönast”, genom att rösta ner 
något man varit med om att förhandla, 
så kan det se ut just så här. Ett spel 
med höga odds på planetens bekostnad, 
säger Nils Torvalds (SFP / Renew).

Torvalds hänvisar till socialdemo-
kratiska, gröna och vänsterförbundets 
politiska grupper som haft en central 
del i förhandlingarna men sedan valde 
att rösta emot kompromissen. 

Nu går förslaget tillbaka till miljö-
utskottet för att hitta en ny kompro-
miss med majoritetsstöd i följande 
pleniomröstning. Ett ytterligare nej i 
plenum kan bli ödesdigert. 

– Det finns ännu förhoppningar om 
att vi ska hinna rösta om utsläppshan-
deln på nytt innan sommarsemestern i 
juli. Huvudsaken är ändå att vi når en 
lösning som en bred majoritet faktiskt 
står fast vid, påpekar Torvalds.

Ifall resultatet i plenum upprepas, 
skulle det leda till att stora delar av 
gröna given faller, vilket i sin tur gör 
det ytterst svårt för EU att nå sina 
egna klimatmålsättningar samt skyl-
digheter i Parisavtalet. Torvalds tror 
ändå inte Europaparlamentarikerna 
kommer att tillåta detta ske.

– Jag tror inte vi är långt ifrån en 
överenskommelse men nu gäller det att 
hoppas och jobba hårt för att förnuftet 
ska vinna över envisheten, avslutar 
Torvalds.

Blomqvist: Energiomställningen 
medför stora möjligheter
13.06.2022 

Thomas Blomqvist, minister för 
nordiskt samarbete och jämställdhet, 
betonar vikten av en omställning till 
utsläppsfri energi och en ökad själv-
försörjning inom energiproduktionen. 
Minister Blomqvist besökte Kristines-
tad, Kaskö och Närpes den 13 juni och 
träffade bland annat företag som satsat 
på förnybara lösningar.

– En omställning till utsläppsfri och 
mer inhemskt producerad energi är 
en nödvändighet både ur klimat- och 
beredskapssynvinkel. Rysslands krig 
mot Ukraina understryker ytterligare 
behovet av omställningen, för att vi 
ska kunna bli oberoende av rysk fossil 
energi, säger Blomqvist.

– Energiomställningen kräver sto-
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ra förändringar, men medför samti-
digt stora möjligheter, inte minst för 
näringslivet. Finland har alla förut-
sättningar att vara en föregångare. 
Genom att satsa på spetskompetens 
och forskning och utveckling kan vi 
både skapa arbetstillfällen och stärka 
vårt näringsliv, vilket är något vi också 
ser konkreta exempel på i Österbotten. 
Under mitt besök har jag fått höra om 
möjligheterna som finns inom vind- 
och solkraft, men även bio- och vätgas. 
Det är viktigt att det finns en fungeran-
de dialog och samarbete mellan staten, 
kommunen och näringslivet, säger 
Blomqvist.

– Vi behöver värna om våra företags 
konkurrenskraft och en rättvis energi-
omställning. Bland annat sänkningen 
av elskatten för industrin till EU:s mi-
niminivå, satsningarna på energistöd 
och på stödpaketet för lantbruket har 
varit viktiga åtgärder för detta, samti-
digt som det står klart att det långsikti-
ga arbetet behöver fortsätta, fortsätter 
Blomqvist.

Blomqvist betonar vikten av att även 
primärnäringarna ses som en del av 
energiomställningen.

– I och med kriget har det blivit 
allt tydligare att en hållbar inhemsk 
matproduktion och livskraftiga pri-
märnäringar är grundläggande för vår 
beredskap. Bara genom att se till att vi 
har en egen lönsam matproduktion kan 
vi trygga tillgången till livsmedel även i 
krissituationer.

Bergqvist: Satsningar på barn, 
unga och kunnande behövs för att 
skapa framtidstro
15.06.2022 

Riksdagen förde idag responsdebatt 
om planen för de offentliga finanserna 
2023–2026. Riksdagsledamot Sandra 
Bergqvist (SFP) betonade i sitt grup-
panförande att exceptionella tider 
krävt exceptionella åtgärder men att 
en växande lånebörda inte kan vara en 
långsiktig lösning.

– Att fatta beslut gällande de offent-
liga finanserna handlar alltid om en 
avvägning och om att hitta balans. Vi 
har levt under exceptionella tider som 
även har krävt sina svåra beslut, men 
besluten har varit nödvändiga. Det har 
handlat om ansvarstagande, fram-
åtblickande beslut, säger Bergqvist.

Planen för de offentliga finanserna 
2023–2026 innehåller åtgärder som 
ska stärka säkerheten, skapa fram-
tidsutsikter och bidra till en hållbar 
tillväxt. 

– Vi har idag behandlat ett historiskt 
paket med stark fokus på säkerhet och 
beredskap, utan att glömma satsningar 
för ett livskraftigare Finland så som 
satsningar i grön omställning, forsk-
ning, vetenskap och utbildning. Det är 
satsningar som kommer att bära frukt 
även i längden, säger Bergqvist.

Efter några tuffa pandemiår välkom-
nar Bergqvist speciellt regeringens 
satsningar på barn och unga. 

– Nu behöver vi satsningar som ska-
par framtidstro samtidigt som vi måste 
inse att bli mer återhållsamma i vår 
finanspolitik. Det lönar sig att satsa på 
barn, unga och kunnande. I själva ver-
ket är Finlands målmedvetna satsning-
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ar på utbildning ett praktexempel på 
att det lönar sig att investera i folkets 
kunskapsnivå, avslutar Bergqvist.

RehnKivi: Seniorrådgivningar tar 
ett steg framåt!
16.06.2022 

Idag har riksdagens social- och hälso-
vårdsutskott fått färdigt sitt betänkan-
de om det stora lagpaketet med för-
bättringar inom äldreomsorgen. SFP:s 
riksdagsledamot och utskottsmedlem 
Veronica Rehn-Kivi har under våren 
samtidigt som behandlingen av lagpa-
ketet pågått lämnat in en lagmotion om 
att förbättra den förebyggande verk-
samheten inom äldreomsorgen och att 
införa lagstadgade seniorrådgivningar 
i hela landet. Ledamöter från de flesta 
riksdagspartierna understödde motio-
nen. Nu har utskottet på Rehn-Kivis 
initiativ enhälligt lagt till ett nytt mo-
ment om ”rådgivningar för den åldran-
de befolkningen” i lagparagrafen som 
behandlar rådgivningstjänster som 
stöder den äldre befolkningens välbe-
finnande, hälsa, funktionsförmåga och 
självständighet.

– Jag är tacksam och glad över att ut-
skottet tagit innehållet i min lagmotion 
i beaktande och nu enhälligt lagt till en 
text om rådgivningar för de äldre i lag-
paragrafen. Trots att skrivelsen i lagen 
inte motsvarar lagmotionens obliga-
torium att införa seniorrådgivningar 
är detta ett avgörande och viktigt steg 
i rätt riktning. Många sakkunniga vi 
hört under behandlingen har tagit upp 
vikten av förebyggande åtgärder och 
nu vill man även genom ett medbor-
garinitiativ få till stånd lagstadgade 

seniorrådgivningar. Det här är en 
verksamhetsform som har starkt stöd 
på många håll, säger Rehn-Kivi.

Rehn-Kivi överraskades av att ordet 
”seniorrådgivningar” stötte på mot-
stånd hos en del av utskottsmedlem-
marna, men hon anser ändå att inne-
hållet är viktigare än benämningen. 
Utskottsmedlemmen Hanna-Leena 
Mattila (cent) understödde Rehn-kivis 
förslag. Rehn-Kivi har också tillsam-
mans med Pia Kauma (saml.) lämnat 
in en fullmäktigemotion till Västra 
Nylands välfärdsområde där man före-
slår att fullmäktige i 2023 års budget 
avsätter medel för den förebyggande 
hälsovården för de äldre och för ett 
pilotprojekt av seniorrådgivningsmo-
dellen.

– Det är mycket sällsynt att innehåll-
et i en lagmotion får ett resultat i så 
här snabb takt. Men det största arbetet 
kvarstår då vi nu måste övertyga väl-
färdsområdena om att i jämlikhetens 
namn ta i bruk seniorrådgivningstjäns-
terna såsom vi haft för avsikt. Om vi 
i tid kan upptäcka sjukdomar, minska 
på ensamhet och otrygghet bland våra 
äldre ökar de friska levnadsåren och 
livsglädjen och funktionsförmågan för-
bättras. Samtidigt idkar vi en på lång 
sikt kostnadseffektiv verksamhet. Alla 
våra äldre förtjänar en meningsfull 
vardag och ett värdigt och möjligast 
aktivt liv, säger Rehn-Kivi.

Social- och hälsovårdsutskottet 
godkände också enhälligt en kläm om 
att regeringen ska utreda goda verk-
samhetsformer för att stärka den äldre 
befolkningens hälsa och välmående 
och befästa den bästa praxisen i hela 
landet genom rådgivningstjänster för 
de äldre.
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Ollikainen: Klimatförändringen 
inte bara en utmaning, utan också 
en möjlighet för våra företag.
16.06.2022 

Riksdagen förde idag remissdebatt gäl-
lande redogörelsen om den klimatpoli-
tiska planen på medellång sikt. Riks-
dagsledamot Mikko Ollikainen (SFP) 
betonade i sitt gruppanförande vikten 
av klimatarbete på olika nivåer, samt 
möjligheterna klimatarbetet öppnar 
för våra företag.

Klimatplanen är en grund för att 
uppnå våra målsättningar om kli-
matneutralitet, specifikt inom den så 
kallade ansvarsfördelningssektorn. 
Målen har ställts i EU, och därför är 
det viktigt att Finland fortsättningsvis 
aktivt påverkar på EU-nivå.

-Klimatarbetet ska göras på alla 
nivåer – internationellt, nationellt och 
lokalt. Vi har till exempel flera städer 
och kommuner som har ambitiösa egna 
målsättningar och planer, säger Ollika-
inen. 

För att göra ett effektivt klimatarbete 
krävs det också att investeringsmöjlig-
heterna blir mer lockande.

-Vi ska göra investeringar lockan-
de. Våra tillståndsprocesser ska vara 
snabba. Vårt samarbete med företagen 
ska vara välkomnande. Vi ska vara 
öppna för alla typer av förnybara en-
ergiformer – som biogas, vind, sol och 
väte. Kreativitet behövs på alla plan, 
säger Ollikainen. 

Ollikainen lyfter också fram säker-
hetsaspekten i energifrågan, samt 
vikten av en inhemsk marknad.

-Vi ser att tillgången till energi är 
alltmer kopplad till säkerhetsfrågor. 
Globalt sett är säkerhet en växande 

marknad. Om vi lyckas undvika de 
misstag som gjorts tidigare, kan vi ska-
pa en inhemsk marknad på vilken före-
tag kan växa till en sådan storlek att de 
sedan kan tävla på den internationella 
marknaden. De svåra besluten nu om 
att frigöra oss från rysk energi ger oss 
en möjlighet att finna finska lösningar 
som skapar jobb, säger Ollikainen.

– Klimatplanen som behandlas nu 
ligger på en stadig grund. Finland ska 
stå i framkanten i utvecklingen och 
inte glömma att klimatförändringen 
inte bara är en utmaning utan också 
en möjlighet för våra företag, avslutar 
Ollikainen.

Bergqvist: Totalreformen av 
sexualbrottslagstiftningen behövs
20.06.2022 

Regeringspartiernas ansvariga för 
lagutskottet: Lagutskottet godkände 
fredagen den 17 juni sitt betänkande 
om totalreformen av strafflagens be-
stämmelser om sexualbrott. Lagutskot-
tet tillstyrker reformen av 20 kap i 
strafflagens bestämmelser om sexual-
brott. Med reformen förnyas brottsru-
briceringarna, tillämpningsområdet 
och straffen gällande sexualbrott för 
att bättre återspegla nuvarande upp-
fattningar.

– Det här är en historiskt viktig re-
form som lyfter upp självbestämman-
derätten och förstärker det allvarliga 
i sexualbrott, säger lagutskottets vice 
ordförande Sandra Bergqvist (SFP). 
Sexualbrott är särskilt skadliga och 
motbjudande. Jag anser att reformen 
är mycket viktig och nödvändig. 

En väsentlig del av reformen är att 
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bestämmelsen om våldtäkt ändras. 
Den nya lagen bygger på parternas 
samtycke. Om samtycke inte finns eller 
inte kan ges är det frågan om allvarliga 
och förkastliga brott. 

– Jag ser lagreformen som en väl-
kommen förbättring, det har gått 
rentav 20 år sedan senaste totalreform 
av sexualbrott.  En viktig ändring är 
att bestämmelsen om våldtäkt ändras 
så att brottet baseras på avsaknad av 
samtycke. I fortsättningen är ja ett ja 
och nej ett nej – det här förbättrar ock-
så avsevärt barns, funktionshindrades 
och äldres ställning som offer, konsta-
terar riksdagsledamot Paula Werning 
(SDP).  

I och med totalreformen åtskiljs 
bestämmelserna om sexualbrott mot 
barn från bestämmelser som gäller 
vuxna. Även straffen för sexualbrott 
skärps med reformen. Med att skärpa 
straffen eftersträvar man ett läge där 
de straff som ges för sexualbrott även 
bättre skulle motsvara det allmänna 
rättsmedvetandet.  

– Det att sexualbrott mot barn under 
16 år åtskiljs från de bestämmelser 
som gäller vuxna är en viktig förbätt-
ring av nuvarande lagstiftning. Med 
den nya lagen står det klart att ett barn 
inte kan ge samtycke till en sexuell 
handling. Med den här totalreformen 
skärps även straffen, säger Centerns 
riksdagsledamot Hanna Huttunen. 

Det är redan länge sedan som kapit-
let om sexualbrott senast genomgick 
en totalreform. Världen har förändrats 
under den här tiden. 

– Det är hög tid att uppdatera sexual-
brottslagstiftningen så att den motsva-
rar dagens läge och baserar sig på sam-
tycke. Nu gäller det att säkerställa att 

polis, åklagare, domstolar och andra 
myndigheter har tillräcklig expertis 
för att tillämpa den nya lagen och för 
att bemöta brottsoffer. Bara på så sätt 
kan vi säkerställa att offren söker och 
får hjälp och rättvisa, säger De Grönas 
riksdagsledamot Saara Hyrkkö. 

Även Vänsterförbundets riksdagsle-
damot Suldaan Said Ahmed välkomnar 
reformen. 

– Det här är en mycket bra och viktig 
reform! Lagstiftning som baserar sig 
på samtycke förbättrar vars och ens 
sexuella självbestämmanderätt och 
integritet, konstaterar han.  

Astrid Thors medlem i styrelsen 
för Europeiska myndigheten för 
livsmedelssäkerhet, EFSA
22.06.2022 

Europaparlamentet utsåg i våras 
Astrid Thors till en av dess två repre-
sentanter i styrelsen för Europeiska 
myndigheten för livsmedelssäkerhet 
med säte i Parma. Styrelsens uppgift 
är bland annat att godkänna budgeten 
och arbetsprogrammen för myndighe-
ten och att övervaka hur dessa för-
verkligas. Efter en ändring av reglerna 
för myndigheten har nu alla medlems-
stater en representant, men dessutom 
har Europaparlamentet två repre-
sentanter och i styrelsen ingår också 
representation för civilsamhället.

Europaparlamentariker Nils 
Torvalds, koordinator för Renew i 
miljöutskottet som utsåg Europapar-
lamentets representanter: ”Jag är glad 
över att vi äntligen kan gå ut med den-
na nyhet. I Astrid kommer parlamen-
tet att få en kompetent representant. 
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Hennes engagemang i dessa frågor är 
allmänt känt på nationell, EU- och bre-
dare internationell nivå” 

Thors känner stor ödmjukhet in-
för uppdraget och noterar att det blir 
intressant att se hur denna institution 
arbetar, som etablerades när hon var 
ledamot av Europaparlamentet och 
Europa skakades av livsmedelsskanda-
ler. Sedan dess har vi besparats sådana 
väldiga skandaler, säger hon. Centralt 
blir att  följa med hur EU kommissio-
nens plan ”Från jord till bord” förverk-
ligas men frågor som gäller djurens 
välfärd och miljön  kommer också att 
vara aktuella säger hon. Fortfarande 
gäller det att få bukt med antibiotikare-
sistensen med anledning av överdrivet 
bruk av sådana ämnen i djurhållning-
en, säger Thors.

Torvalds: Utsläppshandeln 
är räddad och EU:s gröna 
omställning fortsätter på rätt spår
23.06.2022 

För två veckor sedan återremittera-
de Europaparlamentet förslaget till 
revisionen av EU:s utsläppshandel från 
plenum tillbaka till miljöutskottet för 
att nå ett slutresultat som majoriteten 
av parlamentet kunde förväntas stöda. 
En effektiv användning av dessa två 
veckor från de olika politiska grupper-
nas huvudförhandlare, ledde till att 
Europaparlamentet den 22 juni god-
kände den nya kompromissen i plenum.

– Med utomståendes ögon kan pro-
cessen verka obegriplig men förslaget 
som vi röstade om för två veckor sedan 
behövde sist och slutligen inte uppda-
teras värst mycket. Ibland måste bara 

processerna få ta den tid som de tar, 
för att alla politiska grupper ska känna 
att de fått sin röst tillräckligt hörd. 
Den största skillnaden till det föregå-
ende förslaget, är att vi nu bättre tar i 
beaktande de speciella omständigheter 
som vår europeiska industri står inför, 
till följd av Rysslands krig i Ukraina 
just nu. Samtidigt inser alla att det 
kräver en ytterligare ökad takt av 
utsläppsminskning längre fram, säger 
Nils Torvalds (SFP / Renew Europe).

Torvalds har själv suttit i de avgöran-
de förhandlingarna som representant 
av parlamentets tredje största politis-
ka grupp Renew Europe och förstår 
således väl både de olika politiska 
utgångspunkterna in i förhandlingarna 
men även vad som stod på spel. Re-
formen av utsläppshandeln behövs för 
att realistiskt kunna nå de klimatmål-
sättningar som EU förpliktat sig till i 
Parisavtalet och i den egna klimatlagen 
förra året.

– Många andra lagförslag, som en del 
av den gröna omställningens lagpaket, 
var beroende av att vi lyckades rädda 
utsläppshandeln. Parlamentets om-
röstningsresultat ger oss tillit till att 
EU:s gröna omställning fortsätter på 
rätt spår, påpekar Torvalds.

För Finlands del var det speciellt vik-
tigt att vintersjöfartens särställning 
beaktas – ett resultat som inte på något 
sätt var självklart men möjliggjordes 
till en följd av koordinerat och strate-
giskt påverkningsarbete.

Till en följd av omröstningsresulta-
tet kan parlamentet efter sommarens 
semesterperiod inleda slutförhand-
lingarna med Europeiska rådet och 
kommissionen. Tjeckien som det nya 
ordförandelandet i rådet fr.o.m. den 
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1 juli kan förväntas prioritera dessa 
förhandlingar högt.

Henriksson: En seger 
för jämställdheten och 
landets kvinnor och flickor. 
Riksdagen har idag godkänt 
den historiska reformen av 
sexualbrottslagstiftningen.
27.06.2022 

Riksdagen har idag i sin andra behand-
ling av sexualbrottslagstiftningens 
totalreform godkänt regeringens histo-
riska lagförslag. Lagen har utarbetats 
under justitieminister Anna-Maja Hen-
rikssons ledning och den mest centrala 
förändringen är att definitionen på 
våldtäkt ändras så att den utgår från 
avsaknad av samtycke.

-Detta är en glädjens dag. Totalrefor-
men av sexualbrottslagstiftningen har 
för mig som justitieminister varit det 
enskilt största och viktigaste projektet 
att ro i land under denna regeringspe-
riod. Sexualbrott hör till de allvarligas-
te av brott som kränker de mest känsli-
ga delarna av en människas integritet. 
Därför anser jag det oerhört viktigt 
att vi genom denna reform nu stärker 
brottsoffrets ställning och samtidigt 
ser till att de som gör sig skyldiga till 
dessa allvarliga brott bestraffas sträng-
are, säger justitieminister och Svenska 
folkpartiets partiordförande Anna-Ma-
ja Henriksson.

Straffen för sexualbrott mot barn 
skärps betydligt i och med reformen.

-Genom reformen kan vi bättre skyd-
da våra barn från sexualbrott. Kärnan 
är att ett barn aldrig kan ge samtycke 
till en sexuell handling med en vuxen, 

säger Henriksson.
Reformen innehåller flera större 

förändringar som förbättrar brotts-
offrets ställning och innebär en be-
tydande ändring i tankesättet kring 
sexualbrott. Också i fråga om andra 
sexualbrott än våldtäkt blir bristen på 
samtycke central.

– Den sexuella självbestämmanderät-
ten ska vara okränkbar. Efter att lagen 
trätt i kraft vid årsskiftet kan man 
göra sig skyldig till sexuella trakasse-
rier också på andra sätt än genom att 
beröra någon annan. Olovlig spridning 
av en sexuell bild på någon annan blir 
också ett straffbart sexualbrott. Dessa 
och andra nya bestämmelser gör det 
även lättare att ingripa i sexualbrott på 
nätet, fortsätter Henriksson.

– Det är många som länge jobbat för 
att denna reform ska bli verklighet. Jag 
vill tacka dem alla. Tillsammans har vi 
nu åstadkommit en reform som kan ses 
som en seger för jämställdheten och 
framförallt för alla kvinnor och flickor 
i vårt land, säger Henriksson.

Blomqvist: Viktigt värna om det 
nordiska perspektivet i alla lägen
28.06.2022 

De nordiska samarbetsministrarna har 
idag gett ett gemensamt uttalande där 
de betonar vikten av att värna om det 
nordiska perspektivet. Thomas Blom-
qvist, minister för nordiskt samarbete 
och jämställdhet, lyfter det viktiga 
arbetet som pågår för att utveckla det 
nordiska samarbetet inom försörj-
ningstrygghet och beredskap. Arbete 
inleddes under Finlands ordförande-
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skap i Nordiska ministerrådet ifjol och 
fortsätter nu under Norges ledning.

– Jag är mycket glad över att det fin-
ländska initiativet om att utveckla vårt 
samarbete gällande beredskapsfrågor 
fått ett så bra mottagande. Arbetet att 
stärka vårt samarbete i kristider pågår 
mycket aktivt både inom och utanför 
ministerrådets ramar. Varje sektor 
ansvarar för arbetet inom sitt ansvar-
sområde, men vi samarbetsministrar 
har en viktig roll att lyfta den nordiska 
dimensionen i alla lägen och se till hel-
heten, konstaterar Blomqvist. 

Den senaste tidens kriser har överlag 
framhävt behovet och betydelsen av 
det nordiska samarbetet. Både corona-
pandemin och det ändrade säkerhets-
politiska läget i Europa har understru-
kit hur viktigt det nordiska samarbetet 
är. 

– Coronapandemin visade på en del 
utmaningar i det nordiska samarbetet, 
och vi ska ta lärdom av de erfarenhet-
erna. Det här var även en prioritet un-
der vårt ordförandeskap ifjol. Vårt mål 
att Norden ska vara världens mest inte-
grerade region 2030 står fast, och den 
målsättningen fortsätter vi att arbeta 
målmedvetet för, säger Blomqvist.

– Under vårens säkerhetspolitiskt 
turbulenta tid har vi fått se styrkan 
i det nordiska samarbetet, då våra 
länder koordinerat och samarbetat 
oerhört tätt. Det finns ett stort intres-
se och ett starkt politiskt stöd för det 
nordiska samarbetet. Vi har nu ett 
momentum att ytterligare stärka och 
vidareutveckla vårt samarbete. Det 
ska vi ta vara på, avslutar Blomqvist.

Wickström: De västnyländska 
kommunerna bör inleda i snabb 
takt förhandlingar med staten, VR 
och HRT om fler tågturer
28.06.2022

SFP:s vice ordförande och Ingås kom-
munstyrelsens ordförande Henrik 
Wickström hoppas att de västnyländ-
ska kommunerna redan i höst kan in-
leda förhandlingar med staten, VR och 
HRT för fler tågturer till Västnyland. 
Samtidigt kunde Ingå station öppnas.

-Under senaste kustbanagruppens 
möte beslöt vi att vi ska efter somma-
ren inleda förhandlingar med centrala 
myndigheter för att vi ska kunna få 
fram en modell hur vi kunde skapa mer 
tågtrafik västerut från Helsingfors. 
Vår målsättning är att vi kan ha flera 
tågturer då den sk Esbostadsbanan blir 
färdig i slutet av 2020-talet. Vi måste 
nu skapa en vision som även statliga 
myndigheter stödjer. Då kan kommu-
nerna och hela regionen beakta detta i 
sina utvecklingsplaner. I framtiden är 
direkta tåg mellan Hangö och Hel-
singfors inte alls en omöjlighet, säger 
Wickström. 

Wickström har diskuterat i juni med 
bl.a. VR:s representanter angående 
tågförbindelserna i Västnyland. Dis-
kussionerna kommer att fortsätta di-
rekt efter semestrarna. Wickström är 
glad då ha anser att det verkligen finns 
en vilja att hitta bättre lösningar för 
pendlarna i Västnyland. Enligt honom 
har inte t.ex. öppnandet av Ingå station 
varit så här nära sedan den lades ned 
2016. 

-I Tammerforsregionen har man 
lyckats med att öka mängden tågtu-
rer genom att kommunerna betalat en 
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slant och staten finansierat resten. Per-
sonligen anser jag att staten borde vara 
den som finansierar tåget men allting 
handlar om en helhet som vi måste 
förhandla om, säger Wickström. 

Wickström hoppas att även Ingå 
station kunde öppnas igen för tågtrafik. 
Han medger att stationens trafik inte 
helt och hållet kan ersätta busstrafi-
ken men den skulle kunna erbjuda nya 
intressanta utvecklingsmöjligheter för 
kommunen. Samtidigt skulle kommu-
nen komma med i VR:s nätverk vilket 
möjliggör resor till övriga delar av 
Finland bekvämt med tåg.

-Från Ingås perspektiv ligger Ingå 
station inte i Ingås centrum. Men när-
heten till Ingås djuphamn dit bl.a. den 
flytande LNG-terminalfartyget pla-
ceras gör Ingå station intressant med 
tanke på kommunens framtida utveck-
ling, säger Wickström.

Bergqvist vill se fler 
flygförbindelser till Åbo flygplats
30.06.2022 

Coronapandemin har satt sina spår på 
flygtrafiken i olika delar av Finland. 
Efterfrågan på flygresor har åter tagit 
fart samtidigt som utbudet på flygför-
bindelserna från Åbo flygplats märk-
bart har försvagats. Riksdagsledamot 
Sandra Bergqvist (SFP) är bekymrad 
över den här utvecklingen.

– Åbo flygplats är mycket viktig för 
näringslivet i området och en viktig 
knutpunkt för flygtrafiken till Norden. 
Fler förbindelser till exempelvis Stock-
holm och Köpenhamn skulle stärka 
områdets livskraft, säger Bergqvist. 

Enligt en undersökning som Åbo 

handelskammare gjorde 2021 ansåg 
70 procent av företagen som svarade 
på enkäten att en livlig och internatio-
nell flygplats i Åbo är viktig för deras 
verksamhet. 

– Det finns ett behov av att utveckla 
flygtrafiken. Även om mycket går att 
sköta på distans kommer arbetsre-
sorna inte upphöra. Vi ser nu också 
att semesterresor igen bokas och att 
många föredrar att semestra i Europa 
framom långa utlandsresor med tanke 
på coronapandemin, säger Bergqvist.

Bergqvist poängterar att det även 
från Åbo ska vara möjligt att på ett 
smidigt sätt ta sig vidare till Norden 
och Europa.

– Jag har lyft upp frågan om Åbo 
flygplats bland riksdagsledamöter från 
Egentliga Finland. Frågan har fått ett 
positivt bemötande och är något vi 
ska jobba vidare med i höst, avslutar 
Bergqvist.

Henriksson: Vi måste stå upp för 
allas lika värde och rätt att älska 
den man vill
01.07.2022 

-Vi får aldrig sluta kämpa för mänskli-
ga rättigheter. Dagens försök att störa 
ett Pride-evenemang vid centrumbib-
lioteket Ode och det oerhört tragiska 
terrordådet i Oslo nyligen som troligen 
var riktat mot sexuella minoriteter, 
där två personer miste livet och ett 
tjugotal skadades, är exempel på in-
cidenter som visar att vårt arbete för 
HBTIQA+-personers rättigheter inte 
är klart. Tvärtom ska vi visa i ord och 
handling att vi står upp för allas lika 
värde och rätt att älska den man vill, 
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säger Svenska folkpartiets ordförande, 
justitieminister Anna-Maja Henriksson 
inför Pridehelgen.

Svenska folkpartiet deltar även i år 
i lördagens Pride-parad i Helsingfors. 
Henriksson riktar en hälsning till alla 
som deltar.

-Det är en otroligt viktig sak ni 
marscherar för och en tydlig signal om 
att vi står bakom de sexuella mino-
riteternas rättigheter. Kärlek är en 
underbar känsla, en känsla som tillhör 
alla jämlikt. Vi i SFP kommer aldrig 
att sluta stå upp för kärleken, avslutar 
Henriksson.

Blomqvist: Fortsatt arbete för 
regnbågspersoners rättigheter 
behövs!
02.07.2022

Idag firas Helsingfors Pride för att upp-
märksamma att lika rättigheter tillhör 
alla, oavsett sexuell läggning eller kön. 
Enligt minister för nordiskt samarbete 
och jämställdhet, Thomas Blomqvist, 
är Priderörelsen oerhört viktig och be-
hövs än idag. Blomqvist besökte i bör-
jan av veckan Oslo tillsammans med de 
nordiska samarbetsministrarna för att 
minnas dem som omkom och skadats i 
attacken under midsommaren.

Enligt Blomqvist är förnyandet av 
translagen en av de mest brådskande 
åtgärderna för att stärka regnbågsper-
soners ställning i Finland, samtidigt 
som det står klart att fortsatt arbete 
behövs.

–  Arbetet för regnbågspersoners 
rättigheter behövs varje dag. Det är av 
största vikt att regeringens uppdate-
ring av translagen blir klar så fort som 

möjligt. Den nuvarande lagstiftningen 
bryter mot mänskliga rättigheter och 
är en skamfläck i Finlands lagstiftning, 
säger minister Blomqvist.

– Samtidigt står det klart att fortsatt 
arbete för att helhetsmässigt främja 
regnbågspersoners rättigheter behövs, 
och samtidigt bekämpa intolerans 
och hat. Det här bör vara en politisk 
prioritet också i Finland. Alla bör få 
känna sig trygga med att vara sig själv 
och få leva och älska som den man är, i 
Finland och också i hela Norden, säger 
minister Blomqvist.

Beredningen av translagen pågår 
under ledning av Social- och hälso-
vårdsministeriet. Enligt regeringspro-
grammet ska individens självbestäm-
manderätt respekteras och kravet på 
avsaknad av fortplantningsförmåga 
ska avlägsnas. Därtill ska medicinsk 
vård åtskiljas från korrigering av juri-
diskt kön.

Astrid Thors återvald till 
vice ordförande för Liberala 
Internationalen
02.07.2022

Astrid Thors har återvalts till vice 
ordförande för Liberala Internatio-
nalen under organisationens 75-års 
jubileumskongress i Sofia, Bulgarien.

– Idag begränsas mänskliga rättig-
heter och rättsstaten ifrågasätts av 
auktoritära styren i allt flera länder. 
Vi måste allt tydligare stå upp och 
försvara den liberala demokratin säger 
Astrid Thors, nyvald vice ordförande 
för Liberala Internationalen (LI). 

– Världen behöver en stark kraft för 
demokrati och mänskliga rättighe-
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ter och i LI kommer jag att fortsätta 
arbetet för en värld där frihet och 
mänskliga rättigheter respekteras. LI 
är idag den mest framgångsrika globa-
la politiska organisationen på sociala 
medier, säger Thors.

SFP tog också initiativ till en resolu-
tion, som antogs enhälligt, kring situa-
tionen i USA efter att högsta domstolen 
i USA tog bort rätten till abort. Reso-
lutionen lyfter upp vikten att stå upp 
mot den så kallade anti-gender rörelsen 
som motarbetar kvinnors rättigheter 
över hela världen.

– Med beslutet berövas hundratu-
sentals kvinnors rätt att fatta beslut 
om sin egen kropp, men aborter kom-
mer inte att försvinna. Istället sätts 
kvinnors liv och hälsa på spel. Mil-
joner kvinnors autonomi begränsas 
och drabbar hårdast utsatta grupper, 
såsom minoriteter och kvinnor med 
pressad ekonomi. Nu finns dessutom en 
befogad oro för att även andra rättighe-
ter som uppfattats självklara begrän-
sas i USA säger Thors.

Thors har sedan år 2017 fungerat 
som vice ordförande för Liberala 
Internationalen (LI) och  sedermera 
som ordförande för dess människorätt-
skommitté. LI är en internationell 
sammanslutning av över 100 liberala 
politiska partier. LI grundades år 1947 
för att försvara liberalismen, mänsk-
liga rättigheter, individens frihet, 
rättsstaten, tolerans, lika möjligheter, 
social rättvisa, frihandel och mark-
nadsekonomi.

Ministern för nordiskt samarbete 
och jämställdhet Thomas 
Blomqvist blir ny Ålandsminister
08.07.2022 

Svenska folkpartiets ordförande, jus-
titieminister Anna-Maja Henriksson 
överlåter ansvaret för Ålandsfrågorna 
till minister Blomqvist. Statsrådet har 
idag fastslagit den nya arbetsfördel-
ningen.

– Min målsättning var att få arbetet 
med förnyelsen av självstyrelselagen 
så långt, att propositionen kunde god-
kännas av statsrådet och landskaps-
regeringen och sändas till riksdagen 
före hösten. Nu kommer detta inte att 
ske. Jag har föreslagit att tillsätta en 
arbetsgrupp för de frågor i självstyrel-
sereformen kring vilka det ännu inte 
rått enighet mellan Finlands regering 
och Åland. Nu visade det sig, att detta 
inte var tillräckligt för Åland, utan 
man ville sätta hela reformen till en ny 
arbetsgrupp, säger Henriksson.

-Finland går mot riksdagsval nästa 
vår, processen med Nato-medlem-
skapet kräver tid och slutspurten för 
att förverkliga de delar av regerings-
programmet som ännu inte är gjorda 
kräver likaså sitt. Som partiordföran-
de och justitieminister har jag redan 
händerna fulla med detta, säger Hen-
riksson.

– Genom att minister Blomqvist nu 
övertar ansvaret för Ålandsfrågorna 
som jag haft på mitt bord, får jag en 
mera hanterbar arbetsbörda. I prak-
tiken handlar det ju om att det nu 
behövs fortsatta förhandlingar mellan 
riket och Åland, och det är till fördel 
för bägge parter att minister Blom-
qvist i denna situation får ansvara för 
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dem från rikets sida härifrån framåt. 
Beslutet är naturligt i den uppkomna 
situationen, och vi har internt i SFP:s 
ministergrupp stor enighet kring detta, 
säger Henriksson.

– Ålandsfrågorna har alltid varit 
viktiga för mig. Jag ser fram emot upp-
draget och att fortsätta arbetet kring 
självstyrelselagen i god anda, säger 
Blomqvist.

Anna-Maja Henrikssons statssekrete-
rare Mikaela Nylander, fortsätter för 
sin del som tidigare och kommer för 
SFP:s ministergrupps del att fortsätt-
ningsvis ha Ålandsfrågorna som hör 
till Ålandsministern inklusive revi-
deringen av självstyrelselagen på sitt 
bord.

Wickström: Totalreform av 
mentalvårdstjänsterna behövs
15.07.2022

Psykisk ohälsa har varit ett aktuellt 
samtalsämne i Finland under de senas-
te åren. SFP:s vice ordförande Henrik 
Wickström anser att man inte tillräck-
ligt tagit itu med problematiken.

– Man kan lätt konstatera att psykisk 
ohälsa blivit  en folksjukdom i Finland. 
Psykisk ohälsa är den största orsaken 
till att unga vuxna idag blir sjukpensi-
onerade. Det här är något som borde få 
alla våra besutsfattares alarmklockor 
att ringa, säger Wickström.

Enligt Wickström fungerar inte våra 
servicestigar och vi saknar lågtröskel-
tjänster för olika målgrupper. Kötider-
na till vården är också långa och klien-
ter, även barn och unga, kan bollas från 
lucka till lucka. Vård på eget moders-

mål, svenska eller finska, finns det inte 
heller garantier för.

– Vi genomgår som bäst en av de 
största förvaltningsreformerna i Fin-
land när det gäller social- och hälso-
vårdstjänster och räddningstjänster. 
Ifall vi vill hålla uppe vår sysselsätt-
ningsgrad och ytterligare höja den kan 
vi inte förbise de utmaningar vi har 
med våra mentalvårdstjänster. Därför 
behövs en helhetsmässig reform för 
våra mentalvårdstjänster, säger Wick-
ström. 

Wickström har i HUS styrelse lyft 
upp i samband med budgetbehandling-
en att man skulle lägga till medel för 
de digitala tjänsterna som för tillfället 
inte fungerar på svenska. Styrelsen 
omfattade Wickströms förslag och han 
hoppas nu att HUS kan säkerställa att 
även psykvården på svenska fungerar i 
praktiken.

Tonårsrådgving bör erbjudas för 
unga och familjer
24.07.2022 

SFP:s vice ordförande Henrik Wick-
ström vill att rådgivningen också ska 
omfatta tonårsfamiljer och tonåringar. 
I dagsläget finns olika former av stöd, 
men de når inte alltid ut till målgrup-
pen.

-Det är viktigt att vi sänker tröskeln 
för att be om hjälp. Om vi hade rådgiv-
ningen tillgänglig för tonåringar och 
deras familjer kunde vi bättre rikta 
rätt stöd för hela familjen. Med hjälp av 
rådgivningen kunde man beakta hela 
familjens välmående, säger Wick-
ström.

Via tonårsrådgivningen kunde man 
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bättre kartlägga vilket sorts stöd som 
behövs, vare sig det handlar om  utma-
ningar med psykisk ohälsa, missbruk 
eller skolgången. 

Wickström påminner om att en del 
större orter redan erbjuder den här 
formens service. Nu behöver vi se till 
att  servicen blir riksomfattande då 
de nya välfärdsområdena inleder sitt 
arbete.

-Det är oroväckande att läsa nyheter 
om den sjunkande nativiteten. SFP vill 
att Finland ska vara världens barn-
vänligaste land – det kräver konkreta 
åtgärder. Tonårsrådgivningen kunde 
vara en viktigt sådan konkret åtgärd, 
säger Wickström.

Adlercreutz: Lagstiftningen bör 
rättas till för att träbyggandet 
skall ta fart
22.08.2022 

Det är dags att en gång för alla slå fast, 
att finländskt trä inte brinner bättre 
i Finland än i Sverige, sade Anders 
Adlercreutz, när Svenska riksdags-
gruppen besökte träelementföretaget 
Timberpoint i Lovisa på måndagen.

-Vi har i tiotals år försökt främja 
finländskt träbyggande men gamla 
förutfattade åsikter sitter hårt i. Idag 
är det fortfarande märkbart lättare 
och billigare att bygga trävåningshus 
i Sverige än i Finland. Här krävs i de 
flesta fall både tekniskt brandskydd, 
dvs sprinklers, och strukturellt brand-
skydd, dvs att trä kläs med skivor. I 
Sverige klarar man sig oftast med bara 
sprinklers, säger Adlercreutz.

Trähus av massiva träelement är en 
växande nisch inom träbyggandet.

-Ett massivt trähus är bra på många 
sätt. Det bildar ett kollager och det är 
tekniskt mycket säkert. Konstruktio-
nerna är lätta att reparera och man 
behöver inte vara orolig för söndriga 
diffusionsspärrar som ofta leder till 
mögel. Det här är goda egenskaper som 
vi bör främja, säger Adlercreutz.

Adlercreutz varnar för att lagstift-
ningen lätt kan stoppa de senaste tider-
nas goda trend.

-Som en följd av kriget i Ukraina har 
vi alla fått upp ögonen för försörjnings-
säkerheten. Det är en av orsakerna till 
att träbyggande bör främjas. Utveck-
lingen kan dock lätt gå åt fel håll.  Vi 
skall akta oss för att ställa för höga 
värmetekniska krav på våra bygg-
nader. Ett massivt trähus är inte till 
pappers speciellt energieffektivt, men 
i praktiken är det ofta det. När vi nu 
med goda skäl igen lyfter upp energief-
fektiviteten på agendan är det viktigt 
att vi inte i samma veva sätter käppar 
i hjulet för klokt, finländskt, massivt 
träbyggande, avslutar Adlercreutz.

Henriksson och Adlercreutz: En 
hög sysselsättningsgrad, fler 
investeringar och en sporrande 
skattepolitik är grunden för ett 
framgångsrikt och välmående 
Finland
22.08.2022 

Svenska riksdagsgruppen håller sitt 
sommarmöte i Östra Nyland i början av 
denna vecka. Riksdagsgruppen besöker 
bland annat Fortums kraftverk i Lovisa 
och Neste i Sköldvik, Borgå.

– Vi bör sikta på en sysselsättnings-
grad på 80 procent som i de övriga 
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nordiska länderna. Det som skiljer dem 
från oss är en mer flexibel arbetsmark-
nad. Här måste vi fortsätta reformar-
betet. Lokala avtal är viktiga för att 
skapa den flexibilitet som helt klart 
behövs. Vi vill  se bättre förutsättning-
ar för lokala avtal, också för små och 
medelstora företag. I gengäld kunde ar-
betstagarna ha en starkare representa-
tion i företagets ledningsorgan, enligt 
svensk modell. Arbetslöshetsskyddet 
borde reformeras så att det blir mera 
sporrande, slår riksdagsgruppens ord-
förande Anders Adlercreutz fast.

-Svenska folkpartiet vill se ett fram-
gångsrikt Finland. Rysslands brutala 
krig i Ukraina påverkar oss alla, men 
det ska inte hindra oss från att utveck-
la vårt land. SFP vill trygga tillväxten, 
förstärka Finlands konkurrenskraft 
och främja en positiv framtidstro 
bland finländarna. Vårt land behöver 
flera som arbetar, flera investering-
ar som skapar arbetsplatser samt en 
skatte- och socialpolitik som sporrar 
till arbete. Det här är grunden för ett 
framgångsrikt och välmående Finland, 
säger SFP:s partiordförande, justitie-
minister Anna-Maja Henriksson.

Anna-Maja Henriksson framhåller 
att det är särskilt i de små- och med-
elstora företagen som de nya arbets-
platserna skapas. Därför behöver det 
finländska näringslivet och företagen 
ges de bästa möjliga förutsättningarna 
för att lyckas.

– Flit ska alltid vara lönsamt. Be-
skattningen ska alltid sporra till 
företagande och till företagsamhet. 
Samfundsskatten bör vara konkur-
renskraftig. Vinster som investeras 
tillbaka i företagets verksamhet borde 
beskattas med en lägre skattesats, ex-

empelvis 15 procent. Dessutom borde 
start-up företag befrias från att betala 
samfundsskatt under till exempel de 
första två-tre verksamhetsåren. Det är 
också nödvändigt att stöda forskning 
och utveckling. Därför är det skatte-
avdrag för små-och medelstora företag 
som regeringen redan fattat beslut om 
mycket viktigt, säger Henriksson.

Adlercreutz påpekar att arbets-
kraftsbristen är ett faktum i många 
sektorer och att Finland därför behö-
ver arbetsrelaterad invandring.

– Det är dags att förpassa behovs-
prövningen av arbetsrelaterad invand-
ring till historien. Genom att avskaffa 
behovsprövning blir det lättare för 
branscher som lider av arbetskrafts-
brist att hitta arbetstagare. Migra-
tionsverket fungerar inte som det är 
i dag . Vi måste skapa en skild kanal 
för arbetskraftsrelaterad invandring, 
säger Adlerceutz.

– Vi måste också få bort de praktiska 
hindren som finns för asylsökande att 
ta emot arbete. SFP vill att alla ukra-
inska flyktingar ska kunna jobba och 
därför bör alla onödiga hinder avlägs-
nas, säger Henriksson.

Under sommarmötet kommer Svens-
ka riksdagsgruppen att ingående disku-
tera olika alternativ för att bekämpa 
inflationen och stärka de finländarnas 
köpkraft som speciellt mycket lidit på 
grund av den stigande inflationen och 
de höjda elpriserna.
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Svenska riksdagsgruppen:  
Glöm inte Ukraina!
23.08.2022 

Världen stod i chock när bomberna 
började falla på vårvintern över Ukrai-
na. Det brutala anfallskriget i Ukraina 
fortsätter ännu idag. Svenska riks-
dagsgruppen har diskuterat Rysslands 
fortsatta attacker i Ukraina på sitt 
sommarmöte i Östra Nyland.

– Landet bombarderas nästan varje 
dag fortfarande och den humanitä-
ra krisen fortsätter. Allt det hemska 
som vi såg dagligen i TV på våren, det 
fortsätter hända. Vi får inte glömma 
Ukraina och vad landet kämpar för 
varje dag, säger Svenska riksdagsgrup-
pens ordförande Anders Adlercreutz. 

– Ukraina kämpar inte bara för 
landets självständighet utan för hela 
Europas säkerhet. Vi måste fortsätta 
stöda deras kamp för frihet. Vi måste 
stöda Ukraina både humanitärt men 
också praktiskt, bland annat med för-
svarsmateriel, säger Adlercreutz. 

I och med att det säkerhetspolitiska 
läget i Europa försämrades fick även 
trygghetskänslan i Europa ett slag i 
sidan. Oberoende av hur läget i Europa 
är nu eller i framtiden, anser Svenska 
riksdagsgruppen att ett medlemskap 
i Nato är det bästa sättet att bidra till 
att trygga både finländarnas och hela 
nordeuropas säkerhet.

Finlands medlemskap i Nato bidrar 
till att vi kan känna oss trygga. Att vi 
vågar lita på vår framtid, att företagen 
vågar investera i Finland. Ett med-
lemsskap i Nato ska däremot inte få oss 
att tro att jobbet är gjort. Satsningarna 
på vårt försvar behövs.

Ett tryggt samhälle byggs dock i för-

sta hand av en fungerande demokrati, 
en stark rättsstat och god samhälls-
service. Tron på framtiden förutsätter 
satsningar på utbildning och en skola 
där inte en enda ung människa lämnas 
utanför, säger Anders Adlercreutz på 
Svenska Riksdagsgruppens sommar-
möte.

Svenska riksdagsgruppens samlas 
till sommarmöte i Östra Nyland 23-
24.8.

Trygghet i vardagen kräver 
målmedvetna åtgärder
23.08.2022 

Svenska riksdagsgruppen vid sitt som-
marmöte:
SFP och Svenska riksdagsgruppen ser 
det som nödvändigt att trygga finlän-
darnas köpkraft.  

– Vi behöver snabba och riktade 
åtgärder för att komma över de kri-
ser vi bemöter. Samtidigt ska vi hålla 
horisonten i sikte och inte glömma den 
stora bilden. En förutsägbar, långsiktig 
politik ger trygghet för oss finlända-
re, men gör också Finland till ett land 
man vill flytta till och investera i, säger 
Svenska riksdagsgruppens ordförande 
Anders Adlercreutz.

– Trygghet i vardagen betyder att 
ingen ska vara tvungen att fundera 
på om man ska ha råd med både mat 
på bordet och att ha varmt i sitt hus. 
Då inflationen stiger och kostnaderna 
i vardagen ökar måste vi trygga fin-
ländarnas köpkraft. Samtidigt är det 
viktigt att beskattningen sporrar till 
arbete och företagsamhet så att vi får 
de ekonomiska kurvorna att vända 
uppåt. SFP har redan länge talat för en 
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sänkning av skatten på både arbete och 
pensionsinkomster, säger partiordfö-
rande och justitieminister Anna-Maja 
Henriksson.

Samtidigt som SFP efterlyser all-
männa åtgärder för att trygga köpkraf-
ten och stöda tillväxten behövs riktade 
åtgärder för att stöda de mest utsatta.

– En viktig ändring vore att barn-
bidragets ensamförsörjartillägg inte 
längre skulle minska utkomststödet. 
Alternativt föreslår Svenska riks-
dagsgruppen en temporär ändring så 
att barnbidraget inte skulle påverka 
utkomststödet. Detta skulle ha en 
direkt effekt i de mest utsatta barn-
familjernas vardag. En annan åtgärd 
skulle vara att införa ett gemensamt 
kostnadstak för alla sjukvårdskostna-
der. Det skulle ersätta de i dagens läge 
separata taken för klientavgifter, läke-
medel och resor, påpekar Henriksson.

Trygghet i vardagen betyder också 
att vi har en inhemsk livsmedelsför-
sörjning. SFP anser att man snarast 
borde se över relevant lagstiftning 
för att råda bot på den strukturella 
lönsamhetskrisen som producenter-
na redan länge upplevt och som bara 
förvärrats.

– Böndernas vardag har på många 
gårdar varit utmanande redan länge i 
och med att livsmedelsmarknaden inte 
fungerar i praktiken. Vi har gårdar 
som har gått från generation till ge-
neration som nu funderar på att sätta 
lapp på luckan. Vi måste trygga den 
finländska livsmedelsproduktionen. 
Också bonden behöver bröd på sitt 
bord, slår minister för nordiskt samar-
bete och jämställdhet Thomas Blom-
qvist fast.

– Här har också handeln ett stort 
ansvar. De kan visa exempel genom att 
höja ribban för sina egna varumärken. 
Företagsansvar betyder också, att man 
tar ansvar för sina leverantörer, säger 
Adlercreutz. 

Mervärdesskatten på el bör sänkas
– Det världspolitiska läget, den 

stigande inflationen och de höga en-
ergipriserna drabbar alla finländare 
på olika sätt. Det är inte enbart lågin-
komsttagare utan de höjda kostnaderna 
som uppstår i vardagen påverkar alla. 
Vi kan inte kompensera kostnaderna 
för alla, men måste hjälpa särskilt de 
grupper som nu är speciellt utsatta. 
Men samtidigt är det viktigt att vi inte 
glömmer det långa perspektivet. Om vi 
rubbar marknaderna går det lätta så, 
att vi stöter på samma problem längre 
fram, säger Adlercreutz.

– De stigande energipriserna oro-
ar finländarna. Vi behöver effektiva 
åtgärder för att underlätta situationen 
inför den kommande vintern. SFP 
anser att mervärdesskatten på el bör 
sänkas. En temporär sänkning av el-
momsen skulle vara förhållandevis lätt 
att genomföra och den skulle konkret 
synas i vanliga finländarnas plånbok, 
säger Adlercreutz.

Svenska riksdagsgruppen besökte på 
måndag Lovisa kärnkraft.

– Det är helt centralt att trygga den 
inhemska elproduktionen och försörj-
ningsberedskapen. Vi måste göra oss 
oberoende av rysk energi. Finland har 
mycket att vinna på att aktivt sporra 
till investeringar i grön teknologi. SFP 
förhåller sig även positivt till ett för-
längt driftstillstånd för Lovisa kärn-
kraftverk och ser det som viktigt att 
beslut fattas ännu under denna valperi-
od, säger Henriksson.
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Vården behöver framtidstro
Svenska riksdagsgruppen oroar sig 
över läget inom vården.

Vi har en allvarlig kris inom vården 
och vi behöver snabba och mångsidiga 
lösningar för att säkerställa att vi även 
i framtiden har en fungerande vård 
och äldreomsorg för våra invånare. 
En krisgrupp som också lyssnar till 
vårdarna behövs.

– Det handlar bland annat om att sä-
kerställa att vi har ett tillräckligt antal 
utbildningsplatser för sjukskötare, 
närvårdare, vårdbiträden och läkare, 
att vårdaryrket är attraktivt och att 
människor trivs i arbetslivet, att det på 
arbetsplatser tillämpas gott ledarskap, 
jämställdhet och konkurrenskraftiga 
löner. Vi behöver arbetskraftsinvand-
ring, avveckling av styva hierarkier 
och överbyråkratisering samt erkän-
nandet av utländska vårdexamen. Det 
finns flera pusselbitar som måste falla 
på plats för att förbättra vårdbran-
schens attraktionskraft, säger Hen-
riksson.

– Vi behöver fler händer i vården. Vi 
vill hålla fast vid målsättningen på en 
vårddimensionering på 0,7, men ser 
ändå pragmatiskt på frågan. Det får till 
exempel inte leda till att enheter måste 
stängas. Därför behöver vi nu föra en 
diskussion om vad behöver göras för 
att vi i praktiken ska kunna förverkliga 
vårddimensioneringen, säger Blom-
qvist.

RehnKivi: Vårdkrisen kräver 
konkreta och förebyggande 
lösningar
23.08.2022 

Nu är det viktigt att satsa på bättre 
arbetsförhållanden, en trivsammare 
arbetsmiljö, ett kvalitativt ledarskap 
och möjlighet för personalen att vara 
med och påverka sitt arbete i större 
grad, anser riksdagsledamot Veronica 
Rehn-Kivi då Svenska Riksdagsgrup-
pen samlats till sommarmöte i Borgå.

– På längre sikt är det viktigt att vi 
förstår att satsningar på förebyggande 
och hälsofrämjande verksamhet är det 
enda sättet vi kan stävja det ökande be-
hovet av tyngre vård som medför dyra 
kostnader och kräver ett större antal 
vårdare. Välfärdsområdena kommer 
att ha en stor utmaning genast från 
starten, men kommunernas uppgift att 
ansvara för det övergripande häl-
sofrämjande arbetet är helt avgörande 
med tanke på invånarnas välmående, 
säger Rehn-Kivi.

I våras lämnade Rehn-Kivi in en 
lagmotion om att seniorrådgivningar 
borde bli lagstadgade i välfärdsområ-
dena. Syftet är att alla äldre i pensi-
oneringsskedet erbjuds möjlighet till 
en hälsokontroll och en genomgång av 
livssituationen för att få råd och anvis-
ningar för sitt välmående och för vård 
och hjälp om den behövs. Lagmotionen 
fick ett brett stöd bland övriga riks-
dagsledamöter.

– Mödra- och barnrådgivningen har 
sin givna plats i vårt samhälle som 
effektiv förebyggande verksamhet, men 
vi måste utvidga framgångssagan med 
rådgivningscentraler för den vuxna 
och äldre befolkningen. Ett utvidgat 
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nationellt vaccinationsprogram och 
investeringar i bland annat pneumo-
kockvacciner för våra äldre betalar sig 
också snabbt tillbaka, säger Rehn-Kivi.

SFP och Svenska riksdagsgruppen 
presenterar åtgärdsprogram 
för att stärka tvåspråkigheten i 
Finland
24.08.2022 

Henriksson: Vi vill bland annat öka 
veckotimmarna i svenska

Trygghet i vardagen handlar bland 
annat om att få service på sitt moders-
mål. Därför presenterar SFP tolv kon-
kreta punkter för att stärka svenskan 
och tvåspråkigheten i Finland som 
diskuterats under Svenska riksdags-
gruppens sommarmöte i Östra Nyland. 
Svenska folkpartiets ordförande och 
justitieminister Anna-Maja Henriks-
son betonar att ett tvåspråkigt Finland 
ligger i hela landets intresse.

– Svenskan och det tvåspråkiga 
Finland förtjänar att värnas om. Ett 
tvåspråkigt Finland är mer än ett 
enspråkigt Finland. Svenskan öppnar 
dörrar. Det nordiska samarbetet är 
centralt för oss. I och med Finlands 
och Sveriges Nato-medlemskap blir det 
ännu mera konkret, därmed blir också 
svenskan allt viktigare, säger Henriks-
son. 

Henriksson betonar att det behövs 
medvetna och aktiva åtgärder för att 
säkerställa att vi också i framtiden bor 
i ett tvåspråkigt land. 

– Vi vill se mera timresurser för 
undervisning i det andra inhemska 
språket i årskurserna 6-9. Tidigare-
läggningen av tidpunkten för inledande 

av B1-språket till klass 6 i stället för 
klass 7 har i finskspråkiga skolor i 
praktiken lett till att antalet veckotim-
mar i svenska minskat i årskurserna 
7–9, eftersom undervisningstimmarna 
delas upp på fyra årskurser istället 
för tre. Det här är en stor brist och 
behöver åtgärdas. Vi vill se minst en 
veckotimme till i varje årskurs. SFP 
förutsätter att resurserna för dethär 
tryggas i nästa veckas budgetria, säger 
Henriksson.

– Det andra inhemska språket borde 
också igen bli obligatoriskt i studentex-
amen och dess poäng vid studerandein-
tagningen till högskolorna borde höjas. 
Det stora språkprovet som krävs för 
offentliga tjänster borde göras avgifts-
fritt. Vi behöver också utbilda bland 
annat flera svenskspråkiga nödcentral-
soperatörer och räddningspersonal 
samt trygga vård på svenska, säger 
Henriksson.
 
SFP:s och Svenska riksdagsgruppens 
12 punkter för att stärka tvåspråkighe-
ten och svenskan i Finland

1. Öka timresurserna för undervis-
ning i det andra inhemska språket 
(B1-språket) i årskurserna 6–9.
Tidigareläggningen av tidpunkten för 
inledande av B1-språket till klass 6 i 
stället för klass 7 har i finskspråkiga 
skolor i praktiken lett till att antalet 
veckotimmar i svenska minskat i års-
kurserna 7–9, eftersom undervisnings-
timmarna delas upp på fyra årskurser 
istället för tre. Det här är en stor brist 
och behöver åtgärdas. Vi vill se minst 
en veckotimme till i varje årskurs.
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2. Gör det andra inhemska språket 
obligatoriskt i studentexamen igen. 
Det ska löna sig att skriva såväl fin-
ska som svenska i studentexamen. 
Alltför många svenskspråkiga skriver 
idag medellånga finskan eller väljer 
helt bort att skriva finskan. Samtidigt 
har nedgången bland de finskspråkiga 
abiturienterna vad gäller antalet som 
skriver svenska sedan 2005 varit stor. 
År 2004 var 38 521 anmälda till provet 
i svenska i studentexamen. År 2021 var 
motsvarande siffra bara 15 278. När 
man nästa gång ser över studentexa-
mensprovets uppbyggnad vill vi att det 
andra inhemska språket blir obligato-
riskt igen. 

3. Poängen för avlagd studentexa-
men i det andra inhemska språket 
vid studerandeintagningen till 
högskolorna borde höjas.
Genom att höja poängen för det andra 
inhemska språket i högskolornas stu-
derandeintagning kunde högskolorna 
bidra till att stärka nationalspråken 
i Finland. En högre poängsättning 
kunde leda till att allt fler skriver 
studentexamen i det andra inhemska 
språket och därmed ökar kunskaperna 
i nationalspråken. 

4. Gör språkexamina som gäl-
ler utmärkta kunskaper i finska 
och svenska, det så kallade stora 
språkprovet, avgiftsfritt.
Personer som fått sin utbildning på 
svenska måste när de söker offentliga 
tjänster visa sina utmärkta kunskaper 
i finska genom en separat examen som 
år 2022 kostar 454 euro. På personer 
med finskspråkig utbildning ställs 
inget motsvarande krav, eftersom de 

kan styrka de nöjaktiga kunskaperna 
i svenska som vanligen krävs inom 
statsförvaltningen genom sina univer-
sitetsstudier. Kravet på att avlägga en 
separat examen, som är både krävande 
och kostsam, försätter finskspråkiga 
och svenskspråkiga i en ojämlik situa-
tion.

5. Inför omvända och anpassade 
språkkompetenskrav inom den 
statliga förvaltningen.
För att den offentliga förvaltningens 
service i framtiden ska kunna tryggas 
på båda nationalspråken och svensk-
språkiga lockas att söka tjänster inom 
den offentliga förvaltningen bör man 
införa omvända eller anpassade krav 
på språkkunskaper. Omvända krav 
på språkkunskaper innebär att be-
hörighetsvillkoret för en del tjänster 
är utmärkta kunskaper i svenska och 
nöjaktiga kunskaper i finska. Anpas-
sade språkkunskaper innebär att det 
förutsätts goda kunskaper i finska och 
goda kunskaper i svenska.

6. Utbilda fler nödcentralopera-
törer och räddningspersonal på 
svenska.
För att kunna trygga tillgången till sä-
kerhetstjänster på båda nationalsprå-
ken bör svenskspråkig polisutbildning, 
utbildning för räddningsmanskap och 
gränsbevakarutbildning samt utbild-
ning för nödcentralsoperatörer ordnas 
regelbundet och på en tvåspråkig ort. 

7. Betala språktillägg och språk-
brukstillägg.
För att sporra och motivera arbets-
tagare att använda det andra inhem-
ska borde kommunerna betala olika 
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typer av språktillägg. Kollektivavtalen 
innehåller möjlighet till språktillägg i 
den uppgiftsrelaterade lönen eller i det 
individuella tillägget. Dessutom kan 
man belöna arbetstagarna för aktivt 
bruk av det andra inhemska via ett 
språkbrukstillägg.

8. Trygga tillgången till media på 
svenska.
Det är oerhört viktigt för demokratin, 
medborgarsamhället och för landets 
tvåspråkighet att det finns ett mångsi-
digt utbud av oberoende media också 
på svenska. Vi vill trygga stödet för 
tidningspressen och finansieringen av 
Svenska Yle. Oberoende av om man 
har finska eller svenska som moders-
mål är ens massmediala behov hundra-
procentigt.  

9. Erbjud språkbad och språkdu-
schar.
Barns språkinlärning stöds från och 
med småbarnspedagogiken genom 
att stärka och utvidga verksamheten 
kring språkbad och språkduschar. Vi 
behöver utbilda fler språkbadslärare 
för att kunna tillgodose det intresse för 
språkbad och språkduschar som finns 
bland barnfamiljer. Kommunerna ska 
stödas till att aktivt främja språkbad 
och språkduschar. 

10. Vård på svenska och finska ska 
tryggas.
Enligt språkbarometern finns det 
stora brister i servicen på svenska 
inom social- och hälsovården. Det här 
gäller särskilt inom tandvården, på 
sjukhusen och jouren. I vissa tvåsprå-
kiga kommuner har det också funnits 
problem med den språkliga servicen på 

finska. För att kunna trygga vård och 
service på svenska behövs fungerande 
servicestigar där de språkliga beho-
ven är beaktade. Inom vårdsektorn är 
det viktigt att erbjuda lättillgängliga 
språkutbildningslösningar för att språ-
kinlärningen ska kunna ske i varda-
gen. Genomtänkta arbetslistor och 
arbetsturer tryggar också tillgången 
till personal som talar svenska. Också 
vården på finska behöver tryggas på 
tvåspråkiga orter.

11. Gör de svenskspråkiga utbild-
ningsstigarna i Finland kända för 
studerande i Norden.
Inled ett pilotprojekt i Sverige där 
Finland marknadsförs som ett lock-
ande studieland. Medvetenheten i de 
andra nordiska länderna om att det i 
Finland finns flera helt svenskspråkiga 
utbildningsprogram måste ökas. Fin-
land bör locka till sig studerande och 
arbetskraft från Sverige och Norden. 
Arbetstagare från de andra nordiska 
länderna och de nordiska studerande 
som stannar kvar i Finland ökar den 
svenskkunniga arbetskraftens andel i 
Finland.

12. Svenskan måste beaktas  
i digitala lösningar.
Digitala tjänster måste från början 
utvecklas parallellt på både finska och 
svenska för att trygga att språkgrup-
perna behandlas lika. Det behövs även 
ett tillräckligt utbud på digitala läro-
medel på svenska.
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Wickström: Vårdfinasieringen i 
Nyland är ohållbar
24.08.2022 

SFP:s vice ordförande är orolig över 
vårdfinansieringen för de nyländska 
välfärdsområdena och Helsingfors. De 
nya välfärdsområdena har inlett sin 
budgetplanering inför nästa år. Wick-
ström ser situationen som dyster.

– I Västra Nylands välfärdsområde 
ligger vår budgetram på cirka minus 
100 miljoner euro. I praktiken bety-
der det att vi skulle vara tvungna att 
permittera hela vår personal i två 
månader, vilket inte är realistiskt. 
Därutöver kommer HUS underskott 
som också måste balanseras av väl-
färdsområdena och Helsingfors, säger 
Wickström.

Wickström påpekar att det är omöj-
ligt att spara en så stor summa. Han 
poängterar också att områdena be-
höver tid för att planera sin service. 
På sikt ser han möjligheter i att hitta 
ekonomiska inbesparingar genom att 
se till att vårdkedjan fungerar.

– Jag hoppas att Social- och hälso-
vårdsministeriet ser över situationen. 
Vi kan inte gå in för att göra kortsik-
tiga beslut som slår tillbaka, säger 
Wickström.

Wickström hoppas att man i väl-
färdsområdena vågar satsa på bashäl-
sovården och inser vikten av förebyg-
gande arbete.

– Vi måste bli bättre inom bashälso-
vården och det kommer att kräva en 
del satsningar. Viktigast är dock, att vi 
kan garantera tillgången på vårdperso-
nal, säger Wickström.

Vi behöver kraftfulla åtgärder för 
att rädda Östersjön
25.08.2022 

Henriksson och Adlercreutz om SFP:s 
nya Östersjöprogram:

– Östersjön mår inte bra. Det ser vi 
varje sommar, med algblomningarna 
som fyller våra vikar och stränder. Vi 
behöver vidta aktiva åtgärder för att 
motverka övergödningen. Det behövs 
en bred palett av olika åtgärder, både 
kort- och långsiktiga, för att vi ska 
kunna förbättra Östersjöns tillstånd. 
Vi i SFP vill verka för att vi också i 
framtiden ska ha en levande skärgård, 
säger justitieminister och SFP:s parti-
ordförande Anna-Maja Henriksson.

Svenska folkpartiet lanserade idag, på 
Östersjödagen, sitt nya Östersjöpolitis-
ka program. Svenska riksdagsgruppens 
ordförande och ordförande för SFP:s 
miljöutskott Anders Adlercreutz ledde 
beredningen av programmet.

– Det mest kritiska är att minska på 
näringsbelastningen. Inom jordbruket 
vill vi införa ett återvinnings- eller 
transportstöd för gödselfosfor för att 
göra det mer lönsamt att återvinna 
husjursgödslet – det kunde istället för 
att spridas på åkrarna användas i bio-
gasproduktionen. Vi vill också främja 
vasslåtter som en metod att ta upp 
näringsämnen från stränderna, och ta 
fram stödformer för att få igång pro-
duktionskedjor för att utnyttja vass, 
säger Adlercreutz.

SFP vill att det ska vara olönsamt att 
förorena Östersjön, och efterlyser ef-
fektiva, gärna internationella metoder 
av utsläppshandelsliknande slag för att 
minska på föroreningarna. Utsläppen 
från sjöfarten behöver också åtgärdas.
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– Trots att många av våra hamnar 
idag erbjuder tömning av avfallsvatten 
släpper de flesta fraktfartyg fortfaran-
de ut sitt avfallsvatten i Östersjön. Det 
här är helt lagligt bara fartygen befin-
ner sig tillräckligt långt från kusten. Vi 
vill att det ska vara förbjudet att dum-
pa all sorts avfalls- och reningsvatten i 
Östersjön, och ur ett bredare perspek-
tiv också internationellt. All nedskräp-
ning ska också motverkas, och vi vill 
inte heller att man ska få dumpa snö i 
Östersjön, säger Henriksson.

– Klimatförändringen påverkar 
också Östersjön och högre vattent-
emperaturer förstärker effekten av 
övergödningen. Hand i hand med detta 
går förlusten av den biologiska mång-
falden, som också kräver åtgärder. 
Därför föreslår vi att det ett införs ett 
liknande frivilligt skyddsprogram för 
vattenområden som vi har för privata 
skogsägare, som får en kompensation 
för att delta i skyddsprogrammet. Ett 
friskt Östersjön med en rik biologisk 
mångfald är något vi alla vinner på, 
säger Adlercreutz. 

Svenska folkpartiet lanserade sitt 
Östersjöpolitiska program på Östersjö-
dagen på torsdag 25.8.2022.

Blomqvist: Viktigt beslut om 
tilläggsmedel
26.08.2022 

Statsrådet fattade på torsdagen 25.8 
beslut om att dela ut knappt 25 mil-
joner euro i statsbidrag till Västra 
Nylands och Vanda-Kervo välfärds-
områden, liksom till HUS-samman-
slutningen. Medlen ska användas för 
nödvändiga ICT-kostnader för social- 

och hälsovården samt räddningsväsen-
det. Statsbidraget är ett engångstillägg 
för kostnader under år 2022. Minister 
för nordiskt samarbete och jämställd-
het, Thomas Blomqvist, gläder sig över 
beslutet.

– Bidraget är oerhört välkommet. 
Att de tekniska lösningarna funge-
rar är avgörande för att få tjänsterna 
att fungera när välfärdsområdenas 
verksamhet inleds. Det är av största 
vikt med tillräcklig finansiering och 
tekniska lösningar som garanterar en 
trygg vård för var och en när välfärds-
områdena inleder sin verksamhet vid 
årsskiftet, säger Blomqvist.

Bergqvist och RehnKivi kräver 
klarhet i Kårkullafrågan
26.08.2022

Riksdagsledamöterna Sandra Berg-
qvist (SFP) och Veronica Rehn-Kivi 
(SFP) har lämnat in ett skriftligt spö-
rsmål till social- och hälsovårdsminis-
teriet om beredningen av lagändringar 
angående krävande specialomsorgs-
tjänster på svenska. Ledamöterna oro-
ar sig över hur verksamheten som idag 
ansvaras av Kårkulla samkommun 
skulle se ut efter årsskiftet.

Enligt befintlig lagstiftning om 
ordnande av social- och hälsovård ska 
det göras upp samarbetsavtal mellan 
de tvåspråkiga välfärdsområdena för 
att trygga de språkliga rättigheter-
na. I Nyland har arbetsgruppen Kepa 
Uusimaa istället föreslagit att både 
den svenskspråkiga och finskspråkiga 
medicinska expertisen för krävande 
specialomsorgstjänster centreras till 
HUS-sammanslutningen. 
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– En sådan åtgärd skulle leda till att 
de svenskspråkiga expertteam som 
idag arbetar inom Kårkulla samkom-
mun inte kunde fortsätta sitt mångpro-
fessionella samarbete över välfärds-
områdesgränserna eftersom HUS inte 
omfattas av samarbetskravet. När det 
gäller krävande specialomsorgstjäns-
ter går det inte att utgå från att svensk-
språkiga tjänster kan produceras och 
ordnas på samma sätt som motsvaran-
de finskspråkiga tjänster. Den svensk-
språkiga expertisen är begränsad och 
kräver därför särskilda lösningar för 
att den på ett jämlikt sätt ska vara 
tillgänglig för de personer som behöver 
den, säger Veronica Rehn-Kivi. 

Ledamöterna frågar ansvarige mi-
nister vilka åtgärder som kommer att 
vidtas för att trygga att beredningen 
framskrider enligt befintlig lagstift-
ning.

– Vi befinner oss i en situation där 
lagen verkar tolkas på olika sätt och 
inte enligt andan i befintlig lagstiftning 
och den vilja som fanns i riksdagen då 
lagen om ordnande av social- och häl-
sovård stiftades. Vi hoppas att situa-
tionen reds ut så snabbt som möjligt för 
just nu råder det stor oro bland klien-
ter, anhöriga och personal över hur 
vården kommer se ut efter årsskiftet, 
säger Bergqvist. 

Blomqvist: Den fria rörligheten 
är grundbulten i det nordiska 
samarbetet
29.08.2022

Thomas Blomqvist, minister för 
nordiskt samarbete och jämställdhet, 
betonar vikten av att i alla lägen värna 
om den fria rörligheten i Norden. Blom-
qvist besöker idag (29.8) Torneå-Hap-
aranda tillsammans med sin svenska 
ministerkollega, Anna Hallberg.
– Den fria rörligheten är grundbulten i 
det nordiska samarbetet. I våra gräns-
regioner ser vi tydligt de synergier 
och mervärde som det dagliga gräns-
lösa samarbetet medför. Det är därför 
viktigt att vi beaktar gränsregionernas 
särdrag, och i alla lägen värnar om den 
fria rörligheten, säger Blomqvist.
Visionen för det nordiska samarbetet 
är att Norden ska vara världens mest 
hållbara och integrerade region 2030.
– För att nå integrationsmålet är det 
viktigt att vi aktivt avlägsnar gräns-
hinder och hindrar nya från att uppstå. 
Ifjol, under Finlands ordförandeskap 
i Nordiska ministerrådet, fick Gräns-
hinderrådet ett förstärkt mandat, och 
även dialogen mellan samarbetsminist-
rarna och Gränshinderrådet stärktes.
– Vår gemensamma nordiska vision 
är idag minst lika relevant som då 
den antogs. Coronapandemin och det 
ändrade säkerhetspolitiska läget har 
ytterligare framhävt betydelsen av 
visionen. Tillsammans är vi starkare, 
och tillsammans kan vi åstadkomma 
mer. Vi ska fortsätta att jobba för ett 
gränslöst nordiskt samarbete, avslutar 
Blomqvist.
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Bergqvist kräver resurser för att 
trygga tillgången på svenska 
läromedel
30.08.2022 

Riksdagsledamot och folktingsordfö-
rande Sandra Bergqvist (SFP) efterly-
ser statlig finansiering för att trygga 
tillgången på svenska läromedel. Fin-
lands svenska lärarförbund (FSL) har 
redan en längre tid slagit larm om att 
tillgången till svenska läromedel inte 
är tillräcklig.

– Då det inte finns uppdaterat ma-
terial att tillgå på svenska blir lärar-
na tvungna att producera materialet 
själva. Så här kan det inte vara. Ut-
gångspunkten ska vara den samma för 
alla lärare oberoende om de arbetar på 
finska eller svenska, säger Bergqvist. 

Enligt en enkätundersökning som 
FSL gjort uppger rektorer och lärare i 
svenskspråkiga gymnasier att lärome-
dlen ofta är föråldrade eller inte följer 
läroplanen. Bergqvist är bekymrad 
över hur det här påverkar lärarnas ork 
och elevernas förutsättningar för en 
jämlik undervisning.

– En jämlik skola, där alla oberoende 
bakgrund har samma förutsättningar, 
är ett finländskt trumfkort och nå-
got vi måste värna om. Det här gäller 
även läromedlen, de ska vara jämlika 
på båda nationalspråken. Bristen på 
svenska läromedel är inget nytt pro-
blem och jag hoppas den här frågan tas 
på allvar i kommande budgetförhand-
lingar, säger Bergqvist.

En budget som stärker hushållens 
köpkraft och förbättrar 
barnfamiljernas situation.
01.09.2022

Henriksson om regeringens budgetupp-
görelse:

Regeringen har idag avslutat årets 
budgetförhandlingar på Ständerhuset i 
Helsingfors. 

– Jag är nöjd med förhandlingsresul-
tatet. Nu har vi ett paket som stärker 
finländarnas köpkraft, hjälper fin-
ländarna med de stigande elpriserna 
och skapar trygghet i vardagen också 
för den kommande vintern. Det är ett 
paket som stärker framtidstron, säger 
justitieminister och Svenska folkpar-
tiets ordförande Anna-Maja Henriks-
son.

– Många har varit i kontakt under 
den senaste tiden, och det är uppenbart 
att den stigande inflationen, de stigan-
de räntorna och de höga elpriserna 
oroar. Regeringens åtgärdspaket ska i 
praktiken innebära att ingen ska behö-
va vara rädd för att man inte har råd 
till mat på bordet och värme i bosta-
den, säger Henriksson.

– Den kraftiga ökningen av energipri-
serna beror på Rysslands och Putins 
brutala anfallskrig mot Ukraina. Det 
pris vi betalar i form av högre kost-
nader, betalar det ukrainska folket i 
förlorade människoliv och lidande. Det 
är av allra största betydelse att vi nu 
fortsätter att visa solidaritet och stö-
der Ukraina. Ukrainas krig är också 
vårt krig för frihet, mänskliga rättig-
heter och demokrati i Europa, säger 
Henriksson
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Mervärdesskatten på el sänks och 
nytt skatteavdrag för elkostnader 
införs
SFP:s avtryck på budgeten syns tydligt 
bland annat genom att mervärdesskat-
ten på el sänks och ett nytt skatteav-
drag för höga elräkningar införs. Ett 
elstöd införs för dem som inte kan göra 
avdrag i inkomstbeskattningen. Bägge 
dessa ska beredas vidare.

– För SFP är det viktigt att vi nu 
sänker momsen på el från 24% till 10%, 
vilket betyder att de ska synas som en 
sänkning på samtliga elräkningar. Fin-
ländarna kompenseras också genom ett 
nytt skatteavdrag för förhöjda elkost-
nader och genom ett särskilt elstöd 
för de privathushåll som inte kan göra 
skatteavdrag, säger Henriksson.

Barnfamiljernas situation under-
lättas och dagvårdsavgifterna 
sänks
SFP har länge lyft fram att då utgifter-
na i vardagen stiger är det viktigt med 
allmänna åtgärder, men också åtgär-
der som riktas till dem som drabbas 
hårdast. Henriksson är nöjd med att 
barnfamiljernas trygghet i vardagen 
nu stärks.

– SFP har som mål att göra Finland 
till världens barnvänligaste land. Nu 
har vi fattat välkomna beslut som ger 
mera pengar i handen till barnfamiljer, 
ensamförsörjare och studerande med 
barn, säger Henriksson.

I december utbetalas ett extra 
barnbidrag och dagvårdsavgifterna 
sänks permanent. Temporära och mera 
riktade åtgärder presenteras också. 
Barnbidragets ensamförsörjartillägg 
och försörjartillägget i studiestödet 
höjs. Också barntillägget i både arbets-

löshets- och utkomststödet ökar. Det 
privata vårdstödet höjs också.

De överskuldsattas situation för-
bättras
Det skyddade beloppet, som man får 
bli med i handen vid en utmätning, höjs 
temporärt till garantipensionens nivå 
för år 2023.

– Den temporära höjningen av det 
skyddade beloppet till garantipen-
sionens nivå betyder att delen av en 
skuldsatt persons inkomster som går 
till utmätning minskar, vilket stärker 
personens köpkraft. Det är en tillfällig 
åtgärd som ger mera pengar i handen 
för dem som nu har skulder i utmät-
ning och gör det lättare dem att klara 
sig då utgifterna i vardagen ökar, säger 
Henriksson.

Det förändrade säkerhetspolitiska 
läget
Finland vacklar inte i sitt stöd till 
Ukraina och det ukrainska folket. 
Budgetförslaget innehåller 30 miljoner 
euro som direkt stöd till Ukraina. Idag 
har kring 40 000 ukrainska flyktingar 
lämnat in ansökan om tillfälligt skydd 
i Finland. Henriksson betonar att det 
är viktigt att alla hinder för de ukra-
inska flyktingarna att sysselsättas bör 
undanröjas.

Det förändrade säkerhetspolitiska 
läget gör även att satsningar på Fin-
lands försvarsförmåga får stor synlig-
het i budgetförslaget. Försvarsmakten 
tilldelas 788 miljoner euro för sina 
verksamhetskostnader och materia-
lanskaffningar. Gränsbevakningen får 
anslag på 48 miljoner för att stärka sin 
krisberedskap och 163 miljoner för in-
förskaffande av nya övervakningsplan.
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– Som blivande Nato-medlem är sats-
ningar på försvaret viktiga för Finland. 
Det förändrade säkerhetsläget under-
stryker behovet ännu mera. Vi har ett 
starkt försvar, det ska vi ha också i 
framtiden, slår Henriksson fast.

SFP:s mål med fler undervisnings-
timmar i svenska blir verklighet 
Tidigareläggningen av tidpunkten för 
inledande av B1-språket till klass 6 i 
stället för klass 7 har i finskspråkiga 
skolor i praktiken lett till att antalet 
veckotimmar i svenska minskat i års-
kurserna 7–9, eftersom undervisnings-
timmarna delas upp på fyra årskurser 
istället för tre. Det här är en stor brist 
som SFP har påtalat och Henriksson 
gläds över att den nu åtgärdas.

– Det nordiskt samarbete är otroligt 
viktigt för Finland. I och med Finlands 
och Sveriges Nato-medlemskap blir det 
ännu mera konkret, därmed blir också 
svenskan allt viktigare för Finland. 
Svenskalärarna i finskspråkiga sko-
lor har också påtalat behovet av fler 
veckotimmar i svenska för årskuserna 
6-9. Nu blir det verklighet senast från 
hösten 2024, säger Henriksson.

– Jag är också mycket glad att vi kun-
nat trygga att Vasa centralsjukhus till-
delas en dryg miljon för fortsatt arbete 
med utvecklingen av den nationella 
patientsäkerheten, samt att regeringen 
slår fast att nationalarkivet ska utveck-
las så att arkivets funktioner stannar i 
Vasa, säger Henriksson.

Seinäjoki-Kaskö tågbanan tilldelas 
3,5 miljoner euro för effektiverat un-
derhåll.

Besöksförbudet förnyas och rätts-
processerna där barn är brottsof-
fer försnabbas
Många projekt som Henriksson person-
ligen drivit i egenskap av justitieminis-
ter får extra anslag i budgetförslaget. 
Bland annat försnabbade rättsproces-
ser i fall där barn blivit offer för brott 
och effektiviserande av besöksförbudet 
får anslag i budgeten.

– Det är viktigt att resurser nu sätts 
till för att försnabba rättsprocesserna 
i fall där barn varit offer för brott. Det 
effektiverade besöksförbudet stärker 
tryggheten i vardagen för många som 
exempelvis varit offer för våld i en par-
relation, säger Henrikson.

Blomqvist: Försörjning, försvar 
och företagsamhet
01.09.2022 

Regeringen blev idag klar med sina 
budgetförhandlingar. Budgeten 
innehåller bland annat stöd för vår 
försvarsberedskap, för dem som bor i 
eluppvärmda hus och drabbas av höga 
elkostnader och åtgärder som skall 
trygga köpkraften och företagsamhe-
ten.

– Jag är nöjd över beslutet att tem-
porärt sänka momsen på el till 10 
procent för perioden december till 
april och att utforma ett system med 
skatteavdrag och alternativt en st-
ödmekanism för att kompensera för 
de stigande energikostnaderna. Den 
tillfälliga sänkningen av momsen på el 
syns direkt i plånboken för alla hushåll 
och de avdrag och stöd som utformas 
för dem som drabbas av oskäligt höga 
uppvärmningskostnader är också en 
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rättvisefråga. Vi måste se till att alla 
har möjlighet hålla sina hem varma i 
vinter och att det bör bli pengar över 
också till mat och övriga nödvändiga 
kostnader, poängterar minister Tho-
mas Blomqvist.

– Det finns inga patentlösningar på 
hur vi skall trygga köpkraften och 
främja företagandet i Finland. Det 
behövs en rad olika åtgärder, det är 
vi medvetna om. Budgeten innehåll-
er bland annat riktade åtgärder till 
barnfamiljer och ensamförsörjare, 
satsningar på forskning, utveckling 
och utbildning och åtgärder för att hjäl-
pa de finländska företagen att hållas 
i framkanten av utvecklingen för den 
gröna omställningen, säger Thomas 
Blomqvist.

– För att ytterligare främja en håll-
bar tillväxt görs satsningar, på 240 
miljoner euro, på beredskap, ener-
giförsörjning och ren teknologi. Här 
ingår en bred palett av åtgärder från 
investeringar som främjar biogas på 
landsbygden och investeringsstöd för 
enskilda vägar för att främja tillgång-
en på inhemskt virke till stöd för att 
utveckla fjärrvärmenätverket. Med 
andra ord åtgärder för hela landet och 
satsningar som gagnar såväl landsbyg-
den som städerna, konstaterar Thomas 
Blomqvist.

– Som nordisk samarbetsminister är 
jag naturligtvis nöjd över att vi kan läg-
ga till en timme undervisning i veckan 
för det som kallas B1-språket. Förutom 
att det ökar språkkunskaperna så stär-
ker det de nordiska banden, konstate-
rar Thomas Blomqvist. 

Lite under 800 miljoner euro går 
till försvaret och av det är drygt 650 
miljoner euro avsedda för materielan-

skaffningar.
– Rysslands anfallskrig mitt i Europa 

har på ett fundamentalt sätt rubbat 
vår säkerhetskänsla. Inga konkreta 
hot riktas just nu mot Finland, men 
det står helt klart att vi ytterligare bör 
förbättra vår militära försvarsförmå-
ga. Jag är nöjd över de här bokstavligen 
livsviktiga satsningarna och den enig-
het som finns i regeringen om vikten av 
att upprätthålla ett trovärdigt försvar, 
säger Thomas Blomqvist, minister för 
nordiskt samarbete och jämställdhet.

– Putins krig i Ukraina har lett till 
stora flyktingströmmar i Europa. I 
budgeten har vi beaktat det här och 
anslår medel för att ta emot flyktingar 
och förbättra deras möjligheter att hit-
ta arbete och utbildning under den tid 
de måste bo här på flykt undan kriget, 
säger Blomqvist.

Blomqvist: Ansvarsfullt 
beslut av regeringen gällande 
fastighetsskatten
02.09.2022 

Thomas Blomqvist, minister för nord-
iskt samarbete och jämställdhet, är 
nöjd med regeringens beslut att inte gå 
vidare med den planerade reformen av 
fastighetsbeskattningen under den här 
regeringsperioden. Finansministeriet 
meddelade idag (2.9) att beredningen 
av reformen läggs på is, med beaktande 
av den allmänna ökningen av boende-
kostnaderna, men även den respons 
som inkommit under utlåtanderundan.

– Förändringen hade drabbat främst 
de som bor nära tillväxtcentra och så-
dana som äger fastigheter i skärgården 
– men också flera andra. Jag är mycket 
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nöjd över att man nu tog time-out och 
att frågan bereds noga innan ett even-
tuellt nytt, rättvisare, förslag arbetats 
fram, säger Blomqvist.

Avsikten med reformen var att skapa 
ett mera rättvist och jämlikt system, 
men det visade sig svårt att bedöma 
konsekvenserna av reformen och resul-
tatet riskerade bli det motsatta.

– Fastigheter går inte att flytta och 
ägaren kan inte påverka de yttre fak-
torer som inverkar på deras värde. I 
värsta fall hade reformen kunnat leda 
till att folk tvingats sälja hus och hem 
eller fastigheter som varit i släktens 
ägo i generationer. En reform av fast-
ighetsskatten måste vara rimlig och 
rättvis för alla olika fastighetsägare, 
säger Blomqvist. 

– Det underminerar människors rätt-
skänsla och tilltro till myndigheter om 
beskattningen är orättvis eller oskälig. 
Att den här lagberedningen nu avbröts 
har därför också en större, principiell 
betydelse för vårt rättssamhälle, avslu-
tar Blomqvist.

Bergqvist lättad över 
att den föreslagna 
fastighetsskattereformen inte går 
vidare
02.09.2022

Finansministeriet har idag meddelat 
att den föreslagna fastighetsskattere-
formen inte blir av. Riksdagsledamot 
Sandra Bergqvist är nöjd med beslutet 
och glad att Finansministeriet tagit till 
sig av den hårda kritik som förslaget 
fick under utlåtanderundan.

– Sedan hösten 2019 då fastighets-
skatten chockhöjdes i skärgården har 

vi väntat på en fastighetsskattereform 
som skulle vara mer rättvis, men för-
slaget som gick vidare var en katastrof 
för de som bor och äger fastigheter 
eller tomter speciellt i skärgården och 
på glesbygden. Samma chockhöjning 
kunde också ha drabbat flera företag. 
Det här skulle ha varit synnerligen 
problematiskt i en tid då hushållen 
tampas med höga energikostnader och 
många företag behöver satsa stort på 
grön omställning, säger Bergqvist.  

SFP har länge förespråkat en reform 
av fastighetsskatten men det senaste 
förslaget till reform skulle kraftigt ha 
drabbat enskilda fastighetsägare runt 
om i landet då beskattningsvärdet på 
mark kunde ha stigit med flera hundra 
procent.

– Det är bra att den föreslagna fast-
ighetsskattereformen inte blir av men 
det finns fortfarande utmaningar och 
orättvisor när det gäller Skatteförvalt-
ningens nya linjedragningar. Obrukbar 
mark utan byggrätt borde inte beskat-
tas. Egentligen borde grunderna för 
fastighetsskatt helt göras om och det 
här blir nu en fråga som jag hoppas 
kunna fortsätta jobba med också under 
nästa valperiod, säger Bergqvist.

Wickström: De stora banprojekten 
bör ses över
03.09.2022

SFP:s vice ordförande Henrik Wick-
ström hoppas att de nya banprojekten 
som planeras i Finland bör ses över. 
Enligt honom har så väl coronapande-
min som det pågående kriget i Europa 
påverkat de här projekten så att nya 
konsekvensbedömningar måste göras.
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– Vi talar nu om projekt i miljard-
klass. Det är förstås viktigt att infra-
strukturen utvecklas i Finland men det 
får inte ske på bekostnad av den befint-
liga infrastrukturen. Den måste också 
upprätthållas, säger Wickström.

Wickström anser att staten inte 
utvärderat tillräckligt noggrant möjlig-
heterna för att utveckla den befintliga 
Helsingfors-Åbo-banan dvs. kustbanan 
framom att bygga en nya bana.

– Vi måste ställa oss frågan hur 
många euro får några minuter kosta. 
Personligen har jag saknat viljan hos 
staten att beakta möjligheterna med 
att utveckla kustbanan. Med hjälp av 
Esbostadsbanan och några mötesplat-
ser för tågen kunde vi minska restiden 
betydligt mellan Helsingfors och Åbo, 
få flera tåg och stanna i bl.a. Kyrkslätt 
och Sjundeå samt öppna nya stationer 
t.ex. i Ingå. Därtill kan vi med hjälp av 
elektrifieringen av Hangö-Hyvingeba-
nan få en direkt tågförbindelse mel-
lan Hangö och Helsingfors. Vi kunde 
också granska möjligheterna med ett 
stickspår till Lojo som även varit fram-
me till diskussion vid olika tillfällen, 
säger Wickström.

Wickström vill att man nu för en 
diskussion om de här frågorna i alla 
partier. Han är övertygad om att ut-
veckling behövs men det är viktigt att 
göra satsningar som är hållbara.

-VR har flera gånger påpekat hur vik-
tigt det är att satsa på att upprätthålla 
den befintliga infrastrukturen. Nya 
bansträckor sätter press även på att 
upprätthålla all infrastruktur, säger 
Wickström.

Adlercreutz: Vi behöver läroavtal, 
förutsägbar beskattning och en 
snabbfil för arbetskraftsrelaterad 
invandring.
05.09.2022 

Kriserna som avlöser varandra lägger 
vår ekonomi i obalans. Coronapande-
min, Rysslands anfallskrig i Ukraina 
och den pågående energikrisen ska-
kar om de ekonomiska strukturerna. 
Svenska riksdagsgruppens ordförande 
Anders Adlercreutz är orolig för hur 
företagen skall klara sig genom krisen 
och efterlyser reformer för att säkra 
tillgången på arbetskraft

– När jag diskuterar med företagare 
är bristen på arbetskraft enskilt störs-
ta frågan som kommer upp. Och som 
alltid så behövs flera åtgärder. Vi har 
över 300 000 människor i åldern 15-59 
år utanför arbetsmarknaden samtidigt 
som vi har en stor brist på arbetskraft 
och stora demografiska utmaningar, 
säger Adlercreutz 

– De som idag är arbetslösa måste få 
starkare incitament till omskolning. 
Men vi måste också få ett fungerande 
system för läroavtal. Idag är kostna-
den för företaget helt enkelt för stor. 
Samtidigt har vi en stor grupp ungdo-
mar som helt klart skulle gagnas av en 
sådan utbildningsform. Ett smidigare 
läroavtalssystem med lägre kostnader 
för företagen är en del av lösningen. 
Här behöver vi inte uppfinna allting 
själv – i Mellaneuropa finns det model-
ler vi gott kunde tillämpa här i Finland. 

Adlercreutz vill ha bättre processer 
för arbetskraftsrelaterad invandring. 

–  Vi behöver smidigare arbetskrafts-
invandring. Den behovsprövning som 
idag tillämpas på arbetskraft som 
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kommer från ett land utanför EU/EES 
bör slopas. Vi kunde här börja med 
lokala försök för att lindra de farhågor 
som finns. De företag som bevisligen 
skött sina förpliktelser kunde ha en 
skild rutt med lättare processer. Vi 
måste lita på våra företag. Det skulle 
också frigöra myndighetsresurser som 
behövs på annat håll. 

Kriget i Ukraina har ändrat på 
många företags verksamhetsförutsätt-
ningar under året som gått. Adlercre-
utz efterlyser långsiktighet. 

– Om företagen inte kan vara säkra 
på att det som gäller idag också gäller 
imorgon investerar de inte. Vår be-
skattning måste vara konkurrenskraf-
tig men den måste också vara förut-
sägbar. Skatt på arbete och kapital kan 
inte vara en spelknapp i varje budge-
tria. Här måste vi kunna förbinda oss 
till en långsiktiga förutsägbara linje-
dragningar, avslutar Adlercreutz. 
 
Den nationella företagardagen firas 
idag 5.9.2022.

Lojo bb:s framtid får inte 
äventyras
06.09.2022 

SFP:s vice ordförande Henrik Wick-
ström är bestört över nyheten som 
publicerats i tidningen Länsi-Uusimaa 
där man lyfter fram stängning av Lojo 
förlossningsverksamhet (bb) som ett 
alternativ då HUS bör hitta inbespa-
ringar på 90 miljoner euro inför nästa 
år.

– Jag blir verkligen upprörd av att 
man spekulerar med Lojo bb:s framtid. 
Vi behöver ett bb i Lojo och i Jorv i 

Esbo i Västra Nylands välfärdsområde, 
säger Wickström som också fungerar 
som styrelsens andra vice ordförande i 
Västra Nylands välfärdsområde.

Wickström påminner även om av-
stånden i regionen till närmaste bb:n. 

-Först stängdes Ekenäs bb. Då blev 
sträckan för familjer t.ex. i Hangö 
redan avsevärt längre då de bör åka 
till Lojo. Att vara tvungen att åka ända 
till Jorv kan inte komma på tals. Lojo 
bb erbjuder högklassig vård på svenska 
och finska med en fantastisk personal, 
säger en upprörd Wickström.

Wickström understryker att regio-
nala sjukhus behövs också i välfärds-
områdena i Nyland i stil med Raseborg, 
Lojo och Borgå. 

– Jag hoppas att staten ser över 
finansieringen för välfärdsområdena 
och HUS. Nu är den inte tillräcklig. 
Vi kan inte inleda vårt arbete med att 
göra akuta och kortsiktiga nedskär-
ningar i servicen, avslutar Wickström.

Blomqvist: Lojo 
förlossningsavdelning ska finnas 
även i framtiden!
06.09.2022 

Igår (5.9) publicerade tidningen Län-
si-Uusimaa en nyhet där man lyfter 
fram stängningen av Lojo förlossnings-
avdelning som ett alternativ för HUS 
att göra inbesparingar. Ministern för 
nordiskt samarbete och jämställdhet 
Thomas Blomqvist anser att Lojo för-
lossningsavdelning behövs och att för-
slaget om stängningen är förkastligt.

– Tanken att stänga ner Lojo förloss-
ningsavdelning är helt oacceptabel. 
Det är viktigt att denna typ av service 
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finns nära till hands eftersom risker-
na ökar ju längre distanserna blir och 
både föderskans och barnets hälsa 
äventyras om avståndet till BB blir för 
långt. Västra Nyland är ett stort områ-
de och servicen ska erbjudas på skä-
ligt och tryggt avstånd oberoende var 
man bor. Den olyckliga stängningen av 
förlossningsavdelningen på Raseborgs 
sjukhus ledde till att avstånden, speci-
ellt från de allra västligaste områdena 
redan är alltför långa, konstaterar 
Blomqvist.

– HUS måste ta ansvar för hela om-
rådet som man är satt att betjäna. Från 
och med den 1 januari 2023 har HUS 
ansvaret att erbjuda den service som 
välfärdsområdena behöver och därför 
är Västra Nylands välfärdsområdes 
behov och beställning det som ska vara 
avgörande, säger Blomqvist.

Blomqvist betonar också vikten av 
tillräckligt många enheter och tillräck-
lig kapacitet i enheterna med tanke på 
oförutsägbara händelser.

– Pandemin har visat att vi behö-
ver ha tillräckligt många enheter där 
patienter kan tas emot och få kvalita-
tiv vård. Vi har inte råd att bli av med 
några enheter – till dessa hör såväl 
Lojo sjukhus som Raseborgs sjukhus 
i Västra Nyland. Lojo sjukhus för-
lossningsavdelning är viktig för hela 
regionen och dess invånare och därför 
måste dess verksamhetsförutsättning-
ar tryggas.

Nu påskyndas den gröna 
omställningen
08.09.2022 

Henriksson och Blomqvist om reger-
ingens lagförslag:

Regeringen har i dag beslutat om 
ett lagförslag om att behandlingen 
av tillstånd som gäller investeringar 
som främjar den gröna omställningen 
temporärt skall få företräde i region-
förvaltningsverken och i förvaltnings-
domstolarna.

– Jag är mycket glad över lagförsla-
get som främjar och försnabbar den 
gröna omställningen i Finland. Det är 
helt centralt att vi så snabbt som möj-
ligt kan göra oss oberoende av fossil 
energi. Samtidigt behöver vi också 
öka Finlands självförsörjningsgrad. 
Dagens beslut stärker investeringssä-
kerheten för företagen och sporrar till 
investeringar, säger justitieminister 
Anna-Maja Henriksson.

– Såväl med tanke på klimatfrågan 
som möjligheten att skapa nya arbets-
tillfällen är det viktigt att projekt som 
främjar förnybar energi får en snabb 
och smidig behandling i alla skeden av 
processen både hos myndigheterna och 
i domstolarna. Nya vindkraftsprojekt, 
projekt gällande nyttjande av väte och 
utvecklingen av enheter inom ackumu-
latortekniken är oerhört viktiga för Fin-
land, säger minister Thomas Blomqvist.

– Som justitieminister är jag nöjd 
över att vi i regeringen kunnat enas om 
ökade resurser till förvaltningsdom-
stolarna för att klara av att försnabba 
behandlingen av de besvärsärenden 
som berör tillstånd för investeringar 
gällande grön omställning, säger An-
na-Maja Henriksson.
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Fullspäckad agenda på 
Europaparlamentets första 
plenarsession för hösten
12.09.2022 

Uppdaterandet av direktivet för förny-
bar energi bland röstningspunkterna
Europaparlamentets första plenarses-
sion för hösten brukar varje år med-
föra ett mediauppbåd av exceptionell 
nivå inom EU-politik. Orsaken är att 
EU-kommissionens ordförande då ger 
sitt årliga tal om tillståndet i unionen. 
Det här året har kriget i Ukraina och 
den efterföljande energi- och matkri-
sen lett till att blickarna riktar sig 
ännu noggrannare mot Ursula von der 
Leyen och kommissionens förslag för 
att lösa kriserna. Då Finlands stats-
minister Sanna Marin dessutom råkar 
vara inbjuden för att diskutera med 
Europaparlamentarikerna i plenum, 
finns det redan gott om orsaker för 
finländska journalister att skriva om 
plenarsessionen.

Men inte nog med det. Även Europa-
parlamentarikernas lagstiftningsar-
bete är värt ett speciellt fokus den här 
gången.

Europaparlamentet röstar nämligen 
den här veckan om bl.a. direktivet för 
förnybar energi, energieffektivitets-
direktivet, EU:s lagstiftning för att 
minimera avskogning samt EU:s skogs-
strategi. Alla dessa omröstningar kan 
ha en stor inverkan på Finland. 

Nils Torvalds (SFP / Renew Euro-
pe) har fungerat som miljöutskottets 
huvudförhandlare i direktivet för för-
nybar energi och deltagit även aktivt i 
debatterna gällande de övriga nämnda 
lagstiftningsförslagen, i sin ställning 
som koordinator i miljöutskottet för 

Europaparlamentets tredje största 
grupp, Renew Europe.

– Vi har sett under vårens och som-
marens förhandlingar hur svårt det är 
att hitta kompromisser i dessa frågor. 
Kompromisserna är långt ifrån perfek-
ta. Men med tanke på hur viktigt det är 
för tillfället att gemensamt och snabbt 
hitta lösningar till de akuta utmaningar 
vi står inför, är jag ändå av den åsikten 
att det är viktigt att godkänna de kom-
promisser vi nu lyckats nå, för att sedan 
kunna fortsätta förhandlingarna med 
Europeiska rådet och EU-kommissionen 
så fort som möjligt, säger Torvalds.

Hösten fortsätter med högt tempo på 
Europaparlamentet, då alla de reste-
rande lagstiftningsförslagen för att nå 
klimatmålsättningarna 2030 kommer 
upp till omröstning i plenum, samtidigt 
som ytterligare ansträngningar behö-
ver göras på EU-nivå för att bli av med 
beroendet av ryska fossila bränslen.

Henriksson och Blomqvist: 
Välfärdsområdenas finansiering 
blir rättvisare
13.09.2022 

Regeringen har idag skickat på utlå-
tanderunda ett utkast till ändring av 
finansieringslagen för välfärdsområ-
dena. Ändringen av den s.k. övergångs-
utjämningen betyder i praktiken att 
välfärdsområdenas finansiering bli 
mer rättvis mellan de olika områdena. 
SFP:s ordförande, justitieminister An-
na-Maja Henriksson och ministern för 
nordiskt samarbete och jämställdhet 
Thomas Blomqvist är nöjda att denna 
ändring som SFP länge drivit inom 
regeringen nu förverkligas.
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– SFP har jobbat länge och målmed-
vetet för den nu aktuella ändringen av 
den s.k. övergångsutjämningen. För 
oss har det hela tiden varit viktigt att 
de olika välfärdsområdena behandlas 
möjligast rättvist då pengarna förde-
las. Det finns inget välfärdsområde i 
Finland som har för mycket pengar, 
säger Anna-Maja Henriksson.

Henriksson och Blomqvist betonar 
att SFP:s påverkningsarbete har haft 
en stor betydelse för att finansierings-
modellen nu blir mer rättvis.

– Tack vare vårt arbete hösten 2020 
ändrades den ursprungliga finansie-
ringsmodellen då i den riktning som 
SFP förutsatte. Ordnade av tvåspråkig 
service och främjande av hälsa samt 
välfärd fick en större tyngd. Maximi-
beloppet som ett välfärdsområde kan 
förlora minskade också betydligt, säger 
Thomas Blomqvist. 

– I samband med att regeringen i 
oktober 2020 godkände vårdreformen, 
förutsatte SFP att finansieringslagen 
ännu bör ses över på nytt, ifall den 
planerade s.k. landskapskatten inte 
skulle se ut att bli av denna valperiod. 
Eftersom en landskapsskatt inte nu 
kommer att införas, så har vi följakt-
ligen i regeringen nu drivit en ändring 
av finansieringslagen, säger Anna-Maja 
Henriksson. 

Ändringen av finansieringslagen 
betyder att maximibeloppet som ett 
välfärdsområde kan förlora minskar 
till 50 euro per person från nuvarande 
100 euro per person. 

– Den nu föreslagna ändringen bety-
der i praktiken att till exempel finan-
sieringen för Helsingfors social- och 
hälsovårdsstänster klart förbättras. 
Med andra ord finns det mer pengar för 

anordnandet av t.ex. äldrevård i fram-
tiden, säger Thomas Blomqvist.

Blomqvist: Finland ska vara 
diskrimineringsfritt och jämlikt
14.09.2022 

Riksdagen har idag (14.9) diskuterat 
den jämställdhetspolitiska redogö-
relsen i remissdebatt. Redogörelsen 
har färdigställts under ledning av 
ministern för nordiskt samarbete och 
jämställdhet, Thomas Blomqvist.

– Redogörelsen är i grunden ett stra-
tegiskt dokument som styr regeringens 
verksamhet och som innehåller linje-
dragningar om de långsiktiga nationel-
la jämställdhetsmålen. Redogörelsen 
bygger på en stark bas i de grundläg-
gande mänskliga rättigheterna och för 
att dessa ska kunna förverkligas måste 
vi fortsätta vårt långsiktiga arbete för 
jämställdhet, säger Blomqvist.

– Redogörelsen innehåller linje-
dragningar om att Finland ska vara 
ett diskrimineringsfritt och jämlikt 
samhälle, gällande all verksamhet. 
Den innehåller även linjedragningar 
om bland annat att alla ska få leva utan 
könsrelaterat våld och att alla ska ha 
jämlik makt att påverka sitt eget liv 
och samhället, oavsett kön, konstate-
rar Blomqvist.

Statsrådet gav historiens första rap-
port om jämställdhet mellan kvinnor 
och män till riksdagen 2010. Samhället 
har dock förändrats under tio år och 
den nuvarande regeringen har förbun-
dit sig till att ge en ny redogörelse som 
bättre beskriver läget idag.

– De senaste åren har lärt oss att 
de inte är lätt att förutsäga vad som 
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kommer att hända, men i utarbetandet 
av redogörelsen har vi försökt förut-
se samhällsförändringar och hur de 
påverkar jämställdheten mellan könen, 
säger Blomqvist.

Blomqvist är nöjd med riktlinjerna i 
redogörelsen som har tagits fram i gott 
samarbete med intressenter, experter 
och forskare.

– Jag är väldigt glad över att vi idag 
kunde ha en remissdebatt om detta 
mycket viktiga dokument som berör 
livets alla områden och skeden. Det är 
vår, beslutsfattarnas, uppgift att främ-
ja, inte bara jämställdhetspolitiken, 
utan hela det finska samhället i linje 
med denna vilja, avslutar Blomqvist.

Biaudet: Finland bör binda sig till 
en feministisk utrikespolitik
14.09.2022 

Riksdagen förde idag en remissdebatt 
om statsrådets redogörelse om jäm-
ställdhetspolitiken.

– Jag gläds särskilt över att det för 
första gången i Finland tillsätts jäm-
ställdhetsmål som sträcker sig över 
regeringsperioder. Regeringens ambi-
tiösa målsättning om att Finland ska 
vara ledande på jämställdhet är viktigt 
och förutsätter målmedvetet arbete 
och resurser, sade Eva Biaudet i Svens-
ka riksdagsgruppens anförande. 

– Nu är det dags att även diskute-
ra om starkare skydd för kvinnors 
kroppsliga integritet och om abor-
trätten kan behöva till och med grund-
lagsskydd.

Enligt Svenska riksdagsgruppen 
finns det ingen orsak varför regering-

ens mål om att bli bäst på jämställdhet 
inte skulle kunna bli verklighet. Detta 
förutsätter också synligt internatio-
nellt ledarskap i jämställdhetsfrågor.

– Finland kunde genom att förbinda 
sig till en feministisk utrikespolitik, 
visa sin tillhörighet med de länder som 
främjar kvinnors rättigheter och jäm-
ställdhet mellan könen både nationellt 
och internationellt.

Torvalds: Talet om unionens 
tillstånd fullt av vackra tankar 
men hur de ska förverkligas 
förblev oklart
14.09.2022

På onsdagen höll EU-kommissionens 
ordförande Ursula von der Leyen sitt 
årliga anförande om unionens till-
stånd. Talet inför Europaparlamentet 
innehöll allt ifrån kriget i Ukraina och 
energifrågor till vaccinproduktion och 
stödandet av demokratiutvecklingen 
både innanför och utanför EU.

Huvudfokus låg, precis som väntat, 
på energipolitik. En ny vätgasbank, 
riktade stöd åt dem som påverkas mest 
av de ökade energipriserna och ökade 
investeringar i förnybar energi var 
en del av förslagen som von der Leyen 
lyfte fram.

Europaparlamentariker Nils 
Torvalds (SFP / Renew Europe) sakna-
de information om hur man på konkre-
ta sätt tänkt uppnå de presenterade 
idéerna.

– För att dessa gigantiska investe-
ringsplaner alls ska vara realistiska, 
skulle det kräva konkreta åtgärder 
kring EU:s finansram. Pengarna finns 
helt enkelt inte för tillfället men istäl-
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let för att dela konkreta planer, talade 
von der Leyen i kodspråk om vikten 
av fortsatt stark solidaritet, säger 
Torvalds.

Även kommissionens ordförande 
medgav att den kommande vintern 
kommer att kräva många svåra beslut 
men de ända konkreta åtgärden gällde 
en s.k. ”windfall” skatt på vissa energi-
former och eventuella tak på gaspriset, 
för att understöda konsumenter på 
kort sikt. Dessa åtgärder kan hjälpa 
de fattigaste i samhället över en tid 
men öppnar samtidigt frågor kring hur 
dyrt det blir för medlemsländerna att 
säkerställa energiutbudet till en följd 
av ökad efterfrågan.

– Det vi hörde idag var ett typexem-
pel på en så kallad flykt framåt. Ursula 
von der Leyen är ingalunda den första 
ledare som tagit till detta knep i sina 
tal. Då det finns omedelbara problem 
som man inte vet hur de ska lösas, så 
väljer man att tala om en blomstrande 
framtid istället, avslutar Torvalds.

Europaparlamentet godkände 
kompromiss gällande 
reviderandet av direktivet om 
förnybar energi
14.09.2022 

Torvalds: Ett viktigt steg på vägen 
men vi är inte ännu i mål
Europaparlamentet röstade på onsda-
gen om reviderandet av direktivet om 
förnybar energi. Kompromissen som 
Nils Torvalds (SFP / Renew Europe) 
varit med om att förhandla fram som 
miljöutskottets huvudförhandlare, 
godkändes med bred marginal då det 
slutligen var 418 europaparlamentari-

ker som röstade för och 109 emot. 111 
röstade blankt. Torvalds är nöjd över 
det breda stödet i onsdagens omröst-
ning.

– Omröstningsresultatet visar att de 
stora politiska grupperna i parlamen-
tet förstod riskerna med att rösta ner 
kompromissen. Jag tror de flesta även 
sist och slutligen förstod att förhand-
lingarna är långt ifrån över med Euro-
paparlamentets åsikt. Resultatet ger 
oss ändå en god grund för att fortsätta 
förhandlingarna med Europeiska rådet 
och kommissionen, säger Torvalds.

Det nu godkända förslaget till direk-
tiv har väckt en hel del uppmärksam-
het i Finland. Orsaken är naturligtvis 
oron över att direktivet ska diktera 
användandet av våra skogar i energi-
syfte. 

Torvalds förstår oron och har delat 
den genom förhandlingarna hittills. 
Samtidigt vill han ändå förtydliga 
några saker, som blivit uppblåsta eller 
missförståtts under den senaste tiden i 
den offentliga debatten.

– Det nu godkända direktivförslaget 
fråntar inte rätten till användning av 
någon som helst biomassa i energisyf-
te. Alla som använder råvaror ifrån 
skogen för energi kommer alltså att få 
fortsätta göra det även i framtiden. Dä-
remot förbjuds statsunderstöd för den 
delen av biomassa som i flera EU-län-
der lett till en dåligt fungerande mark-
nad och incentiv till att bränna så gott 
som allt man kommit åt. Detta förbud 
kommer inte att påverka Finland, som 
redan har en fungerande marknad utan 
understöd, påpekar Torvalds.

Den andra stora frågan som diskute-
rats i den finländska debatten har att 
göra med vilken sorts biomassa som 
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får användas för att den producerade 
energin ska få räknas som förnybar. 
Här blir det en aning mer komplicerat, 
eftersom också godkännandet av all 
sorts biomassa till förnybara energi-
källor kan locka vissa länder att nå 
sina förnybarhetsmålsättningar på ett 
ohållbart sätt. Samtidigt kan det bli 
svårare för länder som Finland, att nå 
sina klimatmålsättningar ifall vissa 
sorters biomassa inte kan räknas som 
förnybara energikällor. 

Europaparlamentets godkända 
kompromiss nämner i den här frågan 
att vi bör särskilja mellan så kallad pri-
märbiomassa, som kommer direkt ur 
skogen, och biomassa som en restpro-
dukt av annan huvudsaklig användning 
av träprodukter. Inga direkta förbud 
att räkna någondera sortens biomassa 
som förnybara energikällor men en 
strävan efter att stegvis gå ifrån att 
räkna primär biomassa som förnybar 
energikälla nämns. 

– Det finns fortfarande öppna frågor 
men jag ser fram emot de fortsatta för-
handlingarna med Europaparlamentets 
stöd, avslutar Torvalds.

Bergqvist: Hatretorik och riktade 
trakasserier ett hot mot vår 
demokrati
15.09.2022 

Idag uppmärksammas den interna-
tionella demokratidagen. Även om vi 
i Finland lever i en stark demokrati 
finns det områden vi behöver förbätt-
ra. Riksdagsledamot och lagutskottets 
viceordförande Sandra Bergqvist (SFP) 
vill se ett bättre diskussionsklimat i 
samhället.

– Yttrandefriheten hör till grundste-
narna för en fungerande demokrati. 
Det man verkar glömma bort är att 
yttrandefrihet inte betyder att man 
får säga vad som helst. Människor ska 
bemötas med respekt oberoende om 
diskussioner förs på nätet eller offline, 
säger Bergqvist. 

Diskussionsklimatet i samhället har 
blivit alltmer tillspetsat, samtidigt som 
hatretorik och riktade trakasserier 
förekommer allt oftare. 

– Hatretorik och riktade trakasserier 
används som medel för att tysta ner 
och höja tröskeln att aktivt delta i sam-
hällsdebatten. Det här är ett allvarligt 
problem och ett hot mot vår demokrati. 
Ingen ska vara rädd för att uttrycka sig 
varken i sin arbetsroll, genom förtro-
endeuppdrag eller på fritiden, säger 
Bergqvist.

Under den här valperioden har 
många åtgärder vidtagits för att stärka 
rättssystemet i Finland. Samtidigt upp-
står nya krav på uppdaterad lagstift-
ning för att motsvara det som händer i 
vårt samhälle idag.

– Lagutskottet har tidigare under 
valperioden tagit ställning till att 
man skyndsamt utreder och bedömer 
behoven av att ändra lagstiftningen för 
att effektivare kunna ingripa i riktade 
trakasserier med straffrättsliga medel. 
Jag är glad att justitieministeriet 
nyligen blivit färdig med utredningen 
där man faktiskt föreslår att riktade 
trakasserier ska bli straffbara. Den här 
frågan hoppas jag att även nästa reger-
ing tar på allvar, avslutar Bergqvist. 

Rehn-Kivi: Rätten till liv och hälsa 
måste tryggas i alla lägen

16.09.2022 Idag har social- och 
hälsovårdsutskottet fått klart sitt 
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betänkande om patientsäkerhetsla-
gen. Utskottet stöder lagförslaget som 
grundar sig på att under en arbetskon-
flikt garantera tillräckligt skyddsar-
bete inom intensivvården och kritisk 
hemvård men föreslår små ändringar 
utgående från sakkunnigutlåtandena. 
Såväl grundlagsutskottet som arbets-
livs- och jämställdhetsutskottet har 
också gett sina utlåtanden som stöder 
lagförslaget. SFP:s riksdagsledamot 
och medlem i social- och hälsovårds-
utskottet Veronica Rehn-Kivi anser att 
trots att situationen är svår och att det 
finns en stark förståelse för vårdarnas 
frustration måste vi säkerställa att 
inget människoliv förloras på grund av 
den pågående arbetskonflikten.

– Jag tror starkt på vår offentliga so-
cial- och hälsovård, som ger alla med-
borgare en grundtrygghet och en jäm-
lik möjlighet att få vård och hjälp när 
det behövs. Det är viktigt att poängtera 
att det nu inte är fråga om att  begrän-
sa vårdarnas rätt att strejka.Vårdarna 
är värda arbetsförhållanden som är 
fungerande, rättvisa och trivsamma. 
Deras arbete måste värdesättas också 
på annat sätt än med vackra ord. Jag 
hoppas innerligt att vi får en lösning på 
konflikten så att denna lag inte behö-
ver tillämpas, säger Rehn-Kivi.

Rehn-Kivi poängterar även att vårt 
uppdrag är att skydda liv i alla situa-
tioner, särskilt i den kritiska intensiv-
vården, men spelreglerna måste vara 
tydliga.

– Bestämmelserna i den föreslagna 
lagen bör endast tillämpas i situationer 
där personalbrist orsakad av en arbets-
konflikt äventyrar kunders eller pa-
tienters liv eller hälsa. Tröskeln för att 
det allmänna ska ingripa i en arbets-

konflikt ska vara hög och det ska vara 
sista utvägen för att säkra tillräckligt 
med personal under en arbetskonflikt. 
Skälen för restriktionerna ska därför 
vara väl avvägda och restriktionerna 
ska vara tydligt begränsade så att de 
kan omfattas och kännas riktiga, säger 
Rehn-Kivi.

Norrback: Vargpolitiken ett steg 
mot rätt riktning
20.09.2022 

Jord- och skogsbruksutskottet har idag 
gett sitt utlåtande om medborgariniti-
ativet gällande stamvårdande jakt av 
varg. Riksdagsledamot Anders Norr-
back (SFP), som är medlem i utskottet, 
ser med goda ögon på slutresultatet.

Utgående från medborgarinitiati-
vet föreslår utskottet bland annat att 
regeringen bör arbeta för att loven 
beviljas i så pass god tid  att eventuella 
besvär inte förhindrar genomförandet 
av åtgärden. Vidare föreslår man att 
riksdagen förutsätter att bestämman-
det av referensvärdet av antalet vargar 
inte grundar sig enbart på genetik, 
utan även säkerhet, sociala faktorer 
samt jaktkulturen. Här borde man ock-
så titta närmare på hur frågan hante-
ras i Sverige. 

– Jag är glad över utskottets utlå-
tanden, och över hur medborgariniti-
ativets behandling har framskridit i 
utskottet. Om plenum godkänner vårt 
betänkande, tar vår vargpolitik ett steg 
mot rätt riktning. Många utmaningar 
återstår fortfarande, men vi går en bit 
framåt, säger Norrback.



SVENSKA FOLKPARTIET 2022–2023 91

Adlercreutz: Denna kris är 
knappast den sista
20.09.2022 

– Den sista budgeten för denna reger-
ing präglas av lösningar, med vilka vi 
försöker stävja ännu en kris, konstate-
rade Svenska riksdagsgruppens ordfö-
rande Anders Adlercreutz i sitt grup-
panförande då riksdagen idag startade 
debatten om kommande årets budget.

Adlercreutz är nöjd med att budgeten 
stärker  finländarnas köpkraft, hjälper 
med de stigande elpriserna, skapar 
trygghet men framför allt gör det möj-
ligt att hitta en väg framåt.

– Samtidigt som skuldsättningen oro-
ar oss beslutsfattare och finländare, 
måste vi satsa på de åtgärder som nu 
behövs för att komma över dessa svåra 
tider. Vi skapar trygghet i vardagen, 
men vi måste också skapa en vägkarta 
mot en hållbar ekonomi. Denna kris 
är inte den sista vi möter. Vi behöver 
en buffert i den offentliga ekonomin, 
understryker Adlercreutz.

I sitt tal lyfter Adlercreutz upp det 
faktum att vi har flera utmaningar 
framför oss. Han betonar vikten av en 
förutsägbar och långsiktig politik som 
ger trygghet för oss finländare men 
som också gör Finland till ett land man 
vill flytta till och investera i.

– Vi har demografiska utmaningar. Vi 
bör höja vår sysselsättningsgrad. Till-
gången på arbetskraft är vårt närings-
livs största utmaning. Denna period 
har vi tagit många steg framåt, men 
många steg återstår, säger Adlercreutz.

-Ingen som vill arbeta i Finland skall 
få se sin önskan stupa på byråkrati. 
Ingen som vill investera i Finland, skall 
behöva tvivla på att det som gäller idag 

också gäller imorgon. Och förtroendet 
på arbetsmarknaden måste förbättras, 
avslutar Adlercreutz.

RehnKivi: Social och ekonomisk 
hållbarhet uppnås med rätt 
riktade åtgärder
21.09.2022 

Riksdagens behandling av statsbudge-
ten för år 2023 har idag fortsatt med 
en remissdebatt om social- hälsovårds-
ministeriets budgethelhet. Vid årsskif-
tet flyttar hela vår social- och hälso-
vård samt räddningsväsendets tjänster 
över till de nya välfärdsområdena och 
verksamhetens finansiering övergår 
samtidigt från kommunerna till staten. 
Finansieringen blir utmanande för 
många områden. Tre exceptionella år 
av först en pandemi och sedan ett krig 
i vår närhet har satt sina spår i finlän-
darnas välbefinnande och livskvali-
tet. Därför behöver vi nu rätt riktade 
ekonomiska och sociala satsningar 
från statens håll för att möjliggöra att 
de nya välfärdsområdena klarar av sitt 
uppdrag, konstaterar SFP:s riksdags-
ledamot och social- och hälsovårds-
utskottets medlem Veronica Rehn-Kivi.

– Budgeten återspeglar ett osäkert 
ekonomiskt läge som har långsiktiga 
effekter på finländarna och samhäl-
let på alla nivåer. I förhållanden som 
dessa är en förutsättning för social och 
ekonomisk hållbarhet en hög syssel-
sättningsgrad, friska och arbetsföra 
medborgare samt effektiva och behovs-
baserade social- och hälsotjänster och 
förmåner. Vi måste kunna göra häl-
soekonomiska satsningar på lång sikt 
och därför är investeringar i förebyg-
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gande syfte det enda rätta och vettiga, 
säger Rehn-Kivi.

I budgetförslaget och vårdrefor-
mens finansiering har man för år 2023 
beaktat bland annat psykisk hälsa-och 
missbrukstjänster, utvecklingen av 
hemvården för äldre, vårdgarantin, 
totalreformen av funktionhinderservi-
celagen och reformen av social kredit-
givning.

– Trots att budgeten innehåller en 
mängd viktiga anslag för utvecklandet 
av vår social- och hälsovård saknar 
jag ändå ett större anslag för vacciner, 
ett av våra effektivaste förebyggande 
verktyg. Vi har ett brett nationellt vac-
cinprogram för barn och unga, men det 
borde utvecklas att omfatta också vux-
na. Summan för pneumokockvacciner 
som finansutskottet fick med i detta 
års budget borde ha fått en fortsättning 
i regeringens förslag för nästa år och 
blivit en del av det nationella vaccin-
programmet, säger Rehn-Kivi.

Justitieminister Henriksson i sitt 
budgetanförande: Vi måste få slut 
på våldet
21.09.2022 

Svenska folkpartiets ordförande, 
justitieminister Anna-Maja Henriks-
son betonade i sitt budgetanförande 
i riksdagen idag att det är centralt 
för rättsstaten att medborgarna har 
förtroende för både lagstiftningen och 
rättsprocesserna.

– Justitieministeriets anslag på cirka 
en miljard euro används för att finan-
siera kärnfunktionerna i vår demokra-
tiska rättsstat. I varje budgetförhand-
ling jag deltagit i inom regeringen har 

jag målmedvetet lyft fram, att rätts-
vårdens anslag och verksamhetsförut-
sättningar måste tryggas. Vi har stärkt 
rättsvårdens resurser permanent med 
närmare 80 miljoner euro denna peri-
od, sade Henriksson i sitt anförande.

Henriksson lyfte starkt fram att 
brottsoffrens rättigheter nu förbättras 
avsevärt då besöksförbudet effektive-
ras.

– Vi måste få slut på våldet. Nu för-
stärker vi besöksförbudet för att bättre 
skydda offer för våld i närrelationer. 
Elektronisk övervakning införs, ansö-
kan om besöksförbud blir kostnadsfritt 
i alla situationer och brott mot besöks-
förbud ska behandlas skyndsamt. Det 
är mycket viktigt att alla kan ansöka 
om besöksförbud oberoende av ekono-
misk situation, säger Henriksson.

Henriksson betonade också att barn 
som har blivit offer för brott är i en 
väldigt utsatt ställning och att brotts-
processerna inte får dröja. 

– För mig har det varit viktigt att få 
till stånd en reform som gör att brott 
mot barn behandlas snabbare. Behand-
lingen av brott mot barn påskyndas nu 
både när det gäller förundersökning 
och väckande av åtal. Huvudförhand-
lingen i domstolen ska inledas inom 
30 dagar från det att ärendet blivit 
anhängigt, säger justitieminister Hen-
riksson.

Som ansvarig minister är Henriks-
son är stolt över att denna regering 
skridit från ord till handling när det 
kommer till att motverka våld mot 
kvinnor. Utöver den historiska sexual-
brottsreformen och det effektiverade 
besöksförbudet har regeringen vidtagit 
flera andra åtgärder. Regeringen har 
bland annat fastställt ett program på 
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32-punkter för att få stopp på våld mot 
kvinnor, tillsatt en rapportör om våld 
mot kvinnor, gett en proposition om 
kön som straffskärpningsgrund till 
riksdagen och vidtagit åtgärder mot 
människohandel.

– Vi får aldrig blunda för våld i vårt 
samhälle. Vi måste också säga som 
det är: kvinnor är speciellt utsatta för 
sexuellt våld och för våldshandlingar 
av en nuvarande eller tidigare partner. 
Därför krävs det lagstiftning som skyd-
dar särskilt flickor och kvinnor, säger 
Henriksson.

Wickström: Företagarnas 
socialskydd ska stärkas
22.09.2022 

Riksdagen behandlar som bäst refor-
men av företagarnas pensioner och 
sociala förmåner. Reformen har väckt 
mycket diskussion bland företagare 
över hela landet. SFP:s vice ordförande 
Henrik Wickström säger att det finns 
många bra saker i reformen sett ur 
företagarnas perspektiv.

– Situationen för små företag kom-
mer att bli bättre. I den offentliga 
diskussionen har det spridits felaktig 
information gällande hur medianlönen 
som ligger som grund för pensionsav-
giften ska fastställas. I det förslaget 
regeringen gett kommer det att finnas 
gränser för hur stor avgiften kan bli 
så att den inte blir för stor för före-
tagaren. Samtidigt är det viktigt att 
beakta att nya företag oftast inte har 
samma inkomster som ett företag som 
existerat en längre tid. Därför bör man 
kunna godkänna företagarens egna 
rapport över sina inkomster, säger 

Wickström.
Wickström säger att det kan vara 

motiverat att göra mindre precise-
ringar i lagen för att klargöra att ingen 
behöver vara orolig för chockhöjningar 
i pensionsavgiften.

– I framtiden kunde man föra en dis-
kussion om en miniminivå på inkomst  
för vilken en företagare ska betala 
pensionsavgift. Att vara deltidsföreta-
gare är populärt i många branscher och 
därför kunde en dylik diskussion vara 
motiverad, säger Wickström.

Wickström säger att han gärna ser 
ytterligare förbättringar i företagarnas 
socialskydd. Han hoppas att företagar-
nas socialskydd kunde diskuteras då 
hela socialskyddet granskas.

-Vi måste göra en reform av social-
skyddet, eftersom den inte till alla de-
lar motsvarar dagens krav och behov, 
och då borde även företagarnas social-
skydd ses över. I dagsläget är det svårt 
till exempel som ensamföretagande 
frisör att ta ut föräldraledighet. Det 
finns många utmaningar vi behöver ta 
itu med, säger Wickström.

Blomqvist: Äntligen förnyas 
translagen!
22.09.2022 

Ministern för nordiskt samarbete och 
jämställdhet, Thomas Blomqvist, är 
glad över att regeringen idag (22.9) har 
avgett till riksdagen det nya lagförsla-
get om könsfastställelse. Lagen avses 
träda i kraft den 1 januari 2023.

–  Den här lagen har vi väntat länge 
på. Alltför länge. Den nuvarande 
lagstiftningen bryter mot mänskliga 
rättigheter och har varit en skamfläck 
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i Finlands lagstiftning. Att lagen nu 
förnyas är oerhört viktigt, och en cen-
tral reform i arbetet för ett jämställt 
Finland, säger minister Blomqvist. 

Lagen ändras så självbestämmande-
rätten stärks genom att fastställande 
av juridiskt kön åtskiljs från medi-
cinska undersökningar, och kravet på 
avsaknad av fortplantningsförmåga av-
lägsnas. Enligt den förnyade lagen ska 
fastställandet av könstillhörigheten 
utgå från en persons egen redogörelse 
för upplevelsen av det egna könet.

– De ändringar som nu görs är klara 
förbättringar och mycket betydelseful-
la. Det här är ett stort steg framåt, men 
det är viktigt att vi fortsätter arbetet 
för transpersoners och alla könsmi-
noriteters och sexuella minoriteters 
rättigheter. Det handlar om allas lika 
rättigheter och det är vårt ansvar att 
främja allas mänskliga rättigheter och 
lika värde samt motverka diskrimine-
ring, avslutar Blomqvist.

Henriksson om Sannfinländarnas 
angrepp på svenskan i Finland
26.09.2022 

Vittnar om en oerhört snäv syn på 
det land vi byggt tillsammans
Svenska folkpartiets ordförande, jus-
titieminister Anna-Maja Henriksson 
säger att Finlands tvåspråkighet är 
en rikedom, inte en belastning. Hen-
riksson fördömer Sannfinländarnas 
mål att kraftigt försämra svenskans 
ställning i Finland.

– Det är beklämmande att ta del 
av Sannfinländarnas tankar om det 
svenska i Finland. Deras åtgärder där 
de också vill öppna grundlagens språk-

skydd, skulle i praktiken drastiskt 
inskränka den svenskspråkiga befolk-
ningens rätt till grundläggande service 
på sitt eget språk, svenska. De ifråga-
sätter att Finland som nation byggts 
upp på såväl svenska som finska och 
att tvåspråkigheten är en viktig del av 
vår identitet som ett nordiskt välfärds-
land, säger Henriksson.

– Att slopa all obligatorisk undervis-
ning i svenska, att slopa alla krav på 
kunskaper i svenska i samtliga sam-
manhang skulle naturligtvis leda till 
att Finland inte på sikt mera skulle 
vara ett tvåspråkigt land, utan bli 
enspråkigt finskt. Det här kan jag och 
SFP under inga omständigheter accep-
tera. Sannfinländarnas finskhetspro-
gram är mycket obehagligt, ja rent av 
skrämmande och vittnar om en oerhört 
snäv syn på det land vi byggt tillsam-
mans, sida vid sida, säger Henriksson.

Bergqvist: Sannfinländarna 
har glömt att också 
finlandssvenskarna är finländare
27.09.2022 

Sannfinländarna har kommit ut med 
ett ”finskhetsprogram” där man vill 
betona den finländska historien och 
kulturen. Man har dock gjort ett grovt 
misstag och eliminerat den svensk-
språkiga befolkningens betydelse i 
landets historia säger riksdagsledamot 
och Folktingsordförande Sandra Berg-
qvist (SFP).

– Det här vittnar om en farlig om-
skrivning av historien som ettdera 
beror på stor okunskap eller så en dold 
agenda med väldigt mörka inslag. Jag 
befarar det senare, säger Bergqvist.



SVENSKA FOLKPARTIET 2022–2023 95

– Finland är ett tvåspråkigt land 
och med det föds en tvåspråkig kultur. 
Kunskap och förståelse för av andra 
människor och kulturer är något vi 
borde satsa mer på i en allt mer globa-
liserad värld. Sannfinländarnas utspel 
är ett bevis på en trångsynthet som 
leder till isolering och som på inget sätt 
är önskvärt, fortsätter Bergqvist.

Finlands tvåspråkighet är en rike-
dom. Tvåspråkigheten öppnar bland 
annat upp dörrar till de övriga nordis-
ka länderna. 

– Det handlar inte bara om att vi 
lättare kan ta del av vad som händer i 
Norden, utan också det att de nordiska 
länderna kan följa med vad som händer 
hos oss. Speciellt under Nato-proces-
sen har våra nordiska vänner haft stor 
nytta av att kunna ta del av den dagliga 
politiken i Finland både via offentliga 
dokument och svenskspråkiga medier, 
säger Bergqvist.

Bergqvist ser väldigt allvarligt på 
situationen där ett parti så här kraftigt 
tar ställning till någon av våra grund-
läggande rättigheter. Alla finländare 
har rätt att använda sitt modersmål 
och det här är speciellt viktigt i till 
exempel vårdsituationer, där man är i 
en utsatt position. 

– Sannfinländarnas förslag innebär 
att svenskan skulle nedmonteras i alla 
välfärdsområden förutom Österbotten. 
Det innebär att en stor del av finlands-
svenskarna skulle fråntas deras språk-
liga rättigheter. Ett fullständigt absurt 
förslag, avslutar Bergqvist. 

RehnKivi: En krisgrupp som 
lyssnar till vårdarna behövs
28.09.2022 

Alla människor ska ha rätt till vård 
av god kvalitet och vård där männis-
kovärdet respekteras. Alla ska också 
ha rätt att göra ett meningsfullt jobb, 
trivas på sin arbetsplats och känna att 
de haft förutsättningar att göra sitt 
bästa, sade riksdagsledamot Veronica 
Rehn-Kivi i Svenska riksdagsgruppens 
gruppanförande i riksdagens inter-
pellationsdebatt om situationen inom 
äldreomsorgen och om krisen inom 
hälsovårdstjänsterna.

– Sjukskötare och vårdare har en 
central roll i vårt vårdsystem. De job-
bar med liv och död. De gör krävande 
uppgifter och arbetar även under obe-
kväma arbetstider. De som jobbar inom 
branschen har yttrat sitt missnöje och 
önskat bättre påverkningsmöjligheter 
till sina arbetstider och förhållanden. 
Vi vet att då du kan påverka ditt jobb är 
du också nöjdare och mår bättre. Det 
handlar nu om att skapa goda arbets-
förhållanden och att framför allt satsa 
på personalens välmående, säger Rehn 
Kivi.

För att råda bot på den akuta vårdar-
bristen behövs utländsk arbetskraft.

– Vi behöver fler händer till vården 
med tanke på våra demografiska utma-
ningar och pensioneringstakten i bran-
schen. Därför måste utländsk vårdexa-
men också kunna accepteras. Vi måste 
också granska behörighetskraven inom 
vården. Det finns uppgifter som till sin 
natur inte kräver långa utbildningar, 
säger Rehn-Kivi.

Samtidigt som vi inom vården har en 
övergripande personalbrist har vi även 
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en pågående akut arbetskonflikt.
– Missnöjet och frustrationen kon-

kretiseras nu inom vårdbranschen. Det 
är i allas vårt intresse att parterna, i 
detta eskalerade läge, raskt hittar en 
konstruktiv lösning, säger Rehn-Kivi.

Vi har en stor utmaning med att göra 
vårdyrket lockande igen. Idag har vi 
många unga sjukskötarstuderande 
med karriären framför sig, men som 
överväger att de inte alls stannar kvar 
i Finland för att jobba eller att registre-
ra sina yrkeskunskaper.

– Svenska riksdagsgruppen kräver 
att arbetsgruppen för vårdbranschens 
attraktionskraft effektiverar sin tidta-
bell och levererar förslag så fort som 
möjligt. Även en krisgrupp som lyssnar 
till vårdarna behövs, betonar Rehn-Ki-
vi.

Wickström: HUS sparförslag 
är oacceptabla – vi behöver 
regionsjukhusens verksamhet i 
Borgå, Lojo och Raseborg!
28.09.2022 

SFP:s vice ordförande Henrik Wick-
ström är bestört över den lista på ned-
skärningar i servicen som publicerades 
i dag i samband med att HUS-samman-
slutningens styrelses föredragnings-
lista publicerades. Styrelsen kommer 
att ha möte på måndagen och på förslag 
finns bl.a. nedskärningar i personal-
förmåner, nedläggningen av Borgå 
dygnet runt samjour, nedläggningen av 
dygnet runt samjour och bb i Lojo samt 
förändringar i Raseborgs allmänna 
läkarjour.

-Att gå åt regionsjukhusen och per-
sonalförmåner är absurt. Det här är 

något som inte kan verkställas. Jag är 
verkligen bestört över det här försla-
get. Med de här åtgärderna kan vi inte 
erbjuda den vård som invånarna behö-
ver. Det här skulle vara fortsättning på 
HUS centraliseringspolitik vilket jag 
inte kan godkänna. Lojo bb eller jouren 
kan inte läggas ned, samma gäller 
jouren i Borgå och Raseborgs allmänna 
läkarjour. Att gå åt personalförmåner 
i den här situation, säger Wickström 
som också fungerar som andra vi-
ceordförande i styrelsen för Västra 
Nylands välfärdsområde. 

Wickström betonar att regionsjuk-
husens verksamhet behövs. Han säger 
att Raseborgs jour har speciallov av 
social- och hälsovårdsministeriet. 

-Vi har inte haft en diskussion om 
HUS ekonomiska situation i vårt väl-
färdsområdes styrelse efter somma-
ren. Jag hoppas att HUS-sammanslut-
ningens styrelse inte går in för akuta 
nedskärningar utan skickar bollen över 
till välfärdsområdena för diskussion. 
Nu måste vi diskutera de ekonomiska 
problemen staten. Det här sänder en 
olycklig signal till personalen och till 
alla som bor i Nyland och i Helsingfors. 
Nu har det här gått för långt, säger en 
upprörd Wickström. 

Wickström har tidigare varit orolig 
över finansieringsläget i välfärdsområ-
dena. Wickström understryker att det 
här är något som SFP under en längre 
tid varit orolig över. Han poängterar 
att målsättningen med reformen var 
att välfärdsområdena inte inlednings-
vis skulle bli tvungna att göra några 
nedskärningar. 

-Nu bör vi fokusera på det väsentliga 
vilket är att få verksamheten igång 
och lönerna utbetalda till personalen. 
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Vimåste även hitta nödlösningar för 
att få ekonomin i balans vilket dock är 
kortsiktigt, anser Wickström. 

Wickström är medveten om att situ-
ationen är svår och enligt honom finns 
det några lösningar för att lösa HUS 
ekonomiska problem. 

-Ett förslag skulle vara det att staten 
beviljar tilläggsanslag till välfärdsom-
rådena. Sedan vill jag att man än går 
igenom de ekonomiska kalkylerna för 
HuS och välfärdsområdena med beak-
tande den senaste situationen med bl.a. 
universitetssjukhusfinansieringen. Jag 
vill att välfärdsområdena i Nyland och 
Helsingfors stad för en gemensam dis-
kussion över hur HUS finansiering ska 
lösas. Sedan kommer välfärdsområde-
na i Nyland och Helsingfors att behöva 
ekonomiskt stöd. Att montera ned den 
största aktören som erbjuder special-
sjukvårdstjänster är inte klokt ur hela 
Finlands perspektiv. Det behövs nu 
besked från ansvariga ministerierna, 
säger Wickström.

Blomqvist: Oacceptabla förslag av 
HUS!
28.09.2022 

HUS har idag (28.9) kommit ut med 
ett förslag om att dramatiskt minska 
verksamheten i de mindre sjukhusen i 
Nyland. Minister för nordiskt samar-
bete och jämställdhet samt riksdags-
ledamot, Thomas Blomqvist, ser dessa 
förslag som oacceptabla.

– Närsjukhusen har en viktig roll och 
deras verksamhet ska utvecklas, inte 
avvecklas som HUS nu föreslår. Det 
handlar bokstavligen om livsviktiga 
enheter och utan dem utsätter man 

dem som behöver vård för större ris-
ker, konstaterar Blomqvist.

Enligt HUS förslag skulle sjukvården 
utanför huvudstadsregionen försämras 
avsevärt.

– Nu måste välfärdsområdena i Ny-
land förhandla med HUS för att hitta 
lösningar som tryggar också de små 
sjukhusens verksamhetsförutsättning-
ar. Enligt lag har alla, utan diskrimi-
nering, rätt till jämlik sjukvård. Detta 
äventyras om sjukvården centreras till 
de större sjukhusen som ligger i huvud-
stadsregionen, säger Blomqvist.

– Välfärdsområdena har ansvar för 
vård och omsorg från och med 1.1.2023 
och därför måste nu välfärdsområden 
och HUS diskutera och förhandla så att 
man kommer fram till bättre lösning-
ar än dem som HUS presenterat idag, 
avslutar Blomqvist. 

RehnKivi: Abortlagstiftningen tar 
ett viktigt steg mot 2020talet!
29.09.2022 

Social- och hälsovårdsutskottet har 
idag fått färdigt sitt betänkande över 
medborgarinitiativet EgenVilja2020 – 
Vi uppdaterar abortlagen till 2020-ta-
let!. Utskottet har jobbat med ärendet 
ända sedan våren och har hört ett stort 
antal sakkunniga inom området, av 
vilka de flesta har understött reform-
behovet. Riksdagsledamot och medlem 
i social- och hälsovårdsutskottet Ve-
ronica Rehn-Kivi (SFP) är mycket nöjd 
över att majoriteten av utskottet ville 
göra ändringar i lagen utgående från 
initiativet och inte vänta på en möjlig 
helhetsreform.

Den nuvarande abortlagen är från år 
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1970 och är definitivt föråldrad. Under 
de senaste femtio åren har mycket i 
samhället förändrats, bland annat vår 
grundlag, men inte denna lagstiftning. 
Både kvinnornas självbestämmande-
rätt och dagens abortpraxis måste be-
aktas i lagen och därför är det nödvän-
digt att vi nu slopar kravet på två olika 
läkares utlåtande för att få abort. Jag 
är glad över att vi nu slår fast att den 
gravida har rätt att genomgå en abort 
på egen begäran ända till den tolfte 
graviditetsveckan, säger Rehn-Kivi.

I medborgarinitiativet föreslogs ock-
så andra ändringar till abortlagen, men 
många av dem hade lagstiftnings- eller 
innehållsmässiga problem och kräver 
en noggrannare beredning. Föråldrade 
termer som ”psykisk efterblivenhet” 
eller ”rubbad själsverksamhet” slopas 
tack och lov ändå nu. Också lagtexten 
om att aborter ska utföras på ett för 
dessa åtgärder godkänt sjukhus stryks. 
De flesta aborter sker idag hemma med 
medicinska preparat.

Beslutet om en abort är aldrig lätt, 
men det är ett beslut som den gravi-
da kvinnan själv ska få fatta. Det är 
därför viktigt att den gravida kan få 
psykosocialt stöd både före och efter 
ingreppet. Rätten till detta stöd, som 
också gäller för den andra föräldern, 
nämner vi i en ny paragraf. I fråga 
om aborter som görs efter den tolf-
te veckan gör vi nu inga ändringar, 
men utskottet godkände en kläm och 
önskan om en helhetsreform över 
abortlagstiftningen i snabb ordning. 
Besluten som vi kunde klubba av idag 
är ett stort steg i rätt riktning för kvin-
nornas självbestämmanderätt, säger 
Rehn-Kivi.

Adlercreutz om Rysslands illegala 
annektering: Detta brott ställer 
FN på prov.
30.09.2022

FN:s relevans ställs på prov i och med 
Putins oerhörda handlingar, konsta-
terar Anders Adlercreutz, ordförande 
för Svenska riksdagsgruppen. Putin 
undertecknade på fredagen en lag 
som i praktiken införlivar områden av 
Ukraina i Ryssland.

Ryssland som är en av FN:s säker-
hetsråds permanenta medlemmar 
beslöt nyss att det annekterar delar av 
Ukraina,  ett självständigt land. Delar, 
som det till en del erövrat genom ett 
illegalt anfallskrig och vars annekte-
ring man motiverar med en olaglig, 
förvrängd folkomröstning. Det här är 
en oerhörd handling i det efterkrigsti-
da Europa. Det är ett brott mot såväl 
internationell lag som FN:s grundför-
drag, säger  Adlercreutz.

– Putins tal och dessa åtgärder – 
annekteringen av ukrainska områden 
– är en farlig eskalering och det är 
omöjligt att förutspå vad detta kom-
mer att leda till. Men Putins hot är 
klart. Samtidigt är det också vår sak 
att visa att hot inte är en väg framåt. 
De biter inte på oss. Ukraina kommer 
att fortsätta att försvara sina områden 
och vi kommer att fortsätta att stöda 
Ukraina, gemensamt och enigt, säger 
Adlercreutz 

Ryssland är en permanent medlem 
av FN:s säkerhetsråd. FN kommer 
enligt Adlercreutz oundvikligen att 
vara tvungen att ta ställning till denna 
handling. 

– Här handlar det om FN:s relevans. 
Hur förhåller sig organisationen till 
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detta uppenbara brott?  Man kan med 
fog säga, att FN;s framtid står på spel. 
Speciell uppmärksamhet riktas ock-
så mot Kina och Indien. Nu måste de 
visa att det vill stå på rätt sida i denna 
fråga. Historien kommer klart att för-
döma denna handling. Det råder ingen 
tvivel om vilken sida som här är den 
rätta; avslutar Adlercreutz

HUS måste kasta bollen om sin 
sparlista till välfärdsområdena 
och Helsingfors
01.10.2022 

SFP:s viceordförande Henrik Wick-
ström anser att HUS-sammanslutning-
ens styrelse inte kan ta ställning till 
den sparlista som HUS vd förberett 
till sammanslutningens styrelse. Han 
anser att HUS måste be välfärdsom-
rådena säga sitt i ärendet innan någon 
som helst fortsatt beredning sker.
HUS-sammanslutningens vd föreslår 
bl.a. att Lojo samjour och förlossnings-
avdelning bör stängas samt Borgå 
samjour ska läggas ned. 

– Mitt budskap till HUS ledning och 
beslutsfattare samt till välfärdsom-
rådets politiker i Västra Nyland och i 
andra områden samt Helsingfors har 
varit tydligt. Vi kan inte verkställa 
de åtgärder som finns uppräknade på 
HUS-sammanslutningens styrelselista. 
Det är dags för välfärdsområdena att 
säga sitt och jag hoppas att HUS ber 
välfärdsområdena och Helsingfors ser 
över situationen. HUS kan inte äventy-
ra patientsäkerheten. Det är budskapet 
jag haft tydligt under senaste dagarnas 
förhandlingar med politiker och tjäns-
teinnehavare. Dessa nedskärningar är 

omöjliga att verkställa och skulle vara 
ett slag mot hela den nyländska befolk-
ningen, säger Wickström bestämt.

Wickström säger att i slutet av okto-
ber kommer HUS-sammanslutningens 
stämma att ha sitt möte. Det är det 
högsta beslutsfattandeorganet inom 
HUS och där är Helsingfors stad och 
alla välfärdsområden representerade. 
Enligt honom är det där som den eko-
nomiska ramen borde ses över.

-Mitt besked till vår välfärdsområ-
dets ledning har varit tydlig. Vi kan 
inte lämna HUS i en knipa trots att 
vi måste tänja på vår budgetram. Vi 
måste garantera en grundlagsenlig 
vård på svenska och finska. Vi måste 
sedan förhandla med staten under de 
kommande åren om att vår återbetal-
ning är tillräcklig så att vi undviker 
nedskärningar i vårt servicenät inom 
bashälsovården. Bäst vore det att få 
garantier om det, säger Wickström.

Wickström anser att nästa regering 
måste se över den ekonomiska model-
len för välfärdsområdena och HUS. 
Han har föreslagit att HUS skulle till-
delas ett tilläggsanslag för forskning 
vilket man kunde göra utan att öppna 
hela vårdfinansieringen. Det kunde 
göras inom ramen för lagpropositionen 
om universitetssjukhustillägg som är 
på remiss eller som ett separat beslut. 
Det skulle också hjälpa hela situationen 
för HUS. Han hoppas också att väl-
färdsområdena och Helsingfors disku-
terar situationen om HUS med staten.

-Det är staten som slagit fast den eko-
nomiska ramen för oss och den är inte 
tillräcklig och beaktar inte alla våra 
särdrag. Trots att staten sätter in mer 
pengar till vården täcker det bara en 
del av de kostnader som uppstår då väl-
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färdsområdena skapas. Därtill ser det 
ut som om HUS i år gör ett underskott 
på ca 130-135 miljoner euro vilket inte 
beaktats i den finansiering staten gett 
till välfärdsområdena och HUS, säger 
Wickström.

-Situationen är svår men jag är över-
tygad om att en lösning hittas. Andra 
alternativ finns inte. Jag är ledsen att 
områdets invånare och personalen 
måste vara med om detta. Det känns 
ytterst tråkigt

då personalen inte fått info om det 
här på förhand. Vi behöver snabba 
besked så att invånarna och persona-
len inte behöver leva i ovisshet, säger 
Wickström.

Wickström deltar i manifestationen 
för jämlik vård som ordnades på Eke-
näs torg i Raseborg idag, lördagen den 
1 oktober.

BlomqvistValtonen och Cederlöf: 
En delseger för Borgå, Raseborg 
och Lojo sjukhus
03.10.2022 

På SFP:s initiativ beslöt HUS sam-
manslutningens styrelse på sitt möte 
måndagen 3.10 att enhälligt återremit-
tera den sparlista som tjänstemanna-
ledningen presenterat för styrelsen.
Styrelsen beslöt att HUS omedelbart 
ska inleda förhandlingar med Hel-
singfors stad och välfärdsområdena i 
Nyland så att HUS inte behöver verk-
ställa inbesparingslistan. Styrelsen 
ansåg att det bästa alternativet är att 
se över HUS budgetram, som ägarna 
(dvs. Helsingfors stad och välfärdsom-
rådena i Nyland) beslutit om i juli, och 
komma överens om en höjning av ra-

men. Samtidigt förbinder sig styrelsen 
till att göra upp en balanserad budget 
för år 2023.

Svenska Folkpartiet har två repre-
sentanter i HUS sammanslutningens 
styrelse, Karin Cederlöf som repre-
senterar Västra Nylands välfärdsom-
råde och Elin Blomqvist-Valtonen som 
representerar Östra Nylands välfärds-
område.

”Jag är verkligt lättad att styrelsen 
beslöt att sända tillbaka sparlistan för 
ny beredning. Det är inte hållbart att 
göra nedskärningar i vårt servicenät i 
Nyland. Regionerna behöver sina sjuk-
hus och huvudstadsregionens jourer 
är redan i dagens läge överbelastade.” 
säger Karin Cederlöf, styrelsemedlem i 
HUS sammanslutningen

Under den gångna veckan har SFP:s 
gruppledare Elin Blomqvist-Valtonen 
underhandlat med de övriga partierna 
för att hitta en lösning där HUS uppnår 
en balanserad ekonomi, utan att röra 
servicenätet. För SFP är det mycket 
viktigt att alla invånare i hela Nyland 
och Helsingfors har rätt till trygg och 
jämlik vård där patientsäkerheten inte 
är hotad. 

”I det förslag som styrelsen nu fått ta 
ställning till fanns inga beräkningar på 
eventuella funktionella ändringar, inga 
konsekvensbedömningar för varken 
servicens eller ekonomins del. För att 
styrelsen ska kunna ta ställning till 
ifall det finns möjlighet till inbespa-
ringar behöver vi först har en helhets-
bild av hela ekonomin. Nu tar vi time 
out och i samarbete jobbar vidare”, 
säger Elin Blomqvist-Valtonen, styrel-
semedlem i HUS sammanslutningen

HUS sammanslutningens stäm-
ma ordnas 26.10 och tills dess borde 
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välfärdsområdena i Nyland och Hel-
singfors tillsammans med HUS komma 
fram till en lösning för var budgetra-
marna för år 2023 landar. 

Rätt beslut av HUS styrelse 
att remittera sparförslagen – 
nu behövs snabba besked av 
välfärdsområdena och Helsingfors
03.10.2022

SFP:s vice ordförande Henrik Wick-
ström är glad då HUS-sammanslut-
ningens styrelse valde att remittera 
ärendet angående vd:ns förslag på 
sparåtgärder. Förslaget gavs av SFP 
under mötet. Enligt förslaget kunde 
bl.a. Lojos och Borgås samjourer ha 
stängts, likaså Lojos förlossningsavdel-
ning.

-Det här var det enda rätta beslutet. 
Nu är det viktigt att välfärdsområdena 
och Helsingfors i snabb takt förhandlar 
om hur HUS budgetramar kan justeras 
för nästa år. Det råder inga oklarhe-
ter om att vi säger något annat än ett 
starkt nej till nedskärningar i vårt 
servicenät. Utan våra regionsjukhus 
har vi inga chanser att erbjuda rätt 
vård i tid på eget modersmål. Vi som 
bor i regionerna ska inte behöva leva i 
osäkerhet, säger Wickström

Wickström säger att imorgon(tisdag) 
kommer Västra Nylands välfärdsom-
rådets styrelses presidium att ha ett 
möte med välfärdsområdesdirektören. 
Han lovar ta upp ärendet om att se över 
HUS situation där. 

-Vi har i vårt välfärdsområde också 
ett underskott i nästa år men vi mås-
te komma ihåg att se på helheten. Vi 
kan inte pruta på patientsäkerheten. 

Nu måste vi fixa det här och förhand-
la med staten om extra anslag för vår 
social- och hälsovårdsverksamhet i 
efterskott. Jag vill inte att vi under 
första åren börjar och göra större 
nedskärningar i servicen. Det skulle 
minska förtroendet för hela systemet. 
Jag hoppas även staten har förståelse 
för det eftersom annars kommer vi 
att stå inför utmaningar om några år, 
säger Wickström. 

Wickström hoppas nu på snabba 
besked. Han har varit ledsen för per-
sonalens del som har fått läsa om HUS 
sparlistor i offentligheten utan någon 
förhandsinformation. Enligt honom är 
det inte en god personalpolitik. 

-Jag har tidigare sagt att det vore 
bäst att ta ett nytt beslut om budgetra-
men i vår och i alla andra nyländska 
välfärdsområdes styrelser samt i 
Helsingfors i snabb takt. Vi måste få 
snabbt ett slut på det här så att perso-
nalen inte längre behöver leva i oviss-
het och att invånarna kan leva i trygg-
het, säger Wickström. 

Wickström har också en hälsning till 
staten och regeringen. 

-Det är viktigt att se över ifall man 
inom ramen för universitetssjukhusfi-
nansieringen som är på utlåtanderunda 
kunde höja anslagen så att man kunde 
garantera HUS viktiga forskningsar-
bete framöver. Vi alla vet hur viktigt 
forskningen är inom hälsovården. Det 
är något vi kan inte pruta på, säger 
Wickström.
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Blomqvist: Företag och näringsliv 
lägger grunden för en välmående 
kommun
03.10.2022 

Thomas Blomqvist, minister för nord-
iskt samarbete och jämställdhet, lyfter 
upp vikten av satsningar på sysselsätt-
ning och företagens verksamhetsför-
utsättningar i kommunerna. Minister 
Blomqvist besökte Lojo och Vichtis 
den 3 oktober och träffade bland annat 
stadens ledning, besökte företag och 
svarade på skolelevers frågor under ett 
skolbesök.

– Social- och hälsovårdsreformen 
innebär stora förändringar i kom-
munens uppgifter. Frågor som berör 
sysselsättning och näringsliv har 
nu möjlighet att få ett större fokus i 
kommunen. Ett tätt samarbete mellan 
kommunen och näringslivet är a och o. 
Det behövs en fortgående dialog och ett 
fungerande samarbete, säger Blom-
qvist.

Arbetskraftsbristen är ett faktum i 
många branscher och i det läget är det 
positivt att kommunerna i framtiden 
kommer ha ett större ansvar över sys-
selsättningstjänsterna, då arbets- och 
näringslivstjänsterna enligt förslaget 
som nu behandlas i riksdagen flyttas 
till kommunen från och med år 2025. 

– Målsättningen med den här refor-
men som vi arbetat med är att skapa 
förutsättningar för en förbättrad 
sysselsättning och att föra servicen 
närmare kommuninvånarna. Kom-
munerna är experter på sitt områdes 
sysselsättningsmöjligheter och har en 
möjlighet att erbjuda mångsidigare och 
mer effektiva tjänster, säger Blomqvist.

I framtiden kommer kommunerna 

vara centrala aktörer för att stöda 
invånarnas välmående och skapa en 
fungerande vardag för alla i kommu-
nen. 

– Genom att kommunen satsar på 
företagens verksamhetsförutsättning-
ar kan man skapa tillväxt och förbätt-
ra sysselsättningen. Det arbetet har 
en stor betydelse för hela regionens 
konkurrens- och livskraft, säger Blom-
qvist.

Ministrarna Henriksson och 
Blomqvist i Lojo: Vi måste värna 
om de regionala sjukhusen i 
Nyland
04.10.2022 

SFP:s ordförande, justitieminister An-
na-Maja Henriksson och minister för 
nordiskt samarbete och jämställdhet 
Thomas Blomqvist besökte på tisdagen 
Lojo sjukhus. Ministrarna träffade 
sjukhusets ledning och diskuterade 
sjukhusets situation och resursbehov. 
Besöket kom dagen efter att HUS-sam-
manslutningens styrelse beslöt att 
återremittera tjänstemannaledningens 
lista med sparåtgärder. De föreslagna 
sparåtgärderna skulle drabba de min-
dre sjukhusen i de nyländska regio-
nerna hårt, då samjouren vid Borgå 
sjukhus samt både samjouren och BB 
vid Lojo sjukhus föreslogs läggas ner. 
Även Raseborgs sjukhus skulle enligt 
tjänstemännens förslag stått inför en 
omorganisering. Också samjouren vid 
Malms sjukhus i Helsingfors skulle ha 
upphört.

-För SFP är tillgången på vård i hela 
Nyland en oerhört viktig fråga. Att vår-
den finns att få nära patienterna och på 
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patienternas modersmål är centralt för 
oss. Gårdagens beslut av HUS-styrel-
se var ett steg i rätt riktning, men nu 
måste alla parter sätta sig ner och se 
till så att man får till stånd en accepta-
bel lösning. Som partiordförande är jag 
väldigt tacksam över alla lokala SFP:a-
re som engagerat sig kraftigt i frågan, 
säger partiordförande Anna-Maja 
Henriksson.

–Centralisering av jourer är inte en 
lösning i vården. Tvärtom har vi ju i 
sommar sett, hur det kan gå då jourer-
na runtom i landet inte fungerat som de 
borde och patienterna tvingats vänta 
alldeles för länge.  Den akuta hjälpen 
ska finnas nära och det i sig handlar i 
högsta grad om patientsäkerhet.  Våra 
vårdlösningar måste också vara såda-
na att  vård på modersmålet, svenska 
eller finska, kan tryggas. Också ur det 
perspektivet rimmade HUS-ledningens 
förslag väldigt illa, säger Henriksson.

– Idag har vi fått bekräftat hur väl 
verksamheten fungerar här på Lojo 
sjukhus och hur stor efterfrågan det 
finns på tjänsterna. För västra Nyland 
är det oerhört viktigt att både samjour-
en och BB hålls kvar på Lojo sjukhus, 
liksom att verksamheten vid Rase-
borgs sjukhus kan utvecklas, konstate-
rar Thomas Blomqvist. 

– Vi måste värna om de regiona-
la sjukhusen i Nyland – det handlar 
om människors trygghet, fortsätter 
Blomqvist. Varje människas rätt till 
en god och jämlik vård, på det egna 
modersmålet inom rimligt avstånd, 
även utanför huvudstadsregionen. Det 
är viktigt att hela regionens och alla 
nylänningars behov beaktas.

Dagen innan besöket godtog även 
arbetsmarknadsparterna riksförlik-

ningsmannens medlingsbud, vilket 
betyder att strejkåtgärderna i vård-
branschen nu avblåses. Henriksson är 
väldigt glad över beslutet.

– Gårdagens avtalsuppgörelse mellan 
vårdfacken och arbetsgivarorganisa-
tionerna var mycket viktig. Det ligger i 
hela befolkningens intresse, att vård-
branschens attraktionskraft stärks. 
Redan vår demografi gör att vi fram-
över kommer att ha stora utmaningar 
att få tillräckligt med vårdare för alla 
våra vårdenheter i landet. Därför är en 
konkurrenskraftig lön och goda arbets-
förhållanden av yttersta vikt, säger 
Henriksson.

Senare under tisdagen träffade mi-
nistrarna lokala aktiva samt allmän-
heten i Raseborg.

RehnKivi: Äntligen ska 
funktionshinderservicelagen 
förnyas!
05.10.2022 

Riksdagen har idag fört remissdebatt 
om förnyandet av funktionshinder-
servicelagen. Riksdagsledamot och 
medlem i social- och hälsovårdsutskot-
tet Veronica Rehn-Kivi (SFP) är mycket 
nöjd över att behandlingen av lagen 
äntligen inleds i riksdagen.

– Det är många som länge har vän-
tat på det här lagförslaget. Målet med 
lagförslaget är att stärka de subjektiva 
rättigheterna och ett brett tjänsteut-
bud för personer med någon form av 
funktionsnedsättning. En väsentlig 
förändring är att diagnosen inte längre 
ska bestämma tillgången till service 
utan det individuella behovet. Det här 
är en mycket välkommen förbättring, 
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säger Rehn-Kivi.
Rehn-Kivi poängterade i sitt anfö-

rande att den nuvarande lagen inte 
tillräckligt tagit i beaktande barn med 
något slag av handikapp, deras behov 
och familjernas behov. 

– Många föräldrar upplever att 
lagstiftningen kring tjänster är svår 
att förstå och att servicesystemet 
är komplext. Det här skapar onödig 
stress. En stor utmaning är att bevara 
föräldrarnas ork och att få familjernas 
vardag att fungera. Jag hoppas därför 
att den nya lagen och de nya välfärds-
områdena underlättar situationen för 
familjerna och aktivt förser dem med 
information om olika stöd och service-
former, säger Rehn-Kivi. 

För att säkra de språkliga rättighe-
terna är det även viktigt att se över hur 
tjänsterna för personer med en funk-
tionsnedsättning produceras.

– De mångprofessionella svensk-
språkiga expertteamen som idag har 
fungerat inom Kårkulla samkommun 
ska kunna fortsätta sitt viktiga arbete 
för personer med intellektuell funk-
tionsnedsättning över välfärdsom-
rådesgränserna. Det är viktigt att de 
samarbetsavtal som social- och hälso-
vårdslagen säger att ska ingås mellan 
de tvåspråkiga välfärdsområdena ock-
så görs upp så att stödet och vården för 
dem som behöver dem kan fortsätta, 
avslutar Rehn-Kivi.

Strand: Vi måste fokusera på att 
bli oberoende av rysk energi
05.10.2022

Riksdagen har idag fört debatt om 
interpellationen som framställts om 
energimarknadens funktion, elpriser-
na samt regeringens Fortum-politik. 
Riksdagsledamot och ordförande 
för riksdagens framtidsutskott Joa-
kim Strand (SFP) betonade i Svenska 
riksdagsgruppens gruppanförande hur 
viktigt det är att Finland så fort som 
möjligt blir oberoende av rysk energi.

– Regeringen har gjort viktiga sats-
ningar för att skapa trygghet i var-
dagen och för att alla finländare ska 
kunna hålla sina hem varma under vin-
tern. I december sänks momsen på el 
tillfälligt, vilket är en åtgärd som SFP 
aktivt förespråkat. Även ett system för 
skatteavdrag på elkostnader utformas 
och därtill även elstöd för privata 
hushåll som inte kan få skatteavdrag. 
Men vi bör ha beredskap för att reage-
ra snabbt för vidtagande av ytterligare 
åtgärder om det krävs, säger Strand. 

Vidare konstaterar Strand att blicken 
måste fästas framåt för att hitta lång-
siktiga lösningar, med beaktande av 
både energimarknaden och klimatet.

– Regeringen presenterade redan i 
våras åtgärdspaketet för påskyndandet 
av investeringar i energi och utfasning-
en av fossila bränslen. Endast genom 
målmedvetna satsningar på forskning 
och utveckling hittar vi en hållbar väg 
framåt. Det kommer att innebära stora 
möjligheter för vårt näringsliv och 
arbetsmarknad, säger Strand.

Svenska riksdagsgruppen är nöjd 
över beslutet att försnabba behand-
lingstiden för tillståndsansökningar 
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gällande investeringar i grön omställ-
ning och besvärsbehandlingen i för-
valtningsdomstolar. Dessutom kommer 
den planerade LNG-terminalen i Ingå 
vara en viktig energikälla för den fin-
ländska industrin.

– Nya vindkraftsprojekt och projekt 
för nyttjande av väte är ytterst viktiga 
med beaktande av framtidens lösning-
ar och dessa bör komma i gång så fort 
som möjligt, konstaterar Strand.

Strand menar att Finland och fin-
ländska företag har goda möjligheter 
att hjälpa övriga länder i energiom-
ställningen – samtidigt som nya arbets-
platser skapas här hemma. Både eko-
nomi– och framtidsutskottet har vid 
flera tillfällen poängterat att Finland 
målmedvetet bör eftersträva en ledan-
de roll i arbetet för en hållbar framtid, 
för att genom energi- och miljöteknik 
utveckla planerings-, utvecklings-, 
forsknings- och affärskompetensen på 
systemnivå.

Adlercreutz om interpellationen: 
Lösningen till energikrisen finns 
inte i rysk energi
05.10.2022 

Riksdagen behandlade idag Sannfin-
ländarnas, Kristdemokraternas och 
Liike Nyts interpellation angående 
energimarknadens, priset på el och 
regeringens Fortum-politik.

Rysslands anfallskrig mot Ukraina 
har förändrat det säkerhetspolitis-
ka läget i Europa. Samtidigt har den 
visat på det grundläggande beroen-
det av fossil energi som importeras 
från länder utanför unionen. Svenska 
riksdagsgruppens ordförande Anders 

Adlercreutz lyfte i sin taltur upp hur 
Ryssland för tillfället försöker utnyttja 
situationen för att splittra gemenska-
pen i västvärlden. 

-Putin har märkt att energin delar på 
Europa. Men man ska inte tro på hans 
historia. Orsaken till energikrisen är 
att beroendet av fossila energikällor 
inte har minskat så som den borde. 
En bidragande orsak är också det, att 
kärnkraften har körts ner i Tyskland, 
vilket går helt emot den gröna om-
ställningens grundtanke, konstaterar 
Adlercreutz.  

Adlercreutz understryker i sitt tal att 
lösningen absolut inte finns i de ener-
gikällor som Putin är beroende av. För 
att råda bot på den akuta situationen 
måste vi öka vår självförsörjningsgrad 
och produktionen av inhemsk förnybar 
energi.

– I Finland producerar Olkiluoto 3 
redan el med full kapacitet. Men vi 
behöver mera. Tillståndet för Lovisa 
kraftverk bör förlängas och jag hoppas 
att Fortum ansöker om tillstånd för att 
bygga ut kraftverket. Det är vettigt att 
koncentrera kärnkraftsproduktionen 
till redan befintliga platser, konstate-
rar Adlercreutz.

– Vi behöver mera vindkraft men 
också energilagringslösningar. Vi 
behöver väteproduktion för lagring av 
el, vi behöver pumpkraftverk och vär-
melagring. Vi behöver bättre överfö-
ringsförbindelser över Bottenviken till 
Sverige. Vi behöver färre överförings-
hinder och en mer funktionell mark-
nad, säger Adlercreutz.

Enligt Adlercreutz är energipolitik 
också säkerhetspolitik.. Han är en av 
de riksdagsledamöter som år 2016 
krävde en säkerhetspolitisk utvärde-
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ring av Nord Stream 2. Ett år senare 
köpte Fortum Uniper trots att riskerna 
var uppenbara.

– De här misstagen ska inte upp-
repas. De säkerhetspolitiska dimen-
sionerna av energipolitiken ska inte 
ignoreras. Ett demokratiskt underskott 
medför alltid även säkerhetspolitiska 
risker. Beroenden uppstår oundvikli-
gen inom energipolitiken, men de bör 
byggas med länder som följer samma 
värdegrund och som delar vår förstå-
else för säkerhetspolitik så att vi kan 
komma överens, avslutar Adlercreutz.

Västra Nylands välfärdsområde är 
redo att garantera verksamheten 
på Lojo och Raseborgs sjukhus
10.10.2022 

Wickström förundrar sig över sam-
lingspartiets agerande
Henrik Wickström, SFP:s vice ord-
förande och andra vice ordförande i 
välfärdsområdets styrelse, glädjer sig 
över att styrelsen i Västra Nylands 
välfärdsområde valde att se över sin 
budgetram för de kommande åren så 
att verksamheten på närsjukhusen ska 
kunna tryggas.

– Jag är glad över det här beslutet. 
Med det här vill vi signalera att vi vill 
trygga servicen vid våra närsjukhus 
och att ingen ska behöva leva i ovisshet 
efter årsskiftet. Vi hoppas att HUS nu 
kan göra de slutliga besluten och att 
Helsingfors och de övriga välfärds-
områdena i Nyland ger motsvarande 
signaler, säger Wickström.  

Wickström förundrar sig över Sam-
lingspartiets agerande under behand-
lingen. Samlingspartiet ville först 

remittera ärendet och till slut röstade 
Samlingspartiet emot att HUS ram 
ska ses över efter att deras motförslag 
hade fallit. 

– Jag begriper inte hur Samlingspar-
tiet agerade i det här fallet. Tydligen 
är partiet redo att diskutera nedlägg-
ning av servicen i vårt välfärdsområde 
innan vi ens tagit ansvar över verk-
samheten. Det är klart att HUS måste 
se över sin ekonomi så att vi kan hitta 
ändamålsenliga effektiveringsåtgärder. 
Men servicen får inte äventyras, spe-
ciellt inte nu i det här brytningsskedet, 
avslutar Wickström.

Flickor ska ha rätten att 
bestämma över sina liv, sin 
framtid och sin kropp
11.10.2022 

Tisdagen 11.10 uppmärksammas den 
internationella flickdagen. Dagen firar 
flickors kraft världen över, men fokuse-
rar särskilt på det arbete som måste bli 
gjort för att förbättra flickors ställning 
globalt. På många ställen i världen 
är flickor ännu särskilt utsatta och 
åtgärder måste vidtas för att världen 
ska bli mera jämställd. Temat för årets 
internationella flickdag är flickor och 
ekonomi. SFP:s ordförande, justitie-
minister Anna-Maja Henriksson och 
Svenska Kvinnoförbundets ordförande 
Anita Westerholm framhåller vikten 
av målmedvetet jämställdhetsarbete.

-Flickor ska ha rätten att bestämma 
över sina liv, sin framtid och sin kropp. 
Utbildning hänger starkt samman 
med möjligheten till framtida inkomst. 
Globalt sett måste vi se till att varje 
barn får gå i skola, utan att skolgången 
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avbryts på grund av barngraviditet, 
tvångsäktenskap eller för att bidra till 
familjens försörjning. Våld mot kvin-
nor måste också bekämpas globalt, vi 
måste göra allt vi kan för att skydda 
flickorna, säger Henriksson. 

-Världen får inte blunda för situa-
tionen i till exempel Afghanistan och 
Iran. Samtidigt är det hoppingivande 
att se det mod som finns. Vi måste stå 
upp för flickors och kvinnors rättig-
heter samt stöda dem i deras frihets-
kamp, säger Anita Westerholm.

Arbete behöver även göras för att 
främja flickors mående, det även natio-
nellt. Enkäten Hälsa i skolan 2021 vi-
sar på att en stor del av barn och unga 
är nöjda med sina liv. Samtidigt har 
ändå känslan av ensamhet blivit vanli-
gare och hela 30 % av flickorna uppgav 
att de hade måttlig eller svår ångest.

– Det behövs satsningar på att 
förbättra ungdomars psykiska hälsa, 
speciellt gällande tonårsflickor. Vi 
behöver också  förebygga och ingripa 
så tidigt som möjligt i den allt ökande 
depressionen, ångesten och ätstörning-
arna bland flickor, det genom att bland 
annat förstärka elevhandledningen och 
tillgången till kurators och psykolog-
tjänster inom skolhälsovården, säger 
Westerholm.

Under regeringsperioden har flera 
viktiga lagändringar som förbättrar 
flickor och kvinnors ställning fram-
skridit under ledning av justitieminis-
ter Henriksson. Henriksson har drivit 
igenom den historiska sexualbrottsre-
formen som bl.a. definierar sex utan 
samtycke som våldtäkt. Offer för våld i 
närrelationers ställning stärks genom 
att besöksförbudet effektiviseras. 
Rättsprocesser där barn är brottsof-

fer ska i framtiden också behandlas 
brådskande. 
 
-Straffen för sexualbrott mot barn 
skärps betydligt i och med sexual-
brottsreformen. Efter att lagen trätt i 
kraft vid årsskiftet kan man göra sig 
skyldig till sexuella trakasserier även 
på andra sätt än genom att beröra 
någon annan. Olovlig spridning av en 
sexuell bild på någon annan blir också 
ett straffbart sexualbrott. Dessutom 
har jag redan tidigare gett ett förslag 
till riksdagen om att införa kön som 
straffskärpande grund. Vi måste få 
slut på våldet mot kvinnor och flickor, 
säger Henriksson.

Blomqvist: Flickors ekonomiska 
självständighet är en central del 
av jämställdheten
11.10.2022 

Idag på den internationella flickdagen 
firar vi flickors kraft, men uppmärk-
sammar också det jobb som fortfa-
rande behöver göras för att förbättra 
flickors ställning världen över. Temat 
för den internationella flickdagen i år 
är flickor och ekonomi. Minister för 
nordiskt samarbete och jämställdhet 
Thomas Blomqvist betonar vikten av 
flickors utbildning för att kunna uppnå 
ekonomiskt oberoende.

– Vägen till sysselsättning och eko-
nomisk självständighet går via utbild-
ning. Därför måste vi stöda flickors 
och unga kvinnors möjligheter att ut-
bilda sig. Att jobba för en värld där alla 
kan förverkliga sig själva och använda 
sina förmågor och kunskaper, oberoen-
de kön, vinner vi alla på. Alternativet 
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blir dyrt för flickor och kvinnor, men 
också för hela samhället, säger minis-
ter Blomqvist.

Satsningar på utbildning och åt-
gärder för att förbättra flickors och 
kvinnors rättigheter är helt centrala 
element i Finlands utvecklingspolitik. 
Mänskliga rättigheter och jämställd-
hetsarbete utgör även grunden för 
Finlands utrikespolitik.

– Flickors och kvinnors ekonomiska 
deltagande och möjlighet till männis-
kovärdiga arbetsplatser har långsiktiga 
positiva effekter. Kvinnor står fortfa-
rande för största delen av det obetalda 
hushållsarbetet och vården av barn 
och anhöriga. Det här hindrar många 
kvinnor världen över från att delta i 
arbetsmarknaden. Vi måste stå upp 
för kvinnors rätt att arbeta utanför 
hemmet. Kvinnors möjlighet att delta 
i den ekonomiska verksamheten och 
disponera över sina egna inkomster är 
en central del av jämställdheten, säger 
Blomqvist.

 – Även ekonomiska kriser drabbar 
ofta flickor speciellt hårt, eftersom de 
är i en sårbar position. Vi måste fort-
sätta stöda flickors och unga kvinnors 
övergång från utbildning till arbetsliv 
och därmed ett mer självständigt och 
tryggt liv, avslutar Blomqvist.

Blomqvist: Kvarkenområdet 
är ett utmärkt exempel på 
gränsöverskridande nordiskt 
samarbete
11.10.2022 

Ministern för nordiskt samarbete och 
jämställdhet, Thomas Blomqvist, lyfter 
fram det gränsregionala samarbetet 
som en styrka i det nordiska samarbe-
tet. Ett tätt gränsöverskridande sam-
arbete ger många fördelar och främjar 
den nordiska visionen om att vara 
världens mest hållbara och integrerade 
region 2030.

– Det finsk-svenska samarbetet kring 
Kvarken är ett utmärkt exempel på hur 
nordiskt gränsöverskridande samar-
bete bidrar till att stärka regioners 
konkurrens- och livskraft. Bara genom 
samarbete kan vi nyttja Kvarkenom-
rådets fulla potential. Gränsregioner 
med sin breda tillgång till kompetenser 
och arbetskraft har stor potential för 
tillväxt, säger minister Blomqvist.

– Det är glädjande att se hur olika 
aktörer i Kvarkenregionen samarbetar 
för att ta vara på möjligheterna, fort-
sätter Blomqvist. De många satsning-
arna som nu pågår i regionen visar på 
resultatet av ett framgångsrikt sam-
arbete. Från regeringens sida är det 
viktigt att vi främjar gränsregionernas 
verksamhetsförutsättningar. 

För att kunna ta vara på potentialen 
i det gränsöverskridande samarbe-
tet är det viktigt att fortsätta arbetet 
för att avlägsna gränshinder. För att 
få en uppdaterad bild av arbetet med 
gränshinder avser regeringen avge en 
redogörelse om nordiska gränshinder 
i höst. 

– Gränshinderarbetet är viktigt för 
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att vi alla – invånare så väl som före-
tag – ska kunna dra nytta av den fria 
nordiska rörligheten. Den gränslösa 
vardagen i Norden innebär potentiellt 
en enorm konkurrensfördel och vi ska 
aktivt värna om den. Jag är därför glad 
över att ännu i höst kunna presentera 
till riksdagen en redogörelse om arbe-
tet med nordiska gränshinder.

Minister Blomqvist besökte Vasa och 
Korsholm den 10-11 oktober och träffa-
de bl.a. representanter från Kvarkenrå-
det, Österbottens förbund, Vasa stad, 
Korsholms kommun, Österbottens 
välfärdsområde och Yrkeshögskolan 
Novia.

BlomqvistValtonen och Cederlöf: 
HUS nya sparlista är en kalldusch 
för våra regionala sjukhus
12.10.2022 

HUS centralförvaltning presenterade 
idag ett nytt förslag om nedskärning-
ar inom sjukvården. Förslaget skulle 
drabba regionsjukhusen i Nyland hårt. 
Bland annat föreslås en avveckling av 
den jourande ortopedin vid Borgå och 
Lojo sjukhus. Den jourande ortopedin 
står för kirurgisk vård efter bilolyck-
or och andra stora trauman och har 
operationsberedskap dygnet runt. Även 
sjukhuset i Raseborg hotas av omorga-
niseringar.

Enligt HUS styrelsemedlemmar Elin 
Blomqvist-Valtonen (SFP) och Karin 
Cederlöf (SFP) kan nedskärningarna 
under inga som helst omständigheter 
godkännas. SFP motsätter sig kraftigt 
HUS förslag som skulle ha förödande 
konsekvenser för både Östra och Väs-
tra Nyland.

Utgångspunkten för programmet är 
att ägarna, det vill säga de nyländska 
välfärdsområdena och Helsingfors 
stad, är beredda att höja ramarna för 
budgeten med 9 miljoner euro. Åt-
gärdsprogrammets del som handlar om 
omprofilering och strukturella föränd-
ringar i servicenätet uppgår till 6,4 
miljoner euro.

– 9 miljoner räcker inte. Vi önskar 
fortfarande att ägarna kunde se över 
ramarna och hitta några miljoner till. 
Det viktigaste skulle vara att nu trygga 
finansieringen så att inga nedskärning-
ar i servicenätet behöver göras. Att av-
veckla ens delar av jourverksamheten 
är början på slutet för Borgå och Lojos 
sjukhus. Följderna av en sådan avveck-
ling kan vara mycket drastiska för våra 
regioner, säger Blomqvist-Valtonen

I det program som HUS ledning 
föreslår finns åtgärder som samman-
lagt skulle generera cirka 86 miljoner 
euro. Nedskärningar och inbesparing-
ar står för cirka 76 miljoner medan 
den resterande delen utgörs av högre 
patientavgifter, ett produktivitetspro-
gram och nedskärningar i bland annat 
forskningsanslag.

– Vi kan inte godkänna en nedlägg-
ning av ortopedjourerna i Borgå och 
Lojo. Åtgärderna är ett steg i ledet att 
trappa ner verksamheten vid våra regi-
onalsjukhus. Vi motsätter oss också en 
omorganisering vid Raseborgs sjukhus 
med så här kort varsel och utan insyn 
i vad omorganiseringen konkret skulle 
innebära, säger Cederlöf. 

HUS-sammanslutningens styrelse 
skall ta ställning till den nu föreslagna 
åtgärdslistan på sitt styrelsemöte på 
måndag 17.10. SFP har två representan-
ter i HUS-sammanslutningens styrelse, 
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Elin Blomqvist-Valtonen som represen-
terar Östra-Nylands välfärdsområde 
och Karin Cederlöf som representerar 
Västra-Nylands välfärdsområde

Wickström: Rätt beslut att 
trygga Lojo BB och Lojo, Borgå 
och Malms jourer – nu måste 
resterande service vid Lojo, Borgå 
och Raseborg räddas!
12.10.2022 

Henrik Wickström, andra vice ordfö-
rande i Västra Nylands välfärdsområ-
des styrelse och SFP:s vice ordförande, 
är nöjd över att Lojo BB, Lojos, Borgås 
och Malms samjourer inte längre finns 
med på sparlistan som HUS styrelse 
ska ta ställning till inkommande mån-
dag.

– Jag är glad över att Lojo BB och 
samjourernas verksamhet nu kan tryg-
gas! Det hade varit fel och en stor risk 
för patientsäkerheten i hela regionen 
ifall de lagts ned. Nu vann förnuftet, 
men jag är ändå besviken på hur pro-
cessen skötts. Personalen har också 
lidit av den här ovissheten. Jag är glad 
att verksamheten nu kan fortsätta som 
normalt men jag hoppas att välfärds-
områdena framöver involveras bättre, 
säger Henrik Wickström.

Wickström hoppas också att ned-
läggningen av operationsverksamheten 
inom ortopedi under jourtid vid sjuk-
husen i Lojo och Borgå avbryts.

– Det här är viktigt eftersom de här 
serviceformerna är en väsentlig del när 
det gäller att bevara kirurgresurserna 
vid sjukhusen. En nedläggning skulle 
också leda till långa avstånd. Vid akuta 
fall är vägen från till exempel Hangö 

till Jorv eller Helsingfors alldeles för 
lång. Samtidigt kan det här leda till 
hjärnflykt bland personalen vilket kan 
få långtgående konsekvenser. Var-
för vill man nedmontera fungerande 
sjukhusverksamhet? Detta verkar igen 
som ett sätt att centralisera vården i 
Nyland, förundrar sig Wickström.

Wickström hoppas nu att jouren vid 
Raseborg skulle lämnas i fred.

– Jag kan inte förstå varför HUS har 
ändringar vid Raseborgs jour med på 
sin sparlista. Ändringar vid sjukhuset 
i Raseborg kan inte göras i snabb takt 
eftersom det riskerar äventyra den 
övriga vården. På sikt kan det vara bra 
för välfärdsområdet att ta över vården, 
men det bör ske i gott samarbete mel-
lan HUS och välfärdsområdet, säger 
Wickström.

– Raseborgs sjukhus profil sågs över 
för bara ett par år sedan. I välfärdsom-
rådet har vi tydligt sagt att inga änd-
ringar i servicen får göras i nuläget. 
Jag hoppas att man inom HUS lyssnar 
på sina ägare, säger Wickström.

Ollikainen: Finland har alla 
förutsättningar att leda 
klimatarbetet
13.10.2022 

Idag har riksdagen diskuterat stats-
rådets redogörelse om ett klimatneu-
tralt Finland 2035, det vill säga den 
nationella klimat- och energistrategin. 
Riksdagsledamot och medlem i riksda-
gens miljöutskott, Mikko Ollikainen, 
anser att Finland har alla förutsätt-
ningar att leda arbetet för att stävja 
klimatförändringen.

– Vi har som land know-how och 
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ett varumärke som har satt oss på 
framkanten i kampen mot klimatför-
ändringen. Finland ska vara ett lock-
ande land för företag och investerare. 
Finland har alla möjligheter att vara 
en nyckelspelare i en kolneutral fram-
tid och utnyttja potentialen som finns 
bland annat i väte, sol och vind, säger 
Ollikainen i debatten.

För att på bästa sätt utnyttja den 
potential Finland har lyfter Ollikai-
nen upp satsningar på forskning och 
utveckling.

– Vi behöver en långsiktig och förut-
sägbar forsknings- och utvecklingspoli-
tik som för med sig en hävstångseffekt. 
Svenska folkpartiet stöder starkt målet 
att höja forsknings-, innovations- och 
utvecklingssatsningarnas andel till 
fyra procent. Genom dessa satsningar 
kan nya teknologier skapa framgång 
för finländska företag, som i sin tur 
ökar den finska exporten, säger Ollika-
inen.

Ledamot Ollikainen ser även att före-
tagen, tillsammans med beslutsfattar-
na, har en avgörande roll i arbetet för 
att stävja klimatförändringen.

– Vi måste också med offentliga 
medel våga satsa på framtiden och 
samarbeta med de företag som är med 
och försöker lösa klimatkrisen. Vi vill 
ha ett mångsidigare samarbete i fram-
tiden. Den offentliga och den privata 
sektorn jobbar tillsammans för att lösa 
framtida problem och hitta nya verk-
samhetssätt. Det skapas pilotprojekt 
och bedrivs forskning och man vågar 
också satsa på lite galna idéer, säger 
Ollikainen.

Strand: Framtidsutskottets 
första världskongress resulterar i 
fortsatt regelbundet samarbete
14.10.2022 

Riksdagens framtidsutskott skrev 
historia då världskongressen The 
World Summit of the Committees of 
the Future ordnades för första gången. 
Världskongressen samlade olika parla-
mentariska utskott, vars uppgift är att 
behandla framtidsfrågor. Riksdagsle-
damot Joakim Strand (SFP) fungerar 
som ordförande i Finlands framtids-
utskott.

Under den första världskongressen 
behandlades frågor som gäller jordens 
naturresurser och teknologisk utveck-
ling, den algoritmbaserade kommuni-
kationens framtid, mänskligheten år 
2222 samt medborgarnas framtidsfär-
digheter och betydelsen av hopp och 
tillit för samhällelig utveckling. I an-
föranden diskuterades viktiga teman, 
såsom demokratins framtid, främjan-
det av en jämställd framtid samt ungas 
framtidstro.

I den gemensamma resolutionen 
(Joint Statement) uppger utskotten att 
man har inlett en internationell och 
parlamentarisk dialog mellan fram-
tidsutskotten och denna dialog ska nu 
bli regelbunden. Framtidsforumet ska 
bildas och där ska utskott, med man-
dat av parlamenten, sammanträda och 
behandla frågor på längre sikt. Fo-
rumet ska således ge parlamentariker 
från olika länder möjlighet att disku-
tera övernationella framtidsfrågor. 
Därtill uppmuntrar resolutionen även 
till grundande av nya framtidsutskott 
runtom i världen. Finlands framtids-
utskott grundades år 1993, och var 
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då världens första parlamentariska 
utskott som ansvarade för framtidspo-
litik.

Framtidsutskotten från Chile, Filip-
pinerna, Island, Litauen, Paraguay och 
Uruguay deltog i världskongressen. 
Utöver dessa deltog även utskott, som 
hanterar framtidsfrågor, från Kanada, 
Polen, Thailand, Estland, Vietnam och 
Österrike.

BlomqvistValtonen och 
Cederlöf: Nedskärningarna i HUS 
servicenätverk annulleras
17.10.2022 

HUS sammanslutningens styrelse 
behandlade idag tjänstemannaledning-
ens förslag till sparåtgärder vars syfte 
är att få HUS ekonomi för år 2023 i 
balans. I förslaget ingick flera olika åt-
gärder, bland annat en nedläggning av 
den jourande ortopedin vid Borgå och 
Lojo sjukhus. Också en omorganisering 
av Raseborgs sjukhus och nedläggning 
av ungdomspsykiatriska undersök-
ningsavdelningen i Helsingfors ingick i 
förslaget. 

Styrelsen beslöt enhälligt till följd av 
ett motförslag att slopa nedskärning-
arna i servicenätverket. SFP:s styrel-
semedlemmar Elin Blomqvist-Valtonen 
från Östra Nyland och Karin Cederlöf 
från Västra Nyland har motsatt sig 
nedskärningar i servicenätverket ända 
sedan den ursprungliga ”slaktlistan” 
presenterades. Båda är lättade att 
kampen nu för tillfället är över.

– Efter långa och tunga underhand-
lingar är jag lättad över att styrelsen 
nu enhälligt gav en kraftig signal åt be-
redningen att ekonomin måste balan-
seras, men inte genom nedskärningar i 

servicenätet, säger Blomqvist-Valtonen
 – Vårt arbete har burit frukt och 

det gör mig glad. Det enda rätta var att 
slopa nedskärningarna, de skulle ha 
haft ödesdigra följder för flera av våra 
sjukhus, säger Cederlöf. 

En nedläggning av de ortopediska 
jourerna i Lojo och Borgå skulle ha 
haft omfattande konsekvenser. De ort-
opediska jourerna är viktiga eftersom 
de står för kirurgisk vård efter bilo-
lyckor och andra stora trauman och 
har operationsberedskap dygnet runt.

– Att skära ner av ens delar av 
jourverksamheten i Borgå eller Lojo 
sjukhus skulle betyda början på slu-
tet för våra regionala sjukhus. Vi ska 
utveckla, inte avveckla. Nu är det dags 
att ge trygghet och arbetsro åt vår 
personal som gör ett fantastiskt jobb 
för att trygga patientsäkerheten, säger 
Blomqvist-Valtonen

Också omorganiseringarna i Rase-
borgs sjukhus annulleras i och med 
styrelsens beslut.

– Omorganiseringen skulle i prak-
tiken ha betytt en överföring av av-
delningen och jouren från HUS till 
Västra Nylands välfärdsområde. En 
överföring hade i det här skedet varit 
förhastad. Vi måste också se till att 
dygnet runt-jouren och laboratoriet 
i Raseborg tryggas också framöver, 
säger Cederlöf.

Cederlöf och Blomqvist-Valtonen 
är lättade över att den ungdomspsy-
kiatriska undersökningsavdelningen 
undgick nedskärningar. Det skulle vara 
förödande att rikta nedskärningar i 
mot den ungdomspsykiatriska avdel-
ningen i Helsingfors, då mentalvårds-
tjänster nu behövs mer än någonsin. 

Övriga sparåtgärder, såsom inbespa-
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ringar på ICT-kostnader och belönings-
system för personalen, godkändes 
av styrelsen. Styrelsen beslöt att en 
helhetsbedömning av hela HUS servi-
cenätverk och tillhörande konsekvens-
bedömningar ska presenteras år 2023. 

HUS måste göra upp en budget som 
strävar till nollresultat för år 2023. 
Ännu måste HUS hitta åtgärder på 
dryga 13 miljoner för att få sin budget 
i balans. Det slutliga beslutet om HUS 
budget kommer att fattas 14.12 på HUS 
sammanslutnings stämma.

SFP har två representanter i 
HUS-sammanslutningens styrelse, 
Elin Blomqvist-Valtonen som represen-
terar Östra Nylands välfärdsområde 
och Karin Cederlöf som representerar 
Västra Nylands välfärdsområde. 

Wickström: Närsjukhusens 
service räddade i Borgå, Lojo och 
Raseborg
17.10.2022 

SFP:s vice ordförande Henrik Wick-
ström glädjer sig över att HUS styrelse 
idag beslutat att slopa planerna på för-
ändringar i servicen vid närsjukhusen 
under nästa år. I praktiken kommer 
ägarna, det vill säga de nyländska väl-
färdsområdena och Helsingfors stad, 
att bli tvungna att diskutera en ökning 
av HUS budgetram för att undvika 
nedskärningar.

– Jag är glad över att närsjukhusens 
service nu kan tryggas, men har samti-
digt svårt att förstå att man ens speku-
lerat kring nedskärningar i servicenä-
tet i det här skedet. Jag hoppas vi kan 
få arbetsro. Det är också positivt att 
forskningsanslagen inte skars, säger 

Henrik Wickström. 
Wickström säger att Västra Nylands 

välfärdsområde snart inleder arbetet 
med välfärdsområdets servicestrate-
gi. I samband med det har man enligt 
Wickström chans att se över vilken 
service HUS ska ansvara för och vilken 
service välfärdsområdena ansvarar 
för.

– Gällande Raseborgs sjukhus har 
tjänsteinnehavarna i offentligheten 
helt tydligt signalerat att man vill ha 
så lite verksamhet som möjligt där. Det 
är tråkigt, men det kan också finnas 
fördelar med att välfärdsområdet 
skulle ta en större roll. Överförnings-
processen av ansvaret måste ske på ett 
hanterbart sätt, säger Wickström 

Wickström riktar kritik mot Sam-
lingspartiet som inte har rent mjöl i 
påsen efter den här processen.

– Vi från Västra och Östra Nyland 
har hela tiden signalerat att vi är redo 
att se över HUS budgetramar. Nu har 
man lyckats skapa en helt onödig oro 
bland personal vilket var helt obefogat 
och inte alls meningen med vårdrefor-
men. Samlingspartiet som leder HUS, 
Helsingfors stad och alla andra väl-
färdsområden, förutom Östra Nyland, 
får inte stilpoäng här, säger Wick-
ström.

– Vi är alla oroliga för ekonomin, 
men situationen blir inte bättre av att 
processen görs svajig. För att vi ska 
se riktiga inbesparingar måste vi på 
riktigt se över servicekedjan mellan 
välfärdsområdena och HUS. Det är där 
de stora pengarna finns, säger Wick-
ström.
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Torvalds igen i topp
19.10.2022 

Varje år presenteras utredningar över 
vem som har vilket inflytande i Euro-
paparlamentet. Också i år finns Nils 
Torvalds (SFP/Renew) med i toppskik-
tet, men samtidigt är det viktigt att 
vara en aning försiktig med den här 
sortens statistik. Undersökningen ger 
ett närmevärde, men är ingen absolut 
sanning.

Parlamentets presidium får natur-
ligtvis höga poäng. Om den positionen 
dessutom kan kombineras med att 
personen är ordförande för sitt lands 
delegation får hen ytterligare bonuspo-
äng. Avigsidan i sammanhanget är att 
poängsättningen på basen av position 
inte nödvändigtvis säger särskilt myck-
et om det dagliga arbetet.

Men topp fyra bland Finlands Euro-
paparlamentariker stämmer ganska 
bra med verkligheten. Det är parla-
mentets viceordförande Heidi Hautala 
(Gröna) på första plats, Nils Torvalds 
(SFP/Renew) på andra plats, Ville Nii-
nistö (Gröna) är tredje mest inflytelse-
rika och Elsi Katainen (Kesk./Renew) 
fjärde. Listan pekar på att arbetet för 
den gröna given, som mest har sys-
selsatt medlemmarna i miljöutskottet 
(ENVI), industriutskottet (ITRE) och 
jordbruksutskottet (AGRI), har givits 
stor betydelse.

Av alla parlamentets 705 meppar är 
Hautala tredje på listan, Torvalds 37:e, 
Niinistö 76:e och Katainen 95:e.

Norrback: Nödvändigt att 
tillsammans arbeta för en 
klimatneutral framtid
19.10.2022

Riksdagsledamot Anders Norrback 
(SFP) framförde Svenska riksdags-
gruppens gruppanförande när riksda-
gen i dagens remissdebatt behandlade 
klimatplanen för markanvändnings-
sektorn. Klimatplanen för markan-
vändningssektorn innefattar klimat-
åtgärder som gäller jordbruksmark, 
skogsbruket och förändringar i mar-
kanvändningen.

– För att uppnå det som är det bästa 
för oss alla, är det väsentligt att vi har 
markägarna med som stöder dessa 
åtgärder. Det är nödvändigt att vi 
tillsammans arbetar för en klimatneu-
tral framtid, med sporrande ekonomi 
och nya innovationer. Vi har i Finland 
hög nivå på trovärdigheten och tilliten 
till våra myndigheter. Detta är ytterst 
värdefullt och det ska vi värna om. När 
vi gör ingrepp i människors vardag 
måste vi ha alla med. Därför anser vi i 
SFP att alla åtgärder som planeras ska 
förankras väl, både i samhället och hos 
de som direkt påverkas av åtgärderna. 
Folket har rätt att i tydliga ordalag och 
i god tid förstå vad åtgärderna handlar 
om och hur de på bästa sätt kan för-
bereda sig på dem. Äganderätten ska 
alltid respekteras, säger Norrback i sitt 
anförande. 

Norrback lyfter också fram vikten av 
en helhetsbild i beslutsfattandet.

-Vi ska inte vara för svartvita i våra 
åsikter utan vi måste kunna tala om 
både för- och nackdelarna med olika 
åtgärder. Även om det är nödvändigt 
att minska kolutsläppen måste vi också 
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ha förståelse för bonden. Åtgärderna 
som vi vidtar måste vara rättvisa och 
hållbara, så att vi har inhemsk mat på 
borden även i framtiden, säger Norr-
back.

RehnKivi: Finland har en 
målmedveten och stark 
försörjningsberedskap
19.10.2022 

Riksdagen förde idag remissdebatt om 
statsrådets redogörelse om försörj-
ningsberedskapen. I sitt gruppanfö-
rande lyfte riksdagsledamot Veronica 
Rehn-Kivi (SFP) fram att Finland gjort 
målmedvetna satsningar på försörj-
ningsberedskapen och att vi därmed 
kan konstatera att landets försörj-
ningsberedskap är god.

– Historiska händelser har satt 
sin prägel på vårt folk och samhälle. 
Därför har vi sedan länge gjort mål-
medvetna försörjningsberedskaps-
satsningar och byggt upp ett unikt och 
fungerande system som baserar sig på 
att den offentliga, privata och tredje 
sektorn alla drar sitt strå till stacken 
och samarbetar. Ett praktexempel är 
att vi i Finland fortsatt bygga skydds-
rum trots att de flesta länder inte på 
länge krävt sådana, säger Rehn-Kivi.

Regeringens redogörelse ställer 
viktiga mål för utvecklingen av lan-
dets försörjningsberedskap fram till 
år 2030. Rehn-Kivi betonar speciellt 
behovet av att fästa extra uppmärk-
samhet på hur barn och unga beaktas i 
försörjningsberedskapsarbetet.

– Barn behöver mycket stöd och 
omsorg från vuxna, och de behöver få 
information som är förenlig med sin 

utvecklingsnivå. I enlighet med Barn-
ombudsmannen stärks säkerheten för 
alla, när barnens rättigheter och behov 
har beaktats redan i ett tidigt skede, 
säger Rehn-Kivi. 

SFP och svenska riksdagsgruppen 
välkomnar redogörelsens konstate-
rande om att försörjningsberedskaps-
samarbetet mellan Finland och Sverige 
borde stärkas.

– Inom SFP har vi redan länge 
arbetat för ett tätare nordiskt sam-
arbete även inom beredskapsfrågor. 
Här finns möjligheter till exempel när 
det kommer till att stärka tryggandet 
av tillgång till läkemedel, avslutar 
Rehn-Kivi.

Henriksson: Striktare räntetak på 
konsumentkrediter
20.10.2022 

Regeringen har under ledning av jus-
titieminister och Svenska folkpartiets 
ordförande Anna-Maja Henriksson 
vidtagit omfattande åtgärder för att 
förebygga och bekämpa överskuldsätt-
ning. Idag föreslår regeringen ytter-
ligare lagändringar för att förbättra 
finländarnas ekonomi. Regleringen av 
konsumtionskrediter stramas åt och 
gäldenärernas skyddade belopp vid 
utmätningar höjs temporärt för att 
stärka köpkraften.

– Nu sänker vi räntetaket på konsum-
tionskrediter från 20% till 15%, dock 
så att referensräntan läggs till. Den 
totala räntan kan dock inte stiga över 
20%, även om referensräntan skulle 
öka betydligt, säger justitieminister 
Anna-Maja Henriksson.

– Genom att strama åt regleringen av 



SVENSKA FOLKPARTIET 2022–2023116

konsumtionskrediter motverkar vi att 
konsumenterna överskuldsätter sig. 
Det sänkta räntetaket minskar risken 
för att konsumenterna råkar ut för 
räntekostnader de inte kan hantera. 
Dessutom får marknadsföringen av 
dessa krediter noggrannare reglering 
för att skydda konsumenterna, säger 
Henriksson. 

Det skyddade beloppet gäldenärer-
na får hålla vid utmätningar höjs till 
garantipensionens nivå 2023 som ett 
ett-årigt försök.

– Den temporära höjningen av det 
skyddade beloppet till garantipensio-
nens nivå betyder att delen av en skuld-
satt persons inkomster som går till 
utmätning minskar. Det är en tillfällig 
åtgärd som ger mera pengar i handen 
för dem som nu har skulder i utmät-
ning och gör det lättare dem att klara 
sig då utgifterna i vardagen har ökat, 
säger Henriksson.

Henriksson gläds över de framsteg 
som gjorts denna regeringsperiod för 
att motverka överskuldsättningen och 
problem förknippade med det. Reger-
ingen har sedan tidigare bland annat 
förkortat lagringstiden för betalnings-
anmärkningar, fattat beslut om att 
införa ett positivt kreditregister och 
förbättrat tillgången till skuldsanering.

– Var och en av oss bär förstås 
ansvar för sin egen ekonomi, men 
livet går inte alltid som man hoppats: 
plötsligt kan man stå inför arbetslöshet 
eller försämrad ekonomi till exempel 
på grund av sjukdom eller någon när-
ståendes död. Vi har jobbat hårt med 
regeringens paket mot överskuldsätt-
ning och de beslut vi fattat kommer att 
förbättra många finländares ekonomis-
ka situation, säger Henriksson.

Lagändringen som förkortar lag-
ringstiden för betalningsanmärkningar 
träder i kraft i december.

Europaparlamentet godkände 
ståndpunkt inför FN:s 
klimatkonferens
21.10.2022

På torsdagen röstade Europapar-
lamentet för en resolution om EU:s 
ståndpunkt inför FN:s klimatkonferens 
COP27 som hålls i november i Sharm-
el-Sheik i Egypten. I resolutionen fram-
läggs parlamentets förväntningar, med 
betoning på hur brådskande det är att 
intensifiera de globala insatserna för 
att uppnå målen i Parisavtalet. Europa-
parlamentarikerna kräver även att EU 
ska höja sina klimatåtgärder i linje med 
löftena från förra klimatkonferensen i 
Glasgow, COP26.

Europaparlamentariker Nils 
Torvalds (SFP/Renew) är en av parla-
mentets huvudförhandlare för resolu-
tionen. 

– Den europeiska klimatlagen lägger 
krav på högre ambitionsnivå i EU:s 
klimatpolitik för att minska koldiox-
idutsläpp och hållas på rätt spår för 
att uppnå klimatneutralitet. Det är 
dags för EU och medlemsländerna att 
uppdatera de nationella klimatmål-
sättningarna för att visa omvärlden att 
man tar ambitionerna om att begränsa 
den globala uppvärmningen till 1,5 gra-
der på allvar. Vi kan bara undvika en 
total klimatförändring om alla parter 
samarbetar, säger Torvalds.

En av de stora frågorna under kli-
matkonferensen i Egypten väntas vara 
klimatfinansiering och utsatta länders 
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tillgång till klimatrelaterad kompensa-
tion. 

– Vi har mer förluster och skador nu 
än för tio år sedan. Det ser vi tyvärr 
bl.a. vid finska östgränsen där Ryss-
land bränner gasen istället för att 
utnyttja den i energisyfte, konstaterar 
Torvalds. 

– Slutsatsen är väldigt enkel – vi har 
mycket arbete framför oss i Sharm el-
Sheikh och det tar inte slut där, avslu-
tar Torvalds.

Den godkända resolutionen är 
Europaparlamentets ståndpunkt 
inför COP27 och är en uppmaning 
till EU-kommissionen och Europeis-
ka rådet att ta ledamöternas åsikter 
i beaktande under förhandlingarna 
i Sharm-el-Sheik. Torvalds deltar i 
klimatkonferensen i Egypten som en 
del av Europaparlamentets officiella 
delegation. 

Biaudet: Fred är något vi måste 
jobba för
24.10.2022 

FN:s främsta uppgift är att bevara 
världsfreden. Idag då vi firar FN-dagen 
påminns vi om FN:s betydelse och att 
FN idag har en viktigare roll än någon-
sin. Rysslands kärnvapenhot och deras 
invasion i Ukraina har fullständigt 
förändrat det internationella säker-
hetspolitiska läget.

– Vi påminns på ett obehagligt sätt 
om att freden är skör och att den inte 
kan tas för given. När hänsynslösa 
krafter träder fram ser vi hur mänsk-
liga rättigheter trampas på och inter-
nationella överenskommelser skrotas. 
I fredsarbetet behövs vi alla och i detta 

akuta läge behöver FN ta en aktivare 
roll, säger Eva Biaudet, medlem av 
riksdagens utrikesutskott.

FN:s generalförsamling röstade tidi-
gare igenom en resolution som kräver 
ett omedelbart tillbakadragande av 
ryska styrkor från Ukraina. Resolutio-
nen fördömer också Rysslands kärnva-
penhot.

– Det är viktigt att omvärlden för-
dömer det fruktansvärda som händer 
i Ukraina och de kärnvapenhot som 
framställts. Det pris som ukrainska be-
folkningen betalar går inte att jämföra 
med det pris vi övriga betalar i sam-
band med konsekvenserna av kriget. 
De betalar med livet som insats. Res-
ten av världen betalar i form av höga 
energi- och livsmedelspriser. Nu måste 
vi göra allt för att läget inte eskalerar.

– Vi ska komma ihåg att fred i värl-
den och Europa är något vi alla bär 
ansvar över.

De stigande energipriserna och bris-
ten på energi kommer att påverka och 
påverkar redan vår vardag. Tillsam-
mans ska vi se till att vi klarar oss ut 
ur detta svåra läge, säger Biaudet

Biaudet påminner också om att det 
krävs aktiva handlingar och inte bara 
fina ord. Finland ska fortsätta stöd-
ja den ukrainska befolkningen med 
humanitär hjälp och bidra i det arbete 
som görs för att Ryssland ska dra sig 
tillbaka.
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Snabbare tillståndsprocesser 
för förnybar energi framskrider i 
Europaparlamentet
25.10.2022 

Pressen från energimarknaden har 
lett till ett oerhört högt tempo och 
ökad kompromissvilja i Europaparla-
mentet. Ett exempel på detta är hur 
miljöutskottet snabbt förhandlat fram 
en kompromiss för snabbare tillstånds-
processer för nya energianläggningar. 
Detta som ett viktigt led i EU:s strategi 
att bli kvitt rysk energi. Denna kom-
promiss godkändes av miljöutskottet 
med bred marginal på tisdagen.
Eftersom förslaget till uppdatering av 
tillståndsprocesserna innebär föränd-
ringar i direktivet för förnybar energi, 
ska dessa upp i trepartsförhandlingar-
na, som påbörjades tidigare i oktober. 
Trepartsförhandlingarna, d.v.s. sista 
fasen av förhandlingarna, innebär att 
kommissionen, parlamentet och rådet 
nu försöker nå en gemensam kompro-
miss till ett slutgiltigt direktiv.

– Om kommissionens ursprungliga 
förslag på uppdatering av direktivet 
för förnybar energi skulle ha public-
erats efter den 24 februari, skulle det 
ha sett mycket annorlunda ut. Under 
förhandlingarna som ledde fram till 
parlamentets ståndpunkt i juli, var det 
fortfarande många Europaparlamen-
tariker som levde i en ideologisk värld 
utan att inse stundens allvar. Men bätt-
re sent än aldrig, säger miljöutskottets 
huvudförhandlare Nils Torvalds (SFP 
/ Renew).

Den nya delen av direktivet kommer 
i praktiken att leda till minskat krav 
på byråkrati vad gäller byggandet av 
nya anläggningar för förnybar ener-

gi på lämpliga områden. I Finland är 
processerna från planering till energi-
produktion redan bland de snabbaste i 
Europa och det nya tillägget är främst 
riktat mot länder där byråkratin gjort 
det svårt att nå målsättningarna för 
egenproducerad förnybar energi.

– Det nya tillägget behövs för att på 
kort sikt komma ur energiknipan så 
fort som möjligt och på lite längre sikt 
lägga grunden för att nå EU:s klimat-
målsättningar för 2030, påminner 
Torvalds.

Det tjeckiska ordförandeskapets mål-
sättning är att bli klar med treparts-
förhandlingarna, med den nya delen 
för tillståndsprocesserna inkluderad, 
innan jul. Detta är en oerhört ambiti-
ös målsättning med tanke på hur stor 
helhet och många kniviga frågor som 
måste beaktas.

Adlercreutz: Vi ska inte göra om 
misstaget med Nord Stream
26.10.2022 

Ryskt fastighetsägande i närheten av 
strategiskt viktiga anläggningar har 
skapat oro. Förra veckan överläm-
nade regeringen sitt förslag till hur 
lagstiftningen ska skärpas. Svenska 
riksdagsgruppens ordförande Anders 
Adlercreutz lyfter upp, att även andra 
än försvarsanläggningar kan vara stra-
tegiskt viktiga.

-Vi har i Finland successivt stramat 
åt övervakningen av fastighetsköp som 
ligger nära strategiskt viktiga objekt. 
Men det räcker inte. Med tanke på den 
nationella säkerheten är det även vik-
tigt att  kritisk infrastruktur inte ägs 
av makter som har intressen som inte 
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sammanfaller med våra, säger Svenska 
riksdagsgruppens ordförande Anders 
Adlercreutz.

Adlercreutz lyfter upp att Ryssland 
inte är den enda aktören som har glo-
bala ambitioner och som använder sig 
av spelregler som skiljer sig från våra.

– Vi måste ta lärdom av misstagen 
som gjordes i samband med Nord Stre-
am. Vi skall inte göra oss beroende av 
en främmande, auktoritär makt, säger 
Adlercreutz.

– Kina har på sistone köpt in sig i 
hamnar i Europa och till exempel Isra-
el. Det vore naivt att tro att dessa köp 
bara handlar om en förkärlek för fri 
handel. Idag godkände Scholz regering 
det, att det statsägda kinesiska rederiet 
Cosco köpte 24.9% av hamnen i Ham-
burg. Det här är oroväckande, konsta-
terar Adlercreutz.

Adlercreutz efterlyser åtgärder av 
den Europeiska unionen.

– EU kan inte sova. Vi konkurrerar 
på en global marknad och vår infra-
struktur måste finnas i säkra händer. 
Frihandel med klara spelregler är bra 
och eftersträvansvärt, men auktoritä-
ra staters statliga bolag är inte aktörer 
som skall äga europeisk infrastruktur. 
EU bör ta tag i denna fråga och fören-
hetliga regleringen, avslutar Adlercre-
utz.

RehnKivi: Abortlagstiftningen 
tog ett viktigt steg mot 
2020talet
26.10.2022 

Riksdagen godkände på onsdagen de 
förslag till ändringar i abortlagstift-
ningen som social- och hälsovårds-
utskottet till stor del på basis av med-
borgarinitiativet EgenVilja2020 och en 
lagmotion hade föreslagit i sitt betän-
kande. En av de viktigaste ändringarna 
som godkändes innebär att det upp till 
den tolfte graviditetsveckan är möjligt 
för en kvinna att beviljas abort på hen-
nes egen begäran, utan ett krav på två 
olika läkares utlåtanden.

Riksdagsledamot Veronica Rehn-Ki-
vi (SFP) som är ledamot i riksdagens 
social- och hälsovårdsutskott, gläder 
sig över onsdagens beslut att göra änd-
ringar i den över femtio år gamla lagen 
om avbrytande av havandeskap.

– De ändringar som vi nu fick ige-
nom utgör ett steg i rätt riktning och 
för Finlands abortlagstiftning mot 
2020-talet. Äntligen blir det ett slut på 
det betungande och föråldrade lagkra-
vet på utlåtanden av två olika läkare 
för att kunna beviljas abort. Också 
vissa nedlåtande uttryck i lagparagra-
ferna korrigeras nu. Kvinnans själv-
bestämmanderätt ska utgöra kärnan i 
abortlagstiftningen, säger Rehn-Kivi.

Även bestämmelsen om att aborter 
ska utföras på sjukhus slopades, efter-
som största delen av aborterna idag 
genomförs som medicinska aborter 
och därmed i regel inte förutsätter 
sjukhusvård. Förutom denna ändring 
gläder sig Rehn-Kivi också stort över 
att rätten till psykosocialt stöd genom 
onsdagens riksdagsbeslut skrevs in i 
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lagen om avbrytande av havandeskap. 
Den som begär eller överväger abort 
och också den andra föräldern ska vid 
behov ha rätt att få psykosocialt stöd. 
Detta stöd ska man kunna få både före 
och efter en utförd abort, oberoende av 
orsaken till avbrytandet av gravidite-
ten.

–  En abort kan känslomässigt vara 
ett väldigt tungt beslut och ingrepp och 
det är därför otroligt viktigt att såväl 
den som utför en abort som den andra 
föräldern ges det stöd som behövs. 
Tyvärr har det psykosociala stödet 
efter aborter ofta visat sig otillräck-
ligt samtidigt som det varit mycket 
varierande från kommun till kommun. 
En uttrycklig bestämmelse om detta i 
lagen är därför efterlängtad. Ingen ska 
behöva lämnas ensam med sina tan-
kar efter en abort. Även värnandet om 
den psykiska hälsan vid aborter måste 
tryggas i lag, säger Rehn-Kivi. 

EgenVilja2020-medborgarinitiativet 
och lagmotionen som behandlades i 
social- och hälsovårdsutskottet förkas-
tades av utskottet, men utgjorde ändå 
basen för de ändringar som riksdagen 
på förslag av utskottet godkände på 
onsdagen. Riksdagen godkände därtill 
ett uttalande om att statsrådet omedel-
bart ska inleda beredningen av en mer 
omfattande totalreform av lagen om 
avbrytande av havandeskap på ett sätt 
som ytterligare stärker den gravidas 
självbestämmanderätt och som därmed 
kommer att granska behovet av eventu-
ella ändringar även i bestämmelserna 
om när och på vilka grunder en abort 
kan ske efter den tolfte graviditets-
veckan.

– Även om de ändringar som god-
kändes under onsdagen var minst sagt 
välkomna är det ännu för tidigt att luta 

sig tillbaka då det gäller kvinnors ställ-
ning och rätt till fri och trygg abort. Vi 
förutsätter en helhetsreform så att hela 
abortlagstiftningen blir up-to-date och 
sålunda fullt ut beaktar de mänskliga 
rättigheterna och kvinnans självbe-
stämmanderätt. Dessutom måste vissa 
kvarvarande föråldrade termer och 
uttryck tas bort från lagstiftningen, 
konstaterar Rehn-Kivi.

Bergqvist: Gängkriminalitet är ett 
växande problem som måste tas 
på allvar
27.10.2022

Gängkriminalitet har de senaste åren 
blivit ett allt allvarligare problem i 
våra stora städer. I huvudstadsregi-
onen finns ett tiotal aktiva gatugäng 
men även i städer som Åbo har organi-
serad gängkriminalitet fått ett starka-
re fotfäste. Riksdagsledamot Sandra 
Bergqvist (SFP) är bekymrad över den 
här utvecklingen.

Inom gängen råder en helt egen kul-
tur där vapen, våld och ytterst stark 
maskulinitet romantiseras och där 
våldsbejakande musik och videon ofta 
har stor inverkan. Intern status byggs 
upp av extremt våldsamma och krimi-
nella handlingar. Bergqvist ser speci-
ellt mentaliteten i de här gängen som 
ett allvarligt hot.

– Då gemene man ser ett fängelse-
straff som något dåligt, något man ska 
avtjäna efter ett brott, ser de unga i 
dessa gäng på saken ur en helt annan 
synvinkel. I dessa kretsar ses ett straff 
mera som en merit och ju värre brotts-
register desto bättre, säger Bergqvist.

Bergqvist ser därmed Sannfinländar-
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nas förslag om att sänka straffrättsål-
dern och skärpa straffen som ytterst 
problematiskt eftersom det egentligen 
bara skulle ge en högre status bland 
medlemmarna i gängen.

– Inget barn eller tonåring mår bra 
av att sitta i fängelse. Det måste skapas 
bättre och mer riktade åtgärder för att 
få bort barn och unga ur kriminella och 
destruktiva gäng samtidigt som de som 
verkligen får fängelsestraff får insik-
ter om hur destruktivt deras beteende 
verkligen är, säger Bergqvist.

Gängkriminalitet är ett mångfacet-
terat problem som det enligt Bergqvist 
inte finns några enkla lösningar till.

– Gängkriminaliteten är ett symp-
tom på att dagens barn och ungdomar 
inte mår bra och att integrationen inte 
fungerar. Allt för många unga upplever 
ett utanförskap redan i skolan och det 
måste vi råda bot på. Alla vill höra till 
något sammanhang, känna sig sedd 
och hörd men gatugängen får inte ses 
som det mest attraktiva alternativet. 
Vi behöver stärka stödet till utsatta 
barnfamiljer och göra satsningar på 
uppsökande ungdomsverksamhet. För 
att motverka gängkriminalitet behöver 
vi satsa på det tidiga ingripandet på 
många olika plan och bli bättre på att 
komma åt grundproblemen, avslutar 
Bergqvist.

Blomqvist: Den förnyade 
abortlagstiftningen stärker 
kvinnors självbestämmanderätt
27.10.2022 

Riksdagen har godkänt en ändring av 
abortlagstiftningen med rösterna 125-
41. Ändringen innebär bland annat att 
det i fortsättningen skulle vara möjligt 
att avbryta graviditeten på egen begä-
ran fram till slutet av vecka 12 i gravi-
diteten. Därmed skulle också kravet på 
utlåtande av två läkare slopas.

– Det var på tiden att abortlagstift-
ningen moderniseras. Vi har haft en 
mycket föråldrad abortlagstiftning i 
Finland och det här är en viktig upp-
datering som stärker kvinnors rätt 
till hälsa och deras självbestämman-
derätt över den egna kroppen, säger 
ministern för nordiskt samarbete och 
jämställdhet Thomas Blomqvist.

– På många håll i världen ser vi ty-
värr en tillbakagång vad gäller jäm-
ställdhet och kvinnors rättigheter. Det 
här syns speciellt i frågor om kvinnors 
sexuella hälsa och reproduktiva rättig-
heter. Utvecklingen är ytterst oroande 
och därför är det viktigt att vi i Finland 
på ett konkret sätt visar att vi stöder 
rätten till laglig och trygg abort, säger 
Blomqvist.

Förnyelsen av abortlagstiftningen 
ingår inte i regeringsprogrammet, utan 
ändringarna baserar sig till stor del på 
ett medborgarinitiativet EgenVilja2020 
och en lagmotion om ämnet.

– Jag är glad att vi kunnat ta det 
här viktiga steget mot en mer modern 
abortlagstiftning, men det finns ännu 
orsak att se över abortlagstiftningen 
för att bättre beakta kvinnors själv-
bestämmanderätt. En mer omfattande 
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förnyelse av abortlagstiftningen bör 
vara målet under nästa regeringsperi-
od, säger Blomqvist.

Parlamentet begär tydligare 
regler för åtgärder mot skarven
28.10.2022 

Europaparlamentet har i oktober 
uppmanat EU-kommissionen att ome-
delbart utvärdera huruvida fågeldirek-
tivet fortfarande är ändamålsenligt i 
fråga om förebyggande åtgärder och 
arters samexistens. Europaparlamen-
tariker Nils Torvalds (SFP/Renew) 
välkomnar denna utveckling.

I samband med uppmaningen ombeds 
kommissionen utarbeta ett vägledande 
dokument om hur undantagen i fågeldi-
rektivet ska tillämpas. 

– Vad det här i praktiken betyder, är 
att vi i Europaparlamentet uttrycker 
vår oro över att förebyggande åtgär-
der hittills inte varit tillräckliga samt 
att påverkan socialt och ekonomiskt 
inte i alla fall tillåtit samexistens 
mellan skarven och andra arter, säger 
Torvalds. 

Resolutionen skiljer sig från tidigare 
yttranden av parlamentet, eftersom 
majoriteten av ledamöterna tidigare 
motsatt sig att öppna upp för revide-
ringar av fågeldirektivet. Frågan har 
varit mycket politiserad, särskilt som 
en del av den bredare biodiversitetsde-
batten. 

Parlamentets nya yttrande om åtgär-
der mot skarven garanterar ändå inte 
en uppdatering av lagstiftningen. 

– Kommissionen ser inget behov att 
öppna upp fågeldirektivet eftersom det 
är upp till medlemsländerna att använ-

da sig av undantagen och att bevilja 
tillstånd för åtgärder som skyddsjakt. 
Det här är ingen nyhet, utan något 
kommissionen vidhållit under en lång 
tid. Arbetet för att få till ändringar 
fortsätter därmed nationellt och det 
är upp till de finska myndigheterna att 
agera, konstaterar Torvalds. 

Resolution är alltså ett sätt för parla-
mentet att signalera att kommissionen 
inte gjort tillräckligt, men det verkliga 
arbetet ligger fortsättningsvis på de 
nationella politikerna, för att få till 
stånd fungerande lösningar. 

Henriksson: Långsiktigt arbete 
behövs för samernas språkliga 
rättigheter
28.10.2022 

Svenska folkpartiets ordförande, 
justitieminister Anna-Maja Henriks-
son understryker i samband med den 
samiska språkveckan vikten av lång-
siktigt arbete för samernas språkliga 
rättigheter.

– Samernas språkliga rättigheter 
tryggas i lag. Samerna har enligt 
grundlagen som ursprungsfolk rätt 
att bevara och utveckla sitt språk och 
sin kultur men aktivt och långsiktigt 
arbete krävs för att hålla språken 
levande. Det är till exempel viktigt att 
de samiska barnen kan delta i så kallad 
språkbo-verksamhet för att stärka det 
samiska språkets språkutveckling, 
säger Henriksson.

Statsrådet publicerade i juni det 
första språkpolitiska programmet 
för mindre språk som länge talats i 
Finland. Till dessa hör nordsamiska, 
enaresamiska och skoltsamiska.
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– Mindre språk är alltid i en skörare 
situation och därför var det mycket 
viktigt att vi kunde slå fast ett språk-
politiskt program som kompletterar 
Nationalspråksstrategin. Programmet 
ska på lång sikt visa vägen för språk-
politiken för de mindre språken, säger 
Henriksson.

Språk är viktiga inte bara för att 
kunna kommunicera utan även viktiga 
för identiteten och samhörigheten.

–  Det är viktigt att vi värnar om våra 
tre samiska språk. Samerna är det 
enda ursprungsfolket inom Europeiska 
unionen. Det är vårt ansvar att upp-
rätthålla och skapa strukturer för att 
samernas rättigheter även i framtiden 
tryggas. Till detta hör att vi nu noga 
ser till att samernas rätt till vård och 
omsorg på sitt eget modersmål tas i 
beaktande i och med hälsovårdsrefor-
men, avslutar Henriksson.

RehnKivi och Wickström gläds 
över att en lösning om Kårkullas 
framtid hittats
28.10.2022 

SFP:s riksdagsledamot Veronica 
Rehn-Kivi och SFP:s vice ordföran-
de Henrik Wickström är glada då en 
lösning i frågan om Kårkullas framtid 
har hittats.

Samkommunen Kårkulla har upphört 
i och med att man överfört social- och 
hälsovården till de nya välfärdsområ-
dena, men verksamheten för personer 
med intellektuell funktionsnedsättning 
kommer att fortsätta i de tvåspråkiga 
välfärdsområdena och i Helsingfors. 
Avsikten är att inte splittra de nu fung-
erande expert-teamen. Man vill istället 

ge dem möjlighet att arbeta med de kli-
enter de har idag genom avtal mellan 
välfärdsområdena. Kårkullas nuvaran-
de personal blir en del av de tvåspråki-
ga välfärdsområdenas och  Helsingfors 
personal. 

Därutöver kommer en del av tjäns-
terna att köpas av Egentliga Finland 
där en del av Kårkullas tjänster förblir. 

Rehn-Kivi och Wickström påpekar 
att det inte såg ut såhär ännu under vå-
ren. Då gick tjänstemannaberedningen 
åt ett håll som skulle ha överfört också 
den svenskspråkiga specialomsorgen 
i Nyland till HUS. Det här var tvärte-
mot det som står i lagen om ordnandet 
av specialomsorg och i paragrafen om 
Kårkulla. I lagen nämns de avtal som 
de tvåspråkiga välfärdsområdena ska 
uppgöra för att trygga att den svensk-
språkiga servicen, som Kårkulla hit-
tills haft hand om, kan fortsätta. Enligt 
lagen är det ett obligatorium att göra 
upp dessa avtal.

En del experttjänster och svensk-
språkig specialvård kommer att köpas 
av HUS. Den finska motsvarigheten till 
Kårkulla, Eteva, upplöses och ingår i 
HUS efter årsskiftet.

– Det är otroligt fint att vi nu fått 
skeppet att svänga i den här viktiga 
frågan. Avsikten med skrivningarna i 
lagen är ju att garantera att de svensk-
språkiga personerna med intellektuell 
funktionsnedsättning fortsättningsvis 
får service och vård på sitt modersmål. 
För den här gruppen är det extra vik-
tigt med genomgående kommunikation 
på det egna språket. Då både klientelet 
är litet och experterna inom detta om-
råde är få, har vi inte råd att splittra 
de fungerande svenskspråkiga ex-
pert-teamen. Våra diskussioner för att 
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övertyga de ansvariga tjänstemännen 
om vikten av detta har nu gett resultat, 
säger Rehn-Kivi

–  SFP har på ett brett plan arbetat 
för att trygga Kårkullas viktiga arbete. 
Avsikten är nu att överföringen av Kår-
kullas verksamhet till välfärdsområ-
dena ska medföra så litet förändringar 
som möjligt, men samtidigt är förhopp-
ningen att de svenskspråkiga tjäns-
terna ska kunna utvecklas och hålla 
samma nivå som den finska servicen, 
säger Henrik Wickström.

Henriksson: Vi behöver mera 
språkbad i Finlands skolor
29.10.2022 

Svenska folkpartiets ordförande, justi-
tieminister Anna-Maja Henriksson höll 
festtalet då Alma daghem och Språk-
badsskolan-Kielikylpykoulu invigdes i 
Jakobstad på lördagen.

-Jakobstad har långa traditioner 
inom småbarnspedagogiken och det är 
med glädje jag konstaterar att staden 
fortsätter att utveckla verksamheten. 
Med en högklassig språkbadspeda-
gogik, som börjar i femårsåldern och 
fortsätter hela grundskolan, visar Ja-
kobstad exempel hur språkinlärningen 
görs både naturlig och rolig genom att 
låta språkgrupperna komma i kontakt 
med varandra. Jag har ofta glädjen att 
lyfta fram Språkbadsskolan i natio-
nella sammanhang som ett exempel på 
ett synnerligen lyckat sätt att erbjuda 
språkbad på både finska och svenska, 
sade Henriksson.

– För att främja språkinlärning och 
en positiv attityd till andra språk kan 
vi göra mycket. Det är oerhört vik-

tigt att vi främjar kontakterna mellan 
språkgrupperna redan från ung ålder, 
bland annat genom att etablera verk-
samhet med vänklasser och besök av 
företrädare för olika språkgrupper 
inom småbarnspedagogiken och den 
grundläggande utbildningen. Samtidigt 
är det också av stor betydelse att vi 
utvidgar språkbad och språkduschar, 
sade Henriksson

– Språkbadsverksamheten är ett 
utmärkt sätt att främja både språkkun-
skaper och förståelsen för andra språk 
och andra kulturer. Språk öppnar dör-
rar och språkkunskaper erbjuder upple-
velser, jobbmöjligheter och inkluderar.  
Det är glädjande att Jakobstad är en 
av föregångarkommunerna i vårt land 
när det gäller att bedriva och utveckla 
språkbadsverksamheten. Språkbadet är 
inte viktigt enbart ur lokal synvinkel, 
utan också ur ett nationellt perspektiv, 
konstaterade Henriksson

Både Alma daghem och Språkbads-
skolan inledde verksamheten i sina nya 
utrymmen redan år 2020, men invig-
ningsfesten har skjutits upp på grund 
av pandemin.

Wickström: Företagen får inte 
glömmas i vinter
31.10.2022 

SFP:s vice ordförande Henrik Wick-
ström hoppas att företagen inte lämnas 
ensamma i vinter då energipriserna 
räknas bli rekordhöga. Wickström är 
orolig för att flera företag inte klarar 
av den förutspådda svåra vintern. 
Enligt honom behöver företagen nu 
signaler om hur staten tänker stödja 
företagen.
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– Framtidsutsikterna för företagen 
har blivit sämre i och med energikrisen 
och inflationen. Företagen vågar inte 
investera eller man vågar inte göra en 
del införskaffningar. Samtidigt funde-
rar man ifall man måste höja priserna, 
ifall man blir tvungen att permittera 
eller köra ner verksamhet. Helheten 
är inte enkel för företagarna just nu, 
säger Wickström. 

Wickström anser att det är viktigt att 
nu föra en diskussion om hur man kan 
stödja företagen ifall behovet uppstår. 

– Det vore smart att redan nu göra 
en plan på hur staten kunde ge riktade 
stöd till företag som verkligen behöver 
det. Stödet bör vara riktat så att den 
uppmuntrar företagen till att göra fö-
rebyggande åtgärder för att minska sin 
energikonsumtion, säger Wickström.

Wickström anser att Finlands eko-
nomi lider ifall företagen inte klarar av 
den förutspådda tuffa vintern.

-Företagen behöver en förutsägbar 
verksamhetsomgivning. Därför behövs 
det besked nu om hur företagen kan 
stödjas, avslutar Wickström.
Wikström besökte företaget Vilpe i 
Korsholm under fredagen förra veck-
an.

Blomqvist: Nordens tid är nu
31.10.2022

Nordiska rådets 74:e session hålls i 
Helsingfors den här veckan (31.10-
3.11.2022). Det är fråga om en nordisk 
storsamling, där de nordiska ländernas 
och självstyrande områdenas parla-
mentariker och ministrar möts för att 
diskutera aktuella nordiska frågor. 
Ministern för nordiskt samarbete och 

jämställdhet, Thomas Blomqvist, be-
tonar att den nordiska superveckan är 
ett ypperligt tillfälle att ta vara på det 
momentum som nu finns för att ytterli-
gare stärka det nordiska samarbetet.

– Den säkerhetspolitiskt turbulenta 
tiden har fört de nordiska länderna 
ännu närmare varandra. Kriser av oli-
ka slag understryker behovet av sam-
arbete med våra närmaste vänner, och 
det nordiska samarbetet har under det 
gångna året igen visat på sin betydelse 
och styrka. Tillsammans är vi starkare 
och åstadkommer mer. Det finns en 
stark politisk vilja att vidareutveckla 
det nordiska samarbetet. Nordens tid 
är nu, säger Blomqvist.   

Blomqvist lyfter fram att betydel-
sen av våra nordiska värderingar – 
som demokrati, rättsstatsprincipen, 
mänskliga rättigheter, jämställdhet 
och välfärdssamhället – understryks 
ytterligare av det aktuella läget. 

– Våra nordiska värderingar behövs. 
Man förväntar sig även ett ledarskap 
av de nordiska länderna, till exem-
pel i jämställdhets- och klimatfrågor, 
konstaterar Blomqvist. Det är därför 
viktigt att vi också arbetar för att 
ytterligare förstärka vår gemensam-
ma nordiska profil internationellt. 
Tillsammans hörs vår röst bättre och 
tillsammans kan vi ta en större roll. 

Under Finlands ordförandeskap i 
Nordiska ministerrådet 2021 tog vi 
initiativ till att utveckla det nordiska 
samarbetet gällande försörjnings-
trygghet och beredskap. Arbetet har 
gått framåt på bred front, och under 
sessionsveckan presenterar samar-
betsministrarna en statusrapport 
gällande samarbetet i kristider. 

– Under Finlands ordförandeskap 
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inledde vi satsningen som en del av ar-
betet med att ta lärdom av coronapan-
demin. I det nu aktuella säkerhetsläget 
har arbetet visat sig än mer relevant. 
Till exempel utredningen som samar-
betsministrarna beställde av finska 
Utrikespolitiska institutet gällande hur 
man kan vidareutveckla samarbetet 
gällande försörjningstrygghet och be-
redskap är ett mycket nyttigt verktyg 
för att föra arbetet framåt. Tillsam-
mans kan vi förbättra våra samhällens 
resiliens och vara bättre förberedda 
på kriser av olika slag, avslutar Blom-
qvist.

Wickström: Harmoniseringen 
av avgifterna får inte leda till 
chockhöjningar för invånare i 
Västra Nyland
31.10.2022

SFP:s vice ordförande Henrik Wick-
ström är glad att Västra Nylands 
välfärdsområde valde att bordlägga 
ärendet angående social- och hälso-
vårdsavgifterna. Tjänsteinnehavarna 
föreslog att avgifterna skulle höjas 
till lagens maximinivå vilket är en 
situationen i flera kommuner i Västra 
Nyland. Förhöjningen hade förorsakat 
speciellt stora höjningar i avgifterna 
för dem som är bosatta i Grankulla och 
Esbo där avgifterna varit lägre.

– Det är inte realistiskt att vi gör 
chockhöjningar för invånarna inom 
välfärdsområdet. Ärendet kommer att 
diskuteras i samband med våra budget-
förhandlingar. Helheten är inte enkel, 
men vi kan inte ha en situation där 
avgiften för t.ex. hemvård kan vid års-
skiftet stiga med ett par hundra euro. 

Vi talar om dem i samhället som har 
det sämst. Nu måste vi hitta en balans 
som tryggar en likvärdig behandling av 
alla invånare i området, säger Wick-
ström. 

Fullmäktiges förhandlingsdelegation 
kommer att i samband med budgetför-
handlingarna gå igenom helheten med 
tanke på avgifterna. Tanken är att full-
mäktige slår fast avgifterna i samband 
med sitt möte i december.

Adlercreutz: Ungdomsbarometern 
visar, att vårt 
högskoleurvalssystem måste ses 
över
02.11.2022

Ungdomar i åldern 15-19 år känner 
en oro för framtiden. Det framgår ur 
den svenskspråkiga ungdomsbarome-
tern som publicerades på onsdagen 
2.11.2022. Svenska riksdagsgruppens 
ordförande Anders Adlercreutz lyfter 
upp stigen från grundskolan till vidare-
utbildning som en av faktorerna bakom 
resultatet.

– Enligt barometern är det färre 
unga, jämfört med tidigare år, som 
känner sig oroliga för att hitta ett jobb 
i framtiden. Däremot är ungdomarna 
oroliga för att det skall välja fel bana, 
något de inte trivs med. Det här är en 
mänsklig oro som är lätt att känna 
igen. Men det system som vi har i dag 
för gymnasie- och högskolestudier 
underlättar inte situationen, utan 
tvärtom. 

Adlercreutz menar, att studentex-
amens struktur och betoningen av 
studentexamen i högskoleantagningen 
är ett av problemen. 



SVENSKA FOLKPARTIET 2022–2023 127

– Vi förutsätter idag långtgående val 
av 15-åringar. De är tvungna att redan 
på 9:e klass välja vad de tänker studera 
i gymnasiet och via det, vilka ämnen 
de tänker skriva i studentexamen. I 
bakhuvudet mal tanken om att att opti-
mera antalet poäng de olika studentex-
amensproven ger i högskoleantagning-
en. Det här är inte rimligt. 

– När vi sedan lägger till det, att vi 
har kvoter för förstagångssökanden så 
blir det etter värre. Man är tvungen att 
fatta beslut som 15 år gammal, beslut 
som man sedan svårligen kan ändra. 
Om det första valet man gör slår fel, 
är det idag svårare än tidigare att byta 
bana. Det här skapar oro, det skapar 
ångest, och det främjar inte det vi bor-
de eftersträva – flexibilitet och mångsi-
diga kompetenser. Det leder ofta också 
till att man hellre väntar än prövar på 
något – man vill inte missa sin bästa 
chans till en högskoleplats. 

– En utbildningsstig längs med vilken 
man får välja fel och kan korrigera sina 
misstag är det vi borde eftersträva . Vi 
vinner alla på att varje ungdom vågar 
pröva på och får studera det som verk-
ligen intresserar. 

SFP och Adlercreutz har även tidiga-
re lyft upp frågan om förstagångskvo-
terna och de problem som betoningen 
av studentexamen i kombination med 
kvoterna lett till.

– Det här är en fråga som nästa re-
geringen bör korrigera. Det system vi 
har idag håller inte måttet, och leder 
till inte bara ineffektivitet utan också 
till oro och illamående bland våra ung-
domar. Det måste ändras.

Adlercreutz i Nordiska rådet: 
Vi behöver en gemensam 
studiemarknad
03.11.2022 

Under Nordiska rådet session i Hel-
singfors efterlyste Svenska riksdags-
gruppens ordförande Anders Adler-
creutz åtgärder för att förstärka den 
nordiska studiemarknaden.

-Genom att göra nordiska universite-
tens ansökningsprocesser mer sam-
stämmiga  och genom att göra nord-
iska examina fullt jämförbara, kan vi 
förstärkta det nordiska samarbetet 
och ge alla samma kvalifikationer när 
de söker arbetsplats eller studieplats, 
säger Adlercreutz.

Norden är världens bästa varumär-
ke, men det här verkar inte återspeg-
las i de nordiska ungdomarnas val av 
studieort. Adlercreutz vill se aktiva 
åtgärder för att ungdomar skall se ett 
annat nordiskt land som ett attraktivt 
alternativ.

–  Vi måste uppmana till utbytes-
studier, informera om det nordiska, 
ta upp det som ett verkligt alternativ 
och marknadsföra de möjligheter som 
finns. Varje nordiskt land kunde ha 
som mål att åtminstone hälften av hög-
skolestuderanden gör ett halvt år av 
utbyte i ett annat nordiskt land, säger 
Adlercreutz.

-Vi borde dessutom göra upp gemen-
samma riktlinjer för våra studiestöd. 
Utbytet borde inte påverka studiestö-
dets mängd utan utbytesmånaderna 
bör räknas studenterna till godo. Det 
bygger vårt nordiska kapital och det 
vinner vi alla på, säger Adlercreutz.
Adlercreutz lyfter upp att studier i ett 
annat nordiskt land också stärker den 
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nordiska gemenskaper och ökar förstå-
elsen för det nordiska.

– Vi kan öppna nya dörrar för unga, 
stärka den nordiska sammanhållning-
en och vara pionjärer inom det euro-
peiska området för högre utbildning, 
säger Adlercreutz.

Bergqvist: Vi har en jättebra 
språklagstiftning men vi måste bli 
bättre på implementeringen
06.11.2022 

Idag firar vi Svenska dagen, svenska 
språket och tvåspråkigheten i Finland. 
Under hela veckan har det svenska 
språket och kulturen uppmärksam-
mats runtom i landet då svenska 
veckan firats. Riksdagsledamot och 
folktingsordförande Sandra Bergqvist 
(SFP) betonar veckans betydelse för 
att främja förståelsen för det svenska 
språket och kulturen. 

– Vi ska vara stolta över att vi har 
en av världens bästa språklagstiftning 
men vi behöver arbeta vidare på att 
bättre få den att fungera i vardagen. 
Det svenska språket ska få synas och 
höras även i vardagliga situationer. Det 
är så vi främjar en levande tvåspråkig-
het, säger Bergqvist.

Bergqvist betonar att aktivt lyfta 
landets nationalspråk också utåt ger 
en bild av hur det egna landet ser på 
diversitet.

– Populistiska utspel under hösten 
har visat på att alla inte ser det svens-
ka som en del av vårt lands historia 
och kultur. Kunskap och förståelse 
för andra människor och kulturer är 
något vi däremot borde satsa mer på i 

en allt mer globaliserad värld. För att 
att andra också kan få en bild av hela 
vårt land och hela vår kultur krävs det 
också information på svenska. Det här 
öppnar även dörrarna för utökat sam-
arbete med de övriga nordiska länder-
na, säger Bergqvist.

Finlands tvåspråkighet är en rikedom 
som Bergqvist tycker vi behöver bli 
bättre på att utnyttja på bästa möjliga 
sätt.

– Svenskan ska vara tillgänglig för 
dem som behöver det och ska tas med 
från första början i stora reformarbe-
ten och myndighetskommunikation. 
Istället för att se svenskan som något 
extra som tas med i slutet av en pro-
cess borde vi se på vilka möjligheter 
tvåspråkigheten ger oss. Exempel som 
fungerar på finskspråkigt håll fungerar 
inte alltid likadant på svenskspråkigt 
håll. Vi når bättre resultat om båda 
språken beaktas från första början, 
avslutar Bergqvist.

Blomqvist: Svenska språket 
bygger broar
06.11.2022 

Svenska dagen är höjdpunkten för den 
pågående Svenska veckan som firas 
runtom i landet. Ministern för nordiskt 
samarbete och jämställdhet Thomas 
Blomqvist lyfter fram de båda national-
språken som en tillgång och att det är 
en rikedom att få bo i ett land där två 
språkliga kulturer möts och berikar 
varandra.

– För mig är Svenska dagen en sym-
bol för vår rätt att tala och få service 
på svenska i Finland, men samtidigt 
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vill jag se den här dagen som en natio-
nell festdag där det tvåspråkiga Fin-
land firas. Vi vill sänka tröskeln mellan 
olika kulturer och språkgrupper, och 
vi välkomnar alla dem som vill ta del 
av vårt gemensamma kulturarv, säger 
Blomqvist.

– Det är ytterst tråkigt att det finns 
krafter som vill göra vårt land en-
språkigt och monokulturellt. Det finns 
tydligen de som anser att svenskan 
stör den nationella identiteten och 
självbilden. Det här är ett uttryck för 
en oförståelig och oacceptabel syn och 
det måste ses som ett angrepp mot det 
svenska i Finland. Finlands två natio-
nalspråk gör oss till ett rikare land och 
det behöver vi värna om, poängterar 
Blomqvist.

Minister Blomqvist betonar även 
svenskans roll som en stärkande faktor 
i samarbetet mellan de nordiska län-
derna. 

– Svenskan i Finland bygger broar 
till det övriga Norden. De nordiska 
länderna har en gemensam historia, 
samhällssyn och värdegrund, och det 
är Norden som är Finlands referens-
ram i de flesta sammanhang. Kun-
skaper i svenska ger klara fördelar i 
kontakten mellan de nordiska länderna 
och öppnar många dörrar, konstaterar 
Blomqvist.

Henriksson vill stärka svenskan – 
efterlyser mer språkbad, omvända 
språkkompetenskrav, avgiftsfritt 
språkprov i finska samt högre 
poäng för avlagd studentexamen i 
det andra inhemska språket
06.11.2022 

Svenska folkpartiets ordförande, 
justitieminister Anna-Maja Henriks-
son säger på Svenska dagen att vi ska 
vara stolta över Finlands tvåspråkig-
het. Svenska dagen infördes 1908 av 
Svenska folkpartiet och har sedan dess 
firats den 6 november årligen. Henriks-
son lyfter fram vikten av att vi stöder 
språkkunskaperna i landets båda 
nationalspråk för en levande tvåsprå-
kighet.

– För att främja språkinlärning och 
en positiv attityd till andra språk kan 
vi göra mycket! Språkbadsverksam-
het är ett utmärkt sätt att främja både 
språkkunskaper och förståelsen för 
andra språk och andra kulturer. Språk 
öppnar dörrar och språkkunskaper 
erbjuder upplevelser, jobbmöjligheter 
och inkluderar. Det är oerhört vik-
tigt att vi främjar kontakterna mellan 
språkgrupperna redan från ung ålder, 
säger justitieminister, partiordförande 
Anna-Maja Henriksson.

Under hösten fick Sannfinländarnas 
finskhetsprogram mycket uppmärk-
samhet. I motsats till Sannfinländarna 
vill SFP inte montera ner svenskan och 
det tvåspråkiga Finland, utan stärka 
dem. Denna regeringsperiod har man 
bland annat presenterat en ny natio-
nalspråksstrategi och fattat beslut att 
öka timresurserna för undervisning i 
det andra inhemska (B1) språket i års-
kurserna 6-9. Henriksson betonar att 
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det behövs flera medvetna och aktiva 
åtgärder för att stärka svenskan och 
tvåspråkigheten.

– Det stora språkprovet som krävs 
för offentliga tjänster borde dels göras 
avgiftsfritt, dels behövs ändringar 
gällande språkkompetenskraven, säger 
Henriksson.

Det råder en stor brist på svensk-
språkiga personer inom den offentliga 
förvaltningen, och en delorsak är kra-
vet på utmärkta kunskaper i finska för 
de flesta tjänster.

– Det är en stor orättvisa att svensk-
språkiga idag måste betala över 400€ 
för intyg på utmärkta kunskaper i 
finska. Vi behöver också utbilda bland 
annat flera svenskspråkiga nödcentral-
soperatörer och räddningspersonal, 
samt trygga vården på svenska. För att 
den offentliga förvaltningens service i 
framtiden ska kunna tryggas på båda 
nationalspråken och svenskspråki-
ga lockas att söka tjänster inom den 
offentliga förvaltningen bör man införa 
omvända eller anpassade krav på 
språkkunskaper, säger Henriksson.

Henriksson är också orolig över att 
allt färre skriver det andra inhemska 
språket i studentskrivningarna. Speci-
ellt nedgången bland de finskspråkiga 
abiturienterna vad gäller antalet som 
skriver svenska har varit stor sedan 
2005. År 2004 var 38 521 anmälda till 
provet i svenska i studentexamen. År 
2021 var motsvarande siffra bara 15 
278. Många svenskspråkiga skriver 
idag också medellånga finskan eller 
väljer helt bort att skriva finskan.

– Det ska löna sig att skriva såväl 
finska som svenska i studentexamen. 
De senaste årens utveckling visar att 
vi måste bryta trenden med ett nedåt-

gående intresse att skriva svenska och 
finska i studentexamen. Det andra in-
hemska språket borde värderas högre 
vid studerandeintagningen till högsko-
lorna för att sporra flera att skriva det, 
säger Henriksson.

Henriksson betonar också svenskans 
roll som bro till resten av Norden.

– Det nordiska samarbetet är otroligt 
viktigt för Finland. I och med Finlands 
och Sveriges Nato-medlemskap blir 
det ännu mera intensivt, och därmed 
blir också svenskan allt viktigare för 
Finland, avslutar Henriksson.

Thomas Blomqvist: Viktigt 
påverka utformningen av 
restaureringsförordningen
09.11.2022

Riksdagen diskuterade i dag EU:s res-
taureringsförordning där det fastställs 
bindande mål för och skyldigheter i 
fråga om att förbättra tillståndet för 
naturen i en rad olika ekosystem.
– Regeringens ståndpunkt  är klar. 
Förslaget kan inte godkännas i sin nu-
varande form, det har regeringen slagit 
fast i sin ståndpunkt över linjerna för 
det fortsatta arbetet med den kom-
mande EU-förordningen. Kostnaderna 
bör fås lägre, besluten bör basera sig 
på konsekvensanalyser samt fakta och 
den nationella rörelsefriheten måste 
vara större än i det förslag vi nu har 
framför oss. Jag är övertygad om, att 
Finland tillsammans med andra lika-
sinnade länder med all kraft kommer 
att påverka så att slutresultatet blir 
ett helt annat och mera realistiskt för 
Finland, men samtidigt bra för miljön 
och mångfalden. I annat fall kommer vi 
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att motsätta oss och rösta emot, säger 
minister Thomas Blomqvist.

– Mycket arbete har gjorts för miljön 
under de senaste decennierna och 
också i vår vardag beaktar vi numera 
miljöfrågorna på ett helt annat sätt då 
vi använder kemikalier hemma eller 
sorterar och återanvänder råvaror. 
Också inom  jord- och skogsbruk be-
aktar åtgärderna i ännu högre grad än 
tidigare miljön och naturens mångfald. 
Arbetet för att främja den biologiska 
mångfalden är en central fråga för 
hela mänskligheten, säger Blomqvist, 
minister för nordiskt samarbete och 
jämställdhet.

– Det finns stora brister i kommissi-
onens förslag gällande förståelsen för 
naturens dynamik. Miljön också på ett 
orört område förändras ständigt, en 
åker växer igen, stränder får ny växt-
lighet och diken täpps till. Det går inte 
att stoppa utvecklingen eller att flytta 
klockan tillbaka till ett visst refe-
rensår, i kommissionens förslag sjuttio 
år. Också om man kunde göra det, 
skulle inte utvecklingen stoppas i ett 
musealt tillstånd, utan förändringen 
skulle fortgå – bara då från en annan 
nivå, säger Blomqvist.

– Jag vågar påstå att så gott som alla 
jord- och skogsbrukare har en stark 
relation till naturen och förstår vikten 
av en ekologisk balans. I Finland har 
vi en tradition med frivilliga åtgärder 
till exempel genom skyddsprogrammen 
Helmi och Metso, genom en ökad för-
ståelse att lämna död ved, stående träd 
och viltsnår eller genom olika vatten-
skyddsåtgärder i jord- och skogsbruk. 
Det är sådan hänsyn som ska göras och 
görs i det dagliga arbetet och som bär 
den bästa frukten med tanke på miljön 

och mångfalden, säger minister Blom-
qvist.

– Inte heller förslagen för städer och 
stadsliknande områden lämpar sig i ett 
land som Finland med en kraftig ur-
banisering och utvecklingscentra som 
växer speciellt i sina randområden. Det 
finns ungefär sextio sådana områden 
i Finland som ska bygga infrastruktur 
för ett ökat antal invånare, ekonomisk 
aktivitet och kommunikation samtidigt 
som de – enligt kommissionens förslag 
–  ska öka sina skogs- och grönområden 
med fem procent fram till år 2050. En 
ekvation som helt enkelt är omöjlig, 
konstaterar Blomqvist.

Norrback om regeringens 
påverkan i EU gällande 
restaureringsförordningen
09.11.2022 

Riksdagsledamot Anders Norrback 
(SFP) framförde Svenska Riksdags-
gruppens talan när riksdagen i dagens 
interpellation diskuterade regeringens 
påverkan i EU gällande restaurerings-
förordningen. När nästintill 75 % av 
Finlands areal är skog betyder det 
samtidigt att restaureringsförordning-
en skulle ha stora konsekvenser för 
Finland.

Regeringen har varit väldigt tydlig 
med att kostnaderna som förordningen 
medför ska avsevärt ner och att med-
lemsstaternas olika utgångslägen ska 
beaktas. Det samma gäller kompetens-
fördelningen – regeringen har explicit 
poängterat att skogspolitik är och ska 
förbli även i fortsättningen i nationella 
händer.

– Skogen spelar en viktig roll för vår 
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ekonomi, skapar jobb, exportintäkter, 
erbjuder rekreation och värdefulla 
naturupplevelser samtidigt som den 
utgör en betydande egendomsmassa för 
finska skogsägare. Skogen har också en 
viktig uppgift som kolsänka och som 
ekosystem. Skogen är en livsviktig re-
surs för oss finländare, som vi absolut 
bör värna om, säger Anders Norrback.

– För mej är det viktigt att den 
grundlagstryggade äganderätten alltid 
respekteras. Exempelvis har de frivilli-
ga Metso och Helmi programmen varit 
mycket framgångsrika när det kommer 
till att trygga biologisk mångfald, sam-
tidigt som de respekterat äganderätten, 
poängterar Norrback.

– Även om restaureringsförordningen 
i sig har ett gott syfte, så väcker den för 
mig personligen oro på en del punkter. 
Jag har dock alltid ansett att det är bätt-
re att sitta med i förhandlingarna när 
beslut som berör en fattas, än att låsa ut 
sig. Jag ser inte att Finlands förhand-
lingsposition blir bättre av att fälla re-
geringen i ett läge då det är kritiskt att 
påverka EU-förslaget, säger Norrback.

Blomqvist om regeringens 
redogörelse om nordiska 
gränshinder: Den nordiska 
vardagen ska vara gränslös!
10.11.2022

Regeringen godkände idag (10.11.2022) 
statsrådets redogörelse om nordiska 
gränshinder. Redogörelsen svarar på 
skrivningen i regeringsprogrammet 
att Finland vill underlätta rörligheten 
mellan de nordiska länderna och ver-
kar aktivt för att både avveckla gräns-
hinder och förebygga att de uppstår. 

Ansvariga ministern, Thomas Blom-
qvist, minister för nordiskt samarbete 
och jämställdhet, betonar vikten av att 
kunna avge redogörelsen till riksda-
gen. 

– Genom att belysa gränshinderar-
betet och aktuella gränshinder ökar vi 
kunskapen om gränshinder och arbe-
tet med dem, och kan på så sätt bidra 
till att stärka gränshinderarbetet och 
främja att gränshinder löses. Arbetet 
att avlägsna och förebygga gränshin-
der gynnar alla och underlättar den 
nordiska vardagen, oberoende om det 
gäller att studera, arbeta, driva företag 
eller bo i ett annat nordiskt land, säger 
minister Blomqvist.  

Visionen för det nordiska samarbetet 
är att Norden ska vara världens mest 
hållbara och integrerade region år 
2030. För att nå integrationsmålet är 
gränshinderarbetet centralt. 

– Den fria rörligheten har från början 
varit i kärnan av det nordiska samar-
betet. Den gemensamma arbetsmark-
naden och passfriheten på 1950-talet 
lade grunden. Vi var föregångare då 
och vi ska fortsätta vara föregångare 
nu, betonar Blomqvist. Gränshinderar-
betet är ett konkret sätt att främja den 
fria rörligheten. Arbetet kan ibland te 
sig tekniskt, men det är nyckeln till de 
– bokstavligen – gränslösa möjligheter-
na inom det nordiska samarbetet. 

Visionen om att vara världens mest 
hållbara och integrerade region är idag 
minst lika relevant som då den antogs 
i augusti 2019. Nuläget har inte bara 
understrukit behovet av den gröna om-
ställningen – även behovet av integra-
tionen har framkommit tydligt. 

– Det ökade intresset för det nordis-
ka samarbetet gör att det även finns ett 



SVENSKA FOLKPARTIET 2022–2023 133

momentum för att intensifiera gräns-
hinderarbetet. Det gränsöverskridan-
de samarbetet stärker Norden och en 
gränslös marknad i Norden innebär 
stora konkurrensfördelar. För att ta 
vara på potentialen i det gränsöver-
skridande samarbete är det viktigt att 
vi aktivt fortsätter avlägsna och före-
bygga gränshinder, avslutar Blomqvist. 

Wickström: Svenskan är inte ett 
hinder, samlingspartiet!
11.11.2022 

Henrik Wickström, SFP:s viceord-
förande, är förvånad över Samlings-
partiets Susanna Koskis kommentar i 
Maaseudun tulevaisuus intervju (7.11.) 
där hon säger att Österbottens två-
språkighet är ett hinder för regionen.

– Jag har inte någon som helst förstå-
else för den här kommentaren. Två-
språkigheten är en rikedom för Öster-
botten och för hela landet. Österbotten 
hör till de mest livskraftiga områden 
i hela Finland med en hög sysselsätt-
ningsgrad och flera företag, säger 
Wickström.

Wickström hoppas att man inser 
styrkan med Finlands tvåspråkighet 
på alla nivåer – lokalt, regionalt och 
nationellt.

– På grund av det säkerhetspolitiska 
läget i Europa har samarbetet i Norden 
och speciellt med Sverige blivit allt 
viktigare. Där har språket en viktig 
funktion och Österbotten är ett bra 
exempel på hur man som region lyck-
ats med samarbetet med Sverige. Nu 
måste alla politiker främja landets två-
språkighet och en positiv språkkultur, 
avslutar Wickström.

Blomqvist: Pappornas möjligheter 
att vara närvarande i sina barns 
vardag behöver stärkas
12.11.2022 

På söndag firar vi farsdag. I samband 
med dagen påminner ministern för 
nordiskt samarbete och jämställdhet 
Thomas Blomqvist om vikten av att 
pappor har möjlighet att vara närva-
rande i sina barns vardag, alla dagar 
om året. Det är viktigt både för barnen 
och för papporna.

– Ansvaret för att ta hand om barn 
behöver bli mer jämställt. Arbetsgi-
varna och hela samhället måste se till 
att det är möjligt och naturligt både 
för mammor och för pappor att kom-
binera familjeliv och arbete. Det ger 
också möjligheter för barnen att skapa 
starkare förhållanden till sina pappor. 
Utgångspunkten ska alltid vara bar-
nens rätt till sina föräldrar. Också pap-
pornas möjlighet att fungera som stöd 
i barnets liv är viktigt, säger Thomas 
Blomqvist.

Den nya familjeledighetsreformen 
trädde i kraft i augusti. Reformen 
innehåller många förändringar som 
förhoppningsvis leder till att föräldrar-
na i framtiden delar familjeledigheter-
na mer jämnt än tidigare. Det har visat 
sig att de för papporna öronmärkta 
ledigheterna är i nyckelroll för att 
uppnå en mer jämn användning av fa-
miljeledigheterna och därmed ett mera 
jämställt föräldraskap.

– Reformen är betydelsefull och ett 
viktigt steg mot en mera jämn och 
också jämställd fördelning av familjele-
digheterna. Vi behöver ändå noggrant 
följa upp hur reformen påverkar pap-
pornas användning av familjeledighe-
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terna och vilka åtgärder som eventuellt 
ännu behövs för att ytterligare förbätt-
ra läget, säger Blomqvist.

– Rådgivningen, småbarnspedago-
giken och skolorna behöver också få 
verktyg för att bättre kunna möta och 
stöda pappor. Det behövs utbildning 
speciellt för att avveckla de stereoty-
pier som gäller män. Rådgivningen har 
en viktig roll till exempel då det gäller 
att stöda de pappor som ska få sitt för-
sta barn, säger Blomqvist.

– Det viktigaste jobbet för mig som 
förälder är att ha tid för mina barn och 
jag tror många tänker som jag. I flera 
jämförelser är Finland det bästa landet 
att vara mamma i. Målsättningen ska 
givetvis vara att vi också är det bästa 
landet för papporna, säger Blomqvist.

Klimatfinansiering i fokus då FN:s 
klimattoppmöte går in i sin andra 
vecka
14.11.2022 

Förenta Nationernas klimatkonferens 
COP27 har nu pågått i en dryg vecka i 
Sharm el-Sheikh i Egypten. Den årliga 
konferensen hålls mellan den 6 och 18 
november och är ett toppmöte där kli-
matmålsättningarna för FN fastställs. 
Europaparlamentariker Nils Torvalds 
(SFP / Renew) deltar i konferensen 
som en del av Europaparlamentets 
delegation med uppgift att försvara 
Europaparlamentets ståndpunkt under 
förhandlingarna. Parlamentets posi-
tion godkändes i plenum i oktober.

Förhandlingarnas fokus ligger på 
klimatfinansiering. Med ett afrikans-
kt värdland för årets konferens, har 
åtgärdandet av förluster och skador 

orsakade av klimatförändringen prio-
riterats högt. Tidigare klimatkonferen-
ser har i större utsträckning behandlat 
hur länder ska anpassa sig till klimat-
förändringen. Bl.a. de fruktansvärda 
översvämningarna i Pakistan och 
Nigeria har i år lett till att uppmärk-
samheten skiftat mot kompensation för 
förluster och skador. 

– Utsatta länder har länge talat för 
kompensationsåtgärder för förluster 
och skador som orsakas av klimatför-
ändringarna, säger Torvalds. Rikare 
länder har redan tidigare lovat finan-
siering till utsatta länder men har inte 
lyckats möta sina mål i avtalad tid. 
Situationen har nu ytterligare förvär-
rats, varnar Torvalds. 

Förhandlingarna mellan delega-
tionerna har alltså satt igång för en 
vecka sedan och väntas mynna ut i en 
överenskommelse mot slutet av denna 
vecka. 

– Förra året i Glasgow drog det ut 
på tiden och överenskommelsen kom 
till sent. Det finns mycket som tyder 
på att det blir likadant i år. Klimat-
finansiering är en svår global fråga 
och det bästa vi kan hoppas på är att 
undvika en kollision. I det kommer EU 
att spela en ytterst viktig roll, avslutar 
Torvalds.

Blomqvist: Företagsamheten är 
grunden för välfärdssamhället
14.11.2022 

På måndagen gjorde Thomas Blom-
qvist, minister för nordiskt samarbete 
och jämställdhet, ett besök i Västny-
land och bekantade sig med företa-
gandet i regionen. Blomqvist diskute-
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rade med den operativa ledningen för 
Raseborgs stad om kommunens roll i 
att utveckla företagandet och att stöda 
sysselsättningen. Blomqvist besökte 
sedan företaget Geberit varefter Fis-
kars fabrik i Billnäs stod på program-
met.

– Stat och kommun ska möjliggöra 
och skapa en ram för företagandet. 
Kommunen har en mycket viktig 
roll för att skapa förutsättningar för 
företagen till exempel genom stadspla-
neringen, via bildningsväsendet och 
genom att skapa goda förutsättningar 
för företagande, säger minister Tho-
mas Blomqvist.

– Den stora TE-reformen där nä-
ringslivs- och sysselsättningsfrågorna 
flyttar över från staten till kommunen 
kommer att vara en kännbar föränd-
ring. Det är bra att frågor gällande 
sysselsättning flyttar närmare med-
borgarna och till de kommunerna som 
har den verkliga lokala expertisen att 
leda och utveckla det arbetet. Jag fick 
information om att Raseborg, Hangö 
och Ingå gemensamt vill sköta de här 
frågorna som jag tycker att är bra och 
den lösningen fyller, vad jag kan bedö-
ma, de krav som regeringen ställer i 
sitt förslag, säger minister Blomqvist.

– De två företag som jag besökte, 
Geberit och Fiskars, är bra exempel 
på ett långsiktigt arbete där symbio-
sen mellan regionen och företagen är 
stark. De är viktiga för sysselsättning, 
tillväxt  och näringsliv på orten och de 
är stabila framtidsinriktade företag, 
säger Thomas Blomqvist.

– Logistiken är en annan viktig fråga. 
Bra järnvägsförbindelser, trygga och 
säkra, gärna belysta, vägar och plan-
skilda korsningar är viktiga såväl di-

rekt för företagen som för lokalbefolk-
ningen. Här har vi på den senaste tiden 
lyckats rätt väl i den här regionen, men 
det är viktigt att vi kan hålla oss fram-
me också i framtiden, säger Blomqvist.

Wickström: Fler åtgärder behövs 
för att lösa arbetskraftsbristen
15.11.2022 

SFP:s vice ordförande Henrik Wick-
ström vill se fler åtgärder för att lösa 
utmaningarna med arbetskraftsbristen 
som belastar flera företag och företa-
gare i Finland.

– Oberoende om jag talar med ett 
mindre eller större företag i Österbot-
ten eller Nyland lyfts bristen på kunnig 
arbetskraft upp. Med tanke på vårt väl-
färdssamhälle är det här en stor utma-
ning, eftersom en hög sysselsättning 
och livskraftiga företag är grundstenen 
för att vi ska kunna erbjuda service, 
säger Wickström.

Wickström vill se fler åtgärder för att 
främja bristen på arbetskraft. 

– Vi måste främja arbetsrelaterad 
invandring och röja onödiga hinder 
såsom t.ex. behovsprövningen inom en 
del sektorer. Därtill måste vi bli mer 
internationellt  attraktiva för sakkun-
niga. Vi har också många studerande 
som kommer till Finland från andra 
länder för att studera. Varför lyckas vi 
inte  få dem att stanna i Finland, und-
rar Wickström.

Wickström anser också att det 
behövs mer satsningar på utbildning-
en. Även arbetsförmedlingen bör bli 
bättre.

– Yrkesskoleutbildningen får inte 
hamna i skugga av andra utbildningar. 
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Samtidigt hoppas jag att vi kan främja 
läroavtalsutbildningen så att det blir 
enklare att få en utbildning. Därtill 
hoppas jag verkligen att kommunerna 
som får ansvaret över TE-centralens 
uppgifter verkligen lyckas med sitt 
arbete. Vi måste också öppet kunna 
tala om vårt skatte- och bidragssystem 
som skapar flitfällor och som inte upp-
muntrar till att ta emot arbete, säger 
Wickström. 

Adlercreutz: Propositioner som 
förbättrar vår konkurrenskraft 
måste prioriteras
15.11.2022

Regeringsperioden lider mot sitt slut 
och tiden är knapp för att nya pro-
positioner skall hinna till riksdagen. 
Svenska riksdagsgruppens ordföran-
de Anders Adlercreutz vill att man 
påskyndar propositioner som förbätt-
rar Finlands konkurrenskraft i dessa 
utmanande tider.

-Av de propositioner som ännu inte 
getts till riksdagen är lagen om skat-
teavdrag för forskning och utveckling 
av avgörande betydelse.  Finland lever 
av innovationer men kurvan för våra 
FoU-satsningar pekar neråt. Här ger vi 
våra konkurrenter en stor fördel. Det 
här är en ödesfråga, säger Adlercreutz.   

Rysslands krig i Ukraina har lyft upp 
den gröna omställningen i fokus. Ad-
lercreutz betonar, att det är en utveck-
ling som vi står inför oberoende av hur 
kriget utvecklas, och konstaterar, att 
det i allra högsta grad också handlar 
om Finlands konkurrenskraft på den 
globala marknaden. 

-Vårt beroende av fossila bränslen 

har en säkerhetspolitisk dimension. 
Men det handlar inte bara om att vara 
beroende av auktoritära stater. Om 
våra utsläpp globalt växer enligt den 
nuvarande kurvan kommer följderna 
att vara så dramatiska att också vår 
säkerhet blir lidande. I denna ekvation 
har innovationerna igen en avgöran-
de roll. Vi vet att marknaden för rena 
lösningar växer. Det finns få branscher 
som har så ljusa framtidsutsikter. Men 
tåget är i rörelse: Vi måste nu själva 
sätta in en högre växel. Finland har 
inte råd att bli kvar på stationen, säger 
Adlercreutz.

Det finns en stor enighet inom riks-
dagen om att lagpaketet behövs. 

– Det här är inte en kontroversiell 
fråga. Vi behöver ökade satsningar på 
forskning och utveckling och sporran-
de skattemekanismer för att incenti-
vera den privata sektorn att investera. 
Därför hoppas jag nu, att minister 
Saarikko tar sig tid att föra detta 
ärende till statsrådet för beslut. Här i 
riksdagen kan vi sköta resten, avslutar 
Adlercreutz.

Ollikainen: Verksamheten i 
senatsfastigheterna ska alltid 
komma i första hand
16.11.2022

Idag har riksdagen diskuterat Statsrå-
dets redogörelse om Senatskoncernen 
och statens verksamhetslokalförvalt-
ning. Riksdagsledamot Mikko Ollikai-
nen anser att det finns fördelar med en 
professionell fastighetsadministration 
och att koncentrera förvaltningen av 
statens fastighetsegendom till Senats-
koncernen.
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– Senatkoncernen får finansiering 
via Statskontoret på samma lånevill-
kor som staten. Det innebär att finan-
sieringen i princip är mycket förmånlig 
när man jämför med andra finan-
sieringskällor. Det är en betydande 
förmån som avsevärt minskar kostna-
derna, säger Ollikainen.

Ollikainen poängterar också den 
viktiga ändringen som gjordes år 2016 
som i praktiken betydde att man över-
gick från den tidigare marknadsbasera-
de modellen till en modell som baserar 
sig på självkostnadspris.

– Förändringen innebär att Senat-
koncernen inte gör vinst genom statens 
interna hyresverksamhet. Svenska 
riksdagsgruppen vill att vi aktivt söker 
lösningar till utmaningen så att hyres-
nivån inte blir oskäligt hög och för-
svårar själva verksamhetsutövningen. 
Svenska riksdagsgruppen understry-
ker att själva verksamheten alltid ska 
komma i första hand. Det förutsätter 
att alla fastigheter ska vara högkvali-
tativa och friska. Satsningar på friska 
fastigheter är en satsning på persona-
lens välmående, säger Ollikainen. 

Norrback ser med goda ögon på 
digitaliseringen
16.11.2022

Riksdagsledamot Anders Norrback 
framförde Svenska riksdagsgruppens 
gruppanförande när riksdagen i dagens 
plenum behandlade redogörelsen om 
Finlands digitala kompass. Redogörel-
sen sätter ramarna för Finlands digi-
tala utveckling till 2030, och tar fasta 
på så väl utmaningar, som möjligheter 
med digitaliseringen.

Vi har i Finland en stark kompetens 
i digitalisering och utbildning, något 
vi bör värna om då det sätter en god 
grund för vidare utveckling. Vi har 
jämförelsevist ett högt digitalt kunnan-
de i Europa, cirka 79 procent av fin-
ländarna i åldern 16–74 har grundläg-
gande digitala färdigheter. Men oftast 
finns utmaningarna just utanför denna 
åldersgrupp.

-Jag är oroad över den digitala mar-
ginaliseringen. En ökad digitalisering 
sätter mera ansvar på användaren, 
därför bör utgångsläget vara att sys-
tem som utvecklas är så lätt förståeliga 
att alla har möjligheten att lära sig 
behärska dem. Dessutom är det ytterst 
viktigt att utveckla tillgängligheten av 
digitala tjänster. Människor har olika 
förutsättningar, och därför bör det 
fortsättningsvis alltid finnas alterna-
tiv till digitala tjänster. Det digitala 
skall inte någonsin ta bort det humana, 
speciellt inte på den offentliga sektorn, 
säger Norrback.

Norrback ser dock med goda ögon på 
digitaliseringen, och poängterar vikten 
av att vi i Finland aktivt jobbar för att 
utveckla vårt digitala samhälle.

– En väl genomförd digitalisering 
stöder vår samhällsutveckling, för-
enklar processer och ökar jämlikheten 
mellan olika regioner. Digitala tjänster 
och distansarbete medför även bredare 
möjligheter att bosätta sig på längre 
distans från sin fysiska arbetsplats, till 
exempel på landsbygden, säger Norr-
back.
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Henriksson: En ny sametingslag 
behövs för att trygga samernas 
rättigheter
17.11.2022

Regeringen har idag gett förslag om 
en ny sametingslag till riksdagen. 
Justitieminister, Svenska folkpartiets 
partiordförande Anna-Maja Henriks-
son är ansvarig minister för samefrå-
gor och har lett arbetet för den nya 
sametingslagen under hela regerings-
perioden. Henriksson anser det vik-
tigt att lagförslaget nu går vidare till 
riksdagen, trots att man inte nådde en 
samsyn inom regeringen, och Centern 
röstade emot förslaget.

-En ny sametingslag behövs för att 
trygga samernas rättigheter. Finland 
har fått upprepade anmärkningar över 
att samernas rättigheter kränks från 
olika FN-organ som övervakar interna-
tionella avtal om mänskliga rättigheter. 
Såhär kan det inte fortsätta. Enligt Fin-
lands grundlag har samerna självstyrel-
se i frågor som gäller språk och kultur 
i sitt hembygdsområde. Det är hög tid 
för att förnya sametingslagen på ett sätt 
som sametinget själv kan omfatta, säger 
justitieminister Henriksson.

FN:s deklaration om urfolkens rättig-
heter konstaterar att urfolken har rätt 
att bestämma strukturen på sina egna 
institutioner och att välja deras med-
lemmar i enlighet med sina egna förfa-
randen. Henriksson betonar att refor-
men av sametingslagen är nödvändig 
för att trygga samernas rättigheter och 
den samiska kulturens livskraft.

-Det känns obegripligt hur lagstift-
ning som tillkommit för att skydda ett 
litet ursprungsfolks språk och kultur 
kan skapa så här stora konflikter. Jag 

och SFP har arbetat outtröttligt för 
samernas rättigheter hela regerings-
perioden. Jag hoppas att majoriteten 
i riksdagen ser saken på samma sätt 
som oss – att mänskliga rättigheter 
inte bara hör hemma i festtal. Nu är det 
upp till bevis för alla riksdagspartier, 
säger Henriksson.

-Samerna representeras enligt lagen 
av sametinget. Det går inte att föra ett 
lagförslag till riksdagen som inte också 
har sametingets stöd. Även i sameting-
et fattas beslut i enlighet med demo-
kratiska principer, säger Henriksson.

RehnKivi: De papperslösas rätt 
till vård är både humant och 
ekonomiskt förnuftigt!
17.11.2022 

På sitt möte på onsdagen fick riksda-
gens social- och hälsovårdsutskott 
färdigt sitt betänkande om regeringens 
proposition om en utvidgad skyldig-
het för den offentliga sjukvården att 
ge papperslösa personer hälso- och 
sjukvårdstjänster. I dagens läge har 
papperslösa personer rätt till endast 
brådskande vård, men enligt reger-
ingens förslag kommer de i framtiden 
att ha rätt till sådan icke-brådskande 
offentlig hälso- och sjukvård som har 
bedömts som nödvändig för dem. För 
minderåriga papperslösas del föreslås 
att de ska ha rätt till vård i samma 
omfattning som minderåriga med 
hemkommun i Finland. Riksdagsle-
damot Veronica Rehn-Kivi, SFP, som 
är medlem i utskottet, gläds över att 
betänkandet efter många svängar och 
omröstningar under behandlingen änt-
ligen är klart.
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– Denna reform är synnerligen nöd-
vändig ur ett rent humanitärt perspek-
tiv och med tanke på de grundläggande 
mänskliga rättigheterna. Bland annat 
FN:s kommitté för ekonomiska, socia-
la och kulturella rättigheter har flera 
gånger uttryckt sin oro över att pap-
perslösa personer i Finland i regel inte 
har rätt till hälso- och sjukvårdstjäns-
ter annat än i brådskande, livshotande 
situationer. Det är speciellt viktigt att 
papperslösa barn föreslås få lika om-
fattande vård som finländska barn och 
att gravida papperslösa kvinnor enligt 
propositionen även skulle erhålla råd-
givningstjänster, säger Rehn-Kivi.

Oppositionen förhåller sig emeller-
tid kritisk till lagförslaget och anser 
bland annat att den ökade rätten till 
vård för papperslösa riskerar bli för 
dyr. De facto skulle de nya bestäm-
melserna enligt lagförslaget beröra 
omkring 3000–6000 personer, vilket i 
kostnader betyder en mycket liten del 
av Finlands sjukvårdskostnader. Enligt 
sakkunniga som uttalat sig under ut-
skottsbehandlingen kan den föreslagna 
utvidgningen av rätten till vård till och 
med vara förnuftig också ur ett rent 
ekonomiskt perspektiv. 

– Lagförslaget handlar om att erbju-
da papperslösa vård i samband med 
bland annat graviditet och förlossning 
eller diabetes. För mig är det självklart 
att Finland som en ansvarskännande 
rättsstat och bunden av internationel-
la förpliktelser, är skyldig att införa 
detta.  Jag har alltid betonat vikten av 
snabb tillgång till vård. Genom tidiga 
satsningar kan vi förebygga till exem-
pel spridning av smittsamma sjukdo-
mar, enklare åtgärda hälsoproblem och 
därmed förhindra behovet av dyr spe-

cialvård, vilket lätt kan bli fallet ifall 
papperslösa ges vård först då läget är 
brådskande. De ökade kostnader som 
ett större antal klienter medför kan 
på lång sikt helt neutraliseras, säger 
Rehn-Kivi.

Riksdagen behandlar social- och 
hälsovårdsutskottets betänkande inom 
kort.

Blomqvist: Män ska ha bättre 
möjligheter att förverkliga sig 
själva och ta hand om sin hälsa
18.11.2022 

Lördagen den 19 november uppmärk-
sammar vi den internationella mansda-
gen. Minister för nordiskt samarbete 
och jämställdhet Thomas Blomqvist 
påminner om att jämställdhetsarbetet 
berör och gagnar även männen.

– Vi behöver bredda synen på man-
lighet. Den traditionella mansrollen är 
fortfarande ofta snäv och flera segli-
vade stereotypier, vissa även skadliga, 
förknippas med män och manlighet. 
Att frångå skadliga könsroller och 
bredda uppfattningen kan i det långa 
loppet förhindra pojkars risk för 
marginalisering och minska på olika 
former av våld, säger Blomqvist.

Mäns förväntade livslängd är kortare 
än kvinnors och det finns även bety-
dande skillnader i hälsa och välmående 
mellan könen. 

– Missbruk av alkohol och droger och 
samt olika former av beroende är väl-
digt könsbetingade och skadorna hopar 
sig speciellt hos männen. Vi vet också 
att män söker sig till social- och häl-
sovårdstjänster, så som mentalvårds-
tjänster, i lägre grad än kvinnor. Vi 
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måste se till att män känner att de blir 
tagna på allvar och får den hjälp de 
behöver, säger Blomqvist.

– Arbetet med att främja jämställd-
het och nedmontera könsstereotypier 
borde börja i ett tidigt skede. Skyldig-
heten att utarbeta jämställdhetsplaner 
kommer i framtiden att gälla också 
inom småbarnspedagogiken. Med hjälp 
av denna förändring kan vi främja 
jämställdheten och även hindra poj-
kars marginalisering redan i ett tidigt 
skede, säger Blomqvist.

– Den här regeringen har vidtagit fle-
ra konkreta åtgärder för att förbättra 
pojkars och mäns ställning. Vi har till 
exempel förbättrat pappors rättigheter 
att vara hemma med sina barn genom 
familjeledighetsreformen. De pojkar 
som inte klarar sig så bra i skolan och 
är i risk att marginaliseras gynnas 
av att läroplikten har  förlängts. Det 
är viktigt att vi fortsätter åtgärderna 
för att män ska bättre möjligheter än 
tidigare att förverkliga sig själva och ta 
hand om sin hälsa, säger Blomqvist.

Henriksson: Jag uppmanar alla 
bildningspartier att rösta för 
sametingslagen,för samernas och 
Finlands skull
19.11.2022 

SFP:s partiordförande, justitieminister 
Anna-Maja Henriksson lyfte i sitt tal 
till SFP:s partifullmäktige upp behovet 
att förnya den föråldrade sametingsla-
gen.

– En ny sametingslag behövs för att 
lagen är föråldrad och för att trygga 
samernas rättigheter. Finland har 
fått upprepade anmärkningar över att 

samernas rättigheter kränks från olika 
FN-organ som övervakar avtal om 
mänskliga rättigheter.

– En ändring av sametingslagen har 
varit aktuell i över tio år och tre reger-
ingar har försökt. Nu är det verkligen 
dags att komma till skott. Finland som 
land kan inte fortsätta så här. Det är 
mer än pinsamt för oss, som på den 
internationella arenan alltid försvarar 
demokrati och mänskliga rättigheter,  
samt talar för vikten av att länder föl-
jer de internationella konventioner de 
förbundit sig till.

Regeringspropositionen om förny-
ande av sametingslagen var inte enig 
i regeringen. Detta betyder  att för att 
lagen ska gå igenom i riksdagen be-
höver den också stöd från ledamöter 
inom oppositionen. Således kommer 
riksdagsledamöter från Samlings-
partiet, Sannfinländarna, Kristdemo-
kraterna och Rörelse Nu att vara i en 
avgörande position.

– Jag uppmanar alla partier som kall-
ar sig bildningspartier och som värnar 
om mänskliga rättigheter, att nu allvar-
ligt överväga att rösta för sametingsla-
gen. Jag hoppas att alla riksdagsleda-
möter sätter sig in i frågan, och kan 
tänka sig att stödja förslaget. Inte för 
regeringens skull, utan för samernas 
och Finlands skull, säger Henriksson. 

I sitt tal till SFP:s partifullmäktige 
efterlyste Henriksson också en plan 
för balansering av statsfinanserna som 
sträcker sig över två valperioder.

– En stabil offentlig ekonomi är vårt 
nordiska välfärdssamhälles bästa vän. 
Därför måste vi få slut på skuldsätt-
ningsspiralen – vi måste stävja låntag-
ningen. Samtidigt bör anpassningen 
göras så att vi inte klipper av förutsätt-
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ningarna för tillväxt eller beskattar 
bort vår konkurrenskraft.

– Det är däremot helt nödvändigt att 
förbättra sysselsättningen, så att sys-
selsättningsgraden i framtiden är 80 
procent. Fler människor i jobb, betyder 
mera skatteintäkter, vilket i sin tur 
betyder mindre behov för anpassning.

Enligt Henriksson är SFP berett 
att stöda att ett skatteincitament för 
forskning, utveckling och innovationer 
kunde lagstiftas ännu under denna 
valperiod. 

– Det är helt nödvändigt att vi når 
målsättningen att satsningarna på 
forskning, utveckling och innovationer 
ska vara 4 procent av BNP. För att upp-
nå detta behövs också privata investe-
ringar, säger Henriksson. 

– Lagförslaget om att skapa ett skat-
teincitament för investeringar i forsk-
ning, utveckling och innovationer föll 
på grund av oenigheter inom regering-
en. Men det fälldes inte av SFP. Därför 
är SFP berett att stödja ett motsvaran-
de förslag i riksdagen. 
 
Svenska folkpartiets partifullmäktige 
har möte i Vanda 19.11-20.11. 

Blomqvist: Egendomsskyddet är 
grunden för vårt samhälle
19.11.2022 

Thomas Blomqvist, minister för nord-
iskt samarbete och jämställdhet tog i 
sitt tal på SFP:s partifullmäktige fram 
markägarens rättigheter och egen-
domsskyddet.

– Grunden för vår fria marknadseko-
nomi och vårt västerländska samhälle, 
är egendomsskyddet och det att vi kan 

lita på att det vi äger är vårt. I samhäll-
en där mänskor inte kan lita på att de 
har rätt att nyttja och tillgång till sin 
egendom också i framtiden skapas en 
misstro mot att arbeta, förtjäna och 
äga. Därför är det viktigt att värna 
om äganderätten i alla beslut som tas, 
säger minister Thomas Blomqvist.

– Diskussionens vågor gällande EU:s 
förslag till förordning om restaurering 
av naturen har svallat högt de senaste 
veckorna. Det är helt klart att varken 
SFP eller regeringen kan godkänna 
förordningen i dess nuvarande form. 
Vi kommer att jobba hårt för att få 
ändringar till stånd, vi måste få ned 
de nationella kostnaderna, vi måste ha 
bättre konsekvensanalyser och fakta 
som underlag för förordningen och vad 
gäller de praktiska tillämpningarna 
är det viktigt att Finland är med och 
inverkar så att markägares rättsskydd 
inte hotas. Ifall vi inte får tillräckli-
ga och viktiga ändringar har Finland 
beredskap att rösta emot förordningen, 
säger minister Blomqvist.

– Allemansrätten är en viktig nord-
isk tradition. Det är något unikt och yt-
terst fint i det att alla medborgare har 
rätt att fritt röra sig i skog och mark, 
plocka bär och svamp eller övernatta. 
Därför är det också viktigt att den rätt-
en inte används fel genom att företag 
för stora mängder mänskor ut för kom-
mersiell bärplockning på annans mark 
eller att det ordnas stora friluftsevene-
mang utan att markägaren har gett sitt 
samtycke på förhand. Allemansrätten 
är alltför viktig för att den ska få miss-
brukas, säger Blomqvist.
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Torvalds: Kina på COP27 – den 
verkliga bromsklossen
22.11.2022 

Förenta nationernas klimattoppmöte i 
Sharm el-Sheikh, Egypten, gick rejält 
över planerade tiden och avslutades 
först på söndagen. Förhandlingarna 
präglades av svåra diskussioner kring 
en fond för förluster och skador och 
EU:s tveksamhet kring fondens etable-
ring har fått kritik. Nils Torvalds (SFP/
Renew), som deltog i konferensen som 
en del av Europa-parlamentets delega-
tion, riktar skarp kritik mot Kinas roll 
i försvårandet av förhandlingarna.

– Kina deltar i förhandlingarna 
genom den så kallade G77 + Kina 
grupperingen. G77 var ursprungligen 
en viktig sammanslutning för utveck-
lingsländernas handelsförhandlingar. I 
samarbetet med Kina och de oljeprodu-
cerande staterna kring Persiska viken 
har den här grupperingen blivit en stor 
internationell spelare. Samarbetet 
inom grupperingen bygger på att man 
under alla omständigheter undviker 
ställningstaganden, som för någon 
inom gruppen är besvärliga. Det har 
lett till att alla frågor om demokratiska 
spelregler och mänskliga rättigheter 
hålls borta från dagordningen. Det här 
gynnar enbart Kina och förhindrar 
samtidigt en demokratisk utveckling 
inom G77, framhåller Torvalds. 

Världens största ekonomi räknas 
fortfarande som ett utvecklingsland 
och undgår därmed klimatåtaganden 
och ett ekonomiskt medansvar. Det 
förhindrar samtidigt en fungerande 
balans mellan förmildrande klimatåt-
gärder och förebyggande anpassning. 
Det är en bakvänd logik, som i längden 
skadar all fungerande klimatpolitik, 

konstaterar Torvalds.
EU lade under konferensens gång 

fram ett förslag för en fond, under vil-
ken de mest utsatta länderna skulle få 
hjälp med förluster och skador. Avsik-
ten med förslaget var att få Kina och de 
oljeproducerande länderna att bidra till 
fonden. Till följd av Kina + G77-grup-
pens enhällighet godkändes inte försla-
get, utan slutresultatet landade i att de 
industrialiserade länderna fortfarande 
ensamt ansvarar för fonden medan 
Kina och oljediktaturerna kan välja att 
bistå på frivillig basis.

– EU:s utgångspunkt var att inte en-
dast utvecklade länder skulle bidra till 
en fond, utan att även långt industria-
liserade länder som Kina skulle ta del 
av bördan. Istället porträtterades EU 
som den som blockerade framsteg och 
Kina kunde gömma sig bakom utveck-
lingsländernas front utan att behöva ta 
ansvar för sina ökande utsläpp, konsta-
terar Torvalds. 

– Även icke-statliga organisationer 
– många av dem klimat- och miljögrup-
per – anklagade under klimatmötet EU 
för att vara en bromskloss, samtidigt 
som de i praktiken fortsätter stödja 
Kinas och G77-grupperingens linje. De 
hjälper inte enbart Kina att undkomma 
klimatåtgärder. De förhindrar också 
att mänskliga rättigheter blir ett verk-
samt medel i en internationell klimat-
politik, understryker Torvalds.

– Det är ett dubbelspel som Kina kör 
på. Samtidigt får EU utstå kritik för 
att inte vara tillräckligt välvilligt. Vi 
kan inte tackla klimatkrisen genom att 
blunda för brott mot mänskliga rättig-
heter. Demokrati och öppenhet behövs 
för att människor ska kunna försvara 
sina intressen, avslutar Torvalds.
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SFP med i budgetöverens
kommelsen i Västra Nyland: Ingen 
chockhöjning av hemvården, 
billigare vård för flera invånare 
och större anslag för de 
svenskspråkiga tjänsterna!
22.11.2022

Västra Nylands välfärdsområdets 
budgetförhandlingar är slutförda. SFP 
ingår i överenskommelsen tillsammans 
med Samlingspartiet, Centern och Rö-
relse Nu. Övriga partier valde stå ut-
anför överenskommelsen och lämnade 
förhandlingarna. Budgetdiskussionen 
fokuserade främst kring vårdavgif-
terna eftersom övriga ändringar inte 
kunde göras vid detta skede. Orsaken 
är det sk. brytningskedet där välfärds-
området tar över all service från kom-
munerna som handhar det i dag.

-Det har varit svårt att lösa utma-
ningarna kring att hitta en balans i 
vårdavgifterna då nivåerna varit så 
olika i alla kommuner. Med den här 
överenskommelsen kunde vi undvika 
en chockförhöjning av hemvårds-
avgiften i Grankulla, Kyrkslätt och 
Esbo. Detta hade inte skett utan SFP:s 
gedigna arbete. Därtill kunde vi höja 
nivån för närståendevården så att 
de nedskärningar som föreslogs inte 
verkställs till alla delar. I och med 
harmoniseringen av avgifterna betyder 
det här att t.ex. hemvårdsavgiften blir 
lägre i t.ex. Hangö, Sjundeå och Ingå. I 
Raseborg höjs avgiften för närstående-
vård rejält i en del av klasserna. SFP:s 
arbete har gett resultat, säger SFP:s 
vice ordförande Henrik Wickström 
som representerade SFP i förhandling-
arna. 

I dagsläget har de tre olika nivåerna 

för närstående vård i Raseborg varit 
423,61 euro – 573,44 euro – 847,22 
euro. I nästa år ändras de till 423,61 – 
ca. 840 euro – 1474,98 euro. 

Därtill styrs extra resurser till 
svenskspråkiga tjänster. Även mer 
pengar till att avkorta vårdköerna 
styrs. Det görs genom extra anslag för 
servicesedlar.

-I budgeten ville vi lyfta fram sats-
ningar på det förebyggande arbetet. 
Därtill vill vi satsa på de svenska 
tjänsterna och säkerställa att vård fås 
på eget modersmål, svenska och finska 
i hela området. Därtill fick HUS ett till-
läggsanslag vilket tryggar servicen vid 
närsjukhusen, säger Wickström. 

Wickström understryker att budge-
ten inte innehåller stora förändring-
ar. Fokuset är att trygga de befintliga 
tjänsterna i brytningsskedet. Enligt 
honom måste man i nästa år ta aktiva-
re itu med utvecklingsarbetet. 

-Det är tråkigt att inte fler grupper 
ville vara med i överenskommelsen. 
Som parti vill vi inom SFP hitta kom-
promisser och ville tillslut försöka hit-
ta en modell som Gröna och SDP hade 
kunnat acceptera. Jag anser att det är 
inte ansvarsfullt att låta bli att försöka 
hitta kompromisser, säger Wickström. 

-Vi vill ta hand om invånarnas och 
deras välmående. Vår ekonomiska 
situation är i området utmanande och 
därför ville vi se till att pengarna styrs 
till de mest utsatta grupperna. Samti-
digt vill vi även trygga förutsättning-
arna för närservicen i hela området, 
säger Wickström.

Fullmäktige behandlar budgeten i 
december.



SVENSKA FOLKPARTIET 2022–2023144

Torvalds: Äntligen ett steg mot 
att ta på allvar den kritiska 
infrastrukturens sårbarhet
23.11.2022 

De senaste sabotagen av kritisk in-
frastruktur i Europa har utan tvekan 
visat EU:s sårbarhet att stå robust mot 
utländska hot.

På tisdagen antog Europaparlamentet 
det slutgiltiga förhandlingsresultatet 
för det nya direktivet om kritiska en-
titeters motståndskraft med målsätt-
ningen att förbättra motståndskraften 
av EU:s väsentliga tjänster, såsom en-
ergi, transportnät och dricksvattenför-
sörjning. Nils Torvalds (SFP/Renew) 
fungerade som huvudförhandlare för 
industriutskottets utlåtande i ärendet.

– På EU-nivå och inom många med-
lemsländer har det funnits en svag ap-
tit för att prioritera frågan om vad som 
händer ifall t.ex. gränsöverskridande 
energiinfrastruktur skulle saboteras. 
I de flesta medlemsländer har tren-
den pekat på att minska beredskapen 
snarare än att öka den. Den känslan 
levde fortfarande kvar då vi påbörjade 
förhandlingarna för det nya direktivet 
för ett och ett halvt år sedan. Efter 
sabotaget av Nordstream och den nya 
utvecklingen av Europas säkerhetspo-
litik, har det blivit annat ljud i skällan, 
säger Torvalds.

– I och med det här direktivet har 
vi äntligen gemensamma spelregler 
för att förbättra vår framtida bered-
skap mot kriser, vilket inte endast är 
en säkerhetspolitisk fråga utan även 
en fråga om en välfungerande intern 
marknad. För investerare är det av 
stor vikt att kunna lita på att det finns 
tydliga regler för en plan B i alla med-

lemsländer ifall vattenförsörjningen, 
tågförbindelserna eller elnätet plötsligt 
slutar fungera av en eller annan orsak, 
påminner Torvalds.

Direktivet kommer att fastställa 
åtgärder som säkerställer förebyggan-
de, beredskap och respons från både 
de kritiska entiteterna samt medlems-
länderna i tider före, under och efter 
nödsituationer. Till en följd av parla-
mentets antagande, förväntas direkti-
vet slutgiltigt träda i kraft i december.

Våld mot kvinnor är ett brott mot 
mänskliga rättigheter och ett hot 
mot jämställdhet och folkhälsa
25.11.2022 

Idag uppmärksammas den interna-
tionella dagen mot våld mot kvinnor. 
Att minska på våldet mot kvinnor är 
en viktig målsättning. Regeringen och 
Svenska folkpartiets ministergrupp 
har aktivt jobbat med åtgärder för att 
förhindra våld mot kvinnor och köns-
baserat våld.

Som ansvarig minister är SFP:s ord-
förande, justitieminister Anna-Maja 
Henriksson stolt över att denna reger-
ing skridit från ord till handling när 
det kommer till att motverka våld mot 
kvinnor.

– Kvinnor är speciellt utsatta för 
våldshandlingar och för sexuellt våld 
av en nuvarande eller tidigare part-
ner. Därför krävs det lagstiftning som 
skyddar särskilt flickor och kvinnor. 
För att få bukt med våldet mot kvinnor 
har vi i regeringen bland annat genom-
fört en historisk sexualbrottsreform, 
fastställt ett program på 32 punkter 
för att bekämpa våld mot kvinnor, 
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vidtagit åtgärder mot människohandel 
samt tillsatt en rapportör om våld mot 
kvinnor. Utöver det har jag även gett 
lagförslag till riksdagen om att effekti-
vera besöksförbudet och om att införa 
kön som straffskärpningsgrund. Vi 
måste få slut på våldet, säger Henriks-
son.

Minister för nordiskt samarbete och 
jämställdhet Thomas Blomqvist påpe-
kar att våld mot kvinnor är ett sam-
hällsproblem och ofta leder till stor 
skada för den som utsätts.

– Våld mot kvinnor hör till Finlands 
största människorättsutmaningar och 
det är ett betydande problem ock-
så med tanke på jämställdheten och 
människors hälsa. Att få leva ett liv 
fritt från våld och trakasserier borde 
vara en självklarhet för alla. Vi måste 
fortsätta arbetet med att förebygga 
mäns våld mot kvinnor och hjälpa 
offren. Det behövs en större medve-
tenhet både hos olika myndigheter 
och medborgare om de olika former av 
våld som kvinnor möter och det behövs 
satsningar för att kunna hjälpa offren, 
säger Blomqvist.

Även Svenska Kvinnoförbundets 
ordförande Anita Westerholm betonar 
vikten av att målmedvetet, aktivt arbe-
te mot våld mot kvinnor görs. Årligen 
upplever åtminstone 50 000 kvinnor 
i Finland sexuellt våld och var tredje 
kvinna har utsatts för fysiskt eller sex-
uellt våld av sin nuvarande eller före 
detta partner.  

– Som medmänniskor och samhälle 
ska vi finnas där för den utsatta och 
göra allt vi kan för att kvinnor ska få 
leva i trygghet och för att inte ett enda 
kvinnoliv släcks för tidigt. Ingen ska 
behöva känna rädsla i det offentliga 

rummet eller det egna hemmet. Arbe-
tet måste göras varje dag och på alla 
nivåer. Det är bland annat av yttersta 
vikt att även välfärdsområdena ut-
vecklar ett långsiktigt och systema-
tiskt våldsförebyggande arbete för att 
stoppa det könsbaserade våldet mot 
kvinnor och våld inom familjen, säger 
Westerholm.

Se möjligheter i närsjukhusen – 
Raseborgs sjukhus verksamhet 
måste tryggas!
28.11.2022 

SFP:s vice ordförande Henrik Wick-
ström är orolig för hur de kommande 
månaderna ska se ut på Raseborgs 
sjukhus. Sjukhuset har inget avtal 
med någon serviceproducent om hur 
allmänläkarjouren ska fungera fr.o.m. 
slutet av mars 2023. Därtill har inte 
beslut om rekryteringstillägg och sk. 
besökstillägg gjorts för personalen. 
Dessa tillägg är nödvändiga för att ga-
rantera tillgången till personal för alla 
de funktioner som finns på sjukhuset.

– Jag anser att det är förkastligt att 
agera så här. Personalen måste leva 
konstant i osäkerhet. Det känns som 
om man skulle vilja medvetet köra ner 
Raseborgs sjukhus verksamhet. Det 
känns fel, säger Wickström.

Wickström lyfte upp de här frågorna 
inför styrelsemötet för HUS samkom-
mun i dag på måndagen. 

– Jag fick bekräftat att frågan om 
tilläggen ska skötas men jag är fort-
sättningsvis orolig gällande situationen 
med allmänläkarjourens verksamhet. 
Än har man inte hittat en servicepro-
ducent som kunde erbjuda servicen. 
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Det här bör lösas i snabb takt, säger 
Wickström.  

– Vi måste få  klara besked angåen-
de Raseborgs sjukhus. Nu lever vi i en 
osäker situation vilket inte alls är bra. 
I början av nästa år kommer välfärds-
området att inleda planerandet av sin 
servicestrategi. I samband med det 
arbetet måste vi hitta lösningar som 
stabiliserar sjukhusets verksamhet 
framöver, säger Wickström som även 
fungerar som styrelsens andra vi-
ceordförande i Västra Nylands väl-
färdsområde. 

RehnKivi: De sänkta 
klientavgifterna inom 
småbarnspedagogiken är ett steg 
i rätt riktning!
30.11.2022 

På onsdagen godkände riksdagen 
regeringens förslag till en permanent 
sänkning av klientavgifterna inom 
småbarnspedagogiken. Genom denna 
reform förväntas antalet barn som 
deltar i småbarnspedagogiken öka med 
cirka 3000. Då allt fler barn kan gå på 
dagis förväntas även sysselsättningen 
förbättras då föräldrarnas möjligheter 
att delta i arbetslivet främjas. Veronica 
Rehn-Kivi (SFP), medlem i riksdagens 
social- och hälsovårdsutskott, är myck-
et nöjd med riksdagens beslut.

– Det är bra att alla hinder som 
försvårar barnets möjligheter att få 
delta i småbarnsfostran undanröjs. 
Den reform som nu godkändes är ett 
steg i rätt riktning, men det bästa 
skulle vara att småbarnsfostran liksom 
grundskolan i sin helhet var avgifts-
fri för barnen och familjerna. På det 

sättet kunde vi ännu bättre än idag 
trygga barnens rätt till lek och behov 
att få utveckla sina sociala färdigheter 
jämlikt med andra barn i samma ålder. 
Förutom denna sociala dimension är 
föräldrarnas möjligheter att delta i 
arbetslivet dessutom helt beroende av 
att barnen har en trygg plats att vistas 
på då föräldrarna jobbar. Då en större 
andel barn ges småbarnspedagogik kan 
även en större andel föräldrar jobba. 
Det här är en win-win-situation för 
individen och för samhället ur såväl en 
social som ekonomisk synvinkel, säger 
Rehn-Kivi.

Att en permanent sänkning av klient-
avgifterna i småbarnspedagogiken sker 
just nu anses särskilt välkommet med 
tanke på inflationen, de höga energi-
priserna och barnfamiljernas pressade 
situation. Eftersom låginkomsttagare 
redan idag omfattas av avgiftsfrihet 
förväntas sänkningen främst under-
stödja medelklassfamiljer.

– Jag är glad att vi också genom den 
här åtgärden sträcker ut en hand till 
en betydande del av barnfamiljerna, 
tillägger Rehn-Kivi. 

Riksdagen godkände tidigare i höst 
även en tillfällig fördubbling av barnbi-
draget för decembermånad.

Thomas Blomqvist: Nationell 
livsmedelsproduktion är en viktig 
beredskapsfråga
01.12.2022 

– Coronapandemin och kriget i Ukrai-
na har gjort att vi på ett nytt sätt 
vaknat upp till frågor som försörj-
ningsförmåga, självförsörjning och re-
siliens. Jordbruket måste kunna fylla 
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sin centrala uppgift och förse oss med 
mat under alla omständigheter nu och 
i framtiden. Den nationella livsmed-
elsproduktionen är ytterst viktig för 
alla länder. Därför finns det jordbruks-
stöd också i länder som har betydligt 
varmare och bördigare förhållanden än 
här i Finland, säger Thomas Blomqvist, 
minister för nordiskt samarbete och 
jämställdhet.

– Ett extra lantbruksstöd för att 
kompensera de dramatiskt ökade 
energi- och gödselkostnaderna är 
därför absolut nödvändigt för att 
trygga förutsättningarna för vår livs-
medelsproduktion därmed säkra en 
tillräcklig försörjningsförmåga. Ifall 
vi inte klarar den akuta krisen och 
allt fler jordbrukare lägger ner verk-
samheten, så har vi inte jordbruk och 
självförsörjning i framtiden heller. De 
beslut som tas, eller inte tas, nu inver-
kar alltså såväl på kort som på längre 
sikt. Det är nödvändigt att se framåt 
och förbättra ekonomin långsiktigt för 
jordbrukarna och skapa en framtids-
tro också till unga jordbrukare så att 
vi har ett livskraftigt jordbruk också 
i framtiden. I den här frågan måste vi 
därför nu i regeringen klara av att lyfta 
oss över alla eventuella meningsskilj-
aktigheter i andra frågor. Nu bör alla 
agera ansvarsfullt och konstruktivt 
så att vi kan komma överens om det 
här viktiga stödpaketet för jordbru-
ket. Vår livsmedelsförsörjning och vår 
beredskap är alltför viktiga för att bli 
spelknappar i ett politiskt spel säger 
minister Blomqvist.

– Frågan är viktig också globalt 
sett. Pandemin och i ännu högre grad 
Rysslands anfallskrig mot Ukraina har 
inverkat på livsmedelshandeln i värl-

den. Redan tidigare har FN konstaterat 
att för att uppnå FN:s mål nummer två 
för hållbar utveckling, noll hunger, 
bör jordbrukets produktivitet öka med 
28 % under de kommande tio åren. På 
grund av det här behöver jordbruket 
akut fler investeringar och innovatio-
ner, mer klimatvänliga produktions-
processer och ny teknik, konstaterar 
Thomas Blomqvist. 

Wickström: Egenläkarmodell bör 
prövas i de nya välfärdsområdena
01.12.2022

SFP:s vice ordförande Henrik Wick-
ström hoppas att de nya välfärdsområ-
dena testar möjligheten till egenläkare. 
Enligt Wickström är utmaningen med 
vårdköerna akuta och nya lösningar 
behövs. Han hoppas se nya lösningar 
på hur vården ska organiseras så att 
vårdgarantin fylls.

– SFP har redan en längre tid lyft 
fram fördelarna med egenläkarmo-
dellen. Fördelarna med en egenlä-
karmodell är att den minskar på icke 
motiverade undersökningar, besök och 
kostnader och ökar patienternas tillit 
till vården. Det skapar också kontinu-
itet i vårdkedjan för patienten. Genom 
att ta i bruk den sk. team-modellen i 
våra hälsovårdscentraler kan vi un-
derlätta vårdpersonalens börda då de 
får stöd från andra i kollegiet. Det här 
kunde vara lösningen med tanke på de 
utmaningar som har uppstått tidigare 
då modellen testats, säger Wickström. 

Team-modellen innebär att olika 
sakkunniga samarbetar i grupp och 
tillsammans avgör om stöd och hjälp 
klienten behöver. Det här undviker 



SVENSKA FOLKPARTIET 2022–2023148

även bollandet av klienter från lucka 
till lucka. 

-Den personliga långvariga kontakten 
skapar trygghet. Då kan man bättre 
beakta vilka tjänster är de rätta för 
klienten. Alla vinner på det här, säger 
Wickström.

Biaudet: Nödvändigt att öka på 
rättsvårdens resurser
01.12.2022

Riksdagen förde idag remissdebatt om 
statsrådets redogörelse om rättsvår-
den. I sitt gruppanförande lyfte riks-
dagsledamot Eva Biaudet (SFP) fram de 
satsningar regeringen gjort och att det 
är ett arbete som måste fortsätta under 
kommande regeringsperiod.

– Medborgarnas tillit är en viktig 
måttstock för hur vår rättsstat funge-
rar. Människor ska kunna lita på att de 
får sitt ärende behandlat av en opartisk 
domstol, inom rimliga tidsramar och 
att de behandlas jämlikt och rättvist. 
Var och en i vårt samhälle ska kunna 
förlita sig på rättvisan i alla situatio-
ner, säger Biaudet.

SFP och Svenska riksdagsgruppen 
påpekar att en fungerande rättsvård är 
något helt centralt för ett demokratiskt 
samhälle.

– Rättsvården är en av grundpelarna 
för vårt demokratiska samhälle och 
vår rättsstat. Hela rättvårdskedjan 
måste granskas för att kunna priori-
tera åtgärder till de utmaningar som 
måste lösas. Enligt redogörelsen måste 
den bestående finansieringen ändå öka 
med ytterligare cirka 90 miljoner euro 
årligen för att vi ska vara på en någor-
lunda hållbar grund.

– Vi är nöjda att regeringen haft 
resurser att avge en redogörelse om 
rättsvården trots denna tid av akuta 
omvärldskriser, avslutar Biaudet.

Bergqvist: Jordbrukets lönsamhet 
måste förbättras
07.12.2022 

Riksdagsledamot Sandra Bergqvist 
(SFP) framförde Svenska riksdags-
gruppens gruppanförande när riks-
dagen i dagens plenum behandlade 
interpellationen om krisen inom det 
finländska jordbruket och tryggandet 
av den inhemska matproduktionen i 
framtiden.

– Det gläder mig att jordbruket väck-
er diskussion och att så många uttryck-
er sitt stöd till jordbruket. Det som gör 
mig besviken är att stödet har varit 
alltför osynlig de senaste åren, säger 
Bergqvist.

Lönsamhetskrisen, som har varit 
akut de senaste regeringsperioderna, 
har bara förvärrats i och med corona-
pandemin och Rysslands anfallskrig 
mot Ukraina. Regeringen har reage-
rat med att under denna period riktat 
över 300 miljoner euro i direkta och 
indirekta extrastöd till jordbruket för 
att underlätta situationen. Riksdagen 
behandlar för tillfället förslaget om att 
ändra livsmedelsmarknadslagen så att 
man stärker lantbruksproducenternas 
ställning.

– Åtgärderna som har tagits har 
varit nödvändiga och mycket välkom-
na. Men krisstöd i olika former är inte 
en långsiktig lösning. De finländska 
producenterna vill ha en fungerande 
marknad, de vill ha lön för sitt arbete. 
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Detta är inte bara är en regeringsfråga 
utan hela samhällets och alla aktörers 
ansvar att få det till stånd, säger Berg-
qvist.

SFP lanserade sitt 
riksdagsvalsprogram: Framåt 
tillsammans
08.12.2022

Svenska folkpartiet har som målsätt-
ning att göra det bästa riksdagsvalet 
någonsin mätt i röster, med ett väljar-
understöd på åtminstone 5 procent, 
och att vara representerade i alla 
valkretsar. SFP siktar på att behålla 
alla sina nuvarande mandat och få två 
tilläggsmandat.

 – Finland har många styrkor. Vi är 
kända för vår pålitlighet, för stabila in-
stitutioner, för jämställdhet och en bra 
skola. Men vi kan bli bättre. Samtidigt 
tampas vi med en stigande lånebörda 
och brist på arbetskraft. För Svenska 
folkpartiet är vägkartan klar, vi ska ut-
veckla våra styrkor och skapa lösning-
ar för att tackla våra svagheter.

– SFP som ett liberalt och borgerligt 
parti jobbar på alla plan för ett sta-
bilt, modernt Finland som värnar om 
individens frihet och allas lika värde. 
Vi säger nej till hatprat och rasism. Vi 
uppviglar inte till motsättningar och 
polarisering. Vi vill bygga samhället 
genom delaktighet och dialog.

– Vi lever i ekonomiskt utmanande 
tider och därför kommer riksdagsva-
let att ha stor betydelse för vilken väg 
vårt land väljer under de närmaste 
fyra åren. Coronapandemin och kriget 
i Ukraina har satt sina spår, såväl eko-
nomiskt som då det gäller mänskors 

välmående.
– SFP har under de senaste fyra 

åren, som kantats av stora kriser, stått 
för ansvarstagande och stabilitet. 
Finland behöver ett fortsatt tydligt och 
rakryggat ledarskap vilket SFP är redo 
att axla. SFP vill under nästa valperiod 
fortsätta föra en ansvarsfull politik där 
man gör beslut för en hållbar framtid. 

Många har svårt att få sin ekonomi 
att gå ihop,  Flere unga mår dåligt och 
tongångarna har blivit allt mer hårda. 
SFP vill att vi tillsammans hittar en 
gemensam framtidstro och fortsätter 
bygga vidare på det välfärdssamhälle 
som vi har idag. SFP går till val med 
valprogrammet ”Framåt tillsammans”. 
 
Under lanseringen av valprogrammet 
betonade Henriksson bland annat föl-
jande helheter.
Sysselsättningsgraden ska under nästa 
regeringsperiod nå minst 80 procent. 

• Vi behöver minska på byråkratin och 
sänka tröskeln för att anställa den 
första arbetstagaren. Vi bör utvidga 
försöket om rekryteringsstöd för en-
samföretagare. Samfundsskatten bör 
hållas på en konkurrenskraftig nivå 
och vinsten som investeras tillbaka i 
företagets verksamhet ska beskattas 
med en lägre samfundsskattesats. 
Vi vill att den tillfälliga höjningen av 
hushållsavdraget blir permanent och 
att vi fortsätta utveckla avdraget. 
SFP vill även på sikt sänka skatten 
på arbete och pensioner.  
Det ska alltid lönar sig att ta emot 
arbete. 

• Vi vill tillåta lokala avtal för alla 
typer av företag, också sådana som 
inte är fackligt organiserade. SFP vill 
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slopa behovsprövningen av utländsk 
arbetskraft och se åtgärder för en 
ökad och smidigare arbetskraftsin-
vandring. Behandlingstiden för ett 
arbetstillstånd ska inte få vara läng-
re än 30 dagar.

Trygghet nära dig
• Polisens, räddningsväsendets och 

nödcentralens resurser bör tryggas. 
Vi behöver säkerställa en jämlik 
tillgång till räddningstjänster i hela 
landet. Därför krävs det att vi utbil-
dar fler räddare. Den svenskspråkiga 
räddningsutbildningen som sker i 
Helsingfors bör ordnas minst vart 
tredje år

• Finland ska ha världens bästa skola
• Vi vill se tillräckligt många lärare 

och annan behörig personal i skolan 
och småbarnspedagogiken. Små-
barnspedagogiken ska på sikt bli 
avgiftsfri och vi vill införa en 2-årig 
förskola. Elev- och studerandevården 
ska finnas tillgänglig i skolan och 
ha tillräckliga resurser. V behöver 
utbilda fler svenskspråkiga skolpsy-
kologer och kuratorer. Förstagångs-
kvoterna i högskoleantagningen bör 
även slopas.

• Finland ska vara världens barnvänli-
gaste land. 

• Vi vill stärka barnens välbefinnande 
genom att erbjuda alla barn möjlighet 
till minst en hobby. Vi vill ta fram ett 
ungdomspaket med tvärsektoriella 
lösningar för att återställa de utsat-
ta ungas välbefinnande och mentala 
hälsa. Ungdomspaketet ska innehålla 
bland annat en terapigaranti, lång-
siktiga satsningar på utbildning samt 
satsningar som säkerställer att ingen 
ung person blir utan arbete eller 
studieplats.

• Fungerande och högklassig vård, 
oberoende av hemort, inkomst eller 
språk. 

• Vi vill se en fungerande vårdgaranti 
på sju dagar till primärvården och 
vårdgaranti på sex månader till spe-
cialiserad sjukvården. Den psykiska 
hälsan bör göras till en nationell 
prioritet och att vård ska fås snabbt, 
med låg tröskel och på eget moders-
mål. Vårt mål är är ett system med 
egen läkare och egen sjukskötare för 
seniorer och personer med ett konti-
nuerligt behov av vård. Personalsitu-
ationen inom hälso- och sjukvården 
måste lösas och  vi behöver ett natio-
nellt program med olika åtgärder för 
att lösa personalbristen inom hälso- 
och sjukvården.

• Vi måste rädda klimatet och natu-
rens mångfald nu

• Vi vill att Finland är klimatneutralt 
år 2035. Det är viktigt att vi fortsät-
ter med en ambitiös klimatpolitik 
både nationellt, på EU-nivå och in-
ternationellt för att uppnå detta. Den 
globala uppvärmningen ska begrän-
sas till max. 1,5 grader.

• Finland ska vara en konstruktiv med-
lem av Nato. 

• Ansvaret för försvaret av Finland är 
vårt, och det är viktigt att vi bevarar 
och utvecklar den allmänna värn-
plikten, grundstenen i vårt nationella 
försvar.  
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Wickström: Varje förlossning ska 
vara trygg – de mindre bb:na be-
hövs!
09.12.2022 

SFP:s vice ordförande är bestört över 
Helsingin sanomats nyhet som public-
erades 8.12 där en mamma berättade 
att hennes barn dog vid födseln efter 
att hon inte togs emot vid födelseavdel-
ningen på Jorvs sjukhus.

– Det här är en fruktansvärd tragedi 
och mina tankar går till familjens stora 
sorg. Sådant här får inte ske och det är 
viktigt att man grundligt utreder vad 
som gick på tok, säger Wickström som  
till årets slut fungerar som medlem i 
HUS samkommuns styrelse. 

Wickström säger att det är svårt att 
ta ställning till vad som exakt skett. 
Enligt HS har personalbristen lyfts 
fram som en utmaning. Enligt honom 
måste personalbristen nu lösas på flera 
fronter nationellt och i de nya välfärds-
områdena. 

Samtidigt vill Wickström påpeka att 
ett brett nätverk av förlossningsavdel-
ningar behövs. 

-Så sent som i höstas ville HUS led-
ning föreslå nedläggning av Lojos för-
lossningsavdelning. Med tanke på den 
här nyheten bevisar det här hur viktigt 
det är med ett tillräckligt omfattan-
de nätverk. Ifall vi vill vara världens 
barnvänligaste land krävs det konkreta 
åtgärder av oss, säger Wickström. 

Adlercreutz: Migrationsverket 
måste utredas
10.12.2022

– Vi får höra om det ena absurda fal-
let efter det andra. Inom SFP har vi 
länge med stigande oro följt med hur 
godtyckligt uppehållstillståndsansök-
ningar får avslag. Det här håller inte. 
Vi behöver en grundlig genomgång av 
Migrationsverket och dess processer, 
säger Anders Adlercreutz, ordförande 
för Svenska riksdagsgruppen.

Helsingin Sanomat rapporterade på 
lördagen om hur  Anudari Bolbaatar, 
en i Finland utbildad sjuksköterska 
med bakgrund i Mongoliet, fått avslag 
på sin anhållan om uppehållstillstånd 
efter en gravt felaktig process. 

– Avvisningen stoppades när felet 
uppdagats, men det, att man så grovt 
kränker en persons rättsskydd vittnar 
om en verksamhetskultur som inte 
håller måttet, säger Adlercreutz

I fallet som Helsingin Sanomat skrev 
om nekades den sökande information 
om varför ansökan fått avslag. 

— Det här vittnar om en total oför-
ståelse för hur en rättstat fungerar. Ett 
uppehållstillstånd är inte en trivial frå-
ga. Det kan ha helt avgörande betydelse 
för en människas framtid. Då kan inte 
beslutet basera sig, som det gjorde i 
Bolbaatars fall, på att tjänstemannen 
som behandlar frågan inte kan läsa ett 
kontoutdrag. Framförallt, så måste sö-
kanden få tillgång till motiveringarna 
och ha en möjlighet att korrigera miss-
förstånden. Det här kan inte ses som 
annat än en grov förseelse för Migris 
del, konstaterar Adlercreutz 

Den ekonomiska expertisen är enig 
om att Finland behöver mer arbets-
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kraftsrelaterad invandring.
– Idag är netto-invandringen drygt 

20 000 per år. För att klara hållbar-
hetsgapet borde den siffran fördubblas. 
Enbart teknologi-industrin beräknas 
behöva 130 000 anställda till under 
det kommande decenniet. När vi står 
inför sådana här utmaningar är det 
rent vansinne att ens tänka på att 
utvisa människor som är i arbete, som 
bidrar till vårt samhälle. Vi har gjort 
en hel del lagändringar som hjälpt si-
tuationen. Men många problem består. 
Migrationsverket måste ändra sin 
kultur och sitt tänkesätt. Vi behöver en 
oberoende utredning av Migris proces-
ser, avslutar Adlercreutz

Adlercreutz och RehnKivi: 
Projekt för satsningar på 
trygghet, medmänsklighet och 
framtiden får extra finansiering
13.12.2022 

Riksdagens finansutskott har på tis-
dagen fattat beslut om de så kallade 
julklappspengarna. Svenska riksdags-
gruppens medlemmar i utskottet och 
dess delegationer, Anders Adlercreutz 
(SFP) och Veronica Rehn-Kivi (SFP), 
är nöjda över förhandlingarna då man 
lyckats säkerställa tilläggsfinansiering 
för en mängd viktiga ändamål. Det 
är nu klart att det beviljas budgetan-
slag till bland annat organisationer 
som främjar kvinnors rättigheter och 
mänskliga rättigheter över lag, ungas 
företagsamhet och framgång, export 
samt en hel del lokala projekt såsom 
museiskeppet Vega.

– Om det är någonting man kan lära 
sig av samtiden så är det att förebyg-

gande åtgärder och långsiktiga sats-
ningar är otroligt viktiga. Det extra 
budgetanslaget på cirka 50 miljoner 
euro får regeringspartierna fördela för 
sådant som inte får finansiering i det 
ursprungliga budgetförslaget, säger 
Adlercreutz och Rehn-Kivi.

Adlercreutz lyfter upp satsningar-
na på de yngre generationerna och de 
positiva, långsiktiga effekter som detta 
tar sikte på. 

– Jag gläder mig över att vi lyckats 
förhandla fram finansiering till att stö-
da företagarfostran. Dessutom beviljar 
vi tilläggsanslag för att främja ungas 
läskunnighet och för att förebygga och 
avhjälpa inlärningssvårigheter, samt 
ett stort tilläggsanslag till 4H-verk-
samheten som gör ett gediget arbete 
för de ungas välmående och driftighet. 
Investeringar i unga har aldrig varit 
mer aktuellt eller av större behov än 
nu, säger Adlercreutz.

Adlercreutz är även nöjd med till-
läggsmedlen till företagande. Bland an-
nat Viexpo i Österbotten, som hjälper 
företag med att utvidga sin verksamhet 
till utlandet, kommer att få finansie-
ring. 

– I dessa kärva tider är det dessutom 
fint att se att vi stöder primärnäring-
arna. Svenska riksdagsgruppen har 
jobbat för att bevilja Finlands yrkesfis-
karförbund extra medel, vilket de nu 
kommer att få, säger Adlercreutz.

Rehn-Kivi, som har en stark profil 
inom särskilt social- och hälsovårds-
frågor, lyfter fram flera hälsorelatera-
de ändamål som beviljats extra anslag.

– Jag är väldigt nöjd med att vi lyck-
ats trygga finansiering för så många 
viktiga ändamål som betonar såväl 
hälsa som mänskliga rättigheter och 
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särskilt kvinnors rättigheter. Jag är 
särskilt stolt över tilläggsfinansiering-
en till kvinnoorganisationerna och till 
skyddshemmen för att trygga deras 
tillräcklighet och tillgänglighet, samt 
pengarna till kvinnolinjen, som erbjud-
er rådgivning och stöd till kvinnor som 
upplevt våld, säger Rehn-Kivi.

Förebyggandet av könsstympning av 
kvinnor och flickor och hjälpen till off-
ren för människohandel är också ända-
mål som den svenska riksdagsgruppen 
jobbat för att ska få extra medel. En 
relativt stor andel tilläggsfinansiering 
kommer dessutom att gå till gränsöver-
skridande organisationsarbete för att 
trygga mänskliga rättigheter samt till 
Flyktingrådgivningen. 

– SFP är ett parti med en tydlig 
moralisk kompass. Det är fint att se att 
finansutskottet har omfattat många av 
de förslag som gäller mänskliga rät-
tigheter och som presenterats av den 
svenska riksdagsgruppen. Vi är för-
stås också väldigt nöjda över att extra 
medel beviljas för att trygga genomför-
andet av innehållet i Istanbulkonven-
tionen om förebyggande av våld mot 
kvinnor och våld i hemmet. Därtill är 
det fint att se att de ungas medvetande 
om klimat och miljö prioriteras i för-
delningen av tilläggsmedel. Både Luon-
toliitto och Föreningen för miljöfostran 
FEE kommer att beviljas extra anslag, 
säger Rehn-Kivi och Adlercreutz.

Adlercreutz och Rehn
Kivi: Vägprojekt och bättre 
trafiksäkerhet får viktig 
finansiering i Nyland
13.12.2022

Riksdagens finansutskott har i dag 
godkänt sitt betänkande om nästa års 
statsbudget och samtidigt även fattat 
beslut om fördelningen av de så kallade 
julklappspengarna. Flera väsentliga 
vägar i Nyland kommer till följd av 
detta att tilldelas välbehövliga tilläggs-
resurser.

Under hösten förhandlar finans-
utskottet om extra budgetanslag som 
regeringspartierna får fördela för 
projekt och annat viktigt som inte får 
finansiering i det ursprungliga bud-
getförslaget. Trafikprojekten har en 
summa på cirka 26 miljoner euro och 
SFP:s medlemmar i finansutskottet och 
trafikdelegationen, Veronica Rehn-Kivi 
och Anders Adlercreutz, har lyckats 
förhandla fram en jämlik fördelning av 
anslaget för projekt i Svenskfinland, 
dvs. Österbotten, Egentliga Finland 
och Nyland. Det gäller både vägför-
bättringar, asfalteringar, planering och 
förverkligandet av lättrafikleder och 
korsningar som ska göras tryggare.

– Tilläggssummorna riktas till vägar 
som är av stor lokal och regional bety-
delse. Vägarna i vårt land är på många 
håll i uselt skick och lider av en stor 
reparationsskuld. Nu kan vi sätta fart 
på sådana projekt som annars måste 
vänta på att förverkligas. Det hand-
lar exempelvis om vägar med mycket 
aktiv trafik, som bland annat skolbarn 
färdas på dagligen. Jag är glad över att 
vi genom dessa konkreta åtgärder kan 
förbättra trafiksäkerheten och under-
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lätta vardagen för många invånare i 
vår region, säger Rehn-Kivi, som också 
är ersättare i riksdagens finansutskott 
och medlem i trafikdelegationen.

Riksdagsledamot Anders Adlercre-
utz, medlem i riksdagens finansutskott, 
lyfter bland annat fram Smedsbyvägen 
i Kyrkslätt, och den nya beläggningen 
som den kommer få i och med julklapp-
spengarna, som ett mycket gott exem-
pel på en väg med aktiv trafik och av 
stor vikt för flera av traktens invånare.

– I båda ändorna av Smedsbyvägen 
finns skolcentrum och vägen utgör där-
till en viktig förbindelse ifall man åker 
mellan Masaby och Kyrkslätt centrum. 
Vägens skick har försämrats kraftigt 
under de senaste åren så det är bra att 
vi nu äntligen kan förbättra denna väg, 
säger Adlercreutz.

Förutom Smedsbyvägen kommer 
även korsningen mellan väg 25 och 
1102 i Raseborg, dvs. korsningen 
mellan Snappertunavägen och Hangö-
uddsvägen, att beviljas en halv miljon i 
julklappspengar.

– Det är en konkret trafiksäkerhets-
åtgärd som Raseborgs stad länge ar-
betat för. Det är viktigt att vi nu kunde 
säkra finansiering för denna regionalt 
viktiga förbättring. Det är också mer 
än välkommet, att vi lyckades säkra 
medel för ny beläggning på väg 104 i 
Lojo och Raseborg, säger Adlercreutz.

Också i Östnyland beviljas flera be-
tydande vägar extra resurser. I Lovisa 
kommer Atomvägen, som leder till 
Hästholmens kärnkraftverk, att ut-
vecklas så att en vägförbindelse skapas 
till kärnkraftverket, vilket är något 
som länge önskats i nejden. Därutöver 
beviljas Tolkisvägen i Borgå finansie-
ring för ny beläggning för dess lättra-

fikled samtidigt som väg 1531 mellan 
Hindhår och Kungsporten i Borgå ges 
medel för att man ska kunna börja 
utveckla den.

Ledamöterna betonar att också den 
lokala expertisen har varit viktig. 

– Det är betydligt lättare att driva 
igenom projekt när de stöds lokalt. Vi 
är glada över den hjälp vi har fått av 
lokalpolitikerna i regionen, säger Ad-
lercreutz och Rehn-Kivi.

Adlercreutz: Viktiga satsningar på 
ungas företagsamhet
13.12.2022

Idag har riksdagens finansutskott 
godkänt sitt betänkande om nästa års 
statsbudget. Samtidigt har utskottet 
bestämt om fördelningen av regering-
ens extra budgetpott på ca. 50 miljoner 
euro. Svenska riksdagsgruppens ord-
förande Anders Adlercreutz är särskilt 
nöjd över de tilläggsresurser som rik-
tas till ungas företagsamhetsfostran.

-Företagsamhetsfostran ger ungdo-
mar viktiga färdigheter inför arbets-
livet. Den erbjuder möjlighet att pröva 
sina vingar, att lyckas och misslyck-
as i en trygg miljö, utan ekonomisk 
risk. Den lär ut färdigheter i ekonomi 
men visar också hur kreativitet och 
samarbete kan bära långt. Det här är 
lärdomar som barn och unga säkert 
har nytta av i sitt kommande arbetsliv, 
säger Adlercreutz

Riksdagen beviljar tilläggsfinansie-
ring till bland annat organisationer 
som erbjuder kostnadsfria program i 
företagsamhet för skolor.

– Tilläggsfinansieringen hjälper de 
här programmen att nå ut till allt fler 
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ungdomar, det är svårt att bli intres-
serad av något som man inte vet om, 
säger Adlercreutz.

Adlercreutz påpekar att intresset för 
att bli företagare har ökat märkbart 
under senaste årtionden bland den 
yngre befolkningen. Det här fram-
kommer till exempel i resultaten från 
Ekonomi och ungdom TAT:s årliga 
Ungas framtidsrapport, vilket också 
berättar att företagsamhetsfostran i 
skolorna bidrar till att skapa förståelse 
för företag och företagsamhet.

– Attityderna har förändrats snabbt. 
Idag meddelar nästan 50% av ungdo-
marna att de kunde tänka sig en bana 
som företagare. Man har t.ex. kun-
nat konstatera, att elever som besökt 
Företagsbyn, ett program som finns i 
de flesta större städer och kommuner, 
förstår företagsamhet och företagens 
betydelse bättre än elever som inte 
besökt en Företagsby. Det här är kon-
kreta satsningar på framtiden, säger 
Adlercreutz.

Bergqvist: Julklappspengar 
till vägar, broar, rondeller och 
skärgårdshavet!
13.12.2022 

Idag blev det klart att det beviljas så 
kallade julklappspengar till flera olika 
vägförbättringsprojekt på Kimitoön 
och i Pargas. Riksdagsledamot Sandra 
Bergqvist (SFP) är mycket nöjd med 
förhandlingsresultatet.

– Finnuddsvägen på Kimitoön bevil-
jas nu 110 000 euro för ny asfalt. Vägen 
är i dåligt skick och behöver åtgärdas. 
Utan SFP:s initiativ till julklappspeng-
ar för det här ändamålet skulle vägav-

snittet helt blivit utan finansiering nu. 
Med den här potten kan man inleda 
asfalteringsarbetet, säger Bergqvist. 

Cykelvägen mellan Prostvik och 
Nagu centrum beviljas 800 000 euro.

– Det här var ett projekt som alla re-
geringspartier bidrog till. Ifjol bevilja-
des planeringspengar på SFP:s initiativ 
och nu är jag glad över att cykelvägen 
fördes fram som en gemensam prio-
ritering. Varje sommar ser vi farliga 
situationer längs den livligt trafikerade 
skärgårdens ringväg. Cykelvägen är yt-
terst viktig för att öka trafiksäkerheten 
och främja cykelturismens attraktivi-
tet, säger Bergqvist.

Ett annat vägförbättringsprojekt som 
är väsentligt med tanke på trafiksäker-
heten är planeringspengarna på 250 
000 euro som nu beviljas för rondellen 
och bron på Skärgårdsvägen vid Pargas 
centrum, vid den så kallade Reima-
ri-korsningen. Samtidigt som en ny 
rondell planeras så planerar man även 
bron som går över sundet. 

– Planeringen av en rondell till 
Reimari-korsningen är viktig med 
tanke på trafikens smidighet. Trafiken 
stockar ofta till i den här korsningen, 
speciellt vid rusningstider. Med tanke 
på andra satsningar, så som Havis-pro-
jektet i Pargas, är det bra att rondel-
len redan nu kan planeras. Eftersom 
rondellen kommer så nära bron över 
sundet så är det också logiskt att sätta 
planeringen av bron med i samma pro-
jekt, säger Bergqvist. 

För att förbättra Skärgårdshavets 
tillstånd beviljas 150 000 euro. Skär-
gårdshavet är Finlands enda återstå-
ende hot spot område på listan som 
Kommissionen för skydd av Östersjöns 
marina miljö (HELCOM) upprätthål-
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ler. En av många åtgärder för att få 
området struket från listan är jord-
brukets färdplan för Skärgårdshavets 
avrinningsområde. Färdplanen anger 
åtgärder som är betydande för vatten-
skyddet och julklappspengarna som 
nu beviljas går till att försnabba dessa 
åtgärder. 

– Syftet är att identifiera de effekti-
vaste åtgärderna i samförstånd med 
jordbrukarna på avrinningsområdet. 
Att förbättra Skärgårdshavets väl-
mående är i allas intresse men det är 
viktigt att åtgärderna planeras med 
input från dem som ska anpassa sin 
verksamhet, säger Bergqvist.

Bergqvist gläder sig även över bygg-
pengarna på 700 000 euro som beviljas 
för byggandet av en rondell i Sagu. 
Ifjol beviljades planeringspengar och 
nu kan förverkligandet inledas. Också 
Finlands Yrkesfiskarförbund bevilja-
des 100 000 euro.

Riksdagens finansutskott godkän-
de idag sitt betänkande om nästa års 
statsbudget. Samtidigt har utskottet 
bestämt om fördelningen av de så 
kallade julklappspengarna, en extra 
budgetpott på cirka 50 miljoner euro 
som riktas till olika ändamål som an-
ses viktiga.

Ollikainen: Efterlängtade pengar 
till Vöråvägen och Norrskärs hamn
13.12.2022

Finansutskottet har i dag godkänt sitt 
betänkande om nästa års statsbudget. 
Bland de så kallade julklappspengar-
na finns flera för Österbotten myck-
et efterlängtade och viktiga projekt 
inom olika sektorer. Det här gläder 

riksdagsledamot Mikko Ollikainen. 
Speciellt glad är han över anslaget till 
förbättringen av Vöråvägen mellan 
Rökiö och Tuckor (400.000 euro) men 
även 300.000 euro för förbättrande 
av bryggorna vid Norrskär i Kvarkens 
yttre skärgård.

– Vöråvägen har länge varit i dåligt 
skick, ett riktigt lapptäcke. Vägen är en 
viktig transportled för att binda ihop 
kommunens olika delar, för den livliga 
tunga trafiken men även för till exem-
pel cyklister. Vägen är lång och den här 
satsningen förbättrar en del av vägen 
men jag hoppas att priset på bitumit 
ska sjunka och att NTM-centralen för 
sin del kan skjuta in en del tilläggsme-
del för att förlänga det som asfalteras 
av vägen, säger Mikko Ollikainen.

Även bryggorna i Norrskär har varit 
i dåligt skick länge. Norrskärs fyrplats 
ligger mitt i Kvarken och hamnen utgör 
en viktig skyddshamn för båtfarare. 
Det är också en viktig stödjepunkt för 
beredskap och räddning.

– Norrskär har genom sitt läge väl-
digt stor betydelse för sjöfart i allmän-
het, fiske och fritidsbåtar – speciellt i 
detta säkerhetspolitiska läge. De se-
naste åren har hamnens skick försäm-
rats och det är viktigt att den nu kan 
saneras innan kostnaderna blir allt för 
stora. Norrskär skall också i fortsätt-
ningen kunna fungera som en viktig 
knutpunkt mellan Vasa och Umeå, 
säger Ollikainen.

Han är också glad över satsningarna 
på medel för Konsttestarna, svensk-
språkiga barn med inlärningssvårighe-
ter, Viexpo och Meteorian.
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Blomqvist nöjd över 
tilläggspengar till säkerhet på 
riksväg 25
13.12.2022

Idag har riksdagens finansutskott 
offentliggjort de ändringar som riksda-
gen föreslås göra i nästa års statsbud-
get. Minister för nordiskt samarbete 
och jämställdhet Thomas Blomqvist 
(SFP) är speciellt glad över de satsning-
ar som görs på nyländska vägprojekt 
samt på tilläggsresurserna för Kvinno-
linjen som har en ytterst viktig verk-
samhet i att hjälpa utsatta kvinnor.

– Riksväg 25 är livligt trafikerad 
och trafiken på vägen ökar konstant, 
i synnerhet den tunga trafiken som 
rör sig till Hangö hamn. Tryggare och 
smidigare korsningar ökar säkerhe-
ten i trafiken och minskar olyckor och 
dessutom betalar de också snabbt in 
sig genom en snabbare och smidigare 
trafikström som sparar pengar för fö-
retagen och samtidigt minskar klimat-
utsläppen. Därför är tilläggsanslaget i 
nästa års statsbudget för utbyggandet 
av korsningsarrangemangen vid riks-
väg 25 och landsväg 1102, korsningen 
till Snappertuna, en bra och bokstav-
ligen livsviktig satsning och samtidigt 
en fortsättning på utvecklingen av de 
planskilda korsningarna vid riksväg 
25, konstaterar Blomqvist.

– Även den nya beläggningen på 
cykelvägen i Borgå mellan Västra 
Mannerheimleden och Svartsåvägens 
korsning är både en viktig och häl-
sofrämjande satsning. Satsningar på 
trafiknätet är viktiga för den regionala 
utvecklingen samtidigt som de kan öka 
avsevärt på säkerheten. För SFP har 
trafiknätets förbättrande alltid varit en 

viktig prioritering. Vägarna är viktig 
infrastruktur i vårt samhälle som 
många av oss är beroende av och där-
för är det viktigt att det finns medel för 
både basunderhållning och utveckling, 
säger Blomqvist.     
 
– Också finansieringen för Kvinno-
linjen är något jag gläds extra mycket 
över. De har en otroligt viktig verk-
samhet i att stöda och hjälpa kvinnor 
som blir utsatta för hot och våld. Vi vet 
att våld i hemmen ökat under pande-
min och därför är det nu viktigt att vi 
från riksdagens sida kan stöda organi-
sationer som gör ett synnerligen bety-
delsefullt arbete, säger Blomqvist.

Norrback: Alla vägar leder till 
Österbotten
13.12.2022 

Riksdagens finansutskott har godkänt 
sitt betänkande om nästa års statsbud-
get. Samtidigt har utskottet bestämt 
om fördelningen av de så kallade 
julklappspengarna, en extra budget-
pott på cirka 50 miljoner euro. I och 
med denna budgetpott har riksdagens 
finansutskott beviljat anslag till vägun-
derhåll i Österbotten för en summa på 
ca 950 000 €. Riksdagsledamot Anders 
Norrback (SFP) gläds över de beviljade 
projekten som möjliggör asfaltering av 
vägar i Österbotten.

– Vi har flera vägar i Österbotten 
som skulle kräva restaurering. Med 
denna tilläggsfinansiering har vi 
möjligheterna att åtgärda åtminstone 
några av dessa vägar. Speciellt glad är 
jag över att så stor del av finansiering-
en går till vägar här i Sydösterbotten. 
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För restaurering av Vettmossvägen i 
Närpes har man beviljat 250 000 euro 
och för restaureringen av Uttermoss-
avägen i Kristinestad har det beviljats 
300 000 euro. Båda är vägar som borde 
ha restaurerats för länge sedan, och 
vars förbättring jag förespråkat aktivt 
för, säger Norrback. 

Utöver dessa två tilldelas också 
Vöråvägen 400 000 euro för ny belägg-
ning. Därtill fick man vi in ett uttalan-
de i finansutskottets betänkande om 
att Trafikledsverket ska inleda en pla-
nering av ett industrispår och terminal 
till GigaVaasa och att finansieringen 
skall skötas via följande tilläggsbudget.  

– Vöråvägens skick är något som dis-
kuterats en längre tid så det gläder mig 
nu att kunna säga att också den har 
beviljats pengar för att få ny belägg-
ning. Industrispåret till GigaVaasa är 
centralt för utvecklandet av industrin 
här i Österbotten, säger Norrback 

Norrback gläds över 
julklappspengarna till 4H och 
yrkesfiskarna
13.12.2022 

Riksdagens finansutskottet har god-
känt sitt betänkande om nästa års 
statsbudget. Samtidigt har utskottet 
bestämt om fördelningen av de så 
kallade julklappspengarna, en extra 
budgetpott på cirka 50 miljoner euro.

Riksdagsledamot Anders Norrback 
(SFP) ser med goda ögon på slutresul-
taten. Bland annat har 4H och Finlands 
Yrkesfiskarförbund beviljats tilläggsfi-
nansiering för sin verksamhet. Norr-
back, som ser sig själv som landsbyg-
dens och skärgårdens förespråkare, 

är glad för att SFP har drivit 4Hs och 
yrkesfiskarnas ärenden i förhandling-
arna om julklappspengarna. 

4H beviljades 350 000 euro i tilläggs-
finansiering.

– Satsningar på 4H är en satsning 
på unga och på framtiden. 4H:s ung-
domsverksamhet är ett ytterst viktigt 
forum där unga har möjligheten att be-
kanta sig med företagande, och lära sig 
att ta ansvar. 4H är också en utmärkt 
plats för unga att knyta nya vänskaps-
band. Jag är glad över att vi har kunnat 
tilldela 4H:s verksamhet denna till-
läggsfinansiering, säger Norrback.

Finlands Yrkesfiskarförbund bevilja-
des 100 000€.

– Livsmedelsförsörjningen är något 
jag oftast lyfter fram i mitt politiska 
arbete, och är mycket viktig för mig. 
Här spelar fiskenäringen en väldigt 
central roll. Fler satsningar på den 
inhemska fiskenäringen och yrkes-
fiskarna är centrala, om vi skall ha 
en hållbar livsmedelsförsörjning och 
inhemsk fiskproduktion i framtiden 
också, poängterar Norrback.

Biaudet: Jämställdheten, 
människorättskämparna 
och Helsingfors regionens 
kollektivtrafik får 
”julklappspengar”
13.12.2022 

Finansutskottet har tillfört anslag till 
budgeten för kvinnoorganisationerna, 
människorättsarbete samt arbete mot 
våld mot kvinnor och människohandel.

– Jag är särskilt glad över att riksda-
gen återigen har befäst statsstödet vid 
918 000 euro för Kvinnoorganisation-
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ernas Centralförbund, NYTKIS ry och 
Monika-Naiset liitto ry. Jämställdhet 
sker inte av sig självt – organisationer-
nas arbete är nödvändigt för att mot-
arbeta en ”backlash” av jämställdheten 
både nationellt och internationellt, 
säger riksdagsledamot Eva Biaudet. 

Biaudet understryker att 
människorättsarbete nu behövs mer 
än någonsin sedan andra världskriget. 
Människorättskämparnas arbete behö-
ver allt stöd.

Även Helsingforsregionens särskilda 
utmaningar, kollektivtrafikens ekono-
miska utmaningar och polisens anslag 
beaktas.

– Jag är mycket nöjd med att riksda-
gen här tar hänsyn till de ekonomiska 
utmaningarna för Helsingforsregio-
nens kollektivtrafik, genom att tillägg 
på en miljon i budgeten. Även polisens 
Exit-verksamhet kan fortsätta och 
utvecklas med tanke på gatugängsverk-
samheten, säger Biaudet.

Strand: Viktigt steg framåt för 
GigaVaasa
13.12.2022 

– I samband med fördelningen av de så 
kallade julklappspengarna har finans-
utskottet även godkänt en mycket vik-
tig skrivning beträffande utveckling av 
logistiken kring batterifabriksområdet 
i Vasa. Man förpliktar berörda myndig-
heter att redan i samband med nästa 
tilläggsbudget beakta de specialbehov 
som finns kopplat till järnvägs- och 
terminalinvesteringar i samband med 
näringspolitiska satsningar, och näm-
ner uttryckligen GigaVaasa. Vasa stad 

har gjort ett enormt arbete kring för 
att få batterietableringar till Finland 
och dagens beslut är ett mycket viktigt 
steg för att snabbt komma vidare och 
få med även staten kring logistiklös-
ningarna, konstaterar riksdagsledamot 
Joakim Strand som även är ordförande 
för Vasa stadsfullmäktige.

– Beträffande de så kallade julklapp-
spengarna anser jag själv att vi åstad-
kommit en mycket god regional för-
delning där vi uppmärksammat olika 
delar av Österbotten. Bland vägprojek-
ten kan särskilt Vöråvägen, Uttermoss-
avägen och Vettmossvägen nämnas. 
Andra fina satsningar är byggandet av 
bryggor vid Norrskär, satsningar på 
Viexpo och Meteorian. Bland natio-
nella satsningar lyfter jag gärna fram 
ungas företagsamhet och kvinnoorga-
nisationerna, avslutar Strand.

Adlercreutz: NATOprocessen är 
ett tecken på en förmåga att fatta 
beslut
13.12.2022 

– Den process som i sinom tid kommer 
att leda till ett NATO-medlemskap är 
ett tecken på att vårt politiska system 
fungerar, sade Svenska riksdagsgrup-
pens ordförande Anders Adlercreutz 
på tisdagen i debatten om godkännan-
det av Finlands NATO-medlemskap.

-Länge var ett medlemskap en omöj-
lig tanke för de flesta partier. Men 
när världen runtomkring oss ändras, 
ändras också åsikterna. Den process 
som ledde till att vi ansökte om med-
lemskap visar, att man fortfarande 
kan samlas kring stora viktiga frågor i 
denna riksdag, säger Adlercreutz. 
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SFP har länge talat för ett finländskt 
natomedlemskap. Också då det var en 
impopulär åsikt. 

-När jag för ett knappt år sedan 
uppmanade regeringen att inleda en 
process med sikte på ett medlemskap 
i NATO, trodde jag inte att vi skulle 
vara här nu. Men så trodde jag inte 
heller att vi kunde ha ett krig i Europa 
av den kaliber som vi nu ser. Rysslands 
invasion av Ukraina har ändrat inte 
bara de övriga partiernas åsikt om 
NATO, det har ändrat vår geopolitiska 
verklighet. Nu gäller det att se till, att 
dels Ukraina vinner, dels att Finlands 
ansökan resulterar i ett medlemskap, 
säger Adlercreutz. 

Ungern och Turkiet har fortfarande 
inte ratificerat Finlands medlemskap i 
NATO. 

-Finland och Sverige stärker NATO. 
Turkiets och Ungerns spel är cyniskt 
och baserar sig inte på säkerhetsfar-
hågor som på något sätt skulle kunna 
kopplas till Finland och Sverige, två 
stabila, seriösa aktörer. Att inte i rask 
takt ratificera vårt medlemskap är inte 
i NATOs intresse, och det är inte heller 
i dessa två länders intresse, säger Ad-
lercreutz. 

Adlercreutz betonar, att Finland inte 
utsätts för ett direkt hot. 

– Vi vet att vi har ett starkt försvar. 
De satsningar vi har gjort under de 
senaste årtiondena har varit korrekta. 
Därför behöver vi inte vara oroliga 
fastän processen drar ut på tiden. Vi 
klarar oss, och det vet våra grannläder. 
Viktigt är här, att vi i sinom tid går in 
i Nato samtidigt med Sverige. Det är i 
allas intresse. 

RehnKivi: Senast nu krävs det 
krafttag för att trygga resurserna 
inom social och hälsovården!
14.12.2022

Riksdagen har idag påbörjat respons-
debatten om budgeten för nästa år, som 
långt präglas av finansieringen av soci-
al- och hälsovårdsreformen. Riksdags-
ledamot och ersättare i finansutskottet 
Veronica Rehn-Kivi (SFP) höll svenska 
riksdagsgruppens gruppanförande 
och tog i sitt inlägg upp flera aktuella 
ämnen såsom den ökande statsskulden, 
energikrisen och jordbrukets svåra 
situation, men naturligtvis också den 
viktiga vården. Rehn-Kivi, som också 
är medlem i riksdagens social- och häl-
sovårdsutskott, var nöjd över tilläggs-
anslagen för att trygga finansieringen 
till välfärdsområdena, men efterlyste 
samtidigt uppföljning av finansieringen 
för ett garantera nivån på vården i vårt 
land.

– Covid-19-pandemin har ytterligare 
ökat på den stora vårdskulden och den 
måste vi jobba bort. Först efter det 
kan vi börja lägga fokus på preventiva 
åtgärder, vilket är ett måste för att vi 
ska kunna förhindra att kostnaderna 
skenar i väg. Om vi sätter in resurser 
där de är mest effektiva kan vi minska 
på trycket på den tyngsta och dyraste 
vården som de äldres dygnetruntservi-
ce och specialsjukvården. Vi behöver 
kraftigare hälsoekonomiska satsningar 
på lång sikt, säger Rehn-Kivi.  

Rehn-Kivi lyfte också upp tillgång-
en till arbetskraft, vilket det råder en 
skriande brist på inom särskilt vård-
sektorn, men också inom flera andra 
branscher. I sitt anförande under re-
sponsdebatten om budgeten betonade 
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hon att företagen ska kunna rekrytera 
arbetstagare från andra länder snabb-
are och enklare än nu. 

– Tillgången till arbetskraft är en 
ödesfråga för Finlands framtid. Alla 
som avlägger en examen i Finland 
ska få rätt att arbeta här. För att vi 
ska kunna locka fler arbetstagare till 
Finland krävs det att vi har ett väl-
komnande system och att vår byrå-
krati inte sätter käppar i hjulen, säger 
Rehn-Kivi.

Wickström: Vårdköerna vid 
sjukhusen måste åtgärdas!
14.12.2022

SFP:s vice ordförande är orolig över 
situationen med de långa vårdköerna. 
Vid flera sjukhus har det under den 
senaste tiden rapporterats om långa 
väntetider. Även ambulanser har inte 
kunnat tas emot vid akutmottagning-
en.

-De nyheter som kommer från de 
nyländska sjukhusen är alarmerande. 
Vi kan inte längre vänta på åtgärder. Vi 
måste arbeta långsiktigt men även nu 
göra kortsiktiga lösningar. Tillgången 
på personal är den viktigaste fgrågan 
och nu måste en lösning hittas. Här 
kommer de nya välfärdsområdena att 
ha en viktig roll, säger Wickström.

Wickström efterlyser bättre samar-
bete mellan den offentliga och privata 
sektorn. Samtidigt hoppas han att man 
skulle utreda möjligheten att grunda 
tillfälliga enheter inom bashälsovår-
den för att förkorta vårdköerna. Dylika 
försök har gjorts i en del sjukvårdsdi-
strikt. 

-Vi måste bli bättre på att styra 

klienterna rätt. Därtill har vi stora 
utmaningar med att styra klienterna 
från t.ex. specialsjukvården tillbaka 
till äldreomsorgen. Vi har utmaningar i 
hela vårdkedjan och nu syns problemen 
i sjukhusen, säger Wickström.

Wickström säger att resurser behövs 
för att åtgärda situationen. Men han 
poängterar att det även krävs föränd-
ringar i lagstiftningen. Han anser att 
man även måste öka mängden utbild-
ningsplatser samt satsa på social- och 
hälsovårdsbranschens attraktionskraft 
för att garantera att personalen även 
stannar kvar.

Historisk dag: SFP grundar 
förening i Stockholm
14.12.2022

SFP:s traditionsenliga julmingel i 
Stockholm ägde rum under onsdags-
kvällen. SFP:s ordförande, justitiemi-
nister Anna-Maja Henriksson kunde 
under julminglet avslöja nyheten om 
SFP:s nygrundade förening – SFP i 
Stockholm.

– Idag gör vi historia då vi grundar 
SFP i Stockholm! Många finlända-
re och finlandssvenskar flyttar till 
Sverige och speciellt till Stockholm-re-
gionen. För SFP är det viktigt att vi 
upprätthåller kontakten och därför 
har vi även under en längre tid ordnat 
tillfällen i Stockholm för att träffas i 
finlandssvenska tecken. Nu går vi ett 
steg längre, säger Henriksson.

– Vi får inte glömma att många fin-
ländare som bor utomlands fortfaran-
de är intresserade av vad som händer i 
Finland och de vill även vara delaktiga 
i den finländska politiska diskussio-
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nen. För SFP är det viktigt att kunna 
erbjuda en kontaktyta och ett forum 
för finländare som idag bor i Sverige. 
Därför har SFP nu grundat denna nya 
förening.

Idag bor det över 100 000 röstberät-
tigade finska medborgare i Sverige. 
Över 20 000 av dem är svenskspråkiga 
finländare.

– Trots att utlandsfinländarna är re-
lativt många till antal är engagemang-
et för politiska frågor inte lika stort. 
Avståndet till hemlandet är givetvis en 
bidragande orsak. Detta vill vi ändra 
på och därför för vi nu politiken lite 
närmare dem. I detta fall till Stock-
holm, avslutar Henriksson.

Finlands riksdagsval äger rum 
2.4.2023. Svenska folkpartiet i Finland 
har som målsättning att göra det bästa 
riksdagsvalet någonsin mätt i röster, 
med ett väljarunderstöd på åtminstone 
5 procent.

Europaparlamentet godkände 
snabbare tillståndsprocesser för 
förnybar energi
15.12.2022 

På onsdagen röstade Europaparlamen-
tet om påskyndade tillståndsprocesser 
för byggandet av nya anläggningar 
för förnybar energi. Detta tillägg till 
direktivet om förnybar energi är en 
del av REPowerEU-planerna för att 
göra EU kvitt beroendet av rysk energi. 
Snabbare utbyggnad av infrastruktur 
för förnybar energi spelar en ytterst 
stor roll i strävan att snabbt bli mer 
självförsörjande vad gäller energipro-
duktion, samtidigt som det hjälper EU 
nå sina klimatmålsättningar.

Europaparlamentariker Nils 
Torvalds (SFP/Renew) har fungerat 
som huvudförhandlare i miljöutskottet 
för detta direktiv och har således även 
förhandlat fram stora delar av det nu 
av parlamentet godkända tillägget. 
Torvalds lyfter fram vikten av långsik-
tigheten i direktivet i tider då temporä-
ra krisåtgärderna är nödvändiga men 
måste förbli just temporära.

– De senaste krisåtgärderna som rå-
det godkänt är nödvändiga för att klara 
energikrisen på kort sikt men vi behö-
ver ett direktiv som skapar framtidstro 
och tydlighet på längre sikt. Det här 
omröstningsresultatet var ett viktigt 
steg för att nå ett sådant direktiv, säger 
Torvalds. 

Lagstiftningsarbetet för direktivet 
om förnybar energi har sett speciellt ut 
på grund av energikrisen. Parlamentet 
förhandlade fram och godkände sin 
position för direktivet redan i septem-
ber men till följd av Rysslands anfall-
skrig mot Ukraina var man tvungen 
att förhandla fram även det nu god-
kända tillägget, som härnäst lyfts med 
i direktivets trepartsförhandlingar 
tillsammans med kommissionen och 
rådet. 

Bergqvist: Gängkriminalitet är 
allvarligt och kräver olika former 
av åtgärder
19.12.2022 

Riksdagen behandlade idag interpel-
lationen som väckts mot regeringen 
om bekämpning av ungdoms- och 
gatugängskriminalitet genom migra-
tions- och kriminalpolitiska åtgärder. 
I sitt gruppanförande betonade riks-
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dagsledamot Sandra Bergqvist (SFP) 
det förebyggande arbetet och satsning-
ar på en lyckad integration.

– Forskningen visar att faktorer som 
bidrar till brottsligt beteende har att 
göra med utsatthet och olika former av 
marginalisering. Medan oppositionen 
i interpellationen riktar ett pekande 
finger mot invandring väljer man att 
förbise marginaliseringens inverkan, 
säger Bergqvist.

Svenska riksdagsgruppen och SFP 
anser att det förebyggande arbetet är A 
och O, särskilt när det gäller barn. 

– Gängkriminaliteten är ett symp-
tom på att dagens barn och ungdomar 
inte mår bra och att integrationen inte 
fungerar. Vi ser att satsningar på fa-
miljer, barn, unga och skola är centrala 
för att skapa trygghet. Då föräldrarna 
mår bra mår även barnen bra, säger 
Bergqvist.

Gängkriminalitet är ett problem som 
ska tas på allvar men är fortfarande 
en liten andel av den brottslighet som 
begås i Finland.

– Vi ska inte låta den andelen växa, 
utan ta ett aktivt grepp om problemet 
och även hålla ett vaksamt öga på den 
kriminalpolitiska diskussionen i våra 
nordiska grannländer. Gängkriminali-
tet är ett mångfacetterat problem som 
det inte finns några enkla lösningar 
till. För att kunna förbättra situationen 
genom satsningar på barn och unga, 
bättre integration och ett rättsväsende 
som har finländarnas förtroende måste 
vi också uppdatera vår lagstiftning, 
avslutar Bergqvist.

Adlercreutz: Sysselsättningsmålen 
överträffades, men vi kan bättre.
20.12.2022

Sysselsättningen är på rekordnivå. 
Statistikcentralens senaste siffror från 
november visar på en sysselsättnings-
grad på 74,7%. Svenska riksdagsgrup-
pens ordförande Anders Adlercreutz 
är nöjd, men påpekar, att arbetskrafts-
bristen oroar.

-Inför denna regeringsperiod ställ-
de vi en sysselsättningsgrad på 75% 
som mål. Enligt den gamla räknemo-
dellen som då användes motsvarar 
dagens siffror en sysselsättningsgrad 
på 75,6%.  Det är en bra bit över de 
målsättningar som då ställdes och ett 
tecken på att sysselsättningspolitiken 
varit lyckad. Men samtidigt rappor-
terar våra företag om en stor brist på 
arbetskraft. Det är klart att en stor del 
av vår ekonomi inte går på full effekt, 
säger Adlercreutz.

Adlercreutz har lyft upp Migrations-
verkets bristande processer vid flera 
tillfällen. Som bäst granskas Miga-
tionsverkets verksamhet. 

– Det är bra att en granskning nu görs. 
Vi måste få ordning på processerna. 
Men det här är inte ett problem som en-
bart löses med migration, vi måste ock-
så få den inhemska arbetsmarknaden 
att fungera, konstaterar Adlercreutz.

-Många företag berättar, att de ofta 
inte får en enda ansökning till de posi-
tioner de lediganslår. Vi har för all del 
skäl att gå igenom potentiella flitfällor 
men det råder  också en stor brist på 
yrkesutbildade personer. I många fall 
erbjuder inte heller yrkesläroanstalten 
sådant kunnande som företagen behö-
ver, säger Adlercreutz. 
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Adlercreutz lyfter upp läroavtalen 
som en outnyttjad möjlighet. 

– För många ungdomar är inte skol-
bänken ett alternativ. För dem måste vi 
ha skräddarsydda lösningar. Läroavta-
len kunde vara en sådan, men idag är 
det inte en speciellt attraktiv möjlighet. 
För företagen är kostnaden för hög och 
integrationen med den vanliga yrkes-
utbildningen är bristfällig. Det här är 
en outnyttjad möjlighet som vi inte har 
råd att ignorera, säger Adlercreutz.

Henriksson: Jouren i Jakobstad 
tryggad
20.12.2022 

SFP:s partiordförande, justitieminister 
Anna-Maja Henriksson gläds över so-
cial- och hälsovårdsministeriets beslut 
att Jakobstads sjukhus får fortsatt 
tillstånd för allmän dygnet-runt-jour.

-Jouren i Jakobstad är nu tryggad för 
de närmaste tre åren. Jouren vid Jakob-
stads sjukhus har fungerat med speci-
altillstånd från social- och hälsovårds-
ministeriet sen 2018 och det tillståndet 
får nu en fortsättning. Det är ett viktigt 
beslut, nu kan invånarna i Jakobstads-
regionen pusta ut och personalen vid 
jouren får arbetsro, säger Henriksson. 

Österbottens välfärdsområde har 
sökt om förlängning av tillståndet. 
Dagens beslut av social- och hälsovård-
sministeriet gäller för tiden 1.1.2023-
31.12.2025.

-Jag har under höstens lopp disku-
terat saken med min ministerkollega 
Krista Kiuru vid ett flertal tillfällen. 
Jag vill passa på att tacka henne för ett 
gott samarbete i den här frågan, säger 
Henriksson.

Bergqvist: Kompetenskravet på färje-
förare måste granskas nu!

21.12.2022 
Sänkta kompetenskrav på färjeföra-
re på färjepasset Nagu-Korpo i den 
åboländska skärgården oroar riks-
dagsledamot Sandra Bergqvist (SFP), 
medlem i riksdagens kommunikations-
utskott. Bergqvist har lämnat in ett 
skriftligt spörsmål där hon frågar hur 
trafiksäkerheten kommer att garante-
ras framöver.

I början av år 2023 ska landets 
största vajerfärja inleda trafiken 
mellan Nagu och Korpo. Hittills har 
en frigående färja trafikerat det livligt 
trafikerade färjepasset. Förändringen 
är möjlig till följd av en lagändring som 
möjliggör en virtuell styranordning på 
vajerfärjor istället för den traditionella 
fysiska vajern. 

– Att färjan nu blir en vajerfärja 
innebär att behörighetskraven för fär-
jeföraren sänks radikalt jämfört med 
nuläget. Det här känns avigt, speciellt 
eftersom färjans kapacitet ökar märk-
bart. I praktiken krävs det inget annat 
av föraren på en vajerfärja än det att 
personen är 18 år, har ett läkarintyg 
och fått en introduktion i hur fartyget 
fungerar. Det krävs ingen form av sjö-
mansutbildning över huvud taget trots 
att färjan är 70 m lång och kan ta 52 
bilar, säger Bergqvist.

Kommunikationsutskottet lyfte upp 
frågan om färjeförarnas kompeten-
skrav då lagändringen om virtuell 
styranordning på vajerfärja behand-
lades i riksdagen i februari 2022. Man 
var orolig för den här situationen där 
livligt trafikerade färjepass lagligt 
kan ändras till vajerfärjepass, vilket 
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betyder lägre kompetenskrav hos färje-
föraren. 

– Kommunikationsutskottet skrev 
i sitt betänkande att en utredning av 
kompetenskraven är brådskande. Kom-
munikationsministeriet meddelade då 
att en utredning där även definitioner-
na av vajerfärja och frigående färja 
granskas ska göras i brådskande takt. 
Men inget har ännu hänt, konstaterar 
Bergqvist.

Bergqvist efterlyser nu snabba 
åtgärder. Redan år 2018 har Olycks-
utredningscentralen i samband med 
en utredning då en vajerfärja körde 
på grund i Velkua rekommenderat att 
kommunikationsministeriet borde 
bereda en lagändring som leder till att 
vajerfärjor definieras som fartyg. 

– Vi talar om stora färjor som kan 
frakta över 100 människor på en gång. 
Dessutom fraktas det stora mängder 
bränsle och andra potentiellt farliga 
ämnen över den smala men viktiga 
farleden in till Åbo. Det handlar om 
att upprätthålla en trygg landsväg. Nu 
är vi i en situation där personer utan 
någon som helst yrkeskompetens kan 
köra sådana färjor. Jag hoppas vi inte 
behöver gå så långt att en olycka inträf-
far innan man inser allvaret. Utred-
ningen behövs nu, avslutar Bergqvist.

Wickström nöjd då LNG
terminalfartyget anlänt utanför 
Ingå – hoppas på investeringar 
som främjar grön omställning till 
Finland
26.12.2022

SFP:s vice ordförande Henrik Wick-
ström gläds då LNG-terminalfartyget 
anlände utanför Ingå idag. Fartyget 
placeras vid Joddböleområdet i Ingå då 
väderförhållandena det tillåter. Wick-
ström fungerar som styrelseordföran-
de i Ingå.

-Allt har gått fint tack vare ett fint 
samarbete. Vi fick godkänt en plan för 
Joddböleområdet på knappa 6 månader 
vilket är rekord vid dylika projekt. Det 
känns fint att fartyget är här för att 
hjälpa oss genom energikrisen, säger 
Wickström.

Wickström säger att energikrisen är 
en besvärlig fråga att lösa. Han hoppas 
att man i Finland aktivt jobbar med att 
hitta mer hållbara energilösningar.

Wickström hoppas att man i Fin-
land ser möjligheter att locka till sig 
investeringar som främjar den gröna 
omställningen. Enligt Wickström har 
man inte i Finland insett möjligheterna 
inom den här sektorn.

-Till exempel har vi som kommun 
redan i en längre tid fått mycket positiv 
feedback angående förutsättningarna 
att etablera ny verksamhet på områ-
det. Enligt den information man även 
kunnat läsa om i media finns det två 
projekt som eventuellt kan placeras 
vid området ifall allt går väl. Vi hoppas 
detta är bara början, säger Wickström.
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Adlercreutz: Ren energi lockar 
en storinvestering till Finland – 
snabba lovsprocesser i central roll
03.01.2023

Den norska bolaget Blastr Green Steel 
har aviserat en vilja att investera i 
en stor stålfabrik i Ingå, rapporterar 
Helsingin Sanomat. Det är fråga om en 
investering i storleksklassen 4 miljar-
der euro.

Det här är igen ett tecken på att den 
gröna omställningen leder till investe-
ringar, säger Anders Adlercreutz, ord-
förande för Svenska riksdagsgruppen.

– I den energipolitiska debatten ställs 
ofta grön omställning och industri mot 
varandra. Det här är igen ett exempel 
på att så inte är fallet. När vi grundade 
Energireformgruppen i riksdagen 2015 
var det just med sådana här investe-
ringar i åtanke som det gjordes. Ett 
långsiktigt arbete bär frukt, berättar 
Adlercreutz

– Helt avgörande här är tillgången 
på ren energi. Under 2022 byggdes 
ca 1800 MW ny vindkraftskapacitet i 
Finland. Det är en imponerande takt. 
För ett knappt år sedan berättade 
Microsoft om en miljardinvestering i 
Kyrkslätt. Nu kommer detta besked, 
som förhoppningsvis också i sinom 
tid blir verklighet. Båda dessa projekt 
bygger helt på det, att vår energiom-
ställning går vidare. 

Under denna regeringsperiod sänkte 
Finland industrins energiskatt till EU:s 
miniminivå. 

– Det här var en viktig fråga för SFP 
inför regeringsförhandlingarna 2019. 
Det är ett betydande beslut som också 
skapar incitament för investering. I 
stället för att skapa nya stödsystem är 

det skäl att se till att vi har en så enkel, 
konkurrenskraftig och förutsägbar 
beskattning som möjligt. 

Tillgången till hamn och goda ener-
giöverföringsförbindelser har bidragit 
till Blastr Green Steels beslut. 

– Fortums kraftverk i Ingå finns 
inte mera. Men den infrastruktur som 
betjänade kraftverket ger nu möjlighet 
till en framtidsinvestering som öppnar 
för nya möjligheter i regionen och Fin-
land. Nu måste vi aktivt hjälpa projek-
tet vidare. Det är speciellt viktigt att 
säkerställa att lovsprocesserna fung-
erar. Det, att så inte är alltid är fallet 
är kan bli vår akilleshäl. Vi måste 
försäkra oss om att våra byggnads- och 
miljölovsprocesser är bäst i Norden. 
avslutar Adlercreutz. 

Glädjande beslut för Västnyland 
och hela Finland
03.01.2023 

– Det är många bitar som faller på plats 
och många politiska beslut som ligger 
som grund då det norska bolaget Blastr 
Green Steel aviserar att de kommer att 
göra en mångmiljardsinvestering på 
klimatsmart stål i Finland och Ingå, 
säger Thomas Blomqvist, minister för 
nordiskt samarbete och jämställdhet.

– Dels har vi i Finland i många år 
verkat för att utveckla en så mångsi-
dig, modern och klimatvänlig energi-
produktion som möjligt. Ungefär 90 
procent av elenergin är utsläppsfri och 
den andelen ökar ständigt. Här har 
gemensamma satsningar  företag och 
staten i olika pilotprojekt burit frukt 
och utvecklat ett mångsidigt kunnande. 
Riktningen mot nya former av använd-
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ning av vätgas kommer ytterligare att 
förstärka den här utvecklingen. Det 
här är satsningar som också uppmärk-
sammats internationellt och nu bi-
dragit till det här beslutet, framhåller 
minister Blomqvist.

– Satsningar på utbildning och kun-
nande är en annan faktor som inverkat 
på beslutet. I Finland har vi ett sta-
bilt samhälle, kunnig arbetskraft och 
forskning i ingenjörsvetenskaper och 
matematisk-naturvetenskapliga ämnen 
som står på en hög nivå, konstaterar 
minister Thomas Blomqvist.

– Också de logistiska satsningarna 
ger nu utdelning. Som enskilda projekt 
kanske olika infrastrukturprojekt får 
en tillräcklig uppmärksamhet, men det 
är ingen tillfällighet att den möjliga 
etableringen i Ingå sker i knutpunkten 
av energiledningar, sjövägar och hamn 
och goda landsvägsförbindelser, säger 
Thomas Blomqvist.

– De beslut regeringen gjort för att 
försnabba beslutsprocessen för projekt 
som främjar den gröna omvandlingen, 
såväl vad gäller själva myndighetsbe-
sluten som beslut i domstolarna visar 
nu också sin styrka för att göra ett att-
raktivare investeringsklimat, konsta-
terar Blomqvist.

Wickström efter Blastrs nyheter 
– Nu måste infrastrukturen i 
Västnyland sättas i skick!
04.01.2023

SFP:s vice ordförande Henrik Wick-
ström anser att de statliga myndig-
heterna bör se över hur man tänkt 
investera i vägar, järnväg och ny infra-
struktur i Västnyland. Enligt Wick-
ström behövs nu förbättringar i all in-
frastruktur i regionen ifall man vill att 
Blastr investering ska bli verklighet.

– På de kartor som NTM-centralen 
presenterat kommande investeringar 
har de södra delarna av Västnyland 
ofta varit en vit fläck. Nu måste det ske 
en ändring. Ifall staten vill möjliggöra 
en utveckling i den skala som Blastr 
förväntar sig, måste staten investera i 
infrastrukturen, säger Wickström som 
också fungerar som styrelseordföran-
de i Ingå.

Wickström hoppas att stamväg 
51:ans farliga korsningar åtgärdas, att 
den fyrfiliga vägen på 51:an fortsätter 
åtminstone till Sjundeå och att kus-
tabanan förbättras med mötesplatser 
för fler tåg. Även Ingå station som är 
enbart några kilometer utanför ham-
nområdet där Blastr vill utveckla sin 
fabrik för 1200 anställda bör öppnas 
för trafik.

– Även på andra håll i landet har 
staten gått in för att stöda regionen och 
utvecklandet av dess infrastruktur då 
mindre företagsinvesteringar gjorts. 
Stamväg 51 och kustbanan måste 
utvecklas ifall Blastrs investering 
förverkligas! Det skulle gynna hela 
regionen. Även andra förbättrningar 
som lättrafikleder kommer också att 
behövas, säger Wickström.
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Norrback: Klimatförändringen 
måste hanteras
11.01.2023 

Riksdagsledamot Anders Norrback 
(SFP) framförde Svenska Riksdags-
gruppens replik när riksdagen i dagens 
remissdebatt behandlade stadsrådets 
redogörelse om den nationella planen 
för anpassning till klimatförändringar 
till 2030: Välbefinnande och säker-
het i ett föränderligt klimat. Planen 
innehåller åtgärder för att minska 
inverkan av klimatförändringen.

–  Vi vet att planering är A och O för 
att nå goda resultat, särskilt på sikt. 
Därför är den omfattande anpass-
ningsplanen mycket välkommen, säger 
Norrback.

Värmeböljor och extrema väderför-
hållanden förväntas öka i framtiden 
och konsekvenserna på individnivå 
kan vara ödesdigra, särskilt med en 
åldrande befolkning. Även jord- och 
skogsbruket påverkas. 

–  Vi måste målmedvetet leta efter 
morgondagens lösningar. Här behövs 
hela samhällets insatser, inte enbart 
på ett nationellt plan utan även inter-
nationellt. Kriget har medfört att vi 
här i riksdagen har ingående diskute-
rat energiförsörjning och förutsätt-
ningar för inhemsk matproduktion, 
två mycket viktiga fundament för ett 
välfungerande samhälle. Därför vill vi 
också i Svenska riksdagsgruppen att 
ett stödpaket för jordbruket levereras 
så fort som möjligt till riksdagen, säger 
Norrback.

– Trots att planen förpliktar främst 
myndigheter vill jag också betona 
betydelsen av goda verksamhetsförut-
sättningar och incitament för privata 

aktörer när det kommer till att hitta 
framtidens lösningar, tillägger Norr-
back.

Wickström: Närtågstrafik längs 
Kustbanan får understöd av 
Traficom
17.01.2023 

SFP:s vice ordförande Henrik Wick-
ström gläds över Traficoms nya rap-
port som slår fast att kustbanan och 
specifikt sträckan mellan Helsingfors 
och Hangö hör till ett av de bansträck-
or med den bästa potentialen för när-
tågstrafik.

Rapporten lyfter fram att det finns 
förutsättningar för direkt närtågs-
trafik från Hangö till Helsingfors med 
stopp bland annat i Kyrkslätt, Sjundeå, 
Ingå, Karis och Ekenäs. Med i rappor-
ten finns en schematisk tidtabell där 
hela 18 dagliga avgångar mellan Hel-
singfors och Hangö presenteras. 

– Det är positivt att Traficom lyfter 
upp kustbanan så här! Vi i regionen 
har redan länge talat varmt för det 
här alternativet. För att det här ska bli 
verklighet är det viktigt att vi utveck-
lar den befintliga kustbanan så att flera 
tåg kan trafikera längs med den. Det 
första steget är nu förverkligandet av 
Esbostadsbanan. Därtill måste staten 
även satsa mer på tågtrafiken och på 
närtågstrafiken. Utan statligt stöd kan 
inte trafiken köra igång. Det är bra 
att komma ihåg att staten redan idag 
köper en del tågtrafik av VR, säger 
Wickström. 

Wickström säger att det skulle vara 
viktigt att få så fort som möjligt efter 
att Hangö-Hyvingebanans elektrifie-
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ring färdigställts inleda med de första 
tågturerna mellan Helsingfors och 
Hangö.

-Jag hoppas att man nu får upp ögo-
nen för tågtrafikens förutsättningar 
även på riksnivå. De första direkta 
tågturerna dagstid mellan Helsingfors 
och Hangö kunde börja trafikera redan 
år 2024 ifall vi får finansiering från 
staten. Det är något vi för tillfället job-
bar för. Jag hoppas att nästa regering 
främjar utvecklandet av närtågstrafik i 
Finland och gör en plan på hur kustba-
nan kan utvecklas, säger Wickström.

Nils Torvalds huvudförhandlare 
för revideringen av 
avloppsvattendirektivet
18.01.2023

Nils Torvalds (SFP/Renew) har tillde-
lats huvudansvaret i Europaparlamen-
tet för bearbetningen av ett uppdaterat 
direktiv om rening av avloppsvatten 
från tätbebyggelse. Direktivet revide-
ras nu för första gången på 30 år och 
ämnar förbättra kvaliteten av Europas 
vattendrag, sjöar och hav genom skärp-
ta regelverk.

– Rent vatten är grunden till vårt 
välmående och de senaste åren har 
trycket på denna resurs ökat. Inte bara 
torka utan även nya typer av förore-
ningar påverkar vattenkvaliteten och 
kräver striktare åtgärder. Förorening-
arna i Östersjön är ett bra exempel på 
att vi inte bara kan fortsätta som förut. 
Allt avrinningsvatten, från både indu-
striområden och hushåll, måste regle-
ras starkare, konstaterar Torvalds.

Förslaget sätter striktare gränsvär-
den på bland annat nitrat och fosfor 

i avloppsvatten och kommer att om-
fatta även läkemedel och så kallade 
mikroföroreningar från bland annat 
kosmetik. 

– Vi vet nuförtiden mera om hur olika 
ämnen påverkar oss och naturen i läng-
den och det är hög tid att lagstiftningen 
reflekterar teknologiutvecklingen inom 
branschen, säger Torvalds. 

Arbetet i miljöutskottet drar igång 
med det samma och med en ambitiös 
målsättning att vara färdig under hös-
ten. Omröstningen i plenum förväntas 
således äga rum mot slutet av året. 
Förhoppningen är att slutförhandling-
arna med rådet och kommissionen är 
klara innan Europaparlamentsvalet i 
maj 2024. 

Bergqvist: Vi behöver 
förändringar för att få fler 
företagsinvesteringar
18.01.2023 

Amcham Finland och Business Finland 
arrangerade på onsdagen en valde-
batt kring näringslivet i Finland där 
fokus låg på hur man kunde främja 
företagens möjligheter att investera 
och öka resurserna till forskning och 
utveckling. SFP:s riksdagsledamot och 
vice ordförande Sandra Bergqvist lyfte 
fram flera åtgärder för att göra Finland 
till ett ännu mer attraktivt land att 
investera i.

– För att vi ska kunna tävla på den 
internationella marknaden behöver vi 
en mer sporrande skattelagstiftning, 
en flexiblare arbetsmarknad och snab-
ba tillståndsprocesser. Dessa frågor 
kommer ständigt fram som hinder för 
nyetableringar i dagens läge. Vill vi 
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att fler företag ska etablera sig här – ja 
då måste vi också kunna modernisera 
våra system så de bättre motsvarar 
morgondagens behov, konstaterar 
Bergqvist.

Enligt den rapport som publicerades 
under tillställningen är också tillgång-
en till arbetskraft en allt mer aktuell 
fråga.

– Allt fler företag har svårt att hitta 
den arbetskraft som de behöver och 
därför måste vi också avskaffa behovs-
prövningen. Företagen måste själva få 
välja vem de vill anställa, säger Berg-
qvist.

Finlands geografiska placering har 
setts som en osäkerhetsfaktor för före-
tagen då de vill etablera sig. Bergqvist 
anser däremot att Finland har bevisat 
sin styrka.

– Det att vi också under kristider kan 
upprätthålla stabilitet borde ses som 
en stor fördel. Vår krishanteringsför-
måga och försörjningsberedskap är 
på en mycket hög nivå. Det här borde 
vi bättre lyfta fram i arbetet med att 
locka fler företag till Finland, säger 
Bergqvist.

Äntligen kan translagen fås i mål!
19.01.2023

Idag har social- och hälsovårds-
utskottet fått klart sitt betänkande 
om lagförslaget om könsfastställelse, 
den så kallade Translagen. Finlands 
translagstiftning har länge fått utstå 
kritik av flera människorättsinstanser 
och den kränker också FN:s konvention 
om grundläggande mänskliga rättig-
heter. En reform av denna lagstiftning 
har därför ingått i regeringsprogram-

met och i september överlämnades 
regeringens proposition till ny trans-
lagstiftning till riksdagen. Social- och 
hälsovårdsutskottet har under hösten 
behandlat ärendet med ett omfattande 
hörande av sakkunniga och intresseor-
ganisationer. Riksdagsledamot och ut-
skottsmedlemmen Veronica Rehn-Kivi, 
SFP, är lättad och glad över att betän-
kandet äntligen har godkänts.

– Behandlingen av ärendet har stött 
på både väntad och oväntad patrull i 
utskottet trots att majoriteten av de 
sakkunniga vi hörde starkt stödde 
lagförslaget. Finland har kränkt de 
mänskliga rättigheterna för transper-
soner alldeles för länge. Den här re-
formen kommer inte en dag för tidigt, 
säger Rehn-Kivi.

Syftet med den föreslagna lagstift-
ningen är att stärka en persons själv-
bestämmanderätt genom att åtskilja 
fastställandet av det juridiska könet 
från medicinska behandlingar. En 
ansökan om fastställande av kön ska i 
stället utgå från en persons egen upple-
velse av sitt kön. Den hårt kritiserade 
bestämmelsen om att transpersoner 
ska genomgå tvångssterilisering före-
slås även slopas.

– Jag är verkligen glad över att denna 
skamfläck tas bort från lagstiftningen. 
I fortsättningen ska kravet på avsak-
nad av fortplantningsförmåga inte vara 
en förutsättning för fastställande av 
juridiskt kön, inflikar Rehn-Kivi.

I utskottsbehandlingen har opposi-
tionen krävt att man tillägger att en 
anmälan om juridiskt könsbyte inte 
ska kunna göras oftare än med ett års 
mellanrum. 

– Trots att jag deltog i beslutet, anser 
jag att tidsbegränsningen ger fel signal 



SVENSKA FOLKPARTIET 2022–2023 171

om vad vi vill med den nya lagen. Ett 
beslut om ett juridiskt könsbyte är inte 
något man fattar, eller ska fatta, på 
lättvindiga grunder. Nu får vi det att se 
ut som om vi tycker att det är okej att 
man byter kön från och till. Det här var 
väl inte meningen, säger Rehn-Kivi.

Adlercreutz: Slopa 
behovsprövningen av arbetskraft
19.01.2023 

Svenska riksdagsgruppens ordförande 
Anders Adlercreutz deltog idag på tors-
dagen i en valpanel på Resemässan. I 
panelen diskuterades den inhemska 
turistbranschen och det konstaterades 
att bristen på arbetskraft är skriande. 
Det ses som det största problemet med 
tanke på hela branschens verksam-
hetsförutsättningar.

Ett konkret åtgärd som SFP redan 
länge arbetat för är att slopa behovs-
prövningen.

– Behovsprövningen som idag till-
lämpas inom många branscher är inte 
av denna världen. Den skapar onödig 
byråkrati, den försätter de anställda i 
en sårbar situation. Men det är också 
en konkurrenskraftsfråga: Om vi har 
en verksamhetsmiljö där företag inte 
själv får bestämma vem de anstäl-
ler flyttar företagen till ett land där 
sådana begränsningar inte finns, säger 
Adlercreutz.

Adlercreutz föreslår att man  kunde 
man slopa behovsprövning av arbets-
kraft i några försöksregioner.

– Vi kunde börja med lokala försök 
för att lindra de farhågor som finns. 
De företag som bevisligen skött sina 
förpliktelser bör ha en skild rutt med 

lättare processer, säger Adlercreutz.
-Vi behöver också i övrigt bättre 

processer för arbetskraftsrelaterad in-
vandring.  Den nuvarande linjen lockar 
inte hit nya företag och främjar inte 
heller de inhemska företagens tillväxt-
förutsättningar,  säger Adlercreutz.

Henriksson: Nu blir det fler 
undervisningstimmar i svenska
19.01.2023 

Statsrådet har idag godkänt en för-
ordning om mera undervisning i det 
andra inhemska språket. Från och med 
hösten 2024 utökas undervisningen i 
B1-språk med en årsveckotimme i åk 
7–9. Svenska folkpartiets ordförande, 
justitieminister Anna-Maja Henriksson 
gläds över att SFP:s långsiktiga mål nu 
blir verklighet.

-SFP har länge fört fram vikten av 
fler undervisningstimmar i svenska, 
och aktivt drivit frågan i regeringen. 
Nu ger det resultat. Tidigareläggning-
en av tidpunkten för inledande av 
B1-språket till klass 6 i stället för klass 
7 år 2016 ledde i finskspråkiga skolor i 
praktiken till att antalet veckotimmar 
i svenska minskade i årskurserna 7–9, 
eftersom undervisningstimmarna de-
lades upp på fyra årskurser istället för 
tre, säger Henriksson.

Den timme som nu läggs till placeras 
i åk 7. Fördelningen av årsveckotim-
mar blir då enligt följande: 2 årsvecko-
timmar i åk 7 och totalt 3 årsveckotim-
mar i åk 8–9.

Henriksson betonar att ett tvåsprå-
kigt Finland ligger i hela landets intres-
se.

–Svenskalärarna i finskspråkiga 
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skolor har också understrukit beho-
vet av fler veckotimmar i svenska för 
årskurserna 6–9 under en längre tid. 
Det nordiska samarbetet är otroligt 
viktigt för Finland. I och med Finlands 
och Sveriges Nato-medlemskap blir det 
ännu mera konkret, och därmed blir 
också svenskan allt viktigare för Fin-
land. SFP kommer alltid att stå upp för 
det svenska språket och driva konkreta 
satsningar på tvåspråkigheten i Fin-
land, säger Henriksson.

Adlercreutz: Ramsteinmötet 
måste öppna för ett effektivare 
stöd till Ukraina
20.01.2023 

Ukraine Defense Contact Group 
som består av 40 länder som stöder 
Ukraina i kriget träffas på fredagen 
i Ramstein, Tyskland. Svenska riks-
dagsgruppens ordförande Anders 
Adlercreutz hoppas på konkreta beslut 
för att öka hjälpen till Ukraina.

-Det är helt klart att Ryssland inte 
kommer att lämna de områden det 
illegalt ockuperat frivilligt. Samtidigt 
vet vi, att Ukraina är beroende av den 
hjälp vi ger. Det är entydigt i inte bara 
Europas utan hela världens intresse, 
att Rysslands anfall mot Ukraina inte 
leder till en fryst konflikt. Om man kan 
tolka anfallet som en seger för Ryss-
land kommer andra länder att försöka 
på samma sak, säger Adlercreutz.

-Därför är det nu viktigt att stödet 
trappas upp. Den enda som eskalerar 
kriget är Ryssland. Och därför måste 
Ukraina stödas. Samtidigt är all effek-
tiv hjälp fråga om komplicerade system 
som kräver stöd, utbildning och logis-

tik. Därför är det skäl att agera nu – i 
alla händelser tar det tid innan stödet 
kan tas i bruk i Ukraina. Och vi vill få 
ett slut på kriget, säger Adlercreutz.

Tillsammans med Atte Harjanne 
föreslog Anders Adlercreutz i slutet 
av förra året att man skapar en euro-
peisk koalition för att stöda Ukraina 
med moderna Leopard 2 stridsvagnar. 
Tanken har fått stöd internationellt. 
Tyskland, som i praktiken avgör om 
Leopard 2-vagnar kan skickas spelar 
här en avgörande roll.

-Det är klart att Finland bör vara 
med i en sådan koalition. Vi kan inte bi-
dra med mycket, men vi bör vara med, 
liksom president Niinistö och minister 
Haavisto klart har sagt. Tanken, att 
detta stöd vore avhängigt av att USA 
också skickar stridsvagnar, någon-
ting som Berlin signalerat, är absurd. 
Ukraina behöver inte flera typer av 
stridsvagnar, utan många vagnar av 
en och samma typ. Leopard 2 är ett 
system som är relativt lätt att lära sig 
använda med den utbildning ukrain-
ska stridsvagnsbesättningar har. Och 
underhållet är mycket lättare att göra 
jämfört med amerikanska alternativ. 
Nu är det dags att Tyskland och Eu-
ropa visar det ledarskap som behövs, 
säger Adlercreutz.

Bergqvist: Nationell arbetsgrupp 
stöder lokala åboländska projekt
24.01.2023 

Den parlamentariska arbetsgruppen 
för glesbygden (HAMA) har under sin 
verksamhetsperiod riktat betydande 
stöd för utvecklingen av turism och 
kulturell verksamhet i glesbygdsom-
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råden. Bland de utvecklingsprojekt 
som vid senaste ansökningsperioder 
fått finansiering finns tre projekt från 
Egentliga Finland. Riksdagsledamot 
och medlem i HAMA-gruppen Sandra 
Bergqvist (SFP) ser positivt på dessa 
projekt.

– Det hade kommit in mycket ansök-
ningar. Det här visar på drivkraften 
som finns på glesbygden men också hur 
mycket det finns att utveckla. De här 
projekten stärker glesbygdens attrak-
tionskraft och skapar arbetstillfällen 
på ort och ställe, säger Bergqvist.

Projektet på Kimitoön handlar om att 
öka mängden närproducerade råva-
ror i restaurangerna i skärgården på 
Kimitoöns glesbygdsområde och att 
öka lokala producenters försäljning i 
hemkommunens område.

– Efterfrågan på lokalt producerad 
mat är allt större. Vi vill veta vad vi 
äter och var det är producerat. Med 
tanke på turismen är lokalt producerat 
även ett trumfkort, säger Bergqvist

I Pargas vill man satsa på att förlänga 
turistsäsongen genom pakettjänster 
och bättre synlighet. Det andra projek-
tet ska utreda vilka tjänster som kan 
erbjudas för små kryssningsfartyg i 
skärgården. 

– Alla områden har sina egna styrkor 
och utifrån dem ska områden också få 
utvecklas. Turismen och båtlivet syns 
i Pargas speciellt sommartid men som-
marsäsongen är kort och intensiv för 
många företagare i skärgården. Sats-
ningar på att förlänga säsongen stärker 
förutsättningarna för företagare, säger 
Bergqvist.

Dags att påskynda möjligheterna 
att utveckla kustbanan!
24.01.2023

Finansministeriet och kommunika-
tionsministeriet utredde möjligheterna 
att finansiera stora spårtrafikpro-
jekt samt vilka klimatkonsekvenser 
banprojekten skulle medföra. Enligt 
utredningen som publicerades idag 
förutsätter genomförandet av spår-
trafikprojekt betydande ekonomiska 
satsningar från den offentliga sektorn. 
Samtidigt skulle miljön belastas då nya 
banprojekt byggs.

-Rapporten som ministerierna gjort 
bevisar att det finns flera frågetecken 
kring de nya banprojekteten. Nyttan 
av projekten är mindre än utgifterna. 
Det som jag är förvånad för är det att 
man inte nu inom statsförvaltningen 
påskyndar behovsutredningen angåen-
de den befintliga Helsingfors-Åbobanan 
det vill säga kustbanan, säger SFP:s 
vice ordförande, Henrik Wickström 
(SFP). 

Wickström påpekar att det är viktigt 
att man även beaktar vilka behov det 
finns för att utveckla den befintliga 
infrastrukturen. Det tar inte rapporten 
direkt ställning till.

-Jag tror på kustbanan. Med utveck-
landet av Esbostadsbanan och några 
mötesplatser för tåg kunde vi få snabb-
are tågturer mellan Helsingfors och 
Åbo, bättre regiontrafik i Västnyland 
samt en ny närtågsförbindelse mellan 
Hangö och Helsingfors. Därtill kunde 
vi öka tågavgångarna i bland annat 
Kyrkslätt, Sjundeå, Karis och Ekenäs. 
Även Ingå station kunde öppnas för 
trafik. Man kunde även utreda hur Lojo 
kunde dra nytta av utvecklandet av 
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kustbanan, resonerar Wickström. 
Wickström konstaterar att han kom-
mer att ha ett möte med trafikminister 
Timo Harakka angående utvecklings-
behov av infrastrukturen i Ingå och 
Västnyland i och med Blastr Green Ste-
els investeringsnyheter i Ingå. Under 
mötet kommer även utvecklandet av 
kustbanan lyftas upp till diskussion.

Strand: Viktigare än någonsin att 
skapa framtidstro
24.01.2023

Riksdagen har idag fört remissdebatt 
om statsrådets framtidsredogörelse. I 
Svenska riksdagsgruppens gruppanfö-
rande markerade riksdagsledamot och 
framtidsutskottets ordförande Joakim 
Strand (SFP) hur betydande det är 
att skapa framtidstro, särskilt för de 
unga. Detta till följd av att vi lever i 
exceptionella tider med pandemi, krig 
i Ukraina, energikris och en instabil 
marknad.

– Som ordförande i framtidsutskottet 
vill jag betona att utskottet har i olika 
sammanhang poängterat att Finland 
målmedvetet bör eftersträva en ledan-
de roll i arbetet för en hållbar framtid 
genom att inom energi- och miljötek-
nik utveckla planerings-, utvecklings-, 
forsknings- och affärskompetensen 
på systemnivå. Klimatförändringen 
kräver nya tekniska lösningar. Det är 
viktigt att vi närmar oss detta mål-
medvetet och att vi tryggar tillräckligt 
kunnande i framtiden. Regeringens 
mål och tillhörande åtgärder för att 
öka antalet högskoleutbildade till 50 % 
av de unga vuxna före år 2030 för oss 
mot rätt håll, säger Strand.

Vidare poängterade Strand hur 
redogörelsen lyfter fram vikten av att 
utveckla beredskapen inför framtiden. 
Finland har tidigare fått internationellt 
erkännande för vårt kunnande inom 
försörjningsberedskap och tryggandet 
av vår stabila rättsstat. 

– Enligt mätningar av årliga rätts-
statsindexet toppar Finland tillsam-
mans med våra nordiska grannländer 
listan på starka rättsstater, medan 
USA har nu senaste åren gått bakåt på 
listan. En oroväckande utveckling av 
ett land som en gång varit vägvisare. 
Men Svenska riksdagsgruppen kräver 
att en stark rättsstatsprincip även i 
fortsättningen är en central värdering 
för västerländska demokratier. Därför 
behöver Finland vara aktiv på alla are-
nor, europeiskt och internationellt, där 
vi kan påverka urholkningen av demo-
kratin, konstaterar Strand. 

Strand avslutade gruppanförandet 
med att påpeka hur viktigt det är att 
vi idag kan föra en aktiv framtidsde-
batt och diskutera hur vi bäst tryggar 
Finlands framgångar i fortsättningen. 
Redogörelsen erbjuder goda möjlighe-
ter för en bredare samhällsdebatt. 

RehnKivi: 
Funktionshinderservicelagen tog 
idag ett stort steg framåt
25.01.2023 

Idag fick social- och hälsovårdsutskot-
tet klart sitt utkast till betänkande 
över förslaget till ny funktionshinder-
servicelag. I och med denna reform 
förstärks de subjektiva rättigheterna 
till stöd och service för personer med 
någon form av funktionsnedsättning 
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och därtill tryggas ett bredare tjänst-
eutbud för dessa personer.

Riksdagsledamot Veronica Rehn-Ki-
vi (SFP), som är medlem i riksdagens 
social-och hälsovårdsutskott, gläds 
över att innehållet i förslaget under 
utskottsbehandlingen förbättrats på ett 
avgörande sätt.

– Jag är mycket glad över att vi ge-
nom denna lag vill underlätta vardagen 
och förbättra livskvaliteten för denna 
heterogena samhällsgrupp. Diagnosen 
kommer inte längre att bestämma till-
gången till service, utan utgångspunk-
ten är att det individuella behovet ska 
ligga till grund för att få stöd. Oberoen-
de av om du har en intellektuell funk-
tionsnedsättning, hörselskada eller en 
synnedsättning är du berättigad att få 
det stöd du själv behöver i olika livs-
skeden. Tjänsterna erbjuds på en mer 
jämlik grund och tillgången förbättras 
till en större mängd tjänster, såsom 
rehabilitering, personlig assistans och 
särskilt stöd för delaktighet. Jag är 
lättad över att vi nu är nära målstreck-
et med detta viktiga lagpaket, säger 
Rehn-Kivi.

Regeringens lagförslag har under be-
handlingen i utskottet ändå fått mycket 
kritik av det stora antalet sakkunniga 
som hörts. Också grundlagsutskottet 
gav ett utlåtande med krav på flera 
punkter som måste förtydligas. Nu har 
social- och hälsovårdsministeriet gett 
ett nytt förslag med ändringar som av-
sevärt förbättrar ursprungsförslaget. 

– Nu slopas bland annat ålders-
gränsen på 65 år för att få service på 
basis av funktionshinderservicelagen, 
avgifterna för transport till och från 
dag- och arbetsverksamhet och för 
morgon – och eftermiddagsvård för 

skolelever med funktionshinder. Att 
de här punkterna ändras har också för 
mig personligen varit ett villkor för 
att helhjärtat kunna stöda reformen. 
Jag vet hur jobbigt många familjer med 
ett barn med intellektuell funktions-
nedsättning har det och att ytterligare 
försvåra vardagen för dem med nya 
avgifter kunde vi inte godkänna, säger 
Rehn-Kivi.

Rehn-Kivi betonar även vikten av att 
de språkliga rättigheterna förverkligas 
och att de mångprofessionella svensk-
språkiga expertteamen som tidigare 
verkat inom Kårkulla samkommun ska 
kunna fortsätta sitt viktiga arbete över 
välfärdsområdesgränserna. Välfärds-
områdena har nu en avgörande roll för 
att funktionshinderservicelagen funge-
rar i praktiken.

 – Det är viktigt att de samarbetsav-
tal mellan de tvåspråkiga områdena 
som nämns i lagen om ordnande av so-
cial- och hälsovården också görs upp. 
Förverkligandet av lagstiftningens mål 
hänger i slutändan på den praktiska 
tillämpningen i välfärdsområdena, på 
hur väl informationen når alla berörda 
och på minskad byråkrati för personer 
och familjer som också annars har det 
tungt, säger Rehn-Kivi.

Grundlagsutskottet ger ännu ett 
utlåtande över betänkandet före den 
avgörande behandlingen i social- och 
hälsovårdsutskottet.
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Blomqvist: Elstödet till 
konsumenter är viktigt för 
hushållen
25.01.2023 

Thomas Blomqvist har deltagit i den 
ministerarbetsgrupp som kommit 
överens om riktlinjerna för stödet till 
hushåll med överstora elräkningar. 
Förslaget kräver ännu en del teknis-
ka justeringar och finslipningar, men 
kommer att ges till riksdagen redan i 
början av nästa vecka.

– Det är många som helt oförutsett 
och utan egen förskyllan fått se kost-
naderna i sina eluppvärmda hus rusa i 
höjden. Det var viktigt att vi kom fram 
till en lösning som hjälper människor 
som har det svårt på grund av att el-
räkningarna stigit kraftigt och till och 
med mångdubblats för många, säger 
minister Thomas Blomqvist.

– Det finns en stor politisk enighet 
om att det här är vad som krävs nu för 
att hushållen överhuvudtaget ska klara 
sina elräkningar i vinter. Det fanns 
ändå flera utmaningar med att utforma 
stödet så rättvist som möjligt och att se 
till att stödet skulle innehålla element 
som fortsättningsvis sporrar att spara 
energi så att vår elproduktion som 
helhet räcker till och klarar av vintern 
utan avbrott, säger minister Blomqvist.

– Förutom det direkta elstödet före-
slår vi också att elkonsumenterna ska 
kunna få en längre betalningstid på 
sina räkningar. Det här för att jämna 
ut kostnaderna till sommaren då elräk-
ningarna är mindre. Det här kan vara 
en viktig komponent i helheten, säger 
Thomas Blomqvist.

– Det nya direkta elstödet dras di-
rekt, utan ansökan, av från räkningen 

och  uträknas på basen av förbrukning-
en i november och december. Det är 
ett tillägg till de tidigare besluten om 
att kunna göra ett avdrag för elkost-
naderna i likhet med hushållsavdraget 
eller alternativt ansöka om stöd från 
Folkpensionsanstalten. Nu har vi en 
helhet som ska se till att ingen ham-
nar i alltför stora problem då vinterns 
elräkningar ska betalas inom någon 
månad, säger Thomas Blomqvist.

Adlercreutz: de stora 
spårsatsningarna måste granskas 
kritiskt
25.01.2023 

Det stora tågprojekten måste kammas 
igenom och det krävs prioriteringar. 
Det är helt klart att vi inte har råd med 
dem alla, säger Svenska riksdagsgrup-
pens ordförande Anders Adlercreutz. 
Det planeras nya tågbanor norrut, mot 
nordväst och österut. Vi måste nu göra 
en objektiv bedömning och prioritera.

-Under de senaste dagarna har det 
kommit undersökningar som ifrågasät-
ter samhällsnyttan med till exempel 
entimmeståget, en tågbana som i da-
gens läge beräknas kosta ca 4 miljarder 
euro. För en årlig trafik på två miljoner 
resor förväntas staten stå för åtmins-
tone 2,5 miljarder euro. Det här är inte 
hållbart, säger Adlercreutz.

Entimmeståget skulle innebära 
kostnader av astronomiska mått för att 
uppnå en rätt blygsam försnabbning 
av resetiden. Det betyder att enbart 
projektets kapitalkostnader leder till 
en kostnad på flera hundra euro per 
inbesparad arbetstimme. 

Den ledande tanken bakom många av 
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de här stora tågprojekten har varit kli-
matnyttan. Nu ifrågasätter utredning-
arna de kalkylerna. Det beräknas ta 
upp till 300 år för Finlandsbanan och 
140 år för  det så kallade entimmestå-
gets klimatavtryck att sparas in.

-Det här visar klart att vi istället bör 
fokusera på att förbättra den infra-
struktur vi har. Att bygga nya banor 
genom skog och mark är inte bara dyrt, 
miljöpåverkan är också betydande. 
Samtidigt som det är viktigt att t.ex. 
utöka huvudstadsregionens pendlings-
område måste vi också ha helheten i 
åtanke. Och höghastighetsbanor är 
inte den enda tänkbara lösningen, av-
slutar Adlercreutz.

Wickström: Se över 
antagningssystemet till 
högskolorna!
25.01.2023 

Svenska folkpartiets vice ordförande 
Henrik Wickström anser att det nuva-
rande antagningssystemet till högsko-
lorna ökar prestationsångesten och 
utmattningen bland unga.Wickström 
hoppas att det nuvarande systemet re-
videras under nästa regeringsperiod.

– Vi ska verkligen inte upprätthålla ett 
system som ökar prestationsångesten 
för unga. Samtidigt gör den nuvarande 
modellen det svårare för unga som inte 
gått gymnasiet att få studieplats vid en 
högskola, säger Wickström.

Han konstaterar också att det nya an-
tagningssystemet har lett till att unga 
allt tidigare måste fatta beslut som 
påverkar deras framtid.

– Unga ska ha möjlighet att upptäcka 
och prova sig fram till det man upple-

ver som sin grej. Jag hoppas verkligen 
att konsekvenserna av den här föränd-
ringen noga utvärderas och att syste-
met också revideras, säger Wickström.

Arbetsmarknaden ändras snabbt 
vilket kräver även en större flexibilitet  
under studierna. Wickström tycker 
inte att det möjliggörs för tillfället.

– I dagsläget är systemet väldigt 
styvt och unga styrs att välja till exem-
pel lång matematik för att få mer poäng 
i antagningsskedet till högskolan. 
Det här försämrar studentexamens 
allmänbildande syfte. Unga behöver 
mer flexibilitet – man ska inte behöva 
besluta om sin framtid när man är 15 
år, säger Henrik Wickström.

Wickström deltog i dag i Ressun luki-
os panel inför riksdagsvalet. 

Bergqvist: Förkorta vårdköerna 
genom mångsidiga servicesedlar!
25.01.2023 

Hoiva&Terveys ordnade tillsammans 
med Finlands Företagare på onsdagen 
en valdebatt om offentliga och privata 
sektorns roll inom social- och hälso-
vården och hur vårdreformens mål 
nu i praktiken ska ros iland. SFP:s 
riksdagsledamot och vice ordförande 
Sandra Bergqvist poängterade behovet 
av mera samarbete mellan den offentli-
ga och privata vården.

–  De långa vårdköerna är som en 
tickande hälsobomb och vi måste göra 
allt vi kan för att beta av de vårdköer 
som uppstått efter coronapandemin, 
säger Bergqvist. 

Sfp har redan länge förespråkat ökad 
användning av servicesedlar och nu är 
det hög tid att utveckla utbudet så man 
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snabbt får den vård man behöver.
– Då jag gick in på en privat läkar-

stations hemsida i morse hittade jag 
488 lediga tider bara i Helsingfors. Den 
första kl. 8.15 och den sista kl. 22.15. Vi 
måste skapa ett sätt där man via servi-
cesedlar kan boka in sig också hos pri-
vata serviceproducenter för att få hjälp 
och vård.  Lyckas vi beta av vårdkö-
erna med hjälp av privata sektorn ger 
det också den offentliga vården bättre 
möjligheter att fungera då rätt vård ges 
på rätt ställe, säger Bergqvist. 

Förutom de långa vårdköerna måste 
också personalsituationen inom hälso- 
och sjukvården lösas. 

– Samtidigt måste vi förbättra ar-
betsförhållandena för vårdpersonalen. 
De måste få bättre verktyg att vara 
med och påverka sin egen arbetsbild, vi 
måste satsa på bättre förmansutbild-
ningar och ledarskap och vi behöver 
få arbetstiderna inom vårdsektorn att 
bättre motsvara öppethållningstiderna 
för daghemmen och skolornas morgon- 
och eftermiddagsverksamheter, säger 
Bergqvist.

Adlercreutz: Viktigt beslut om 
Leopardinsatserna
25.01.2023 

Tyskland har idag bekräftat att man 
kommer att skicka Leopard 2-strids-
vagnar till Ukraina. Riksdagsledamot 
Anders Adlercreutz gläds över att för-
bundskanslern Olaf Szholz nu äntligen 
ger grönt ljus för ett effektivt stöd till 
Ukraina.

– Det här var ett nödvändigt beslut. 
Ryssland ökar trycket mot de ukrain-
ska försvarsställningarna och Ukrai-

nas resurser är begränsade. Ju snabb-
are vi hjälper, ju effektivare stödet är, 
desto snabbare kan kriget ta slut. Det 
är i vårt intresse, det är i Ukrainas 
intresse, och paradoxalt nog, också i 
Rysslands intresse, säger Adlercreutz.

I slutet av december publicerade Ad-
lercreutz tillsammans med de Grönas 
riksdagsledamot Atte Harjanne en text 
som föreslog ett europeiskt gemensamt 
Leopard-talko. Sedan dess har diskus-
sionen gått snabbt framåt.

– Viljan att hjälpa har varit stor. 
Samtidigt har det varit beklämmande 
att se hur svårt det har varit att fatta 
beslut. Stridsvagnar i Ukrainas händer 
är inte offensiva vapen, de krävs för 
att det ukrainska folket skall kunna 
försvara sig. Och eftersom det i detta 
fall inte bara är fråga om att leverera 
vagnar, utan också utbildning, dröjer 
det innan hjälpen når fram. Ett dröjs-
mål, som Ukraina inte har råd med. Nu 
bör vi agera snabbt, säger Adlercreutz.

Försvarsministern Mikko Savola 
bekräftade idag på eftermiddagen efter 
Tysklands besked, att Finland kommer 
att delta i ett internationellt samarbete 
för att leverera Leoparder 2-strids-
vagnar till Ukraina. Vårt deltagande 
kommer inte att vara stort, men Adler-
creutz påpekar att det är viktigt att vi 
drar vårt strå till stacken.

– Under diskussionens gång har det 
också framkommit, att alla länder 
inte håller sin utrustning i skick. Det 
har vi däremot gjort. Vi har ett stort 
antal stridsvagnar som dessutom är i 
funktionsdugligt skick. De behövs nu i 
Ukraina och jag ser det som helt klart, 
att Finland ska vara med. Vi bör delta 
med noggrant avvägd mängd stridsvag-
nar, säger Adlercreutz.
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Ollikainen: Svenskspråkiga unga 
ska ha samma möjlighet till 
information om brott
27.01.2023 

En ny webbplats, Ungdomar och brotts-
lighet, har tagits fram i samarbete med 
polisen och inrikesministeriet. Syftet 
med webbplatsen är att främja att brot-
ten mot barn och unga i åldern 12–18 
år avslöjas för polisen samt att försöka 
förbättra deras ställning som brotts-
offer och trygga deras rätt till hjälp. 
Webbplatsen är riktad särskilt till barn 
och unga och ger svar och rådgivning i 
frågor som berör brott. Hemsidan finns 
tillgänglig enbart på finska.

– Det är väldigt viktigt att alla barn 
och unga, oavsett modersmål, får in-
formation och verktyg för att handskas 
med brott. Webbplatsen är ett mycket 
bra initiativ och ett viktigt verktyg. 
Därför är det speciellt viktigt att den 
finns tillgänglig på ett jämlikt sätt för 
alla unga, säger Ollikainen.

Riksdagsledamot Ollikainen har 
med anledning av detta lämnat in ett 
skriftligt spörsmål till den minister 
som ärendet gäller.

– Förutom att jag vill att inrikesmi-
nisteriet gör sidan på svenska vill jag 
genom det skriftliga spörsmålet väcka 
diskussionen om att informationen 
behöver finnas tillgänglig på både 
svenska och finska. En stor del av den 
brottslighet som riktar sig mot unga 
och som begås av unga är dold brotts-
lighet, som inte kommer till myndighe-
ternas kännedom eller syns i statisti-
ken. Därmed är det speciellt viktigt att 
informationen för unga finns tillgänglig 
på både svenska och finska, avslutar 
Ollikainen.

Ollikainen: Livskraftiga 
Österbotten måste beaktas i 
framtida trafiksatsningar
27.01.2023

En fungerande infrastruktur är otro-
ligt viktigt för Finlands konkurrens-
kraft men också för vårt välmående. 
För att hålla hela landet levande krävs 
satsningar på alla nivåer för att vidare-
utveckla vårt vägnät men även järnvä-
gar, hamnar, flygplatser och fibernät.
– En fungerande infrastruktur hand-
lar om en helhet. Det berör oss alla på 
något sätt. Förutom tillgänglighet och 
trygghet att till exempel ta sig till och 
från jobbet och till service handlar det 
om regionernas livskraft. Finland är 
beroende av exportinkomster och det är 
otroligt viktigt att vi får ut våra produk-
ter i tid. Detta kräver bland annat bra 
och välskötta vägar och hamnar. Som 
exportberoende landskap är det här 
speciellt viktigt för oss i Österbotten, 
säger SFPs riksdagsledamot och tillika 
riksdagskandidat Mikko Ollikainen.

Ollikainen har under den pågående 
riksdagsperioden varit med och ut-
vecklat ett långsiktigt trafikprogram 
Trafik12an och fungerar även som 
ordförande för riksdagens nätverk för 
RV8 som han initierade.

– Vi har bland lyckats få flera fina 
satsningar på riksåttan som gynnar 
vår exportkust under de kommande 
åren men vi behöver fler i framtiden, 
även i hamnar och på rälssidan. Infra-
strukturprojekt om något krävs lång-
siktighet och tätt samarbete mellan 
näringsliv, beslutsfattare och myndig-
heter. Det här har blivit bättre i Öster-
botten och det ska vi vidareutveckla, 
säger Ollikainen
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Blomqvist: Arbetet för att 
Norden ska vara världens mest 
hållbara och integrerade region 
högaktuellt
31.01.2023 

I augusti 2019 slog de nordiska stats-
ministrarna fast att Norden ska vara 
världens mest hållbara och integre-
rade region år 2030. För att förverk-
liga visionen togs en handlingsplan 
fram under ledning av de nordiska 
samarbetsministrarna. Ministern för 
nordiskt samarbete och jämställdhet, 
Thomas Blomqvist, betonar hur rätt 
i tiden visionen ligger och framhäver 
vikten av att fortsätta det systematiska 
arbetet att förverkliga visionen.

– Vår vision är ambitiös, men högak-
tuell och det är viktigt att vi fortsätter 
arbeta målmedvetet för att förverkliga 
den. Erfarenheterna från coronapan-
demin och det ändrade säkerhetspo-
litiska läget i Europa med alla dess 
följder har bara ytterligare förstärkt 
vikten av visionen. Rysslands brutala 
anfallskrig i Ukraina och den påföljan-
de energikrisen underströk vikten av 
den gröna omställningen, och corona-
pandemin visade på vikten av integra-
tionsarbetet och att i alla lägen värna 
det nordiska perspektivet, konstaterar 
minister Blomqvist.

Den tidigare framtagna handlingspla-
nen sträcker sig till 2024, men redan 
nu har samarbetsministrarna inlett 
arbetet med hur man ska arbeta med 
visionen under perioden 2025-2030.

– Om sju år ska Norden vara världens 
mest hållbara och integrerade region. 
Vi har ingen tid att spilla i arbetet med 
att förverkliga visionen. Vi kommer att 
fortsätta jobba för ett grönt, ett kon-

kurrenskraftigt och ett socialt hållbart 
Norden. För att förverkliga visionen ska 
vi arbeta strategiskt och i samarbete 
med våra nordiska partner. Det finns 
stora förväntningar på det nordiska 
samarbetet, och det är viktigt att vi kan 
fortsätta leverera nordisk nytta till våra 
medborgare, avslutar Blomqvist.

Blomqvist deltar idag (31.1) i samar-
betsministrarnas möte i Köpenhamn, 
där man bland annat diskuterar det 
fortsatta arbetet med Vision 2030.

Norrback & RehnKivi: Steget 
framåt för reformen av den 
sociala tryggheten
31.01.2023 

I enlighet med regeringsprogrammet 
har regering inlett ett arbete för att 
reformera den sociala tryggheten i vårt 
land. Reformen sträcker sig över två 
valperioder, och det inledande arbetet, 
som påbörjades år 2020, har beretts på 
forskningsbasis av en parlamentarisk 
kommitté. Kommitteen presenterade 
idag under ett presstillfälle sitt be-
tänkande och på plats var riksdags-
ledamot Anders Norrback (SFP), som 
tillsammans med riksdagsledamot 
Veronica Rehn-Kivi (SFP), represen-
terat Svenska Riksdagsgruppen i den 
parlamentarisk kommittén.

– Ett gediget arbete ligger bakom 
framställandet av betänkandet. Anord-
nandet av den sociala tryggheten är i 
grund och botten en ideologisk fråga, 
som kan väcka mycket känslor bland 
parterna. Därför gläder det mig att vi 
i kommittén har kunnat hitta samför-
stånd genom detta betänkande, säger 
Norrback.
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– Vi har nu i kommittén gjort ett 
grundligt utredningsarbete och vägt 
olika alternativ mot varandra. Också 
ideologiskt laddade frågor, som till 
exempel om barnbidraget skall vara 
behovsprövat eller beskattat, har 
diskuterats. Min och partiets åsikt 
är att barnbidraget är en signal om 
att alla barn är lika välkomna och att 
alla ska få det oberoende av föräldrar-
nas inkomster. Men alla dessa beslut 
ligger hos det fortsatta arbetet, säger 
Rehn-Kivi.

Kommittén ser i sitt betänkande över 
den sociala tryggheten som helhet. 
Man behandlar grundskyddet, för-
tjänstskyddet, utkomststödet samt 
sambandet mellan och finansieringen 
av dessa. Målet är att kunna samord-
na tjänsterna med förmånerna på ett 
bättre sätt än för tillfället. I sitt betän-
kande presenterar kommitteen olika 
förbättringsförslag för den framtida 
reformen.

– SFPs och min ledstjärna i kommit-
téarbetet har varit att det alltid skall 
löna sig att arbeta. Att vi minskar på 
den nuvarande byråkratin är också 
centralt för ett bättre och välfungeran-
de system i framtiden, säger Norrback. 

– Ett av dagens stora problem är den 
stela byråkratin inom socialskyddet. 
Vi vill med reformen förenkla proces-
sen att anhålla om olika stöd eller få 
service. Redan nu har vi ett inkomst-
register och information om både dem 
som är arbetslösa eller dem vars stöd-
behov inte kommer att förändras. Att 
regelbundet vara tvungen att lämna in 
samma handlingar och vänta på beslut 
är mycket tungt för dem vars vardag 
också annars är utmanande, säger 
Rehn-Kivi. 

– Vi tar ett steg framåt i reformen av 
den sociala tryggheten, men mycket 
arbete kvarstår dock ännu. Det är nu 
upp till nästa regering att ta tag i arbe-
tet och se till att vi ror reformen i mål, 
konstaterar Norrback och Rehn-Kivi.

Blomqvist: Långsiktigt 
arbete behövs för att stärka 
jämställdheten
01.02.2023 

Riksdagen har idag (1.2) behandlat 
statsrådets redogörelse om jämställd-
hetspolitiken i responsdebatt. I redogö-
relsen fastställs statsrådets jämställd-
hetspolitik genom sju långsiktiga mål 
för både den nationella och internatio-
nella jämställdhetspolitiken. Ministern 
för nordiskt samarbete och jämställd-
het Thomas Blomqvist har lett arbetet 
med att färdigställa redogörelsen och 
gläds åt att behandlingen av redogörel-
sen kommit så här långt.

– I redogörelsen definieras för första 
gången de långsiktiga, nationella jäm-
ställdhetsmålsättningarna som sträck-
er sig över flera regeringsperioder. 
Jag hoppas att de här målsättningarna 
utgör ramen för utvecklingen av jäm-
ställdhetspolitiken åtminstone under 
nästa årtionde. Jämställdhetsfrågor är 
grundläggande och mänskliga rättig-
heter som behöver försvaras nu och i 
framtiden, säger minister Blomqvist.

Jämställdhet berör så gott som all 
verksamhet i samhället och behöver 
därför beaktas i beslutsfattandet.

– För att det här ska lyckas behöver 
vi ta i beaktande jämställdhetsaspek-
ten i allt beslutsfattande, det vill säga 
vilka konsekvenser olika åtgärder och 
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beslut har för olika kön. Under den 
här regeringsperioden har vi kunnat 
förbättra jämställdhetsaspekten i be-
redningen av budgeten, men det krävs 
ännu långsiktigt arbete för att det ska 
bli en naturlig och självklar del av be-
redning beslutsfattande. 

Våld mot kvinnor är ett centralt tema 
i redogörelsen och flera åtgärder har 
vidtagits under den här regeringsperi-
oden.

– Vi har godkänt en genomförande-
plan för Istanbulkonventionen 2022-
2025. Kommissionen för bekämpning 
av våld mot kvinnor och av våld i hem-
met som följer upp hur planen genom-
förs har fått en generalsekreterare och 
finansiering för sin verksamhet. Vi har 
också utökat antalet Seri-stödcenter 
för personer som utsatts för sexuellt 
våld och nätverket av skyddshem har 
vuxit. Att ytterligare utöka nätverket 
och upprätthålla de skyddshem som 
nu finns måste vara en prioritet också 
under kommande år, säger Blomqvist.

– Att främja jämställdhet är en 
central prioritet även inom Finlands 
EU-politik och utrikespolitik. Det här 
uppdraget blir allt viktigare då vi på 
flera håll tyvärr ser ett motstånd mot 
jämställdhet och rättigheter för flickor, 
kvinnor, könsminoriteter och sexuella 
minoriteter. Vi måste fortsätta vårt 
långsiktiga och systematiska arbete på 
den här fronten. Vår ambition att vara 
ett ledande land inom jämställdhet 
förpliktar och vi ska vara en stark röst 
inom den internationella jämställd-
hetspolitiken, säger Blomqvist.

Riksdagens arbets- och jämställd-
hetsutskott som gett betänkande om 
redogörelsen ser det som viktigt att 
den jämställdhetspolitiska redogörel-

sen lämnas till riksdagen ungefär vart 
tionde år och anser att tidpunkten för 
nästa redogörelse bör vara 2031.

Henriksson om tilläggsbudgeten: 
”Vårdsituationen måste fås under 
kontroll”
02.02.2023 

Idag har regeringen beslutat om ett 
förslag till den troligtvis sista till-
läggsbudgeten för denna valperiod. 
Tilläggsbudgeten skjuter bland annat 
till mera resurser för vården, stöd till 
finländarna för de höga elpriserna och 
satsningar på att motverka ungdoms-
brottsligheten. För Svenska folkpar-
tiets ordförande och justitieminister 
Anna-Maja Henriksson har det varit 
viktigt att vården nu får mera resurser.

-Trygghet i vardagen betyder att man 
kan lita på att få vård när man behöver. 
Därför förstärker vi nu välfärdsområ-
dens finansiering med 500 miljoner så 
att de kan stabilisera och utveckla sin 
verksamhet. Det är viktigt att man nu i 
välfärdsområdena får resurser för att 
förkorta vårdköerna, säger Henriks-
son.

Den ökande ungdomsbrottsligheten 
har oroat många finländare. Henriks-
son säger att regeringen i tilläggsbud-
geten tillsätter mera resurser för att 
motverka utvecklingen.

-Som justitieminister har det varit 
viktigt för mig att vi tar tag i proble-
men för att bryta brottsspiralen för de 
ungdomar som hamnat i den. Därför 
har vi i tilläggsbudgeten nu reserve-
rat 19 miljoner för förebyggande och 
bekämpande av ungdomsbrottslighet, 
konstaterar Henriksson.
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Regeringen fortsätter sitt arbete med 
att lindra effekterna av de högre ener-
gipriserna för finländarna. Henriksson 
är också nöjd över det temporära kost-
nadsstödet till lantbruket.

-Vi reserverar 412 miljoner för att re-
troaktivt kompensera finländarna för 
de högre elpriserna. Stödet ska betalas 
genom avdrag som elbolagen gör direkt 
på elräkningen. Lantbruksföretagar-
na har hamnat i en verkligt besvärlig 
situation då kostnaden på gödsel och 
energi skjutit i höjden. Jag är glad över 
att vi nu stöder våra viktiga inhemska 
livsmedelsproducenter med 96 miljo-
ner, säger Henriksson.   

I den första tilläggsbudgeten för 2023 
satsar regeringen också resurser på 
att förstärka jämlikheten i för- och 
grundskolan, på att garantera flygför-
bindelserna till regionerna , bl.a. till 
Karleby-Jakobstads flygfält, under 
tiden 30.7.2023-28.4.2024 och på in-
förskaffande av ersättande materiel för 
delar av det militära och civila bistånd 
som getts till Ukraina. Medel riktas 
även för farleden till Vasa hamn för att 
bättre trygga trafiken till hamnen.

Blomqvist: Gränshinderarbetet 
gör skillnad i de nordiska 
medborgarnas vardag
02.02.2023 

Statsrådets redogörelse om nordiska 
gränshinder är idag (2.2) i responsde-
batt i riksdagen. Med gränshinder av-
ses sådana lagar, offentliga regler eller 
förfaranden som hindrar individers 
fria rörlighet eller företags möjligheter 
att verka över gränserna i de nordis-
ka länderna. Ministern för nordiskt 

samarbete och jämställdhet, Thomas 
Blomqvist, som lett arbetet med redo-
görelsen är nöjd över att utrikesutskot-
tet i sitt betänkande lyfter upp betydel-
sen av att genom redogörelsen belysa 
gränshinderarbetet och vikten av det.

– Medborgare hör ofta av sig till 
mig gällande specifika gränshinder 
de möter i vardagen. Det här visar på 
den stora praktiska betydelsen av att 
avlägsna gränshinder, och att våra 
nordiska medborgare vill och förvän-
tar sig att den nordiska vardagen ska 
vara genuint gränslös, säger minister 
Blomqvist. 

– Det nordiska samarbetet har ett 
starkt stöd bland medborgarna och det 
finns höga förväntningar på samarbe-
tet. Genom att stärka gränshinderar-
betet kan vi bidra till att det nordiska 
samarbetet levererar för medborgarna, 
fortsätter Blomqvist. Den fria rörlig-
heten är en grundbult i det nordiska 
samarbetet. Den skapar samhörighet 
och bidrar till vår nordiska identitet. 
Den stärker även hela Nordens konkur-
renskraft. 

Som konstateras i statsrådets redo-
görelse, och som även utrikesutskottet 
lyfter upp i sitt betänkande, handlar 
gränshinderarbetet om att avlägsna 
gränshinder, men även om att förebyg-
ga att gränshinder uppstår.

– Det förebyggande gränshinderarbe-
tet är centralt, konstaterar Blomqvist. 
När lagförslag tas fram eller lag-
stiftning ska tillämpas är det mycket 
viktigt att den nordiska dimensionen 
beaktas redan från början. Det här 
lyfte vi upp i regeringsprogrammet och 
det understryks även i redogörelsen. 

Blomqvist betonar även vikten av att 
gränshinderarbetet beaktar samhäl-
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lets utveckling, som till exempel digita-
liseringen eller den ökade möjligheten 
till distansarbete över gränserna. 

– En fungerande gränslös nordisk 
vardag förutsätter att även de digitala 
tjänsterna fungerar gränslöst inom 
Norden. Till exempel behöver många 
finländare kunna sköta ärenden digi-
talt på svenska myndigheters hemsi-
dor. I efterdyningen av coronapande-
min har distansarbete blivit mycket 
vanligare och det betyder i sin tur att 
vi måste försäkra oss om att distans-
arbete över gränserna beaktas i frågor 
gällande beskattning och social trygg-
het i Norden. Det här är frågor som vi 
arbetar aktivt med, på nationell och 
nordisk nivå, avslutar Blomqvist.

RehnKivi: Byråkratiproblem får 
inte stoppa rehabiliteringshjälp 
till ukrainska krigsveteraner!
03.02.2023 

Riksdagsledamot Veronica Rehn-Kivi 
(SFP) lämnande på torsdagen in ett 
skriftligt spörsmål om rehabilitering 
av skadade ukrainska soldater i Fin-
land. Kauniala sjukhus har hjälpt med 
rehabiliteringen av ukrainska krigs-
veteraner, men nu är verksamheten 
hotad på grund av byråkratiproblem 
och avsaknad av finansiering.

– Kauniala sjukhus har fungerat som 
vård-och rehabiliteringscenter för våra 
egna krigsinvalider, och under hösten 
2022 har sjukhuset gett rehabilitering 
också åt ukrainska soldater. Detta har 
de skött på sjukhusets egen bekostnad. 
Själv fick jag äran att besöka sjukhu-
set i januari och fick information om 
verksamheten och det viktiga arbete de 

gör. Samtidigt berättade de att rehabi-
literingen av ukrainska soldater inte 
längte går att ordna, säger Rehn-Kivi.

Förutom avsaknad av finansiering är 
utmaningarna för den fortsatta verk-
samheten att Ukraina vill att solda-
terna som behöver rehabilitering får 
en offentlig inbjudan från Finland att 
komma hit för att få vård. Kauniala 
sjukhus har inte möjligheter att skicka 
sådana. Därför har tex Grankulla stad 
nu skickat en inbjudan till ukrainska 
myndigheter för att en krigsveteran 
ska kunna skickas hit för att få rehabi-
litering.  

– De uppkomna hindren är beklagliga 
eftersom sjukhuset har både kapacitet 
och framför allt en vilja att hjälpa. Jag 
hoppas att rehabiliteringsverksam-
heten nu kunde fortsätta med nationell 
finansiering och genom myndighetsav-
tal mellan Finland och Ukraina.  Att vi 
kan ge professionell hjälp är en verkligt 
fin och betydelsefull åtgärd, särskilt 
för den enskilda individen som på sin 
hälsas bekostnad kämpat för sitt lands 
självständighet, säger Rehn-Kivi.

Rehn-Kivi har ställt följande skriftli-
ga spörsmål till riksdagens talman: 

Genom vilka åtgärder tryggar reger-
ingen att vi även i fortsättningen kan 
ta emot ukrainska soldater till Finland 
för rehabilitering? På vilka andra sätt 
kan Finland hjälpa skadade ukrainska 
soldater?
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Wickström efterlyser fler poliser 
och mer resurser för att motverka 
kriminalitet
03.02.2023 

SFP:s vice ordförande Henrik Wick-
ström anser att det behövs fler poliser 
i Finland. Wickström säger att polisen 
inte har tillräckligt med resurser för 
det förebyggande arbetet. SFP slår fast 
i sitt riksdagsvalsprogram att poliskå-
ren borde växa från dagens ca 7500 till 
8200.

-Polisens resurser är inte tillräckliga 
trots att den här regeringen höjt dem. 
För att vi ska kunna skapa ett effektivt 
sätt att bekämpa ungdomsbrottslighet 
och våld i hemmen behöver vi fler poli-
ser, säger Wickström.

-Vi har sett en oroväckande utveck-
ling i Sverige där kriminella gäng nu 
fått ett starkt fotfäste. En liknande 
utveckling måste förebyggas i Fin-
land. Det är vitkigt att vi kan skapa ett 
fungerande mångproffesionellt arbete 
för att bekämpa gängbildningen bland 
unga och då behövs speciellt förebyg-
gande arbete även från polisen, menar 
Wickström.

Wickström anser det viktigt att det 
även finns tillräckligt med poliser som 
kan svenska. Han påpekar även att 
resurserna till rättsvården bör vara 
tillräckliga. 

Norrback: Jordbrukets 
lönsamhetskris akut då 
livsmedelsförsörjningen hotas
06.02.2023

Landsbygden och skärgården har 
många utmaningar. Trots det sitter 
också just landsbygden och skärgården 
på en del av lösningarna till utma-
ningarna förknippade med klimatet, 
biodiversiteten samt livsmedel menar 
riksdagsledamot och riksdagsvalskan-
didat Anders Norrback.

– Allt färre i vårt samhälle betraktar 
sig som en del av naturen. Vi som lever 
i, av och med naturen har en mera rea-
listisk bild av vad människans ansvar 
och dennes rättigheter är i naturen. 
Det oroar mig att äganderätten och 
rätten att idka näringar på landsbyg-
den och skärgården ifrågasätts allt 
mer. Det är vår gemensamma uppgift 
att försvara äganderätten och att 
upplysa allmänheten om de realiteter 
som vi på landsbygden lever med, säger 
Norrback.

Norrback förklarar att de traditio-
nella näringarna, jord- och skogsbruk, 
samt fiske är viktiga för ett välfunge-
rande och tryggt samhälle. 

– Speciellt det inhemska fiskets bety-
delse har ökat i och med den livsmed-
elskris som vi nu lever i. Åtgärder som 
främjar det inhemska fisket är vitala 
för vår livsmedelsförsörjning. Dessut-
om är skarven och sälen i mina ögon 
fortfarande hotbilder, som bör åtgär-
das.

Norrback betonar även att jordbru-
kets lönsamhetskris har diskuterats 
mycket i såväl medierna som riksda-
gen. Även om mycket uppmärksamhet 
har riktats mot våra livsmedelsprodu-
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center upplever Norrback ändå att man 
i bredare kretsar inte alltid uppfattar 
vad jordbrukens lönsamhetskris inne-
bär för en hållbar självförsörjning. 

– Problemen inom vår livsmedels-
försörjning är akuta och vår livsmed-
elsförsörjning hotas. I alla marknads-
ekonomier finns det begränsningar för 
hur företagen får verka. På en marknad 
där vi i praktiken har två dominerande 
aktörer är det nödvändigt att ha andra 
typer av begränsningar. Därför är det 
helt väsentligt att se över livsmedels-
marknadslagstiftningen och konkur-
renslagstiftningen inom livsmedelssek-
torn kommande regeringsperiod, säger 
Norrback.

Nu är det dags för riksdagen 
att godkänna förslaget till ny 
sametingslag
06.02.2023

Henriksson på Samernas nationaldag:
Idag är det Samernas nationaldag. Da-
gen uppmärksammar samernas kultur, 
historia och språk. Justitieminister, 
SFP:s ordförande Anna-Maja Henriks-
son betonar att det är hög tid för att 
förnya sametingslagen på ett sätt som 
sametinget själv kan omfatta.

–  Som ansvarig minister för same-
frågor, vill jag på Samernas national-
dag betona att samernas självbestäm-
manderätt måste förverkligas. SFP har 
länge arbetat hårt för att garantera 
samernas rätt till sitt språk, sin kultur 
och att de kan utöva sina traditionella 
näringar, säger Henriksson.

Samerna är Europas enda ur-
sprungsfolk. Enligt Finlands grundlag 
har samerna självstyrelse i frågor som 

gäller språk och kultur i sitt hembygds-
område. Henriksson vill att riksdagen 
ska godkänna förslaget till en ny same-
tingslag under de närmaste veckorna.

– En ny sametingslag behövs för att 
lagen är föråldrad och för att trygga 
samernas rättigheter som ursprungs-
folk. Finland har fått upprepade an-
märkningar av olika FN-organ om att 
samernas rättigheter kränks. Det här 
måste få ett slut, säger Henriksson.

Adlercreutz: Vi behöver ett 
företagardiplom på andra stadiet.
07.02.2023 

– Attityden kring företagande är på 
klar uppgång. Det är dags att det också 
syns i undervisningen. Vi behöver ett 
företagardiplom på andra stadiet.

Det tycker Anders Adlercreutz, 
riksdagsledamot och ordförande för 
Svenska riksdagsgruppen.

– Organisationer som Ung företag-
samhet (UF)   har vuxit kraftigt de se-
naste åren. I riksdagens Finansutskott 
har vi flera år kunnat stärka finan-
sieringen för företagarfostran.  Förra 
året deltog nästan 5000 elever i pro-
grammet. Företagande är plötsligt en 
möjlig bana för allt fler ungdomar. Och 
även om man inte själv tänker gå in på 
en företagarbana ger program som UF 
eleverna viktiga färdigheter för det 
kommande studie- och arbetslivet. 

Adlercreutz menar, att man borde 
bygga upp en undervisningshelhet 
kring företagande. 

– Vi har redan nu gymnasiediplom i 
konstämnen. Det är en positiv sak. Nu 
borde vi bygga upp en motsvarande 
struktur kring företagande. Och fram-
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förallt: eftersom vi vet, att studentpro-
vets tyngd i högskolantagningen  långt 
styr de val en 15-åring gör inför sina 
gymnasiestudier borde vi gå längre än 
så. Jag hoppas att även högskolorna ser 
vikten av dessa diplom och ger dem en 
tyngd i högskoleantagningen. 

Adlercreutz påpekar, att attityder 
bäst ändras när man är ung. 

– Alla behöver förstås inte bli fö-
retagare. Men det är värdefullt att få 
försöka på det, och framförallt att få 
stifta bekantskap med de mekanismer 
som styr företagande – och i förläng-
ningen vår ekonomi. Samtidigt ger 
program som UF eleverna en möjlighet 
att lyckas eller misslyckas i en trygg 
miljö. De erfarenheterna hjälper varje 
elev senare i livet. 

Blomqvist: Nolltolerans mot 
sexuella trakasserier
08.02.2023 

Sexuella trakasserier är fortfarande 
ett stort problem i samhället och det 
står i strid med alla individers rätt 
till integritet och trygghet. Det be-
hövs långsiktigt arbete för att bli kvitt 
problemet, påpekar Thomas Blom-
qvist, minister för nordiskt samarbete 
och jämställdhet. Minister Blomqvist 
deltar idag (8.2) i ett rundabordssam-
tal om att förhindra trakasserier och 
öka likabehandlingen inom räddnings-
branschen.

– I de rundabordssamtal vi ordnat 
har det lyfts fram flera åtgärder för att 
förbättra situationen inom olika bran-
scher. Bland annat behövs det tydliga 
riktlinjer och verksamhetsmodeller, 
och dessutom måste alla vara medvet-

na om de spelregler som gäller för att 
en förändring ska vara möjlig, säger 
Blomqvist.

– Det måste finnas tydliga processer 
för hur man anmäler trakasserifall och 
tröskeln att anmäla ska vara låg. Den 
som utsätts för trakasserier ska inte 
heller behöva oroa sig för att en anmä-
lan kan innebära risker för karriären. 
Att anmäla trakasserier kräver mod 
och det är viktigt att hjälpa och stöda 
offren, säger Blomqvist.

I början av året trädde den nya sexu-
albrottslagstiftningen i kraft. Den nya 
lagstiftningen innebär att även annat 
än fysisk beröring kan definieras som 
brott och att våldtäkt definieras genom 
avsaknaden av samtycke. 

– Den nya lagstiftningen sänder en 
viktig signal om att inga former av 
trakasserier kan accepteras och har 
därför en viktig roll i arbetet med att 
förebygga sexuella trakasserier, säger 
Blomqvist.

– Under senaste år har det tyvärr bli-
vit klart att sexuella trakasserier är ett 
utbrett och segt problem i vårt samhäl-
le. Det är viktigt att diskussionen om 
problemen fortsätter, så att tröskeln 
för att anmäla fall av sexuella trakas-
serier sänks. Sexuella trakasserier och 
våld kan under inga omständigheter 
accepteras och vi måste ha en nollto-
lerans mot sexuella trakasserier i vårt 
samhälle, säger Blomqvist.

Minister Blomqvist sammankallade 
till ett första rundabordssamtal om 
sexuella trakasserier med representan-
ter från arbetsmarknadsparterna för 
ett och ett halvt år sedan. Sedan dess 
har rundabordssamtal också ordnats 
med räddningsbranschen, idrotts-
sektorn och kulturbranschen. Den 
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8 februari ordnades en andra del av 
rundabordssamtalen inom räddnings-
branschen för att följa upp de åtgärder 
som gjorts för att förhindra sexuella 
trakasserier.

Bergqvist: Kriser kostar och nu 
behövs fokus på tillväxt
08.02.2023 

Riksdagen förde idag debatt om den in-
terpellation som väckts mot regeringen 
om skuldsättningen inom den offent-
liga ekonomin. I sitt gruppanförande 
betonade riksdagsledamot Sandra 
Bergqvist (SFP) att nu inte är tid för 
kortsiktiga lösningar utan det behövs 
en ansvarstagande politik där våra re-
surser används på bästa möjliga sätt.

– De senaste åren har regeringen 
tillsammans med oppositionen fattat 
stora och nödvändiga beslut för att 
skydda vår hälsa, stöda finländarnas 
vardag och stärka vårt försvar. SFP är 
bekymrad över skuldsättningsgraden 
men orsaken till skuldsättningen torde 
vara klar för alla, säger Bergqvist.

SFP och Svenska riksdagsgruppen 
anser att fokus ska ligga på tillväxt 
och att beslut om balanseringsåtgärder 
fattas med tillväxt i sikte.

– Kortsiktiga besparingar kan ha 
långtgående följder vilket vi har sett 
till exempel inom utbildningen. Nu mer 
än någonsin ska vi se till att det vi sät-
ter pengar på något som verkligen ock-
så ger avkastning – avkastning i form 
av välmående, utbildning och tillväxt, 
säger Bergqvist.

För att Finland ska vara ett attrak-
tivt land att arbeta och investera i vill 
SFP se en förutsägbar och långsiktig 

skattepolitik. 
–  Företagens beskattning ska inte 

höjas, skatten på arbete ska på sikt 
sänkas och skatteprogressionen får 
inte skärpas. För att råda bot på den 
arbetskraftsbrist vi har i Finland be-
höver vi både arbetskraft från utlandet 
och sporrande åtgärder för de finlän-
dare som det inte lönar sig för att ta 
emot ett arbete. Det ska alltid löna sig 
att arbeta oberoende i vilken ålder man 
är, säger Bergqvist.

Blomqvist: Väte, en stor möjlighet 
för Finland
09.02.2023 

I dag godkändes statsrådets principbe-
slut gällande väte. Avsikten är att göra 
Finland till en konkurrenskraftig och 
förutsägbar investeringsmiljö för vät-
gasekonomin. Konkreta åtgärder som 
finns i programmet är att garantera 
smidiga tillståndsprocesser, att inklu-
dera e-drivmedel i distributionsplik-
ten, att bygga ut infrastrukturen och 
att kanalisera EU- och nationell finan-
siering till olika utvecklingsprojekt.

–  Vi har alla förutsättningar att bli 
stora vad gäller produktionen av väte 
och den ekonomiska och industriella 
aktivitet som bygger på vätgas. Vår 
elproduktion är till 90 % klimatneutral, 
vi har goda förutsättningar att bygga 
mera vindkraft och vi har en bra och 
stabil kapacitet vad gäller elöverföring-
en från en del av landet till en annan. 
Allt det här utgör en god grund för att 
skapa nya värdekedjor och flera ar-
betsplatser, säger Thomas Blomqvist, 
minister för nordiskt samarbete och 
jämställdhet.
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– Väte  ger oss en möjlighet att 
försnabba den gröna omställningen i 
Finland men genom att stå i framkan-
ten av utvecklingen kan vi också satsa 
på teknologiexport som gör att vi kan 
bidra till att minska klimatutsläp-
pen också globalt sett, säger minister 
Blomqvist.

– Det är naturligtvis privata företag 
som ska vara de som investerar och för 
processen framåt, men staten har en 
viktig roll i att främja utvecklingen ge-
nom lagar och normer, genom att stöda 
pilotprojekt och genom att se till att de 
finns kunnig och utbildad arbetskraft 
inom området, konstaterar Thomas 
Blomqvist.

Blomqvist: Krisstödet för 
jordbruket är nödvändigt
09.02.2023

I dag diskuterade riksdagen förslaget 
om stöd för lantbrukens höjda el- och 
gödselkostnader.

– Det är ytterst viktigt för Finlands 
försörjningsberedskap att vi får det 
här engångsstödet godkänt ännu under 
den här regeringsperioden. Pande-
min och kriget i Ukraina har med all 
önskvärd tydlighet visat att vi också 
i framtiden måste ha ett livskraftigt 
jordbruk, egen livsmedelsproduktion 
och livsmedelsförädling i vårt land. 
Senast nu har de allra flesta förstått 
lantbrukets roll för vår framtid, säger 
Thomas Blomqvist, minister för nord-
iskt samarbete och jämställdhet.

– Lönsamheten inom jordbruket har 
länge varit svag och den senaste tidens 
extrema kostnadsökningar kan för 
många gårdar vara droppen som får 

bägaren att rinna över. Vi vet att då en 
gård slutar med sin produktion, speci-
ellt husdjursgårdar, så återuppstår inte 
den verksamheten mera. Därför är det 
viktigt att nu träda in så att gårdarna 
klarar sig över den akuta krisen, kon-
staterar minister Blomqvist.

– Målsättningen med stödet är att 
det riktas rätt eftersom det uttryckli-
gen gynnar de gårdar som har en aktiv 
verksamhet och livsmedelsproduktion 
som bidrar till att öka självförsörj-
ningsgraden. De jordbrukare som 
satsar på sin växtodling och köpt dyra 
gödselmedel får en del av sina ökade 
kostnader täckta och till exempel hus-
djursgårdar och växthus med en hög 
elanvändning få en liten lindring i sina 
elkostnader, säger Blomqvist.

Norrback: Användningen av 
lönesubventioner förenklas
09.02.2023 

Arbetsliv och jämställdhetsutskot-
tet färdigställde idag sitt betänkande 
om regeringens proposition gällande 
reformen av lönesubventioner. Proposi-
tionen har sin grund i regeringens mål 
om att öka användningen av lönesub-
ventioner inom den privata sektorn och 
därmed öka sysselsättningen. Riks-
dagsledamot Anders Norrback (SFP) 
sitter som medlem i utskottet och ser 
med goda ögon på slutresultatet.

– Jag är glad över att ett enigt utskott 
har gett ett betänkande som möjlig-
gör att tredje sektorns aktörer också 
i fortsättningen kan använda sig av 
lönesubventioner på ett smidigt sätt i 
sin verksamhet, säger Norrback. 

Syftet med en ökad användning av 
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lönesubventioner är att främja syssel-
sättningen bland personer som är i en 
svagare ställning på arbetsmarknaden. 
I propositionen föreslår man också 
ibruktagandet av ett sysselsättnings-
stöd för personer som är 55 år och 
äldre, som skulle beviljas utan ända-
målsenlighetsprövning.

– Arbetsmarknaden är utmanande 
för många, men speciellt för oss lite 
äldre. Jag hoppas att ett sysselsätt-
ningsstöd skulle leda till en ökad sys-
selsättning bland människor som har 
fyllt 55 år. Det finns mycket erfarenhet 
och arbetsvilja som blir outnyttjad i 
dagens läge, säger Norrback. 

Wickström: Företagen är värda en 
bättre politik!
09.02.2023 

SFP:s vice ordförande Henrik Wick-
ström anser att nästa regering bör 
vidta åtgärder för att stärka företagens 
tillväxtmöjligheter. Wickström är 
orolig över att de små- och medelstora 
företagen i Finland inte vågar utveck-
la sin verksamhet. De rådande om-
ständigheterna med höga energipriser 
och inflationen har försämrat företa-
gens framtidsutsikter.

Wickström räknar upp några kon-
kreta åtgärder för att främja företa-
gens verksamhetsförutsättningar;fö-
retagens beskattning får inte skärpas, 
det ska bli lättare att anställa den 
första arbetstagaren och företagarnas 
socialskydd måste bli bättre. Därtill 
anser han att upphandlingslagen måste 
styras mot EU:s miniminivå. 

– Det är ett problem ifall vår offent-
liga sektor inte lyckas göra upphand-

lingshelheter som våra företag anser 
att det lönar sig ge anbud till. Vi måste 
se över vår nationella lagstiftning för 
upphandlingar. Därtill behöver vi se 
till att mängden offentligt ägda bolag 
inte ökar. Dessa bolag försämrar före-
tagens möjligheter att agera på mark-
naden, säger Wickström. 

Därutöver lyfter Wickström fram 
bristen på arbetskraft som en stor 
broms då det kommer till företagens 
möjligheter att utvecklas. 

– Faktum är att vi behöver arbetsre-
laterad invandring i större grad för att 
se till att vi har tillräckligt med ar-
betskraft. Vi måste också satsa på vår 
utbildningspolitik.

-Sannfinländarna säger att de är ett 
företagarvänligt parti men deras linje 
inom migrationspolitiken är till skada 
för våra företag. Finland behöver till-
växt och det kan vi inte uppnå ifall vi 
inte löser den akuta bristen på arbets-
kraft, säger Wickström.

Svenska folkpartiet når en 
milstolpe och går till riksdagsval i 
hela landet!
15.02.2023

För första gången i historien går Svens-
ka folkpartiet till riksdagsval i alla 12 
valkretsar i fasta Finland. Förändring-
en är enorm. Det tidigare rekordet är 
från senaste val med nio av 12 valkret-
sar. Ännu i valet 2007 hade SFP kandi-
dater i endast fyra av de dåvarande 14 
valkretsarna.

– En långvarig strävan för oss i SFP 
har varit att vara närvarande i hela 
landet. Vi vet att det finns en efterfrå-
gan för SFP:s politik och vi har  kunnat 
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se att väljarnas uppfattning om SFP 
har blivit positivare under senare år. 
Nu kan vi på riktigt erbjuda ett alterna-
tiv åt alla röstberättigade, konstaterar 
en nöjd Fredrik Guseff, partisekretera-
re för SFP. 

Listorna inför riksdagsvalet ska läm-
nas in på tisdagen och då klarnar det 
slutliga upplägget för nomineringen, 
men redan i det här skedet vet SFP att 
det blir rekord. 

– Förutom att vi för första gången 
finns med i alla 12 valkretsar som är 
möjligt så har vi ett rekordantal kandi-
dater. Det är ett gott utgångsläge inför 
den tuffa kampanjen som nu drar igång 
på allvar, avslutar Guseff.
 
Beträffande val i Ålands valkrets har 
inte finländska partier möjlighet att 
ställa upp kandidater utan enbart val-
mansföreningar i enlighet med Valla-
gens § 110. Detta innebär att det finns 
12 valkretsar i Finland där partier kan 
ställa upp kandidater.

Biaudet: Glad för att Finlands 
och Sveriges Natoprocesser 
fortsätter i takt
17.02.2023 

Riksdagens utrikesutskott har idag 
gett sitt betänkande om regeringens 
proposition om Finlands anslutning till 
Nato.

– Riksdagens utrikesutskott har nu 
behandlat vår Natoansökan grund-
ligt i två påföljande processer. Vi har 
hela vägen haft goda diskussioner, och 
eftersträvat samförstånd. Utskottet 
har nu enhälligt slutfört sitt arbete och 
lämnar ärendet för beslut i riksdagen, 

säger riksdagsledamot Eva Biaudet. 
I Finland har riksdagen en särskilt 

viktig roll för att granska och godkän-
na internationella avtal.

-Vår starka samstämmighet är en god 
grund för samarbetet i Nato i framti-
den, fortsätter Biaudet. 

– Jag är särskilt glad över våra täta 
kontakter till utrikesnämnden i Sve-
riges riksdag och utrikesministern 
har kunnat bidra positivt till att vi 
nu fortsätter gå hand i hand i med-
lemsprocessen. Utskottets arbete har 
ytterligare stärkt min uppfattning om 
att det ligger i allas intresse, det vill 
säga Finlands, Sveriges och Natos, 
att Finland och Sverige samtidigt blir 
medlemmar i Nato.

Adlercreutz: Nyland behöver fler 
högskoleplatser
18.02.2023

Huvudstadsregionen är enormt viktig 
för hela Finlands ekonomi. Vi har inte 
råd men den hjärnflykt vi har idag. Vi 
behöver flera högskoleplatser i Nyland 
för våra unga, säger Anders Adlercre-
utz, riksdagsledamot för SFP.

Adlercreutz tar upp den ojämna för-
delningen av högskoleplatser i Finland 
som ett stort problem. 

– I övriga Finland har vi 0,85 hög-
skoleplatser per två studieplatser på 
andra stadiet. I huvudstadsregionen 
är samma siffra 0,7. Det är en stor 
skillnad. Det betyder också, att en stor 
del av våra studeranden måste söka 
sig annanstans för att studera. Ibland 
betyder det att man tar sig till andra 
finländska universitet men ofta bety-
der det att man åker utomlands.
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Helsingfors universitets rektor lyfte 
på lördagen i Helsingin Sanomat upp 
det, att 60% av de unga som lämnar 
landet kommer från Nyland. 

– Det här är en oproportionerligt stor 
andel. Det är för all del bra att man ser 
studier utomlands som en möjlighet, 
men om det leder till att allt fler unga 
permanent flyttar bort från Finland 
har vi ett problem, säger Adlercreutz

– Vi behöver en förnuftigt regionpoli-
tik och ett brett högskolenät är viktigt 
. Men vi måste dels låta högskolorna 
specialisera sig, dels se till att vi inte 
skapar konstgjorda incitament till 
att flytta utomlands. Det är viktigt i 
synnerhet när vi försöker höja andelen 
högskolestuderande. Nyland behöver 
fler högskoleplatser, det är en nationell 
angelägenhet, avslutar Adlercreutz 

Blomqvist: Hög självförsörjning vik-
tig beredskapsförmåga

19.02.2023 
En hög självförsörjning av inhemska 

råvaror är en viktig del av vår försörj-
ningsberedskap. Idag ligger den inhem-
ska andelen av livsmedelsförsörjningen 
på 80 procent vilket är tillräckligt. 
Minister Thomas Blomqvist påminner 
om att fortsatt arbete behövs för att 
jordbruket ska kunna fylla sin centrala 
uppgift och förse oss med mat under 
alla omständigheter nu och i framtiden.

– Rysslands anfallskrig i Ukraina 
gjorde oss mer medvetna om vikten av 
en fungerande inhemsk livsmedelspro-
duktion. Finlands försörjningsbered-
skap är globalt sett väldigt god. Vi bör 
intensifiera det nordiska samarbetet 
så att vi kan garantera att norden som 
helhet har en stark resiliens. Det är i 
våras allas intresse, säger minister för 
nordiskt samarbete Thomas Blomqvist

Det oroliga världsläget och de drama-
tiskt höga el- och gödselkostnaderna 
har satt press på lantbruket vilket har 
direkta följder på försörjningsbered-
skapen.

– Jordbruket genomgår en aldrig tidi-
gare skådad lönsamhetskris och reger-
ingen riktade ett extra lantbruksstöd 
i den senaste tilläggsbudgeten för att 
lätta på lantbrukets nöd. Många gårdar 
lider idag av de höga kostnaderna och 
många har varit tvungna att sluta med 
sin verksamhet. Så kan vi inte ha det. 
Tillgången till livsmedel vid kriser 
hänger på våra inhemska gårdar. Utan 
råvaror blir de tomt i butikerna, säger 
Blomqvist.

SFP vill att man ser över hela pro-
duktionskedjan och granskar den 
relevanta lagstiftningen för att ta fram 
lösningar som säkerställer framtiden 
för våra producenter. Jordbruket är 
centralt för Finlands försörjningsbe-
redskap.

Wickström: Hur illa måste 
finländarna må innan vi reagerar?
19.02.2023

SFP:s vice ordförande Henrik Wick-
ström vill se krafttag av nästa regering 
för att mentalvårdstjänsterna ska bli 
mer tillgängliga. Enligt honom måste 
man våga se över hela servicekedjan.

Riksdagen har godkänt lagen om 
vårdgaranti, vilket betyder att vi måste 
satsa mer på lågtröskeltjänster. Flera 
välfärdsområden lider av resursbrist. 
Wickström hoppas att mentalvårds-
tjänsterna inte ska bli förlorare i drag-
kampen om vårdpengar.

– Psykisk ohälsa har ofta flera orsa-
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ker. Konstant stress, känsla av otill-
räcklighet, mobbning och ensamhet 
kan bidra till utmaningar med psykisk 
ohälsa. Vi behöver därför beakta hel-
heten bättre. Det förebyggande arbetet 
är viktigt. Vi vet redan idag att utma-
ningarna med psykisk ohälsa skapar 
miljardutgifter för vårt välfärds-
samhälle. Dessa är till exempel den 
största orsaken till att unga finländare 
sjukpensionerar sig. Så här kan vi inte 
fortsätta. Hur illa måste folk må innan 
vi reagerar, undrar Wickström 

När det gäller barns och ungas psy-
kiska hälsa måste vi satsa på utbild-
ningen, anser Wickström. 

– Det här jobbet börjar redan inom 
småbarnspedagogiken. Jag anser att 
det vore bra att etablera skolcoach-
verksamhet i större skala. Skolcoachen 
är en  vuxenresurs i skolan, som 
erbjuder bl.a. samtalsstöd för barn 
och unga. Vi måste få walk-in -mottag-
ningar inom mentalvårdstjänsterna 
på ställen där unga rör sig. Samtidigt 
måste vi garantera att vi har digitala 
tjänster som fungerar. Samtalstjänster 
som stöder speciellt de äldre är också 
viktiga, säger Wickström.

Wickström är även bekymrad över 
HUS som inte kunnat erbjuda enhetlig 
service inom mentalvårdstjänsterna på 
svenska och finska. HBL berättade om 
brister idag (19.2).  Här har Wickström 
ett konkret förslag.

-Västra Nylands välfärdsområde har 
ansvaret för att utveckla social- och 
hälsovårdstjänsterna på svenska i 
Finland. Dessvärre har vi inte fått se-
parat anslag för arbetet. Här kunde det 
finnas en öppning. Med separat anslag 
från staten kunde Västra Nyland och 
HUS se till att vi har fungerande servi-

cekedjor jämlika vårdkedjor på svens-
ka och finska, säger Wickström. 

BlomqvistValtonen och Cederlöf 
är bestörta över att HUS 
försummar skyldigheten att ge 
vård på svenska
19.02.2023

I en granskning gjord av HBL (19.2) 
framgår det att endast en liten andel av 
de digitala tjänster som HUS erbjuder 
finns tillgängliga på svenska.

Den digitala vårdtjänsten Hälsobyn, 
som HUS upprätthåller tillsammans 
med de övriga universitetssjukhusen, 
har över 6 miljoner besökare per år 
och är en allt viktigare del av den vård 
som erbjuds i Finland. Att tjänsten fun-
nits redan i över 7 år och att man trots 
det endast hittar en bråkdel av tjäns-
terna på svenska är inte godtagbart, 
säger Elin Blomqvist-Valtonen och 
Karin Cederlöf som är styrelsemed-
lemmar i HUS.

Enligt språklagen ska all väsentlig 
information publiceras samtidigt på 
både finska och svenska. Om detta inte 
är möjligt borde publiceringen ske utan 
dröjsmål.

– Vi stöter konstant på problem med 
de språkliga rättigheterna i HUS. Vi 
SFP:are i HUS styrelse kan inte accep-
tera att HUS försummar sin plikt att 
ordna vård på båda nationalspråken. 
Vi har i flera omgångar lyft fram oron 
över servicen på svenska inom HUS 
och jag kommer ta upp ärendet i natio-
nalspråksnämnden inom HUS, säger 
Cederlöf, som är styrelsens represen-
tant i nämnden.

Hälsobyn med alla sina ”hus” är en 
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betydande del av HUS servicenät och 
fungerar lite som ett digitalt sjukhus. 
Både inom det fysiska sjukhuset och 
inom det digitala, ska klienten kunna 
lita på att servicen finns tillgänglig 
även på svenska. 

– I samband med HUS budgetbe-
handling på hösten beslöt styrelsen 
att man under år 2023 ska göra en 
helhetsutredning över servicenätet. 
SFP föreslog ett tillägg där man krävde 
att utredningen även skulle beakta de 
språkliga rättigheterna och rätten till 
vård på svenska. Tyvärr röstades vårt 
förslag ner av de övriga grupperna. Att 
sedan endast några månader senare 
behöva läsa om detta gör mig förargad, 
säger Blomqvist-Valtonen. 

Cederlöf och Blomqvist-Valtonen är 
SFP:s representanter i HUS styrelse 
och kommer på nästa styrelsemöte 
kräva en förklaring samt en tidtabell 
på när Hälsobyn i sin helhet finns till-
gänglig på svenska. 

Historisk kandidatnominering för 
SFP i riksdagsvalet
21.02.2023

Svenska folkpartiet gör historia och 
går till riksdagsval för första gången i 
alla valkretsar på fasta Finland. SFP:s 
partisekreterare Fredrik Guseff gläds 
över att partiets långsiktiga arbete bär 
frukt och att SFP nu även har nomi-
nerat ett rekordantal kandidater. SFP 
ställer upp 111 kandidater i riksdagsva-
let i april.

– Jag är glad för att SFP:s långvariga 
strävan att etablera sig överallt i FIn-
land bär frukt. Vi ser att det finns en 
stor efterfrågan för SFP:s politik, vil-

ket även flera undersökningar visat. Nu 
kan vi på riktigt erbjuda ett ansvars-
tagande borgerligt liberalt alternativ, 
konstaterar en nöjd Fredrik Guseff, 
partisekreterare för SFP. 

– Kandidatbuketten är mångsidig och 
vi har en mycket god könsbalans med 
47 procent kvinnor av våra kandidater. 
Vi har kompetenta och kunniga kan-
didater med bra geografisk spridning. 
Även i detta val kan SFP erbjuda ett 
stort antal unga kandidater. Av samt-
liga kandidater är 17 procent under 30 
år, säger Guseff.

Svenska folkpartiet har som målsätt-
ning att göra det bästa riksdagsvalet 
någonsin mätt i röster, med ett väljar-
understöd på åtminstone 5 procent. 
Detta kunde ge SFP i varje fall två 
tilläggsmandat.

– Vi ska återta det fjärde mandatet i 
Nyland och även det andra mandatet i 
Helsingfors ser enligt undersökningar 
ut att ligga inom räckhåll. I Egentli-
ga Finland har vi en mycket bra lista 
samtidigt som vi vet att marginalerna 
är små med egen lista. Här måste vi få 
väljarna till valurnorna för att säkra 
den svenskspråkiga rösten i Egentli-
ga Finland. I Österbotten är kampen 
igång för att säkra våra fyra mandat. I 
senaste val var vi för första gången det 
största partiet i Vasa valkrets. SFP har 
även stora förhoppningar på Samkret-
sen som representerar alla valkretsar 
utanför SFP:s traditionella verksam-
hetsområden. Här kommer vi att växa 
och har alla möjligheter att göra histo-
ria, säger Guseff.
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Bergqvist: Nya lotsningslagen ger 
fortsatt dispens för mindre fartyg 
– men ministeriets kompetens 
oroar
22.02.2023 

Det främsta syftet med den nya lots-
ningslagen är att förbättra sjösäkerhe-
ten. Tidigare har vissa fartyg på grund 
av sin storlek kunnat beviljas dispens, 
dvs. under vissa förutsättningar 
befriats från skyldigheten att anlita 
lots. Riksdagsledamot och kommu-
nikationsutskottets medlem Sandra 
Bergqvist (SFP), som aktivt jobbat för 
att dispensförfarandet ska bibehållas, 
är nöjd över att förslaget fick brett 
understöd i riksdagens kommunika-
tionsutskott.

– Dispensförfarandet är speciellt vik-
tigt för de mindre rederierna och för 
de små hamnarna längs med kusten. 
De här aktörerna utgör en viktig del av 
vår finländska sjöfart och jag är väldigt 
glad över att SFP:s hårda arbete gav 
frukt, säger Bergqvist

Även om dispensförfarandet kommer 
att finnas kvar kom det fram under 
utskottsbehandlingen att det finns en 
stor oro för ökad byråkrati och därmed 
också ökade kostnader.

– Utskottet poängterar i sitt betän-
kande att reformen noggrant måste 
följas upp och vid behov vidta åtgärder 
för att trygga inhemsk sjöfart. Det här 
handlar om vår försörjningsberedskap 
och konkurrenskraft och det är viktigt 
att vi inte sätter käppar i hjulen för vår 
inhemska rederiverksamhet. Det här 
budskapet har vi på en bred front lyft 
fram tillsammans med min åländska 
kollega Mats Löfström under lagbered-
ningens gång och i riksdagens Meriry-

hmä, säger Bergqvist. 
Efter fyra års intensivt arbete i 

kommunikationsutskottet är Bergqvist 
ändå orolig över kunskaperna gällande 
sjöfart inom kommunikationsministe-
riet och speciellt vid lagstiftningsarbe-
te gällande sjöfart.

– Jag har vid ett flertal tillfällen 
reagerat över den bristfälliga kunskap 
kring sjöfart som finns vid ministeriet. 
De svar jag fått på de frågor jag har 
ställt vittnar om att sakkunskapen bor-
de vara på en mycket högre nivå. Om 
detta inte rättas till kan det få djupa 
och allvarliga följder för hela Finland, 
konstaterar Bergqvist.

Utskottet var enhälligt i sitt betän-
kande. Den slutliga behandlingen av 
lotsningslagen i riksdagen sker på 
fredag.

Blomqvist: Regeringens ambitiösa 
jämställdhetsarbete ger resultat
23.02.2023 

Den här regeringen har haft ambitiösa 
målsättningar gällande jämställdhet, 
och jämställdhetsprogrammets slu-
trapport som publicerades idag visar 
att majoriteten av programmets 55 
målsättningar har uppfyllts, eller är 
på god väg att uppfyllas. En stor del 
av regeringsprogrammets jämställd-
hetsinskrivningar har inkluderats i 
jämställdhetsprogrammet, medan en 
del åtgärder har förverkligats utanför 
programmet, så som familjeledighets-
reformen och likalönsprogrammet. 
Ministern för nordiskt samarbete och 
jämställdhet Thomas Blomqvist pre-
senterade jämställdhetsprogrammets 
slutrapport på onsdagen (22 februari) 
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då den behandlades under regeringens 
aftonskola.

– Trots att vi på många sätt varit med 
om en mycket exceptionell regerings-
period så visar slutrapporten tydligt 
att jämställdhetsarbetet trots allt gått 
framåt och en stor del av våra målsätt-
ningar uppnåtts. Jämställdhetspro-
grammet symboliserar regeringens 
engagemang i jämställdhetsfrågor, 
men det är också ett viktigt konkret 
redskap för att främja målsättningar-
na inom de olika samhällssektorerna, 
säger Blomqvist.

Bland de åtgärder i jämställdhets-
programmet som blivit klara under 
den här regeringsperioden finns bland 
annat helhetsreformen av sexual-
brottslagstiftningen, skyldigheten att 
utarbeta en jämställdhetsplan inom 
småbarnspedagogiken och translagen.

– Vi har främjat jämställdhet genom 
exceptionellt många lagstiftnings-
projekt. Åtgärderna har varit olika 
omfattande till sin natur, men varje 
åtgärd ha haft en betydelse för att föra 
jämställdheten i samhället framåt. 
Trots att vi kommit i mål med en stor 
del av åtgärderna finns det ännu en del 
frågor att jobba vidare med. Fem åt-
gärder av sammanlagt 55 blev av olika 
skäl oförverkligade. Till exempel så 
lyckades vi inte komma vidare med att 
öka lönetransparensen och att minska 
graviditets- och familjeledighetsdis-
kriminering med hjälp av lagstiftning, 
säger Blomqvist

– Jämställdhetsprogrammet är ett 
viktigt instrument i arbetet med att 
främja jämställdhet. Slutrapporten 
som beskriver hur arbetet framskridit 
ger oss möjlighet att fundera på vad 
som kan göras ännu bättre i framtiden 

för att målsättningarna ska ha en så 
stor konkret inverkan som möjligt och 
att Finland ska bli det ledande lan-
det inom jämställdhet. Det finns till 
exempel ännu en hel del att göra för att 
jämställdhetsperspektivet ska beak-
tas redan i planeringsskedet av olika 
reformer och projekt och att det ska 
vara en naturlig del av budgetprocesser 
och lagstiftningsarbetet, men under 
den här regeringsperioden har vi lagt 
en god grund för det fortsatta arbetet, 
säger Blomqvist.

Norrback: Dispensförfarandet för 
stamvårdande jakt av varg skall 
tydliggöras
23.02.2023 

Jord- och skogsbruksutskottet gav idag 
sitt betänkande gällande ändringen 
av 41§ paragrafen i jaktlagen. Genom 
den föreslagna lagen preciseras förut-
sättningarna för beviljande av dispens 
för att fånga eller döda vissa viltarter, 
vilket i praktiken innebär att det skulle 
bli lättare att få dispenstillstånd för 
stamvårdande jakt av varg. Riksdags-
ledamot Anders Norrback (SFP), med-
lem av utskottet, är mycket nöjd med 
slutresultatet.

-Jag är nöjd över de mycket starka 
skrivningarna för att förbättra möj-
ligheterna till stamvårdande jakt, som 
framkommer i utskottets betänkande. 
Betänkandet ger en klar signal på hur 
vi vill att vår vargpolitik skall se ut i 
framtiden, säger Norrback.

Ändringen av jaktlagen grundar sig 
i medborgarinitiativet gällande stam-
vårdande jakt av varg, som riksdagen 
röstade om i oktober 2022. Då röstade 
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en klar majoritet av ledamöter för att 
stöda jord- och skogsbruksutskottets 
utlåtande i ärendet, som utryckte att 
en revidering av jaktlagen behövs för 
att göra dispensförfarandet för stam-
vårdande vargjakt tydligare.

– Jag är glad över att regeringen har 
reagerat på beslutet från medborgari-
nitiativet, och att vi ännu under denna 
regeringsperiod hinner behandla saken 
färdigt i plenum. Det visar att man ta-
git medborgarnas vilja, och riksdagens 
tydliga majoritetsbeslut, på allvar. Nu 
hoppas jag bara att en stor majoritet 
ställer sig bakom utskottets betänkan-
de när ärendet behandlas i plenum, 
säger Norrback

Thomas Blomqvist: Ukrainas sak 
är vår
24.02.2023 

Idag (24.2.2023) har det gått ett år 
sedan Ryssland inledde sitt fullskaliga 
anfallskrig mot Ukraina. Ett år sedan 
det säkerhetspolitiska läget i Europa 
rubbades om i grunden och vi vaknade 
upp till en förändrad värld. I ett år har 
ukrainarna ihärdigt fört en kamp på 
liv och död för sitt land, för sin demo-
krati och för sin frihet. Ministern för 
nordiskt samarbete och jämställdhet, 
Thomas Blomqvist, betonar vikten av 
vår fortsatta solidaritet med Ukraina.

– Vårt starka stöd till Ukraina är 
oerhört viktigt och måste fortsätta, sä-
ger minister Blomqvist. Vi ska stå vid 
Ukrainas sida så länge som det behövs, 
vilket också EU-ländernas ledare har 
understrukit. Finland har stött Ukrai-
na såväl nationellt som via EU och 
multilaterala forum. Det transatlantis-

ka samarbetet har varit viktigt. Vi har 
entydigt fördömt Rysslands agerande, 
infört omfattande sanktioner och gett 
politiskt, humanitärt, ekonomiskt och 
militärt stöd till Ukraina. Det här ska 
vi fortsätta med. 

Hittills har EU och medlemslän-
derna gett mer än 50 miljarder euro i 
stöd till Ukraina. Igår beslöt Finland 
skicka ytterligare försvarsmaterial till 
Ukraina, den trettonde försändelsen i 
ordningen, samtidigt som EU har utan-
nonserat det tionde sanktionspaketet 
mot Ryssland. 

– Det här är bara två exempel på det 
konkreta stöd som Finland och EU ger 
Ukraina, konstaterar Blomqvist. Vår 
insats kan inte på något sätt jämföras 
med den enorma uppoffring ukrainar-
na tvingas till eller det mod de visar, 
men det externa stödet är avgörande 
för att ukrainarna ska kunna fortsätta 
försvara sitt land och sin frihet – och 
våra gemensamma värderingar. Ryss-
land anföll Ukraina, men attackerade 
samtidigt den europeiska säkerhets-
ordningen och våra principer och vär-
deringar. Ukrainarna strider i främsta 
linjen för våra gemensamma värde-
ringar; för demokrati, för mänskliga 
rättigheter, för frihet. Ukrainas sak är 
vår, framhåller Blomqvist. 

Rysslands krig har långtgående och 
långvariga konsekvenser, även oför-
utsägbara. Kriget har naturligtvis i 
första hand och framom allt annat 
drabbat Ukraina och ukrainarna, men 
följderna har även synts i världspoliti-
ken och i vår vardag. 

– Inom regeringen har vi under det 
gångna året agerat och svarat på situa-
tionens allvar, konstaterar Blomqvist. 
Vi tog det historiska beslutet att ansö-
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ka om medlemskap i Nato. Inget annat 
försvarssamarbete kan erbjuda mot-
svarande säkerhetsgarantier. I Finland 
har vi alltid prioriterat vårt försvar 
och vår beredskap högt, men under det 
gångna året har vi vidtagit olika åtgär-
der för att ytterligare öka samhällets 
beredskap och resiliens. 

– Det gångna året har varit en tid av 
förändring och osäkerhet, men även 
en tid av insikter. Vi blev igen påminda 
om betydelsen av beredskapsfrågor och 
självförsörjning, inte minst den inhem-
ska matproduktionen. Senast nu insåg 
vi att den gröna omställningen måste 
ske nu och inte ”i framtiden”. Vi har 
sett vilken skillnad vi kan göra när vi 
samarbetar resolut och enigt med våra 
partner. Och framförallt blev vi igen 
påminda om att inget kan tas för givet, 
utan att vi alla dagar måste arbeta för 
de värderingar och den värld vi vill 
leva i, avslutar Blomqvist.

Henriksson: En sorgens dag för 
samerna och grundlagsutskottet!
24.02.2023 

Grundlagsutskottet har idag efter 
omröstning (9-7) meddelat att man inte 
kommer att lämna något betänkande 
om sametingslagen. Det betyder att 
Finland inte kommer att få en ny same-
tingslag denna regeringsperiod.

Svenska folkpartiets partiordfö-
rande, justitieminister Anna-Maja 
Henriksson är ytterst besviken över 
grundlagsutskottets beslut.

– Jag är ytterst besviken över att en 
revidering av sametingslagen inte blev 
av under den här regeringsperioden. 
Lagändringen hade varit nödvändig för 

att trygga samernas grundläggande 
och mänskliga rättigheter fullt ut, sä-
ger SFP:s ordförande, justitieminister 
Anna-Maja Henriksson.

– Samerna skulle äntligen ha förtjä-
nat en ny sametingslag. Finland har 
fått upprepade anmärkningar från 
olika FN-organ över att samernas 
rättigheter kränks. Dagens beslut i 
grundlagsutskottet tär på Finlands tro-
värdighet då det gäller mänskorättsfrå-
gor och är mer än pinsamt för oss som 
på den internationella arenan alltid 
velat försvara demokrati och mänskli-
ga rättigheter.  

– I grundlagsutskottet förhindrade 
Samlingspartiets, Sannfinländarnas 
och centerns ledamöter i praktiken att 
lagen skulle ha förts till stora salen, så 
att samtliga riksdagsledamöter fått ta 
ställning till den. Jag upplever att det 
är inte alls handlat om tidsbrist, utan 
det handlade ytterst om politik och 
ovilja att föra lagförslaget vidare.

-Ur grundlagssynvinkel fanns det 
inte några problem i regeringens pro-
position. Därför är det nödvändigt att 
fråga, varför förhindrade ni ärendet att 
gå vidare till salen: Samlingspartiet, 
Centern och Sannfinländarna? Varför 
ville ni inte att demokratin skulle få 
tala i plenum?

Henriksson är ansvarig minister för 
samefrågor och har lett arbetet för den 
nya sametingslagen under hela reger-
ingsperioden. Henriksson säger att 
nästa regering omedelbart måste föra 
saken vidare.

– En ny sametingslag behövs för att 
trygga samernas rättigheter. Jag och 
SFP har arbetat outtröttligt för samer-
nas rättigheter hela regeringsperioden. 
Det kommer vi att göra också i fort-
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sättningen, konstaterar Henriksson.
Samerna är Europas enda urfolk. 

Enligt Finlands grundlag har samerna 
självstyrelse i frågor som gäller språk 
och kultur i sitt hembygdsområde. 
Samerna representeras enligt lagen 
av sametinget. FN:s deklaration om 
urfolkens rättigheter konstaterar att 
urfolken har rätt att bestämma struk-
turen på sina egna institutioner och att 
välja deras medlemmar i enlighet med 
sina egna förfaranden.

Adlercreutz: Arbetet mot 
klimatförändringen innebär stora 
möjligheter för våra företag
25.02.2023

SFP vill att Finland är klimatneutralt 
år 2035. Svenska riksdagsgruppens 
och SFP:s miljöpolitiska utskotts 
ordförande Anders Adlercreutz vill 
understryka vikten av att vi fortsätter 
med en ambitiös klimatpolitik både 
nationellt, på EU-nivå och internatio-
nellt. Den globala uppvärmningen ska 
begränsas till max. 1,5 grader.

– Det här är inte en godtycklig poli-
tisk gräns. Den är en gräns som bygger 
på vetenskap, på vissheten om att de 
negativa  följderna annars kommer att 
vara betydande. 

Enligt Adlercreutz behövs mångsidi-
ga åtgärder för att lösa klimatfrågan. 
Satsningar på ny teknik, forskning, 
utveckling och innovation är avgöran-
de. Arbetet mot klimatförändringen 
innebär stora möjligheter för företag 
som till exempel utvecklar mer hållbar 
teknologi. 

– Bara under 2022 tillkännagavs in-
dustriella investeringar med en direkt 
koppling till den gröna omställningen 
på mer än 15 miljarder euro i Finland. 
Vi ska vara i framkanten vad gäller 
klimatsmart och miljövänlig teknologi 
inte bara för att det är ansvarsfullt, 
utan också för att det är ekonomiskt 
förnuftigt. Det här är en stor möjlighet 
för våra företag, och här behöver vi 
beslutsfattare skapa gynnsamma verk-
samhetsförutsättningar. För att våra 
företag ska våga investera i utveckling 
och innovation är långsiktighet och 
förutsägbarhet centralt, både i ener-
gipolitiken och vad gäller till exempel 
beskattning, säger Adlercreutz 

Vi behöver stärka vår energisjälv-
försörjning på ett hållbart sätt. Därför 
ska vi främja en grön övergång, frångå 
fossila bränslen och utöka produktio-
nen av förnybar energi.

– I Finland finns gott om potential för 
att bygga ut vindkraften. För tillfället 
finns dock utmaningar i tillståndspro-
cesserna i kommunerna och investe-
ringarna fördröjs. Detta måste åtgär-
das, tillståndsprocesserna måste bli 
smidigare, avslutar Adlercreutz.

Adlercreutz: Finland har nu gjort 
sitt. Dags för Turkiet och Ungern 
att följa efter
01.03.2023 

– Vi är inte i mål ännu, men det här 
är ett steg framåt, säger Svenska 
riksdagsgruppens ordförande Andes 
Adlercreutz när riksdagen ratificierade 
Nato- medlemskapet idag. Han syftar på 
att Ungern och Turkiet fortfarande inte 
ratificerat Finlands medlemskap i Nato.
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-Nu har denna riksdag som initierade 
processen gjort sitt. Nu är det upp till 
Ungern och Turkiet att se sitt ansvar 
och skjuta inrikespolitiken åt sidan. 
Sverige och Finland stärker Nato, vårt 
medlemskap gör hela Europa tryggare. 
Det är dags att få ratificeringen i mål 
så att vi kan gå in i Nato jämsides och 
samtidigt.

Adlercreutz säger att Natomedlem-
skapet på bästa möjliga vis garanterar 
att alla kan leva i trygghet i Finland.  
SFP har länge förespråkat ett fin-
ländskt Natomedlemskap, också då det 
var en impopulär åsikt. 

– Länge fick vi vara rätt ensamma i 
den här diskussionen. Så sent som 2018 
var Torvalds den enda presidentkandi-
daten som flaggade för ett medlemskap. 
I slutet av 2021 efterlyste jag att vi 
inleder en medlemskapsprocess och nu 
ett drygt år senare är det verklighet. 
Opinionen svängde snabbt och väl så. 
Den bistra verkligheten runtomkring 
oss åstadkom en kursförändring, säger 
Adlercreutz.

Adlercreutz betonar, att Finland fort-
sättningsvis kommer att fatta beslut 
om sitt eget försvar, men att det är vik-
tigt att vi är en aktiv och konstruktiv 
aktör i Nato.

– Grunden för vårt försvar kommer 
också i framtiden att basera sig på våra 
egna styrkor. Det är rätt och riktigt. 
Men när vi väl är medlemmar så har vi 
stöd av de övriga i koalitionen. Vi går 
in i Nato med jämlika rättigheter och 
jämlika förpliktelser. Våra garnisoner 
blir nu Nato garnisoner. Samtidigt är 
det bra att erkänna, att vi knappast 
kommer att ha permanenta utländska 
styrkor i Finland helt enkelt för att 
vi har så bra förmågor själva, säger 

Adlercreutz.
Natomedlemmar förväntas lägga två 

procent av landets BNP på försvars-
utgifter. Redan idag ligger vi över den 
siffran.

– Rysslands anfall mot Ukraina visar 
att vi länge tänkt rätt. Nu gäller det att 
hålla tag i insikten om att ett trovär-
digt försvar är viktigt. Vi bör hålla fast 
vid en nivå på minst 2% av BNP för 
våra försvarsutgifter.

Blomqvist: Bred enighet i 
riksdagen för Natomedlemskap
01.03.2023 

Idag (1.3) har riksdagen godkänt reger-
ingens proposition gällande Finlands 
medlemskap i Nato. Ministern för 
nordiskt samarbete och jämställdhet, 
Thomas Blomqvist, är nöjd över att 
riksdagen gett sitt klara besked i frå-
gan, och att Finland nu slutfört den här 
delen i anslutningsprocessen.

– Dagens omröstning bekräftade igen 
det breda stöd som finns i riksdagen 
för Finlands Nato-medlemskap. Siff-
rorna 188-8 skrevs in i Finlands his-
toria då riksdagen i maj 2022 gav sitt 
stöd för att Finland skulle ansöka om 
medlemskap. Med rösterna 184–7 har 
riksdagen idag igen visat att det råder 
stor enighet i den här frågan. Riksda-
gens vilja är klar, konstaterar minister 
Blomqvist. 

– När Ryssland inledde sitt fullskali-
ga anfallskrig mot Ukraina skedde en 
grundläggande förändring i Finlands 
och Europas säkerhetspolitiska omgiv-
ning. Det var mot den här bakgrunden 
som vi i regeringen agerade för att 
maximera Finlands och finländarnas 
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säkerhet och ansökte om medlemskap 
i Nato. Med det här i åtanke har både 
regering och riksdag under det gångna 
året skött sina processer grundligt, 
men även smidigt, i brett samförstånd 
och i rask takt. Det är bra att riksdagen 
nu godkänt Nato-lagen och att vi för 
vår del har processen klar så här långt, 
framhåller Blomqvist. Nu inväntar vi 
bara Ungerns och Turkiets ratifice-
ringar för att medlemskapet ska kunna 
ros i hamn.

Under året som gått har Finland och 
Sverige samarbetat mycket tätt kring 
sina respektive Nato-beslut och pro-
cesser.

– Under den här säkerhetspolitiskt 
turbulenta tiden har vi sett ett oerhört 
tätt samarbete mellan våra länder. Att 
Sverige är Finlands viktigaste bila-
terala partner, som det konstateras i 
statsrådets utrikes- och säkerhetspoli-
tiska redogörelse, har verkligen synts 
i praktiken. Den täta samordningen 
genom hela processen visar på det dju-
pa förtroendet som finns mellan våra 
länder. Det starka stödet och samar-
betet med övriga nordiska länderna 
har även varit mycket betydelsefullt. 
Vi ska fortsätta gå vidare i processen i 
samförstånd och nära samarbete med 
Sverige. Jag hoppas att både Finland 
och Sverige ska anslutas till Nato 
tillsammans och så snart som möjligt, 
avslutar Blomqvist. 

RehnKivi: Äntligen har vi en ny 
funktionshinderservicelag!
01.03.2023

Riksdagen har idag godkänt den nya 
funktionshinderservicelagen. Riks-
dagsledamot och social- och hälso-
vårdsutskottets medlem Veronica 
Rehn-Kivi (SFP) är nöjd med de för-
bättringar som gjorts under behand-
lingen och att lagen äntligen kunde 
godkännas.

– Under förra valperioden föll försla-
get på en funktionshinderservicelag på 
slutrakan och därför är jag glad över 
att lagen nu prioriterats och att vi idag 
kunnat godkänna det här viktiga lagpa-
ketet. Diagnosen kommer inte längre 
att bestämma tillgången till service, 
utan utgångspunkten är att det indivi-
duella behovet ligger till grund för att 
få stöd. Det här är en väsentlig föränd-
ring. Tjänsterna erbjuds nu på en mer 
jämlik grund och tillgången förbättras 
till en större mängd tjänster, säger 
Rehn-Kivi. 

Lagförslaget har grundligt behand-
lats i riksdagens social-och hälsovårds-
utskott och där gjordes även många 
förbättringar och förtydliganden till 
det ursprungliga lagförslaget.

– De senaste veckorna har olika 
synskadeförbund och enskilda perso-
ner med synnedsättning uttryckt sin 
oro över att övning i punktskrift eller 
användning av hjälpmedel som den vita 
käppen inte längre skulle stödas. Det 
har inte varit avsikten att försämra 
möjligheten till denna viktiga övning, 
men paragrafen har nu förtydligats för 
att undvika feltolkning, säger Rehn-Kivi. 

Rehn-Kivi är speciellt nöjd över att 
åldersgränsen på 65 år för att få servi-
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ce på basis av funktionshinderservice-
lagen nu slopas och lyfter upp viktiga 
förändringar som underlättar familjer-
nas vardag.

– Arbetsverksamheten tryggas 
för personer med intellektuell funk-
tionsnedsättning och avgifterna för 
transporten till och från dag- och 
arbetsverksamheten förblir avgiftsfri. 
Skolelever med intellektuell funktions-
nedsättning kan också i framtiden 
delta avgiftsfritt i morgon- och efter-
middagsvården utgående från bestäm-
melserna om kortvarig omsorg. Att de 
här punkterna ändras har också för 
mig personligen varit ett villkor för att 
helhjärtat kunna stöda reformen. Jag 
vet hur jobbigt många familjer med ett 
barn med intellektuell funktionsned-
sättning har det, avslutar Rehn-Kivi.

Wickström: Satsa på en trygg 
ålderdom – seniorrådgivningar 
behövs!
01.03.2023

SFP:s vice ordförande Henrik Wick-
ström vill att Finland blir senior-
vänligare. Wickström anser att di-
gitaliseringen skapar utmaningar i 
seniorernas vardag vilket inte är rätt.

-Då tjänster utvecklats har man 
glömt att alla kanske inte har egna 
bankkoder eller mobilcertifikat för 
att identifiera sig. Vi får inte skapa ett 
samhälle som exkluderar till exempel 
äldre som inte är vana med digital 
utrustning, säger Wickström 

Enligt Wickström behöver vi i Fin-
land seniorrådgivningar. Wickström 
ger en eloge till SFP:s riksdagsledamot 
Veronica Rehn-Kivi som i riksdagen  

gjort mycket jobb för seniorrådgiv-
ningarna. Det är viktigt att de nya väl-
färdsområdena introducerar en dylik 
verksamhet i samråd med kommuner-
na, konstaterar Wickström. 

-Vi måste se till att vi kan erbjuda 
en fysisk servicepunkt som kan stödja 
seniorerna i deras vardag. Likaså måste 
vi inom ramen för seniorrådigvingen 
utveckla tjänster som främjar en trygg 
ålderdom. Ju tidigare vi kan ingripa 
desto bättre. Därför är de förebyggande 
tjänsterna så viktiga, säger Wickström. 

-Seniorrådginvingarna kan också 
förebygga ensamhet och utmaningar 
med psykisk ohälsa bland äldre, säger 
Wickström. 

RehnKivi: Nu kan vi helt utrota 
cancerformer förorsakade av 
papillomviruset!
03.03.2023

Lördagen den 4 mars firas den in-
ternationella HPV-dagen för att upp-
märksamma papillomviruset, som 
förorsakar både livmoderhals- och 
strupcancer och besvärliga kondylo-
mer. Riksdagsledamot och social- och 
hälsovårdsutskottets medlem samt 
ordförande för riksdagens vaccingrupp 
Veronica Rehn-Kivi (SFP) efterlyser 
i ett skriftligt spörsmål effektivare 
åtgärder för att vi i Finland ska bli av 
med papillomviruset helt och hållet.

–  I Finland har HPV-vaccinet erbju-
dits jämlikt för både flickor och pojkar 
sedan år 2020. Jag är mycket glad över 
att vi i regeringsförhandlingarna för 
fyra år sedan på sfp:s och mitt initi-
ativ fick med HPV-vaccin för också 
pojkar i det nationella vaccinations-
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programmet. På det här sättet har vi 
kunnat förebygga och utrota allvarli-
ga hälso- och livshotande sjukdomar 
på ett effektivt, rättvist, jämlikt och 
kostnadseffektivt sätt. Men det finns 
fortfarande betydande regionala skill-
nader i täckningen av HPV-vaccination 
i Finland och vi har även en betydligt 
lägre HPV-vaccinationstäckning än an-
dra nordiska länder, säger Rehn-Kivi.

I februari 2021 offentliggjorde Euro-
peiska kommissionen en omfattande 
plan för att bekämpa cancer i Europa. 
Att utrota HPV-cancer genom vacci-
nation är en av tyngdpunkterna i EU:s 
plan för att bekämpa cancer. Fram till 
2030 har EU som mål att öka vaccina-
tionstäckningen bland flickor till över 
90 % och avsevärt öka vaccinations-
täckningen bland pojkar.  

– Även om vi i Finland är på god väg 
när det gäller HPV-vaccinering behövs 
det åtgärder för att främja medveten-
heten och öka förståelsen för hur vik-
tigt HPV-vaccinet är. Att vaccinera sig 
är en av de bästa förebyggande åtgär-
derna mot att helt onödigt insjukna i 
farliga cancerformer, säger Rehn-Kivi.

I det skriftliga spörsmålet riktat till 
social- och hälsovårdsministeriet ef-
terlyser Rehn-Kivi åtgärder som bidrar 
till att Finland i snabb takt uppnår 
målet i EU:s cancerplan att helt utrota 
HPV-cancer genom vaccination senast 
2030.

– Jag hoppas nästa regering tar den 
här frågan på allvar. Nu är det dags 
och möjligt för Finland att genom ett 
effektivt förverkligande av det natio-
nella vaccinationsprogrammet skriva 
historia och höra till de första länderna 
i världen som utrotat HPV-relaterade 
cancerformer, säger Rehn-Kivi.

Adlercreutz: Tröskeln för 
företagsamhet måste sänkas.
04.03.2023 

Det är dags att inse att arbetslivet le-
ver i en förändring. Vi behöver en kom-
binationsförsäkring som täcker både 
egenföretagare och anställda, säger 
riksdagsledamot Anders Adlercreutz.

-Idag kan man byta yrke flera gånger 
under sin arbetskarriär och framfö-
rallt kan man byta roll flera gånger. 
Ibland är man arbetsgivare, ibland 
arbetstagare. Emellanåt är man företa-
gare, emellanåt arbetar man för någon 
annan. Men vårt socialskyddssystem 
ser ut som det alltid gjort. Vi har skilda 
system för dem som anställer, och skil-
da för dem som blir anställda. Det här 
skapar många problem och framförallt 
inflexibilitet, säger Adlercreutz

Adlercreutz konstaterar att det för 
närvarande finns cirka 190 000 egen-
företagare i Finland. 

– Det är på många sätt en positiv 
sak. Inställningen till företagande är 
märkbart bättre idag än den var för 
bara tjugo år sedan. Men samtidigt är 
det ett tecken på ett problem: många 
av de som är egenföretagare gör det av 
fri vilja. De vill själva styra över sin 
tillvaro. Det finns även många som gör 
det för att alternativen är få. I stället 
för att anställa en person väljer före-
tag att köpa tjänster av en företagare, 
eftersom man upplever att risken att 
anställa är för stor, säger Adlercreutz.

Adlercreutz anser att detta måste 
åtgärdas både genom att reformera 
arbetsmarknaden och genom att göra 
det lättare  att gå från företagare till 
anställd och vice versa.

-Det måste bli lättare och framförallt 
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attraktivare att anställa. Det är en del 
av lösningen. Men vi måste också bryta 
upp de silon vi har. SFP har länge talat 
för en kombinationsförsäkring som en 
lösning till problemet. En försäkring, 
som består även om man tar steget 
från företagare till anställd eller tvärt-
om. Många är rädda för att starta ett 
företag av rädsla för att förlora sina 
förmåner. Det här skulle åtgärda det 
som idag skapar tröghet på markna-
den,  säger Adlercreutz.

– Vi har inte råd med ett system 
som inte erkänner den verklighet vi 
lever i. Världen har förändrats. Den 
verklighet, i vilken man vandrar in 
genom en fabriksport som tjugonå-
gonting gammal och ut i pensionslivet 
som 60-plussare, finns inte mera. Vårt 
socialskyddssystem måste börja känna 
igen det här, säger Adlercreutz.

Ollikainen: Vi ska ha världens 
bästa skola
05.03.2023 

En högklassig inlärningsstig utgör en 
av grundstenarna i vårt samhälle. SF-
P:s medlem i riksdagens kulturutskott, 
riksdagsledamot Mikko Ollikainen 
efterlyser tillräckligt med behörig 
personal i skolan och småbarnspedago-
giken.

– Finlands framgång bygger på att 
vi har en god och jämlik utbildning. I 
stället för nedskärningar behöver vi 
medvetna och långsiktiga satsningar 
på skola och småbarnspedagogik, säger 
Ollikainen.

Idag ser vi en oroväckande trend  där 
allt fler elever ,särskilt pojkar, riske-

rar att falla utanför. Många går idag ur 
grundskolan utan att behärska bask-
unskaperna att läsa, skriva och räkna. 
Dessutom ser vi att många flickor idag 
mår dåligt.

–  Vi måste bryta trenden där särskilt 
pojkar faller utanför. Här behöver vi 
se till att resurserna motsvarar utma-
ningarna som finns, säger Ollikainen.

– Vi måste även satsa mera på elevers 
välmående. Vi behöver utbilda flera 
svenskspråkiga skolpsykologer och 
kuratorer. Dessutom måste vi se till 
att hjälpen finns där som ungdomarna 
finns, i skolan eller på nätet.

Tillgången till personal inom små-
barnpedagogiken är utmanande på 
många håll i vårt land.

– Den akuta bristen på personal inom 
småbarnpedagogiken måste lösas, 
säger Ollikainen. Vi måste öka attrak-
tionskraften för branschen så att fler 
söker sig till utbildningarna. SFP vill 
att så många barn som möjligt får ta 
del av småbarnpedagogiken i ett tidigt 
skede, avslutar Ollikainen.

Minister Blomqvist deltar i 
toppmöte för flickors och 
kvinnors rättigheter
06.03.2023 

Ministern för nordiskt samarbete och 
jämställdhet Thomas Blomqvist leder 
Finlands delegation till sessionen för 
FN:s Kvinnokommission (Commission 
on the Status of Women, CSW). FN:s 
Kvinnokommissions 67:e session ord-
nas 6-17 mars i New York. Huvudtemat 
för mötet är att främja jämställdhet 
genom innovationer, teknologisk ut-
veckling och utbildning. CSW är FN:s 
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näst största årliga evenemang efter 
generalförsamlingen.

– Teknologi och innovationer spelar 
en stor roll i främjandet av flickor och 
kvinnors rättigheter. Digital tillgång 
och digital kompetens får inte vara 
beroende av kön. Nya teknologier ska 
gagna alla och vi måste därför utveckla 
teknologier och innovationer som tar i 
beaktande alla kön och främjar jäm-
ställdhet. Att förhindra könsbaserat 
våld och diskriminering även digitalt 
kräver internationellt samarbete och 
specifika åtgärder, säger Blomqvist.

Minister Blomqvist håller Finlands 
allmänna anförande och deltar i run-
dabordsdiskussioner. Dessutom ingår 
flera bilaterala möten och träffar med 
ministerkollegor från både Norden och 
EU i programmet.

–  Att främja jämställdhet även 
internationellt är en viktig prioritet 
för oss och deltagandet i CSW-mötet 
erbjuder Finland ett viktigt forum för 
påverkan. Jag är glad över möjligheten 
att tillsammans med hela Finlands de-
legation främja mänskliga rättigheter 
och jämställdhet mellan könen. Det är 
speciellt viktigt i en tid då vi på många 
håll i världen tyvärr ser ett motstånd 
mot dessa grundläggande rättigheter, 
avslutar Blomqvist

Blomqvist: Kvinnors lika 
rättigheter är allas ansvar
08.03.2023 

Idag den 8 mars på den internationel-
la kvinnodagen uppmärksammar vi 
arbetet för kvinnors lika rättigheter. 
Att alla, oberoende av kön, har lika 
rättigheter, möjlighet att delta i sam-

hället och makt att forma sina egna liv 
är grundläggande mänskliga rättighe-
ter. Jämställdhet är en förutsättning 
för välmående och framgångsrika 
samhällen. Finland klarar sig bra i in-
ternationella mätningar när det gäller 
jämställdhet, men vi har fortfarande 
en hel del saker vi måste bli bättre på. 
Våld mot kvinnor är ett verkligt stort 
samhällsproblem i vårt land.

– Våld i nära relationer är ett av de 
största hoten mot kvinnors liv och 
hälsa. Också nätbaserat våld mot 
kvinnor har ökat. Det fenomenet är 
starkt kopplat till det våld som kvin-
nor upplever i samhället överlag. Vi 
behöver vidta specifika åtgärder för 
att tackla diskriminering och våld på 
nätet. Förutom de ändringar som vi 
redan gjort i lagstiftningen behöver vi 
se till att lagstiftningen hålls uppdate-
rad. Dessutom måste vi få en ändring 
i attityder och normer i vårt samhälle, 
säger Blomqvist.

– Arbetet för att uppnå jämställdhet 
är inte färdigt. Det finns ännu mycket 
som behöver göras både här i Finland 
och även globalt. I synnerhet interna-
tionellt ser vi ett ökat motstånd mot 
jämställdhet och ifrågasättande av 
kvinnors och flickors rättigheter. Det 
här måste tas på allvar och tillsam-
mans med de övriga nordiska länderna 
är vi överens om att göra allt för att 
motarbeta de här krafterna, säger 
Blomqvist. 

– Kvinnodagen är en viktig påminnel-
se om att mycket ännu måste göras för 
att förbättra kvinnors ställning. Det är 
också en dag då vi män ska fråga oss 
vad vi behöver göra för att uppnå ett 
mera jämställt samhälle. Vi behöver 
förändra attityder, sociala normer och 
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könsstereotypier, och i det arbetet har 
vi män ett särskilt stort ansvar, säger 
Blomqvist.

Henriksson: Nu behövs ekonomisk 
tillväxt för att trygga välfärden!
08.03.2023 

De senaste åren har varit tuffa på 
många sätt och den offentliga ekonomin 
har utmanats både nationellt och glo-
balt. Utan ekonomisk tillväxt riskerar 
vi vår välfärd sade SFP:s ordförande 
Anna-Maja Henriksson vid seminariet 
Finland 2023-2027, i Helsingfors. Hen-
riksson underströk företagens avgö-
rande roll för att skapa arbetstillfällen 
och tillväxt.

– Finland behöver ekonomisk tillväxt 
för att vi ska kunna trygga en bred 
välfärd. För att lyckas balansera eko-
nomin behöver vi satsningar på många 
plan och som sträcker sig över flera 
regeringsperioder. Den bästa garanten 
för vår välfärd är en hållbar ekonomi 
och arbete. Detta är något som våra fö-
retag står för och därför har vi ansvar 
att garantera gynnsamma verksam-
hetsförutsättningar för våra företag, 
säger Henriksson.

Svenska folkpartiet vill se ett kon-
kurrenskraftigt Finland som lockar 
företag att investera och skapa arbets-
tillfällen. Det ska vara attraktivt att 
investera i Finland. Samhällets uppgift 
är att möjliggöra företagsverksamhet, 
inte försvåra den.

– Det är viktigt att vi i den politiska 
diskussionen inte fastnar i nedskär-
nings- eller skattelistor. Vi kommer 
aldrig att kunna skära bort alla eko-
nomiska problem och vi kommer inte 

att kunna beskatta bort dem. Vi behö-
ver en samsyn hur Finlands framtid 
ska tryggas. Vi har bevisat att vi över 
partigränserna lyckats enas i gemen-
samma frågor, såväl under pandemin 
som nu under det pågående kriget i 
Ukraina. Nu krävs det samma förmåga 
för att ta itu med de gemensamma eko-
nomiska utmaningarna Finland har, 
säger Henriksson.

-Vi behöver nya nokian. Start-up före-
tag borde befrias från att betala sam-
fundsskatt under till exempel de första 
två-tre verksamhetsåren. Vi måste tro 
på våra möjligheter och våga göra saker 
annorlunda om vi ska vara ett toppland 
både inom digitaliseringen och den grö-
na omställningen, avslutar Henriksson.

Henriksson och Himmanen: 
Hållbar energi skapar välfärd
15.03.2023

Svenska folkpartiet lanserade idag sitt 
energipolitiska program med rubri-
ken ”Hållbar energi skapar välfärd”. 
Programmet presenterades av SFP:s 
ordförande Anna-Maja Henriksson och 
Heidi Himmanen som lett arbetsgrup-
pen som berett programmet.

– Vi vill se ett Finland där det är en-
kelt att leva hållbart och fossilfritt. Vi 
ska påskynda den gröna omställningen 
och trygga en pålitlig tillgång till elek-
tricitet och värme till ett rimligt pris. 
Det här ska vi göra genom att utveckla 
ett hållbart energisystem som base-
rar sig på mångsidiga, fossilfria och 
förnybara energilösningar, säger SFP:s 
ordförande Anna-Maja Henriksson.

– Hållbar energi skapar välfärd. Det 
är vårt centrala budskap. Samtidigt 



SVENSKA FOLKPARTIET 2022–2023 207

som vi tacklar klimatförändringen ska 
vi trygga Finlands konkurrenskraft. Vi 
vill att Finland är ett land som det är 
lockande att investera i, och en förut-
sättning är att vi kan erbjuda ett stort 
utbud av hållbart producerad energi. 
Det är centralt att våra mål är lång-
siktiga och förutsägbara och att in-
vesteringar inte rubbas av kortsiktiga 
politiska beslut, säger Henriksson.

– Det är så vi skapar arbetstillfällen, 
exportintäkter och välfärd för oss alla.

SFP vill att Finland är världsledande 
inom nya teknologilösningar för ener-
gisektorn. 

– Det är viktigt att vi satsar på ut-
bildning, forskning och innovation som 
främjar vår export och bidrar till en 
hållbar värld. Vi ska främja utveckling 
av till exempel energilagringsteknolo-
gi, energieffektiva lösningar, syntetiska 
drivmedel och inhemska biobränseln, 
säger Heidi Himmanen.

Det internationella samarbetet ska 
fortsätta, betonar Henriksson.

– De säkerhetspolitiska förändring-
arna i vårt närområde har också visat 
att vi måste öka vår självförsörjnings-
grad i energiproduktionen och satsa på 
vår försörjningsberedskap. Samtidigt 
vet vi att vi inte kan bekämpa klimat-
förändringen och påskynda den gröna 
omställningen ensamma, utan vi behö-
ver ett fortsatt starkt samarbete både 
inom Norden, med de baltiska länderna 
och i EU, säger Henriksson.

–  Vår energipolitik ska sporra till 
att Finland nyttjar sin fulla potential 
för fossilfri energiproduktion. I vårt 
program presenterar vi SFP:s vision 
för hur vi ska uppnå en hållbar, pålitlig 
och konkurrenskraftig energisektor, 
säger Himmanen.

Adlercreutz: Direktivet om 
byggnaders energiprestanda 
riskerar bli en katastrof
16.03.2023 

EU-parlamentet röstade denna vecka 
om sin ståndpunkt gällande direk-
tivförslaget om byggnaders ener-
giprestanda. Anders Adlercreutz, 
riksdagsledamot för SFP, är orolig för 
vad direktivet kan komma att betyda i 
praktiken.

– Energieffektivitet är något vi skall 
eftersträva. Men det är inte en enkel 
ekvation. I synnerhet på våra bredd-
grader är det skäl att förstå, att en-
ergieffektivitetsrenoveringar inte är 
okomplicerade saker. Det finns inte 
ett säkrare sätt att ta kål på en gam-
mal byggnad än att renovera det på ett 
dåligt sätt. Det kan lätt gå fel, säger 
Adlercreutz

Enligt EU-parlamentets ståndpunkt 
skall alla byggnader nå energieffek-
tivitetsklass E före år 2030. Kraven 
föreslås också gälla gamla byggnader, 
med vissa undantag. 

– Det här är den problematiska biten, 
säger Adlercreutz. Gamla och nya 
byggnader är helt olika i ett bygg-
nadsfysikaliskt hänseende. Eftersom 
energieffektivitet betyder att man änd-
rar på det yttre höljets konstruktion 
och samtidigt i de flesta fall även är 
tvungen att sätta in maskinell venti-
lation med värmeåtervinning är det 
lätt att se, att det är fråga om mycket 
omfattande förändringar. Det är dyrt, 
men framför allt kan det vara mycket 
riskabelt om inte allt går rätt till. 

– En byggnad som fungerat problem-
fritt i hundra år blir plötsligt beroende 
av maskiner. En lätt, ofta massiv och 
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problemfri yttervägg blir sårbar och 
känslig för fel. 

Adlercreutz säger, att man här 
måste inse, att byggnadsbeståndet och 
klimatet är olika i olika länder, liksom 
energiproduktionen. 

– I Mellaneuropa värmer man sina 
hus i stor utsträckning med gas. Det 
gör vi inte här. I synnerhet egnahems-
hus använder ofta elvärme och den är 
så gott som fossilfri. Även vår fjärr-
värme blir fossilfri i rask takt. Vikti-
gare än den absoluta elförbrukningen 
är frågan om när el konsumeras, hur 
konsumtionstopparna kan göras lägre. 
Och här har smarta system en större 
betydelse än ytterväggens tjocklek, 
menar Adlercreutz

Nu inleds trialogförhandlingar om 
direktivförslaget mellan kommis-
sionen, EU-parlamentet och rådet.

– Våra byggnader är märkbart mer 
energieffektiva än byggnader i Mel-
laneuropa. Nu gäller det att se till, 
att slutresultatet och den nationella 
implementeringen av det kommande 
direktivet är förnuftig. I sin nuvarande 
form skulle tillämpningen av direk-
tivförslaget innebära enormt höga 
kostnader och potentiellt katastrofala 
följder för byggnadsbeståndet, avslutar 
Adlercreutz 

Oaccaptabelt att personer med 
funktionsnedsättning inte får 
service!
16.03.2023

SFP:s vice ordförande Henrik Wick-
ström är bestört över den kritik som 
riktas mot Västra Nylands välfärds-
område när det gäller funktionshinder-

servicen. I en nyhet som publicerades 
av svenska Yle 14.3 lyfter flera klienter 
fram utmaningar med tillgången till 
funktionshinderservice på svenska. 
Välfärdsområdena tog efter årsskiftet 
över ansvaret för servicen.

– Det här är helt oaccaptabelt. Vi kan 
inte ha en situation där anhöriga och 
klienter måste vänta på svar i flera må-
nader! Reformen har inneburit extra 
stress för alla, och att inte ha funge-
rande telefonservice från början är 
inte okej. Nu är den ändå igång, säger 
Wickström som också är styrelsens 
andra vice ordförande i Västra Ny-
lands välfärdsområde. 

Wickström riktar skarp kritik till 
den servicemodell tjänsteinnehavarna 
valt att använda vid brytningsskedet. 
Nu måste man kontakta hälsovårdssta-
tionen för att få kontakt med en specia-
list som man kan behöva konsultera. 

– Man hade ett annat system tidigare 
där en specialist i Egentliga Finland 
kunde kontaktas direkt. Nu ändrades 
systemet som en del av vårdreformen, 
och Kårkulla lades ned  Att kontakta 
en hälsovårdsstation som inte i dagslä-
get har rätt kunskap och kännedom gör 
processen bara svårare. Vi talar om 
en minoritet som annars också måste 
kämpa. Det är helt fel att försvåra ser-
vicen och tillgången på korrekt info så 
här, säger Wickström. 

Wickström anser att problemen 
handlar också om hela beredningstiden 
för reformen som varit för kort. 

– En av de största utmaningarna i 
Västra Nyland var den ytterst tajta 
tidtabellen för reformen. Det skulle ha 
varit viktigt att ha en längre förbere-
delsetid för att undvika problem som 
de här. Med en bristfällig finansiering 



SVENSKA FOLKPARTIET 2022–2023 209

här blir situationen inte heller bätt-
re. Det är viktigt att nästa regering 
tryggar finansieringen för vården och 
omsorgen och styr att den används 
på förebyggande arbetet, säger Wick-
ström. 

Wickström har varit i kontakt med 
FDUV som är intresseorganisationen 
för svenskspråkiga personer med intel-
lektuell funktionsnedsättning i Finland 
och kommit överens om en träff för 
att reda ut problemen och kunna lyfta 
upp frågorna också i välfärdsområ-
dets styrelse. En diskussion ordnas på 
fredagen.

Blomqvist: Det ska vara lätt att 
kombinera familj och arbetsliv
18.03.2023 

Årligen den 19 mars uppmärksammar 
vi Minna Canth-dagen och jämställd-
hetsdagen, som firas till minne av 
Canths födelsedag. Canth var en aktiv 
samhällspåverkare som krossade 
många glastak i slutet av 1800-talet 
och gjorde en betydande karriär som 
författare och journalist i vårt land. 
Minister för nordiskt samarbete och 
jämställdhet, Thomas Blomqvist, 
påminner på jämställdhetsdagen om 
vikten av fortsatt aktivt arbete för en 
mer jämställd arbetsmarknad.

– Regeringen har under denna period 
genomfört en viktig familjeledighetsre-
form som bidrar till att föräldraledig-
heterna fördelas mer jämnt. Ansvaret 
för att ta hand om barn behöver bli mer 
jämställt. Det borde vara helt naturligt 
att föräldrarna delar lika på familjele-
digheterna, och det ska vi sträva efter. 
Det är viktigt att alla tar sitt ansvar för 

att uppnå den här målsättningen. För 
att lyckas med det här har arbetsgivar-
na ett särskilt ansvar, men vi behö-
ver också en attitydförändring i hela 
samhället. Det ska vara möjligt att på 
ett jämlikt och smidigt sätt kombinera 
familjeliv och arbete, oberoende kön, 
konstaterar Blomqvist.

– Det är många faktorer som påver-
kar fördelningen av familjeledigheter-
na inom en familj, men det har visat sig 
att mycket även beror på attityderna i 
vårt samhälle. För att uppnå en större 
jämställdhet och för att stärka kvin-
nornas ställning på arbetsmarknaden 
behöver papporna använda en betyd-
ligt större andel av familjeledigheter-
na. 

Familjeledighetsreformen trädde i 
kraft i augusti 2022. Reformen för-
väntas leda till att föräldrarna delar 
familjeledigheten mer jämnt än hittills 
då de öronmärkta ledigheterna för 
papporna ökat. 

– Vi behöver noggrant följa upp effek-
terna av reformen för att se de verkli-
ga konsekvenserna och för att kunna 
avgöra vilka åtgärder som ytterligare 
behövs. Jag är ändå övertygad om att 
reformen är ett steg i rätt riktning för 
att uppnå jämställdhet, säger Blom-
qvist.

Blomqvist: Det nordiska 
samarbetet stärker våra samhällen
22.03.2023 

Imorgon, den 23 mars, firas Nordens 
dag. Ministern för nordiskt samarbete 
och jämställdhet, Thomas Blomqvist, 
betonar den nordiska samhörighetens 
och det nordiska samarbetets stora 
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betydelse. De senaste åren har varit 
omvälvande. Först rubbade coronapan-
demin om vår trygghetskänsla, och nu 
i och med Rysslands brutala, fullskali-
ga anfallskrig mot Ukraina har vi krig 
i Europa. Under den här tiden har det 
nordiska samarbetets betydelse fram-
kommit klart och tydligt, både gällande 
förväntningarna på samarbetet men 
även möjligheterna att vidareutveckla 
samarbetet, framhåller Blomqvist.

– Frustrationen och besvikelsen som 
inreserestriktionerna under corona-
pandemin gav upphov till – inte minst i 
våra gränsregioner – visade på de höga 
förväntningar som finns på det nordis-
ka samarbetet. Man vill ha en gränslös 
nordisk vardag. Upplevelserna under 
pandemin visar tydligt hur viktigt det 
är att värna det nordiska perspektivet i 
alla lägen, konstaterar minister Blom-
qvist. 

– Att man har höga förväntningar 
på det nordiska samarbetet är oerhört 
positivt. Det visar hur viktigt och re-
levant samarbetet upplevs. Det under-
stryker samtidigt betydelsen av att vi 
kan leva upp till förväntningarna. Gäl-
lande den fria nordiska rörligheten är 
det därför viktigt att vi aktivt arbetar 
för att förebygga och lösa gränshinder. 
Den bristande tillgången till digitala 
tjänster på tvärs inom Norden är en 
problematik som vi måste kunna lösa. 
Till exempel måste vi se till att det är 
möjligt att sköta myndighetsärenden 
digitalt inom Norden. Mycket görs på 
den här fronten, men arbetet behöver 
intensifieras för att vi ska leva upp till 
förväntningarna på vårt samarbete. 
Det här arbetet bör vara en absolut pri-
oritet framöver, vidhåller Blomqvist.  

Ett område av det nordiska samarbe-

tet där det finns potential för vidare-
utveckling är samarbetet inom bered-
skapsfrågor. I november 2021 gav de 
nordiska statsministrarnas ett gemen-
samt uttalande om att stärka det nord-
iska samarbetet inom försörjnings-
trygghet och beredskap, och i augusti 
2022 gav de ett gemensamt uttalande 
om att vidareutveckla samarbetet inom 
säkerhet och försvar. 

– Under Finlands ordförandeskap i 
ministerrådet 2021 tog vi initiativ till 
att förstärka det nordiska samarbe-
tet gällande försörjningstrygghet och 
beredskap, som en del av arbetet att ta 
lärdom av erfarenheterna under coro-
napandemin. Det ändrade säkerhets-
politiska läget i Europa har ytterligare 
understrukit betydelsen av det nord-
iska samarbetet i kristider. Arbetet 
har kommit bra igång och statsminist-
rarnas gemensamma uttalanden ger 
mandat att fortsätta utveckla samar-
betet. Vi ska ta vara på möjligheterna 
som Finlands och Sveriges kommande 
Nato-medlemskap medför, och vi ska 
förbehållslöst se på var ytterligare 
samarbete kan ge s.k. nordisk nyt-
ta, dvs. mervärde. Tillsammans är 
vi starkare och tillsammans kan vi 
åstadkomma mer. Vår nordiska samhö-
righet och vårt samarbete stärker våra 
samhällen, avslutar Blomqvist. 
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Torvalds: Ett viktigt steg mot 
renare vatten i Europa
28.03.2023

Europaparlamentets miljöutskott och 
dess huvudförhandlare Nils Torvalds 
(SFP / Renew) har på tisdagen offent-
liggjort sitt första förslag till uppdate-
ringen av direktivet om avloppsvatten 
från tätbebyggelse. Det är fråga om det 
första ställningstagandet från Euro-
paparlamentet till EU-kommissionens 
förslag, som presenterades under 
hösten.

– Nuvarande direktiv är över 30 år 
gammalt och tar inte i beaktande de 
utmaningar vi står inför idag. Även om 
tillgången till rent vatten kan kännas 
som en självklarhet i Finland, är det 
långt ifrån det inom hela EU, säger 
Torvalds. 

Kommissionen föreslår att mindre 
tätorter ska anslutas till reningsverken 
samt att reningsgraden ska höjas över 
hela unionen, med ett speciellt fokus 
på kväve- och fosforrening samt rening 
av mikroföroreningar som läkemedels- 
och kosmetikrester i avloppsvattnet. 
Enligt kommissionen bör industrin 
själv stå för kostnaderna av reningen. 

– Kommissionens utgångspunkt att 
industrin har tillräckligt stora vinster 
för att betala för dessa investeringar är 
inte oproblematisk eftersom samhäl-
let i sin helhet har ett ansvar när det 
gäller t.ex. användningen av mediciner, 
säger Torvalds. Vi får heller inte låta 
det gå ut över dem som faktiskt är sju-
ka och i behov av medicin. 

Torvalds har i sitt förslag även för-
tydligat kraven på energineutralitet för 
reningsverk, satt mer realistiska krav 
på provtagning och tagit i beaktande 

nordliga förhållanden gällande kväver-
ening, där kommissionens förslag vore 
nästintill omöjligt i kalla klimat, samti-
digt som det skulle ha liten miljönytta. 

Förslaget kommer härnäst att över-
sättas till alla EU:s officiella språk 
men kan redan nu läsas på engelska 
via den här länken: https://www.
europarl.europa.eu/doceo/document/
ENVI-PR-745327_EN.pdf. I och med 
offentliggörandet av förslaget, kan 
förhandlingarna nu ingås mellan de 
olika politiska grupperna. Parlamen-
tet förväntas rösta om sin slutgiltiga 
ståndpunkt i november.

Norrback: Ett steg framåt för att 
lösa jordbrukets lönsamhetskris
29.03.2023

Den parlamentariska bedömnings-
gruppen för jordbrukets lönsamhet 
och utvecklingsutsikter gav idag sin 
slutrapport till jord och -skogsbruks-
ministern Antti Kurvinenen. Den par-
lamentariska gruppen tillsattes för att 
hitta lösningar över partigränserna till 
de utmaningar som den finska livsmed-
elsproduktionen står inför. Riksdags-
ledamot Anders Norrback (SFP) har 
representerat Svenska folkpartiet i den 
parlamentariska gruppen.

– Jag är tacksam för att man i allt 
bredare kretsar har insett situatio-
nens allvar och de utmaningar som den 
finländska livsmedelsproduktionen 
kämpar med. Denna rapport är ett steg 
framåt för att lösa utmaningarna inom 
jordbrukets lönsamhet, säger Norrback 

Livsmedelskedjan har inte själv i 
tillräcklig grad kunnat upprätthålla 
lönsamheten inom jordbruket inför nya 



SVENSKA FOLKPARTIET 2022–2023212

utmaningar och jordbrukets lönsam-
hetsproblem har tillspetsats. Arbets-
gruppen har identifierat marknadens 
funktion som den viktigaste faktorn 
som påverkar jordbrukets utveck-
lingsutsikter på lång sikt. Det behövs 
lösningar som ökar hållbarheten och 
som gör att kedjans verksamhet i sig 
bättre än för närvarande kan reagera 
på kommande utmaningar. Arbets-
gruppen har prioriterat tre mål, enligt 
vilka verksamhetsförutsättningarna 
för livsmedelskedjan och matproducen-
ternas ställning i livsmedelskedjan ska 
förbättras, samt försörjningsberedska-
pen och verksamhetsförutsättningarna 
av primärproduktion på lång sikt ska 
säkerställas.

-Jag tror själv på marknaden, men 
också en marknadsekonom måste 
inse att en marknad inte fungerar 
när naturlig konkurrens saknas. Då 
är det politikernas uppgift att gå in 
och reglera. Jag är glad för att ar-
betsgruppen har slagit fast att man 
under kommande regeringsperiod bör 
ta åtgärder inom konkurrenslagstift-
ningen, livsmedelsmarknadslagen och 
upphandlingslagen för att förbättra 
förutsättningarna för vår livsmedels-
produktion. Detta är dock bara en del 
av lösningen, det är viktigt att vi också 
tar till åtgärder som främjar exporten, 
säger Norrback.

RehnKivi tackar för sin tid i 
riksdagen
29.03.2023

Idag har riksdagen hållit sitt sista ple-
num för den här valperioden. Dagens 
festplenum blir samtidigt det sista för 
riksdagsledamot Veronica Rehn-Kivi 
(SFP), som inte ställer upp i riksdags-
valet.

Rehn-Kivi konstaterar med en lätt-
nad att det nu kommer att finnas mera 
tid för annat men samtidigt är det med 
vemod som hon lämnar riksdagen.

– Den här perioden har varit alldeles 
exceptionell ur många synvinklar och 
jag är ödmjukt tacksam för att ha fått 
vara med och behandla stora reformer 
och göra historiska beslut. Då jag nu 
tittar i backspegeln kan jag konstatera 
att även om arbetet många gånger har 
varit tungt och jobbigt skulle jag inte 
byta ut en dag, säger Rehn-Kivi.

Rehn-Kivi har varit medlem i so-
cial- och hälsovårdsutskottet och i 
underrättelsetillsynsutskottet samt 
ersättare i finansutskottet och medlem 
i dess trafik- och kommun- och häl-
sodelegationer. Under förra perioden 
var hon också medlem i arbetslivs- och 
jämställdhetsutskottet.

– Jag har via mina till innehållet 
mycket olika utskottsuppdrag fått en 
bred helhetsbild av arbetet i riksda-
gen. Den största arbetsmängden har 
ändå funnits i social- och hälsovårds-
utskottet med stora reformer som den 
historiska vårdreformen, familjeledig-
hetsreformen, viktiga lagpaket kring 
äldreomsorgen och på slutrakan den 
efterlängtade funktionshinderservi-
celagen. Allt detta blandat med otaliga 
oförutsedda lagändringar på grund av 
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coronapandemin. Jag är glad över att 
ha fått sätta spår i lagar som också på 
ett personligt plan är meningsfulla och 
viktiga, säger Rehn-Kivi.

Rehn-Kivi vill ge en eloge åt riks-
dagens tjänstemän för deras otroliga 
sakkunskap och det stora arbete de 
gör och till hela personalen ett stort 
tack för vänlighet och hjälpvilja. Som 
arkitekt har Rehn-Kivi även ett sär-
skilt förhållande till det arkitektoniskt 
vackra riksdagshuset.

– Det har varit otroligt fint att få 
jobba i en så fin miljö med duktiga och 
trevliga arbetskamrater. Jag vill tacka 
alla kolleger både inom den egna grup-
pen och över partigränserna. Det är ett 
värdefullt arbete som görs i riksdagen 
och jag vill önska lycka till för alla dem 
som fortsätter med detta viktiga jobb 
för ett ännu bättre Finland. Själv ser 
jag fram emot att nu fullt ut kunna kon-
centrera mig på de förtroendeuppdrag 
jag har inom välfärdsområdet och i 
Grankulla och få tid över för mina fyra 
barnbarn, avslutar Rehn-Kivi. 

Överenskommelse om uppdaterat 
direktiv för förnybar energi
30.03.2023 

Torvalds: En kompromiss som alla 
parter kan leva med
Tidigt på torsdagsmorgonen kom tre-
partsförhandlingarna mellan Euro-
paparlamentet, Europeiska rådet och 
EU-kommissionen fram till en slutgiltig 
kompromiss i förhandlingarna kring 
direktivet om förnybar energi, efter en 
sista förhandling som varade i dryga 
14 timmar. Nils Torvalds, som huvud-
förhandlare för Europaparlamentets 

miljöutskott, ser avtalet viktigt för att 
äntligen garantera industrin en efter-
längtad investeringstrygghet, i en tid 
då det behövs investeringar för miljö-
vänligare teknologier i allt snabbare 
takt.

– Förhandlingarna har varit oer-
hört besvärliga. Trots att den tidigare 
versionen av direktivet fortfarande är 
relativt färsk, har alla parter insett 
att den inte garanterar energiom-
ställningen i tillräckligt hög takt. Hur 
takten i praktiken ska ökas har na-
turligtvis varit jobbigare att enas om. 
Vi har nu ändå lyckats nå ett resultat 
som säkerställer att EU håller sig till 
sina klimatförpliktelser och som alla 
förhandlingsparter kan leva med, säger 
Torvalds.

Resultatet är inte endast en klimat-
garanti utan hjälper EU samtidigt att 
snabbare bli oberoende av den ryska 
energin, genom bl.a. regler för att på-
skynda tillståndsprocesser.

I Finland har diskussionen fokuserat 
kring bioenergi. Resultatet innebär 
att all sorts bioenergi även i framti-
den kommer att tillåtas. För Finlands 
målsättning att nå klimatneutralitet 
2035 var det även viktigt att resultatet 
fortsättningsvis ger möjligheten att 
räkna hållbar bioenergi till förnybar 
energi. Bestämmande- och implemen-
teringsrätten ligger fortsättningsvis på 
medlemslandsnivå. Samtidigt förbjud-
er texten statsunderstöd för ohållbar 
bioenergi och garanterar att högsta 
möjliga förädlingsgrad uppnås för 
trävaror. 

– Det är snart två år sedan vi började 
analysera kommissionens ursprungliga 
förslag. Världen såg helt annorlunda 
ut då och kriget i Ukraina har gjort att 
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förhandlingspositionerna förändrats 
många gånger om. En lång process har 
kommit i mål. Det finns alltid saker 
som kunde ha sett bättre ut men jag är 
genuint nöjd över resultatet vi lyckades 
åstadkomma, avslutar Torvalds.

SFP håller ställningarna trots 
utmanande riksdagsval
03.04.2023

Svenska folkpartiet håller ställning-
arna trots ett utmanande riksdagsval. 
SFP:s ordförande Anna-Maja Henriks-
son är ändå nöjd med SFP:s resultat.

– Riksdagsvalet blev slutligen ett 
statsministerval, vilket inte gynna-
de de mindre partierna. Trots detta 
håller SFP sina positioner med nio 
riksdagsledamöter. Vi nådde inte det 
fjärde mandatet i Nyland, men vi säk-
rade mandatet i Egentliga Finland och 
fortsätter även med fyra mandat i Vasa 
valkrets. SFP gjorde en avvärjningsse-
ger i en mycket svår valrörelse. Detta 
är något vi ska vara stolta över, säger 
Henriksson

SFP nådde även framgång i områden 
utanför SFP:s traditionella verksam-
hetsområden. SFP hade för första 
gången riksdagskandidater i samtliga 
valkretsar i Finland.

– Jag är otroligt stolt över allt det 
hårda arbete som gjorts på de områden 
där SFP traditionellt inte haft verk-
samhet. Jag vill rikta ett stort tack 
till dessa kandidater. Vi ska fortsätta 
stärka våra positioner och speciellt i 
dessa områden har vi alla möjligheter 
att växa, säger Henriksson.

Henriksson förutspår svåra och ut-
dragna regeringsförhandlingar.

– Regeringsförhandlingarna kommer 
inte att bli lätta. Svenska folkpartiet 
är beredd att förhandla men vi ger inte 
upp våra värderingar, säger Henriks-
son.

– Vi vill se ett framgångsrikt Finland 
där vi får slut på skuldsättningen och 
får landets ekonomi i balans. Finland 
behöver även arbetskraftsinvandring 
och en skattepolitik som sporrar till 
tillväxt. Finlands tvåspråkighet ska 
stärkas, inte försvagas. SFP vill föra en 
politik med ett stort socialt hjärta och 
se till att ingen faller emellan, säger 
Henriksson.

Henriksson: En historisk dag för 
Finland och Nato – aldrig mera 
ensam!
04.04.2023

Svenska folkpartiets partiordförande, 
justitieminister Anna-Maja Henriksson 
gläds över att Finland nu är ett Nato-
land.

– Idag är en stor dag, en glädjens dag. 
Den finska flaggan har idag hissats vid 
Natos högkvarter i Bryssel. SFP:s och 
mitt eget långsiktiga mål om Finlands 
Nato-medlemskap har äntligen gått i 
uppfyllelse. Från och med nu, är Fin-
land ett Nato-land.  Det är en historisk 
dag som stärker säkerheten för både 
Finland och Nato, säger Henriksson.

Henriksson har deltagit i Finlands 
Nato-process bland annat som med-
lem i det centrala organet TP-UTVA, 
regeringens och republikens presidents 
gemensamma utrikes- och säkerhets-
politiska ministerutskott. 

– Finland har alltid haft ett starkt 
försvar, men en viktig bit har fattats. 
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Nu ligger också den på plats. Från och 
med idag omfattas Finland av säker-
hetsgarantierna enligt artikel 5 och 
det ger det bästa möjliga skyddet för 
oss. Vi har inte anslutit oss till Nato 
för att vara ett hot mot någon, utan 
för att maximera vår egen säkerhet. 
Mina föräldrar och deras generation 
upplevde kriget och en av de viktigaste 
lärdomarna var ”Aldrig mera ensam!” 
som general Adolf Ehrnrooth uttryckte 
det, säger Henriksson.

Henriksson betonar vikten av att 
också Sverige blir medlem så snart 
som möjligt.

– Jag ser framemot att Finland om-
gående ratificerar Sveriges medlem-
skap och att Sverige snarast möjligt 
blir Nato-medlem. Vårt medlemskap 
är fullständigt först då Sverige också 
är medlem. Sveriges sak är vår, säger 
Henriksson.

Henriksson säger sig vara stolt över 
hur vi hanterat frågan om Finlands Na-
to-medlemskap i vårt land, med folkets 
starka stöd.

– Jag vill rikta ett stort tack till 
Republikens president och statsminis-
tern, utrikesministern och försvarsmi-
nistern, för ett konstruktivt och välut-
fört arbete under hela Natoprocessen, 
avslutar Henriksson.

Adlercreutz: Nato för Finland in i 
en ny era
04.04.2023 

Finland är nu officiellt fullvärdig med-
lem i Nato. Utrikesminister Haavisto 
deponerade anslutningsdokumenten 
idag i Bryssel före Natos utrikesminis-
termöte. ”Detta är en historisk dag för 
Finland och för Nato”, säger riksdags-

ledamot Anders Adlercreutz, som har 
representerat Svenska riksdagsgrup-
pen i försvarsutskottet.

Adlercreutz säger att Finlands med-
lemskap i Nato kommer att stärka inte 
bara vår egen säkerhet, utan också 
säkerheten i hela Östersjöregionen och 
norra Europa. 

– Vi har systematiskt stärkt vårt eget 
försvar under årtionden och tar med 
oss en välutrustad försvarsmakt till 
Nato. Vi har viktig kunskap och fram-
för allt en stark vilja att försvara vårt 
land. Vi har hållit vårt försvar i gott 
skick och man kan säga att vi föregått 
med gott exempel i detta avseende. 
Också därför är det viktigt att Finland 
är en aktiv och konstruktiv aktör i 
Nato, säger Adlercreutz.

Finland och Sverige ansökte gemen-
samt om medlemskap i Nato i maj förra 
året. Medlemskapsprocessen har dock 
gått i olika takt för de två länderna. 
Adlercreutz säger att han är övertygad 
om att även Sverige kommer att bli 
medlem.

– Finlands medlemskap kommer 
också att stärka Sveriges säkerhet. 
Det står dock klart att det ligger i både 
Natos och vårt intresse att Sverige blir 
fullvärdig medlem i Nato så snart som 
möjligt. Vi måste nu arbeta aktivt inom 
Nato för att säkerställa att Sveriges 
ratificeringar går framåt. Ungern och 
Turkiet måste sluta att cyniskt spela 
med vår gemensamma europeiska sä-
kerhet. Det finns ingen giltig anledning 
att inte ratificera Sveriges medlemskap 
så snabbt som möjligt, säger Adlercre-
utz.
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Wickström: Natomedlemskapet 
stärker Finlands trygghet
04.04.2023 

SFP:s vice ordförande och nyvalde 
riksdagsledamoten Henrik Wickström 
gläds över att Finland äntligen är en 
fullvärdig medlem av Nato.

– Det är en fin och historisk dag 
för hela Finland. Nu är vi inte längre 
ensamma. Medlemskapet stärker vår 
trygghet på ett helt avgörande sätt. Nu 
ska vi fortsätta att satsa på försvaret, 
och jobba hårt för att också Sverige så 
fort som möjligt kan bli medlem, säger 
Wickström.

Wickström påminner att SFP redan 
en längre tid flaggat för ett Nato-mel-
demskap. Han ser det som helt avgö-
rande att Finland nu aktivt deltar i 
diskussionerna som förs internt i Nato 
angående det säkerhetspolitiska läget.

– Finland har mycket expertis i 
försvarsfrågor vilket är en tillgång för 
hela alliansen. Nylands brigads roll 
kommer också nu att stärkas ytterli-
gare, som enda svenskspråkiga brigad 
i Finland med en bred erfarenhet av 
internationellt samarbete, säger Wick-
ström.
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9. Informations
verksamhet

SFP.fi
Partiets webbsida fortsätter vara SFP:s 
samlande kommunikationskanal och 
informationssida. Utvecklingsarbetet 
kring webbsidan har kunnat fortsät-
ta kontinuerligt och har möjliggjort 
flexibla lösningar för alla situationer. 
Webbsidan är integrerad med partiets 
egna register för att se till att informa-
tionen alltid är korrekt och uppdate-
rad. Sidan innehåller också ett auto-
matiserat register över partiets politik: 
besökare kan se vad SFP:s visioner 
kring olika ämnen i ett lättanvänt 
kartotek, som uppdateras i takt med 
uttalanden och artiklar i det aktuella 
ämnet.

Medborgarbladet
Medborgarbladet är Svenska folk-
partiets medlemstidning och språk-
rör. Medborgarbladets uppgift är att 
erbjuda läsarna en fördjupad insikt i 
de samhälleliga skeendena. Tidningen 
behandlar aktuella ärenden och lyfter 
personer som verkar inom politiken 
och samhället. I samband med val 
utkommer ett särskilt valnummer där 
alla kandidater figurerar – så även un-
der 2023 då riksdagsvalet  ägde rum. 
Medborgarbladet finns också på SFP:s 
webbsida och utvecklas kontinuerligt.

SFP på digitala medier
De sociala medierna har snabbt ut-
vecklats till att bli en av organisatio-
nens främsta informationskanaler, 

såväl internt som externt, i den dagliga 
verksamheten samt i valkampanjerna. 
Svenska folkpartiets närvaro är fort-
farande koncentrerad till de kanaler 
som erbjuder den största publiken och 
de bästa möjligheterna att rikta bud-
skap till rätt målgrupp – under verk-
samhetsåret 2022–2023 etablerade 
partiet en närvaro på appen TikTok. 
SFP finns nu på följande sociala me-
dier: Facebook, Instagram, Twitter, 
Youtube, Whatsapp, Tiktok. Innehållet 
och tonaliteten på Tiktok utvecklas 
kontinuerligt. Under verksamhetsåret 
fastställdes partiets under två år stän-
digt utvecklande visuella identitet i en 
ny grafisk profil. 

En stor del av partiets satsning på 
digitala medier består av annonsering 
på sociala medier. SFP använder Metas 
annonseringsfunktioner och Googles 
tjänster för att nå ut med anpassade 
budskap till olika målgrupper. In-
för riksdagsvalet 2023 satsade SFP 
dessutom på sin organiska synlighet 
på sociala medier genom att mobilisera 
fältet att engagera sig i partiets sociala 
medieflöden.

Allmän informationsverksamhet
SFP ordnade ett antal presskonferen-
ser under verksamhetsåret. Partiet 
producerade och distribuerade också 
en stor mängd pressmeddelanden och 
uttalanden, både centralt, regionalt 
samt av enskilda politiker. Utöver det 
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har SFP publicerat lyckade, och väl-
spridda, visuella kampanjer och filmer 
i sina digitala kanaler. Inför partidagen 
2022 förnyade SFP även sitt visuella 
varumärke för evenemanget – grafiska 
inslag som skulle komma att bli en del 
av partiets bestående visuella helhet. 
SFP-studion, en direktsänd webcast 
fortsätter efter sin lansering under 
kommunalvalet. Varje avsnitt cirkule-
rade kring ett aktuellt tema.

Val.sfp.fi
Det första välfärdsområdesvalet i 
Finland hölls den 23 januari 2022. 
Inför valet lanserades SFP:s pinfärs-
ka valsida på adressen val.sfp.fi – där 
alla val i framtiden kommer att platsa. 
Webbsidan byggdes upp på samma 
premisser som tidigare val med lite nya 
funktioner. 

Riksdagsval 2023
Det 38:e riksdagsvalet i Finland hölls 
den 2 april 2023. För SFP:s del inne-
bar valet en ökad satsning på digital 
marknadsföring. SFP beställde även 
in en valfilm och nya valfotografier. 
Partikansliet stod till tjänst och hjälpte 
såväl kretsar som lokalavdelningar och 
stundvis kandidater med annonser, 
fotografering och grafik. 
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10. Politiska program
Riksdagsvalsprogrammet
Beredningen av Svenska folkpartiets riksdagsvalsprogram inleddes våren 2022. 
En Lyyti-enkät skickades till partifullmäktige, kretsstyrelsemedlemmar och 
utskottens medlemmar, via vilken det var möjligt att skicka in förslag på de 3-5 
viktigaste frågorna till beredningen. Även utskotten som helhet fick möjlighet 
att skicka in förslag. Den 14 juni 2022 ordnades en aftonskola för Svenska riks-
dagsgruppen för att diskutera programmet. Utöver detta samlade politikteamet 
material via ett trettiotal träffar med intresseorganisationer.

Beredningen pågick under sommaren och hösten 2022 och programutkastet 
behandlades därefter av partistyrelsen i oktober och november. På partifullmäk-
tiges möte i Vanda den 19–20 november 2022 behandlade och godkände partifull-
mäktige programmet.

Valprogrammet med titeln Framåt tillsammans lanserades under en presskonfe-
rens i hybridformat den 8 december 2022 av partiordförande Anna-Maja Hen-
riksson och partisekreterare Fredrik Guseff.

Östersjöprogrammet
Östersjöprogrammet bereddes under perioden oktober 2021 – juni 2022 av en 
separat utnämnd arbetsgrupp bestående av följande medlemmar: Anders Adler-
creutz (ordförande), Markus Lassheikki, Juho Kukkasmäki, Tomas Björkroth, 
Joel Sundström, Matilda Holmström, Linda Sederholm, Anton Broända och Mats 
Nylund. Som sekreterare fungerade Crista Grönroos och Laura Ollila (fram till 
31.12.2021). 

Under beredningen hörde arbetsgruppen både forskare och sakkunniga från 
universitet, statsförvaltningen och intresseorganisationer. Beredningsarbetet tog 
avstamp i de olika utmaningarna som Östersjön står inför. Programmet byggdes 
därefter upp i två delar, där utmaningarna presenteras i den första delen och lös-
ningarna och åtgärderna i den andra delen av programmet.

Utkastet till Östersjöprogrammet behandlades av miljöutskottet på utskottsmötet 
11.5.2022. Därefter behandlades utkastet av partistyrelsen och lanserades med 
titeln ”Med kurs mot ett rent och välmående Östersjön” på Östersjödagen den 
25 augusti 2022 av partiordförande Anna-Maja Henriksson och arbetsgruppens 
ordförande Anders Adlercreutz.
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Arbetslivsprogrammet
Partiets arbetsmarknadspolitiska utskott tog fram ett utkast till ett nytt arbets-
livsprogram enligt sin verksamhetsplan inför riksdagsvalet 2023. Arbetet på-
börjades under hösten 2021 och utskottet godkände utkastet för PST på sitt möte 
5.4.2022. I arbetet deltog både det nuvarande utskottet och det tidigare utskottet. 
Partistyrelsen blev klar med behandlingen av programmet och godkände pro-
grammet under hösten 2022 och det lanserades med titeln ”Välbefinnande och 
sysselsättning” den 13 december 2022.

Energipolitiska programmet
Partidagen i Åbo 2022 beslöt att ett energipolitiskt program ska beredas inför 
riksdagsvalet 2023. På sitt möte 27.10.2022 utsåg partistyrelsen följande per-
soner till arbetsgruppen: Heidi Himmanen (ordförande), Kalle Rehnström, Tage 
Fredriksson, Linda Sederholm, Anders Norrback, Anders Portin (sekreterare) 
och Crista Grönroos (sekreterare).

Arbetsgruppen inledde arbetet genom att höra industriorganisationer, myndig-
heter och intresseorganisationer samt Svenska folkpartiets EU-parlamentariker 
Nils Torvalds. Därefter beredde arbetsgruppen ett omfattande frågebatteri som 
skickades till ytterligare fler myndigheter, intresseorganisationer och även fö-
retag verksamma inom energisektorn. Totalt hördes tio instanser via Zoom, och 
nio instanser skickade in svar på frågebatteriet. Även Svenska riksdagsgruppen 
inbjöds att bidra till beredningen. Programutkastet skickades därefter på remiss 
till både riksdagsgruppen och Nils Torvalds stab för kommentarer.

Det energipolitiska programmet behandlades av partistyrelsen och lanserades 
med titeln ”Hållbar energi skapar välfärd” den 15 mars 2023 av partiordförande 
Anna-Maja Henriksson och arbetsgruppens ordförande Heidi Himmanen.
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11. Riksdagsvalet 2023
Svenska folkpartiet gjorde historia och gick till riksdagsval för första gången i 
alla valkretsar på fasta Finland. SFP nominerade ett rekordantal kandidater och 
ställde upp 111 kandidater. Riksdagsvalet gick av stapeln 2.4.2023.

När kandidatlistorna lämnades in till valkretsnämnderna kunde partisekreterare 
Fredrik Guseff konstatera:
– Jag är glad för att SFP:s långvariga strävan att etablera sig överallt i Finland bär 
frukt. Vi ser att det finns en stor efterfrågan för SFP:s politik, vilket även flera 
undersökningar visat. Nu kan vi på riktigt erbjuda ett ansvarstagande borgerligt 
liberalt alternativ.

Kandidatbuketten var mångsidig och könsbalans var bra med 47 procent kvinnor. 
Av samtliga kandidater var 17 procent under 30 år.

Efter valnatten kunde konstateras att Svenska folkpartiet håller ställningarna 
trots ett utmanande riksdagsval och partiordförande Anna-Maja Henriksson 
uttryckte att hon var nöjd med SFP:s resultat. Henriksson konstaterade att riks-
dagsvalet blev slutligen ett statsministerval, vilket inte gynnade de mindre parti-
erna. Trots detta höll SFP sina positioner med nio riksdagsledamöter. 

Partiet nådde inte det fjärde mandatet i Nyland, men säkrade mandatet i Egent-
liga Finland och fortsätter även med fyra mandat i Vasa valkrets. SFP gjorde en 
avvärjningsseger i en mycket svår valrörelse.

SFP nådde även framgång i områden utanför SFP:s traditionella verksamhetsom-
råden. 

– Jag är otroligt stolt över allt det hårda arbete som gjorts på de områden där SFP 
traditionellt inte haft verksamhet. Jag vill rikta ett stort tack till dessa kandida-
ter. Vi ska fortsätta stärka våra positioner och speciellt i dessa områden har vi 
alla möjligheter att växa, sade Henriksson i pressmeddelande efter valet.

SFP gick till val med devisen ”Framåt tillsammans – yhdessä eteenpäin”. Partiets 
valprogram finns som bilaga.
Närmare statistik över valresultatet finns även som bilaga.
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12. Personalen
Partikansliet
Partisekreterare: Fredrik Guseff
Organisationschef: Maria Grundström
Ledningens assistent: Annica Tallqvist 
Politisk sekreterare: Andreas Elfving
Pressekreterare: Anders Wikström
Redaktör, Medborgarbladet: Sofia Jern
Politik- och dataanalytiker: Christoffer Hällfors
Politisk sakkunnig: Crista Grönroos
Organisationssekreterare: May Myrberg
Kanslisekreterare: Corinna Floman
Art Director: Maria Bussman (t.o. m. 25.3.2022), Christina Salonius (fr.om. 
2.5.2022)

Kretskanslier

Helsingfors
Verksamhetsledare: Anna Strömberg (föräldraledig 19.9.2022-), T.f. verksam-
hetsledare Runa Ismark (12.9.2022-)
Fullmäktigegruppens politiska medarbetare: Tyko Hertzberg 
Kampanjkoordinator:  Joel Sundström (-30.4.2023)

Nyland
Verksamhetsledare: Laura Fagerlund
Verksamhetskoordinator: Matilda Holmström
Kampanjkoordinator: Victoria Åkermarck (7.3.2022-31.12.2022), Annika Kuop-
pamäki (30.1-14.4.2023)
Koordinator för välfärdsområdena i Nyland: Anni Dahlén 

Österbotten
Verksamhetsledare: Jenni Ahlbäck 
Verksamhetskoordinator: Antonia Prinsén (föräldraledig 28.11.2022-), T.f. verk-
samhetskoordinator Malin Storhannus (14.11.2022-)
Regionkoordinator: Gita Hassel 
Koordinator för välfärdsområdena, Österbotten och Mellersta Österbotten: San-
dra Högström (fr.om. 8.8.2022)
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Egentliga Finland
Tf. Verksamhetsledare: Fredrik Jensén
Tf. Verksamhetskoordinator: Tommi Kippola
Koordinator för välfärdsområde, Egentliga Finland: Jenny Sandberg (fr.o.m. 
1.6.2022)

Samkretsen
Verksamhetsledare: Åsa Gustafsson ( – 31.3.2023)
Kampanjkoordinator: Kia Ahlfors (25.4.2022 – )
Kampanjkoordinator: Karin Ringbom (8.2.2023 – 14.4.2023 )

Övriga tjänstemän

Regeringen
Statssekreterare: Mikaela Nylander
Ministerspecialmedarbetare (Henriksson): Otto Andersson
Ministerspecialmedarbetare (Henriksson): Silja Borgarsdottír Sandelin (föräld-
raledig från och med 6.3.2023) 
Ministerspeicalmedarbetare (Henriksson): Maria Swanljung (26.8.2021- 
30.4.2022)
Ministerspeicalmedarbetare (Henriksson): Oscar Byman 
Ministerspecialmedarbetare (Henriksson): Lisa Palm (föräldraledig från och med 
23.9.2022)
Ministerspeicalmedarbetare (Henriksson): Brita Brännbacka-Brunell (28.9.2022 
– )
Ministerspecialmedarbetere (Henriksson): Anita Westerholm

Ministerspecialmedarbetare (Blomqvist) Anna Abrahamsson ( – 2.9.2022)
Ministerspecialmedarbetare (Blomqvist): Laura Ollila ( 26.9.2022 – )
Ministerspecialmedarbetare (Blomqvist): Anders Portin
Ministerspecialmedarbetare (Blomqvist): Carolina Nordling

Riksdagsassistenter
Assistent för Anders Adlercreutz: 
Emmi Piippo (1.2 2022 – )
Assistent för Mats Löfström: 
Carolina Wiklund (22.2.2022– 19.10.2022)
Rosanna Blomster (20.10.2022 – 29.1.2023)
Esther Djupsund (30.1.2023 – )
Assistent för Sandra Bergqvist: 
Rosanna Blomster    
Assistent för Anna-Maja Henriksson: 
Ida-Maria Skytte ( –  31.7.2022) 
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Rosanna Blomster (8.8.2022 – 1.9.2022)
Alexander Junell (2.9.2022 – )
Assistent för Thomas Blomqvist: 
Anna Oksanen 
Assistent för Eva Biaudet: 
Johanna Mantere 
Assistent för Anders Norrback: 
Jan-Erik Kress 
Assistent för Mikko Ollikainen:
Wilhelmina Hindström ( – 4.9.2022)
Frida Sigfrids (5.9.2022 – )
Assistent för Veronica Rehn-Kivi: 
Sara von Bonsdorff  (1.2 2022 –  30.9.2022)
Alexander Eriksson (20.10.2022 – 11.1.2023)
Rosanna Blomster (6.2.2023 – 5.4.2023)                     
Assistent för Joakim Strand: 
Mirjam Fogde

Gruppkansliet
Generalsekreterare Hanna Seppä
Lagstiftningssekreterare Jade Malmi
Riksdagssekreterare Christel Liljeström
Lagstiftningssekreterare/generalsekreterare Otto Andersson tjänstledig 
11.6.2019 - 15.4.2023

Europaparlamentet
Europaparlamentariker Nils Torvalds medarbetare i Bryssel: Alexander Lång, 
Minna Österholm , Johannes Lith och Celinda Nordqvist.

Nils Torvalds specialmedarbetare i Finland: Elisabet Rantschukoff  ( – 4.4.2023)
Inom Renew Europe-gruppen arbetar Beata Björkvall och  Rune Glasberg. 

Praktikanter i Bryssel: Marie Krogius, 2022
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SFP I HELSINGFORS

VERKSAMHETSBERÄTTELSE 14.5.2022-23.5.2023

1. INLEDNING

SFP i Helsingfors följer aktivt med politiken i huvudstaden med omnejd. Via våra förtroendevalda är vi
med och påverkar helsingforssvenskarnas vardag och vi inbjuder till aktiv dialog bland annat via
uttalanden och ställningstaganden samt genom att ordna olika evenemang. Vår viktigaste uppgift är
att aktivt vara närvarande där politiska beslut fattas.

Under verksamhetsåret har det hållits riksdagsval i Finland. Helsingfors krets höll sitt mandat, men
lyckades inte öka röstetalet för att nå två mandat.

De elva lokalavdelningar som är medlemmar i SFP i Helsingfors hade år 2022 1359
personmedlemmar.

Svensk Ungdom i Helsingfors, Svenska Kvinnoförbundets Helsingforsavdelning, Svenska
Kvinnoförbundet i Sörnäs och Svenska seniorer i Finland verkar som medlemmar i kretsen. Även
specialföreningen Multicultural Finland har haft verksamhet i Helsingfors under året.

2. VERKSAMHET

2.1 Kretsmötet

Kretsmötet är SFP i Helsingfors högsta beslutande organ. Kretsmötet arrangerades den 14.5.2022 på
partikansliet på Georgsgatan i Helsingfors. Mötet var ett hybridmöte med delegater som deltog på
plats och på distans. Kretsmötet behandlade stadgeenliga ärenden samt förrättade personval.
Sittande kretsordförande Simon Granroth ställde upp för omval och valdes till kretsordförande för
perioden 2022-2023 med vice ordförandena Elina Sagne Ollikainen och Emmi Piippo.

2.2 Lokalavdelningarna

I Helsingfors fanns år 2022-2023 elva lokalavdelningar. Dessa var:

SFP i Centrum 191
SFP i Södra Helsingfors 164
SFP i Tölö 125
SFP i Sydvästra Helsingfors 156
SFP i Hoplaxnejden 134
SFP i Sydöstra Helsingfors 111
SFP i Munksnejden 100
SFP i Norra Helsingfors 98
SFP i Östra Helsingfors 96
SFP Norr om Långa bron 119

SFP i Helsingfors
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SFP i Kronoskatsgardet 60

Lokalavdelningarna är aktiva i stadsdelarna och har möjlighet att ordna diskussioner, möten och
övriga evenemang.

2.3 Kretsstyrelsen

Kretsstyrelsen väljs av kretsmötet och är SFP i Helsingfors högsta beslutsfattande organ mellan
kretsmötena.

På kretsmötet den 14.5.2022 valdes Simon Granroth (SFP i Norr om Långa bron) till ordförande och
Elina Sagne Ollikainen (SFP i Norr om Långa bron) och Emmi Piippo (SFP i Norr om Långa bron) till vice
ordförande för kretsen.

Kretsstyrelsen har under verksamhetsåret bestått av följande personer (lokalavdelningsmedlemskap
inom parentes):
Veronica Hertzberg (SFP i Östra Helsingfors), Charlie Hindsberg (SFP i Östra Helsingfors), Joakim
Horsma (SFP i Hoplaxnejden), Runa Ismark (SFP i Centrum), Gunilla Karlsson Weckman (SFP i Södra
Helsingfors), Satu Roberg (SFP i Munksnejden), Anna Granstedt (SFP i Sydvästra Helsingfors), Johan
Sundholm (SFP i Norr om Långa bron), Karin Toyoda (SFP i Tölö) och Stina Wahlsten (Svenska
kvinnoförbundet i Sörnäs)

Ersättare:
Sara von Bonsdorff (SFP i Norr om Långa bron), Benjamin Ellenberg (SFP i Munksnejden), Peter
Hackman (SFP i Tölö), Kasper Kannosto (SFP i Sydvästra Helsingfors), Niklas Rönnberg (SFP i Sydöstra
Helsingfors) och Mimi Wiik (SFP i Munksnejden).

Kretsstyrelsen har under året samlats till 10 möten.

Närvaro- och yttranderätt på kretsstyrelsens möten har stadsfullmäktigemedlemmar, Svensk Ungdom
i Helsingfors, Svenska Kvinnoförbundets Helsingforsavdelning, Svenska Kvinnoförbundet i Sörnäs samt
Svenska seniorer. Partiets vice ordförande Silja Borgarsdóttir Sandelin samt riksdagsledamot Eva
Biaudet har haft närvaro- och yttranderätt. Från Svensk Ungdom har SU i Helsingfors
verksamhetsledare Kristiane Width deltagit i mötena.

Verksamhetsledaren är sekreterare för kretsstyrelsen.

Kretsstyrelsen tillsatte en nomineringsgrupp för att utarbeta kandidatlistan för Riksdagsvalet 2023.
Gruppen bestod av kretspresidiet, kretsstyrelsemedlem Charlie Hindsberg samt fullmäktigegruppens
politiska sekreterare Tyko Hertzberg och kretsens verksamhetsledare Anna Strömberg. SU
representerades av Morris Liemola och Kristiane Width, Svenska kvinnoförbundet av Fredrika
Biström, Tara Junker, Ellinor Juth, Gunilla Karlsson Weckman och Ann-Louise Laaksonen samt Svenska
seniorer av Björn Fant.

2.4 Personal

Verksamhetsledare Anna Strömberg har från och med september 2022 blivit föräldraledig. Runa
Ismark är anställd som tillförordnad verksamhetsledare under tiden 12.9.2022-18.8.2023 medan
Strömberg är föräldraledig. Joel Sundström verkar som kampanjkoordinator för kretsen under tiden
14.3.2022-30.4.2023 och Tyko Hertzberg har från och med den 6.1.2022 varit anställd av
fullmäktigegruppen som politisk medarbetare.
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2.5 Informationsverksamhet

Kretsens informationskanaler är e-post, hemsidor och sociala medier. Kretsens webbplats finns på
adressen www.sfp.fi. Kretsen har haft följande e-postlistor: sfphelsingfors@listor.fi,
ksthelsingfors@listor.fi, hforsbeslutsfattare@listor.fi, hforsfmg@listor.fi samt lahelsingfors@listor.fi.
Verksamhetsledaren administrerar e-postlistorna. I och med det nya medlemsregistret som togs i
bruk i början av 2021 är det möjligt att via Mailjet skicka mejl direkt till våra medlemmar. Kretsen har
också övergått till kommunikationsverktyget Slack för att sköta den interna kommunikationen mellan
beslutsfattarna i staden.

Kretsen har en sida på Facebook. Via sidan marknadsför kretsen sina evenemang samt uttalanden
som våra politiker gör. Den 6 april 2023 hade 1218 följare. Kretsen upprätthåller ett konto på Twitter
den 6 april 2023 hade 624 följare och ett konto på Instagram som den 6 april 2023 hade 694 följare.

2.6 Deltagande i evenemang och möten

9.6 Infotillfälle: Puhos och Östra centrums framtid / Puhoksen ja itäkeskuksen tulevaisuus
3.6 Tackfest för kommunalvalskandidater
7.6 SFP i Munksnejden: Besök på Villa Gyllenberg
29.6 Prideprogram: Parkhäng med Svensk ungdom
30.6 Från barrikad till lag - så blir mänskliga rättigheter till, Tankesmedjan Agenda i samarbete med
kretsen
2.7 Deltagande i Helsingfors Pride parad
20.8 Multikulturell fotbollsturnering och picknick
29.9 SFP i Munksnejden: “Hur utvecklas vår stad?” med Silja arkitekt Marina Fogdell och
trafikingenjör Anton Silvo i Munkkiniemen Yhteiskoulu
2.10 Strömmingsmarknadens öppning
16-17.10 Helsingfors och Nylands kommunparlament
26.10 SFP i Munksnejden: “Disponent, VD eller dräng?” - en diskussionskväll med sakkunnig Tarja
Teräväinen och disponent Fred Packalen
3-5.11 Nylands landskapsparlament
6.11 SFP i Munksnejden: Svenska dagen-fest
6.11 SFP i Tölö: Frågesport på Mr Don
12.11 Strategidag med kretsstyrelsen
14.11 Frukostdiskussion om funktionshinderfrågor på IPI café i Berghäll
19.11 Partifullmäktigemöte
23.11 Öppet gruppmöte
16.12 Kretsstyrelsens glögg och julkonsert
11.1 Kandidatträff
15.1 SFP i Tölö: Topeliusfest
18.1 Deltagande i STOP VaKava leikki-demonstration
21.1 Kampanjkick-off med riksdagsvalskandidater
31.1 SFP i Munksnejden: Diskussionskväll på Bistro Maria med Marcus Rantala
2.2 Planeringsfrukost för lokalavdelningsordförande
5.2 Hagnäs lantmarknad
10.2 SFP i Munksnejden: valjippo vid Munkshöjdens köpcentrum
13.2 Diskussion: Finlands framgång bygger på utbildning, Tankehörnan
16.2 Fullmäktigegruppen: after work-diskussion med Björns Månsson, Emmi Piippo, Jutta Seppinen

och Kristian Wahlbeck
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21.2 After Work: Livet 50+ med Satu Roberg och Anna Hultin
25.2 Fullmäktigruppen: frukost med Silja Borgarsdóttir Sandelin, Morris Liemola och Emma Ringbom

2.3 Gemensamt årsmöte och diskussion med kandidater: SFP i Hoplaxnejden, Munsknejden, Norr om
Långa bron, Sydöstra Helsingfors, Södra Helsingfors, Östra Helsingfors
2.3 Munccaparlament - tema kultur och utbildning med Satu Roberg och Minna Lindgren (gröna)
5.3 Hagnäs lantmarknad

7.3 SFP i Centrum: paneldiskussion på Ax hotel och Hans Rosling-pjäs på Viirus

8.3 Humorkväll på Kvinnodagen på Pjazza, Anna-Maja Henriksson deltar eventuellt

9.3 Munccaparlament - tema välmående, ekonomi och miljö med Satu Roberg, Minna Lindgren

(gröna), Sari Sarkomaa (saml)

11.3 Barnkonsert med Arne Alligator

13.3 Metropoliareena i Tripla

14.3 Munccaparlament - tema äldreomsorg och eutanasi med Satu Roberg, Minna Lindgren (gröna),

Maaret Castrén (saml)

15.3 SFP i Tölö årsmöte
15.3 SFP i Munksnejden: diskussionskväll med kandidaterna Satu Roberg, Kristian Wahlbeck, Henrika

Franck och Kent Ketomäki

15.3-2.4 SFPs valstuga på Narinkens valtorg
16.3 SFP Sydvästra årsmöte: Energidiskussion - presentation av Ett kolneutralt Drumsö
17.3 SFP Norr om Långa bron ordnar kvällsfest “Bubbel i Berghäll” med kandidater
21.3 Iltasanomats valmässa i Sanomahuset
22.3 SFP i Munksnejden: Pizzakväll i Ukko-Munkki
23.3 Fullmäktige: after work-diskussion med Eva, Elina, Bertha
25.3 SFP i Munksnejden: valjippo vid Munkshöjdens köpcentrum
26.3 Fullmäktige: brunchdiskussion med Marcus, Henrika, Anna, Kalle och Oona
27.3 SFP i Norra Helsingfors årsmöte
28.3 Svenska skolsektionens träff med Helsingfors svenska lärarförening
30.3-2.4 Vårmässa i mässcentret
1.4 SFP i Munksnejden: valjippo vid Munkshöjdens köpcentrum

För kretsens riksdagsvalskandidater har det i samarbete med Svenska Bildningsförbundet ordnats
utbildningstillfällen på distans under verksamhetsåret. Det har även i partiets regi arrangerats digitala
SFP-Studion som behandlat aktuella ärenden.

2.7 Uttalanden och pressmeddelanden

Ett utdrag, men inte en komplett lista, av alla uttalanden, pressmeddelanden och insändare som har
författats under verksamhetsåret.

15.5 Kretsordförandes hälsning
25.5 Eva Biaudet fortsätter som SFP:s partifullmäktigeordförande
22.6 Pressmeddelande: SFP i Helsingfors: Gruppanförande om bokslutet 2021
16.8 Insändare: Studerande får inte användas som spelpjäser i regionalpolitiken - Emmi Piippo och
Julia Ståhle
24.8 Pressmeddelande: Kaoset med de uteblivna lönerna från Helsingfors stad: Vi behöver bättre
offentliga upphandlingar!
14.9 Pressmeddelande: Runa Ismark utsedd till verksamhetsledare för SFP i Helsingfors
29.9 Kretsordförandes hälsning
29.9 Pressmeddelande: Biaudet och Månsson värnar om akuten i Malm
6.10 Insändare: HUS-nedskärningarna är både oacceptabla och orealistiska - Simon Granroth
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10.10 Pressmeddelande: SFP i Helsingfors om stadens löneförhöjningar: Mycket välkommet!
14.10 Pressmeddelande: SFP stöder budgetförslaget i Helsingfors: En budget som satsar på våra
daghem, skolor och personalen
16.10 Kretsordförandes hälsning: Kommentarer till budgetförhandlingarna
18.10 Insändare: Vi får inte förbli åskådare till besinningslöst hat och våld - Simon Granroth, Alma
Portin, Benjamin Bergan
24.10 Insändare: Studielånet behöver ett räntetak! - Emmi Piippo
16.11 Björn Månsson: Gruppanförande om budgetförslaget 2023
23.11 Mielipidekirjoitus, HS: Alakerran ketjupolttaja savusti minut kodistani - Kalle Pusa
6.12 Kretsordförandes hälsning på självständighetsdagsdagen
8.12 Insändare: Framtidens metro måste också fungera - Kalle Pusa
13.12 Pressmeddelande: Biaudet: Jämställdheten, människorättskämparna och Helsingforsregionens
kollektivtrafik får “julklappspengar”
19.12 Gravida män skulle knappast bollas runt likt gravida kvinnor - Emmi Piippo, Julia Ståhle
30.12 Insändare: Tydliga rutiner behövs för att främja ungas välmående och hälsa - Silja Borgarsdóttir
Sandelin m.fl.
13.1 Pressmeddelande: SFP i Helsingfors nominerar kandidater
19.1 Insändare: Finland behöver mod, kunnande och handlingskraft inför de kommande åren -
Marcus Rantala
20.1 Pressmeddelande: Silja Borgarsdóttir Sandelin ställer upp i riksdagsvalet
22.1 Insändare: Hur tar vi hand om de “äldre äldre”? - Kalle Pusa
24.1 Insändare: Grundorsaken till translagens missbruksrisk hittas i diskriminerande värnpliktslag
1.2 Kretsordförandes hälsning: Kaveria ei jätetä
13.2 Pressmeddelande: SFP i Helsingfors nominerar nya kandidater inför riksdagsvalet 2023
14.2 Pressmeddelande: Granroth siktar in Helsingfors på två mandat - SFP i Helsingfors går till val med
full lista
20.2 Insändare: Viktigt att höra argument för och emot - Marcus Rantala
21.2 Pressmeddelande: Piippo välkomnar utökade möjligheter att avlägga läroavtal för närvårdare på
svenska
21.2 Insändare: Minska segregationen i skolorna utan att kasta ut barnet med badvattnet (Nora
Grotenfelt)
1.3 Gruppmotion: Stor besparingspotential i bostäders energiförbrukning
21.3 Pressmeddelande: Helsingfors grundar en Nordisk skola!
27.3 Insändare: Idén med den Nordiska skolan är en språkskola för finska elever - Björn Månsson

3. FÖRTROENDEVALDA

3.1 Europa

Nils Torvalds är medlem av Europaparlamentet. Han fick mest röster av SFP:arna i EU-valet 2019 med
46 473 röster i hela landet, 7188 i Helsingfors. Torvalds är medlem av den liberala partigruppen i
parlamentet, Renew Europe och fungerar som koordinator för mittengruppen i miljöutskottet.

3.2. Finland

Eva Biaudet är riksdagsledamot efter riksdagsvalet som förrättades den 2.4.2023. Hon fick 5195
röster.

3.3 Helsingfors

Riksdagsvalet förrättades i Finland 2.4.2023 och partiet gjorde historia genom att för första gången gå
till val med kandidater uppställda i alla valkretsar på fasta Finland. SFP behöll sina mandat i riksdagen,
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men lyckades inte få några nya mandat. SFP i Helsingfors gick till val med full kandidatlista och på
grund av att Helsingfors valkrets fick ett tilläggsmandat, innebar det 23 kandidater. SFP i Helsingfors
fick totalt 19 679 röster, vilket utgör 5,1 % av andelen röster i Helsingfors och gick bakåt 0,2 % jämfört
med riksdagsvalet 2019. SFP i Helsingfors har fortsättningsvis ett mandat i riksdagen. För att nå två
mandat skulle ha krävts uppskattningsvis cirka 28 000 röster.

3.3.1 Stadsfullmäktige

SFP i Helsingfors fullmäktigegrupp består av följande: Eva Biaudet, Marcus Rantala, Björn Månsson,
Silja Borgarsdóttir Sandelin och Nora Grotenfelt med ersättare Petrus Pennanen, Byoma Tamrakar,
Ahmed Hassan, Nils Torvalds och Laura Finne-Elonen.

Björn Månsson har fungerat som gruppordförande och Silja Borgarsdóttir Sandelin som vice
ordförande.

Marcus Rantala är medlem av stadsstyrelsen och Silja Borgarsdóttir Sandelin är suppleant. I
stadsstyrelsens näringslivssektion är Marcus Rantala medlem med Silja Borgarsdóttir Sandelin som
suppleant. I stadsstyrelsens sektion för reform av social- och hälsovården samt räddningsväsendet,
även kallad sotepe-gruppen, representerar Marcus Rantala. Björn Månsson har, i rollen som
ordförande för Nationalspråksnämnden, närvaro- och yttranderätt då stadsstyrelsen behandlar
sotepe-ärenden.

Stadsfullmäktigegruppen har i regel sammankommit till möte i samband med stadsfullmäktiges möte.
Utöver fullmäktigegruppen samlas även den så kallade Lilla gruppen varje måndag före
stadsstyrelsens möte. Förutom stadsstyrelserepresentanten med suppleant har fullmäktigegruppens
ordförande, vice ordförande, kretsordförande samt fullmäktigegruppens politiska medarbetare
deltagit i mötena.

Närvaro- och yttranderätt vid stadsfullmäktigegruppens möten har, förutom fullmäktigeledamöterna
och suppleanterna, kretsstyrelsens presidium, Svensk Ungdom i Helsingfors, Svenska kvinnoförbundet
i Sörnäs, Svenska kvinnoförbundets Helsingforsavdelning och Svenska seniorer.
För fullmäktigegruppen har Tyko Hertzberg varit anställd som politisk medarbetare från och med
6.1.2022.

3.3.2 Stadsstyrelsen, nämnder, sektioner, direktioner och andra organ

SFP i Helsingfors är representerat i ett flertal nämnder och andra organ i staden.
Från och med den 1.8.2021-

Uppdrag Ordinarie Ersättare

Fostrans- och utbildningsnämnden Nora Grotenfelt Kristian Wahlbeck

Ordförande för svenska skolsektionen Nora Grotenfelt Kristian Wahlbeck

Medlem i svenska skolsektionen Runa Ismark Ted Urho

Medlem i svenska skolsektionen Anna Högström Morris Liemola

Social- och hälsovårdsnämnden Eva Biaudet Björn Månsson

Stadsmiljönämnden Silja Borgarsdóttir Sandelin Simon Granroth

Revisionsnämnden Petrus Pennanen Antonia Bäckman
/Bertha Simojoki

Kultursektionen Henrika Zilliacus-Tikkanen Kasper Kannosto

Ungdomssektionen Emmi Piippo Nicolas Sjöberg
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Jämlikhets- och jämställdhetsdelegationen Nils Torvalds Byoma Tamrakar
Ordförande för Nationalspråksnämnden
(kallades tvåspråkighetskommittén innan 1.1.2023)

Björn Månsson Emma Ringbom

Medlem i Nationalspråksnämnden Anna Granstedt Joakim Horsma

Oulunkylän säätiö Cecilia Ehrnrooth

Palmias styrelse Ahmed Hassan

Vuosaaren urheilutalo Oscar Byman
Stadsteaterns styrelse Marcus Rantala

Centralvalnämnden Klas Weckman

5.3.3 Samkommunala samt övriga organ

Björn Månsson är medlem i samkommunen Helsingforsregionens trafiks (HRT) styrelse.

Anna Korkman är medlem av Helsingforsregionens miljös (HRM) styrelse med Alex Seitsamo som
suppleant. Alex Seitsamo är även suppleant i Pääkaupunkiseudun Vesi Oy.

Elina Sagne-Ollikainen är suppleant i Kårkullas fullmäktige.

Nora Grotenfelt är styrelsemedlem i Yrkesinstitutet Prakticum (Svenska Framtidsskolan i
Helsingforsregionen Ab).
Ordförande för Sydkustens landskapsförbunds styrelse under perioden har varit Silja Borgarsdóttir
Sandelin. På Sydkustens förbundsmöte den 29.4.2021 valdes Niklas Rönnberg med Karin Palmén som
ersättare för perioden 2021-2023. På förbundsmötet 25.4.2022 valdes Stina Wahlsten in i styrelsen
för perioden 2022-2024 och Silja Borgarsdóttir Sandelin fick fortsatt mandat som ordförande.

Björn Månsson och Cecilia Ehrnrooth är Folktingsledamöter. Under sessionen den 24.8.2021 valdes
Freja Pontan till medlem i Folktingets styrelse med Peter Hackman som personlig ersättare. Pia
Öhman är medlem i Folktingets utbildningsutskott med Niklas Rönnberg som ersättare och Kristiina
Michelsson är medlem i arbetsutskottet samt ordförande för Folktingets kultur- och medieutskott
med Ted Urho som ersättare.

I Nylands förbunds landskapsfullmäktige sitter Eva Biaudet och Björn Månsson med Marcus Rantala
och Nora Grotenfelt som suppleanter.

Kommunförbundets högsta beslutande organ kallas förbundsdelegationen och den väljs genom
medlemsröstning vart fjärde år och skedde senast i slutet av år 2021. Förbundsdelegationen utser
styrelsen och godkänner förbundets budget och bokslut. Ordinarie medlem från SFP i Helsingfors är
Björn Månsson och ersättare är Eva Biaudet.

Kommunförbundets svenska delegation är ett politiskt tillsatt organ som leds av en riksdagsledamot.
Delegationen tillsattes av Kommunförbundets fullmäktige i februari 2022 och har en mandatperiod
på fyra år. Ordinarie medlemmar är Björn Månsson och Runa Ismark samt personliga ersättare Karin
Palmén och Joakim Horsma.

3.4 Svenska folkpartiet i Finland r.p.

3.4.1 Partistyrelsen

På partidagen i Åbo 21-22.5.2022 omvaldes Silja Borgarsdóttir Sandelin från Helsingfors till partiets
vice ordförande för mandatperioden 2022-2023. I partistyrelsen representeras SFP i Helsingfors
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förutom av Silja Borgarsdóttir Sandelin även av kretsordförande Simon Granroth och partifullmäktiges
ordförande Eva Biaudet samt Camilla Mäkinen.

3.4.2 Partifullmäktige

Partifullmäktige består av 46 ledamöter. Av dessa är följande från Helsingfors:

Ordförande, vald för perioden 2022-2023:
Eva Biaudet

Valda för perioden 2021-2023:

Emma Ringbom, ersättare: Christina Fraser
Joakim Horsma, ersättare: Runa Ismark
Niklas Rönnberg, ersättare Karin Toyoda

Valda för perioden 2022-2024:

Eva Biaudet, ersättare: Kasper Kannosto
Ahmed Hassan, ersättare: Johanna Mantere
Anna Granstedt, ersättare: Christer Antell

3.4.3 Partiets utskott

SFP i Helsingfors har under året varit representerade i partiets utskott enligt följande:

Arbetsmarknadspolitiska utskottet
Representation saknas

Finanspolitiska utskottet
Eva Liljeblom
Ann-Louise Laaksonen
Silja Borgarsdóttir Sandelin
Fredrik Guseff (sekr.)

Organisationsutskottet
Ira Grandén
Björn Fant

Kommissionen för utmärkelser
Björn Fant
Annica Tallqvist (sekr.)

Internationella och EU-utskottet
Sara von Bonsdorff
Laura Fagerlund
Lena Höglund
Kasper Kannosto
Ville Kohvakka
Anna Jungner-Nordgren
Karin Toyoda
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Sakkunnigmedlemmar:
Eva Biaudet (Riksdagens utrikesutskott och stora utskott)
Nils Torvalds (MEP)
Björn Bonsdorff (Liberal Praktik)
Astrid Thors (LI vice ordförande)
Ellinor Juth (IU ordförande)

Utbildningspolitiska delegationen
Michael von Boguslawski
Gunilla Karlsson Weckman
Satu Roberg
Tove Ørsted
Crista Grönroos (sekr.)

Integrationspolitiska utskottet
Byoma Tamrakar

Socialpolitiska utskottet
Gunvor Brettschneider
Johan Sundholm

Stadspolitiska utskottet

Emmi Piippo, ordförande
Victor Dahlberg
Kasper Kannosto
Satu Roberg
Joel Sundström
Runa Ismark (sekr.)
Jämställdhetsutskottet
Anna Jungner-Nordgren
Björn Bonsdorff

Miljöutskottet
Kristiina Michelsson
Crista Grönroos (sekr.)

4. EKONOMI

Kretsens ekonomiska verksamhetsresultat framgår ur resultat- och balansräkningen i bokslutet.

Till lokalavdelningarna har utbetalats ett bidrag om 1 euro per personmedlem. Därtill stöds
lokalavdelningarnas verksamhet i och med att kretsen står för tidningsannonser och bankkostnader,
ifall lokalavdelningen innehar konto i Aktia Abp. Kretsen har även bekostat tillställningar arrangerade
av lokalavdelningar och medlemsföreningar.

Förtroendevalda i staden och samkommunerna har betalat ett förtroendemanna-arvode om 20 % av
mötesarvodet till kretsen.
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Svenska folkpartiet i Nyland

Årsberättelse 2022-2023

SFP i Nyland
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1. ALLMÄNT OCH VERKSAMHET I NYLAND

På kretsmötet 2022, som ordnades i Kyrkslätt den 21 april 2022, återvaldes Hanna Lönnfors från
Borgå till kretsordförande. Till vice ordförande valdes Nina af Hällström från Esbo och Stephan Horn
från Hangö.

Partidagen 2022 ordnades i Åbo. Anna-Maja Henriksson omvaldes till ordförande för Svenska
folkpartiet. Partidagen återvalde även Sandra Bergqvist, Silja Borgarsdóttir Sandelin och Henrik
Wickström som vice ordförande för SFP.

Verksamhetsåret har präglats av riksdagsvalet, som ägde rum den 2.4.2023. Kretsen nominerade de
första kandidaterna på kretsmötet i Kyrkslätt i april 2022 och gav fullmakt åt kretsstyrelsen att
nominera resten av kandidaterna. Sammanlagt nominerade SFP i Nyland 37 stycken kandidater,
alltså full lista, i riksdagsvalet. SFP i Nyland fick totalt 48 959 röster, vilket motsvarar 8,7% av avlagda
röster i Nylands valkrets. Anders Adlercreutz från Kyrkslätt återvaldes med 9442 röster till riksdagen,
medan Henrik Wickström från Ingå och Otto Andersson från Lovisa valdes in som nya
riksdagsledamöter med 7306 respektive 4936 röster. SFP i Nyland backade med 0,4 procentenheter
jämfört med riksdagsvalet 2019 men lyckades behålla tre mandat. Nationellt lyckades SFP behålla
sina nio mandat och erhöll ett väljarstöd på 4,3%.

SFP har i samarbete med Svenska Bildningsförbundet ordnat en mängd utbildningar med
målsättningen att stödja i hur man bygger upp en kampanj, i media och debatt samt i politiskt innehåll.
Lokalavdelningar och kommunorganisationer har aktivt ordnat kampanjtillfällen, och dessutom har
SFP i Nyland också ordnat egna kampanjtillfällen, som t.ex. paneldebatter, kampanjer utanför tåg-
och metrostationer, och kampanj utanför köpcentrum.

Under verksamhetsåret har kretskansliet träffat flera SFP-grupper i de nyländska kommunerna. Målet
med träffarna är att stärka kontakten till fullmäktigegrupperna och erbjuda dem hjälp och stöd i det
viktiga arbete de gör i sina kommuner. Inför träffarna har fullmäktigegruppsmedlemmarna fått besvara
ett anonymt frågeformulär. SFP i Nyland har dessutom ordnat och deltagit i olika evenemang under
verksamhetsåret - ofta i samarbete med Svenska bildningsförbundet. Bland annat har det ordnats en
konferenser för valkoordinatorer och ordföranden, en Kommunparlament-kryssning till Stockholm, ett
seminarium med temat Framtidens kommun, och ett finskspråkigt evenemang i Esbo.

SFP har invalda i tre av de fyra nyländska välfärdsområdena: Västra Nylands välfärdsområde, Östra
Nylands välfärdsområde, Vanda och Kervo välfärdsområde. I samtliga välfärdsområden
sammanträdde fullmäktige första gången i mars 2022. På det första mötet valdes representanter till
styrelsen och nämnder och en första version av förvaltningsstadgan godkändes. Under året valdes
välfärdsområdesdirektörer, beslöts om organisationsmodeller, strategier och förvaltningsstadgan
uppdaterades i samtliga välfärdsområden i några repriser. Verksamheten i de olika välfärdsområdena
utvecklades i olika takt, t.ex. nämndarbetet i Västra Nylands välfärdsområde kom igång i slutet av året
2022, medan man i Vanda och Kervo var snabbt igång med alla nämnder. I Östra Nylands
välfärdsområde tog det också tid för alla nämnder att komma igång.

SFP:s fullmäktigegrupper i de tre välfärdsområdena har sammanträtt regelbundet till gruppmöten inför
fullmäktigemöten och vid behov oftare för att diskutera aktuella ärenden som behandlats i
välfärdsområdena. Grupperna har också ordnat aftonskolor för att behandla välfärdsområdets strategi
som var ett av de största ärendena under 2022 i alla välfärdsområden och som lägger grunden för hur
verksamheten ska utvecklas i områdena. Alla grupper har också ordnat ett antal infoträffar för
invånarna i de olika välfärdsområdena, som har annonserats i lokala tidningar. Fullmäktigegruppen i
Östra Nylands välfärdsområde gav även ut en tidning i februari 2023, som förmedlades som en bilaga
i Östnylands storspridning.
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Kretsens informationskanaler har främst varit nyhetsbrevet Koltrasten som utkommer i snitt en gång
per månad till alla medlemmar i SFP i Nylands lokalavdelningar som har en e-post i medlemsregistret.
Kretsen har även en Facebook-sida och ett Instagram-konto.

Ett plock ur evenemangskalendern:
21.4.2022 Kretsmöte, Kyrkslätt
2.5.2022 Riksdagsledamot Anders Adlercreutz regiondag, Raseborg
5.5.2022 Informationstillfälle: SFP:s grupp i Västra Nylands välfärdsområde, Esbo
11.5.2022 Riksdagsledamot Veronica Rehn-Kivi regiondag, Borgå
20-22.4.2022 Partidag, Åbo
23.5.2022 Minister Thomas Blomqvist regiondag, västra Nyland
24.5.2022 Valkoordinator- och ordförandekonferens
30.5.2022 Minister Thomas Blomqvist regiondag, Lovisanejden
1.6.2022 Informationstillfälle: SFP:s grupp i Västra Nylands välfärdsområde, Hangö
12.6.2022 SFP i Nyland deltog i Sång- och musikfesten, Helsingfors
2.7.2022 SFP i Nyland deltog i Helsingfors Pride
11-15.7.2022 Suomi Areena, Björneborg
23.8.2022 Riksdagsgruppens sommarmöte, träff med allmänheten i Borgå
13.9.2022 Punktinsats i Esbo
16-18.9.2022 Kommunparlament, arrangerades i samarbete med SFP i Helsingfors och Svenska

Bildningsförbundet
21.9.2022 Diskussionskväll om den nya bygg- och markanvändningslagen, Helsingfors
3.10.2022 Minister Thomas Blomqvist regiondag, Lojo och Vichtis
4.10.2022 Minister Thomas Blomqvist och Anna-Maja Henriksson besök till Ekenäs
13.10.2022 Träff med SFP-aktiva i Nordnyland, Träskända
24.10.2022 Fullmäktigerunda: Vanda fullmäktigegrupp
29.10.2022 SFP i Nylands höstseminarium: Framtidens kommun
1.11.2022 Europaparlamentariker Nils Torvalds, kaffestund i Lovisa
1.11.2022 Europaparlamentariker Nils Torvalds, Energi-AW i Esbo
8.11.2022 Punktinsats i Östra Nyland
11-12.11.2022 SFP:s fullmäktigegrupp i Västra Nylands välfärdsområde, Superhelg
14.11.2022 Fullmäktigerunda: Esbo fullmäktigegrupp
15.11.2022 Informationstillfälle: SFP:s grupp i Vanda och Kervo välfärdsområde
16.11.2022 Punktinsats i Hangö
21.11.2022 Riksdagsledamot Anders Adlercreutz regiondag, Esbo och Grankulla
21.11.2022 Minister Thomas Blomqvist regiondag, Borgå och Sibbo
21.11.2022 Informationstillfälle: SFP:s grupp i Vanda-Kervo välfärdsområde, Kervo
29.11.2022 Glöggträff, SFP:s grupp i Östra Nylands välfärdsområde, Sibbo
30.11.2022 Glöggträff, SFP:s grupp i Östra Nylands välfärdsområde, Lappträsk
30.11.2022 Informationstillfälle om riksdagsval: SFP i Nylands valkoordinatorer och ordföranden,

(digitalt)
8.12.2022 Glöggträff, SFP:s grupp i Östra Nylands välfärdsområde, Borgå
15.12.2022 Glöggträff, SFP:s grupp i Östra Nylands välfärdsområde, Lovisa
15.12.2022 Informationstillfälle: SFP:s grupp i Västra Nylands välfärdsområde, Karis
9.1.2023 Punktinsats i Sibbo
10.1.2023 SFP:s satsning i Vanda: kommunikation och samarbete
13.1.2023 SFP i Nylands kandidat kick-off inför riksdagsvalet, Helsingfors
18.1.2023 Valkoordinator och ordförandekonferens, sociala medier och trygga valkampanjer
20-22.1.2023 Superhelg
23.1.2023 Minister Thomas Blomqvist regiondag, Hangö och Raseborg
29.1.2023 Fullmäktigerunda: Sjundeå fullmäktigegrupp
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30.1.2023 Riksdagsledamot Anders Adlercreutz regiondag Lappträsk, Borgå och Sibbo
10-12.2.2023 Superhelg
14.2.2023 Minister Thomas Blomqvist och riksdagsledamot Anders Adlercreutz besöker

Sjundeå
14.3.2023 SFP i Nyland deltar i MetropoliAreena i Tripa, Helsingfors
15.3.2023 Partiordförande Anna-Maja Henriksson besöker Esbo
10-12.3.2023 Superhelg
17.3.2023 Riksdagskampanj i Esbo
22.3.2023 Morgonkampanj i Esbo
22.3.2023 Miksi RKP? - Finskspråkigt valevenemang i Esbo
23.3.2023 Morgonkampanj i Esbo
23.3.2023 Why Politics? - Engelskspråkigt valevenemang i samarbete med Centern i Esbo
24.3.2023 Riksdagskampanj i Esbo
26.3.2023 Riksdagskampanj i Esbo
27.3.2023 Morgonkampanj i Esbo
28.3.2023 Morgonkampanj i Vanda och Karis
28.3.2023 Partiordförande Anna-Maja Henriksson besöker Sibbo
29.3.2023 Partiordförande Anna-Maja Henriksson besöker Grankulla och Esbo
30.3-2.4.2023 SFP i Nyland deltar på Vårmässan i Helsingfors
31.3.2023 Morgonkampanj i Kyrkslätt och Esbo
17.4.2023 Fullmäktigerunda: Hangö fullmäktigegrupp
22.4.2023 Svenska riksdagsgruppens ordförande Anders Adlercreutz besöker Karis och

Ekenäs, riksdagsledamot Henrik Wickström besöker Karis, Ekenäs och Hangö
23.4.2023 Fullmäktigerunda: Ingå fullmäktigegrupp
24.4.2023 Fullmäktigerunda: Borgå fullmäktigegrupp
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2. FÖRVALTNINGEN

Kretsstyrelsemöten 2022/2023

4.5.2022 Konstituerande kretsstyrelsemöte, Grankulla/digitalt
9.6.2022 Kretsstyrelsemöte, digitalt
6.9.2022 Kretsstyrelsemöte och kretsstyrelsens strategimöte, Tusby
12.10.2022 Kretsstyrelsemöte, Ingå
9.11.2022 Kretsstyrelsemöte, digitalt
5.12.2022 Kretsstyrelsemöte och kretsstyrelsens julglögg, Helsingfors
18-19.12.2022 Kretsstyrelsemöte, e-postmöte
17.1.2023 Kretsstyrelsemöte, e-postmöte
1-2.2.2023 Kretsstyrelsemöte, e-postmöte
8-9.2.2023 Kretsstyrelsemöte, e-postmöte
14-15.2.2023 Kretsstyrelsemöte, e-postmöte
15.3.2023 Kretsstyrelsemöte, Grankulla
11-12.4.2023 Kretsstyrelsemöte, e-postmöte
19.4.2023 Kretsstyrelsemöte, Borgå

Närvarolista SFP i Nyland - Kretsstyrelsen 2022/2023

4.5 9.6 6.9 12.10 9.11 5.12 18-1
9.
12

17.1 1-2.
2

8-9.2 14-
15.2

15.3 11-
12.4

19.4 10.5

Hanna
Lönnfors,
ordf. (Borgå)

X X X X X X X X X X X X X X X

Nina af
Hällström,
viceordf.
(Esbo)

- X X X - - X X X X X X X - X

Stephan Horn,
viceordf.
(Hangö)

X X X X X - X X X X X - X - X

Jenny Mäkinen
(Kyrkslätt)

X - - X X - - X X X X - X X X

ers. Kaj
Sjöblom
(Kyrkslätt)

- X X - - - - - - - - X - - -

Håkan
Sandell
(Vanda)

X X - X X X X X X X X X X X X

ers. Carola
Bäckström
(Vanda)

- - X - - X - - - - - - - - -

Christoffer
Lindqvist
(Grankulla)

- X X X X X X X X X X X X X X

ers. Anna Lena
Karlsson-Finne
(Grankulla)

X - - - - - - - - - - - - - -

Leif Wirtanen
(Lojo)

X X X - X X X X - X - X - X X
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ers. Stefan
Svanfeldt
(Sjundeå)

- - - - - - - - - - - - - - -

Pia Franzén
(Raseborg)

X X X - - - X X X X X X X – X

ers. Kaj
Karlstedt (Ingå)

- - - X X - - - - - - - - - -

Ville Berglund
(Raseborg)

X X - - X - - - X X X - - - X

ers. Rasmus
Grönroos
(Raseborg)

- - - - - - - - - - - - - - -

Göran Wallén
(Lappträsk)

X X X X X X X X X - - X X X X

ers. Sten
Lindgren
(Mörskom)

- - - - - - - - - - - - - - -

Kicka Lindroos
(Sibbo)

X - X X X X - X X X X - X X X

ers. Hans-Eric
Christiansson
(Sibbo)

- X X - - - - - - - - - - - -

Kristina
Lindfors
(Lovisa)

X X X X X X X X X X - X X X X

ers. Benita
Ekebom-Jönsa
s (Lovisa)

- - - - - - - - - - - - - - -

Heidi Seppälä
(Vichtis)

X X - X X - - - X X X - X - X

ers. Anna
Moberg-Jokine
n (Hyvinge) *

- - - - - - - - - - - - - - -

Pia Furu
(SKvF)

X X X X X - X - - X X - X X X

ers. Tonya
Aurto (SKvF)

- - - - - - - - - - - X - - -

Sebastian
Tolvanen (SU)

X X X - - X - X - X - X X - -

ers. Julia
Ståhle (SU)

- - - X - - - - - - - - - - -

Brita Pawli
(SSN)

X - X X X - - X X X X X X X -

ers. Kerstin
Ilander (SSN)

- - - - - - - - - - - - - - -

* Anna Moberg-Jokinen har deltagit i kretsstyrelsemöte 4.5, 9.6 och 9.11 i rollen som partifullmäktigemedlem

Riksdagsledamöter och partifullmäktigeledamöter har i mån av möjlighet deltagit i mötena. Även
Svensk Ungdoms och Svenska kvinnoförbundets tjänstemän samt riksdagsassistenterna har inbjudits
till mötena.
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Kretsstyrelses ansvarsområden och utskott
Kretsens presidium har fungerat som beredningsorgan.

Kretsens revisorer
Kretsmötet valde till ordinarie revisor väljs Ernst & Young Ab, revisionssamfund med Anders Svennas
CGR som huvudansvarig revisor, samt till ersättare väljs Ernst & Young Ab, revisionssamfund.

Kretskansliet och kretsens tjänstemän
Laura Fagerlund har fungerat som kretsens verksamhetsledare under verksamhetsåret. Anni Dahlén
har under verksamhetsåret fungerat som koordinator för välfärdsområdena i Nyland. Matilda
Holmström anställdes som verksamhetskoordinator fr.o.m. den 9.5.2022. Kampanjkoordinator Victoria
Åkermarck avslutade sin tjänst den 31.12.2022. Annika Kuoppamäki anställdes som
kampanjkoordinator för SFP i Nyland för tiden 30.1.2023-14.4.2023.

Verksamhetsledaren är ansvarig för kretsstyrelsen, verksamheten och val i kretsen. Till
verksamhetsledarens ansvar hör även kretsens ekonomi och samkommunala förhandlingar.
Verksamhetskoordinatorn sköter praktiska ärenden och ansvarar för att t.ex. uppdatera e-postlistor,
medlemsregister, nyhetsbrevet Koltrasten, mötesarrangemang och arrangemang kring evenemang så
som kryssningar och seminarier. Kampanjkoordinatorn sköter uppgifter gällande val och
kampanjplanering. Dessutom hjälper kampanjkoordinatorn verksamhetsledaren och -koordinatorn
med praktiska uppgifter utöver uppgifter relaterade till val. Koordinatorn för välfärdsområdena i Nyland
koordinerar och stödjer SFP-gruppernas arbete i Västra Nylands, Vanda-Kervos och Östra Nylands
välfärdsområden. Koordinatorn fungerar som sekreterare på gruppmöten och planerar och ordnar
evenemang i samarbete med fullmäktigegrupperna. Koordinatorn följer också beslutsfattandet i
Mellersta Nylands välfärdsområde och rapporterar till partikansliet om aktuella saker i
välfärdsområdena.

Bokföringsbyrån Accountor har skött ekonomihanteringen. Personalen vid centralkansliet har även
hjälpt till med kansliuppgifter. Den nyländska kretsen har kansli i samband med partiets centralkansli
beläget på Georgsgatan 27 i Helsingfors.

KRETSMÖTEN
Ordinarie kretsmötet arrangerades i Kyrkslätt den 21 april 2022. Närvarande var 72 befullmäktigade
ombud. SFP i Nylands kretsordförande Hanna Lönnfors hälsade kretsmötet välkomna. Kyrkslätts
kommundirektör Tarmo Aarnio gav hälsning till kretsmötet på stadens vägnar. Partiordförande och
justitieminister Anna-Maja Henriksson och Svenska riksdagsgruppens ordförande,
kommunfullmäktigeordförande i Kyrkslätt, riksdagsledamot Anders Adlercreutz framförde varsin
videohälsning. Hanna Lönnfors återvaldes till kretsordförande under mötet.

KRETSSTYRELSENS VERKSAMHET
Kretsstyrelsen har sammankommit till 14 ordinarie möten, av vilka två ordnats på den digitala
plattformen Zoom, sex ordnats som epost-möte och sex ordnats fysiskt: i Tusby, Ingå, Helsingfors,
Borgå och två möten i Grankulla. Kretsstyrelsemötena har under verksamhetsåret besökts av:

Andreas Elfving, politisk sekreterare på Svenska folkpartiet
Christoffer Hällfors, politik- och dataanalytiker på Svenska folkpartiet
Sandra Bergqvist, riksdagsledamot
Crista Grönroos, politiskt sakkunnig på Svenska folkpartiet

FULLMÄKTIGEGRUPP I VÄSTRA NYLANDS VÄLFÄRDSOMRÅDE
Fullmäktigegruppen har sammanträtt för gruppmöte 13 gånger. Yttrande och närvarorätt under
gruppmötena har även de fem första ersättarna i fullmäktige, representanter för kommuner utan
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SFP-representanter i fullmäktige samt representanter från förbunden Svenska Kvinnoförbundet,
Svenska Seniorer och Svensk Ungdom. Sammanträdena har skett på distans med hjälp av den
digitala plattformen Zoom. Gruppen har sammankallats till aftonskola två gånger.

FULLMÄKTIGEGRUPP I VANDA OCH KERVO VÄLFÄRDSOMRÅDE
Fullmäktigegruppen har sammanträtt för gruppmöte 13 gånger. Yttrande och närvarorätt under
gruppmötena SFP:s ordinarie medlemmar i välfärdsområdets nämnder, samt representanter från
förbunden Svenska Kvinnoförbundet, Svenska Seniorer och Svensk Ungdom.Sammanträdena har i
huvudsak skett på distans med hjälp av den digitala plattformen Zoom. En handfull sammanträden
har varit med enbart fysisk närvaro. Gruppen har sammankallats till aftonskola två gånger. Gruppen i
sin helhet deltog i Nylands och Helsingfors kretsars gemensamma kommunparlament.

FULLMÄKTIGEGRUPP I ÖSTRA NYLANDS VÄLFÄRDSOMRÅDE
Fullmäktigegruppen har sammanträtt för gruppmöte 17 gånger. Yttrande och närvarorätt under
gruppmötena har även de fem första ersättarna i fullmäktige och representanter för kommuner utan
SFP-representanter i fullmäktige. Sammanträdena har i huvudsak skett på distans med hjälp av den
digitala plattformen Zoom. En handfull sammanträden har hållits som hybridmöten. Gruppen har
sammankallats till aftonskola två gånger.
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3. NYLÄNDSKA MEDLEMMAR I BESLUTANDE ORGAN

Partistyrelsen
Partiets vice ordförande Henrik Wickström, Ingå
Kretsordförande Hanna Lönnfors, Borgå
Svenska riksdagsgruppens ordförande Anders Adlercreutz, Kyrkslätt
Svensk Ungdoms ordförande Frida Sigfrids, Borgå (fram till 22.5.2022).
Svensk Ungdoms ordförande Julia Ståhle, Esbo (från och med 22.5.2022).
Svenska Kvinnoförbundets ordförande Anita Westerholm, Raseborg

Närvaro och yttranderätt:
Minister Thomas Blomqvist, Raseborg
Svensk Ungdoms ordförande Julia Ståhle, Esbo (8.5-22.5.2022)

Partifullmäktige

2021-2023
Ordinarie Ersättare
Anna Moberg-Jokinen, Hyvinge Heidi Seppälä, Vichtis
Sebastian Ekblom, Borgå Alexandr Foy, Borgå
Kristian Rehnström, Vanda Tiina Kujala, Esbo
Maj-Britt Malmén, Raseborg Anders Walls, Raseborg
Anna Aintila, Kyrkslätt Jessica Lerche, Grankulla

2022-2024
Anne Ahlefelt, Esbo Carola Bäckström, Vanda
Johan Berglund, Raseborg Pia Franzén, Raseborg
Heidi Himmanen, Lojo Jari Alopaeus, Sjundeå
Göran Wallén, Lappträsk Sharie Sveholm, Lovisa
Clara Lindqvist, Sibbo Stefan Sandström, Sibbo

Arbetsmarknadspolitiska utskottet 2022-2023
Elin Blomqvist-Valtonen, Borgå, ordf.
Kerstin Tarna, Kervo
Carola Bäckström, Vanda

Integrationspolitiska utskottet 2022–2023
Anatoly Lvov, Vanda
Jessica Lerche, Grankulla
Solveig Halonen, Vanda
Berndt Gottberg, Sjundeå
Merja Tarkiainen, Kyrkslätt

Internationella utskottet och EU utskottet 2022–2023
Nicholas Kujala, Esbo
Minna Österholm, Lappträsk

Jämställdhetsutskottet 2022–2023
Werner Orre, Raseborg
Carola Bäckström, Vanda
Solveig Halonen, Vanda
Merja Tarkiainen, Kyrkslätt
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Pia-Lisa Sundell, Grankulla

Miljöutskottet 2022–2023
Anders Adlercreutz, Kyrkslätt, ordf.
Anders Portin
Christoph Gareis, Kyrkslätt
Linda Sederholm, Esbo
Jenny Fredrikson, Esbo
Bengt de Paulis, Kyrkslätt

Organisationsutskottet 2022–2023
Håkan Sandell, Vanda
Julia Ståhle, Esbo

Socialpolitiska utskottet 2022–2023
Veronica Rehn-Kivi, Grankulla, ordf.
Pia-Lisa Sundell, Grankulla
Julia Ståhle, Esbo
Kaj Sjöblom, Kyrkslätt
Janina Rönnberg, Lojo

Utbildningspolitiska utskottet 2022–2023
Bella Alén, Raseborg, ordf.
Lena Johansson, Raseborg
Anne Ahlefelt, Esbo
Maria Forss, Kyrkslätt
Ann-Britt Romar, Kyrkslätt

Stadspolitiska utskottet 2022–2023
Anne Ahlefelt, Esbo
Fred Granberg, Esbo
Jessica Lerche, Grankulla

Arbetsgrupp för framtagandet av SFP:s energipolitiska program
Heidi Himmanen, Lojo, ordf.
Anders Portin, Esbo
Kristian Rehnström, Vanda
Tage Fredriksson, Lovisa
Linda Sederholm, Esbo

Kommissionen för utmärkelser
Nina Björkman-Nystén, Lovisa

Svenska kulturfonden, delegationen
Frida Sigfrids, Borgå, viceordf.

Svenska kulturfonden, styrelsen
Mikaela Nylander, Borgå, ordf.
Tony Björk, Kyrkslätt
Christel Liljeström, Sibbo
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REPRESENTANTER I RIKSDAGEN

2019–2023
Anders Adlercreutz, Kyrkslätt
Thomas Blomqvist, Raseborg
Veronica Rehn-Kivi, Grankulla

2023-2027
Anders Adlercreutz, Kyrkslätt
Henrik Wickström, Ingå
Otto Andersson, Lovisa

REPRESENTATION I VÄLFÄRDSOMRÅDENA

Västra Nyland

2022–2025

Fullmäktige
Henrik Wickström, Ingå, gruppordförande
Veronica Rehn-Kivi, Grankulla
Karin Cederlöf, Esbo
Anita Westerholm, Raseborg
Nina af Hällström, Esbo
Eva-Lena Gästrin, Esbo
Torbjörn Ekholm, Hangö
Johan Lassus, Esbo
Anna Aintila, Kyrkslätt
Karl von Smitten, Raseborg
Ralf Backman, Raseborg
Peter Braskén, Raseborg

Välfärdsområdesvalnämnden
Tiina Kujala, Esbo

Revisionsnämnden
Eva-Lena Gästrin, Esbo, vice ordförande Tove Hertzberg, Esbo
Ulf Kjerin, Kyrkslätt Gustav Båsk, Esbo

Välfärdsområdesstyrelsen
Henrik Wickström, Ingå, II vice ordförande Torbjörn Ekholm, Hangö
Veronica Rehn-Kivi, Grankulla Karin Cederlöf, Esbo
Johan Lassus, Esbo Ralf Backman, Raseborg

Välfärdsområdesstyrelsens sektionen för individärenden
Heidi Seppälä, Vichtis Yvonne Carlberg, Raseborg

Nationalspråksnämnden
Nina af Hällström, Esbo, ordförande Anne Ahlefelt, Esbo
Anita Westerholm, Raseborg Heidi Seppälä, Vichtis
Peter Braskén, Raseborg Fredrik Waselius, Grankulla
Ralf Backman, Raseborg Tony Björk, Kyrkslätt
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Nämnden för tjänster och resurser
Anna Aintila, Kyrkslätt Merja Laaksonen, Sjundeå
Torbjörn Ekholm, Hangö Anders Walls, Raseborg

Framtids- och utvecklingsnämnden
Heidi Himmanen, Lojo Eva-Lena Gästrin, Esbo
Karl von Smitten, Raseborg Peter Braskén, Raseborg

Beredskap- och säkerhetsnämnden
Merja Laaksonen, Sjundeå Lilian Sjöberg, Raseborg

Äldrerådet
Kaj Sjöblom, 2:a vice ordf., Kyrkslätt ersättare Gudrun Lahtinen, Lojo
Ethel Björklöf, Ingå ersättare Isa Forsbäck, Raseborg
Gustav Båsk, Esbo
Torolf Hedlund, Grankulla
Frank Lindholm, Raseborg

Rådet för personer med funktionshinder
Rosita Ahlgren, 2:a vice ordf., Ingå ersättare Monica Tallberg, Grankulla
Hanna Bäckström, Esbo ersättare Siv Allenius, Raseborg
Marika Törnqvist-Björklund, Raseborg

Vanda och Kervo

2022–2025

Fullmäktige
Patrik Karlsson, Vanda, gruppordförande
Hanna Holmberg-Soto, Vanda

Välfärdsområdesvalnämnden
Mona Lanaeus, Vanda, 4:e ersättare

Revisionsnämnden
Jan-Peter Sjöroos, Kervo Jan-Erik Eklöf, Vanda

Nationalspråksnämnden
Patrik Karlsson, Vanda, ordförande Ulf Dahlman, Vanda
Hanna Holmberg-Soto Frida Forsblom-Prittinen, Vanda

Sektionen för vuxensocialarbete och funktionshinderfrågor
Carola Bäckström, Vanda Anna-Stina Suhonen-Malm

Äldrerådet
ersättare Håkan Sandell

Rådet för personer med funktionsnedsättning
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Östra Nyland

2022–2025

Fullmäktige
Mikaela Nylander, Borgå
Otto Andersson, Lovisa, gruppordförande
Bernhard Edgren, Borgå
Elin Blomqvist-Valtonen, Borgå, II vice ordförande i fullmäktige
Kaj Lindqvist, Sibbo
Tove Munkberg, Borgå
Patrik Björkman, Borgå
Marika Railila, Sibbo
Micaela Röman, Sibbo
Bodil Lund, Borgå
Lotte-Marie Stenman, Lovisa
Frida Sigfrids, Borgå
Tom Liljestrand, Lovisa
Charlotta Engblom, Sibbo
Mikael Karlsson, Lovisa
Pamela Stenberg, Lovisa
Pehr Sveholm, Borgå
Hanna Lönnfors, Borgå
Tom Sundbäck, Sibbo
Christoffer Hällfors, Sibbo

Områdesvalnämnden
Christel Liljeström

Styrelsen
Mikaela Nylander, Borgå, ordförande Petra Lind, Askola
Otto Andersson, Lovisa Mikael Karlsson, Lovisa
Bernhard Edgren, Borgå Benny Engård, Lappträsk
Kaj Lindqvist, Sibbo Fred Henriksson, Sibbo
Marika Railila, Sibbo Frida Sigfrids, Borgå
Patrik Björkman, Borgå Tove Munkberg, Borgå

Nationalspråksnämnden
Tom Liljestrand, Lovisa, ordförande Roger Wide, Lovisa
Sebastian Ekblom, Borgå Göran Wallen, Lappträsk
Fred Henriksson, Sibbo Tobias Liljeström, Sibbo
Petra Lind, Askola Gia Mellin-Kranck, Borgå
Bodil Lund, Borgå Sofia Antman, Borgå

Revisionsnämnden
Hannu Ollikanen, Sibbo Martin Segerstråle, Sibbo
Petra Paakkanen, Lovisa Malin Havila, Borgå
Johan Söderberg, Borgå Björn Sundqvist, Borgå
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Nämnden för utveckling och samarbete
Lotte-Marie Stenman, Lovisa, ordförande Hanna Lönnfors, Borgå
Abdirisak Ahmed, Borgå Markus Sjöholm, Lovisa
Charlotta Engblom, Sibbo Laura Günsberg-Sandström, Sibbo
Benny Engård, Lappträsk Tobias Karlsson, Borgå

Nämnden för beredskap och säkerhet
Christer Andersson, Borgå, vice ordf. Mikael Ahlfors
Pia Baumgartner, Lovisa Sharie Sveholm, Borgå
Mikael Karlsson, Lovisa Oscar Lökfors, Borgå
Helene Liljeström, Sibbo Elin Andersson, Borgå
Tom Sundbäck, Sibbo Christoffer Hällfors, Sibbo

Nämnden för ordnande av tjänster
Micaela Röman, Sibbo, ordf. Bodil Weckström, Sibbo
Tove Munkberg, Borgå Charlotta Savin, Borgå
Pamela Stenberg, Lovisa Jonna Hinttaniemi, Lovisa
Pehr Sveholm, Borgå Stefan Andersin, Borgå

Individsektionen
Tove Munkberg, Borgå Stina Lindgård, Borgå
Ben Grundström, Lovisa Stefan Sandström, Sibbo

Äldrerådet
Nina Björkman-Nysten, Lovisa
Hans Blomberg, Sibbo
Kenneth Lévin, Lappträsk

Rådet för personer med funktionsnedsättning
Jonas Lindström, Lovisa
Håkan Westerholm, Borgå

REPRESENTATION I CENTRALA OCH REGIONALA KOMMUNALA ORGAN

Finlands kommunförbund 2022-2025

Förbundsdelegationen
Ordinarie Ersättare
Anders Walls, Raseborg Christina Gestrin, Esbo

Styrelsen
Johan Johansson, Grankulla

Svenska delegationen
Frida Sigfrids, Borgå Tom Liljestrand, Lovisa
Nina af Hällström, Esbo Rasmus Lundén, Esbo
Bella Alén, Raseborg Laila Andersson, Sjundeå

Kommunernas garanticentral 2022-2025
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Delegationen Ersättare
Maria Grundström, Lovisa

Nyländsk representation i Svenska Finlands folkting

Ledamöter 2021–2025
Anders Adlercreutz, Kyrkslätt
Thomas Blomqvist, Raseborg
Veronica Rehn-Kivi, Grankulla
Mikaela Nylander, Borgå
Marie Bergman-Auvinen, Ingå
Anders Portin, Esbo
Kicka Lindroos, Sibbo
Linnéa Henriksson, Raseborg
Patrik Karlsson, Vanda
Thomas Rosenberg, Lovisa
Merja Laaksonen, Sjundeå
Stefan Stenberg, Grankulla
Monica Avellan, Tusby
Frida Sigfrids, Borgå

Styrelsen 2021-2023
Niklas Mannfolk, Esbo Solveig Halonen, Vanda
Catarina von Schultz, Borgå Christoffer Hällfors, Sibbo
Michael Nyberg, Raseborg Marie Bergman-Auvinen, Ingå

Sydkustens landskapsförbund

Styrelsen 2021-2023
Ordinarie Ersättare
Tony Björk, Kyrkslätt Ulf Dahlman, Vanda
Nina Björkman-Nystén, Lovisa Sofia Stolt, Grankulla
Hanna Lönnfors, Borgå Clara Lindqvist, Sibbo

Ersättare
Werner Orre, Raseborg (fram till 19.4.2023)

Styrelsen 2023-2025
Julia Ståhle, ordf.
Werner Orre, Raseborg Mathias Bilenberg, Hangö
Fredrik Waselius, Grankulla Ulf Dahlman, Vanda
Nina Björkman-Nystén, Lovisa Malin Lönnroth, Borgå

Samkommunala platser i SFP i Nyland 2022 -2023

HUS-sammanslutningen

Styrelsen
Elin Blomqvist-Valtonen, Borgå Micaela Röman, Sibbo
Karin Cederlöf, Esbo Peter Braskén, Raseborg
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Forsknings-, utbildnings-, utvecklings- och innovationsnämnden
Christoffer Hällfors, Sibbo Jan-Peter Sjöroos, Kervo

Närservice- och integrationsnämnden
Ralf Backman, Raseborg Tom Liljestrand, Lovisa

Samkommunen HNS revisionsnämnd
Ulf Kjerin, Kyrkslätt Marie Bergman-Auvinen, Ingå

Nylands förbund

Styrelsen
Elin Blomqvist-Valtonen, Borgå (fram tills 13.12.2022)
Frida Sigfrids, Borgå (från och med 13.12.2022)
ersättare Sven Holmberg, Raseborg

Fullmäktige 2021-2025
Anders Portin, Esbo Eva-Lena Gästrin, Esbo
Stephan Horn, Hangö Helena Lesch-Saarinen, Hangö
Kim Jordas, Lappträsk Jonna Nygård, Lappträsk
Tom Liljestrand, Lovisa Nina Björkman-Nystén, Lovisa
Kerstin Ilander, Raseborg Johan Berglund, Raseborg

Helsingforsregionens trafik (HRT)

Styrelsen
Nina af Hällström, Esbo

Föreningen för Nylands friluftsområden

Styrelsen
Johanna Aminoff-Winberg, Esbo Rasmus Lundén, Esbo

Delegationen
Tom Sundbäck, Sibbo Carola Juselius, Sibbo

Jani Kiviaho, Vanda
Janina Rönnberg, Lojo Simon Weckman, Lojo

Kårkulla samkommun (fram tills 1.1.2023)

Styrelsen
Nina af Hällström, Esbo, ordf. Mathias Bilenberg, Hangö

Omsorgsnämnden för Nyland (fram tills 1.1.2023)

Anna Lena Karlsson-Finne, Grankulla Alexandr Foy, Borgå

Revisionsnämnden (fram tills 1.1.2023)
Thomas Sundström, Sibbo

Östra Nylands räddningsnämnd
Christer Andersson, Borgå, viceordf.
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Helene Liljeström, Sibbo Elin Andersson, Borgå
Pia Baumgartner, Lovisa Sharie Sveholm, Borgå
Mikael Karlsson, Lovisa Oscar Lökfors, Borgå
Tom Sundbäck, Sibbo Christoffer Hällfors, Sibbo

Västra Nylands räddningsnämnd (fram tills 1.1.2023)
Johan Bergman, Grankulla Gunnel Hellström, Kyrkslätt

Nylands avfallsnämnd
Martin Stenström, Raseborg, ordf. Britt-Marie Granström, Raseborg
Tim Kankfelt, Sibbo Charlotta Engblom, Sibbo
Merja Laaksonen, Sjundeå Magnus Östberg, Sjundeå

Miljöhälsosektionen
Elin Andersson, Borgå (ordf.) Nikolaj von Veh, Borgå

Thérése Meriheinä, Lovisa
Christoffer Hällfors, Sibbo Martin Andersson, Sibbo
Petra Lind, Askola
Jesse Mårtenson, Mörskom

Polisdelegation, väst
Peter Sundelin, Kyrkslätt Jenny Snellman, Kyrkslätt
Barbro Wikberg, Hangö Edvard Lindfors, Hangö

Polisdelegationen, öst
Bodil Weckström, Sibbo Hans-Peter Lindgren, Sibbo
Jan-Peter Sjöroos, Kervo Kerstin Tarna, Kervo

LUKSIA
Susanne Sjöblom, Lojo Kalle Niemi, Hangö

KEUDA, fullmäktige
Siv Jansson, Nurmijärvi Mika Valli, Nurmijärvi

Västra Nylands folkhögskola
Styrelsen 2021-2023

Bella Alén, Raseborg, ordf. Filip Björklöf, Raseborg
Janina Heina, Hangö Maj Åberg-Hildén, Kyrkslätt
Dan Johansson, Raseborg Otto Långvik, Raseborg

Revisionsnämnden
Lea Adolfsson, Raseborg, ordf. Dennis Barman, Raseborg

Careeria
Miia Hento, Lovisa, vice ordf.
Hilding Mattsson, Borgå
Sofia Antman, Borgå

Pienten kuntien neuvottelukunta 2022-2026
Kaj Karlstedt, Ingå
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FÖRTJÄNSTTECKEN 2022

Gyllene förtjänsttecken
Marie Bergman-Auvinen
Eivor Björklöf
Martin Gripenberg
Kaj Karlstedt
Mats Lönnfors
Henry Nyström
Ulla-Stina Palomaa
Brita Pawli

Silverne förtjänsttecken
Otto Andersson
Sebastian Ekblom
Stephan Horn
Annika Laitila
Helena Lesch-Saarinen
Maria Liljeström
Otto Långvik
Yrjö Sahlstedt
Stefan Stenberg
Tove Westerlund
Stefan Wärnå

19 255255



4. MEDLEMSFÖRENINGAR OCH MEDLEMSANTAL

Antalet lokalavdelningar inom Svenska folkpartiet i Nyland är 41.

Medlemstalet i partiets lokalavdelningar per 12.4.2023 är 4 148 medlemmar.

2023 4148
2022 4311
2021 4377
2020 4592
2019 4678
2018 4758
2017 5073
2016 5140

Lokalavdelning Ordförande (läget 12.4.2023)

Mellersta Vanda Patrik Karlsson
Mårtensdal Jani Kiviaho
Västra Vanda Pia Mikkonen
Östra Vanda Solveig Halonen
Tusby Monica Avellan
Tenala Pia Franzén
Bromarf Göran Karlsson
Strömfors Raili Äijö
Sjundeå Jari Alopaeus
Sibbo Kicka Lindroos
Pojo Ville Berglund
Pernå Rita Reinholm
Mörskom Mikaela Fabritius
Lovisa Lotte-Marie Stenman
Lojonejden Leif Wirtanen
Liljendal Kristina Lindfors
Lappträsk Göran Wallén
Kyrkslätt centrum Ann-Christine Sved
Norra Kyrkslätt Josephine Frimodig
Södra Kyrkslätt Greger Englund
Kervo Kerstin Tarna
Karis Otto Långvik
Ingå Kaj Karlstedt
Träskända Stig Strandberg
Hyvinge Manfred Gräsbeck
Nurmijärvi Siv Jansson
Hangö Mathias Bilenberg
Grankulla Anna Lena Karlsson-Finne
Mattby-Olars Nina af Hällström
Stor-Alberga Mathew Mailaparampil
Norra Esbo Nina Siivola
Esboviken Anne Ahlefelt
Stor-Hagalund Harry Michelsson
Stor-Köklax Christina Gestrin
Esbo centrum Tiina Kujala
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Ekenäs Jan Mikael Ekholm
Södra Borgå glesbygd och skärgård Pia Sågbom
Västra Borgå Hanna Lönnfors
Östra Borgå Annette Forsblom
Borgå centrum Sebastian Ekblom
Vichtis-Högfors Eva Roos

Kommunorganisationerna Ordförande (läget 12.4.2023)

Vanda kommunorg. Marianne Sieviläinen
Lovisa kommunorg. Lotte-Marie Stenman
Kyrkslätt kommunorg. Pia Furu
Esbo kommunorg. Håkan Blomberg
Raseborg kommunorg. Britt-Marie Granström
Borgå kommunorg. Elin Andersson
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5. KRETSENS EKONOMI

Kretsens ekonomiska verksamhetsresultat framgår ur resultat och balansräkningen. Resultatet
uppvisar ett överskott på 70 514,40 euro.

Medlemsföreningarnas medlemsavgift har varit oförändrad d.v.s. 2 €/medlem.
Förtroendemannaavgiften i samkommunerna har varit 20 % av bruttoarvodet.
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6. RESOLUTIONER, UTTALANDEN OCH UTLÅTANDEN

Hanna Lönnfors fortsätter leda SFP i Nyland 21.4.2022
Svenska folkpartiet i Nyland samlades till kretsmöte i Kyrkslätt torsdagen den 21 april. Hanna
Lönnfors från Borgå återvaldes som ordförande för kretsen. Till viceordförande återvaldes Stephan
Horn från Hangö och Nina af Hällström från Esbo.

– Jag ser fram emot att leda den nyländska kretsen in i riksdagsvalet. Nyland är en
mångsidig, tvåspråkig region med städer, landsbygd och skärgård. Som ordförande för
kretsen vill jag lära känna Nyland ännu bättre, och jag ser fram emot möjligheter till fysiska
träffar runtom i kretsen. Jag vill jobba så att alla känner sig sedda och delaktiga, säger
Lönnfors.

Kretsmötet ordnades som ett så kallat hybridmöte med möjlighet att delta både på plats och på
distans. Kretsmötet valde följande personer till SFP i Nylands kretsstyrelse för kommande
verksamhetsår:

Ordinarie – Ersättare
Jenny Mäkinen, Kyrkslätt Kaj Sjöblom, Kyrkslätt
Håkan Sandell, Vanda Carola Bäckström, Vanda
Christoffer Lindqvist, Grankulla Anna-Lena Karlsson-Finne, Grankulla
Leif Wirtanen, Lojo Stefan Svanfeldt, Sjundeå
Pia Franzén, Raseborg Kaj Karlstedt, Ingå
Ville Berglund, Raseborg Rasmus Grönroos, Raseborg
Göran Wallen, Lappträsk Sten Lindgren, Mörskom
Kicka Lindroos, Sibbo Hans-Eric Christiansen, Sibbo
Kristina Lindfors, Lovisa Benita Ekebom-Jönsas, Lovisa
Heidi Seppälä, Vichtis Anna Moberg-Jokinen, Hyvinge
Sebastian Tolvanen, SU Julia Ståhle, SU
Brita Pawli, SSN Kerstin Ilander, SSN
Pia Furu, SvKf Tonya Aurto, SvKf

SFP i Nyland inledde kandidatnomineringen till riksdagsvalet 2023 21.4.2022
Svenska folkpartiet i Nyland samlades till kretsmöte torsdagen den 21 april i Kyrkslätt. Mötet
öppnades av kretsordförande Hanna Lönnfors. Kretsmötet nominerade de första kandidaterna till
riksdagsvalet som äger rum den 2.4.2023.

De tio första nominerade kandidaterna är:
Anders Adlercreutz
Otto Andersson
Thomas Blomqvist
Heidi Himmanen
Patrik Karlsson
Mikaela Nylander
Heidi Seppälä
Frida Sigfrids
Anita Westerholm
Henrik Wickström

– Vi har kommit bra igång med rekryteringen av kandidater och jag är mycket nöjd med
nomineringen hittills. Vi vill ha en mångsidig kandidatuppställning vad gäller kön, ålder,
kompetensområden och hemort, säger Lönnfors.
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SFP i Nyland siktar på att vinna tillbaka ett fjärde mandat i Nyland genom en bred
kandidatuppställning som både når nya väljare och säkrar tidigare röster.

Matilda Holmström utsedd till verksamhetskoordinator för SFP i Nyland 25.5.2022
Matilda Holmström har utsetts till verksamhetskoordinator för SFP i Nyland. Tillsammans med
verksamhetsledaren kommer Holmström att ansvara för den övergripande verksamheten i kretsen.

– Det känns spännande att börja jobba för SFP och Nylands krets. Jag ser fram emot att lära
känna alla aktiva i kretsen och tillsammans börja jobba för ett lyckat riksdagsval nästa vår,
säger Holmström.

Matilda Holmström inledde sitt arbete 9.5.2022.

SFP i Nyland nominerade riksdagsvalskandidater 9.6.2022
Svenska folkpartiet i Nylands kretsstyrelse har nominerat 5 nya kandidater till riksdagsvalet 2023. Den
9 juni nominerades Henrika Backlund, Nina af Hällström, Emilie Jäntti, Julia Ståhle och Fredrik
Waselius.

– Jag är glad över kandidatnomineringen. Kandidaterna vi nominerat idag, tillsammans med
de tio namn vi nominerat tidigare, är en mycket stark och mångsidig uppställning. Jag är stolt
över vår kandidatrekrytering hittills – vi siktar mot valvinst, säger SFP i Nylands
kretsordförande Hanna Lönnfors.

Hittills har 15 kandidater nominerats i Nylands valkrets:

Anders Adlercreutz
Otto Andersson
Henrika Backlund
Thomas Blomqvist
Heidi Himmanen
Nina af Hällström
Emilie Jäntti
Patrik Karlsson
Mikaela Nylander
Heidi Seppälä
Frida Sigfrids
Julia Ståhle
Fredrik Waselius
Anita Westerholm
Henrik Wickström

SFP kräver att välfärdsområdena ska följa lagen 19.8.2022
När ansvaret för social- och hälsovården från och med årsskiftet flyttar från kommunerna till
välfärdsområdena upplöses också Kårkulla samkommun som producerar stödtjänster för personer
med funktionsnedsättning och krävande specialomsorgstjänster på svenska. I ett förslag som
presenterats av den nyländska arbetsgruppen Kepa Uusimaa föreslås att både den finsk- och
svenskspråkiga medicinska expertisen för krävande specialomsorgstjänster centreras till
HUS-sammanslutning. Svenska folkpartiet (SFP) motsätter sig förslaget i en skrivelse som lämnats in
till de tvåspråkiga välfärdsområdena och Helsingfors stad.

– Vi motsätter oss förslaget att centrera den svenskspråkiga medicinska expertisen till HUS,
eftersom en sådan åtgärd skulle leda till att de svenskspråkiga expertteam som idag arbetar
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vid Kårkulla samkommun skulle upplösas. Förslaget är också lagstridigt. SFP vill att
expertteamen, som idag fungerar inom Kårkulla, också efter årsskiftet när de enskilda
sakkunniga övergår till välfärdsområdena kan fortsätta sitt samarbete i sin nuvarande form,
där både rådgivning och medicinsk expertis ingår. Det är också precis det här som vi avsett i
den nya social- och hälsovårdslagen. Där föreskrivs att de tvåspråkiga välfärdsområdena ska
göra upp samarbetsavtal om nödvändiga tjänster på svenska som de behöver köpa av
varandra, säger Veronica Rehn-Kivi, riksdagsledamot och styrelsemedlem i Västra Nylands
välfärdsområde.

När den nya social- och hälsovårdslagen bereddes jobbade SFP hårt för att särdragen i den
svenskspråkiga vården skulle beaktas och de språkliga rättigheterna skulle tillgodoses. Syftet med
samarbetsavtalen mellan de tvåspråkiga välfärdsområdena är att tillgodose de språkliga rättigheterna.

– Den svenskspråkiga expertisen är begränsad och kräver därför särskilda lösningar för att
den ska vara tillgänglig för de personer som behöver den. Vi vill betona att den lösning som
görs inom den svenskspråkiga vården bör beakta de särdrag som finns inom vården och
stödtjänsterna på svenska för personer med funktionsnedsättning. När det nu presenteras ett
förslag som går totalt emot det som lagen avsett att trygga, måste vi agera, säger Sandra
Bergqvist, riksdagsledamot och SFP:s viceordförande.

SFP förutsätter att beredningen i välfärdsområdena följer det som lagen föreskriver om ordnande av
social- och hälsovård.

– Vi vill att beslutsfattarna i de tvåspråkiga välfärdsområdena ska få ta ställning till den s.k.
Kårkulla-frågan i rask takt och att beredningen kan fortsätta i enlighet med den befintliga
lagstiftningen. Därför har SFP lämnat in en skrivelse till de tvåspråkiga välfärdsområdena och
Helsingfors stad, där vi för fram vår ståndpunkt i den här frågan, säger Henrik Wickström,
SFP:s viceordförande och gruppordförande för SFP i Västra Nylands välfärdsområde.

– Vi är oroliga för den osäkerhet som nu finns bland klienter, anhöriga och personal. Nu krävs
det tydliga besked om hur den här viktiga vården och stödtjänsterna på svenska ska
arrangeras, avslutar Wickström.

SFP i Nyland nominerade riksdagsvalskandidater 9.11.2022
Svenska folkpartiet i Nylands kretsstyrelse har nominerat nya kandidater inför riksdagsvalet den 2
april 2023. Den 9 november nominerades Ida Flemmich från Sjundeå, Frida Forsblom-Prittinen från
Vanda, Kasper Nyberg från Sibbo och Fredrik Rantala från Hangö. Tidigare i oktober nominerade
kretsstyrelsen riksdagsvalskandidaterna Elin Blomqvist-Valtonen från Borgå och Micaela Röman från
Sibbo.

SFP i Nylands kretsordförande Hanna Lönnfors säger att hon är glad över kandidatnomineringen
hittills. Nomineringsgruppen för SFP i Nyland inleder nu slutspurten i kandidatrekryteringen med 21
nominerade kandidater av totalt 37 riksdagsvalskandidater.

– Nyland är ett stort område med många lokala frågor, SFP i Nyland vill trots det att varje
nylänning ska hitta just sin kandidat på listan. SFP i Nyland siktar på att vinna tillbaka det
fjärde nyländska mandatet i riksdagen, vi har nu en stark kandidatlista med både nya
kandidater och erfarna politiker, säger SFP i Nylands kretsordförande Hanna Lönnfors.

SFP i Nyland nominerade riksdagsvalskandidater 5.12.2022
Svenska folkpartiet i Nylands kretsstyrelse har nominerat nya kandidater inför riksdagsvalet den 2
april 2023. Den 5 december nominerades Laura Johansson från Vanda och Alexandra Lundmark från
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Raseborg. Under november månad nominerade kretsstyrelsen riksdagsvalskandidaterna Karin
Cederlöf från Esbo och Petra Lind från Askola.

SFP i Nylands kretsordförande Hanna Lönnfors är glad över nomineringsgruppens arbete med
rekrytering av kandidater.

– Vi behöver en balanserad lista där vi har olika profiler i olika delar av Nyland. För att vi skall
lyckas med vårt mål med fyra mandat på valkvällen behöver vi erfarna kandidater, men även
nya förmågor. Varje röst är värdefull och varje kandidat hämtar med sig röster.
Nomineringsgruppen har jobbat bra och vi har fått fina tips från fältet vilket gläder mig, säger
SFP i Nylands kretsordförande Hanna Lönnfors.

Nomineringsgruppen för SFP i Nyland inleder nu slutspurten i kandidatrekryteringen med 30
nominerade kandidater, varav 25 är offentliga. SFP i Nyland kommer nominera 37 kandidater, alltså
en full lista, till riksdagsvalet 2023. SFP i Nyland har nominerat följande kandidater. Läs mera här!

SFP i Nyland nominerade riksdagsvalskandidater 19.12.2022
Svenska folkpartiet i Nylands kretsstyrelse har nominerat nya kandidater inför riksdagsvalet den 2
april 2023. Den 19.12 nominerades Henrik Dettmann (obunden) från Grankulla och Mathew
Mailaparampil från Esbo. Tidigare i höst nominerade kretsstyrelsen riksdagsvalskandidaten Eva-Lena
Gästrin från Esbo.

SFP i Nylands kretsordförande Hanna Lönnfors är nöjd över nomineringarna hittills.

– Jag är glad över att vi ännu före julen har fått tillägg på vår kandidatlista. Det ger oss en bra
start på kommande året då kampanjen genast efter nyåret skall få en helt ny växel. Vi är
glada över att få nya, starka namn med i vårt gäng. Det viktigaste i ett val är
kandidatrekryteringen och den är nyckeln till att vi uppnår vårt mål med fyra mandat, säger
kretsordförande Hanna Lönnfors.

Nomineringsgruppen för SFP i Nyland har inlett slutspurten i kandidatrekryteringen med 32
nominerade kandidater, varav 28 är offentliga.

SFP i Nyland nominerade riksdagsvalskandidater 2.2.2023
Svenska folkpartiet i Nylands kretsstyrelse har nominerat nya kandidater inför riksdagsvalet den 2
april 2023. Den 2 februari nominerades Emmi Thompson och Håkan Blomberg från Esbo, Kjell Törner
från Borgå samt Karl Åberg från Ingå.

SFP i Nylands kretsordförande Hanna Lönnfors är stolt över nomineringsgruppens arbete med
rekrytering av kandidater.

– Nu börjar vi faktiskt vara på slutrakan av nomineringarna. Jag är väldigt stolt över den
grupp som jobbat för att få ihop en bra kandidatbukett med regional spridning, varierande
profiler och såväl erfarenhet som nytänk. Idag har vi nominerat nya kandidater som passar
väl in i kandidatlistan. Jag är glad och övertygad om att vi kommer att göra ett bra val.

Nomineringsgruppen för SFP i Nyland är på slutrakan med kandidatrekryteringen i och med att 34
kandidater är nominerade, varav 33 är offentliga. SFP i Nyland kommer nominera 37 kandidater,
alltså en full lista, till riksdagsvalet 2023.

SFP i Nyland nominerade riksdagsvalskandidater 16.2.2023
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Svenska folkpartiet i Nylands kretsstyrelse har nominerat nya kandidater inför riksdagsvalet den 2
april 2023. Under februari månad nominerades Sebastian Ekblom från Borgå, Anders Portinfrån Esbo
och Anders Wikström från Sibbo. SFP i Nyland har nu nominerat alla 37 kandidater och har därmed
en full lista i riksdagsvalet 2023.
SFP i Nylands kretsordförande Hanna Lönnfors är nöjd med kandidatuppställningen.

– Vilken glädje jag känner nu när vi igen nominerat tre fina kandidater! Varje kandidat medför
ett bra tillägg till vår helhet och vi kan stolt säga att vi har en bra bredd på vår lista. De
kandidater vi nu nominerat är välkomna profiler till kandidatbuketten och jag är så glad att de
är med!

Här hittar du en lista över SFP i Nylands riksdagsvalskandidater.
SFP i Nylands kandidater i riksdagsvalet 2023
Anders Adlercreutz, Kyrkslätt
Otto Andersson, Lovisa
Henrika Backlund, Kyrkslätt
Håkan Blomberg, Esbo
Thomas Blomqvist, Raseborg
Elin Blomqvist-Valtonen, Borgå
Karin Cederlöf, Esbo
Henrik Dettmann, Grankulla
Sebastian Ekblom, Borgå
Ida Flemmich, Sjundeå
Frida Forsblom-Prittinen, Vanda
Eva-Lena Gästrin, Esbo
Heidi Himmanen, Lojo
Nina af Hällström, Esbo
Laura Johansson, Vanda
Emilie Jäntti, Raseborg
Patrik Karlsson, Vanda
Petra Lind, Askola
Alexandra Lundmark, Raseborg
Mathew Mailaparampil, Esbo
Kasper Nyberg, Sibbo
Mikaela Nylander, Borgå
Anders Portin, Esbo
Fredrik Rantala, Hangö
Kristian Rehnström, Vanda
Micaela Röman, Sibbo
Heidi Seppälä, Vichtis
Frida Sigfrids, Borgå
Päivi Storgård, Lovisa
Julia Ståhle, Esbo
Emmi Thompson, Esbo
Kjell Törner, Borgå
Fredrik Waselius, Grankulla
Anita Westerholm, Raseborg
Henrik Wickström, Ingå
Anders Wikström, Sibbo
Karl Åberg, Ingå

SFP lämnade in en full kandidatlista i Nyland 21.2.2023
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På måndagen 20.2 lämnade Svenska folkpartiet i Nyland in en stark kandidatlista i Nylands valkrets.
SFP i Nyland går till val med full kandidatlista i riksdagsvalet 2023.

– Det känns otroligt fint att se på kandidatlistan och känna sig riktigt stolt.
Kandidatnomineringen har varit ett stort arbete. Med ett gott samarbete inom
nomineringsgruppen, och med hjälp från lokalavdelningar och lagarbete mellan tjänstemän
och SFP-aktiva på fältet har detta lyckats. I ett val är kandidatnomineringen helt avgörande
för valresultatet, säger SFP i Nylands kretsordförande Hanna Lönnfors.

SFP i Nylands 37 kandidater kommer från 14 olika kommuner – 17 män och 20 kvinnor – och listan är
bred vad gäller ålder och bakgrund.

– Det känns bra att gå till val med denna kandidatbukett. Kandidaterna representerar olika
profiler som kompletterar varandra. Vi har både nya krafter och erfarenhet, bredd vad gäller
ålder och geografi, och en yrkesmässig mångfald. Jag är övertygad om att det här gänget
uppnår ett fint valresultat. SFP i Nyland vågar säga det högt – vår målsättning är att vinna fyra
mandat. Som kretsordförande önskar jag alla kandidater ork och glädje, avslutar Lönnfors.

Bifogat hittar vi alla kandidater och hur de presenterar sig själva.

Hanna Lönnfors vill fortsätta leda SFP i Nyland 16.3.2023
Hanna Lönnfors från Borgå ställer upp för omval till kretsordförandeposten för SFP i Nyland. Lönnfors
har lett den nyländska kretsen sedan 2021 och fungerade som vice ordförande för kretsen innan det.

– Jag vill ställa upp för omval för att jag vill fortsätta besöka fältet och träffa aktiva på olika håll
i Nyland. Jag vill vara en ordförande som är lätt att kontakta, som finns tillgänglig och som får
alla att känna sig delaktiga. Jag tycker det är viktigt att vi har kretsstyrelsemöten på olika håll i
Nyland även om sträckorna är långa. Det ger perspektiv på hur stort och brett område vi har
och det är en rikedom, säger Lönnfors.

– Vi har haft flera val efter varann. Jag är stolt över det jobb SFP i Nyland gjort i kommunalval
och välfärdsområdesval. Nu är det riksdagsval som gäller. Valarbetet har länge präglat
kretsens arbete. Därför hoppas jag att vi under det kommande året kan satsa ännu mera på
strategiarbete och samarbete över kommungränser, på att diskutera innehåll även i andra
sammanhang än val. Vi har mycket att ge varann bara vi har tid att jobba för det
gemensamma bästa. Vår uppgift tillsammans skall vara att se möjligheterna att utvecklas på
gräsrotsnivå och locka med ännu fler, avslutar Lönnfors.

Lönnfors är fullmäktigeledamot i Borgå och i Östra Nylands välfärdsområde och arbetar som
ämneslärare i Sibbo.

Ordförande och kretsstyrelse väljs på SFP i Nylands kretsmöte torsdagen den 11 maj 2023 i Karis,
Raseborg.

Insändare till finskspråkiga tidningar i Nyland: Miksi RKP?
Suomen ruotsalainen kansanpuolue on porvarillinen, pohjoismaisia liberaaleja perinteitä edustava
puolue. RKP on puolue kaikille, jotka kokevat kaksikielisen Suomen olevan rikkaus. Teemme työtä
sen eteen, että Suomi on avoin maa, jossa kaikki tuntevat itsensä tervetulleiksi syntyperästä
riippumatta. Politiikkamme kulmakivet ovat liberalismi, oikeudenmukaisuus, demokratia ja avoimuus.
Uskomme yhteiskuntaan, jossa kaikki kantavat vastuuta ja jossa kaikilla on mahdollisuus toteuttaa
unelmansa. Ihmisoikeudet, yksilönvapaus, yhteinen sosiaalinen ja globaali vastuu sekä järkevä
talouspolitiikka ovat meille itsestäänselvyyksiä.
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Suomen tulee olla vakaa ja turvallinen maa myös tulevaisuudessa. Haluamme kilpailukykyisen
Suomen, joka houkuttelee yrityksiä investoimaan. Laadukas koulutus ja korkea koulutusaste
muodostavat yhteiskuntamme peruspilarin: Suomea ei rakenneta koulutusleikkauksilla. Sinun on
saatava hoito- ja hoivapalveluja lähipalveluina, asuinkunnastasi riippumatta. Ilmaston lämpeneminen
on pysäytettävä ja luonnon monimuotoisuus on turvattava. Suomen on tämän johdosta harjoitettava
kunnianhimoista ilmastopolitiikkaa. Meidän on edistettävä vihreää siirtymää ja me haluamme, että
Suomesta tulee ympäristöystävällisen teknologian edelläkävijä.

Haluamme jatkaa työtä elinvoimaisen ja hyvinvoivan Uudenmaan puolesta. Toivon, että äänestätte
uskottavaa, porvarillista liberaalia vaihtoehtoa.

Hanna Lönnfors
RKP:n Uudenmaan puheenjohtaja

Insändare i HBL, 21.11.2022: SFP godkänner inte chockhöjningar av klientavgifterna i Esbo,
Grankulla och Kyrkslätt

I Västra Nylands välfärdsområde pågår som bäst förhandlingar om budgeten för 2023. Budgeten är
historisk eftersom den utarbetas för första gången. Budgetarbetet präglas av målsättningen att trygga
servicen och verksamheten i brytningsskedet, när ansvaret för servicen övergår från kommunerna till
välfärdsområdena. Välfärdsområdet måste också balansera sin ekonomi inom tre år och det gör
budgetarbetet knepigt, eftersom det fortfarande finns stor osäkerhet om välfärdsområdets finansiering
räcker till att täcka utgifterna. Servicebehovet ökar i takt med att den äldre befolkningen ökar och ökar
gör då också utgifterna.

Den enda inkomstkällan välfärdsområdet har beslutanderätt över är klientavgifterna och nivån på
avgifterna skapar nu mycket diskussion. Västra Nyland ska, så som andra välfärdsområden,
harmonisera avgifterna, det vill säga, vården ska kosta lika mycket för alla i hela välfärdsområdet.
Tjänsteinnehavarna föreslår att klientavgifterna ska höjas till lagens högsta nivå på en gång. I
praktiken skulle det här öka speciellt Esbo-, Grankulla- och Kyrkslättsbornas klientavgifter. Andra
kommuner har redan haft den maximala nivån på sina avgifter.

Frågan är inte enkel, men inom SFP anser vi att det är oskäligt att chockhöja avgifterna. Vi tar
hemvården som exempel. För en Grankullabo i ett enpersonshushåll med en bruttoinkomst på 2000
euro betyder höjningen att avgiften stiger från 140 euro till 365 euro, för 20 timmar hemvård per
månad. I Esbo och Kyrkslätt blir motsvarande höjning från 196 euro till 365 euro.

Vi vill att man i samband med budgetförhandlingarna kan nå en lösning där höjningen av
klientavgifterna inom hemvården inte sker enligt tjänsteinnehavarnas bottenförslag. En justering av
avgifterna måste göras, men SFP vill att den ska ske stegvis. Vi talar om ett slags trappstegsmodell,
där höjningen skulle spjälkas upp i mindre delar över tid så att klienterna hinner anpassa sig till de nya
avgiftsnivåerna. Samtidigt måste vi se till att välfärdsområdet uppfyller lagens krav om jämlik
behandling av sina invånare. Alla invånare i hela området ska ha samma prislapp för vården.

Nu är det viktigt att vi får en trygg överföring av tjänsterna till välfärdsområdet. Vi måste också vinna
invånarnas förtroende. Ingen invånare i Västra Nyland ska behöva uppleva en orimlig ökning i
vårdkostnaderna nästa år.

Henrik Wickström
Fullmäktigegruppens ordförande, SFP
Karin Cederlöf
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Vice gruppordförande, SFP
Nina af Hällström
Vice gruppordförande, SFP

Insändare i Västra Nyland, 12.9.2022: Bevara Lojo BB

En nedläggning av förlossningsverksamheten i Lojo har framkommit som ett exempel på sparåtgärd,
då HUS funderar på inbesparingar för att minska underskottet i budgeten för nästa år.
Det är verkligen upprörande att man spekulerar kring en nedläggning av förlossningsavdelningen i
Lojo sjukhus. Vi behöver en förlossningsavdelning i Lojo och i Jorv i Esbo i Västra Nylands
välfärdsområde. Tillgången till service på skäligt och tryggt avstånd oberoende var i välfärdsområdet
man bor är en jämlikhetsfråga. Jämlikhet är dessutom en av grundfrågorna, som behovet för en
vårdreform ursprungligen grundades på. Välfärdsområdet är ett stort område med runt 480 000
invånare och enligt prognoser förväntas invånarantalet växa stadigt under de följande årtiondena. Det
står helt klart att även de mindre regionala sjukhusen i Nyland, liksom Lojo, Raseborg och Borgå
behövs och att verksamheten i dem snarare bör utvecklas än avvecklas.

Förlossningsverksamheten inom HUS har flera gånger tidigare utsatts för sparåtgärder och man
måste fråga sig varför den gång på gång lyfts fram som en verksamhet man kan skära i. Vilka
signaler vill man sända till unga människor och familjer som planerar för barn? Är bebisar välkomna?
Nativiteten må vara sjunkande, men att spara i förlossningsverksamheten fungerar inte heller som en
uppmuntrande åtgärd. Redan nu är kapaciteten vid Jorvs förlossningsavdelning otillräcklig. Föderskor
ska inte behöva oroa sig för om man ryms in på förlossningen eller om man ska hinna fram i tid.
Trygga förlossningar måste garanteras och alla ska ha samma möjlighet till en god och trygg
förlossningsupplevelse.

Lojo BB erbjuder högklassig service och antalet födslar har ökat tack vare arbetet man gjort bland
personalen. Servicen fungerar också på svenska. Det gör spekulationerna kring en nedläggning av
förlossningsavdelningen i Lojo ännu mer absurd. I dessa tider, då landet redan lider av enorm brist på
vårdpersonal, har vi inte råd att skapa mer osäkerhet bland personalen. Tvärtom, gott arbete borde
belönas.

Staten bör nu se över finansieringen för välfärdsområdena och HUS. Nu är den inte tillräcklig. Vi kan
inte inleda vårt arbete med att göra akuta och kortsiktiga nedskärningar i servicen. SFP:s
fullmäktigegrupp i Västra Nylands välfärdsområde kan inte acceptera en stängning av
förlossningsavdelningen i Lojo, och kommer jobba för att Lojo BB finns kvar även i framtiden.

SFP:s fullmäktigegrupp i Västra Nylands välfärdsområde:
Henrik Wickström, ordf.
Karin Cederlöf, v. ordf.
Nina af Hällström, v. ordf.
Anna Aintila
Ralf Backman
Peter Braskén
Torbjörn Ekholm
Eva-Lena Gästrin
Johan Lassus
Veronica Rehn-Kivi
Karl von Smitten
Anita Westerholm
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7. URVAL AV ANNONSER, KAMPANJER OCH INBJUDNINGAR
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1 
 

1. Allmänt 
 
Svenska folkpartiet i Egentliga Finland (nedan kretsen) sköter kontakten till Svenska folkpartiets 
lokala aktörer i Egentliga Finland. Kretsens kansli finns i Åbo och det verkställande arbetet sköts 
av SFP i Egentliga Finlands verksamhetsledare och verksamhetskoordinator samt av koordinatorn 
för välfärdsområdet, en tjänst som partiet tillsatte år 2022. Kretsen leds av en kretsstyrelse. Under 
året 2022 var det stora fokuset på välfärdsområdesvalet i januari och förberedelserna inför 
riksdagsvalet i april 2023. 
 
2. Organisationen 
 
2.1 Organisationsutveckling 
 
Kretsen har fortsättningsvis deltagit och genomfört eventuella ändringar beträffande 
organisationen i kongruens med partiets allmänna organisationsutveckling. 
 
2.2 Medlemsvård 
 
Lokalavdelningarna har uppmanats att hålla kontakten till sina medlemmar genom att bl.a. skicka 
ut infomejl. Kretsen har kontinuerligt informerat sina medlemmar via e-post. Alla nya medlemmar 
har erbjudits möjligheten att prenumerera på kretsens informationsbrev ”Kretsnytt” och ta del av 
övriga utskick skickade via kretsens informationskanaler. 
 
Till medlemmar riktade evenemang som ordnades av kretsen år 2022 var sommarens busstransport 
till ”SuomiAreena” och Kommunparlament på hösten. I november planerades också ett besök till 
Helsingfors och riksdagen, som dock inhiberades p.g.a. lågt deltagarantal. 
 
2.3 Information och PR 
 
Förutom att kontinuerligt informera medlemmarna, har kretsen även bistått lokalavdelningar och 
kommunorganisationer i genomförandet av PR-verksamhet vid lokala evenemang samt tagit 
initiativ till partiets medverkan vid strategiskt utvalda regionala evenemang. Användningen av och 
synligheten på sociala medier har fortsättningsvis ökat och kretsen har på hösten 2022 skapat ett 
Instagram konto. 
 
2.4 Kretsens enkät till lokalavdelningarna och fullmäktigegrupperna 
 
För att få information om verksamheten i lokalavdelningarna och fullmäktigegrupperna, skickade 
kretskansliet ut en enkät innan sommaren till vardera. Efter semestrarna sammanställdes svaren 
och träffar bokades in med både styrelser och fullmäktigegrupper. Kretskansliet och 
kretsordförande besökte nästan alla lokalavdelningar och fullmäktigegrupper för att diskutera 
svaren och göra upp åtgärdsplaner vid behov. Något som lokalavdelningarna speciellt önskade 
hjälp med var en plan för medlemsrekrytering. Därför bestämdes det att kretsen efter riksdagsvalet 
2023 kommer hjälpa varje lokalavdelning med en skräddarsydd plan för ovannämnda ändamål. 
Från fullmäktigegrupperna kom ett önskemål om en regionöverskridande motionsbank, något som 
redan förts vidare till partikansliet och de andra regionerna. 
 
2.5 Välfärdsområdesvalet 2022 
 
Välfärdsområdesvalet ordnades den 23 januari 2022. SFP i Egentliga Finland hade ett valförbund 
med Samlingspartiet och ställde upp 15 kandidater. I Egentliga Finland landade SFP:s röstetal på 
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9260 röster med ett understöd på 4,7%, 0,3% mindre än i kommunalvalet 2021. Antalet röster 
räckte till den målsättning man hade i regionen, dvs. 5 mandat i välfärdsområdesfullmäktige. Vad 
siffrorna visar så skulle det varit mycket svårt att nå målsättningen på egen lista. Speciellt med tanke 
på valdeltagande samt röstningsbeteende. Inför och efter valet gjordes en skild valplan och 
resultatanalys. Vad som ändå kan påpekas var de stränga restriktionerna i Egentliga Finland som 
coronapandemin förde med sig. Detta orsakade att någon större kampanj i januari var omöjlig att 
genomföra. 
 
2.6 Riksdagsvalet 2023 
 
På våren 2022, efter välfärdsområdesvalet, inleddes förberedelserna inför riksdagsvalet 2023. 
Kretsen inledde arbetet med att söka potentiella valförbundsparter, vilket efter förhandlingar inte 
blev till och resulterade i egen lista med 17 kandidater. Kretsstyrelsen utsåg en sonderingsgrupp 
vars arbete gick ut på att komma med förslag på kandidater för styrelsen att nominera. 
Målsättningen var att ha kandidatlistan färdig i årsskiftet 2022–2023. En skild valplan har gjorts 
inför valet. Målsättningen är att trygga det åboländska mandatet i riksdagen! 
 
2.7 Kretsmöte 
 
Kretsen höll ordinarie kretsmöte den 2 april i Åbo på Scandic Julia med möjlighet att närvara på 
plats eller på distans. Mötet behandlande stadgeenliga ärenden samt diskuterades ett eventuellt 
valförbund. I valet till kretsordförande vann Cecilia Achrén över Anna-Karin Tötterman. 
Närvarande: 34 röstberättigade ombud, 5 åhörare på plats och 37 åhörare på distans. 
 
Extra kretsmöte ordnades i Åbo på Hotell Kakola den 19 augusti med möjlighet att närvara på 
plats eller på distans. På mötet nominerades de tre första kandidaterna till riksdagsvalet 2023 och 
kretsmötet gav kretsstyrelsen en fullmakt att nominera de resterande kandidaterna. Närvarande: 23 
röstberättigade ombud och 6 åhörare på plats. 
 
3. Samarbete 
 
Kretsen samarbetade och upprätthöll aktiva kontakter till Svensk Ungdom i Egentliga Finland, 
Kvinnoförbundet, Svenska Seniorer i Åboland och de övriga kretsarna inom SFP. Kontakter har 
upprätthållits med kretsens riksdagsledamot och andra personer med SFP-mandat på riksnivå. 
Samarbete har även idkats med Egentliga Finlands förbund, Egentliga Finlands sjukvårdsdistrikt 
och Egentliga Finlands välfärdsområde samt andra interkommunala organ. Kretsen upprätthåller 
fortsättningsvis kontakter med övriga partier, andra politiska aktörer och opinionsbildare inom 
valkretsen. Slutligen har en aktiv kontakt förts med svensk - och finskspråkiga medier, liksom andra 
för kretsen viktiga instanser över språkgränsen. 
 
4. Kretsstyrelsearbetet 
 
Kretsstyrelsen fortsatte med sitt smidiga arbetssätt med tanke på uttalanden, insändare och 
ställningstaganden vid behov även mellan möten. Kretsens e-postlistor, Facebook-sida och 
Instagram fungerade som medel för den externa kommunikationen. Kretsstyrelsemedlemmarna 
kunde kontinuerligt hålla kontakt via e-post och vid behov i kretsstyrelsens privata Facebook-
grupp. Kretsen bevakade och tog initiativ i politiska frågor som blev aktuella under året. För att 
bättre kunna samarbeta med välfärdsområdesgruppen, togs ett beslut att bjuda in gruppens 
ordförande och välfärdsområdeskoordinatorn till styrelsens möten. 
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Kretsstyrelsens medlemmar under år 2022 
 
18.9 2021 –2.4 2022 
Kretsordförande: Regina Koskinen 
Viceordförande: Anna-Karin Tötterman 
Viceordförande: Ghita Edmark 
 
Styrelsemedlemmar, med personliga suppleanter: 
Lars Nyberg (Sonja Rosenqvist) 
Anne Eriksson (Staffan Sundström) 
Roger Hakalax (Jan Drugge) 
Henrik Solin (Kenneth Jönsson) 
Kjell Wennström (Gunveig Jörkell) 
Mi Adolfsson (Linda Johans) 
 
2.4 2022– 
Kretsordförande Cecilia Achrén 
Viceordförande Tomas Björkroth 
Viceordförande Roger Hakalax 
 
Styrelsemedlemmar, med personliga suppleanter: 
Anna-Karin Tötterman (Ville Käldström) 
Rolf Möller (Marlena Laurén) 
Cathina Wretdal-Lindström (Jan Drugge) 
Henrik Solin (Kenneth Jönsson) 
Kjell Wennström (Gunveig Jörkell) 
Mi Adolfsson (Linda Johans) 
 
5. Evenemangskalender 2022 
 
Månad Datum Aktivitet 
 
Januari 23 Välfärdsområdesval 
 
Februari 1 Kretsstyrelsemöte 
Februari 23 Kretsstyrelsemöte 
Februari 24 Kandidatträff 
 
Mars 10 Aftonskola inför riksdagsval 2023 
Mars 15  Kretsstyrelsemöte 
 
April 2 Ordinarie kretsmöte i Åbo 
April 21 Konstituerande kretsstyrelsemöte 
April 22–24 Partifullmäktige i Karleby 
 
Maj 11 Kretsstyrelsemöte 
Maj 18 Delegatmöte inför partidag 
Maj 20–22 Partidag i Åbo 
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Juni 9  Kretsstyrelsemöte 
Juni 11 Torgträff med Sandra Bergqvist i Pargas 
Juni 15 Kretsstyrelsemöte 
 
Juli 11 Busstransport till SuomiAreena 
 
Augusti 15 Kretsstyrelsemöte 
Augusti 19 Extra kretsmöte i Åbo 
Augusti 27 Åbo Pride 
 
September 10 September Open i Dalsbruk 
September 17 Nagu skördemarknad 
September 20 Föreningsdag på Åbo torg 
September 27 Kretsstyrelsemöte 
 
Oktober 17 De bostadslösas natt 
Oktober 22 Kommunparlament 
Oktober 27 Kretsstyrelsemöte 
Oktober 31 Kampanj i Reso 
 
November 1 Diskussion i Nådendal med Sandra Bergqvist och Katja Creutz 
November 14 Kampanj i Salo 
November 19–20 Partifullmäktige i Vanda 
November 26 Oskarsmarknad i Kimitoön 
November 30 Kretsstyrelsemöte 
 
December 3  Kampanj i Åbo och kretsens samt SFP i Åbos julglögg 
December 7 Virtuell kandidatträff 
December 10 Jultorg i S:t Karins och Gamla Malmens julmarknad i Pargas 
December 17 Nagu julmarknad 
December 21 Kretsstyrelsemöte 
 
6. Interkommunala förtroendevalda – SFP i Egentliga Finland 2022 
 
Ordinarie medlemmarna samt deras personliga suppleanter inom parentes. 
 
Egentliga Finlands förbund 
Landskapsfullmäktige  
25.10 2021– 
Terhi Vörlund-Wallenius (Ulla Achrén) 
Nicke Wulff   
Staffan Åberg  (Kaj- Johan Karlsson) 
Gunilla Granberg (Tina Axén) 
Roger Hakalax  (Jan Drugge)  
  (Åsa Gustafsson) 
 
Landskapsstyrelsen  
25.10 2021– 
Ulla Achrén  (Sandra Bergqvist) 
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Skärgårdskommissionen 
25.10 2021– 
Christer Friis, ordf. (Andreas Johansson) 
Laura Wickström (Maj Björk) 
Daniel Wilson  (Johan Fredriksson)  
Birgitta Holmström (Jenny Örnell-Backman) 
 
Kommittén för minoritetsspråket (svenska) 
25.10 2021– 
Åsa Gustafsson , viceordf. (Henrik Solin) 
 
Sydvästra Finlands avfallsnämnd 
19.8 2021– 
Jarl Ahlbeck  (Cecilia Achrén) 
 
Miljö- och hälsovårdsnämnden 
2021– 
Tomas Björkroth (Erika Silventoinen) 
 
Egentliga Finlands sjukvårdsdistrikt 
Sjukvårdsdistriktets styrelse 
30.11 2021–31.12 2022 
Niklas Guseff   (Merja Fredriksson) 
 
Sjukvårdsdistriktets fullmäktige  
30.11 2021–31.12 2022 
Merja Fredriksson (Fredrika Sihvonen) 
Sverker Engström (Conny Granqvist) 
Fredrik Laurén  (Anders Nordell) 
 
Nämnden för de språkliga minoriteterna (svenska) 
30.11 2021–31.12 2022 
Kjell Wennström, ordf. (Sonja Rosenqvist) 
Carita Backas   (Alexander Kruglov) 
Conny Granqvist (Christer Friis) 
Maj Björk  (Tina Axén) 
 
Egentliga Finlands välfärdsområde 
SFP:s fullmäktigegrupp 
2.3 2022– 
Niklas Guseff 
Åsa Gustafsson 
Robert Paul 
Merja Fredriksson 
Regina Koskinen 
 
Suppleanter: 
Carita Backas 
Veera Granroth 
Kjell Wennström 
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Kårkulla 
Fullmäktige 
2021–2022  
Camilla Sandell  (Ida-Maria Sola)  
Regina Koskinen (Saija Westerlund-Cook) 
Githa Edmark  (Minna Sund- Grönholm)  
 
Styrelsen 
2021–2022  
Conny Granqvist 
 
Regionala nämnden i Åboland  
2021–2022 
Regina Koskinen  (Markus Blomquist) 
 
Revisionsnämnden  
2021–2022 
Tuula Weckman 
 
Sydkustens landskapsförbund 
Styrelsen 
2020–2022 
Inger Wretdal  (Lars Nyberg) 
Maj Björk  
 
2021–2023 
Johan Werkelin  (Tomas Björkroth)  
 
Folktinget 
Styrelsen 
Sandra Bergqvist, ordförande 
Kjell Wennström, suppleant till ordföranden 
 
Folktingsledamöter 
2021–2025 
Anna-Karin Tötterman 
Peter Mattjus 
Britt-Mari Norrbacka 
 
Arbetsutskottet 
2021–2023 
Sandra Bergqvist, ordf. 
 
Förvaltningsutskottet 
2021–2023 
Anna-Karin Tötterman (Tomas Björkroth) 
 
Utbildningsutskottet 
2021–2023 
Peter Mattjus  (Erika Silventoinen) 
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Social- och hälsopolitiska utskottet 
2021–2023 
Märta Marjamäki  (Niklas Guseff) 
 
Pemars samkommun för utbildning, Livia  
Fullmäktige 
2021–2024 
Anne Eriksson ordf. (Maj Björk) 
Svante Karlsson  (Kurt Ekström) 
 
Styrelsen 
2021–2024 
Kaj Mattsson  (Tomas Björkroth) 
 
 
Svenska sektionen:  
2021–2024 
Kaj Mattsson, ordf. 
 
KTO – Kehitysvamma-alan tuki- ja osaamiskeskus 
Fullmäktige 
2021–2022 
Märta Marjamäki (Elina Leino) 
Fredrik Jensén  (Sverker Engström) 
 
7. Kretsens uttalanden och pressmeddelanden 2022 
 
23.2 2022 
Regina Koskinen ställer inte upp för omval som kretsordförande 
 
SFP:s kretsordförande i Egentliga Finland Regina Koskinen ställer inte upp för omval. Koskinen 
har varit kretsordförande de senaste fyra åren och lett kretsen genom ett riksdagsval, ett EU-val, 
ett kommunalval och det första välfärdsområdesvalet. 
 
– Det har varit en ära och glädje att få leda kretsen under fyra års tid. Jag är särskilt stolt över 
kretsens valframgångar i de fyra valen som hållits under min tid som kretsordförande. Våra 
valframgångar har gett oss goda SFP-beslutsfattare på olika plan, säger Koskinen. 
 
Koskinen, som sitter i stadsstyrelsen och -fullmäktige i Pargas samt är nyinvald i Egentliga Finlands 
välfärdsområdesfullmäktige väljer nu att fokusera på förtroendeuppdragen i Pargas stad och 
Egentliga Finlands välfärdsområde.  
 
– Den snart inledande postpandemitiden ger nya möjligheter och nya val. Det är nu en bra tid för 
nytt ledarskap att ta över och föra kretsen framåt, avslutar Koskinen.  
 
SFP i Egentliga Finland väljer ny kretsordförande på kretsmötet den 2 april 2022. 
 
 
 
 
 

287287



8 
 

24.2 2022 
Tötterman vill leda SFP i Egentliga Finland 
 
Anna-Karin Tötterman meddelar att hon ställer sig till förfogande i valet till kretsordförande för 
SFP i Egentliga Finland. Tötterman har varit viceordförande i kretsstyrelsen sedan 2020 och har 
lett SFP i Åbo sedan 2019. Som aktiv beslutsfattare sedan 2018 har hon meriterat sig för flertalet 
förtroendeposter i SFP samt är även som ledamot för Egentliga Finland i Folktinget. Därtill har 
hon byggt upp ett gediget kontaktnätverk i regionen, till de andra partierna och så även inom SFP 
på nationell nivå. Som SFP i Åbos ordförande har Tötterman lett lokalavdelningen genom flera 
framgångsrika val. 
 
– Jag har en stark ambition att leda SFP i Egentliga Finland till fortsatt framgång i det kommande 
riksdagsvalet samt att säkra partiets påverkningsmöjligheter också inför 2030-talet. För att lyckas 
krävs ett tydligt och strategiskt politiskt ledarskap som lyfter fram och aktivt driver frågor som 
berör människors vardag i hela regionen, från skärgård och glesbygd till tätorter och städer, säger 
Tötterman. 
 
SFP i Egentliga Finlands kretsmöte går av stapeln den 2 april och då väljs ordförande samt styrelse. 
Sittande ordförande Regina Koskinen har meddelat att hon inte ställer upp för omval.  
– Jag är ödmjukt tacksam att så många från olika delar av regionen har sett min politiska drivkraft 
och förmåga att helhetsmässigt leda SFP och därför bett mig ställa upp till ordförande i kretsen. 
Nu behövs en tydlig socialliberal mittenhögerpolitik för att ytterligare stärka partiets roll inför 
kommande val och intressebevakning. Med min fleråriga ledarskapserfarenhet från SFP och som 
en driftig kvinna mitt i livet med barn i skolåldern har jag både livserfarenhet, starkt engagemang 
och kapacitet att tryggt axla ansvaret för SFP i Egentliga Finland, tillägger Tötterman. 
 
28.2 2022 
Cecilia Achrén siktar på kretsordförandeposten 
 
Cecilia Achrén, långvarig verksamhetsledare för SFP i Egentliga Finland, ställer sig till förfogande 
i valet av ny kretsordförande. Valet går av stapeln i april, efter att sittande ordförande Regina 
Koskinen har meddelat att hon inte ställer upp för omval. 
 
Riksdagsvalet 2023 står för dörren och arbetet för att SFP i Egentliga Finland fortsättningsvis ska 
ha en riksdagsledamot börjar nu. Cecilia Achrén, som i egenskap av tjänsteman ledde valrörelsen i 
det förra riksdagsvalet, ställer nu upp i valet av kretsordförande för att erbjuda SFP-kretsen sin 
erfarenhet, sina kunskaper samt det kontaktnät som många år i regionens politiska verksamhet har 
lagt grunden för. Samarbetet med de andra partierna och det nya välfärdsområdet utgör grunden 
för goda beslut, säger Achrén. 
 
– SFP är en viktig garant för ständigt aktuella lokala och nationella frågor. Bland dem finns en 
levande tvåspråkighet, regionens svenskspråkiga högskolor med mångsidig och bra utbildning samt 
en livskraftig skärgård också i framtiden, säger Achrén. 
 
– Vi kämpar inte för att bevara våra positioner, vi kämpar för att ständigt förbättra invånarnas 
vardag. Nu är det dags att mobilisera våra egna aktivister och våra väljare för att i riksdagsvalet än 
en gång visa att SFP är en positiv politisk kraft att ta på allvar. 
 
Achrén, ekonomie magister och för närvarande studieledig från tjänsten som verksamhetsledare, 
har en gedigen bakgrund inom SFP:s verksamhet, politiska miljö och organisation. Efter ett lyckat 
första kommunalval i Åbo innehar Achrén posterna som ersättare i stadsfullmäktige, ordinarie 
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medlem i svenska sektionen vid nämnden för fostran och utbildning samt ersättare i nämnden för 
fastighets- och byggnadsärenden och Sydvästra Finlands avfallshanteringsnämnd. 
 
– SFP i Egentliga Finland lyckades göra ett fantastiskt riksdagsval förra gången – nu är det dags att 
upprepa detta, något jag är säker på att vi tillsammans ska klara av, säger Achrén. 
 
– Jag har både tiden och engagemanget för att dra mitt strå till stacken för ett ytterligare stärkt SFP 
i Egentliga Finland. Riksdagsvalet är ett intensivt arbete, som utförs tillsammans med alla 
lokalavdelningar och aktivister inom SFP-kretsen. Vår gemensamma uppgift är nu att göra detta 
arbete smidigt, roligt och fruktbart! 
 
4.2 2022 
Cecilia Achrén ny ordförande för SFP i Egentliga Finland 
 
Svenska folkpartiet i Egentliga Finland har på sitt kretsmöte den 2.4.2022 i Åbo valt ny styrelse och 
presidium. Cecilia Achrén från Åbo valdes till ny kretsordförande. Till vice ordförande valdes 
Roger Hakalax från Kimitoön och Tomas Björkroth från Pargas. 
 
–Jag är oerhört tacksam för det förtroende som medlemmarna nu har gett mig. Nu börjar vi jobba 
inför riksdagsvalet och tillsammans med medlemsförbunden och lokalavdelningarna ska vi bygga 
upp en stark valrörelse. Det var glädjande att kretsmötet väckte ett stort intresse, och jag vill tacka 
medkandidaten för en öppen och tuff kampanj, säger nyvalde kretsordförande Cecilia Achrén. 
Kretsmötet valde ny styrelse, som består av sex ordinariemedlemmar jämte ersättare. 
 
Följande personer valdes till SFP i Egentliga Finlands kretsstyrelse: 
 
Ordinarie, Ersättare 
Anna-Karin Tötterman – Ville Käldström, Åbo  
Rolf Möller – Marlena Laurén, Pargas  
Cathina Wretdahl-Lindström – Jan Drugge, Kimitoön  
Henrik Solin – Kenneth Jönsson, Lundo och Salo 
Kjell Wennström, Svenska Seniorer i Åboland – Gunveig Jörkell, Svenska Kvinnoförbundet  
Mi Adolfsson – Linda Johans, Svensk Ungdom 
 
3.5 2022 
Om språkklimatet och de andra partiernas ointresse gällande svenskan 
 
Under fjolåret arbetade en styrgrupp ledd av statsminister Sanna Marin inom statsrådet med att ta 
fram en ny Nationalspråksstrategi, och denna regeringens gemensamma språkpolitiska viljeyttring 
presenterades i december 2021. 
 
– Det är väldigt fint att vi har godkänt en ny nationalspråkstrategi som främjar tillgodoseendet av 
de språkliga rättigheterna och livskraften för båda nationalspråken i Finland, säger statsminister 
Sanna Marin på statsrådets hemsida. 
 
Även om Nationalspråksstrategin är ett styrdokument som i första hand gäller den offentliga 
förvaltningen på statlig nivå, lever en förhoppning hos oss inom Svenska folkpartiet att insikterna 
och riktlinjerna inom Nationalspråksstrategin skulle sippra ner också till underliggande 
förvaltningsnivåer. 
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Inom vårt nya välfärdsområde i Egentliga Finland råder i princip en positiv inställning och 
förståelse hos de politiska partierna då det gäller vikten av att ordna service för befolkningen på 
deras modersmål, svenska.  
 
Om man ser på frågan ur en demokratisynvinkel, blir bilden dock en annan. Informationen till 
förtroendevalda, personalen och befolkningen finns oftast inte i sin helhet tillgänglig på svenska, 
åtminstone inte samtidigt som den finns på finska. Detta försätter den svenskspråkiga befolkningen 
i en ojämlik position. 
 
Kretsstyrelsen för SFP i Egentliga Finland vill tacka alla som på sitt håll arbetar för att förbättra 
situationen. För att vårt gemensamma välfärdsområde ska bli tvåspråkigt i praktiken- på riktigt- 
krävs att alla andra partier och tjänsteinnehavare uppbringar ett aningen större intresse för ”de 
svenska frågorna”, även mellan valen. Då kommer vi att lyckas skapa ett inkluderande och bra 
välfärdsområde, där alla kan känna sig välkomna! 
 
25.5 2022 
Utlåtande om reformen av lagstiftningen för fastighetsskatten 
 
Proposition VM115:00/2018 för lag om värdering av tillgångar vid beskattningen 
1. Bakgrundsorganisation  
Kretsstyrelsen för Svenska folkpartiet i Egentliga Finland r.f. 
  
Allmänt om utkastet till regeringsproposition 
Enligt regeringen Marins regeringsprogram ska en "fastighetsskattereform genomföras som bättre 
än nu beaktar markens och byggnadernas verkliga marknadsvärde." Syftet med reformen är att 
förnya värderingsgrunderna för fastighetsbeskattningen så att kostnads- och prisnivån motsvarar 
dagens nivåer samt så att de regionala prisskillnaderna som uppstått utjämnas. Propositionen 
föreslår ändringar i hur en fastighets beskattningsbara värde beräknas. Fastighetsskatten omfattar 
både fastigheter och mark. I nuläget påverkas beskattningsvärdet av bland annat markens 
användningsändamål, byggrätt, läge, trafikförbindelser, lämplighet för byggändamål och 
kommunalteknik.  
 
Reformen är välkommen, men SFP i Egentliga Finland ser det som ytterst viktigt att den genomförs 
på ett sätt som behandlar enskilda fastighetsägare på ett rättvist och jämlikt sätt. Det utkast som nu 
sänts på remiss leder emellertid till det motsatta.   
  
2. Områdesvisa priser bestämmer beskattningsvärdet på mark 
Det primära målet med reformen är att korrigera den ojämlikhet som följer av eftersläpningen i 
fråga om beskattningsvärdena. Enligt propositionen ska priserna och priszonerna uppdateras. 
Dessutom föreslås det en höjning av det beskattningsbara värdet på obebyggda tomter också på 
glesbygden. 
 
SFP i Egentliga Finland ser att reformen, trots sitt syfte att motverka en ojämlik situation riskerar 
leda till just det – en ojämlik situation. Reformen skulle medföra en rejäl höjning av 
fastighetsskatten i vissa kommuner, medan andra områden påverkas mindre. Det innebär att 
enskilda fastighetsägare på olika håll i landet påverkas ojämlikt av reformen.  
 
I en situation där en fastighets beskattningsbara värde slås fast utgående från ortsvisa prisnivåer på 
den fria marknaden påverkar närbelägna fastigheters beskattningsvärde varandra. En dylik modell 
försätter fastighetsägarna i en ojämlik ställning beroende på vilken typ av fastigheter området 
omfattar. 

290290



11 
 

Speciellt i skärgården skulle nybyggda fritidsbostäder och strandtomter leda till högre 
fastighetsskatter – dels för att köpare av fritidstomter ofta är penningstarka, dels för att byggandet 
är mycket dyrare i skärgården än på fastlandet. En sådan modell skulle inte beakta den lokala 
inkomstnivån, och skulle skapa stora utmaningar för skärgårdsbefolkningen. Låginkomsttagare och 
pensionärer i skärgården skulle drabbas oskäligt hårt, och det skulle finnas en reell risk för att de 
skulle behöva realisera sin egendom, ofta det egna hemmet där flera generationer levt. Det här är 
inte en modell som är värdigt en rättsstat, och bristerna bör åtgärdas ifall lagen ska kunna tas i bruk. 
  
Markpriserna har i Finland utvecklats väldigt ojämnt i olika områden. Nu ämnar reformen korrigera 
beskattningsvärdet så att de motsvarar prisnivån och byggkostnaderna i området. Om det här görs 
schematiskt blir slutresultatet helt orimligt. Då fastighetsskatten inte tar i beaktande vilken typ av 
betalningskapacitet fastighetsägare har drabbas låginkomsttagare och pensionärer helt oskäligt 
mycket. 
 
15.6 2022 
SFP i Egentliga Finland går till val på egen lista 
 
SFP i Egentliga Finland beslöt på sitt styrelsemöte den 15 juni att gå till val på egen lista i 
riksdagsvalet 2023. I valet ställer kretsen upp 17 kandidater. SFP:s åboländska representation i 
riksdagen är otroligt viktig, inte bara för SFP utan för hela Egentliga Finland. 
 
– En egen lista har en aktiverande effekt bland våra medlemmar, och med en bred kandidatbukett 
från olika delar av regionen erbjuds våra väljare olika alternativ. Vi kommer att jobba hårt för att 
säkra SFP:s åboländska mandat, säger Cecilia Achrén, kretsordförande för SFP i Egentliga Finland. 
 
SFP har en lång tradition av att framgångsrikt förvalta väljarnas förtroende. Partiet har genom 
tiderna varit ett tryggt och pålitligt alternativ. Det är vi även i framtiden! 
 
SFP i Egentliga Finland nominerar de första kandidaterna till riksdagsvalet den 19 augusti. 
 
19.8 2022 
SFP i Egentliga Finland nominerade de första riksdagsvalskandidaterna 
 
På fredagens extra kretsmöte nominerade SFP i Egentliga Finland tre kandidater inför riksdagsvalet 
2023. 
 
De nominerade kandidaterna är (i alfabetisk ordning): 
Bergqvist Sandra, Pargas 
Byman Oscar, Kimitoön 
Granroth Veera, Åbo 
 
– De första kandidaterna är nominerade och kandidatrekryteringen är i full gång. Jag är övertygad 
om att vi kommer att få ihop en stark kandidatlista, med en bra bredd som ger oss alla 
förutsättningar att trygga vårt åboländska riksdagsmandat. Vi gjorde ett mycket framgångsrikt val 
2019, men ett SFP-mandat från Egentliga Finland är aldrig en självklarhet! Vi kommer att arbeta 
hårt för att visa att vi igen är värda väljarnas stöd, säger kretsordförande Cecilia Achrén. 
 
SFP i Egentliga Finland går till val på egen lista riksdagsvalet och kommer sammanlagt att nominera 
17 kandidater. Kretsmötet gav fullmakt till kretsstyrelsen att nominera de resterande kandidaterna. 
 
 

291291



12 
 

22.10 2022 
SFP i Egentliga Finland samlades till Kommunparlament 
  
SFP i Egentliga Finland samlades till sitt traditionsenliga Kommunparlament lördagen den 22 
oktober. Kommunparlamentet ordnades i form av en picknick-kryssning Åbo–Mariehamn–Åbo. 
På evenemanget deltog ca. 60 medlemmar från kommuner runtom i Egentliga Finland. Under 
kryssningen hölls bland annat en allmänpolitisk diskussion där riksdagsledamot Sandra Bergqvist 
berättade om den gångna regeringsperioden. Bergqvist betonade SFP:s roll i de beslut som gynnat 
Egentliga Finland. 
 
– SFP:s roll kan inte underskattas. Vårt arbete har burit frukt gällande Åbo Akademis 
juristutbildning, Åbos läkemedelscenter och finansieringen till Rävsunds- och Hessundsbron. Även 
mindre projekt som SFP jobbat hårt för är exempelvis förbättrandet av Mjösundsvägen i Kimitoön 
och planeringen av cykelvägar längs Stora Ringvägen, säger riksdagsledamot Sandra Bergqvist. 
 
SFP i Egentliga Finlands kretsordförande Cecilia Achrén är nöjd över vad dagen fört med sig.  
 
– Det är roligt att igen få samlas till Kommunparlament efter en lång paus. Vi har ett aktivt fält och 
det är roligt att så många vill engagera sig. Inom kort nominerar vi våra nästa kandidater inför 
riksdagsvalet och vår halva lista är därmed färdig, säger kretsordförande Cecilia Achrén. 
 
26.10 2022 
Gilla Granberg ställer sig till förfogande i riksdagsvalet 2023 
 
Gunilla ”Gilla” Granberg ställer sig till förfogande i riksdagsvalet 2023. Granberg är född 1962 och 
hemma från Pargas, uppvuxen i Åbo och är fritidsboende på Kimitoön. Hon har en lång erfarenhet 
som beslutsfattare och är en aktiv SFP:are på lokalt plan, liksom på kretsnivå. För tillfället jobbar 
Granberg på Axxell som arbetslivschef, är stadsstyrelseordförande i Pargas stad, sitter med i bland 
annat Kulturfondens styrelse och som ledamot i Egentliga Finlands förbunds fullmäktige. 
 
– Jag känner Åboland och vill jobba stenhårt för att vår röst ska höras i riksdagen också framöver. 
Politik är att göra tillsammans, att tillsammans bära ansvar, hitta goda lösningar och att samarbeta.  
Det är något jag stortrivs med. Nu vill jag göra politik fullt ut, och vill för första gången ge mig in 
i kampen för att väljas in i riksdagen, säger Granberg. 
 
Viktiga frågor för Granberg är de om kommunernas framtida utveckling och livskraft, 
sysselsättning, företagande och bildningsfrågorna. 
 
– Kommunernas roll är i stor förändring och det behövs människor i riksdagen som i praktiken 
förstår det stora förändringsläget som pågår. 
 

- Sysselsättningsfrågorna kunde handhas av kommunerna i framtiden, men då behövs 
tillräckligt med resurser för det, såväl personella som ekonomiska.  

- Utan företagarna stannar samhället. Jag vill jobba för att företagarna stöds, sporras till 
tillväxt. Ensamföretagare kunde till exempel stödas ekonomiskt för att anställa sin första 
arbetstagare. 

- Bildningsfrågorna, skolorna är oerhört viktiga. Pisaresultaten i all ära, men vi måste också 
satsa på välmående i skolorna, med tillräckliga resurser, också i förebyggande syfte. 
Välmående lärare ger välmående elever och studerande, avslutar Granberg. 
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SFP i Egentliga Finland nominerar sina nästa kandidater på styrelsemötet den 27.10. 
 
26.10 2022 
Anna-Karin Tötterman ställer sig till förfogande i riksdagsvalet 2023 
 
Anna-Karin Tötterman ställer sig till förfogande i riksdagsvalet 2023. Tötterman är född 1978 och 
bor i Åbo. Hon är tvåbarnsmamma och politices licentiat. Tötterman har varit aktiv beslutsfattare 
i flera år och innehar för tillfället flertalet förtroendeuppdrag i SFP, Åbo stad och i Folktinget. 
Sedan 2020 är hon ordförande för SFP i Åbo. 
 
– Jag har efter en tids övervägande kommit fram till att jag med stor ansvarskänsla för vårt 
gemensamma samhällsbygge står till förfogande som kandidat i riksdagsvalet, säger Tötterman. 
 
Tötterman säger att hon vill vara med och arbeta för trygghet i vårt samhälle. 
– Med värme och mod vill jag ge svar på samhällets utmaningar. Vi lever i exceptionella tider och 
jag vill vara med och förstärka det internationella samarbete som behövs allt mer idag. I tider av 
internationell osäkerhet får vi ändå inte glömma samhällets mest utsatta samtidigt som vi ska värna 
om alla individers möjlighet till självbestämmande och utveckling, säger Tötterman. 
 
– Jag vill i synnerhet värna om att våra barn och unga får en trygg uppväxt med dagvård och skola 
som har tillräckliga personalresurser för att säkra en jämlik bildningsgrund för alla. Jag vill se större 
satsningar på barn och ungas välmående. Oroväckande ökningar i psykisk ohälsa och ätstörningar 
bland våra barn och unga måste tas på största allvar i politiska satsningar, tillägger Tötterman. 
 
För att skapa en hållbar samhällsekonomi och säkra de ekonomiska förutsättningarna för vårt 
välfärdssamhälle vill Tötterman stärka verksamhetsförutsättningarna för våra företag. Likaså verka 
för att produktiviteten i samhällsekonomin stärks genom en bra arbetsmiljö och en hög 
sysselsättningsgrad.   
 
– För Åbo och hela regionen är det viktigt att vi säkerställer fungerande infrastruktur, transporter 
och tillgången till arbetskraft samt skapar förutsättningar för företagen att växa och lyckas. Här 
behöver vi blicka utanför regionen och röja undan hinder för samarbete och handel i Norden och 
Europa. Våra universitet och övriga utbildningsenheter bidrar på ett centralt sätt till att tillgodose 
arbetskraft, forskning och innovationer, avslutar Tötterman. 
 
SFP i Egentliga Finland nominerar sina nästa kandidater på styrelsemötet den 27.10. 
 
27.10 2022 
SFP i Egentliga Finland nominerade kandidater inför riksdagsvalet 2023 
 
SFP i Egentliga Finlands kretsstyrelse nominerade sju kandidater till riksdagsvalet och därmed är 
över halva listan fylld. Kretsen kommer att nominera alla kandidater innan årsskiftet. 
 
– Nomineringen framskrider enligt tidtabell och vi har många som är intresserade att kandidera. 
Med bara 17 platser på listan, gäller det att få ihop en bra bredd i vår kandidatbukett så att alla 
väljare hittar en kandidat de kan identifiera sig med, säger kretsordförande Cecilia Achrén. 
 
De nominerade kandidaterna är: 
Jerker Björkqvist, Åbo 
Markus Blomquist, Åbo 
Gilla Granberg, Pargas 
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Katariina Leino, Masko 
Anna-Karin Tötterman, Åbo 
Julie Wallin (Svensk Ungdom), Pargas 
Kjell Wennström (Svenska seniorerna i Åboland), Åbo 
 
Tidigare i augusti nominerades: 
Sandra Bergqvist, Pargas 
Oscar Byman, Kimitoön 
Veera Granroth, Åbo 
 
30.11 2022 
Åsa Gustafsson ställer sig till förfogande i riksdagsvalet 2023 
 
Åsa Gustafsson, hemma från S:t Karins, ställer sig till förfogande i riksdagsvalet 2023. Gustafsson 
är för närvarande fullmäktigeledamot och stadsstyrelseledamot i S:t Karins, gruppordförande för 
SFP:s fullmäktigegrupp i Egentliga Finlands välfärdsområde samt ordförande för SFP i S:t Karins. 
Tidigare har Gustafsson även fungerat som Svenska folkpartiets vice ordförande.  
– Beslutet att kandidera har mognat under en längre tid. När jag ser på läget i samhället och alla de 
utmaningar som vi står inför, vill jag vara med och bygga en bättre framtid för alla våra invånare, 
säger Gustafsson. 
 
Gustafsson vill arbeta för ett välmående Egentliga Finland. Som ledamot inom välfärdsområdet 
ser Gustafsson stora frågor som måste lösas även på riksnivå, för att välfärdsområdena ska kunna 
trygga en kvalitativ och människonära service. Gustafsson har en lång arbetserfarenhet inom 
barnskyddet och vill arbeta för barn- och ungas framtid. Gustafsson anser att allt för många lider 
av illamående inom de olika åldersgrupperna, som orsakar att många inte klarar av studier eller 
arbete.  
 
– Vårt näringsliv har haft stora utmaningar under pandemitiden och läget inom Europa har inte 
gjort situationen lättare för dem. Vi ser tyvärr redan nu att många har varit tvungna att lägga ner 
sin verksamhet p.g.a. ekonomiska svårigheter eller att de inte fått arbetskraft. Jag vill arbeta för ett 
livskraftigt Egentliga Finland där vi nu sätter alla våra krafter på att stödja vårt näringsliv. Jag ser 
att vi även har möjlighet att lösa arbetskraftsfrågan på olika sätt, genom lättare system att ta emot 
arbete och öka på arbetskraftsinvandringen. Välmående unga och ändamålsenliga 
utbildningslösningar är det vad näringslivet nu behöver, säger Gustafsson. 
 
SFP i Egentliga Finland nominerar sina nästa kandidater på styrelsemötet den 30.11. 
 
30.11 2022 
SFP i Egentliga Finland nominerade kandidater inför riksdagsvalet 2023 
 
SFP i Egentliga Finlands kretsstyrelse nominerade fyra kandidater till riksdagsvalet på styrelsemötet 
den 30 november. 
 
De nominerade kandidaterna är: 
Jan ”Bambu” Eriksson, Pargas 
Åsa Gustafsson, S:t Karins 
Filip Schauman (Svensk Ungdom), Åbo 
Camilla Sonntag-Wilenius, Salo 
 
Tidigare nominerade: 
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Sandra Bergqvist, Pargas 
Jerker Björkqvist, Åbo 
Markus Blomquist, Åbo 
Oscar Byman, Kimitoön 
Gunilla ”Gilla” Granberg, Pargas 
Veera Granroth (Svensk Ungdom), Åbo 
Katariina Leino, Masko 
Anna-Karin Tötterman, Åbo 
Julie Wallin (Svensk Ungdom), Pargas 
Kjell Wennström (Svenska seniorer i Åboland), Åbo 
 
1.12 2022 
Jan ”Bambu” Eriksson kandiderar i riksdagsvalet 2023 för SFP i Egentliga Finland 
 
För närvarande innehar Eriksson flera olika förtroendeuppdrag i sin hemstad Pargas. Bland annat 
är han ledamot i stadsfullmäktige, ordförande i kultur-och idrottsnämnden och nämndeman. 
Eriksson fungerar även som huvudförtroendeman i Sjömans-Unionen.  
Församlingen är viktig för Eriksson, som även fungerar som kyrkofullmäktiges ordförande i 
Väståbolands församling. Eriksson har även bakom sig ett mångårigt engagemang inom 
idrottsrörelsen, och för närvarande fungerar han som lagledare för PIF:s fotbollsherrar. 
 
– Viktiga frågor i kampanjen är att bibehålla och jobba för ett rättvist välfärdssamhälle, där det 
finns goda möjligheter för tredje sektorn att verka för speciellt barn och ungdomar. Det är också 
mitt mål att arbeta för ett företagsvänligt klimat så att företagen kan generera arbetsplatser, säger 
Eriksson. 
 
7.12 2022 
Camilla Sonntag-Wilenius kandiderar i riksdagsvalet 2023 
 
Camilla Sonntag-Wilenius ställer upp som kandidat i riksdagsvalet för SFP i Egentliga Finland. Hon 
är bl.a. utbildad socialarbetare, mentalvårdare, arbetshandledare och sexualterapeut. Hon är gift 
med en flitig företagare och mamma till två söner som numera är studerande vid ÅA. Hon är född 
och mest uppvuxen i Salo, där hon jobbar som barnatillsyningsman och sakkunnig i familjerätt. 
 
Sonntag-Wilenius var med i Salo stadsfullmäktige i två perioder och i olika nämnder i sammanlagt 
fyra valperioder i början av 2000-talet. Hon ställde tidigare upp i riksdagsvalet 2011, och är 
styrelsemedlem i SFP:s lokalavdelning i Salo, som hon var med och grundande. Hon är också 
medlem av partiets socialpolitiska delegation. 
 
Sonntag-Wilenius vill poängtera att vi framöver är tvungna att lösa många frågor gällande data-
användning, bättre samhällelig integration och fungerande offentliga tjänster. Finland måste kunna 
åstadkomma mera med mindre. Ekologisk och samhällelig hållbarhet, bättre teknologiska lösningar 
inom offentlig service (t.ex. fjärrmottagningar och elektroniska underskrifter), delaktighets- samt 
tillgänglighetsfrågor engagerar henne. 
 
– Vi är alla beroende av fortsatt samhällelig stabilitet och välfärd, men för vissa – så som jag – kan 
det kännas mer akut. Vi i Finland måste tillämpa, utvecklas och konstant omvärdera våra 
tillvägagångssätt. Pandemin, kriget i Ukraina och energikrisen har väckt oro vad gäller 
beroendeförhållanden och självförsörjningsmöjligheter, men också en uppskattning för det som 
fungerar, säger Sonntag-Wilenius. 
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 Ensamhet, både vad gäller nationen och individer, är något hon vill motarbeta. 
 
– Att leva i flera minoritetsroller är en ständig utmaning. Att kandidera och eventuellt representera 
Egentliga Finland i riksdagen är å andra sidan fina sätt att bygga nätverk, samarbeta och påverka, 
avslutar Sonntag-Wilenius. 
 
9.12 2022 
Tomas Björkroth ställer sig till förfogande i riksdagsvalet 2023 
 
Tomas Björkroth, Filosofie magister i biologi och återflyttare till Pargas ställer sig till förfogande i 
riksdagsvalet 2023. 
 
Tomas Björkroth arbetar för en större hållbarhet i samhället på många olika plan. 
 
– För mig är hållbarhet en stabil ekonomi där samhället har råd att upprätthålla bastjänster av hög 
klass som vård och utbildning. Likaså innebär hållbarhet att alla skall kunna känna en gemenskap 
och uppleva en delaktighet. Jag ser också hållbarhet som en grund för hur vi skall kunna använda 
oss av naturresurser så, att dessa finns kvar också för kommande generationer. 
 
Tomas Björkroth har arbetat de senaste tio åren som enhetschef på Axxells naturbruksenhet i 
Brusaby på Kimitoön. Innan tiden inom yrkesutbildningen var Björkroth företagare och 
projektkonsult inom besöksnäring och miljö. 
 
– Jag vill använda mitt kunnande till att vara med och skapa lösningar för en hållbarare framtid, 
tillsammans. 
 
Tomas Björkroth är fullmäktigeledamot, I vice ordförande i Pargas stadsfullmäktige och 
gruppordförande för SFP:s fullmäktigegrupp i Pargas. Tomas Björkroth är också ordinarie medlem 
och vice ordförande i Svenska folkpartiets partifullmäktige och vice ordförande i partiets 
kretsorganisation i Egentliga Finland. 
 
– Att ställa upp i riksdagsvalet ser jag som en naturlig fortsättning på mitt aktiva engagemang i 
politiken och i partiet. 
 
21.12 2022 
SFP i Egentliga Finland nominerade kandidater inför riksdagsvalet 2023 
 
SFP i Egentliga Finlands kretsstyrelse nominerade två kandidater till riksdagsvalet på styrelsemötet 
den 21 december. 
 
De nominerade kandidaterna är: 
Tomas Björkroth, Pargas 
Terhi Vörlund-Wallenius, Åbo 
 
Tidigare nominerade: 
Sandra Bergqvist, Pargas 
Jerker Björkqvist, Åbo 
Markus Blomquist, Åbo 
Oscar Byman, Kimitoön 
Jan ”Bambu” Eriksson, Pargas 
Gunilla ”Gilla” Granberg, Pargas 

296296



17 
 

Veera Granroth (Svensk Ungdom), Åbo 
Åsa Gustafsson, S:t Karins 
Katariina Leino, Masko 
Filip Schauman (Svensk Ungdom), Åbo 
Camilla Sonntag-Wilenius, Salo 
Anna-Karin Tötterman, Åbo 
Julie Wallin (Svensk Ungdom), Pargas 
Kjell Wennström (Svenska seniorer i Åboland), Åbo 
 
22.12 2022 
NTM-centralen bör tänka om! 
 
SFP i Egentliga Finland ser att NTM-centralen bör tänka om i frågan om den virtuella vajerfärjan 
mellan Nagu och Korpo. Behörighetskraven för besättningen får inte sänkas! Kretsstyrelsen delar 
oron med Pargas fullmäktige och vår riksdagsledamot Sandra Bergqvist och anser att de nuvarande 
planerna riskerar trafiksäkerheten samt passagerarnas säkerhet. 
Den virtuella vajern, ett hjälpmedel för föraren att hålla rätt kurs, är ett tekniskt hjälpmedel som 
liksom övrig teknik kan fallera.  Om denna teknik fallerar är färjan en frigående färja, frigående 
färjor klassas som fartyg och behörighetskraven ska därför rimligtvis vara därefter. Vajerföraren 
måste kunna manövrera fartyget också i krävande förhållanden och på ett sätt som inte förorsakar 
skada till passagerare eller övrig trafik.  
 
Det är bara några år sedan som vajerfärjan i Nådendals skärgård körde på grund, p.g.a. att vajern 
kopplats bort. En olycka man ska ta lärdom av. Olyckor sker långt p.g.a. mänskliga misstag, varför 
första steget i att förhindra dessa är att säkerställa kompetensen hos besättningen.  
 
Därför ser SFP i Egentliga Finland att hybridfärjan ska klassas som ett frigående fartyg och att 
besättningen har den behörighet som krävs för ovannämnda fartyg.  
 
Cecilia Achrén 
Kretsordförande 
 
Kretsstyrelsen 
SFP i Egentliga Finland 

23.12 2022 
Niklas Guseff ställer sig till förfogande i riksdagsvalet 
 
Trots tidigare meddelande om att inte kandidera, ställer sig Niklas Guseff nu till förfogande i 
riksdagsvalet 2023 för SFP i Egentliga Finland. 
 
Under de senaste veckorna har ytterligare preciseringar och tolkningar fåtts gällande regelverket 
kring militärpersoners möjlighet att kandidera i riksdagsval. Detta har möjliggjort en kandidatur. 
 
– Det absolut viktigaste med kandidaturen är att garantera det åboländska mandatet, men jag sticker 
inte under stol med att jag strävar efter att få det högsta antalet röster på SFP:s lista, och därmed 
det åboländska mandatet. Jag vill med ett aktivt grepp bevaka Åbobornas och Åbolänningarnas 
intressen. Både svenska Åbo och Åboland behöver en handfast intressebevakning i maktens 
korridorer, säger Guseff. Egentliga Finland måste utvecklas till en klar föregångare när det kommer 
till EU:s blåa ekonomi, dvs all ekonomisk verksamhet som är relaterad till havet eller kustområden. 
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Med över 25 års erfarenhet från nationella och internationella uppdrag inom gränsbevakning och 
sjöräddning har Guseff lärt sig att de bästa resultaten nås via lösningsorienterat samarbete. Guseff 
var en av röstmagneterna i välfärdsområdesvalet och fick flest röster av SFP-kandidaterna i 
Egentliga Finland.  
 
– Jag ser framemot en aktiv och konstruktiv valkampanj som aktiverar väljarna. Det finns alla 
förutsättningar för SFP att göra ett lyckat val i regionen. Det förra riksdagsvalet år 2019 bevisade 
att en bred kandidatlista lockar väljarna till valbåset. Vad som nu är aktuellt är det förändrade 
världsläget som kräver stor beslutsamhet. Finlands och finländarnas trygghet ska vara i fokus. Jag 
vill vara med och skapa trygghet i samhället. Både här hos oss i Finland, men också i Europa och i 
världen, säger Guseff. 
 
Niklas Guseff är medlem av fullmäktige och fungerar som SFP:s representant i styrelsen för 
Egentliga Finlands Välfärdsområde. Guseff har före flytten till Åbo varit politiskt aktiv på 
Kimitoön och har utöver det bl.a. suttit i sjukvårdsdistriktets fullmäktige och styrelse de senaste 5 
åren. 
 
SFP i Egentliga Finland nominerar nästa gång i januari 2023. 
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Vi är SFP i Österbotten 

SFP i Österbotten, också benämnt “kretsen” är en organisation inom Svenska folkpartiet i Finland med verk-
samhet inom Österbotten och Mellersta Österbotten. 

Kretsstyrelsen 
Kretsmötet, som är vårt högsta beslutande organ, tillsätter varje år en kretsstyrelse med uppgift att leda 
verksamheten, fastslå riktlinjer och nominera kandidater inför val. Kretsstyrelsens främsta uppgift är att 
leda fältet i det politiska arbetet. Kretsstyrelsen leds av en kretsordförande och två vice ordförande. 

Kretsmötet 2022 hölls den 9 april i Lappfjärd. Mötet valde Henrik Antfolk till kretsordförande och Carola 
Bengs-Lattunen och Mikael Lindvall till vice ordförande. I övrigt består kretsstyrelsen av representanter 
från alla kommuner inom Österbotten och Karleby, samt en representant var för våra förbund; Svensk Un-
gdom, Svenska kvinnoförbundet och Botniaseniorer. Utöver presidiet har följande personer varit medlem-
mar i  kretsstyrelsen under 2022: 

Jan-Anders Lundenius, Kaskö   Mirja Högstrand, Kaskö
Anna-Lena Kronqvist, Korsnäs   Johan Holm-Rosbäck, Korsnäs
Tomas Bäck, Korsholm    Margareta Rodas, Korsholm
Roberth Sjöström, Närpes    Gun Granlund, Närpes
Sofia Mitts-Björkblom, SvKf    Ann-Sofie Smeds-Nylund, SvKf
Christer Rosengren, Seniorerna   Marianne Buss, Seniorerna
Anja Lillqvist, Pedersöre   Bernhard Hjulfors, Pedersöre
Johanna Kauppinen, Vasa   Lars Rosenblad, Vasa
Helena Broända, Kronoby                   Adam Näse, Kronoby
Jan Ray, Larsmo     Karita Nynäs, Larsmo
Anders Sandlin, Jakobstad   Jaana Silander, Jakobstad
Victor Ohlis, Vörå     Johanna Skarper, Vörå
Jan-Ove Nyman, Karleby    Camilla Wikman, Karleby
Chatarina Doktar, SU     Joakim Lasén, SU

Kretsstyrelsen har sedan kretsmötet samlats till sju protokollförda möten samt ett tvådagars strategisemi-
narium. Kretsstyrelsens främsta uppgift under verksamhetsåret har varit kandidatnomineringen inför riks-
dagsvalet, kampanjplanering samt utformandet av valprogrammet. Utöver valverksamheten har kretssty-
relsen även inlett ett långsiktigt strategiarbete, som utmynnar i en vision och strategi för kretsen, vilken 
kommer att behandlas under kommande kretsmöte 2023. 

Lokalavdelningar, kommunorganisationer och medlemmar 
Kretsens medlemmar är våra 48 lokalavdelningar med sammanlagt 8308 personmedlemmar. Lokala-
vdelningarna utgör gräsrötterna inom kretsen. Kretsen består även av åtta kommunorganisationer, som 
fungerar som samarbetsorgan mellan SFP:s, Svenska kvinnoförbundets och Svensk Ungdoms lokala-
vdelningar. 

Under året har förts många diskussioner om lokalavdelningarnas struktur och framtid, framför allt på grund 
av att flera lokalavdelningar upplever det svårt att hitta aktiva som vill delta i styrelsearbetet, men också en 
viss valtrötthet noteras efter två valår under speciella omständigheter. Inom kretsstyrelsen har även disku-
terats den struktur som finns bland våra lokalavdelningar och kommunorganisationer när det kommer till 
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Under året har förts många diskussioner om lokalavdelningarnas struktur och framtid, framför allt på grund 
av att flera lokalavdelningar upplever det svårt att hitta aktiva som vill delta i styrelsearbetet, men också en 
viss valtrötthet noteras efter två valår under speciella omständigheter. Inom kretsstyrelsen har även disku-
terats den struktur som finns bland våra lokalavdelningar och kommunorganisationer när det kommer till 
ekonomi, partiskatt och förhandlingsroll efter kommunalvalen. I skrivande stund har kretsstyrelsen begärt 
lokalavdelningarnas och kommunorganisationernas styrelser att fylla i en enkät angående strukturen, för 
att kunna fortsätta diskussionen kring organisationsstrukturen och ovannämnda ämnen inom kretsen. 

Våra lokalavdelningar och kommunorganisationer har även varit involverade i planeringen av riksdags-
valet och framförallt i kandidatnomineringen. I norra regionen har lokalavdelningarna även samlats till 
möten kring att bredda verksamheten. 

Fullmäktigegrupper 
I samtliga av kretsens kommuner finns SFP:s grupperingar inom fullmäktigen. I en stor del av våra kom-
muner är SFP i majoritet, vilket betyder att vi bär ett brett ansvar för den kommunala förvaltningen och 
utvecklingen. SFP har även ett stort samkommunalt ansvar och vi har tunga förtroendeposter inom våra 
samkommuner och landskapsförbund. 

Under verksamhetsåret har kretskansliets personal besökt alla våra fullmäktigegrupper i kommunerna. 
Inför träffarna har en enkät skickats ut till alla medlemmar och under träffarna har diskussionen förts ut-
gående från ett dialogunderlag. Träffarna har fokuserat på fyra kärnområden: kommunikation, samarbete, 
politik och val. Under träffarna låg fokus på att diskutera hur den interna och externa kommunikationen 
fungerar, hur fullmäktigegrupperna håller kontakt med personer som sitter i nämnder och sektioner men 
som inte är invald i fullmäktige. Punkten kring samarbete fokuserade på hurudant stöd nya medlemmar i 
fullmäktige får, hur arbetet inom gruppen delegeras och fördelas samt hur gruppen mår. Syftet med träf-
farna var att skapa en bild av hur vi kunde lära oss av varandra, ta tillvara goda råd och föra beprövade 
lösningar till grupperna. Fullmäktigegrupperna sporrades även till att ordna mer inofficiella träffar där sam-
varo, gemenskap och lättsammare diskussion får ligga i fokus. 

Välfärdsområdesfullmäktigegrupper 
I januari 2022 hölls det första välfärdsområdesvalet och för kretsens del resulterade det i ett lyckat val med 
32 invalda i Österbotten och 5 invalda i Mellersta Österbottens välfärdsområde. Förtroendeuppdragen 
förhandlades fram till mars månad och därefter inleddes arbetet inom välfärdsområdena. 

Politiskt präglades hösten inom välfärdsområdena av många historiska beslut, när de styrande dokument-
en för en helt ny organisation skulle tas fram och godkännas. Arbetet inom välfärdsområdena har varit 
utmanande, inte minst på grund av de många osäkra faktorerna gällande finansieringen av områdena. 
Osäkerheten inför reformen har synts även hos medborgarna, och för att möta detta behov och ge svar 
på frågor, ordnades fem invånarkvällar under hösten 2022, en i Karleby och övriga fyra i Österbotten. In-
vånarkvällarna ordnades som hybridevenemang med konceptnamnet “SFP forum” tillsammans med kom-
munikationsbyrån Bertills & Jung. Grupperna har också jobbat på att internt lära känna varandra och or-
ganisera sitt arbete, detta genom informella träffar och möten. Planeringen av verksamheten under år 
2023 inleddes i god tid och den största satsningen kommer att vara en podcast för de förtroendevalda, 
“Välfärdspodden”, som sänds fr.o.m. februari 2023 framåt.
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Riksdagsledamöter 
SFP i Österbotten har under senaste mandatperiod haft fyra invalda riksdagsledamöter från Vasa valkrets. 
De invalda är Anna-Maja Henriksson, Joakim Strand, Mikko Ollikainen och Anders Norrback. Under verk-
samhetsåret har ledamöterna arbetat aktivt med frågor som berör våra väljare inom valkretsen. Ledamöter-
na har även aktivt deltagit i kretsens verksamhet genom aftonskolor, regionträffar samt inofficiella besök 
och möten. 

För att nämna några betydande saker som våra ledamöter drivit finns bland annat lagändringen om betaln-
ingsanmärkningar, uppdatering av sexualbrottslagstiftningen, tryggande av riksarkivet i Vasa, förbättrin-
gar och utveckling av kommunikationer och infrastruktur inom våra landskap. Arbetet med dessa frågor 
fortsätter naturligtvis, men genom gott lagarbete och god intressebevakning, har våra ledamöter visat att 
vår krets framåtanda är betydande för såväl Finland som nordiska samarbeten. 

Kretskansliet 
Under verksamhetsåret har kretskansliets personal utvidgats från tre personer till fyra i och med verksam-
hetsstödet till fullmäktigegrupperna inom välfärdsområdet. Tack vare stöden till grupperna i såväl Öster-
botten som Mellersta Österbotten, anställdes en koordinator under hösten 2022. Utöver koordinatorn har 
verksamhetsledare, verksamhetskoordinator och en regionkoordinator arbetat med det operativa inom 
kretsen. Kretskansliets uppgift är att verkställa kretsstyrelsens beslut och stödja dem i förverkligandet av 
verksamhet inom vår krets. 

Politik och kommunikation 

Verksamhetsåret har långt handlat om att kommunicera internt med fältet. Framförallt har kretsstyrels-
en poängterat vikten av att involvera gräsrötterna i beslutsfattandet inom kretsen. Kretsstyrelsen beslöt i 
juni att protokollen från styrelsemötena når våra riksdagsledamöter och kommunorganisationernas ord-
föranden när de har justerats. Detta för att hålla en transparent linje i besluten som tas inom kretsen. 

Under hösten inledde kretsstyrelsen ett långsiktigt strategiarbete där fokus ligger på att skapa en gemen-
sam vision och en strategi som talar för hur vi vill att våra regioner ska se ut 2030. Strategiarbetet har gjorts 
i samarbete med kommunikationsbyrå Bertills & Jung och en av kretsstyrelsen tillsatt mindre arbetsgrupp. 
Strategin presenteras för kretsmötet 2023 och under hösten 2023 kommer visionen och strategin imple-
menteras i kretsens arbete. Målet är att visionen och strategin ska bli en naturlig del av kretsens verksam-
het, som sätter riktlinjer för hur vi vill att framtiden ska se ut i våra landskap. 

Kretsens sociala medier har långt under vår, sommar och höst präglats av uttalanden och pressmedde-
landen, både av våra riksdagsledamöter men också av kretsstyrelsen och kretsordförande. Mot hösten och 
vintern har vi satt fokus på riksdagsval och våra nominerade kandidater. 
Året har i övrigt långt handlat om förberedelser inför kommande riksdagsval. Valprogram har utformats 
och nomineringsarbetet har tagit upp en stor del av tiden. Som tidigare nämnts har även besöken till full-
mäktigegrupperna i kommunerna varit en viktig del. 
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Ekonomi och framtid 

Under verksamhetsåret har det både för den ordinarie verksamheten och valverksamhet budgeterats. 
Ekonomin står stadigt genom intäkter från medlemsföreningar, understöd från Svenska Kulturfonden och 
förtroendemannaavgifter från samkommuner och välfärdsområden. Förtroendemannaavgifterna har varit 
20% för uppdrag inom samkommuner och 15% inom välfärdsområden. [Kompletteras med siffror från 
bokslutet] 

Medlemsavgiften för medlemsföreningar har varit 2,50€/medlem. Accountor har fungerat som bokförare. 
Revisor har anlitats genom företaget Ernst & Young. 

Kretsens ekonomi bygger långt på valverksamhet och genom förtroendemannaavgifter skapas valbuffert 
för kommande valvår. Under verksamhetsåret har kretsstyrelsen diskuterat organisationsstrukturen inom 
vår krets och framförallt hur vi gemensamt kan hitta en syn om hur bland annat valkoordineringen funger-
ar, inte minst den ekonomiska delen. Under hösten skickades en enkät ut till våra lokalavdelningar och 
kommunorganisationer genom vilken styrelsen vill få in information och tankar om hur man ser på för-
delningen av partiskatt och förhandlingsansvar inom kretsen. I skrivande stund är enkätsvaren inte ännu 
behandlade i kretsstyrelsen. 

Valverksamhet 

Som tidigare beskrivits har verksamhetsåret långt präglats av förberedelser inför riksdagsvalet 2023. I feb-
ruari 2022 tillsatte dåvarande kretsstyrelse en nomineringsgrupp med ansvar att bereda förslag till kandi-
dater i riksdagsvalet. Nomineringsgruppen har sedan kretsmötet 2022 utökats med kretsstyrelsens presid-
ium. Nomineringsgruppen består av: 
Sven Jerkku (ordförande), Henrik Antfolk, Carola Bengs-Lattunen, Mikael Lindvall, Victor Ohlis och Anne-
Mie Ranta. Kretsens och förbundens tjänstemän samt Botniaseniorers ordförande har närvaro och yttrand-
erätt i gruppen. Nomineringsgruppens ordförande ansvarar för rapportering till kretsstyrelsen och hand-
har kontakt till media under nomineringens gång.

Under kretsmötet 2022 nominerades sex kandidater av sexton. I september 2022 nominerades ytterligare 
fyra kandidater, i november tre stycken och december ännu en. Vid årskiftet kvarstod endast två kandi-
dater att nominera. Nomineringsarbetet har under året varit omfattande, nomineringsgruppen har arbetat 
utgående från en regional fördelning, med fokus på att hålla en bred kandidatpalett. Tidigare vals profiler, 
väljarunderstöd och befolkningsstruktur har varit utgångsläget för nomineringen. 

I september 2022 tillsattes en arbetsgrupp med ansvar för att utforma kretsens eget valprogram inför riks-
dagsvalet. Utgående från partiets centrala valprogram arbetade gruppen med att skapa ett eget program. 
I januari 2023 godkändes valprogrammet för kretsen. 

Riksdagsvalets budget och kampanjplan utarbetades under hösten av kretskansliets tjänstemän. Kam-
panjplanen formades så att den stöder enskilda kandidaters egna kampanjer och bidrar med värdefulla 
insatser som enskilda kandidater inte alltid har råd med själva. Några väsentliga kampanjmetoder som 
kan nämnas var podcastinspelningen med alla kandidater, vägskyltar i alla kommuner från Karleby till Kris-
tinestad, samt en 16 timmars livesändning på Vasa torg under förhandsröstningen. Vidare ordnade kretsen 
en kickoff inför riksdagsvalet med kandidater, kampanjteam och valkoordinatorer med syfte att skapa god 
stämning, laganda och inspiration inför de sista två månaderna innan valet. Kretsens budget landade på 
totalt 108 000€ för riksdagsvalet. Intäkterna som allokerades till valet är de årliga understöden från Svenska 
Kulturfonden samt ett valbidrag på 10 000€ från Pro Markkinatalous. 
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Ett varmt tack

Kretsstyrelsen och kretsens tjänstemän vill rikta ett stort tack till våra samarbetspartners under året. Ett 
speciellt varmt tack till Svenska Bildningsförbundet, Svensk Ungdom, Svenska Kvinnoförbundet och Sven-
ska seniorer för ett tätt samarbete och omfattande stöd i verksamheten.

Ett ovärderligt tack till våra lokalavdelningar, kommunorganisationer, förtroendevalda i samkommuner 
och välfärdsområde för ert stora engagemang, ansvarstagande och värdefulla arbete under årets gång. Ett 
stort tack till Svenska riksdagsgruppen och våra riksdagsledamöter för det otroliga arbete ni gör!
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SFP i Samkretsen

SFP Samkrets r.f. – RKP Yhteispiiri ry

Verksamhetsberättelse 2022 – Toimintakertomus 2022
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1. Allmänt - Yleistä

Svenska folkpartiets Samkrets (nedan kretsen) sköter kontakten till Svenska folkpartiets lokala
aktörer inom 13 olika landskap. Kretsens kansli finns i Helsingfors. Kretsen leds av en
kretsstyrelse.

Kretsens verksamhetsområde är åtta olika valkretsar; Lappland, Uleåborg, Mellersta Finland,
Birkaland, Satakunta, Tavastland, Savolax-Karelen och Sydöstra Finland. Till kretsen tillhör 10
lokalavdelningar SFP i; Uleåborg, Jyväskylä, Tammerfors, Satakunta, Norra Kymmenedalen,
Kotka, Pyttis, Tavastland, Savolax-Karelen och RKP Saame. Under verksamhetsåret 2022 har
Samkretsen haft en verksamhetsledare på heltid (Åsa Gustafsson). Verksamhetsledaren var
tjänstledig från och med 1.3.2023 och hennes anställning upphörde 31.3.2023. Från och med
25.4.2022 har kretsen haft en verksamhetskoordinator på heltid (Kia Ahlfors). Under
verksamhetsledarens tjänstledighet i mars 2023 hade kretsen en kampanjkoordinator på heltid
(Karin Ringbom).

-----------

Ruotsalaisen kansanpuolueen Yhteispiiri ry. (myöhemmin piiri) huolehtii yhteydenpidosta
paikallisiin toimijoihin 13 maakunnan alueella. Piiritoimisto sijaitsee Helsingissä. Piiriä johtaa
hallitus.

Piirin toiminta-alue koostuu kahdeksasta vaalipiiristä; Lappi, Oulu, Keski-Suomi, Pirkanmaa,
Satakunta, Häme, Savo-Karjala ja Kaakkois-Suomi. Piiriin kuuluu 10 paikallisosastoa, RKP; Oulu,
Jyväskylä, Tampere, Satakunta, Pohjois-Kymenlaakso, Kotka, Pyhtää, Häme, Savo-Karjala ja RKP
Saame. Toimintavuonna 2022 piirillä on ollut kokoaikainen toiminnanjohtaja (Åsa Gustafsson).
Toiminnanjohtaja jäi virkavapaalle 1.3.2023 ja hänen työsuhteensa päättyi 31.3.2023. Piirillä on
25.4.2022 alkaen ollut kokoaikainen toimintakoordinaattori (Kia Ahlfors). Toiminnanjohtajan
virkavapaan aikana maaliskuussa 2023 piirillä on ollut kokoaikainen kampanjakoordinaattori
(Karin Ringbom).

2. Verksamhet - Toiminta

2.1 Medlemsvård - Jäsenpalvelu

Nya medlemmar har anslutit sig under verksamhetsåret. Kretsen har informerat sina medlemmar
via e-post och brev. Alla nya medlemmar har fått ett välkomstbrev av partiet.

----------

Uusia jäseniä on liittynyt toimintavuoden aikana. Piiri on tiedottanut jäseniään sähköpostitse sekä
kirjeitse. Kaikki uudet jäsenet ovat saaneet puolueelta tervetulokirjeen.

2.2 Information och PR – Tiedotus ja PR

Kretsens medlemmar erbjuds delaktighet genom de e-postlistor som kretsen upprätthåller.
Kretsen har även bistått lokalavdelningar i genomförandet av PR-verksamhet. Användningen av
och synligheten på sociala medier har fortsättningsvis ökat. Kontakter till olika medier har
utvecklats under verksamhetsåret och pressmeddelande har getts ut gällande nomineringen.
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Kretsen har allt fler finskspråkiga medlemmar inom dess verksamhetsområde. De flesta
lokalavdelningarna har sina möten och tillställningar på både svenska och finska. Informationen
som skickas ut till medlemmar görs på båda språken.

-----------

Piirin jäsenille tarjotaan osallisuutta sähköpostiosoitteistojen kautta, jota piiri ylläpitää. Piiri on
avustanut paikallisosastoja PR-toiminnan toteutuksessa. Sosiaalisen median käyttö ja näkyvyys sen
kautta on kasvanut. Yhteydenpito eri medioihin on kehittynyt toimintavuoden aikana ja piiri on
julkaissut lehdistötiedotteita ehdokasnimitysten kohdalla.

Piirillä on sen toiminta-alueella yhä useampi suomenkielinen jäsen. Moni jäsenyhdistys pitää
kokouksensa ja tilaisuuksia sekä ruotsiksi, että suomeksi. Tiedotteet, jotka lähetetään jäsenille,
tehdään molemmilla kielillä.

2.3 Riksdagsvalet 2023 - Eduskuntavaalit 2023

Kretsen påbörjade planeringen av riksdagsvalet tidigt på våren 2022 och riksdagsvalet har
påverkat arbetet under hela verksamhetsåret. Kretsen nominerade en stor del av kandidaterna
före årsskiftet. Valdagen var den 2.4.2023. Kretsen behandlade nomineringsläget regelbundet
under hela verksamhetsåret. Kretsen nominerade sammanlagt 18 kandidater och gjorde historia
med att nominera kandidater i alla sina åtta valkretsar. De nominerade kandidaterna var:

Birkaland - Pirkanmaa Wilhelm von Nandelstadh, Sastamala

Lappland - Lappi Vesa Länsman, Utsjoki

Mellersta Finland - Keski-Suomi Markku Kanervisto, Multia

Satakunta Ida Susi, Björneborg/Pori
Juhani Järvinen, Nakkila
Tomas Lundström, Karvia

Savolax-Karelen - Savo-Karjala Suraindran Kamalakanan, Kuopio
Tommy Häyrynen, Kuopio

Sydöstra Finland - Kaakkois-Suomi Johan Bardy, Kotka

Tavastland - Häme Nikolai Ylirotu, Riihimäki
Pancho Nikander, Lahtis/Lahti (obunden, sit.)
Petteri Kaleva, Tavastehus/Hämeenlinna
Pia Tyyskä, Lahtis/Lahti
Sara Ikävalko, Lahtis/Lahti

Uleåborg - Oulu Jari Aho, Pyhäjärvi
Pekka Sinervo, Uleåborg/Oulu
Tanja Nyman, Uleåborg/Oulu
Veronica Helanen, Uleåborg/Oulu

Kretsen ingick valförbund med Samlingspartiet i två olika valkretsar: Birkaland och Sydöstra
Finland. Valkampanj gjordes aktivt i alla valkretsar och kretskansliet fick in ett rekordantal
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inbjudan till valpaneler, över 90 stycken. Därtill kontaktades kandidater direkt med förfrågningar
att delta på valpaneler och -evenemang. Kandidaterna gjorde ett bra valresultat med sammanlagt
3499 röster.

-----------

Piiri aloitti tulevien eduskuntavaalien suunnittelun aikaisin keväällä 2022 ja vaalit ovat vaikuttaneet
piirin toimintaan koko toimintavuoden ajan. Piiri nimesi suuren osan ehdokkaistaan ennen
vuodenvaihdetta. Vaalipäivä oli 2.4.2023. Piiri nimesi yhteensä 18 ehdokasta ja teki historiaa
nimeämällä ehdokkaita kaikissa kahdeksassa vaalipiirissään. Piiri sopi vaaliliiton muodostamisesta
Kokoomuksen kanssa kahdessa vaalipiirissä: Pirkanmaalla ja Kaakkois-Suomessa. Vaalikampanjaa
tehtiin aktiivisesti kaikissa vaalipiireissä ja piiritoimistoon lähetettiin ennätysmäärä kutsuja
vaalipaneeleihin, yli 90 kappaletta. Tämän lisäksi ehdokkaita kontaktoitiin myös suoraan eri
vaalitapahtumista ja -paneeleista. Ehdokkaat tekivät hyvän vaalituloksen ja saivat yhteensä 3499
ääntä.

3. Kretsstyrelsen – Piirihallitus

Kretsstyrelsen har sammanträtt regelbundet under verksamhetsåret. Förutom
kretsstyrelsemedlemmarna har alla lokalavdelningsordförande och partifullmäktigemedlemmar
rätt att delta på kretsstyrelsemötena.

Samkretsen har två ordinarie representanter i partifullmäktige. Under verksamhetsperioden var
representanterna Ulrika Wallén, Tammerfors (Kim Rosqvist, Pyttis) och Juhani Järvinen, Nakkila
(Vesa Länsman, Utsjoki). Kretsen har representerats i partistyrelsen av kretsordförande.

------------

Piirihallitus on kokoontunut säännöllisesti toimintavuoden aikana. Piirihallituksen jäsenten lisäksi
kaikilla paikallisosaston puheenjohtajilla sekä puoluevaltuuston jäsenillä on oikeus osallistua
piirihallituksen kokouksiin.

Yhteispiirillä on puoluevaltuustossa kaksi varsinaista jäsentä. Toimintavuoden aikana edustajat
olivat Ulrika Wallén, Tampere (Kim Rosqvist, Pyhtää) ja Juhani Järvinen, Nakkila (Vesa Länsman,
Utsjoki). Puoluehallituksessa piiriä edustaa piirin puheenjohtaja.

Kretsstyrelsens medlemmar under år 2022 – Piirihallituksen jäsenet vuonna 2022

26.4.2022 - 15.10.2022
Johan Bardy ordförande, puheenjohtaja
Pia Tyyskä viceordförande, varapuheenjohtaja
Kim Rosqvist (har inte deltagit i verksamheten fr.o.m. 16.6.2022 p.g.a andra

förtroendeuppdrag. Ei ole osallistunut toimintaan 16.6.2022 lähtien
muiden luottamustehtävien vuoksi.)

Juhani Järvinen
Sanna Honkonen
Kirsti Kustula
Eva Åström
Petteri Kaleva 1. suppleant, 1. varajäsen
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Pepina Malmberg 2. suppleant, 2. varajäsen
Veronica Helanen Svensk Ungdom, RKP-nuoret
Viljami Kaskiluoto Svensk Ungdom suppleant, RKP-nuoret varajäsen

15.10.2022 - 22.4.2023
Johan Bardy ordförande, puheenjohtaja
Pia Tyyskä viceordförande, varapuheenjohtaja
Tommy Häyrynen
Juhani Järvinen
Sanna Honkonen
Kirsti Kustula
Eva Åström
Petteri Kaleva 1. suppleant, 1. varajäsen
Pepina Malmberg 2. suppleant, 2. varajäsen
Veronica Helanen Svensk Ungdom, RKP-nuoret
Viljami Kaskiluoto Svensk Ungdom suppleant, RKP-nuoret varajäsen

Pressmeddelanden – Lehdistötiedotteet

26.4.2022
Johan Bardy från Kotka återvaldes till SFP Samkretsens ordförande

SFP Samkretsen sammanträdde till kretsmöte i Helsingfors den 26.4.2022
Under kretsmötet återvaldes Johan Bardy till ordförande. Bardy har lett kretsen sedan september
2021. Till vice ordförande återvaldes Pia Tyyskä.

– Jag är glad och ödmjukt tacksam för att ha fått förtroendet att få fortsätta leda Svenska
folkpartiets Samkrets. Vi har ett riksdagsval på kommande där vi har klara målsättningar att
erbjuda våra väljare igen en gång möjligheten att rösta på SFP, var än man bor i Finland, säger
Johan Bardy

– SFP Samkretsen representerar en stor del av Finland och inom kretsen ser vi en kraftig tillväxt,
när allt fler nya medlemmar ansluter sig partiet. Det är även mycket glädjande att allt fler
finskspråkiga vill bli medlemmar och aktiva inom SFP. Det finns alltså en klar efterfrågan av SFP
politik inom våra områden, säger viceordförande Pia Tyyskä

Kretsmötet nominerade följande riksdagsvalskandidater;

Ida Susi, Satakunta
Pekka Sinervo, Norra Österbotten
Suraindran Kamalakanan, Savolax-Karelen

SFP Samkretsens verksamhetsområde är för tillfället; Kymmenedalen, Savolax-Karelen,
Tavastland, Birkaland, Satakunta, Mellersta-Finland, Norra Österbotten och Lappland.

Johan Bardy Kotkasta jatkaa RKP:n Yhteispiirin puheenjohtajana

RKP:n Yhteispiiri kokoontui piirikokoukseen Helsingissä 26.4.2022
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Johan Bardy jatkaa RKP Yhteispiirin puheenjohtajana. Bardy on johtanut piiriä syyskuusta 2021
lähtien. Varapuheenjohtajaksi valittiin uudelleen Pia Tyyskä.

– Olen onnellinen ja nöyrän kiitollinen luottamuksesta saada jatkaa RKP:n Yhteispiirin johdossa.
Meillä on eduskuntavaalit tuloillaan ja tavoitteenamme on jälleen tarjota äänestäjillemme
mahdollisuus äänestää RKP:ta, asuipa missä päin Suomea tahansa, Johan Bardy sanoo.

– RKP:n Yhteispiiri edustaa suurta osaa Suomesta ja näemme piirissä vahvaa kasvua, kun yhä
enemmän jäseniä liittyy puolueeseen. Myös enemmän suomenkielisiä liittyy puolueeseen, mikä on
erittäin ilahduttavaa. RKP:n politiikalle on siis olemassa selkeä kysyntä alueillamme,
varapuheenjohtaja Pia Tyyskä sanoo.

Piirikokous asetti seuraavat eduskuntavaaliehdokkaat:

Ida Susi, Satakunta
Pekka Sinervo, Pohjois-Pohjanmaa
Suraindran Kamalakanan, Savo-Karjala

RKP:n Yhteispiirin toiminta-alue on tällä hetkellä Kymenlaakso, Savo-Karjala, Häme, Pirkanmaa,
Satakunta, Keski-Suomi, Pohjois-Pohjanmaa ja Lappi.

28.4.2022
Ida Susi ställer upp i riksdagsvalet för SFP i Satakunta

Ida Susi nominerades till kandidat i riksdagsvalet 2023 på SFP Samkretsens kretsmöte 26.4.2022.

– Under de kommande åren bör vi satsa på förutsättningarna för tillväxt i vårt land, vi behöver
alltmer arbetskraftsinvandring. Vi måste också satsa på att högt utbildade vill arbeta i Finland. Vi
måste på alla möjliga sätt skapa utgångspunkter för alla företag att driva verksamhet i Finland. Jag
vill se att Finland är det landet som ett internationellt företag vill investera i. Vi har ännu mycket
arbete framför oss för att vårt lands lagstiftning och system ska främja nya investeringar, säger Ida
Susi

– Jag vill arbeta för att öka exporten från vårt land, genom företag får vi välfärd. Att öka på
statens skuldsättning är ingen hållbar lösning. En enorm skuldsättning ska inte lämnas till de
kommande generationerna, säger Ida Susi

– Jag är orolig för löneutvecklingen i alla kvinnodominerande branscher. Vi måste försäkra
arbetskraftens tillgänglighet i hälsovården och äldreomsorgen. Det mest centrala är
konkurrenskraftiga löner men även tillräckliga utbildningsplatser, satsningar på välbefinnandet i
arbetet och bra ledarskap, säger Ida Susi

Ida Susi RKP Satakunnan eduskuntavaaliehdokas

RKP Yhteispiirin piirikokous on nimittänyt 26.4.2022 Ida Suden puolueen
eduskuntavaaliehdokkaaksi.

– Tulevina vuosina on panostettava maamme kasvun edellytyksiin, tarvitsemme yhä enemmän
työperäistä maahanmuuttoa. Meidän tulee myös panostaa siihen, että korkeasti koulutetut haluavat
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työskennellä Suomessa. Meidän tulee kaikin keinoin luoda kaikille yrityksille sellaiset
toimintamahdollisuudet, että he pystyvät toimimaan Suomessa. Haluan nähdä, että me olemme
juuri se maa, johon kansainvälinen yritys haluaa investoida. Meillä on vielä paljon tehtävää, jotta
maamme eri lainsäädännöt ja järjestelmät edesauttaisivat uusia investointeja, sanoo Ida Susi
– Haluan tehdä työtä sen eteen, että kasvatamme maamme vientiä, yritysten kautta saamme
hyvinvointia. Valtion velkataakan kasvattaminen ei ole kestävä ratkaisu, jälkipolville ei pidä jättää
valtavaa velkataakkaa maksettavaksi, sanoo Ida Susi.

– Olen huolissani kaikkien naisvaltaisten alojen palkkakehityksestä. Meidän pitää turvata
työvoiman saatavuus terveydenhuollossa ja vanhustenhoidossa. Keskeisin asia on kilpailukykyiset
palkat mutta myös riittävä määrä koulutuspaikkoja, panostukset työhyvinvointiin sekä hyvä
johtajuus, sanoo Ida Susi

28.4.2022
Pekka Sinervo ställer upp i riksdagsvalet för SFP i Norra Österbotten

Pekka Sinervo nominerades till kandidat i riksdagsvalet 2023 på SFP Samkretsens kretsmöte
26.4.2022.

– Världen har förändrats och vi har stött på helt andra utmaningar än förut. Kriget i Ukraina har
påverkat även vår vardag och säkerhetspolitik. Vi bör vara en del av väst och upprätthålla gott
samarbete med resten av Norden, säger Pekka Sinervo

– Människornas välmående är av största vikt för mig. Pandemin har orsakat vårdskuld och
olyckligtvis ökat bl.a. ungas psykiska ohälsa. Vi måste i allt beslutsfattande främja människornas
välmående, det är en investering för framtiden. Kulturen har en stor betydelse i människornas
välmående och vi måste öka det på alla olika nivåer, säger Pekka Sinervo

– Jag ställer upp som kandidat för Svenska folkpartiet eftersom jag anser att partiets värderingar
motsvarar det som jag anser att vårt samhälle behöver i framtiden. Satsningar på välmående,
utbildningsmöjligheter, hållbar ekonomi och en sådan säkerhetspolitik som skapar vårt land den
bästa möjliga framtiden, säger Pekka Sinervo

Pekka Sinervo RKP Pohjois Pohjanmaan eduskuntavaaliehdokas

RKP Yhteispiirin piirikokous on nimittänyt 26.4.2022 Pekka Sinervon puolueen
eduskuntavaaliehdokkaaksi.

– Maailma on muuttunut ja meillä on aivan toisenlaiset haasteet kuin aikaisemmin. Ukrainan sota
on vaikuttanut myös meidän arkeen sekä turvallisuuspolitiikkaamme. Meidän tulee olla osa länttä
ja ylläpitää hyvää yhteistyötä muiden pohjoismaiden kanssa, sanoo Pekka Sinervo.

– Ihmisten hyvinvointi on minulle ensiarvoisen tärkeää. Pademia-aika on aiheuttanut hoitovelkaa
ja lisännyt valitettavasti mm. nuorten mielenterveysongelmia. Meidän tulee kaikessa
päätöksenteossa edesauttaa ihmisten hyvinvointia, se on panostus tulevaisuuteen. Kulttuurilla on
suuri merkitys ihmisten hyvinvointiin ja meidän tulee lisätä sitä kaikilla eri tasoilla, sanoo Pekka
Sinervo.
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– Asetun ehdolle Ruotsalaisen kansanpuolueen ehdokkaana koska koen, että puolueen arvot
vastaavat juuri sitä mitä koen, että yhteiskuntamme tarvitsee tulevaisuudessa. Panostusta
hyvinvointiin, koulutusmahdollisuuksiin, kestävään talouteen ja sellaiseen turvallisuuspolitiikkaan
mikä luo maallemme parhaimman mahdollisen tulevaisuuden, sanoo Pekka Sinervo.

25.5.2022
Kia Ahlfors utsedd till verksamhetskoordinator för SFP Samkretsen

Kia Ahlfors har utsetts till verksamhetskoordinator för SFP Samkretsen. Tillsammans med
verksamhetsledaren kommer Ahlfors att ansvara för den övergripande verksamheten i kretsen.

– Det känns roligt att få börja jobba för Samkretsen och fortsätta det fina arbete som redan görs.
I de områden som SFP:s Samkrets verkar finns det en stor efterfrågan på SFP:s politik. Nu är det
bara att kavla upp ärmarna med sikte på kommande riksdagsval, säger Ahlfors.

Kia Ahlfors inledde sitt arbete 25.4.2022.

Kia Ahlfors RKP Yhteispiirin uusi toimintakoordinaattori

Kia Ahlfors on nimitetty RKP Yhteispiirin uudeksi toimintakoordinaattoriksi. Ahlfors vastaa
yhdessä toiminnanjohtajan kanssa piirin toiminnasta

– Tuntuu hyvältä saada tehdä työtä Yhteispiirin eteen ja jatkaa jo tehtyä hienoa työtä. Niillä
alueilla, joilla RKP:n Yhteispiiri toimii, RKP:n politiikalle on kysyntää. Nyt on vain käärittävä
hihat tulevia eduskuntavaaleja silmällä pitäen, Ahlfors sanoo.

Ahlfors aloitti työt 25.4.2022.

25.5.2022
SFP har nominerat Wilhelm von Nandelstadh till riksdagsvalskandidat i Birkaland

Svenska folkpartiets Samkrets har på onsdag 25.5.2022 nominerat Wilhelm von Nandelstadh till
partiets riksdagsvalskandidat i Birkaland.

Ekon.mag. Wilhelm von Nandelstadh, 43 år, från Sastamala var SFP:s första
kommunalvalskandidat i Sastamala i kommunalvalet år 2020. I valet fick han en plats i
kommunfullmäktige och i kommunstyrelsen.

– Jag är mycket glad över att vi nu ingår ett valförbund med Samlingspartiet och att vi nu går i
gott samarbete mot riksdagsvalet, säger von Nandelstadh.

– Vi flyttade för fyra år sedan med familjen från Helsingfors centrum till Vanhakylä i Sastamala.
Under årens gång har jag fått vara med och utveckla min nya hemstad Sastamala och jag vill nu
fortsätta göra det i hela Birkaland. Jag har under cirka 20-års tid varit med om att bygga upp olika
företag allt från konsultering till fastighetsinvestering. Med hjälp av min breda erfarenhet inom
företagsfrågor anser jag att som riksdagsledamot kan bidra till att vårt Birkaland är ett livskraftigt
landskap.
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– Detta är historiskt. SFP har aldrig förut haft ett valförbund i ett riksdagsval i Birkalands
valkrets. Jag tror att jag kommer att locka med nya väljare till vår gemensamma lista. Jag är
värdeliberal och har satt målsättningarna högt. Vi vill med vårt valförbund vinna vårens
riksdagsval, säger von Nandelstadh.

Partiet har i Birkaland ingått valförbund med Samlingspartiet i det kommande riksdagsvalet. SFP
nominerar en kandidat och Samlingspartiet de resterande 19 på kandidatlistan.

RKP on nimennyt Wilhelm von Nandelstadhin eduskuntavaaliehdokkaaksi Pirkanmaalla

Ruotsalaisen kansanpuolueen Yhteispiiri on nimennyt keskiviikkona 25.5.2022 Wilhelm von
Nandelstadhin puolueen eduskuntavaaliehdokkaaksi Pirkanmaalla.

Sastamalasta kotoisin oleva 43-vuotias KTM Wilhelm von Nandelstadh oli RKP:n ensimmäinen
kuntavaaliehdokas Sastamalassa vuoden 2020 vaaleissa ja saavutti silloin kaupunginvaltuuston- ja
kaupunginhallituspaikan.

– Olen hyvin iloinen siitä, että saimme solmittua vaaliliiton Kokoomuksen kanssa ja voimme
hyvässä yhteistyössä mennä kohti ensi kevään eduskuntavaaleja, toteaa von Nandelstadh

– Muutimme perheen kanssa Vanhakylään ja Sastamalaan neljä vuotta sitten Helsingin
keskustasta. Näiden vuosien aikana olen saanut olla mukana kehittämässä uutta kotikaupunkiani
Sastamalaa ja haluan nyt jatkaa tätä työtä koko Pirkanmaan alueella. Olen ollut noin
parinkymmenen vuoden aikana rakentamassa monta erilaista liiketoimintaa konsulttitoiminnasta
kiinteistösijoittamiseen. Koen, että kansanedustajana minulla on laajaa osaamista juuri
elinkeinokysymyksiin ja haluan nähdä elinvoimaisen Pirkanmaan maakunnan, sanoo von
Nandelstadh

– Tämä on kyllä historiallista, koska RKP:lla ei ole ollut eduskuntavaaleissa vielä koskaan
vaaliliittoja Pirkanmaan vaalipiirissä. Uskon tuovani uusia äänestäjiä yhteiselle listallemme koska
olen arvoliberaali ja tavoitteet on asetettu korkealle, haluamme tällä vaaliliitolla voittaa ensi kevään
vaalit, sanoo von Nandelstadh

Puolue on solminut vaaliliiton Kokoomuksen kanssa tulevissa eduskuntavaaleissa. RKP asettaa
yhden ehdokkaan ja Kokoomus loput, 19 ehdokaslistalla.

16.12.2022
Svenska folkpartiets Samkrets kretsstyrelse har nominerat nya kandidater inför
riksdagsvalet

Svenska folkpartiets Samkrets kretsstyrelse har nominerat nya kandidater inför riksdagsvalet den
2 april 2023. Den 15 december nominerades Veronica Helanen och Tanja Nyman från Uleåborgs
valkrets och Sara Ikävalko från Tavastlands valkrets.

SFP Samkretsens kretsordförande Johan Bardy är glad över arbete med rekrytering av kandidater.

– Vår krets sträcker sig över 8 olika valdistrikt och vi börjar närma oss målsättningen med att ha
kandidater i alla samtliga valkretsar. Det finns stor efterfrågan på Sfp:s politik och värderingar,
även inom de finskspråkiga områdena. Vår krets vill vara med och arbeta för att partiets
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understöd ökar och SFP behövs med i nästa regering. Jag är tacksam och glad över att allt fler vill
kandidera för vårt parti, säger Johan Bardy

Samkretsen har nominerat tidigare;

Uleåborg
Pekka Sinervo, Uleåborg och Jari Aho Pyhäjärvi

Mellersta Finland
Markku Kanervisto, Multia

Satakunta
Ida Susi, Björneborg, Tomas Lundström, Karvia och Juhani Järvinen, Nakkila

Tavastland
Pia Tyyskä och Pancho Nikander, Lahtis. Nikolai Ylirotu, Riihimäki och Petteri Kaleva,
Tavastehus

Savolax Karelen
Tommy Häyrynen, Kuopio och Surandrain Kamalakanan, Kuopio

Kretsen har ingått valförbund med Samlingspartiet i Birkaland och Sydöstra Finland där partiet
ställer upp en kandidat.

Birkaland
Wilhelm von Nandelstadh

Sydöstra
Finland Johan Bardy

Ruotsalaisen kansanpuolueen Yhteispiiri on nimennyt uusia eduskuntavaaliehdokkaita

Ruotsalaisen kansanpuolueen Yhteispiiri on nimennyt lisää ehdokkaita 2. huhtikuuta 2023
järjestettäviin eduskuntavaaleihin. Joulukuun 15 päivä nimitettiin Veronica Helanen ja Tanja
Nyman Oulun vaalipiiristä ja Sara Ikävalko Hämeen vaalipiristä.

RKP Yhteispiirin puheenjohtaja Johan Bardy on iloinen ehdokasrekrytointityöstä.

– Piirimme toimii 8:ssa vaalipiirissä ja lähestymme tavoitettamme, että meillä olisi ehdokkaita
kaikissa näissä vaalipiireissä. RKP:n politiikasta ja arvoista on nyt suurta kysyntää, myös
suomenkielisillä alueilla. Meidän piiri haluaa olla mukana tekemässä työtä sen puolesta, että
puolueen kannatus nousee ja, että RKP on mukana seuraavassa hallituksessa. Olen kiitollinen ja
iloinen siitä, että yhä useampi haluaa asettua ehdolle juuri meidän puolueessa, Johan Bardy sanoo

Yhteispiiri on nimennyt aikaisemmin;

Oulu
Pekka Sinervo, Uleåborg ja Jari Aho, Pyhäjärvi

Keski-Suomi
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Markku Kanervisto, Multia

Satakunta
Ida Susi, Pori, Tomas Lundström, Karvia ja Juhani Järvinen, Nakkila

Häme
Pia Tyyskä ja Pancho Nikander, Lahti. Nikolai Ylirotu, Riihimäki ja Petteri Kaleva, Hämeenlinna

Savo-Karjala
Tommy Häyrynen, Kuopio ja Surandrain Kamalakanan, Kuopio

Piiri on solminut vaaliliiton Kokoomuksen kanssa Pirkanmaalla ja Kaakkois-Suomessa, jossa
puolue asettaa yhden ehdokkaan;

Pirkanmaa
Wilhelm von Nandelstadh, Sastamala

Kaakkois-Suomi
Johan Bardy, Kotka
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Svenska seniorer

Verksamhetsberättelse för år 2022

Allmänt

Förbundet verksamhet påverkades under våren 2022 till en del av de restriktioner
coronapandemin förorsakade, men under hösten återgick verksamheten till i stort sett det
normala.

Administration

Förbundets årsmöte hölls på distans den 31 mars 2022. Från Botniaseniorerna deltog 8
röstberättigade om bud, från SSN 9 och från SSÅ 3. SSN:s ordförande Björn Fant valdes till
mötesordförande och Kristina Lindfors till viceordförande för mötet. Förbundets sekreterare
Kjell Wennström utsågs till sekreterare för mötet.

Förbundets tidigare ordförande Ralf Skåtar, Botniaseniorerna, hade tidigare meddelat att
han inte står till förfogande för återval. Årsmötet avtackade den avgående ordförande Ralf
Skåtar.

Kjell Wennström valdes till förbundets ordförande för verksamhetsåret 2022.

Som ordinarie ledamöter i förbundsstyrelsen för mandatperioden 2021-2022 har fungerat
Ingmar Ström (Nyland), Marianne Buss (Botnia), Björn Fant (Nyland), Christer Rosengren
(Botnia) och Solveig Basilier (Åboland).
Eftersom Kjell Wennström valts till förbundets ordförande förrättades kompletteringsval.
Gunilla Jusslin (Botnia) vald som ordinarie medlem för verksamhetsåret 2022

Som ordinarie ledamöter i förbundsstyrelsen för mandatperioden 2022-2023 har fungerat
Gunvor Brettschneider (Nyland), Ulla-Stina Palomaa (Nyland), Monica Björkman (Nyland),
Eja Björkqvist (Nyland), Gunvor Skogman (Botnia) och Reinhold Klockars (Botnia)

Som ersättare för mandatperioden 2021-2022 har fungerat Liisa Johansson (Åboland) samt
Leif Rönnskog (Botnia) vald till ersättare i styrelsen för verksamhetsåret 2022

Som ersättare för mandatperiod 2022-2023 har fungerat Bertel Widjeskog (Botnia), Isa
Forsbäck (Nyland), Solveig Kaiser (Nyland) och Kerstin Ilander (Nyland)

Förbundets långvariga viceordförande Gunvor Brettschneider undanbad sig omval. Till I
viceordförande utsågs Gunilla Jusslin (Botnia) och Björn Fant (Nyland) till II viceordförande.

Verksamhetsgranskare för förbundet året 2022 är revisionssamfundet EY med CGR Bengt
Nyholm som ansvarig revisor. Som ersättare har CGR Anders Svenna fungerat.

Kjell Wennström har fungerat som förbundets sekreterare. Ekonomin har skötts av
bokföringsbyrån Accountor Oy.
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Förbundsstyrelsen har under verksamhetsåret hållit fyra sammanträden, varav två på
distans.

Utvärdering av det gångna årets verksamhet

Enligt verksamhetsplanen för år 2022 var en av förbundets viktigaste uppgifter att aktivt delta
i
kampanjerna inför välfärdsområdesvalet samt via förbundets regionföreningar bevaka
arbetet med att bygga upp de nya välfärdsområdesorganisationerna. I samband med
styrelsemötet i Vasa bekantade sig förbundsstyrelsen ved förberedelserna för Vasa
välfärdsområde.

Verksamhetsplanen poängterade även bland annat att synliggöra förbundet och dess
verksamhet externt, uppföljning av lagstiftninsarbetet i riksdagen, en förstärkning av de
regionala föreningarnas verksamhet samt utlokalisering av styrelsemöten.

Förbundet har också avgett ett utlåtande över behovet av en uppdatering av skärgårdslagen.

Därutöver innehöll planen avsnitt om Förbundets representanters aktiva deltagande i SFP:s
beslutande organs arbete, bland annat genom motioner till och deltagande i SFP:s partidag.

Ett aktivt agerande för att stärka äldrerådens ställning i kommunerna poängterades och
vidare
efterlystes ökat samarbete med partiets andra förbund, både på riks- och regional nivå.

Under den andra delen av verksamhetsperioden har förbundet och dess regionföreningarna
aktivt tagit del av förberedelserna inför riksdagsvalet 2023, både med kandidatrekryteringen
och arbetet med både de nationella och regionala valprogram och kampanjplaner.

Seniorerna fortsatte även att aktivt sprida information om SFP:s äldrepolitiska handlings-
program. Under förbundets styrelsemöten, har styrelsen diskuterat det äldrepolitiska
handlingsprogrammet. Under verksamhetsperioden har förbundet inlett ett arbete för att
uppdatera det äldrepolitiska handlingsprogrammet.

Representation i SFP:s olika organ

Förbundsordföranden är per automatik medlem i SFP:s partistyrelse och har i den
egenskapen haft goda möjligheter att bevaka äldreomsorgsfrågor och behandlingen av
vårdreformen.

Förbundets representant i partifullmäktige har under gångna året varit Gunilla Jusslin med
Björn Fant som ersättare.

Förbundets medlemmar i partiets utskott 2022-2023:
Björn Fant i organisationsutskottet och kommissionen för utmärkelser
Veronica Rhen-Kivi, ordförande, och Kaj Sjöblom i socialpolitiska utskottet
Christer Rosengren i utbildningspolitiska utskottet
Fred Granberg i stadspolitiska utskottet
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Förbundets representanter i SFP:s kretsstyrelser:
Brita Pawli, ersättare Kerstin Ilander, i Nyland
Christer Rosengren, ersättare Marianne Buss, i Österbotten
Kjell Wennström i Egentliga Finland
Björn Fant har närvaro- och yttranderätt i Helsingfors

Kontaktpersoner till kretsarnas kandidatsökningsgrupper är Monica Björkman (Nyland),
Björn Fant (Helsingfors), Gunilla Jusslin (Österbotten) och Kjell Wennström (Åboland).

På SFP:s partidag i Åbo 21-22.5.2022 representerades förbundet av nio delegater:
SSN: Björn Fant, Gunvor Brettschneider, Eja Björkqvist och Isa Forsbäck (på distans)
Botnia: Gunilla Jusslin, Reinhold Klockars och Gunvor Skogman
SSÅ: Henrik Solin och Björn Taxell
Kjell Wennström deltog som partistyrelsemedlem.

En representant för förbundet har rätt att delta i SFP-fullmäktigegruppernas möten i
respektive välfärdsområde.

Intressebevakning och ställningstaganden

Förbundsordförande har möjligheter att påverka via SFP:s partistyrelse.

SFP:s partidag ordnades den 20–22 maj 2022 i Åbo. Förbundet deltog i partidagen med tio
(10) delegater. Förbundets delegater deltog aktivt i utskottsarbetet under partidagen.

Partidagen har av hävd varit ett viktigt forum för förbundet. Under partidagen 2022 hade
seniorerna tio delegater, som bevakade förbundets intressen. Förbundet hade en motion
”xxx”. SSN har lämnat in en PD-motion angående den rådande läkarbristen i landet och
SSÅ en motion om jämlik äldreomsorg.

Förbundet har under perioden avgivit två utlåtanden angående regeringens propositioner.
Förbundet lämnade (19.5.2023) in ett utlåtande om reformen av lagstiftningen för
fastighetsskatten där seniorerna påtalade att den föreslagna modellen för värderingen av
tillgångar vid fastighetsbeskattningen inte kan leda till ojämlik behandling av fastighetsägare.
Propositionen förföll.

Förbundet har även lämnat ett utlåtande om regeringspropositionen för en uppdatering av
funktionshinderslagen där förbundet påtalade att den föreslagna åldersgränsen för i förslaget
kunde leda till en ojämlik behandling av äldre handikappade. De påtalade paragraferna
ändrades i utskottetsbehandlingen så att den föreslagna åldersgränsen slopades.

Seniorerna har även (4.1.2023) lämnat in ett utlåtande över Bedömningspromemorian om
behovet av att uppdatera skärgårdslagen. Seniorerna stödde promemorians bedömning om
behovet av en uppdatering. Seniorerna påtalade behovet av att ta med den bofasta
befolkningen i samband med uppdatering av lagen.

Ekonomi och medlemsstatistik
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Förbundets ekonomi står på stadig grund. Räkenskapsperioden visar ett överskott på 867,43
euro och en balansräkning som balanserar på 48 430,28 euro. Eftersom
medlemsavgifternas andel av tillförda medel är minimalt betyder det att förbundet är helt
beroende av utomstående understöd. De största bidragsgivarna är SFP och Svenska
kulturfonden. Beloppen är långt beroende av om val förrättas under ifråga period. Relativt
stora bidrag har också erhållits för organisationsuppbyggnad, d.v.s. för de åtgärder som
krävs som en följd av den förbundsstatus föreningen fick igenom. Enligt beslut på partidagen
2012. Erhållna medel för både riksomfattande val och organisationsuppbyggnad fördelas vid
behov vidare till de regionala föreningarna.Förbundets regionala verksamhet har tilldelats ett
normalt större stödbelopp år 2022 på grund av kommunalvalet.

Medlemsantalet var vid verksamhetsåret slut 432 medlemmar. Förbundet betalade till partiet
dess andel av medlemsavgiften (4,50 euro/medlem) utgående från medlemsantalet
föregående år, vilket berättigar till nio delegater på partidagen.

De regionala föreningarnas verksamhetsberättelser bifogas som bilagor.

Förbundsstyrelsen
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1. INLEDNING 
 
Verksamhetsberättelsen sammanfattar Svenska Kvinnoförbundets verksamhetsår 2022. Detta var 
Svenska Kvinnoförbundets 115:e verksamhetsår som en aktiv kvinnoorganisation och förkämpe för 
jämställdhet. Under verksamhetsåret hölls det första välfärdsområdesvalet i Finland. Svenska 
Kvinnoförbundet engagerade sig i välfärdsområdesvalet under sloganen ”Jämställd välfärd”.  
 
Kvinnoförbundet fortsatte även driva andra frågor för att uppnå ett jämställt samhälle. Vi stod upp för 
redan vunna segrar och arbetade målmedvetet för förbättringar på livets alla områden och i samhället.  
 
Förbundets vision 2030 framhåller att en feministisk framtid är en ljus framtid. 
 
 

2. PRIORITERINGSOMRÅDEN 
 

 
► Medlemsvård – lokalavdelningsträffar, regionala möten och strategidagar 
 
► Marknadsföring och medlemrekrytering – marknadsföringsmaterial och kampanjer 
 

 
Efter tiden med pandemi och nedstängningar i samhället såg förbundet det viktigt att satsa på 
medlemsvård och marknadsföring samt medlemsrekrytering. 
 
Förbundsstyrelsen samlades till inspirations- och strategidagar sista veckoslutet i oktober efter en lång 
tid med bara digitala möten. I programmet ingick en motivationsföreläsning med motivationscoach 
Wilma Tuominen, trender och spaningar med Linn Jung, Co-founder och partner i kommunikationsbyrå 
och det mest aktuella gällande sociala medier med Sofia Jern, redaktör, SFP. Jämställdhetsminister 
Thomas Blomqvist, riksdagsledamot Eva Biaudet, partisekreterare Fredrik Guseff besökte oss och höll 
anföranden och talade om det kommande riksdagsvalet. Därtill höll förbundsordförande och 
förbundets vice ordförande anföranden under dagarna. För lokalavdelningsfältet ordnades det bland 
annat sensommarträffar och julglögg för att samlas till gemenskap och diskutera aktuella 
jämställdhetsfrågor.  
 
Förbundet lanserade sin första marknadsföringsvideo i sociala medier. Videon är inspelad utomhus 
med förbundets presidium. Budskapet som förmedlas är: Här kommer framtiden. Nu står vi upp för 
feminism, jämlikhet, anti-rasism och demokrati. Bli medlem i Kvinnoförbundet. 
 
 

3. VALVERKSAMHET  
 

• VÄLFÄRDSOMRÅDESVAL 2022 

Finlands första välfärdsområdesval förrättades den  23 januari 2022. Förhandsröstningen pågick 12-
18.1.2022.   
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Svenska Kvinnoförbundet hade formulerat ett valprogram med mål inför välfärdsområdesvalet under 
rubriken Jämställd välfärd. I valprogrammet lyfte förbundet upp följande temahelheter: jämställd 
hälso- och sjukvård, välmående barn, unga och familjer, en jämställd ålderdom, välfärdsområdet – en 
jämställd arbetsgivare, våldsförebyggande arbete och jämställdhet i räddningstjänsten. 
 
En budskapskampanjen kring temaområdena genomfördes i förbundets sociala mediekanaler och 
digitala annonser bekostades i dagstidningar. Ett streamat evenemang kring social- och 
hälsovårdsfrågor genomfördes med representanter för förbundet. Förbundet hade beställt reflexer för 
utdelning i valkampanjen på de orter det var möjligt med anledning av pandemisituationen. 
 
 

 
 

 
Bland SFP:s kanddiater fanns 95 kvinnoförbundare uppställda i nio olika välfärdsområden: Västra 
Nyland, Östra Nyland, Mellersta Nyland, Vanda och Kervo, Egentliga Finland, Österbotten, Mellersta 
Österbotten, Egentliga Tavastland och Päijänne-Tavastland.  
 
Valresultatet för SFP resulterade i 77 mandat med 42 invalda kvinnor eller 54,5% och 35 invalda män 
eller 45,5%  totalt i de olika välfärdsområdena. Bland de invalda fanns många aktiva kvinnoförbundare, 
bland annat förbundets ordförande och två av förbundets vice ordförande kandiderade och invaldes. 
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Av kandidaterna som är medlemmar i förbundet blev 37 invalda i välfärdsfullmäktige i 
välfärdsområdena och 26 blev ersättare. 
 
Efter valet inbjöd förbundet sina kandidater till ett diskussionstillfälle där man öppet kunde diskutera 
valresultatet och hur vi kan jobba vidare för jämställdhet i välfärdsområdena under rubriken ”Livet 
efter valet”. 
 

• RIKSDAGSVAL 2023 

Arbetet inför riksdagsvalet 2023 startade upp under året. Förbundet tog fram ett omfattande 
valprogram inför riksdagsvalet, vilket lanseras på följande års sida. 
 
Kvinnoförbundet inledde under året även övrig planering inför riksdagsvalet. En valkampanj som 
genomsyras av feminism, positivism och framtidstro uppgjordes och genomförs inför valet. Valmaterial 
planerades och beställdes för användning av förbundet, lokalavdelningarna och kandidaterna i 
kampanjen. Däribland en tygkasse med texten ”Makt och ansvar ska bäras jämnt”. Nya fotografier 
beställdes för riksdagsvalets kampanjer och valmaterial. 
 

 
 
Förbundet deltog i kandidatrekryteringen av kvinnliga kandidater på SFP:s listor i Helsingfors, Nyland, 
Egentliga Finland och Vasa valkrets. Förbundet har även medlemmar som nominerats för kandidatur i 
Samkretsens områden. Den slutliga nomineringen i valkretsarna slutförs på följande års sida. 
Förbundets mål har varit jämställda kandidatlistor. 
 
Under tiden 1-24.12.2022 hade Svenska Kvinnoförbundet en julkalender för sociala medier i form av 
bilder och nummer med 24 luckor. I julkalendern lyftes Kvinnoförbundets teman inför riksdagsvalet 
upp, värvat med hälsningar från presidiet och feministiska julrim. Julkalendern publicerades på 
Kvinnoförbundets Facebooksida och Instagramkonto. 
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4. SAMLANDE POLITISKA HÄNDELSER  
 
Svenska Kvinnoförbundets medlemmar samlas årligen till förbundets årsmöte och som Svenska 
folkpartiets kvinnoorganisation deltar Kvinnoförbundet med befullmäktigade delegater i SFP:s 
partidag. Förbundets lokalavdelningar kallas regionvis till SFP:s kretsmöten av SFP:s 
kretsorganisationer.  
 

• Årsmötet 26-27.3.2022 
 
Svenska Kvinnoförbundets årsmöte 2022 arrangerades den 26 - 27 mars på Svartå Slott i Karis, 
Raseborg. Som värdavdelning för årsmötet fungerade Svenska Kvinnoförbundet i Karis-Pojo. 
 
Fredrika Åkerö från lokalavdelningen fungerade som konferencier för årsmötet. 
Lokalavdelningsarrangörerna hade låtit trycka upp t-skjortor för ändamålet som de var iförda. 
 

 
 
Årsmötet samlade 43 delegater från 18 lokalavdelningar samt gäster och åhörare. Årsmötet besöktes 
av Thomas Blomqvist, minister för nordiskt samarbete och jämställdhet, Eva Biaudet, riksdagsledamot, 
representanter för Raseborgs stad samt SFP-representanter på orten och Svensk Ungdom. 
Videohälsningar framfördes av partiordförande, justitieminister Anna-Maja Henriksson, 
Europaparlamentariker Nils Torvalds, Svenska riksdagsgruppens ordförande Anders Adlercreutz och 
Centerkvinnorna i Sverige. 
 
Under årsmötet begicks en allmänpolitisk debatt och motioner och propositioner behandlades. Den 
allmänpolitiska debatten på årsmötet inleddes av Heidi Himmanen, teknologie doktor, löjtnant i 
reserven som talade under rubriken ”Som kvinna inom försvaret och tekniken - reflektioner på 
världsläget”. Under årsmötet fick vi även höra Kerstin Ilander, guide på Svartå Slott som förankrade 
oss historiskt och feministiskt i det område vi befann oss. Årsmötet antog en resolution. 
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Anita Westerholm omvaldes enhälligt till förbundsordförande för Svenska Kvinnoförbundet 
tillsammans med vice ordförandena Pia Sundell, Sari Somppi och Ramieza Mahdi som vice ordförande 
för verksamhetsåret 2022–2023.  
 

 
Pia Sundell, Anita Westerholm, Sari Somppi, Ramieza Mahd 

325325



 
 

8 

Årsmötesmotioner och -propositioner: 
Till årsmötet hade sex motioner från medlemmar samt tre propositioner från förbundsstyrelsen 
inlämnats. 
 
Motion 1: Sedlighetssårande marknadsföring 
Motion 2: Vård av barnbarn 
Motion 3: Information om familjepensionsreformen 
Motion 4: Beskattning 
Motion 5: Förebyggande av våld i nära relationer inom de nya välfärdsområdena 
Motion 6: Alla rekryter har rätt till en trygg militärtjänstgöring! 
 
Proposition 1: Oskyddat sex utan samtycke är en form av könsbaserat våld 
Proposition 2: Psykiskt stöd bör erbjudas efter missfall 
Proposition 3: Självbestämmanderätten och jämlikhet ska säkerställas i steriliseringslagen 
 
 
Resolution från Svenska Kvinnoförbundets årsmöte 2022  
 
Under pandemin har jämställdheten tagit flera steg tillbaka i hela världen. Pandemins konsekvenser 
för flickor och kvinnor syns bland annat genom en ökning av könsbaserat våld och våld i nära relationer. 
Kvinnodominerade branscher har dragit ett oskäligt stort lass för att bibehålla samhällets centrala 
funktioner. Löneutvecklingen för och arbetsförhållandena hos vårdpersonalen har under en lång tid 
varit ohållbara. 
 
Vi står nu inför en reell vårdkris och i förlängningen en samhällskris. Svenska Kvinnoförbundet kräver 
högre löner för vårdpersonalen och förbättrade arbetsförhållanden. Genom att höja vårdarnas löner 
utgår vi ifrån att andra kvinnodominerade branscher gagnas.  
 
Svenska Kvinnoförbundet fördömer Rysslands folkrättsvidriga krig i Ukraina. Av de miljoner människor 
som flyr är de allra flesta kvinnor och barn och de befinner sig i en särskilt utsatt och sårbar situation. 
De riskerar att utsättas för människohandel, utnyttjande och könsbaserat våld. Det är vår plikt att 
skapa trygghet åt de flyktingar som tvingats lämna sina hem. 
 
Svenska Kvinnoförbundet understryker att vi trots det pågående kriget i Ukraina inte ska glömma bort 
andra pågående konflikter och krigshärdar i världen.  Människor som flyr sina hem ska behandlas lika 
oavsett från vilken konflikt de flyr.  
 
Svenska Kvinnoförbundet vill påminna om att Finland i sin säkerhets-, bistånds- och utrikespolitik är 
bunden till FN:s resolution 1325 om Kvinnor Fred och Säkerhet. Resolutionen understryker vikten av 
att kvinnor ska vara representerade såväl i det konfliktförebyggande arbetet som i fredsförhandlingar 
och uppföljningen av fredsfördrag. Kvinnor ska inte ses enbart som offer utan som aktiva aktörer för 
fredsbygget. Ett genusperspektiv skall inkluderas i varje fredsfördrag.  
 
Finland bör i sin biståndspolitik understöda initiativ som stärker kvinnors och flickors egen 
handlingskraft, kvinnors rättigheter och kvinnors deltagande i politiska processer. Utan kvinnors 
representation byggs ingen hållbar fred och genom att jobba långsiktigt för jämställdhet säkerställer 
man demokrati och stabilitet. 
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• SFP:s partidag 2022 
 
Svenska folkpartiets partidag arrangerades i Åbo den 21 – 22 maj 2022 med möjlighet till 
distansdeltagande. Svenska Kvinnoförbundet deltog i partidagen med fullt antal delegater (36 st.).  
 
PRESIDIET: Anita Westerholm, Pia Sundell, Sari Somppi, Ramieza Mahdi                                                           
 
NYLAND: Erica Karlstedt (Ingå), Viviann Westermark (Ingå), Tonya Aurto (Vanda),  
Carola Bäckström (Vanda), Pia Furu (Kyrkslätt), Susanne Kollin (Hangö), Maria Borg-Karlsson 
(Kyrkslätt), Ann-Christine Forsell (Ekenäs), Lea Adolfsson (Ekenäs), Maria Saaristo (Esbo) 
 
HELSINGFORS: Nanny Nordström (Helsingfors), Anna Jungner Nordgren (Sörnäs), Runa Ismark 
(Helsingfors), Eva Biaudet (Sörnäs), Marina Bergman-Pykkönen (Helsingfors), Ira Grandén (Sörnäs), 
Ann-Louise Laaksonen (Sörnäs), Emma Ringbom (Sörnäs), Gun-Britt Karlsson (Helsingfors 
 
ÖSTERBOTTEN: Margareta Rodas (Korsholm), Carola Bengs-Lattunen (Malax), Ann-Sofie Smeds-
Nylund (Närpes), Marianne Nyqvist-Mannsén (Närpes), Anna-Lena Kronqvist (Korsnäs), Anna 
Övergaard (Nykarleby), Caroline Sparf (Vasa), Isabel Flemming (Malax), Johanna Smeds (Korsholm) 
 
ÅBOLAND: Sallianna Öztürk (Åbo), Eva Palmgren-Wikström (Pargas), Disa Kneck-Möller (Pargas), Lisa 
Molander (Åbo) 
 
Förbundsstyrelsen hade lämnat in två motioner till SFP:s partidag:  
 
Motion 1: Psykiskt stöd bör erbjudas efter missfall, som godkändes av partidagen enligt följande: 
SFP arbetar för: 

• att behovet av betald ledighet för personer som drabbas av missfall samt deras partner 
utreds. 

• att kompetensen hos sjukvårdspersonalen gällande upplevelser av missfall stärks 
• att uppföljningsbesök hos mödrarådgivningen genomförs med personer som genomgått 

missfall där den psykiska hälsan bedöms och det erbjuds lämpliga former av hjälp och stöd 

 
Motion 2: Självbestämmanderätten och jämlikhet ska säkerställas i steriliseringslagen, som 
godkändes av partidagen enligt följande: 
SFP arbetar för: 

• att Steriliseringslagen revideras för att säkerställa den kroppsliga självbestämmanderätten 
och att i lagstiftningen slopa uppmaningen att partnern bör närvara vid ett 
rådgivningstillfälle. 

• att Social- och hälsovårdsministeriets etiska delegation Etene gör en utredning och 
rekommendation för vilken den sänkta åldersgränsen borde vara. 

5. FÖRBUNDETS ORGANISATION 
 
Svenska Kvinnoförbundets organisation utgörs av förbundsstyrelsen med ett presidium bestående av 
en förbundsordförande och tre vice ordförande och tolv ordinarie medlemmar med personliga 
ersättare. Dessutom har förbundet ett verkställande arbetsutskott och rådgivande utskott; 
organisationsutskottet, jämställdhetspolitiska utskottet, internationella utskottet och 
ekonomiutskottet. Förbundet hade under året två anställda. 
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• Förbundsstyrelsen  
 
Presidium: 
  2021-2022   2022-2023 
Ordförande  Anita Westerholm      Anita Westerholm     
Vice ordförande Pia Sundell   Pia Sundell 
Vice ordförande Sari Somppi   Sari Somppi 
Vice ordförande Ramieza Mahdi  Ramieza Mahdi 
 
Avgående ordinarie medlemmar och ersättare: 
 
Ordinarie 2020–2022   Ersättare 
Katinka von Kraemer, Borgå Siv Olenius-Jansson, Sibbo 
Aya Lundsten, Pargas   Regina Koskinen, Pargas  
Catarina Silvander, Karleby   Carola Sundqvist, Jakobstad  
Sirkkaliisa Cavonius, Ekenäs   Ann-Christine Forsell, Ekenäs 
Marianna Välke-Öztürk, Åbo   Camilla Sandell, Åbo  
Lovisa Östman, Korsnäs    Heidi Svartsjö, Vasa 
 
På årsmötet valdes sex förbundsstyrelsemedlemmar för perioden 2022–2024.  
 
Ett kompletteringsval för valda perioden 2021–2023 gjordes för en ersättarplats då Leena Nikkari-
Östman invalts som ordinarie medlem. Lovisa Östman (Korsnäs) till ersättare för ordinarie medlem 
Monica Asplund för resterande tid 2022–2023. 
 
Efter årsmötet hade styrelsen följande sammansättning: 
 
Ordinarie 2021–2023   Ersättare 
Mona Rautelin, Sörnäs   Tove Ørsted, Sörnäs 
Cecilia Ehrnrooth, Helsingfors  Marina Nygård, Helsingfors  
Solveig Halonen, Vanda Anne Ahlefelt, Esbo  
Viviann Westermark, Ingå Pia Furu, Kyrkslätt  
Monica Asplund, Korsholm  Lovisa Östman, Korsnäs  
Ann-Sofie Smeds-Nylund, Närpes   Carola Bengs-Lattunen, Malax 
 
Ordinarie 2022–2024   Ersättare 
Siv Olenius-Jansson, Sibbo    Ann-Christine Nix, Grankulla 
Aya Lundsten, Pargas   Regina Koskinen, Pargas  
Catarina Silvander, Karleby   Carola Sundqvist, Jakobstad 
Susanne Kollin, Hangö   Ann-Christine Forsell, Ekenäs  
Marianna Välke-Öztürk, Åbo   Camilla Sandell, Åbo 
Leena Nikkari-Östman, Vörå   Heidi Svartsjö, Vasa 
 
 

• Närvarostatistik över förbundsstyrelsemötena  
Verksamhetsberättelsen gäller kalenderåret 2022. Hälften av förbundsstyrelsen tillsätts på varje 
årsmöte, varför närvarostatistiken på möten omfattar två olika sammansättningar i 
förbundsstyrelsen. 
 
1 = ordinarie  2 = suppleant  - = inte närvarande    
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FS 2021–2022 17.2.2022 9.3.2022 
Anita Westerholm 1 1 
Pia Sundell 1 1 
Sari Somppi 1 - 
Ramieza Mahdi - - 
Katinka von Kraemer, Borgå 2 - 
Aya Lundsten, Pargas 1 1 
Catarina Silvander, Karleby  2 1 
Sirkkaliisa Cavonius, Ekenäs 1 - 
Marianna Välke-Öztürk, Åbo  1 1 
Lovisa Östman, Korsnäs 1 1 
Mona Rautelin (Sörnäs) 1 2 
Cecilia Ehrnrooth (Helsingfors) 1 1 
Solveig Halonen (Vanda) 1 1 
Viviann Westermark (Ingå) 1 1 
Monica Asplund (Korsholm) 1 1 
Ann-Sofie Smeds-Nylund (Närpes) 1 1 

 
FS 2022–2023 27.3.2022 10.5.2022 1.10.2022 30.10.2022 30.11.2022 14.12.2022 
Anita Westerholm 1 1 1 1 1 1 
Pia Sundell 1 1 1 - 1 - 
Sari Somppi 1 - 1 1 - - 
Ramieza Mahdi 1 1 1 1 1 1 
Mona Rautelin (Sörnäs) 1 2 1 1 1 2 
Cecilia Ehrnrooth (Helsingfors) 1 1 2 1 1 - 
Solveig Halonen (Vanda) 2 1 1 1 2 1 
Viviann Westermark (Ingå) 1 1 1 1 1 1 
Monica Asplund (Korsholm) - 1 1 2 1 - 
Ann-Sofie Smeds-Nylund (Närpes) 2 1 1 1 1 1 
Siv Olenius-Jansson, Sibbo 2 1 1 1 1 2 
Aya Lundsten, Pargas 1 1 1 - - 1 
Catarina Silvander, Karleby  - 1 1 - - - 
Susanne Kollin, Hangö 1 1 1 2 - 1 
Marianna Välke-Öztürk, Åbo  1 - 1 1 1 - 
Leena Nikkari-Östman, Vörå - 1 - 1 1 - 

 
• Förbundsstyrelsens utskott och arbetsgrupper  

 
Förbundsstyrelsen tillsatte på sitt konstituerande möte arbetsutskottet för verksamhetsåret 2022–
2023. Arbetsutskottet sammanträdde sex gånger under år 2022. Ekonomiutskottet tillsattsattes även 
för verksamhetsåret 2022–2023. Jämställdhetspolitiska utskottet, organisationsutskottet och 
internationella utskottet är tillsatta för en tvåårsperiod 2021–2023.  
 
ARBETSUTSKOTTET   
Anita Westerholm, ordförande     
Pia Sundell      
Sari Somppi 
Ramieza Mahdi 
Marianna Välke-Öztürk   
Ann-Louise Laaksonen, ekonom 
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EKONOMIUTSKOTTET 
Ann-Louise Laaksonen, ordförande 
Gun-Britt Karlsson 
Janina Kronlund 
Monica Asplund 
      
JÄMSTÄLLDHETSPOLITISKA UTSKOTTET 
Sari Somppi, ordförande 
Anne Ahlefelt 
Gun Beijar 
Carola Bengs-Lattunen 
Susanne Kollin 
Ann-Helen Saarinen 
Elina Sagne-Ollikainen 
Heidi Svartsjö 
    
ORGANISATIONSUTSKOTTET 
Pia Sundell, ordförande 
Pia Backman-Nord 
Ann-Caroline Björkholm 
Solveig Halonen 
Tasha Tolmacheva 
Ann-Sofie Smeds-Nylund 
 
   
INTERNATIONELLA UTSKOTTET 
Ramieza Mahdi, ordförande 
Nina Aganimov 
Karoliina Koponen 
Nina Stubb 
Rhea Sundén 
Åsa Wallendahl 
Lovisa Östman 
Marianna Välke-Özturk     
    

• Förbundets ekonom och revisorer  
Ann-Louise Laaksonen valdes till ekonom för förbundet och medlem i arbetsutskottet med närvarorätt 
på förbundsstyrelsemötena. Som ekonomihanterare fungerar företaget Accountor. Representanter 
från revisionssamfundet Ernst & Young fungerade som revisorer. 
 

• Kvinnoförbundets anställda 
Generalsekreterare    Agneta Udd-Saarela 
t.f. politiskt sakkunnig   Ellinor Juth 
 
Ledande politiskt sakkunnig   Petra Qvist-Hämäläinen  
(föräldraledig under år 2022) 
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• Lokalavdelningar 2022 
 

Avdelning Ordförande Medlemsantal 
2021 

Medlemsantal 
2022 

Helsingfors Gun-Britt Karlsson 302 298 
Sörnäs Anna Jungner-Nordgren 473 515 
Östsvenska Doris Harkimo 12 10 
Borgåbygden Emilia Mattsson Nortamo 46 45 
Lovisa Miriam Stenvall 19 19 
Sibbo Siv Olenius-Jansson 100 95 
Vanda Tonya Aurto 56 54 
Esbo Anne Ahlefelt 103 102 
Grankulla Veronica Fellman 49 49 
Kyrkslätt Kerstin Grönqvist 52 52 
Sjundeå Marita Rosengren 22 21 
Ingå Tanja Ljungqvist 55 56 
Karis-Pojo Fredrika Åkerö 28 27 
Ekenäsnejden Ann-Christine Forsell 40 38 
Hangö Susanne Kollin 11 12 
Åbo Camilla Sandell 89 92 
Pargas Gunilla Granberg 71 51 
Kimitoön Margita Ölander 32 31 
Kristinestad Christina Kindt 45 46 
Närpes Marianne Nyqvist-Mannsén 115 106 
Korsnäs Ann-Sofi Backgren 88 85 
Malax Carola Bengs-Lattunen 91 92 
Vasa Ramieza Mahdi 221 224 
Korsholm Margareta Rodas 106 102 
Vörå Leena Nikkari-Östman 24 29 
Nykarleby Anna Övergaard 66 66 
Jakobstad Carola Sundqvist 92 90 
Kronoby Monica Takkula  36 36 
Gamlakarleby Catarina Silvander 32 30 
Enskild medlem  2 2 
TOTALT  2478 2498 

 
Medlemsantalet 2022 baserar sig på antalet medlemmar i medlemsregistret per 31.12.2022. 
   
  

6. NATIONELLT OCH INTERNATIONELLT SAMARBETE  
 
Svenska Kvinnoförbundet är medlem i ett antal föreningar och förbund och samarbetar med organ 
som driver jämställdhets- och jämlikhetsfrågor.   
 
Förbundets arbetsutskott genomförde en studieresa till Stockholm i november tillsammans med SFP:s 
jämställdhetsutskott. I studiebesöket ingick ett möte med Centerkvinnorna, besök på riksdagen och 
träff med Liberalernas jämställdhetsminister och partisekreterare, träff med representanter för 
Centerpartiet och ett möte med Liberala Kvinnor. 
 
Förbundet samarbetar med och/eller har representation i följande organisationer och nätverk: 
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- Kvinnoorganisationer i samarbete (NYTKIS) 
- Kvinnoorganisationernas Centralförbund (KOC) 
- Delegationen för jämställdhetsärenden (TANE) 
- Riksdagens kvinnonätverk och feministgrupp 
- Finlands nationella våldsobservatorium  
- Jämställdhetsgruppen vid Österbottens landskapsförbund 
- Förbundsarenan 
- Svenska Arkivföreningen 
- Svenska Bildningsförbundet 
- Fredrika Runebergkommittén 
- Partiernas internationella demokratisamarbete (DEMO) och DEMO:s gendergrupp 
- Finlands UN Women  
- Finlands Flyktinghjälp 
- Nordiskt Feministiskt Nätverk (samarbete via NYTKIS)  
- European Women’s Lobby (EWL) (samarbete via Nytkis) 
- ALDE (Alliance of Liberal and Democrats for Europe) 

• NYTKIS - Naisjärjestöt Yhteistyössä - Kvinnoorganisationer i samarbete r.f. 
NYTKIS innefattar de politiska kvinnoorganisationerna som har representation i riksdagen samt tre 
opolitiska kvinnoorganisationer: (Kvinnoorganisationernas Centralförbund, Kvinnosaksförbundet 
Unionen och Sällskapet för genusforskning i Finland). NYTKIS är medlem i European Women’s Lobby 
(EWL).  
 
Svenska Kvinnoförbundets ordinarie representant i NYTKIS styrelse under år 2022 var Ellinor Juth med 
Anita Westerholm som ersättare.  
 
På Nytkis vårmöte 26 april fungerade Kvinnoförbundets representant Elina Sagne-Ollikainen som 
mötesordförande och ledde mötet. I Nytkis höstmöte 29 november deltog Pia Sundell och Ellinor Juth. 
Pia Sundell valdes på höstmötet till Nytkis ordförande för verksamhetsåret 2023 då Svenska 
Kvinnoförbundet innehar ordförandeskapet. 
 
Ellinor Juth har också representerat Kvinnoförbundet i Finlands nationella våldsobservatorium, som 
fungerar som ett nätverk i nära anslutning till NYTKIS. Kvinnoförbundet stod som värd för ett 
seminarium för våldsobservatoriet i januari. 
 

• KOC - Kvinnoorganisationernas Centralförbund 
Svenska Kvinnoförbundet är medlem i Kvinnoorganisationernas Centralförbund (KOC). Svenska 
Kvinnoförbundet har medverkat i kampanjer som KOC genomfört under året. Representanter från 
förbundets ledning har deltagit i nätverksträffar arrangerade av Centralförbundet. 
 

• Finlands Flyktinghjälp   
Svenska Kvinnoförbundet är medlem i Finlands Flyktinghjälp. Ramieza Mahdi är vald som ersättare i 
Flyktinghjälpens styrelse för år 2022–2023.  
 

• Fredrika Runebergkommittén   
Svenska Kvinnoförbundet har under året representerats i kommittén för Fredrika Runebergs 
stipendiefond av Anita Westerholm och Agneta Udd-Saarela. Svenska Kvinnoförbundet innehade 
ordförandeskapet för kommittén under år 2022 och Anita Westerholm fungerade som dess 
ordförande.  Fredrika Runeberg-kommitténs uppgift är att årligen utse en stipendiemottagare, som 
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årligen tilldelas stipendiemottagaren den 2 september. Till mottagare av Fredrika Runebergpriset 2022 
utsågs Gunilla Luther-Lindqvist, som erkänsla för sitt mångåriga arbete för hjälpbehövande människor 
som tvingats fly från sina hem, som lever i flyktingläger och för människor i utsatta situationer både 
hemmavid och utomlands. Svenska Kvinnoförbundet fungerade som ordförandeorganisation för 
utdelningsfestligheterna den 2 september i Runebergs hem i Borgå. 
 

• Övrigt   
Tonya Aurto är styrelsemedlem i Arkivföreningen under år 2022.  
 
Agneta Udd-Saarela är medlem i Österbottens förbunds jämställdhetsgrupp och Marianne Nyqvist-
Mannsén är medlem i gruppen som representant för den egna kommunen. 
 

• SFP:s organ  
Flera av förbundets medlemmar har under året medverkat i SFP: s verksamhet och utskott. Svenska 
Kvinnoförbundet har representerats av Anita Westerholm i SFP:s partistyrelse.  
 
I SFP:s partifullmäktige har förbundet representerats av Anita Westerholm med Catarina Silvander som 
ersättare valda för perioden 2021–2023 samt Sari Somppi med Pia Sundell som ersättare och Ramieza 
Mahdi med Marianna Välke-Özturk som ersättare valda för perioden 2022–2024.  
 
Förbundet har även medlemmar i partiets övriga utskott. Ann-Louise Laaksonen är medlem i SFP:s 
finansutskott och Anna Jungner-Nordgren är ordförande för SFP:s jämställdhetsutskott. 
 
Sofia Mitts-Björkblom (Korsnäs) har representerat Kvinnoförbundet i kretsstyrelsen för SFP i 
Österbotten med Ann-Sofie Smeds-Nylund (Närpes) som ersättare. Kvinnoförbundets representant i 
kretsstyrelsen för SFP i Nyland har varit Pia Furu (Kyrkslätt) med Tonya Aurto (Vanda) som ersättare. 
Svenska Kvinnoförbundet i Sörnäs och Svenska kvinnoförbundets Helsingforsavdelning har haft 
närvaro- och yttranderätt vid SFP i Helsingfors kretsstyrelsemöten. Presidiemedlemmarna för 
kretsstyrelsen för SFP i Helsingfors är alla medlemmar i Svenska Kvinnoförbundet i Sörnäs. 
 

7. INFORMATION  
Förbundets mission för kommunikationen är att vi driver en feministisk politik som försvarar flickors, 
kvinnors och minoriteters rättigheter. Vi förenar, stöder och uppmuntrar feminister på svenska i 
Finland som vill engagera sig för ett liberalt och jämställt samhälle.  
 

• Intern information  
Den interna kommunikationen har skett elektroniskt inom förbundet. Elektroniska organisationsbrev 
med aktuell information har sänts ut till lokalavdelningarna. Aktuell information från förbundet till 
lokalavdelningarna har också förmedlats i gruppen Svenska Kvinnoförbundets lokalavdelningar på 
Facebook.  
 
Alla nya medlemmar har fått ett välkomstbrev från förbundet centralt och lokalavdelningen har 
kontaktats med information om den nya medlemmen. Inför välfärdsområdesvalet sände 
Kvinnoförbundet ett kandidatpaket med information om valet och valmaterial till alla förbundets 
kandidater i valet.  
 

• Extern information 
Pressmeddelanden och uttalanden från förbundet har sänts ut i till pressen och prenumeranter på 
förbundets nyhetsbrev samt till personal och förtroendevalda inom förbundet och SFP. Insändare och 
uttalanden har skickats till de finlandssvenska dagstidningarna. Alla uttalanden och pressmeddelanden 
delas därtill i förbundets sociala mediekanaler. 
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Svenska Kvinnoförbundet har en aktiv Facebook-sida och ett aktivt Instagram-konto som ökat i följare 
under året. Svenska Kvinnoförbundet har utvecklat närvaron på Instagram under året och uppnådde 
närmare 3000 följare vid årsslutet. Kvinnoförbundet finns också på Twitter. Budskapskampanjer, 
budskapsbilder, uttalanden och olika märkesdagar har under året lagts upp i förbundet sociala 
mediekanaler. InstaStory har använts aktivt för att skapa synlighet och trafik till förbundets inlägg. 
 
Svenska Kvinnoförbundets webbplats har uppdaterats med alla Kvinnoförbundets pressmeddelanden 
och uttalanden. Via webbplatsens formulär för medlemsansökan har nya medlemmar ansökt om 
medlemskap under året. Förbundet upprätthåller lokalavdelningarnas undersajter till webbplatsen. 
Lokalavdelningarna har själva uppdaterat undersajterna. Förbundets blogg finns på webbplatsen, där 
nya blogginlägg tillkommit under året. Blogginläggen har även publicerats i förbundets sociala 
mediekanaler. 
 
 

8. INITIATIV 2022 
  
Insändare, uttalanden och pressmeddelanden undertecknade av förbundet och dess 
representanter: 
    
1.2 Anita Westerholm: Arbete för jämställd välfärd måste göras i välfärdsområdena. 

Pressmeddelande. 
6.2 Pia Sundell: Ökade resurser för att motarbeta kvinnlig könsstympning behövs! 

Pressmeddelande. 
11.2 Sari Somppi: Jämställdhet gynnar innovation och utveckling. Pressmeddelande. 
14.2  Ramieza Mahdi: Vi behöver råda bot på ensamheten. Pressmeddelande. 
17.2 Anita Westerholm: Äntligen stärks självbestämmanderätten. Pressmeddelande. 
23.2 Anita Westerholm: Anita Westerholm vill fortsätta leda Svenska Kvinnoförbundet. 

Pressmeddelande.   
1.3 Pia Sundell: Pia Sundell vill fortsätta som viceordförande för Svenska Kvinnoförbundet. 

Pressmeddelande. 
2.3 Bli medlem-kampanj. Inlägg på Instagram  
8.3 Internationella kvinnodagen. Insändare 
9.3 Ramieza Mahdi: Ramieza Mahdi vill fortsätta som vice ordförande för Svenska 

Kvinnoförbundet. Pressmeddelande. 
14.3 Sari Somppi: Sari Somppi vill fortsätta som vice ordförande för Svenska 

Kvinnoförbundet. Pressmeddelande.  
27.3 Anita Westerholm omvald till Svenska Kvinnoförbundets ordförande. 
31.3 Anita Westerholm: Unga under 25 år ska få tillgång till gratis preventivmedel. 

Pressmeddelande. 
6.4 Presidiet: Vårdarnas löneutveckling måste förbättras! Pressmeddelande. 
9.4 Sari Somppi: Sari Somppi kandiderar i Riksdagsvalet 2023. Pressmeddelande. 
14.4 Anita Westerholm: Anita Westerholm ställer sig till förfogande för att kandidera i 

riksdagsvalet 2023. Pressmeddelande.   
4.5 Anita Westerholm: Självbestämmanderätt och jämlikhet ska stärkas i 

steriliseringslagen. Pressmeddelande.  
16.7 Anita Westerholm: Ännu krävs mycket arbete för sexuella och könsminoriteter. 

Pressmeddelande. 
31.8 Anita Westerholm: Vi måste främja HBTQIA+-rättigheter! Insändare 
8.9  Anita Westerholm: Vi ska inte föda vid vägrenen! Insändare 
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9.9 Anita Westerholm & Julia Ståhle: Finlands Abortlagstiftning måste moderniseras. 
Pressmeddelande.  

22.9 Anita Westerholm: Satsningar på trygghet i budgeten välkomna. Pressmeddelande. 
29.9 Anita Westerholm: Patientsäkerhet för alla! Pressmeddelande.  
4.10 Eva Biaudet & Anita Westerholm: Vi stöder Kvinnornas kamp i Iran. Pressmeddelande. 
11.10  Anna-Maja Henriksson & Anita Westerholm: Flickor ska ha rätten att bestämma över 

sina liv, sin framtid och sin kropp. 
21.10 Anita Westerholm: Äntligen steg i rätt riktning gällande abortlagstiftningen. 

Pressmeddelande.  
4.11  Anita Westerholm: Kvinnornas lönedag: vi kräver framsteg! Pressmeddelande 
10.11 Ramieza Mahdi: Ramieza Mahdi ställer sig till förfogande som kandidat i riksdagsvalet. 

Pressmeddelande. 
 
Tidningsartiklar och kolumner:  
4.11 Hbl: Hej, är du kvinna? Då arbetar du gratis resten av året – och tjänar lika mycket som 

männen år 2100 
 
Kampanjer på sociala medier: 
 
VÄLFÄRDSOMRÅDESVALET 2022: JÄMSTÄLLD VÄLFÄRD 
04.01.22 Budskapsbild: Jämställd hälso- och sjukvård 
05.01.22 Kandidatannons  
07.01.22 Budskapsbild: Välmående barn, unga och familjer 
07.01.22 Kandidatannons 
08.01.22 Kandidatannons 
11.01.22 Budskapsbild: En jämställd ålderdom 
12.01.22 Förhandsröstning öppnar 
13.01.22 Budskapsbild: En jämställd arbetsgivare 
17.01.22 Budskapsbild: Våldsförebyggande arbete 
18.01.22 Förhandsröstningen stängs 
19.01.22 Budskapsbild: Jämställd räddningstjänst 
20.01.22 Checklista för jämställda välfärdsområden 
21.01.22 93 kandidater 
22.01.22 Påminnelse om valdag 
23.01.22 Välfärdsområdesval valdagen 
24.01.22 Tack för alla röster-bild 
 
JULKALENDER: VALTEMAN INFÖR RIKSDAGSVALET 
Svenska Kvinnoförbundet uppgjorde en julkalender för sociala medier i form av bilder och nummer 
med 24 luckor. I julkalendern lyftes Kvinnoförbundets teman inför riksdagsvalet upp, värvat med 
hälsningar från presidiet och feministiska julrim. Julkalendern publicerades på Kvinnoförbundets 
Facebooksida och Instagramkonto 1-24.12.2022. 
 
ÖVRIGT 
 
Februari: 
5.2 Runebergsdagen 
6.2 Samernas nationaldag 
6.2 Internationella dagen mot kvinnlig könsstympning 
11.2 Internationella dagen för kvinnor och flickor inom vetenskap 
14.2 Alla hjärtans dag 
28.2 Tillsammans för Ukraina 
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Mars:  
2.3 Bli medlem-kampanj: Framsteg för kvinnor i Finland 
8.3 Internationella kvinnodagen 
16.3 Bli medlem-kampanj: Feminister från gräsrötterna 
19.3 Minna Canth-dagen/jämställdhetsdagen: Budskapsbild med minister för jämställdhet 

Thomas Blomqvist 
21.3 Internationella dagen för avskaffande av rasdiskriminering 
25.3 Transdagen 
  
April  
1.4 Högre löner till vårdpersonalen 
7.4 Vi stöder alla lågavlönade kvinnodominerade branschers kamp 
14.4 Glad Påsk 
30.4 Glad Valborg 
  
Maj  
8.5 Glad Mors dag 
9.5 Europadagen 
12.5 Internationella sjuksköterskedagen 
17.5 Internationella dagen mot homo- och transfobi 
28.5 Internationella mensdagen  
  
Juni  
1.6 Pride Månad 
17.6 Trygga, hållbara & jämställda arbetsförhållanden i offentliga sektorn 
21.6 Ett gott ledarskap i offentliga sektorn 
24.6 Glad midsommar 
27.6 Fria och säkra aborter 
27.6 Den sexuella självbestämmanderätten stärks 
  
Juli  
Hela månaden  Presentation av FS- och lokalavdelningsordförande 
 
Augusti  
1.8 Familjeledighetsreformen träder i kraft 
16.8 Glad och trygg skolstart 
19.8 En kvinna kan leda och leva 
    
September  
2.9 Fredrika Runebergs-dagen 
10.9 Dagen för självmordsprevention 
21.9 För Mahsa Amini, och kvinnor i Iran 
23.9 Translagen förnyas 
28.9 Tvåspråkighet är en rikedom 
 
Oktober  
3.10 Rosa Oktober 
11.10 Internationella flickdagen: kampanj om vikten av kvinnliga förebilder  
20.10 Egen Vilja 2020 NU!: Medborgarinitiativet i riksdagen   
26.10 Hurra för självbestämmanderätten! Medborgarinitiativet Egen Vilja 2020 godkänt i 

riksdagen 
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November       
4.11 Kvinnornas lönedag: Varsågod, jag jobbar gratis till nyår! Men nästa år vill jag ha betalt 
6.11 Glad Svenska Dagen    
9.11 11% Kvinnor: 11 % kvinnor bland de 100 som tjänar mest i landet  
13.11 Glad fars dag    
20.11 Barnkonventionens dag   
25.11 Internationella dagen för avskaffande av våld mot kvinnor: Våld mot kvinnor är ett 

brott mot mänskliga rättigheter och ett hot mot jämställdhet och folkhälsa, 
budskapsbild med Anna-Maja Henriksson, Thomas Blomqvist och Anita Westerholm 

30.11 Kvinnoförbundets marknadsföringsvideo sattes upp i förbundets sociala mediekanaler 
 
December      
1-24.12 Julkalender 
31.12 Feministiskt Gott Nytt år!   
 
Radio-, TV- och podcast-framträdanden: 
 
2.08 Anita Westerholm: Sommarprat 
5.9 Sari Somppi i Efter nio 
4.10 Ramieza Mahdi: Slaget efter 12: Behöver vi stöda protesterna mot huvuddukstvång i 

Iran mera? 
14.11 Pia Sundell i Efter nio om barn i skilsmässor 
14.12 Ramieza Mahdi i Slaget efter 12: Protesterna i Iran 
   
Kvinnoförbundets blogg: 
 
10.01 Eva-Maria Strömsholm: Trötta vårdare och bristen på vårdare – En utmaning man bör 

ta tag i nu. 
12.01 Mette Strauss: Löneutveckling för alla! 
14.01 Carola Bäckström: Tankar kring motion 
31.03 Heidi Himmanen: Som kvinna inom försvaret och tekniken – en reflektion på 

världsläget 
05.04 Anne Ahlefelt: Våga tala om vaginor 
22.08  Isabel Flemming: Tänk på våra ukrainska medsystrar! 
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Bilaga: Händelsekalender 2022 
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1. INLEDNING
Svensk Ungdom (SU) jobbar för ett liberalt, flerspråkigt och hållbart Finland och
eftersträvar en livskraftig ekonomi, en dynamisk arbetsmarknad och högkvalitativ
utbildning. Svensk Ungdom är Svenska folkpartiets ungdomsförbund,
målgruppen är unga i ålder 14 till 29 år. Verksamheten består av evenemang,
påverkan och kommunikation –medmålet att uppmuntra unga att engagera sig i
politik och samhällsfrågor.

Svensk Ungdom består av lokalavdelningar, kretsar och förbundet. Förbundet
leds av förbundsstyrelsen som väljs av kongressen, som är det högsta beslutande
organet inom organisationen. Kretsarna leds av kretsstyrelser och
lokalavdelningar av lokalavdelningsstyrelser. Förbundsstyrelsen har utskott,
kommittéer och arbetsgrupper som stöd för sitt arbete.

1.1. Året 2022
Trots det tredje året av coronapandemi har 2022 varit ett innehållsrikt år för
Svensk Ungdom. Förbundet har under året jobbat för att att stärka sin position
som Svenskfinlands ledande politiska ungdomsorganisation och samtidigt stärka
sin politiska position i övriga Finland.

Året 2022 präglades av ett aktivt arbetemed två nationella val,
välfärdsområdesvalet 2022 och förberedelser inför riksdagsvalet 2023. Vi har
drivit en aktiv intressebevakning genom kontakt med politiker och beslutsfattare
och fört fram vår politik i samhällsdebatten. Våra aktiva ochmedlemmar har
deltagit i samhällsdebatten och det politiska beslutsfattandet genom
evenemang, seminarier, debattartiklar, kampanjer, möten och debatter.

1.2. Coronapandemin och förbundets verksamhet
Precis som år 2020 och 2021 har coronapandemin haft en stor inverkan på
förbundets verksamhet. Våren 2022 arrangerades verksamheten på distans;
evenemang, möten och träffar. Arbetet med välfärdsområdesvalet präglades
också av pandemin, förbundets kampanj genomfördes i stor utsträckning
digitalt.

På våren 2022 lättade pandeminläget som verksamheten kunde återgåmotmera
normal. Från ochmedmaj 2022 kunde verksamheten igen arrangeras fysiskt, och
till exempel förbundets årsmöte kongressen arrangerades fysiskt.

Under året 2022 har vi jobbat med att hitta en balansmellan fysisk och digital
verksamhet, då pandemin ökat intresset för distansmöjligheter. Vi har ävenmärkt

341341



att målgruppens deltagande inte fungerar på samma sätt som före pandemin,
och behöver sålunda utveckla vårt verksamhetsutbud för att passamålgruppens
livssituation och önskemål.

2. UTVÄRDERINGAVMÅLSÄTTNINGARNA
FÖRVERKSAMHETSÅRET

2.1. Vi når 3000medlemmar
Målsättningen uppnåddes. Förbundet hade i slutet av år 2022 2993medlemmar.
Vi har under året haft möjlighet att presentera vår verksamhet politik på olika
evenemang och tillställningar, samtidigt som vi gjort olika kampanjer för att
rekrytera medlemmar.

2.2. Vi ger unga gemenskap och färdigheter
Målsättningen uppnåddes delvis. I ochmed att coronarestriktioner påverkade
årets första månader hade vi inte möjlighet att ordna fysiska evenemang,
samtidigt sommålgruppen inte varit lika ivrig på distansevenemang. Vi har
ordnat olika typer av evenemang (kvällsevenemang, veckoslutsevenemang,
evenemangmed lättsammare innehåll och evenemangmedmera politisk
substans) runtom i Svenskfinland. Däremot har deltagarantalen för våra
evenenemag inte nått nivåerna före pandemin. Under hösten 2022 har vi jobbat
med att analysera hurdan verksamhet och hurdana evenemang vår målgrupp vill
ha, eftersom efterfrågan har ändrat under pandemin. Detta arbete är vi dock på
hälft med ännu.

Förbundet har under året haft fyra aktiva kretsstyrelsen och fem aktiva utskott,
där medlemmar förverkligat förbundets politik och ordnat verksamhet. Vi har
under året skapat spelregler för verksamheten och en praxis för hur vi hanterar
trakasserier och osakligt bemötande i verksamheten, så att verksamheten ska
kännas så trivsam och trygg sommöjligt för alla.

2.3. Vi gör ungas röst hörd i välfärdsområdesvalet
2022 och riksdagsvalet 2023
Målsättningen uppnåddes. Svensk Ungdom hade 44 kandidater i sex
välfärdsområden. Totalt blev fem av förbundets kandidater invalda, sju av
förbundets kandidater blev ersättare och Svensk Ungdoms kandidater samlade
sammanlagt 12 881 röster. Enligt kandidatutvärderingen upplevde de allra flesta
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att SU var en trygg och välkomnandemiljö att vara kandidat i. Förbundet hade en
aktiv kampanj på sociala medier, ett valnummer av vår politiska tidskrift Liber och
en fysisk kampanj inom ramen för coronarestriktionerna. I valarbetet fokuserad vi
främst på att förklara vad det nya valet innebär och uppmuntra unga att använda
sin rösträtt.

Våren 2023 inledde vi arbetet med riksdagsvalet, och satt upp en ambitiös
målsättning för vår kandidatnominering. Vid årsskiftet hade Svensk Ungdom 18
nominerade kandidater. Under hösten jobbade vi också aktivt med en valplan och
en kommunikationsplan för riksdagsvalet.

2.4. Vi har aktiv verksamhet lokalt
Målsättningen uppnåddes delvis. Efter kommunalvalet har Svensk Ungdom 46
fullmäktigeledamöter och 45 ersättare invalda i olika stads- och
kommunfullmäktigen. Efter välfärdsområdesvalet har Svensk Ungdom fem
fullmäktigeledamöter och sju ersättare i välfärdsområdena. Vi har under året haft
kontakt med 70 procent av dessa.

Förbundet har haft kontakt med de lokalavdelningar som är aktiva, de aktiva
lokalavdelningarna har också ordnat verksamhet lokalt. Därtill har vi erbjudit alla
som varit intresserade av att engagera sig en uppgift eller en plattform, beroende
på den unga personens intresse. På grund av utmaningar coronapandemin
medfört och flera personalbyten under året har har arbetet med att utveckla
metoder för hur vi kan stöda lokalavdelningarna inte fortskridit enligt vår
målsättning.

3. FÖRBUNDSSTYRELSENSARBETE

3.1. Förbundsstyrelsens sammansättning
Under året arbetade två förbundsstyrelser i ochmed att förbundsstyrelsens
mandatperiod varar från kongress till kongress.

Styrelsens sammansättning fram till kongressen imaj 2022:

● Frida Sigfrids, förbundsordförande
● Veera Granroth, vice ordförande
● Nicholas Kujala, vice ordförande
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● Victor Dahlberg
● Annika Lepistö
● Julia Ståhle
● Otso Reijonen

Styrelsens sammansättning efter kongressen imaj 2022:

● Julia Ståhle, förbundsordförande
● Anton Broända, vice ordförande
● Morris Liemila, vice ordförande
● Emilie Jäntti
● RasmusMattus
● Bertha Simojoki
● Nicole Sten
● Jens-Christian Trier

Förbundsstyrelsen sammanträdde till 21 protokollfördamöten under
verksamhetsåret 2022. Sju av dessamöten har varit längre veckoslutsmöten (så
kallademegafs möten), till dessamöten var också krets- och
utskottsordförandena inbjudna. De förbundsstyrelse- ochmegafs mötena har
förverkligats som distansmöten, hybridmöten och fysiskamöten under
verksamhetsåret.

3.2. Förbundsstyrelsens politik
Förbundsstyrelsen diskuterar och följer upp politik på varje möte.
Förbundsstyrelsen följer upp demotioner som antagits av kongressen och
förbundets politiska program. Ansvaret för motionsuppföljningen har fördelats
mellan styrelsemedlemmarna, som i sin tur inkluderat förbundets utskott, kretsar,
SFP och andra sakkunniga i arbetet medmotionerna.

År 2022 har förbundsstyrelsen delat upp olika politiska bevakningsområden
enligt följande:

Fram till kongressen 2022:

● Frida Sigfrids: Allmänpolitik
● Veera Granroth: Försvarspolitik
● Nicholas Kujala: Klimat- ochmiljöpolitik samt stadsinfrastruktur
● Anton Broända: Lantbruk- och landsbygdspolitik
● Victor Dahlberg: Socialpolitik, utbildningspolitik fram till andra stadiet
● Annika Lepistö: Jämställdhetspolitik ochmänskliga rättigheter
● Julia Ståhle: Internationell politik, utbildningspolitik på tredje stadiet
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● Otso Reijonen: Ekonomi- och sysselsättningspolitik

Efter kongressen 2022:

● Julia Ståhle: Allmänpoltik
● Anton Broända: Lantbruks och landsbygdspolitik, miljöpolitik
● Morris: Ekonomi- och arbetsmarknadspolitik
● Emmi: Mänskliga rättigheter och utbildningspolitik
● Bertha: Jämlikhet och jämställdhet
● Rasmus: Nordiska frågor
● Jens: Internationell politik
● Nicole: Social- och hälsovårdspolitik

3.3. Mötessammandrag från förbundsstyrelsensmöten
Förbundsstyrelsen har sammanträtt enligt följande:

1. 13.1.2022, distansmöte. Styrelsen diskuterade välfärdsområdesvalet och
kampanjen, motionsuppföljing och behandlade uppdateringen av det politiska
programmet. Styrelsen förede en politisk diskussion om välfärdsområdesvalet,
coronapandemin och restriktioner, läget mellan Ukraina och Ryssland, stigande
bensinpriser och stigande priser på livsmedel.

2. 28-29.1.2022,megafs på distans. Styrelsen behandlade kretsarnas- och
utskottens rapporter, diskuterade resultatet i välfärdsområdesvalet och
utvärderade valet, fastställde kandidatmålsättningar för riksdagsvalet 2023,
behandlade det politiska programmet och tillsatte en valberedning inför
kongressen. I den politiska diskussionen lyftes välfärdsområdesvalet, Nato,
Rysslands hot mot Ukraina, vinter OS i Peking, den nya kärnkraftslagen och läget
medmänskliga rättigheter i Polen.

3. 9.2.2022, hybridmöte. Styrelsen fastställdemotionsuppföljningsrapporter,
fatta beslut om att kalla till kongress och bestämde vilka motioner som ska
beredas till partidagen. Politiskt diskuterade styrelsen bensinpriserna, eventuella
strejker inom vården, Bemböle skola och EU:s nya taxonomi.

4. 26-27.2.2022,megafs i Kokkola. Styrelsen behandlade krets- och
utskottsrapporter, behandlade inkomnamotioner till kongressen och fattade
anställningsbeslut om en verksamhetsledare till Helsingfors och övriga Finlands
krets. Styrelsen förde en omfattande politisk diskussion om Rysslands brutala
invasion av Ukraina.
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5. 10.3.2022, hybridmöte. Styrelsen förde en politisk diskussion om situationen i
Ukraina, vad allt kriget påverkar, läget med en eventuell Nato-ansökan och
situationenmed flyktingar från Ukraina. Styrelsen diskutera svar på inkomna
motioner till kongressen, diskuterade åtgärder för att minska personalbyten,
fattade beslut om att anställa kommunikatör och valde representanter till
LYMEC:s vårkongress.

6. 19–20.3,megafs i Åbo. Styrelsen behandlade krets- och utskottsrapporter
samt det politiska programmet. Styrelsen fastställde svaren på inkomna
motioner och kongresshandlingar. Styrelsen fattade rekryteringsbeslut om en
verksamhetsledare för Egentliga Finlands krets. I den politiska diskussionen
uppkom kriget i Ukraina och allt kriget påverkar, krisstöd till lantbruket och
positiva nyheter för fossilfri energi.

7. 7-8.4.2022, e-postmöte. Styrelsen valde representanter till IFLYR:s general
assembly.

8. 12.4.2022, hybridmöte. I den politiska diskussionen diskuterade styrelsen
diskussionen kring en Nato-ansökan, presidentvalet i Frankrike,
patientsäkerhetslagen, studerandenas psykiska illamående, lärarnas strejkvarsel
strejken vid UPM och Ukrainakriget. Styrelsen fastställde förslaget på politiskt
program och fattade rekryteringsbeslut om en verksamhetsledare till
Österbottens krets.

9. 2.5.2022, hybridmöte. Styrelsen fattade rekryteringsbeslut om en
verksamhetsledare för Nylands krets. Styrelsen fick en rapport från
partifullmäktige och diskuterade kongressförberedelser.

10. 16.5.2022, hybridmöte.Den nya styrelsen konstituerade sig och fattade
beslut om arbetsfördelning samt arbetssätt. Styrelsen valde ordförande för
förbundets utskott och fastställde årskalendern för verksamhetsåret 2022–2023.
Politiskt diskuterade styrelsen Finlands och Sveriges Nato-ansökningar, Ålands
demilitarisering och arbetsrelaterad invandring.

11. 11.6.2022,megafs introduktionshelg i Helsingfors. Styrelsen fastställde
medlemmarna till utskotten, diskuterade riksdagsvalet och det kommande årets
verksamhet. Därtill fickmedlemmarna i megafs en introduktion till förbundets
verksamhet och administration.

12. 27.6.2022, hybridmöte. Styrelsen diskuterade situationen i Ukraina, det
språkpolitiska programmet, Turkiets förhållning till Finlands och Sveriges
Nato-ansökan, situationen kring riksdagsledamot Rydmans (Samlingspartiet)
osakliga beteende, debatten kring Kvarkens skärgård och hur aborträtten
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begränsats i USA. Styrelsen fastställde sin arbetsordning, diskuterade
kandidatnomineringen i riksdagsvalet och diskuterade hur trivsel och trygghet
kunde främjas i förbundets verksamhet.

13. 30.8.2022, hybridmöte. Styrelsen diskuterade läget med
kandidatnomineringen i riksdagsvalet ochmed vilken process
riksdagsvalsprogrammet ska skrivas. Styrelsen fastställde riktlinjer för val av
internationella representanter och valde representera till IFLRY general assembly
och Ungdomens Nordiska Råds session. Styrelsen fördelade ansvaret kring
motionsuppföljningen. Politiskt diskuterade styrelsen de kommande
budgetförhandlingarna, regional studielånskompensation, valet av en nh
statsminister i Storbritannien, den varma sommaren, ECT-avtalet
gymnasiebarometern och kvinnornas situation i Afghanistan.

14. 14.9.2022, e-postmöte. Styrelsen valde representanter till LYMEC:s
höstkongress.

15. 16-17.9.2022,megafs påHelsingfors ochNylands kommunparlament. I den
politiska diskussionen uppkom patientsäkerhetslagen, valen i Sverige,
energikrisen och att drottningen i Storbritannien dött. Styrelsen behandlade
krets- och utskottsrapporter, diskuterade riksdagsvalsprogrammet, planerade
kommande uttalanden, diskuterade utdelningen av Svenska Nattenmedaljen och
kårval.

16. 29.9, hybridmöte. Styrelsen diskuterade riksdagsvalet, godkände handlingar
för statsunderstödsansökan, behandlade nya stadgar för Helsingfors och övriga
Finlands krets och fattade beslut om Svenska Nattenmedaljensmottagare.
Politiskt diskuterade styrelsen gränserna som stängs till Ryssland, Nordstream
gasläckan, Sannfinländarnas språkpolitiska program, bristen på personal inom
småbarnspedagogiken, det nya lagförslaget om djurens välfärd och
stamvårdande jakt på varg.

17. 11.10, hybridmöte. Styrelsen förde en politisk diskussion om Rysslands
anfallskrig i Ukraina, Sveriges och Finlands Nato-process och valet i Danmark.
Styrelsen behandlade det första utkastet på riksdagsvalsprogrammet och Libers
utgivningstidtabell i framtiden.

18. 29-30.10,megafsmöte i Jakobstad. Styrelsen behandlade krets- och
utskottsrapporter, diksuterade riksdagsvalet, behandlade det skattepolitiska
programmet och hade en workshop kringmedlemsengagemang. I den politiska
diskussionen uppkom sametingslagen, EU:s förslag om återställning av olika
typer av ekosystem, translagen, ungas psykiska ohälsa och ungdomsbrottslighet.
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19. 12-13.11.2023,megafsmöte i Åbo. Styrelsen förde en politisk diskussion om
sametingslagen och centerns agerande kring den samt cop27. Styrelsen
fastställde riksdagsvalsprogrammet och diskuterade förbundets
kommunikationsplan inför riksdagsvalet. Styrelsen diskuterade också ett nytt
visuellt uttryck för SU.

20. 23.11.2022, hybridmöte. Styrelsen behandlade ett nytt visuellt uttryck för SU,
diskuterade förbundets riktlinjer för hantering av trakasserier och osakligt
beteende i verksamheten och fattade beslut om vilka motioner som bereds till
partidagen. Styrelsen förde en politisk diskussion om sametingslagen, det
ekonomiska läget, fotbollsvm i Qatar, och kriget i Ukraina.

21. 10-11.12.2022,megafs i Helsingfors. Styrelsen behandlade krets- och
utskottsrapporter, gick igenom kampanjplanen för riksdagsvalet, behandlade det
högskolepolitiska programmet, fastställde det nya visuella uttrycket och logon
för förbundet samt förde en diskussion om läget medNCF. Styrelsen godkände
motionsuppföljningsrapporter och fastställde förbundets policy för hantering av
trakasserier och osakligt bemötande i SU:s verksamhet. I den politiska
diskussionen uppkom en senaste partimätningen, regeringens spelregler,
naturvårdslagen. Finansministeriets analys om sparåtgärder, drogdödligheten
och situationen inom småbarnspedagogiken.

3.4. Förbundsstyrelsens utskott
Förbundsstyrelsen tillsätter i början av sin mandatperiod utskott som stöd för sitt
arbete. Utskotten gör i början av sin mandatperiod upp en arbetsplan för sitt
arbete. Utskotten bevakar och främjar olika politiska teman. Varje utskott har en
kontaktperson i styrelsen. Utskottens sammansättning hittas i bilaga 2.

Ekonomi- och arbetsmarknadspolitiska utskottet (EPU)
Utskottet jobbar för att att stärka och utveckla SU:s profil i ekonomi- och
arbetsfrågor. EPU har under 2022 haft fyra möten. Utskottet har även haft en
motionsskrivarkväll innan kongressen. Under hösten 2022 har utskottet arbetat
med att uppdatera förbundets skattepolitiska program. Utskottets medlemmar
har skrivit insändare om till exempel arbetsgivarnas ansvar. Utskottet har aktivt
uppdaterad sitt instagramkontomed nyheter om ekonomi och arbetsmarknad.

Internationella utskottet (IU)
Internationella utskottet ansvarar för förbundets internationella verksamhet.
Utskottet har under 2022 haft sexmöten och en utbildningsdag för det nyvalda
utskottet på hösten. Utöver detta har utskottet hållit planeringsmöten inför
internationella kongresser och evenemang. Medlemmar som ingått i Svensk
Ungdoms delegationer på internationella evenemang, medlemmarmed
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förtroendeuppdrag i internationella takorganisationer ochmedlemmar
intresserade av verksamheten har också deltagit i utskottets verksamhet.

Förbundet har under året varit väl representerat på internationella evenemang
och i takorganisationernas styrelser och verksamhet (kapitel 9). Under 2022
uppdateras också Svensk Ungdoms riktlinjerna för hur internationella
representanter väljs.

Utskottet har under årets gång skrivit resolutioner till internationella
takorganisationers digitala samt fysiska kongresser, skrivit uttalanden och
bevakat Svensk Ungdoms politik internationellt. Utskottet har också gjort
ställningstaganden och skrivit insändare som berör internationella frågor. Efter
att kriget i Ukraina bröt ut upprätthöll utskottet en Telegram chatt, där
medlemmar och aktiva kunde diskutera och följa med kriget.

Jämställdhetsutskottet (JÄMU)
Svensk Ungdoms jämställdhetsutskott jobbar med att bevaka och stärka
förbundets profil i jämställdhetsfrågor. Utskottet har under året jobbat med
jämställdhetsfrågor genom att lyfta upp olika sakfrågor genom insändare och
pressmeddelanden. Utskottet har sammanlagt haft femmöten under året.
Utskottets Instagram-konto har uppdaterats aktivt med jämnstäldhetspolitiska
frågor.

Liberala Studerande (LSK)
Liberala studerande LSK (härefter LSK) inledde år 2022 sitt sjunde år som
högskolepolitiskt utskott inom Svensk Ungdom. Utskottets huvudsakliga arbete
har gått ut på kårval samt satsningar på synlighet via insändare och
pressmeddelanden i olika lokala samt nationella tidningar.

Miljöpolitiska utskottet
Svensk Ungdomsmiljöpolitiska utskott jobbar med att bevaka och stärka
förbundets profil i miljö- och klimatfrågor. Utskottets Instagram-konto har
uppdaterats aktivt för att föra frammiljö- och klimatfrågor; till exempel har
utskottet orndat en kampanj för att synliggöra den nya avfallslagen. Utskottet har
haft sju möten och enmotionsskrivarkväll under året.
4. MEDLEMMAROCH LOKAL VERKSAMHET

4.1. Lokal verksamhet
Förbundets lokalavdelningar representerar Svensk Ungdom lokalt.
Lokalavdelningarna erbjuder en plattform för unga att påverka sitt närsamhälle
och enmöjlighet att med låg tröskel bekanta sigmed politik och Svensk
Ungdoms verksamhet. Förbundet hade 28 lokalavdelningar i slutet av 2022.
Förbundet hade planerat att arbeta för att aktivera lokalavdelningarna under

349349



2022. På grund av det intensiva arbetet med två val och utmaningar
coronapandeminmedfört har arbetet inte framskridit under 2022. Däremot har
flera evenemang och kampanjtillfällen ordnas lokalt under valkampanjen i
välfärdsområdesvalet.

4.2. Medlemmar
Medlemsantalet den 31.12.2022 var 2 993medlemmar (31.12.2021: 2 710
medlemmar). Till skillnad från år 2021 har vi under år 2022 ökat vårt
medlemsantal, då de igen utan coronarestriktioner varit möjligt att besöka olika
evenemang och tillställningar för att presentera förbundet och verksamheten.

5. EVENEMANGOCHUTBILDANDE
VERKSAMHET
SU har under verksamhetsåret erbjudit sinamedlemmar flera evenemang,
utbildningar och seminarier för att uppmuntra ochmöjliggöramedlemmarnas
deltagande i samhällsfrågor och politik. Evenemangens teman och innehåll
skapas av förtroendevalda och aktiva i samarbetemed förbundets personal. I och
med osäkerhetenmed coronapandemin har Svensk Ungdoms barnläger inte
arrangerats.

5.1. Kortare evenemang
Under året har förbundet i samarbetemed kretsarna och utskotten arrangerat
kortare kvällsevenemang och -träffar lokalt, för att samla aktiva ochmedlemmar,
som till exempel pizza & politik evenemang och bastu tillsammansmed Renew
gruppens europaparlamentariker inom ramen för European year of youth.

5.2. Skolbesök
Inför välfärdsområdesvalet erbjöd förbundet skolbesök, för att berätta om
vårdreformen och det kommande valet. Tre skolbesök ordnades i januari 2022
inför välfärdsområdesvalet (fler skolbesök ordnades under hösten 2021).

Inför riksdagsvalet gjordes en liknande satsning, där skolor fick beställa
skolbesökmed fokus på riksdagsval. Fem skolbesök arrangerades inför
riksdagsvalet under år 2022.

5.3. Svensk Ungdompå pride
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Svensk Ungdom deltog tillsammansmed sina kretsar på pride paraderna i
Helsingfors, Åbo och Vasa. Under prideveckan i Helsingfors arrangerades en
pridepicnic med besök av lamor. Därtill hade förbundet ett pridefrukost och tält
på parkfesten i Brunnsparken i samarbetemed SFP. I sambandmed Vasa pride
arrangerades också en frukost.

5.4. Vårevenemang
Svensk Ungdoms vårevenemang är ett årligen återkommande evenemang som
formas efter förbundets aktuella behov eller önskemål. Evenemenaget brukar
ordnas i februari-mars. I ochmed coronarestriktioner planerade vi ett online
evenemang för kommunalt förtroendevalda. På grund av lågt intresse avbokades
evenemanget. Det låga intresset beror enligt vår analys på att målgruppen var
trött på att delta online.

5.4. Höstevenemang: Energipolitik
Ett av SU:s större återkommande evenemang är höstseminariet. Temat fastställs
årligen av förbundsstyrelsen, arrangörskapet för evenemanget roterar årligen
mellan kretsarna. Årets höstseminarium arrangerades 7–8 oktober i Helsingfors
med temat Energipolitik. I evenemanget deltog 28 personer. Evenemanget
avslutadesmed en kräftskiva som arrangerades i samarbetemed Svens
Helsingfors och Nyland!

Europaparlamentariker Nils Torvalds inledde seminariet med vad som är på gång
inom energidiskussionen i europaparlamentet. Katarina Koivisto, journalist på
HBL, om hur man kan och borde förstå sig på debatten kring energipolitik. Måns
Holmberg, VD för Borgå energi talade om energibolagens förutsättningar i
framtiden. Jami Arvola, Manager, Public Affairs, FortumCorporation berättade
om om småmodulära kärnreaktorer, och ifall desssa är en lösning på energikrisen
eller överoptimism? Seminariet avslutademed en workshop om faktabaserat
beslutsfattade, Simon Granroth höll i trådarna för workshoppen.

5.5. Julfest
Svensk Ungdoms traditionella julfest arrangerades i december 2022 i
Kurtkällaren på Sveaborg. Julfesten hade 50 deltagare.

6. KONGRESSEN
Svensk Ungdoms 79:e förbundskongress arrangerades den 6-8.5.2022 i Otnäs i
Aalto universitetets byggnad A-grid. Till skillnad från arrangemangen år 2020 och
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2021 arrangerades kongressen som ett fysiskt evenemang. I kongressen deltog
46 delegater och 10 arrangörer. Hälsningar till kongressen framfördes av bland
annat av partiordförande Anna-Maja Henriksson, Svenska riksdagsgruppens
ordförande Anders Adlercreutz, Europaparlamentariker Nils Torvalds ochmånga
andra samarbetspartner som bland annat Svenska Kvinnoförbundet, SU:s
internationella takorganisationer, systerförbund i andra länder och nationella
studerandeorganisationer.

Kongressen behandlade 41 motioner och valde en ny förbundsstyrelse. Julia
Ståhle valdes enhälligt till förbundsordförande för förbundet. Kongressen
behandlade och godkände också ett uppdaterat politisk program för Svensk
Ungdom.

Kongressen 2021 var tre dagar lång. Evenemanget inleddesmed en lekfull
debattävling och ett mingel på fredag eftermiddag och kväll. Själva mötet ägde
rum lördag och söndag. Kongressupén arrangerades på lördag kväll på
Teknologföreningen. SU i Helsingfors vann priset för kretsenmed flest delegater
på kongressen. Priset för den aktivaste kretsen (synlighet, evenemang) gick till
SU i Österbotten. SU i Egentliga Finland fick pris för årets SU gärdning (en åtgärd
som främjat SU:s verksamhet, målsättningar och värderingar), då kretsen hade
den största procentuella ökningen i antalet kandidater i kommunalvalet 2021.

7. SAMARBETE

7.1. Arbetet inomSvenska folkpartiet
Samarbetet medmoderpartiet har under 2022 varit gott och aktivt.
Förbundsordförande har varit medlem i partistyrelsen, som träffas varannan
vecka. Svensk Ungdom har haft ett gott samarbetemed Svenska
riksdagsgruppen och dess stab, förbundsordförande har deltagit i Svenska
riksdagsgruppens gruppmöten varje vecka. Förbundet har även en bred
representation i partifullmäktige och i partiets utskott. Inom SFP:s kretsar och
lokalavdelningar finnsmånga SU:are på betydande poster. Personalen har
deltagit i partiets personaldagar– ochmöten.

Genom uppdragen i partiets organisation har Svensk Ungdom fört fram
förbundets politik och frågor som är viktiga för förbundet, bland annat har vi fört
fram frågor kring enmera ambitiös klimatpolitik, socialpolitiska reformer och
arbetsmarknadsfrågor.

Till partidagen som ordnades på distans lämnade Svensk Ungdom in sex
motioner:
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● Uppdatera drogpolitiken, tillåt injektionsrum!
● Säkra transpersoners rättigheter nu!
● Garantera ungdomsfullmäktige jämlika möjligheter att påverka!
● Vi behöver ökade krafttagmotmobbning i skolorna!
● Uppdatera kärnenergilagstiftningen!
● Gör partidagenmer demokratisk!

Svensk Ungdom deltogmed en stor delegation bestående av 32 delegater som
aktivt tog del i debatten på partidagen.

7.2. Debattävling och -forum
Arbetet med Svensk Ungdoms och Finlands Svenska Skolungdomsförbunds
gemensamma debattprojekt har fortsatt under 2022. Målet med projektet är att
stärka ungas förmåga i debatt och retorik, och det omfattar workshoppar i debatt
och retorik för studerande på andra stadiet och en nationell debattävling.

I slutet av 2021 inleddes debattävlingen 2022med regionala delfinaler i
Helsingfors, Åbo och Vasa. Finalen skulle arrangeras i februari 2022, men på
grund av coronapandemin flyttades finalen till april. I finalen tävlade Kronoby
gymnasium, Ålands lyceum, Borgå gymnasium och Kristinestads gymnasium.
Kronoby gymnasium tog hem segern i tävlingen.

Tillsammansmed Finlands Svenska Skolungdomsförbund erbjöd förbundet
debattforum, en workshop i debatt och retorik, för studerande på andra stadiet.
Under 2022 har debattforum arrangerats både i skolorna och på distans. Totalt
374 studerande har deltagit i debattforum under år 2022 (316 studerande under
2021, 408 studerande under 2020, 420 studerande under år 2019). Antalet
deltagare har stigit jämfört med 2022, då det igen gått att ordna fysiska
debattforum.

Också för 2021 beviljades SU och FSS ett projektbidrag av Kulturfonden för att
utveckla projektet. Med hjälp av bidraget har förbunden haft en gemensam
deltidsanställd projektkoordinator som koordinerat projektet. Förbundets
förtroendevalda har också deltagit aktivt i projekt och dragit ett flertal
workshoppar i skolorna, för att kunna erbjuda debattforum på såmånga orter
sommöjligt.

7.3. Samarbetemed andra organisationer
Svensk Ungdom upprätthåller politiska kontakter till Finlands Centerungdom
(KeNu), Keskustan Opiskelijaliitto (KOL), Kokoomuksen Nuorten Liitto (KNL),

353353



Samlingspartiets Studerandeförbund Tuhatkunta rf, Sosialidemokraattiset
nuoret, Socialdemokratiska studerande (SONK), Kristdemokratisk Ungdom
(KDU), Vasemmistonuoret (VANU), Vänsterstuderande (Vasop) och De gröna
unga och studerandenas förbund. Samarbetet konkretiseras i nätverksträffar,
ställningstaganden och evenemang. Förbundet har skickat hälsningar till flera
ungdomsorganisationers årsmöten under året.

Under hösten 2022 inleddes planeringen för de partipolitiska
ungdomsförbundets gemensamma skuggregeringsförhandlingar. De
partipolitiska ungdomsförbunden simulerade i januari 2022
regeringsförhandlingar, där regeringspartier och oppositionspartier förhandlade
om ett regeringsprogram.

Svensk Ungdom samarbetar ocksåmed andra ungdomsförbund,
studerandeförbund och Ungdomssektorns takorganisation i Finland Allians
genom ställningstaganden och satsningar, till exempel Politikveckan i skolorna.

Svensk Ungdom ärmedlem i Finlands flyktinghjälp r.f., Svenska studieförbundet
r.f., Svenska arkivföreningen r.f., Svenska bildningsförbundet r.f., Pohjola-Nordens
ungdomsförbund r.f., Natur ochMiljö r.f., Finlands FN-förbund r.f.
Understödsföreningen för svenskspråkigmissbrukarvård och Ungdomssektorns
takorganisation i Finland Allians r.f. SU är även stödandemedlem i SETA.
Förbundet har haft ha en aktiv roll inom dessa föreningar och har bland annat
representanter i styrelserna för Pohjola-Nordens ungdomsförbund och Finlands
FN-förbund.

8. POLITIK
Under 2019 gick Svensk Ungdom från att vara ett ungdomsförbund för ett
oppositionsparti till ett ungdomsförbund för ett regeringsparti. Under 2022 har
vi fortsatt vårt påverkansarbete som ett ungdomsförbund för ett regeringsparti.
SU har i all sin kommunikation haft sommål att föra fram en politik som värnar om
liberala värderingar, ungas framtidsutsikter, klimatfrågor, flerspråkighet och
mänskliga rättigheter. Förutom internationella, nationella och lokala frågor har
förbundet engagerat sig i högskolepolitiska frågor.

8.1. Programarbete
Förbundets valprogram för välfärdsområdesvalet lanserades i årsskiftet
2021-2022. Arbetet med riksdagsvalsprogrammet inleddes hösten 2021.

Under hösten 2021 och våren 2022 arbetade förbundets förtroendevaldamed att
uppdatera förbundets politiska program. Det politiska programmet godkändes
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på kongressen 2022. Hösten 2022 inledde den nya förbundsstyrelsen arbetet
med att uppdatera Svensk Ungdoms skattepolitiska och högskolepolitiska
program.

8.2. Välfärdsområdesvalet 2022
Arbetemed välfärdsområdesvalet 2022 inleddes hösten 2021 med rekrytering av
kandidater, listorna lämnades in 13 januari varefter kampanjen tog fart.

Eftersom valet ordnades för första gången fanns det ingen tidigaremålsättning
att utgå ifrån gällande antalet kandidater. Svensk Ungdomsmålsättningarna
utarbetades därmed utifrån valresultat från tidigare val samt SFP:s målsättningar,
så att andelen unga kandidater är möjligast hög. SU hade sammanlagt 44
kandidater i sex välfärdsområden. Totalt blev fem av förbundets kandidater
invalda, sju av förbundets kandidater blev ersättare och Svensk Ungdoms
kandidater samlade sammanlagt 12 881 röster. Värt att notera är även att Svensk
Ungdoms kandidat HenrikWickström fick tredje mest röster i hela landet.

Kampanjarbetet påverkades starkt av covid-19 pandemin. Även tidpunkten för
valet hade sina utmaningar eftersom det var väldigt kallt ute och de flesta
köpcenter inte tillät kampanj inomhus. I alla kretsar gjordes ändå aktiv kampanj
och det delades ut bland annat broschyrer ochmellanmålskex. Kampanjen
bestod även att ett valnummer av Liber som också skickades ut till alla unga som
var mellan 18-21 år gamla på valdagenmed svenska sommodersmål.

8.3. Riksdagsvalet 2023
Arbetemed riksdagsvalet inleddes under våren 2022med arbete för
kandidatnomineringen, och de första av Svensk Ungdoms kandidater
nominerades ungefär ett åt före valet. Förbundet hade en ambitiös målsättning
om att ha 25 kandidater i riksdagsvalet (i riksdagsvalet 2019 var antalet
kandidater 18) och kandidater i sex olika valkretsar (fem valkretar i riksdagsvalet
2019). Vid årskiftet 2022-2023 var antalet kandidater 19.

Under hösten 2022 lade personalen och förbundsstyrelsen upp följande
målsättningar för arbetet med riksdagsvalet:

1. Vi ökar ungas delaktighet och inflytande inom sfp och i politiken
2. Svensk Ungdom har aktiva och nöjda kandidater
3. Politik – Svensk Ungdom är ett seriöst, vettigt och reellt alternativ att rösta
på;

4. Svensk Ungdoms kampanj engagerar
5. Svensk Ungdoms resurser används hållbart i kampanjen
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Speciellt under hösten 2022 har arbetet för att förbereda valkampanjen och
stöda kandidaterna varit aktivt. Vi har gjort en skild projektplan för valet, som
definierar vilka åtgärder vi gör för en lyckad valkampanj. I vårt valarbete ligger
fokus på att stöda kandidaterna genom handledning och utbildning enligt
kandidaternas behov, ha en engagerade och demokratifostrande kampanj på
sociala medier samt en aktiv fysik valkampanj.

9. KOMMUNIKATION
Svensk Ungdoms kommunikationsverksamhet består av den politiska tidskriften
Liber, kanaler på sociala medier, presskommunikation, utskick till medlemmar och
annan kommunikation kring politik. Ett kommunikationsteam bestående av
förbundets kommunikatör, grafiska formgivare, förbundssekreterare och
förbundsordförande planerar, genomför och följer upp förbundets
kommunikation. Kommunikationsteamet hade under året möten en gång i
månaden för att planera den kommandemånadens kommunikation och följa upp
kommunikationen och synligheten.

9.1. Pressmeddelanden ochmediesynlighet
Under året uttalade förbundet sig i ett stort antal frågor genom
pressmeddelanden och insändare. Svensk Ungdom har varit synlig i nationell
media bland annat i frågor gällande social- och hälsovård, statsbudget,
sysselsättning, mänskliga rättigheter ochmiljöpolitik. Svensk Ungdoms
utnämningar och nyanställningar har även fått bra mediesynlighet, vilket stärker
förbundets profil som arbetsplats.

SU:are har figurerat i riksmedia under verksamhetsåret – bland annat i Yle Vega,
Helsingin Sanomat, Hufvudstadsbladet och i lokalmedia. Uttalanden har främst
skickats ut på svenska, men förbundet har också skapat finskspråkigt innehåll.

Förbundetsmediakommunikation i siffror

Mediakommunikation 2022 2021
Pressmeddelande 84 90
Insändare 36 37
Kolumn 6 10
Uppträdande i media, intervju 21 92
Omnämnande i media 26 38
Annat 0 3
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Förbundets kommunikationsteam följer uppmediesynligheten genom en egen
uppföljning ochmedieuppföljningsverktyget Retriever. Uppträdandet i media har
under 2022minskar jämför med 2021, detta beror på Svensk Ungdom och
förbundets kandidater i kommunalvalet fick väldigt bra synlighet under
kommunalvalet 2021.

9.2. Liber
Förbundets politiska tidskrift Liber utkom i tre tryckta nummer och ett antal
artiklar på webben under 2022. Tidningen är ett läsvärt och snyggt magasin för
samhällsintresserade personer, och även en viktig kontakt till förbundets mindre
aktiva medlemmar. I dag är Liber en viktig del av organisationens profil såväl
internt som externt och väcker uppmärksamhet även utanför SU:s egna kretsar.

Enligt verksamhetsplanen för 2022 skulle fyra tryckta nummer av Liber publiceras
under året. Hösten 2022 utkom endast ett nummer i stället för två som först
planerat, på grund av att byten inom personalen. Inför Liber 3/2022 uppdaterades
tidningens layout. Fokuset var att förbättra läsbarheten, samtidigt som tidningen
är lite enklare samtmera linjär och seriös till sitt utseende – för att motsvara
samhället och politiken idag. Under 2022 har förbundet också utarbetat en ny
utgivningstidtabell för tidningen, så att Liber i framtiden utkommer i regel tre
gånger i året. Detta för att bättre beakta de nationella valens tidtabeller och
kunna ge ut ett valspecial vid valen.

Tidningen skickas till alla medlemmar, men också till olika institutioner, skolor,
media, Svensk Ungdoms understödsförening och Svenska riksdagsgruppen. Alla
Libernummer laddas upp på plattformen issuu.com och presenteras på
förbundets webbplats där också artiklar från tidningarna laddas upp. Tidningen
har ocksåmarknadsförts på förbundets sociala medier.

Liber har lyft fram aktuella samtalsämnen och fenomen på ett sätt som är relevant
för unga. År 2022 hade numren följande teman och innehåll:

● Liber 1/2023med temat säkerhetspolitik utkom i mars 2023, upplagan var
2750 exemplar. Tidningen innehöll bland annat en intervju med Elisabeth
Rehn, en artikel med en översikt om Finlands försvar, en text om kvinnor
roll i försvaret och en artikel av Varusmiesliitto om försvarets framtid.

● Liber 2/2023med temat Östersjön utkom i juni 2023, upplagan var 2850
exemplar. Tidningen behandlade teman somÖstersjöns diversitet och
Östersjöns roll i Nato. Därtill innehåll tidskriften en intervju med nyvalda
förbundsordförande Julia Ståhle och en presentation av den nya
förbundsstyrelsen.
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● Liber 3/2023med temat studerande utkom i november 2023, upplagan var
3200 exemplar. Tidskriften innehöll bland annat texter från
studerandeorganisationerna FSS, SYL och SAMOK och en intervju med
Studentbladets nya chefredaktör.

Förbundets kommunikatör Anna Hellberg fungerade som chefredaktör för Liber
år 1/2023, medan förbundets nya kommunikatör Linn Svanberg fungerade som
chefredaktör för Liber 2/2023 och 3/2023. Förbundsordförande Frida Sigfrids
fungerade som ansvarig utgivare för årets första nummer, nya
förbundsordförande Julia Ståhle för de två senare numren. Förbundets grafier
Marie Korgius gjorde layouten för årets två första nummer. Layouten för årets
sista nummer gjordes av förbundets nya grafiska formgivare Miranda Uthardt.
Innehållet skapades av förbundets aktiva ochmedlemmar samt gästskribenter.

9.3.Webbplatsen su.fi
Svensk Ungdoms nuvarande webbsidor lanserades år 2019. Under 2022 har
webbplatsen utvecklats och uppdaterats kontinuerligt med både text och
bildinnehåll. Förbundets pressmeddelanden, evenemang och artiklar från Liber
publiceras på webbsidan, och sidan finns tillgänglig på svenska, finska och
engelska. Därtill presenteras verksamheten och politiken på sidorna. Även ett
ljudklipp som presenterar huvudpunkterna i förbundets politik hittas på
webbsidan.

9.4. Socialamedier
Svensk Ungdoms kanaler på sociala medier är vår viktigaste kanal för att nå ut till
våra följare – medlemmar, samhällsintresserade unga och äldre, politiker och
andra aktörer i samhället.

Instagram
Instagram har under 2022 varit vår huvudsakliga kanal för att nå ut på sociala
medier. Kanalen har uppdaterats flera gånger i veckanmed politik,
ställningstaganden och innehåll från verksamheten på varierande sätt. Under
2022 var vårt följarantal vuxit med ungefär 200 följare till 2012 följare.

Under valkampanjen i välfärdsområdesvalet har vi gjort en aktiv kampanj på
sociala medier medmålgruppsspecifik betald reklam, för att nå ut till möjligast
mångamed information om valet.

Tiktok
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Under 2022 har vi börjat skapamera innehåll på Tiktok, eftersom vår målgrupp
finns där – samtidigt som vi är medvetna om riskernamed plattformen. På tiktok
presenterar vi förbundets verksamhet och politik på ett lättsamt sätt, och
försöker nå ut till speciellt den yngre delen av vår målgrupp.

Facebook
Svensk Ungdoms Facebook-sida har uppdaterats regelbundet med våra
uttalanden och evenemang. Under året har användningen av Facebookminskat,
eftersommålgruppen nås bättre på Instagram.

Twitter
Svensk Ungdom har ett Twitterkonto. Vi har inte prioriterat att skapa innehåll på
kanalen utan främst kommenterat om någon taggat förbundet i en tweet.

9.5. Förbundets grafiska profil
Under hösten 2022 inleddes arbetet med ett nytt visuellt uttryck och en ny logo
för Svensk Ungdom, för att skapa ett nytt och fräscht utseende inför valet. I den
nya visuella identiteten finns Svensk Ungdoms traditionella färger med, eftersom
de hör till förbundets varumärke, samtidigt som logon görs mera läsbar och
modern.

10. INTERNATIONELL VERKSAMHET
För att öka kunskapen ochmedvetenheten om dagens globala och
mångkulturella samhälle har Svensk Ungdom strävat efter att öka förbundets
internationella verksamhet både utomlands och på hemmaplan, trots
begränsningar som corona pandeminmedfört. Förbundets internationella
utskott har under året representerat SU på flera internationella kongresser och
evenemang. Inom samarbetsorgan utanför Norden har Svensk Ungdom varit en
pådrivande kraft för det nordiska.

10.1. Nordiska Centerungdomens Förbund (NCF)
NCF är en sammanslutning av centerungdomsorganisationer i Norden. Svensk
Ungdom har tidigare aktivt deltagit i Nordiska Centerungdomens förbunds
arbete sommedlemsorganisation, men under 2022 har organisationens
verksamhet tyvärr varit på is. Under 2022 har förbundet fört diskussioner med
andramedlemsorganisationer om hur vi kunde få igång verksamheten igen,
diskussionerna fortsätter under år 2023. Rebecca Perttula representerar Svensk
Ungdom i NCF:s styrelse.
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10.2. UngdomensNordiska Råd (UNR) ochNordiska
rådet
Svensk Ungdom representerades i Ungdomens Nordiska Råd (UNR) genom
Nordiska Centerungdomens Förbund (NCF). Den goda kontaktenmellan Svensk
Ungdom och UNR har fortsatt under hela året 2022. UNR:s session ägde rum den
29.10–30.10 i Helsingfors, Aleksandra Sjöberg och Ben Jokinen representerade
Svensk Ungdom på sessionen. Karin Cederlöf har fram till sessionen den
29.10–30.10 i Helsingfors fungerar som ersättare för observatören i styrelsen.

10.3. European Liberal Youth (LYMEC)
Svensk Ungdom har som tidigare år deltagit aktivt European Liberal Youth:s
(LYMEC) verksamhet. LYMEC är en takorganisation för liberala
ungdomsorganisationer i Europa. Svensk Ungdom har under året aktivt deltagit i
organisationensmöten och tillställningar. Ida-Maria Skytte fungerade fram till
vårkongressen som styrelsemedlem i LYMEC:s bureau. På vårkongressen valdes
Ellinor Juth till LYMEC:s bureau. Benjamin Bergan, Ellinor Juth och Amanda
Fagerström representerar SU på LYMECs vårkongress 20-22.5 i Prag. Ben Jokinen
och Amanda Fagerström representerar SU LYMECs höstkongress 8-20.11.2022 i
Bukarest, Ellinor Juth deltog i egenskap av styrelsemedlem.

10.4. International Federation of Liberal Youth (IFLRY)
Svensk Ungdom har aktivt deltagit i IFLRY:s (International Federation of Liberal
Youth) verksamhet. IFLRY är en världsomspännande liberal organisation som
strävar efter att samla alla liberala ungdomsorganisationer världen över. SU är en
stark aktör inom IFLRY och samarbetar nära tillsammansmed de andra nordiska
medlemsorganisationerna för att föra fram det nordiska perspektivet. Ellinor Juth
och Laura Fagerlund representerade förbundet på IFLYRs general assembly i
Senegal 16-19.6.2022. IFLRY:s General Assembly på hösten arrangerades 24–27.11
i Amsterdam, Benjamin Bergan och Axel Rantanen representerar Svensk Ungdom
påmötet.

10.5. Liberal praktik
Svensk Ungdom deltar i arbetet med Liberal praktik, ett program som erbjuder
praktikplatser runt om i världen bland annat på liberala tankesmedjor för
studerande. Praktikprogrammet koordineras av Svenska Bildningsförbundet med
stöd av Kulturfonden. Samarbetet leds av en styrgrupp där förbundssekreteraren
Malin Lindholm är medlem. I ochmed coronapandemin har endast få
praktikplatser beviljats under 2022 och praktikanterna har gjort sin praktik delvis
på distans.
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10.6. Övrig internationell verksamhet
Julia Ståhle deltog i ALDEs kongress i Dublin sommedlem i SFP:s delegation.
Ellinor Juth deltog också i kongressen sommedlem i LYMEC:s delegation. Julia
Ståhle ochMalin Lindholm representerade Svensk Ungdom på Almedalsveckan i
Visby 4-7.7.2022. Ben Jokinen representerade Svensk Ungdom på Radikale
Ungdoms kongress 12.8-14.8.2022 i Roskilde. Amanda Fagerström deltog i
Eastern European Summit arrangeras 11-13.11 i Prag. Nicole Sten har blivit vald till
Young changemakers academy som inleds 2023.

11. EKONOMI, ADMINISTRATIONOCH
PERSONAL

11.1. Ekonomi
Förbundets centrala inkomstkällor består av statsunderstöd, understöd av SFP,
understöd från fonder och stiftelser samtmedlemsavgifter. Evenemangen
finansieras med deltagaravgifter och understöd, evenemangskostnaderna
subventioneras för deltagarna och resekostnader ersätts.

År 2022 erhöll förbundet följande understöd

● Statsunderstöd 213 200 euro
● Verksamhetsbidrag från Svenska folkpartiet 182 000 euro
● Understöd från Svenska Kulturfonden 30 000 euro
● Understöd från Konstsamfundet 15 000 euro
● Understöd från Stiftelsen Tre Smeder 14 500 euro
● Löneunderstöd från Helsingfors stad och Åbo stad, sammanlagt 27 930
euro

● Understöd från kulturfonden för Sverige och Finland 2000 euro

Företaget Accountor har skött bokföringen och löneutbetalningen.

Resultat
Den totala omsättningen i förbundet utgjordes av inkomster om 96 619,47 (2021:
119 027,42 euro) och kostnader om -515 143,91 euro (2021: -514 766,63 euro). Den
ordinarie verksamheten visar en förlust på -418 524,44 euro (2021: -395 580,21).
De tillfördamedlen består av medlemsavgifter och uppgår till 0 euro (2020:
159,00 euro). De allmänna understöden som omfattar Undervisnings- och
kulturministeriets verksamhetsunderstöd för organisationer inom
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ungdomsområdet och understöd från Svenska folkpartiet uppgår till 395 200,00
euro (2021: 395 200,00 euro).

Totalt visar resultaträkningen ett underskott -23 434,90 euro (2021: underskott
om -419,84 euro) mot budgeterat nollresultat. De specificerade resultaten
framgår i resultat- och balansräkningen. Kostnader för evenemang och resor var
under 2021 betydligt högre jämfört med 2021 (och 2020), eftersom
coronapandemin lättat och det gick att ordna fysisk verksamhet igen. År 2022 var
igen ett år med ett nationellt val, kostnaderna för välfärdsområdesvalet uppgick
till -3 588,57 euro. Underskottet beror främst på att intäkterna och ett understöd
sjunkit samt på kostnader för evenemang som sedan på grund av
coronapandemin inte kunnat förverkligas enligt plan.

Ekonomin ligger på en stabil grund och det finns inga långfristiga lån. Förbundets
verksamhet är i stor grad beroende av understöd som inte är garanterade på lång
sikt, vilket utgör ett osäkerhetsmoment i den ekonomiska planeringen.

11.2. Administration
I slutet av 2020 tog förbundet i bruk ett nytt medlemsregister då Svenska
folkpartiet också tog i bruk ett nytt medlemsregister. Under 2022 har det nya
medlemsregistret och dess användning utvecklats. I ochmed utmaningar att få
medlemsfaktureringen att fungera i det nya registret har medlemsavgifterna för
2022 inte fakturerats enligt plan. Kongressen 2022 fattade beslut om en reform
för hur medlemsavgiften faktureras; i framtiden fakturerar förbundet inte
lokalavdelningensmedlemsavgifter utan enbart enmedlemsavgift för förbundet.
Denna reform gör faktureringen smidigare i det nyamedlemsregistret.

11.3. Anställda i förbundet
Förbundskansliet finns i Helsingfors, därtill har förbundet kanslier i Åbo och Vasa.
Administrationen har huvudsakligen skötts från förbundskansliet. Förbundet
hade under år 2022 åtta ordinarie befattningar, sex på heltid och två på deltid.

Anställda 2022

● Joel Sundström, verksamhetsledare för Helsingfors och övriga Finlands
krets 08/2018–04/2022 (studieledig 9/2021–04/2022)

● Matilda Holmström, vikarierande verksamhetsledare för Åbolands krets
8/2019– och verksamhetsledare för Åbolands krets 05/2021–05/2022
(studieledig 9/2021–05/2022)

● Malin Lindholm, förbundssekreterare 09/2019–
● Karolina Virta, verksamhetsledare för Österbottens krets 10/2019–04/2022
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● Anna Hellberg, kommunikatör och chefredaktör för Liber 11/2019–03/2022
● Marie Krogius, vikarierande grafiker 01/2020–06/2020 och grafiker
07/2020– (studieledig 09/2022–)

● Veera Julin, vikarierande verksamhetsledare för Egentliga Finlands krets
10/2021–03/2022

● Emmi Piippo, vikarierande verksamhetsledare för Helsingfors och övriga
Finlands krets 10/2021–01/2022

● Anna Oksanen, verksamhetsledare för Nylands krets 11/2021–04/2022
● Linnéa Lang, förbundskoordinator 01/2022–
● Linn Svanberg, kommunikatiör 03/2022–
● Jannika Emaus, verksamhetsledare för Egentliga Finlands krets 03/2022
● KristianeWidth, verksamhetsledare för Helsingfors krets och samkretsen
04/2022–

● Lucas Hasselblatt, verksamhetsledare för Nylands krets 05/2022
● Lina Sjöskog, verksamhetsledare för Österbottens krets 05/2022
● Miranda Uthardt, vikarierande grafiker 10/2022–

Förbundet har en koordinator för debattprojektet tillsammansmed Finlands
Svenska Skolungdomsförbund FSS. Under år 2022 har Eddie Myrskog
(08/2020–06/2022) och Richard Smeds (10/2022–) fungerat som
debattkoordinator).

Därtill har förbundsordförande arbetat heltid för förbundet.

Personalen arbetar tillsammansmed de förtroendevalda i förbundet.
Arbetsuppgifterna stöder de strategiskamålen och det praktiska arbetet enligt
verksamhetsplanen och dagliga rutiner. Personalen koordinerar sitt arbete
genom personaldagar en gång i månaden, kanslimöten en gång i veckan,
fortbildningsdagar och gemensam rekreation. Under 2022 har förbundet
fortsättningsvis jobbat för att stärka sin image som arbetsgivare och använt
hashtaggen #supersonalen i förbundets kommunikation.

12. BILAGOR
Bilaga 1: Närvaro på förbundsstyrelsensmöten
Bilaga 2: Medlemmar i förbundets utskott
Bilaga 3: Representation i olika organ
Bilaga 4: Representanter i kommun-/stadsfullmäktige efter kommunalvalet 2021
(1.8.2021–)
Bilgaga 5: Representanter i välfärdsområdesfullmäktige efter
välfärdsområdesvalet 2022 (1.3.2022–)
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Bilaga 1: Närvaro på förbundsstyrelsensmöten

Förbundsstyrelsen fram till kongressen 2022, 1.1.2022–8.5.2022

Möte nr 1 2 3 4 5 6 7 8 9

Frida Sigfrids x x x x x x x x x

Veera Granroth x x x x x x x x x

Nicholas Kujala x x x x x – – x x

Anton Broända x x x x x x x – x

Victor Dahlberg x x x x x x x x x

Annika Lepistö x x x x – x x x –

Julia Ståhle x x x x x x – x x

Otso Reijonen x x x x – x x x x

Förbundsstyrelsen efter kongressen 2022, 8.5.2022–31.12.2022

Möte nr 10 11 12 13 14 15 16 17 18 19 20 21

Julia Ståhle x x x x x x x x x x x x

Anton Broända x – – x x x x x x x – –

Morris Liemola x – x x x x x x x x x x

Emilie Jäntti x x – x x x x x x x x x

RasmusMattus x x x x – x x x x – x x

Bertha Simojoki x x x x – x x x x – x x

Nicole Sten x x x x – x x – x x x x

Jens-Christian Trier x x – x x x – x x x x x

Kretsarnas och utskottens närvaro på förbundsstyrelsemöten då de kallats till: 

Fram till kongressen 2022, 1.1.2022–8.5.2022

Möte nr 2 4 9

Egentliga Finlands krets
Mi Adolfsson,
medlem i
kretsstyrelsen

William
Gräsbäck,
kretsordförande

–
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Helsingfors och övriga
Finlands krets

Morris Liemola,
kretsordförande

Morris Liemola,
kretsordförande –

Nylands krets
Sebastian
Tolvanen,
kretsordförande

Sebastian
Tolvanen,
kretsordförande

Sebastian
Tolvanen,
kretsordförande

Österbotten krets RasmusMattus,
kretsordförande

RasmusMattus,
kretsordförande

Amanda
Åkersten, vice
kretsordförande

Ekonomi- och
arbetsmarknadspolitiska
utskottet

Linda Johans,
ordförande

Linda Johans,
ordförande

Linda Johans,
vice ordförande

Internationella utskottet Ellinor Juth,
ordförande

Ellinor Juth,
ordförande

Ellinor Juth,
ordförande

Jämställdhetsutskottet
Johanna
Norrbygård,
ordförande

Johanna
Norrbygård,
ordförande

Jens-Christian
Trier, vice
ordförande

Liberala studerande Inte tillsatt vid
mötet

Inte tillsatt vid
mötet

Inte tillsatt vid
mötet

Miljöpolitiska utskottet Linda Sederholm,
ordförande

Linda Sederholm,
ordförande

Linda Sederholm,
ordförande

Efter kongressen 2022, 8.5.2022–31.12.2022

Möte nr 11 15 18 19 21

Egentliga
Finlands krets – – –

Sabina
Olin,
kretsordför
ande

Sabina
Olin,
kretsordför
ande

Helsingfors och
samkretsen –

Alma
Portin,
kretsordför
ande

Alma
Portin,
kretsordför
ande

Alma
Portin,
kretsordför
ande

Alma
Portin,
kretsordför
ande

Nylands krets

Sebastian
Tolvanen,
kretsordför
ande

Sebastian
Tolvanen,
kretsordför
ande

Sebastian
Tolvanen,
kretsordför
ande

Sebastian
Tolvanen,
kretsordför
ande

Sebastian
Tolvanen,
kretsordför
ande

Österbotten krets

Mira Bäck,
medlem i
kretsstyrel
sen

–

Maria
Tokou,
kretsordför
ande

Maria
Tokou,
kretsordför
ande

Maria
Tokou,
kretsordför
ande
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Ekonomi- och
arbetsmarknadsp
olitiska utskottet

Linda
Johans,
ordförande

Linda
Johans,
ordförande

Linda
Johans,
ordförande

Linda
Johans,
ordförande

Linda
Johans,
ordförande

Internationella
utskottet

Benjamin
Bergan,
ordförande

Benjamin
Bergan,
ordförande

Amanda
Fagerström
, vice
ordförande

Benjamin
Bergan,
ordförande

Benjamin
Bergan,
ordförande

Jämställdhetsuts
kottet

Julia Back,
ordförande

Julia Back,
ordförande

Inte tillsatt
vidmötet

Inte tillsatt
vidmötet

Simon
Hellbom,
ordförande

Liberala
studerande

Alexander
Kruglov,
ordförande

Alexander
Kruglov,
ordförande

Inte tillsatt
vidmötet

Inte tillsatt
vidmötet

Inte tillsatt
vidmötet

Miljöpolitiska
utskottet

Linda
Sederholm,
ordförande

Linda
Sederholm,
ordförande

Linda
Sederholm,
ordförande

Linda
Sederholm,
ordförande

Linda
Sederholm,
ordförande
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Bilaga 2:Medlemmar i förbundets utskott
Ekonomi- och arbetsmarknadspolitiska utskottet (EPU) fram kongressen 2022
Linda Johans, ordförande
Victor Dahlberg
Sebastian Lindgren
Otso Reijonen
Elin Sandfors
Johan Sundell
Sharie Sveholm
Malin LIndholm, sekreterare

Ekonomi- och arbetsmarknadspolitiska utskottet (EPU) efter kongressen 2022
Linda Johans, ordförande
Victor Dahlberg
Esther Djupsund
Sebastian Lindgren
Sabina Olin
Otto Rajamäki
Sharie Sveholm
Albert Ulenius
Lucas Hasselblatt, sekreterare

Internationella utskottet (IU) fram till kongressen 2022
Ellinor Juth, ordförande
Benjamin Bergan
Amanda Fagereström
Ben Jokinen
Viljami Kaskiluoto
Emilia Lassenius
Pavel Petrov
Alma Portin
Axel Rantanen
Julia Ståhle
Jens Christian Trier
KristianeWidth
Veera Julin, sekreterare

Internationella utskottet (IU) efter kongressen 2022
Benjamin Bergan, ordförande
Ingrid Geust
Amanda Fagerström
Viljami Kaskiluoto
Ben Jokinen
Rickard Lindholm
Rebecca Perttula
Alex Rantanen
Aleksandra Sjöberg
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Vilmer Svenlin
CarolinaWiklund
KristianeWidth, sekreterare

Jämställdhetsutskottet (JÄMU) fram till kongressen 2022
Johanna Norrbygård, ordförande
Julia Back
Janina Fagerholm
Linda Johans
Annika Lepistö
Eero Lilja
Madelene Linman
Ida-Helena Patoranta
Jens Christian Trier
Karolina Virta, sekreterare

Jämställdhetsutskottet (JÄMU) efter kongressen 2022
Esther Djupsund
Ingrid Geust
Madelene Linman
Elvira Nyrönen
Otto Rajamäki
Lina Sjöskog, sekreterare

Liberala Studerande (LSK) fram till kongressen 2022
Ordförande saknas
Veera Granroth
Ida Helle
Peggy Johansson
Linnéa Lang, sekreterare

Liberala Studerande (LSK) efter kongressen 2022
Alexander Kruglov, ordförande (avgick oktober 2022)
Oscar Skogberg
Linnéa Lang, sekreterare

Miljöpolitiska utskottet fram till kongressen 2022
Linda Sederholm
Anton Broända
Nicholas Kujala
Madelene Linman
Anna Oksanen, sekreterare

Miljöpolitiska utskottet efter kongressen 2022
Linda Sederholm, ordförande
Anton Broända
Jannika Emaus, sekreterare
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Bilaga 3: Representation i olika organ

Riksdagen

Svenska riksdagsgruppen
Frida Sigfrids (maj 2019–maj 2022)
Julia Ståhle (maj 2022–)
AnitaWesterholm (september 2020–)

Svenska folkpartiet

Partistyrelsen
HenrikWickström (juni 2019–)
Frida Sigfrids (maj 2019–maj 2022)
Julia Ståhle (maj 2022–
AnitaWesterholm (september 2020–)

Partifullmäktige, valda för perioden 2022–2024
RasmusMattus
Emmi Piippo
Maria Tokou
Kasper Kannosto, ersättare (juni 2022–)
JohannaMantere, ersättare (juni 2022–)
Roberth Sjöström, ersättare (juni 2022–)
Otso Reijonen, ersättare (juni 2022–)
Amanda Åkersten, ersättare (juni 2022–)

Partifullmäktige, perioden 2021–2023
Ida-Maria Skytte (juni 2021–)
Veera Granroth (juni 2021–)
Emma Ringbom (juni 2021–)
AnitaWesterholm (juni 2021–)
Julia Ståhle, ersättare (juni 2021–)
Tuomas Raatikainen, ersättare (juni 2021–)

Partifullmäktige, perioden 2020–2022
Nicholas Kujala (september 2020–)
Benjamin Bergan (september 2020–)
Maria Tokou (september 2020–)
Ida-Marie Jungell, ersättare (september 2020–)
Nicolas Sjöberg, ersättare (september 2020–)
JohannaMantere, ersättare (september 2020–)

Arbetsmarknadspolitiska utskottet 2022–2023
Ingen representant från Svensk Ungdom

Integrationspolitiska utskottet 2022–2023
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Ingen representant från Svensk Ungdom

Internationella utskottet 2022–2023
Laura Fagerlund
Nicholas Kujala
Sara von Bonsdorff
Kasper Kannosto
Ellinor Juth

Jämställdhetsutskottet 2022–2023
Mira Bäck
Annika Lepistö

Miljöutskottet 2022–2023
Anton Broända
Linda Sederholm

Organisationsutskottet 2022–2023
Julia Ståhle

Socialpolitiska utskottet 2022–2023
Julia Ståhle

Stadspolitiska utskottet 2022–2023
Emmi Piippo, ordförande
Victor Dahlberg
Kasper Kannosto
Joel Sundström

Utbildningspolitiska utskottet 2022–2023
Ingen representant från Svensk Ungdom

SFP:s personalförening
Karolina Virta (oktober 2021–mars 2022)
Marie Krogius (mars 2022-augusti 2022)
Linnéa Lang (augusti 2022–)

Statliga organ, förbund och organisationer

Statens ungdomsråd
Frida Sigfrids (maj 2019-augusti 2022)
Julia Ståhle (augusti 2022–)

Utvärderings- och understödskommissionen
Benjamin Ellenberg (december 2020–)

PohjolaNorden
Frida Sigfrids, ersättare i styrelsen (2021-)
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PohjolaNordens Ungdomsförbund
Aleksandra Sjöberg, styrelsemedlem (2022)

Ungdomssektorns takorganisation i FinlandAllians
Magnus Brunnsberg, styrelsemedlem (2021–2022)

Nordiska Centerungdomens förbund (NCF)
Rebecca Perttula, styrelsemedlem (2022)

Ungdomens nordiska råd (UNR)
Karin Cederlöf, ersättare för observatör i styrelsen (2021–2022)

European Liberal Youth (LYMEC)
Ida-Maria Skytte, Bureaumember, communications officer (april 2020–maj 2022)
Ellinor Juth, Bureaumember, communications officer (april 2022–)

Svenska Finlands folkting, styrelse
Freja Pontan (augusti 2021–)

Svenska Finlands folkting, ledamöter
Frida Sigfrids (augusti 2021–)
RasmusMattus (augusti 2021–)
Anton Broända (augusti 2021–)
Lukas Enlund (augusti 2021–)
Elin Svedman (augusti 2021–)

Kommunförbundet, Svenska delegationen
Christoffer Ingo (2019–)
Frida Sigfrids (2022–)

Svenska Kulturfonden, styrelsen
Christoffer Ingo (augusti 2019–)

Svenska Kulturfonden, delegationen
Frida Sigfrids (augusti 2018–)
Sofia Jern (augusti 2021–)

Svenska Arkivföreningen, styrelsen
Frida Sigfrids (maj 2019-maj 2022)
Julia Ståhle (maj 2022–)
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Bilaga 4: Representanter i kommun-/stadsfullmäktige
efter kommunalvalet 2021 (1.8.2021–)

Nylands krets (13+13)

Hangö (2+0)
Hannes Gustafsson (
Edvard Lindfors (1997)

Raseborg (3+3)
Kaisla Dahlqvist (2003)
Anna Oksanen (1995)
AnitaWesterholm (1995)
Ville Berglund, suppleant (1993)
Andreas Hindén, suppleant (1992)
Olivia Landén, suppleant (1999)

Ingå (3+2)
Patricia Grönholm (2001)
HenrikWickström (1994)
Jojje Öberg (2000)
Irene Kvarnström, suppleant (?)
BenjaminWeckström, suppleant (?)

Esbo (1+0)
Karin Cederlöf (1994)

Grankulla (0+1)
Emilia Lassenius, suppleant (2001)

Sibbo (1+0)
Caroline Högel (1997)

Kyrkslätt (0+2)
Niklas Sillman, suppleant
Emil Strandell, suppleant (2002)

Borgå (2+2)
Emilia Mattsson (1995)
Frida Sigfrids (1996)
Florenta Dushi, suppleant (2003)
Malin Havila, suppleant (1991)

Lovisa (0+2)
Emil Nygård, suppleant (2000)
Eva Sederholm, suppleant (1992)
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Lappträsk (1+0)
Oscar Antas

Sjundeå (0+1)
Madeleine Lindholm, suppleant (1993)

Egentliga Finland krets (1+7)

Pargas (1+3)
LauraWickström
Mi Adolfsson, suppleant (1998)
Ingrid Möller, suppleant (2002)
Fredrika Sihvonen, suppleant (1991)

Kimito (0+3)
JonnaMoberg, suppleant (1992)
Alexander Kruglov, suppleant (2000)
Mikael Holmén, suppleant

Åbo (0+1)
Veera Granroth, suppleant (1999)

Österbottens krets (32+26)

Kronoby (1+1)
Maria Tokou (1995)
Anton Broända, suppleant (1999)

Larsmo (2+2)
Ida Boberg (1994)
Carl-Wilhelm Stenman (1994)
Andreas Peltola, suppleant (1993)
Ella Svarvar, suppleant (2002)

Jakobstad (2+4)
Hizzatul AlamHemal (1996)
Ida-Marie Jungell (1993)
Isabella Jansson, suppleant (2002)
Fatameh Najafi, suppleant (2002)
Linn Stenberg, suppleant (2002)
Oskar Storbacka, suppleant (2002)

Pedersöre (2+1)
Paulina Grön (1995)
Joakim Lasén (1997)
Lina Sjöskog, suppleant (1997)

Nykarleby (4+3)
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Jean Hellsten (2000)
Johannes Karf (1999)
Elin Möller (1995)
TobiasWik (1995)
Robin Eriksson, suppleant (1997)
Aurora Löija, suppleant (2002)
Johanna Norrbygård, suppleant (1998)

Vörå (3+2)
Jens Antus (1992)
Terese Backlund (1991)
RasmusMattus (2000)
Jenna Hirviniemi, suppleant (2001)
Julia Sunabacka, suppleant (1992)

Korsholm (2+4)
EmmaDahl (1992)
Christoffer Ingo (1994)
Lukas Enlund, suppleant (2000)
Ida Grandér, suppleant (1992)
Tobias Mara, suppleant (1996)
Karolina Virta, suppleant (1995)

Vasa (2+3)
Sonja Rodén (1993)
Frans Villanen (1995)
Calle Koskela, suppleant (1996)
Madelene Linman, suppleant (1994)
JohannesWilson, suppleant (1994)

Malax (3+3)
Emilia Back (1992)
Johan Bergqvist (1991)
Filip Norrgård (1995)
Elin Bjurs, suppleant (1992)
Heidi Hemming, suppleant (1994)
Wilma Snickars, suppleant (2000)

Korsnäs (1+0)
Amanda Åkersten (1998)

Närpes (9+3)
Jennifer Antfolk (1999)
Ly Le Huyen (1994)
Nhu Anh Nguyen (1991)
Tommy Perjus (1994)
Roberth Sjöström (1992)
Nicole Sten (2002)
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Linnea Strand (1995)
Elin Svedman (2000)
Victoria Vikstrand (1992)
Oskar Forsén, suppleant (1997)
Jimmy Hällström, suppleant (1996)
Nejra Lalic, suppleant (1995)

Kristinestad (1+0)
Ida-Helena Patoranta (1997)
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Bilgaga 5: Representanter i
välfärdsområdesfullmäktige efter
välfärdsområdesvalet 2022 (1.3.2022–)

VästraNylands välfärdsområde (3+0)
Karin Cederlöf (1994)
AnitaWesterholm (1995)
HenrikWickström (1994)

ÖstraNylands välfärdsområde (1+1)
Frida Sigfrids (1996)
Sharie Sveholm, ersättare

Egentliga Finlands välfärdsområde (0+1)
Veera Granroth (1999), ersättare

Österbottens välfärdsområde (1+5)
Maria Tokou (1995)
Rebecca Kjellman (?), ersättare
Heidi Hemming (?), ersättare
Roberth Sjöström (1992) ersättare
Lina Sjöskog (1997), ersättare
Frans Villanen (1995), ersättare
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Europaparlamentet

1

Verksamheten i Europaparlamentet juni 2022-juni 2023

Verksamhetsåret har präglats av att det pågår ett krig i Europa genom det
utmanande ekonomiska läget. Rysslands anfallskrig i Ukraina kom in på sitt andra år
under verksamhetsåret, stödet från EU gentemot Ukraina stod starkt och resolut.

Stödet, som är både ekonomiskt och materiellt har tärt på unionens resurser och
skapat ett ökat behov för tilläggsresurser, nåt som väckt mycket diskussioner och
debatt under året. Det i anknytning till de stigande räntorna, som inte bara påverkar
den enskilda medborgarens bolåneräntor utan också räntorna för det exceptionella
NextGenerationEU-återhämtningspaketets lånedel. För ett återhämtningspaket på
ungefär 800 miljarder euro blir summorna på lånedelen, som är ungefär hälften av
paketet synnerligen kännbara väldigt snabbt vid höjda räntor. Utmaningen som
parlamentet stått inför och står fortsättningsvis inför är att hitta tillräckligt med
pengar för att trygga unionens verksamhet och svar på de nya utmaningarna trots
detta. Kampen mot räntorna och det europeiska kriget som ukrainarna tappert
utkämpar för vår räkning har påverkat unionen genom hela verksamhetsåret.

Att mandatperiodens slut närmar sig har under verksamhetsåret synts, främst
genom lite osäkrare förhandlingsförutsättningar i Europaparlamentet. Under
upptakten till valet den 9.6.2024 förväntas tidigare koalitioner rubbas, även om de
vore viktiga för att arbeta vidare med målsättningen för klimatneutralt Europa fram till
år 2050. Tydliga klimatåtgärder som utlovats redan under valkampanjen inför
EU-valet 2019, förhandlades vidare under året och arbetet fortsätter.
Implementeringen av den Gröna Given har kommit igång, och det stora miljö- och
klimatlagstiftningspaketet publicerades under sommarmånaderna 2021, resultat av
arbetet har börjat synas och förhandlingar i många centrala delar har slutförts.

Torvalds har under året också jobbat för att hålla kontakten till fältet i Finland. Det
har gjorts genom att Torvalds rest runt omkring landet, deltagit i olika seminarier,
träffat skolungdomar, organisationer och genomfört företagsbesök särskilt inom
miljö- och klimatsektorn. Kontakten med medborgarna, företagen, tredje sektorn och
samhället i stort har fungerat som en ledstjärna i det politiska arbetet.

För Torvalds del har verksamhetsåret inneburit fortsatt aktivt arbete i utskotten och
som koordinator för miljöutskottet inom Renew Europe-gruppen. Renew står
fortsättningsvis inför utmaningen att öka samstämmigheten och koherensen inom
gruppen och här har Torvalds en viktig roll att spela, genom att visa på det finska
sättet att leda. Positionen som koordinator är strategisk, då den ger ett inflytande
inom miljöutskottet och hjälper till att ha ett helikopterperspektiv på hela
parlamentet, dess beslutsprocess och ger ett ökat inflytande.  
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Utskottsarbetet

Nils Torvalds är ordinarie medlem i utskottet för miljö, folkhälsa och
livsmedels-säkerhet (ENVI), vilket är Europaparlamentets största och
lagstiftningsmässigt tyngsta utskott, och i budgetutskottet (BUDG). Torvalds är
ersättare i utskottet för industrifrågor, forskning och energi (ITRE). I miljöutskottet
fungerar Torvalds som koordinator för den liberala gruppen och dess arbete.

Utskottet för miljö, folkhälsa och livsmedelssäkerhet (ENVI)

Utskottet är ansvarigt för ett stort antal politikområden, allt från klimat, energi, luft-
och vattenföroreningar, avfallshantering och skydd av biologisk mångfald till
europeiska frågor som berör folkhälsa och livsmedel. Målsättningen för
mandatperioden 2019-2024 är att främja ett resurseffektivt och hållbart Europa som
är klimatneutralt år 2050. Att bekämpa klimatkrisen och arbeta för en resurseffektiv
och hållbar framtid är också de övergripande teman som under mandatperioden står
i centrum för utskottets arbete.

Den Gröna Given är ett övergripande projekt för hela mandatperioden och inbegriper
många nya lagförslag, revision av existerande lagstiftning och nya handlingsplaner
för att tackla klimatnödläget. Den första nya lagstiftningen inom ramen för den gröna
given var klimatlagen som föreslog bindande lagstiftning på klimatneutralitetsmålet
senast 2050. Under verksamhetsåret slutfördes förhandlingarna om det så kallade
"Fit for 55" –paketet, som innehåller all den lagstiftning som reviderades utgående
från det nya klimatmålet för 2030, som fastställdes i klimatlagen. Torvalds hade en
central roll i förhandlingarna, som koordinator i miljöutskottet för den liberala
gruppen Renew Europe.

Torvalds var ansvarig föredragande i miljöutskottet för revideringen av direktivet för
förnybar energi. De delar som bestämdes av miljöutskottet var bland annat de så
kallade hållbarhetskriterierna och de är avgörande för den finländska
energiproduktionen som för den skogsbaserade industrin, som är synnerligen viktig
för Finland.  Trepartsförhandlingarna med kommissionen och rådet slutfördes den 30
mars 2023 och förhandlingsresultatet var mycket tillfredsställande för Finlands del.

Torvalds valdes under året till Europaparlamentets huvudförhandlare i revideringen
av direktivet för avloppsvatten från tätbebyggelser. Miljöutskottet tilldelades
huvudansvar för behandlingen av förslaget och under våren fördes förhandlingar på
teknisk och politisk nivå för att sammanställa parlamentets ståndpunkt inför
trepartsförhandlingarna med kommissionen och rådet. Fokus under förhandlingarna
har legat på realistiska målsättningar för industrin samt hög ambition på reningskrav,
med en balanserad finansiering uppdelad mellan industri och samhälle.
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Andra lagförslag som engagerat oss under verksamhetsåret har varit till exempel
återställandet av Europas natur, som handlar om bland annat  återbeskogning,
grönare städer och infrastruktur samt direktivet om förpackningar och
förpackningsavfall.

Torvalds var i November 2022 del av Europaparlamentets delegation till
klimattoppmötet COP27 som tog plats i Sharm el-Sheikh, Egypten. Tillsammans
med ledamöter från de andra politiska grupperingarna i parlamentet träffade
Torvalds representanter för industrin, regeringar och civilsamhället och diskuterade
EU:s roll i det globala klimatarbetet.

Torvalds initierade en delegationsresa från miljöutskottet i Europaparlamentet till
Brasilien för att förbereda inför klimattoppmötet i Abu Dhabi i december 2023. Resan
gjordes i juni 2023, Torvalds ledde delegationen som träffade administration i
Brasilien, miljö- och klimatministern, samt besökte Amazonas.

Budgetutskottet (BUDG)

Europaparlamentets budgetutskott har under året behandlat flertalet frågor, vissa i
anknytning till den årliga budgetprocessen samt den fleråriga budgetramen för
2021-2027, men också relaterat till kriget i Ukraina samt fortsättningsvis pandemin.
EU:s största återhämtningsplan genom tiderna iståndsattes och bands till
budgetramen. Återhämtningsplanens iståndsättande har övervakats av
budgetutskottet under året och uppföljts regelbundet. Nya sätt att stöda Ukraina,
samt den europeiska försvarsindustrin har under året behandlats på ett budgetärt
plan av

Under året har förberedelserna för halvtidsrevisionen av den nuvarande MFF:en
(fleråriga budgetramen) påbörjats och det politiska arbetet i utskottet fokuserade
mycket på riktlinjerna för de kommande programmen, men också på fortsättningen
för de nuvarande. Trots detta var huvudfokus på den ekonomiska återhämtningen på
flera plan. Det utmanande ränteläget vållade en viss oro hos bägge EU-institutioner
med budgetär makt.

Under året ansvarade Torvalds för bland annat följande filer i budgetutskottet:
 resolutionen om ianspråktagande av Europeiska unionens solidaritetsfond för att ge
stöd till Tyskland, Belgien, Nederländerna, Österrike, Luxemburg, Spanien och
Grekland med anledning av naturkatastrofer som ägde rum i dessa länder under
2021, yttrandet över förslaget till Europaparlamentets och rådets förordning om
fastställande av regler för att förebygga och bekämpa sexuella övergrepp mot barn,
yttrandet över kommissionens förslag om de avgifter som ska betalas till Europeiska
läkemedelsmyndigheten, om ändring av Europaparlamentets och rådets förordning
(EU) 2017/745 och om upphävande av rådets förordning (EG) nr 297/95 och
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Europaparlamentets och rådets förordning (EU) nr 658/2014, samt yttrandet kring
om inrättandet av instrumentet för förstärkning av den europeiska försvarsindustrin
genom gemensam upphandling

Utskottet för industrifrågor, forskning och energi (ITRE)

Utskottet för industrifrågor, forskning och energi är nära sammankopplat med
utskottet för miljö och folkhälsa. Ett modernt och hållbart energisamhälle och en
modern och hållbar industri är förutsättningar för att vi ska lyckas med våra
klimatmål. Forskning och innovation spelar en stor roll för att nå klimatmålen och
Torvalds följer noga med utvecklingen. Artificiell intelligens är allt mer närvarande i
vår vardag och behovet av reglering har lett till en europeisk AI-lagstiftning, som kan
ses som en sorts prejudikat på global nivå.

Energipolitikens centrala roll i den gröna omställningen, speciellt efter Rysslands
anfallskrig i Ukraina, har ytterligare kopplat de två nämnda utskotten närmare
varandra under det senaste året.

Förhandlingarna kring kommissionens stora paket för den gröna omställningen - ”Fit
for 55” - som lanserades under sommaren 2021, har under det gångna året
förhandlats färdigt och godkänts till följd av trepartsförhandlingar under de tjeckiska
och svenska ordförandeskapen. Bland lagförslagen som godkänts med stark prägel
av industriutskottet, bör energieffektivitetsdirektivet och direktivet för förnybar energi
nämnas separat. Energieffektivitetsdirektivet lämnar frågor öppna för Finland vad
gäller tolkningen av hur produktionen av vätgas kommer att beaktas i samband med
krav på energibesparingar. I förhandlingarna om direktivet för förnybar energi, där
Nils Torvalds fungerade som miljöutskottets huvudförhandlare, lyckades man nå ett
hyfsat resultat för Finland.

Direktivet om byggnaders energiprestanda kan ses som en naturlig fortsättning av
”Fit for 55” och i nära koppling till energieffektivitetsdirektivet. Europaparlamentet
godkände sin ståndpunkt under våren 2023 och trepartsförhandlingarna förväntas
bli färdiga under hösten 2023. För Finlands del kommer speciellt de procentuella
kraven att vara tuffa att nå, då energieffektiviteten redan är på hög nivå i jämförelse
med andra delar av Europa.

Rysslands anfallskrig i Ukraina har lett till lagförslag med målsättningen att förstärka
den europeiska försvarsindustrin samt hjälpa Ukraina. Kriget har också påverkat
energimarknaderna både direkt och indirekt. Till en följd av detta, blev det politiska
trycket för stabiliserande åtgärder stort. Kommissionen förberedde i snabb takt ett
förslag för en uppdatering av elmarknaden. Redan innan förslaget blev offentligt och
speciellt därefter, under förhandlingarna i industriutskottet, har det ändå i takt med
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att priserna igen stabiliserats, blivit klart att riskerna i många fall är större än
möjligheterna. Versionen av lagstiftningen som Europaparlamentet förväntas
godkänna under hösten 2023, handlar därmed mera om att effektivera den
nuvarande marknaden istället för stora reformer.

Globala spänningar har även lett till att EU i ökad takt blivit tvungen att förbättra
försörjningsberedskapen. Redan innan kriget i Ukraina, hade arbetet för mer
motståndskraftiga kritiska entiteter påbörjats. Nils Torvalds fungerade som
huvudförhandlare i industriutskottet för detta direktivförslag, vars
trepartsförhandlingar kom i mål under hösten 2022. Bland lagförslag där
förhandlingarna gått snabbt och förväntas bli färdiga innan mandatperiodens slut
kan även förordningen om netto-nollindustrin och förordningen om kritiska råmaterial
nämnas. Dessa lagförslag förväntas ha en positiv inverkan på den europeiska
ekonomin och försörjningsberedskapen.

Förpacknings- och förpackningsavfallsförordningen är ett lagförslag som förväntas
påverka i stort sett alla industrier. Kommissionens förslag publicerades i slutet av
2022. Nils Torvalds har fungerat som förhandlare i industriutskottet, där
förhandlingarna kom i mål under sommaren 2023. Parlamentet förväntas rösta om
sin position under hösten varefter trepartsförhandlingarna kan påbörjas.

Verksamheten i övriga utskott
De frågor som inte hör till Torvalds utskottsområden, men som ändå har ett
allmänpolitiskt intresse för SFP: nationellt, på EU-nivå och internationellt har
bevakats under verksamhetsåret. För att lyfta upp några exempel av bevakade
frågor, så har rättsstatsprincipen, frihandelsavtalet med Storbritannien, mänskliga
rättigheter samt frågor kring främst medborgerliga fri- och rättigheter upptagit
Torvalds´ och stabens arbetstid.

Delegationer

Torvalds är medlem i Rysslandsdelegationen och ersättare i USA-delegationen.
Parlamentets delegationer har som uppgift att fungera som sammanbindande länk
mellan Europaparlamentet och Duman respektive Kongressen. Verksamheten i
Rysslandsdelegationen har under hela mandatperioden varit blygsam pga. de
ikraftvarande sanktionerna och efter den 24.2.2022 skiftade verksamheten av
naturliga orsaker att handla om mest Ukraina, samt oppositionens roll i Ryssland.
Verksamheten har under hela verksamhetsåret

Intergrupper

Europaparlamentets arbete sker till största delen genom de permanenta utskotten.
Det finns dock ärenden som inte täcks av utskottens ansvarsområden, vanligtvis på
grund av att EU inte har lagstiftningskompetens inom dessa. Det finns trots detta
ofta behov av att dryfta även sådana ärenden på EU-nivå, om inte för att lagstifta så
för att tydliggöra existerande missförhållanden. För detta ändamål kan
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medlemmarna i Europaparlamentet på eget initiativ grunda tvärpolitiska grupper,
även kallade intergrupper. Intergrupperna kan inte själva formulera förslag till
lagstiftning, men de kan göra förberedande arbete och samla information, som
sedan kan överlämnas till lämpligt permanent utskott för vidarebehandling.
Europaparlamentarikerna kan engagera sig i utskottsöverskridande ämnen de anser
att inte lyfts upp tillräckligt genom de ordinarie utskotten och delegationerna. Vid
början av varje mandatperiod röstas det om vilka intergrupperna ska vara de
närmaste fem åren.

Torvalds fungerar för närvarande som vice-ordförande för intergruppen för Hav,
floder, öar och kustområden (Searica) med ansvar för Östersjön i presidiet, samt
medlem i intergrupperna för Etablerade minoriteter, nationella gemenskaper och
språk (Minoritetsintergruppen) och Funktionsnedsättning samt Biologisk mångfald,
jakt och landsbygd. Under verksamhetsåret har Torvalds deltagit i intergruppernas
möten, samt stått värd för ett antal evenemang i samband med
Searica-intergruppen.

Verksamheten i Finland

Under de så kallade gröna veckorna, då inga sessioner, grupp- eller utskottsmöten
hålls i Bryssel eller Strasbourg och under många fredagar samt helger, brukar
Torvalds koncentrera sig på att besöka företag och organisationer som anknyter
med de politiska områden som han är aktiv inom. Han brukar även passa på att
träffa aktivister, lokalpolitiker, allmänhet och massmedia runtom i Finland. Under året
har tyngdpunkten förflyttats från distansmöten och distansanföranden till fysiska
besök igen. Många gymnasier i både Svenskfinland och huvudstadsregionen har
varit i kontakt och diskussioner om EU. Under verksamhetsåret besökte Torvalds
bland annat Björneborg, Närpes, Kristinestad, .

Torvalds mediesynlighet i Finland har varit utmärkt i såväl dagstidningar, radio och
tv, och på båda språken. Mediesynligheten stärks ytterligare av kolumner som varje
månad publicerats i tidningarna Vasabladet, Österbottens tidning, Syd-Österbotten,
Åbo Underrättelser, Ålandstidningen och Nya Åland. Han har även regelbundet
skrivit kolumner i Skogsbruket, Medborgarbladet och Akavas medlemstidning.

Tidningen Nya Europabladet utkom i ca 135 000 exemplar den 6-10 maj 2022, samt
den 7-11 maj 2023. Bägge upplagor av tidningen Nya Europabladet utkom alltså
kring samma tider, som bilaga i alla svenskspråkiga dagstidningar i landet. Därtill
gjordes det en finskspråkig version i samarbete med tidningen Maaseudun
Tulevaisuus både år 2022 och 2023.

Verksamheten på Åland

Samarbetet med de fyra partierna som stödde SFP i Europaparlamentsvalet 2019
har fortsatt under verksamhetsåret.
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Torvalds för ett aktivt samarbete med åländska företag och redare. Torvalds har
under året regelbundet skrivit kolumner i de åländska tidningarna. Under
verksamhetsåret besöktes Åland en gång, i maj 2022. Besöket innefattade ett besök
till den nya vindkraftsparken Långnabba i Eckerö, en publik tillställning på Mattsons i
Godby, och möten med samarbetspartierna samt Ålands landskapsregering och
lagting. Ålands lagting bjöd också in Torvalds för att uttala sig i dess utskott flertalet
gånger under verksamhetsåret.

Besöksgrupper

Fyra officiella besöksgrupper besökte Europaparlamentet under verksamhetsåret.
Finlands företagare besökte parlamentet i Strasbourg med en grupp kommun- och
stadsdirektörer, Svenska bildningsförbundets program Kandidat2023 tillsammans
riksdagsassistenter och Svenska bildningsförbundets personal, Svenska folkpartiets
kanslipersonal och en grupp från Svenska folkpartiet lokalavdelningar i Kimito och
Pargas besökte parlamentet i Bryssel. Den sammanlagda mängden besökare som
Europaparlamentarikerns inbjudna gäster uppgick till cirka 100 personer under
verksamhetsåret.

Byrån i Bryssel och Finland

Torvalds stab i Bryssel bestod under verksamhetsåret av, Alexander Lång, Minna
Österholm, Johannes Lith, Celinda Nordqvist, Marie Krogius och Benina Uotinen.
Lång har arbetat på kontoret sedan hösten 2017, undantaget hösten 2018.
Österholm är med i teamet sedan mitten av februari 2020, medan Lith och Nordqvist
började i januari respektive april 2021. Krogius utförde sin praktik i staben mellan
september 2022 och februari 2023 medan Uotinens praktiktid pågick från februari
2023 till slutet på juni 2023.

Alexander Lång ansvarar för bevakningen av budgetutskottet. Under året har han
också bevakat Torvalds arbete i Konferensen för Europas framtid som slutförde sitt
arbete sommaren 2022. Lång bevakar också frågor gällande forskning och
innovationer, hållbar- och klimatfinansiering samt den rättvisa övergången till ett
koldioxidneutralt och hållbart samhälle. Sedan februari 2021 fungerar Lång som
kontorsansvarig i staben och ansvarar för samordnandet av all parlamentarisk
verksamhet och all administration i staben.

Minna Österholm ansvarar för bevakningen av utskottet för miljö, folkhälsa och
livsmedelssäkerhet, samt assisterar Torvalds i arbetet som koordinator för de liberala
parlamentarikerna i utskottet. Österholm bevakar även frågor som gäller jord- och
skogsbruk samt biodiversitet.
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Johannes Lith ansvarar för press- och kommunikationsfrågor samt Torvalds arbete i
utskottet för industrifrågor, forskning och energi. Lith bevakar även frågor som berör
AI och den digitala inre marknaden, utsläppsfrågor samt Arktis.

Celinda Nordqvist ansvarar för bevakningen av transport och utsläppsrelaterade
frågor samt folkhälso- och pandemirelaterade frågor i utskottet för miljö, folkhälsa
och livsmedelssäkerhet. Utöver detta ansvarar hon för bevakningen av de
intergrupperna där Torvalds är medlem samt kontakten till verksamheten på Åland.

Elisabet Rantschukoff arbetade som Torvalds mycket omtyckta och uppskattade
specialmedarbetare i Finland alltsedan 2013 fram till april 2022, då hon gick bort
efter en längre tids sjukdom den 4.4.2023. Hon var stationerad i Vasa, men arbetade
vanligtvis även veckor i Helsingfors och Bryssel. Rantschukoff inledde sin
deltidspension (50 procent) i april 2022, vartefter hon under verksamhetsåret
sammanställde en bok av samlade kolumntexter från Torvalds hela parlamentariska
karriär i Europaparlamentet. Boken slutfördes efter bortgången och tillägnas henne.
Den förväntas bli publicerad under förhösten 2023.

Torvalds stab har tack vare samarbetet mellan Svenska bildningsförbundets
praktikprogram Liberal Praktik, som finansieras av Svenska kulturfonden, traditionellt
haft möjligheten att årligen ha två praktikanter på plats i Bryssel.
praktikanter som medarbetare. Marie Krogius fungerade som praktikant under
höstterminen 2022 och Benina Uotinen under vårterminen 2023. Bägge praktikanter
tillförde förutom sina ypperliga arbetsinsatser också staben välbehövliga
tilläggsresurser under de krävande omständigheterna med en stor arbetsbörda.
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Resultat, riksdagsvalet 2023

1

Resultat Riksdagsvalet 2023

Valkrets/Kommun

Totala
röster
2023

Förhands
röster
2023

Andel
2023

Skillnad
röster
RD23-19

Skillnad i
Andel
RD23-19

Skillnad i
valdeltagan
de
2019-2023

Resultat
2019

Andel
2019

Förhands
röster
2019

Andel
förhands
röster
2019

HELA LANDET
52,5% 44,5%

Helsingfors valkrets

Nylands valkrets

Egentliga Finlands valk

133518 70160 4,3% −6122 −0,2% −0,1% 139640 4,5% 62078 3,9%

19679 11531 5,1% −669 −0,2% 0,1% 20348 5,3% 10454 5,7%
Helsingfors 19679 11531 5,1% −669 −0,2% 0,1% 20348 5,3% 10454 5,7%

48959 27183 8,7% −666 −0,4% 0,3% 49625 9,1% 23295 9,7%
Askola 74 49 2,9% 11 0,5% −0,5% 63 2,4% 26 2,4%
Borgnäs 43 19 1,5% −9 −0,4% 2,3% 52 1,9% 18 2,1%
Borgå 7036 4843 24,7% −131 −1,0% 0,0% 7167 25,7% 4148 27,4%
Esbo 12123 6391 7,5% 293 −0,2% 0,1% 11830 7,7% 5372 8,2%
Grankulla 1983 1303 29,8% −148 −4,9% 2,3% 2131 34,7% 1212 37,1%
Hangö 1240 628 27,6% −152 −2,4% 0,8% 1392 30,0% 633 30,3%
Hyvinge 259 146 1,0% 4 0,0% 0,4% 255 1,0% 92 1,1%
Högfors 44 20 1,0% −8 −0,1% −1,5% 52 1,1% 28 1,2%
Ingå 1960 1025 56,0% 144 2,0% 2,1% 1816 54,0% 764 53,1%
Kervo 273 157 1,4% −15 −0,1% −0,5% 288 1,5% 142 1,6%
Kyrkslätt 4003 2161 17,7% −263 −2,3% 1,0% 4266 20,0% 1798 21,5%
Lappträsk 370 209 27,6% −58 −2,6% 0,8% 428 30,2% 210 33,6%
Lojo 786 432 3,1% 65 0,2% −0,1% 721 2,9% 369 2,8%
Lovisa 3382 1776 40,8% 96 1,4% 0,6% 3286 39,4% 1513 40,6%
Mäntsälä 122 67 1,1% 9 0,0% 1,9% 113 1,1% 47 1,1%
Mörskom 69 41 6,9% −17 −1,1% 0,9% 86 8,0% 44 9,3%
Nurmijärvi 343 174 1,4% 59 0,1% 1,3% 284 1,3% 138 1,4%
Pukkila 11 5 1,1% 2 0,2% 2,2% 9 0,9% 2 0,4%
Raseborg 7098 3558 45,8% −184 −0,2% −1,1% 7282 46,0% 3064 45,1%
Sibbo 2858 1623 21,8% −176 −3,5% −0,2% 3034 25,3% 1446 28,9%
Sjundeå 985 514 28,2% 62 1,1% −0,3% 923 27,1% 382 27,6%
Träskända 301 143 1,2% 1 0,0% 0,3% 300 1,2% 131 1,2%
Tusby 328 168 1,4% −30 −0,3% 1,3% 358 1,7% 147 1,7%
Vanda 2951 1555 2,6% −166 −0,2% −0,4% 3117 2,8% 1387 2,9%
Vichtis 317 176 2,0% −55 −0,4% 1,2% 372 2,4% 182 2,3%

13785 8599 4,9% −1453 −0,6% −0,2% 15238 5,5% 8446 5,8%
Aura 14 7 0,6% 1 0,0% 2,7% 13 0,6% 4 0,4%
Gustavs 9 5 1,4% 0 0,0% 0,7% 9 1,4% 5 1,3%
Kimitoön 2048 1170 52,8% 51 1,2% 0,9% 1997 51,6% 1033 49,5%
Koski 7 4 0,5% 0 0,0% 1,0% 7 0,5% 4 0,7%
Laitila 14 8 0,3% −16 −0,4% 1,7% 30 0,7% 12 0,7%
Loimaa 22 14 0,3% −35 −0,3% −0,1% 57 0,6% 34 0,7%
Lundo 158 70 1,3% −2 −0,1% 0,9% 160 1,4% 60 1,3%
Masku 50 25 0,9% −19 −0,4% 1,7% 69 1,3% 32 1,4%
Nousis 16 11 0,6% −8 −0,3% 1,2% 24 0,9% 13 1,0%
Nystad 47 32 0,6% −18 −0,1% 0,2% 65 0,7% 32 0,8%
Nådendal 180 113 1,4% −39 −0,4% 0,8% 219 1,8% 117 1,9%
Oripää 9 2 1,2% 2 0,2% 1,3% 7 1,0% 4 1,2%
Pargas 4323 2540 48,0% −379 −3,1% −1,1% 4702 51,1% 2486 54,1%
Pemar 57 33 0,9% −17 −0,3% −0,1% 74 1,2% 34 1,2%
Pyhäranta 3 1 0,3% −5 −0,4% −1,0% 8 0,7% 2 0,4%
Pöytyä 19 11 0,4% −6 −0,1% 0,2% 25 0,5% 17 0,7%
Reso 172 103 1,3% −67 −0,5% −0,8% 239 1,8% 134 1,9%
Rusko 36 14 1,0% −12 −0,3% 0,2% 48 1,3% 23 1,4%
S:t Karins 783 391 3,7% 5 −0,3% 0,4% 778 4,0% 340 3,8%
Marttila 6 1 0,5% −9 −0,8% 0,4% 15 1,3% 4 0,6%
Sagu 26 16 1,5% −5 −0,2% −0,6% 31 1,7% 12 1,4%
Salo 293 198 1,0% −40 −0,2% −1,1% 333 1,2% 178 1,1%
Somero 16 7 0,3% −6 −0,1% 0,8% 22 0,4% 11 0,4%
Tövsala 6 4 0,6% −4 −0,4% 2,8% 10 1,0% 7 1,5%
Vehmaa 9 6 0,7% 0 0,0% 2,8% 9 0,7% 4 0,6%
Mynämäki 28 13 0,7% −13 −0,2% 0,0% 41 0,9% 24 1,0%
Åbo 5434 3800 0,7% −812 −4,8% −0,8% 6246 5,5% 3820 6,0%
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47596 20637 19,3% −5284 −1,8% −0,5% 52880 21,1% 19039 15,6%
Alajärvi 23 21 0,4% 14 0,2% 0,7% 9 0,2% 4 0,2%
Alavus 19 16 0,3% 4 0,1% −0,3% 15 0,2% 10 0,2%
Bötom 12 10 1,5% 0 0,1% 2,9% 12 1,4% 10 1,9%
Etseri 14 9 0,5% 10 0,4% −0,4% 4 0,1% 4 0,2%
Evijärvi 9 4 0,3% −4 −0,6% 0,3% 13 0,9% 8 1,2%
Halsua 6 5 1,0% 4 0,7% −3,0% 2 0,3% 1 0,2%
Ilmajoki 27 16 0,4% 6 0,1% 0,7% 21 0,3% 14 0,4%
Jakobstad 4484 2002 43,7% −564 −3,0% −2,6% 5048 46,7% 1861 47,0%
Kannus 18 10 0,6% 5 0,2% 0,8% 13 0,4% 8 0,5%
Karleby 1982 1033 7,6% −295 −1,1% −0,3% 2277 8,7% 1009 8,8%
Kaskö 185 108 25,2% −39 −1,8% −4,6% 224 27,0% 154 26,3%
Kauhajoki 33 24 0,5% 6 0,1% 1,2% 27 0,4% 20 0,5%
Kauhava 45 30 0,5% −7 −0,1% −0,8% 52 0,6% 34 0,6%
Kaustby 31 20 1,3% 3 0,1% 0,8% 28 1,2% 12 1,1%
Korsholm 7514 2308 64,2% −475 −3,8% −1,6% 7989 68,0% 2074 62,0%
Korsnäs 1141 188 87,9% −141 −4,7% −2,1% 1282 92,6% 235 89,4%
Kristinestad 2076 1098 53,4% −287 −2,4% −1,7% 2363 55,8% 1006 51,1%
Kronoby 2292 1271 60,0% −290 −6,3% −0,6% 2582 66,3% 1300 67,7%
Kuortane 9 6 0,4% 3 0,1% 1,3% 6 0,3% 3 0,2%
Kurikka 49 29 0,5% −5 0,0% 1,1% 54 0,5% 41 0,6%
Laihela 86 45 2,0% −23 −0,4% −0,2% 109 2,4% 45 2,1%
Lappajärvi 7 4 0,4% 2 0,1% −0,1% 5 0,3% 4 0,5%
Lappo 33 23 0,4% 8 0,1% 0,8% 25 0,3% 18 0,4%
Larsmo 983 453 31,2% −182 −7,7% −0,9% 1165 38,9% 430 52,6%
Lestijärvi 2 2 0,5% −2 −0,4% −0,1% 4 0,9% 4 1,1%
Malax 2806 1033 81,7% −243 −3,8% −3,1% 3049 85,5% 972 83,3%
Nykarleby 3065 1012 71,5% −362 −5,7% −1,0% 3427 77,2% 816 72,5%
Närpes 4125 1761 82,6% −708 −6,3% −3,9% 4833 88,9% 1750 88,0%
Pedersöre 3361 1179 51,0% −724 −10,2% −2,0% 4085 61,2% 867 63,5%
Perho 6 4 0,4% 0 0,0% 2,4% 6 0,4% 4 0,7%
Seinäjoki 235 159 0,6% 79 0,2% 0,5% 156 0,4% 95 0,4%
Soini 2 1 0,2% 0 0,0% 3,5% 2 0,2% 0 0,0%
Storkyro 22 9 0,8% −3 −0,1% 0,2% 25 0,9% 11 0,7%
Storå 8 7 0,7% 2 0,1% 4,8% 6 0,6% 3 0,6%
Toholampi 9 3 0,5% 7 0,4% 0,1% 2 0,1% 0 0,0%
Vasa 9772 5159 25,8% −818 −1,5% −2,4% 10590 27,3% 4884 26,5%
Vetil 13 7 0,7% −8 −0,5% 2,5% 21 1,2% 10 1,0%
Vimpeli 11 5 0,7% 2 0,2% 0,7% 9 0,5% 2 0,2%
Vörå 3060 1548 80,3% −259 −1,9% −1,3% 3319 82,2% 1302 80,0%
Östermark 21 15 0,7% 0 0,0% −2,2% 21 0,7% 14 0,7%

417 292 0,3% 239 0,2% −1,2% 178 0,1% 111 0,2%
Björneborg 208 146 0,4% 122 0,2% −1,7% 86 0,2% 49 0,2%
Eura 13 9 0,2% 12 0,2% −1,5% 1 0,0% 1 0,0%
Euraåminne 18 13 0,3% 13 0,2% −0,9% 5 0,1% 3 0,1%
Harjavalta 3 3 0,1% −1 0,0% −2,7% 4 0,1% 3 0,1%
Jämijärvi 0 0 0,0% −7 −0,7% 3,4% 7 0,7% 6 0,8%
Kankaanpää 8 8 0,1% 6 0,1% 0,7% 2 0,0% 1 0,0%
Karvia 10 9 0,7% 6 0,4% 4,9% 4 0,3% 4 0,5%
Kumo 13 8 0,3% 9 0,2% −0,3% 4 0,1% 1 0,1%
Nakkila 12 8 0,4% −2 0,0% −2,9% 14 0,4% 9 0,5%
Påmark 4 3 0,3% 2 0,1% 1,0% 2 0,2% 1 0,1%
Raumo 92 59 0,4% 58 0,2% −1,5% 34 0,2% 25 0,2%
Sastmola 4 3 0,2% 3 0,1% 3,4% 1 0,1% 1 0,1%
Siikainen 0 0 0,0% −2 −0,2% −2,2% 2 0,2% 1 0,2%
Säkylä 12 7 0,3% 12 0,3% −1,5% 0 0,0% 0 0,0%
Ulvsby 11 8 0,2% 3 0,1% −0,1% 8 0,1% 4 0,1%
Huittinen 9 8 0,2% 6 0,1% −1,0% 3 0,1% 2 0,1%
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559 345 0,3% 59 0,1% −0,4% 500 0,2% 275 0,3%
Asikkala 4 1 0,1% −5 −0,1% −1,3% 9 0,2% 4 0,2%
Forssa 21 16 0,2% 12 0,1% −2,1% 9 0,1% 6 0,1%
Hartola 2 1 0,1% 1 0,0% 0,8% 1 0,1% 1 0,1%
Hattula 11 8 0,2% 5 0,1% −0,1% 6 0,1% 4 0,1%
Hausjärvi 5 4 0,1% 2 0,0% 0,4% 3 0,1% 2 0,1%
Heinola 19 12 0,2% −6 0,0% −0,9% 25 0,2% 20 0,3%
Hollola 23 14 0,2% −1 0,0% 0,6% 24 0,2% 10 0,2%
Humppila 0 0 0,0% −2 −0,2% 0,4% 2 0,2% 2 0,2%
Janakkala 22 16 0,2% −4 −0,1% 0,0% 26 0,3% 14 0,3%
Jockis 4 3 0,1% −2 −0,1% −1,1% 6 0,2% 2 0,1%
Kärkölä 13 8 0,6% 4 0,2% −0,5% 9 0,4% 4 0,4%
Lahtis 233 138 0,4% 25 0,1% −0,9% 208 0,3% 120 0,3%
Loppi 7 4 0,2% 2 0,1% −0,1% 5 0,1% 1 0,1%
Orimattila 18 6 0,2% −12 −0,2% 2,0% 30 0,4% 10 0,2%
Padasjoki 4 2 0,2% −2 −0,2% 1,6% 6 0,4% 5 0,5%
Riihimäki 56 36 0,4% 16 0,1% −0,2% 40 0,3% 18 0,3%
Sysmä 2 2 0,1% 0 0,0% −0,5% 2 0,1% 1 0,1%
Tammela 3 3 0,1% −8 −0,2% −0,3% 11 0,3% 11 0,6%
Tavastehus 102 63 0,3% 24 0,1% −0,2% 78 0,2% 40 0,2%
Ypäjä 3 2 0,2% 3 0,2% −0,9% 0 0,0% 0 0,0%

937 582 0,3% 610 0,2% −0,1% 327 0,1% 191 0,1%
Akaa 10 6 0,1% 3 0,0% 0,6% 7 0,1% 3 0,1%
Birkala 31 20 0,3% 16 0,2% −0,1% 15 0,1% 10 0,2%
Ikalis 5 3 0,1% −1 0,0% 0,9% 6 0,1% 5 0,2%
Juupajoki 2 0 0,2% 2 0,2% 0,9% 0 0,0% 0 0,0%
Kangasala 34 17 0,2% 20 0,1% 0,1% 14 0,1% 5 0,1%
Kihniö 0 0 0,0% 0 0,0% 1,8% 0 0,0% 0 0,0%
Lempäälä 19 9 0,1% 5 0,0% 0,5% 14 0,1% 7 0,1%
Mänttä-Vilppula 0 0 0,0% −3 −0,1% 0,4% 3 0,1% 3 0,1%
Nokia 50 24 0,3% 30 0,2% −2,1% 20 0,1% 11 0,1%
Orivesi 7 2 0,1% 4 0,0% −0,6% 3 0,1% 2 0,1%
Parkano 1 0 0,0% 1 0,0% 0,3% 0 0,0% 0 0,0%
Punkalaidun 3 2 0,2% 1 0,1% 0,7% 2 0,1% 1 0,1%
Pälkäne 5 1 0,1% 3 0,0% −1,6% 2 0,1% 2 0,1%
Ruovesi 2 1 0,1% 1 0,1% −0,8% 1 0,0% 1 0,1%
Sastamala 188 115 1,4% 185 1,4% −0,3% 3 0,0% 1 0,0%
Tammerfors 510 343 0,3% 306 0,2% −0,2% 204 0,1% 122 0,2%
Tavastkyro 8 5 0,1% 7 0,1% −0,5% 1 0,0% 1 0,0%
Urjala 4 2 0,2% 0 0,0% 1,0% 4 0,2% 2 0,2%
Valkeakoski 13 10 0,1% 1 0,0% −0,3% 12 0,1% 6 0,1%
Vesilahti 8 3 0,3% 5 0,2% 0,8% 3 0,1% 2 0,2%
Virdois 2 1 0,1% 1 0,1% −1,0% 1 0,0% 0 0,0%
Ylöjärvi 33 17 0,2% 21 0,1% 0,1% 12 0,1% 7 0,1%
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Sydöstra Finlands valk 477 314 0,2% 477 0,2% −0,4% 0
Enonkoski 2 2 0,3% 2 0,3% −1,1% 0
Fredrikshamn 22 16 0,2% 22 0,2% −0,8% 0
Heinävesi 1 1 0,1% 1 0,1% 3,4% 0
Hirvensalmi 0 0 0,0% 0 0,0% −0,8% 0
Imatra 12 6 0,1% 12 0,1% −1,0% 0
Iitti 7 6 0,2% 7 0,2% −1,7% 0
Jorois 2 1 0,1% 2 0,1% 3,8% 0
Juva 6 5 0,2% 6 0,2% 0,7% 0
Kangasniemi 2 2 0,1% 2 0,1% 2,6% 0
Kotka 178 109 0,7% 178 0,7% 0,0% 0
Kouvola 65 43 0,1% 65 0,1% −1,3% 0
Lemi 0 0 0,0% 0 0,0% 2,1% 0
Luumäki 2 2 0,1% 2 0,1% −0,8% 0
Miehikkälä 1 1 0,1% 1 0,1% 3,3% 0
Mäntyharju 2 2 0,1% 2 0,1% −1,8% 0
Nyslott 14 9 0,1% 14 0,1% −0,8% 0
Parikkala 0 0 0,0% 0 0,0% −0,3% 0
Pertunmaa 1 1 0,1% 1 0,1% −6,5% 0
Pieksämäki 7 5 0,1% 7 0,1% −1,9% 0
Puumala 2 2 0,1% 2 0,1% −6,7% 0
Pyttis 67 41 2,4% 67 2,4% 0,2% 0
Rantasalmi 2 2 0,1% 2 0,1% 0,0% 0
Rautjärvi 0 0 0,0% 0 0,0% −0,3% 0
Ruokolahti 2 1 0,1% 2 0,1% −2,7% 0
S:t Michel 17 11 0,1% 17 0,1% −0,1% 0
Savitaipale 1 1 0,1% 1 0,1% −1,9% 0
Sulkava 3 3 0,2% 3 0,2% 2,6% 0
Taipalsaari 5 3 0,2% 5 0,2% 1,0% 0
Virolahti 5 4 0,3% 5 0,3% 2,3% 0
Villmanstrand 59 43 0,1% 59 0,1% 0,8% 0
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Mellersta Finlands valk

134 70 0,1% 134 0,1% 0,1% 0
Idensalmi 2 1 0,0% 2 0,0% −0,4% 0
Ilomants 0 0 0,0% 0 0,0% 4,4% 0
Joensuu 31 18 0,1% 31 0,1% 0,3% 0
Juva 6 5 0,2% 6 0,2% 0,7% 0
Kaavi 0 0 0,0% 0 0,0% 0,0% 0
Keitele 1 0 0,1% 1 0,1% 0,6% 0
Kitee 2 1 0,0% 2 0,0% −3,4% 0
Kiuruvesi 2 1 0,0% 2 0,0% 1,5% 0
Kontiolahti 1 0 0,0% 1 0,0% 0,5% 0
Kuopio 65 37 0,1% 65 0,1% 0,2% 0
Lapinlahti 3 1 0,1% 3 0,1% −1,0% 0
Leppävirta 2 0 0,0% 2 0,0% −0,8% 0
Liperi 1 1 0,0% 1 0,0% −0,2% 0
Lieksa 2 1 0,0% 2 0,0% 1,7% 0
Nurmes 0 0 0,0% 0 0,0% −0,5% 0
Outokumpu 0 0 0,0% 0 0,0% −2,1% 0
Pielavesi 3 0 0,1% 3 0,1% −0,7% 0
Polvijärvi 1 0 0,0% 1 0,0% 0,2% 0
Rautalampi 1 0 0,1% 1 0,1% −1,6% 0
Rautavaara 1 1 0,1% 1 0,1% −1,0% 0
Rääkkylä 0 0 0,0% 0 0,0% 1,4% 0
Siilinjärvi 6 3 0,1% 6 0,1% 0,5% 0
Sonkajärvi 0 0 0,0% 0 0,0% 0,9% 0
Suonenjoki 2 0 0,1% 2 0,1% −0,3% 0
Tervo 0 0 0,0% 0 0,0% 0,7% 0
Tohmajärvi 1 1 0,0% 1 0,0% −0,3% 0
Tuusniemi 0 0 0,0% 0 0,0% 1,3% 0
Varkaus 4 2 0,0% 4 0,0% 0,0% 0
Vesanto 0 0 0,0% 0 0,0% −0,9% 0
Vieremä 0 0 0,0% 0 0,0% 3,2% 0

182 135 0,1% 182 0,1% −0,3% 0
Hankasalmi 2 2 0,1% 2 0,1% −0,9% 0
Joutsa 4 4 0,2% 4 0,2% 1,3% 0
Jyväskylä 96 73 0,1% 96 0,1% −0,2% 0
Jämsä 9 4 0,1% 9 0,1% −0,3% 0
Kannonkoski 1 1 0,1% 1 0,1% −0,6% 0
Karstula 5 3 0,2% 5 0,2% −0,8% 0
Keuru 6 3 0,1% 6 0,1% −2,0% 0
Kinnula 1 1 0,1% 1 0,1% 0,4% 0
Kivijärvi 1 1 0,2% 1 0,2% −0,6% 0
Konnevesi 2 2 0,1% 2 0,1% −2,1% 0
Kuhmoinen 2 1 0,2% 2 0,2% 1,4% 0
Kyyjärvi 0 0 0,0% 0 0,0% −3,1% 0
Laukaa 5 5 0,1% 5 0,1% 1,1% 0
Luhanka 0 0 0,0% 0 0,0% −1,1% 0
Multia 11 8 1,4% 11 1,4% −5,7% 0
Muurame 6 5 0,1% 6 0,1% −0,1% 0
Petäjävesi 7 4 0,3% 7 0,3% 1,1% 0
Pihtipudas 1 1 0,0% 1 0,0% 1,9% 0
Saarijärvi 4 3 0,1% 4 0,1% −0,9% 0
Toivakka 1 1 0,1% 1 0,1% −2,8% 0
Uurainen 1 1 0,1% 1 0,1% 1,8% 0
Viitasaari 4 3 0,1% 4 0,1% −2,2% 0
Äänekoski 15 10 0,2% 15 0,2% −1,0% 0
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Uleåborgs valkrets 496 291 0,2% 64 0,0% −0,1% 432 0,2% 194 0,1%
Alavieska 2 2 0,1% −1 −0,1% −0,4% 3 0,2% 0 0,0%
Brahestad 7 5 0,1% 2 0,1% −2,2% 5 0,0% 2 0,0%
Haapajärvi 6 1 0,2% 2 0,1% −1,5% 4 0,1% 1 0,0%
Haapavesi 4 2 0,1% 2 0,0% 1,4% 2 0,1% 2 0,1%
Hyrynsalmi 1 1 0,1% 0 0,0% 1,7% 1 0,1% 0 0,0%
Ii 5 2 0,1% −1 0,0% −0,4% 6 0,1% 1 0,2%
Kajana 22 12 0,1% 4 0,0% −0,1% 18 0,1% 12 0,1%
Kalajoki 5 2 0,1% −6 −0,1% −0,1% 11 0,2% 3 0,1%
Karlö 2 1 0,3% 1 0,1% −0,6% 1 0,2% 0 0,0%
Kempele 20 14 0,2% 4 0,0% −0,4% 16 0,2% 11 0,2%
Kuhmo 0 0 0,0% −1 0,0% 2,1% 1 0,0% 1 0,0%
Kuusamo 9 4 0,1% 2 0,0% 0,3% 7 0,1% 6 0,1%
Kärsämäki 2 1 0,1% 0 0,0% 2,6% 2 0,1% 2 0,2%
Limingo 11 8 0,2% 5 0,1% 1,7% 6 0,1% 2 0,1%
Lumijoki 1 1 0,1% 1 0,1% −0,1% 0 0,0% 0 0,0%
Merijärvi 0 0 0,0% 0 0,0% −1,7% 0 0,0% 0 0,0%
Muhos 2 1 0,0% −2 −0,1% 0,5% 4 0,1% 2 0,1%
Nivala 4 3 0,1% 0 0,0% 1,1% 4 0,1% 0 0,0%
Oulainen 5 4 0,1% 2 0,0% −1,5% 3 0,1% 1 0,1%
Paltamo 2 2 0,1% 0 0,0% −0,4% 2 0,1% 0 0,0%
Pudasjärvi 4 4 0,1% 1 0,0% −0,9% 3 0,1% 2 0,1%
Puolanka 3 3 0,2% 2 0,1% 0,7% 1 0,1% 1 0,1%
Pyhäjoki 3 3 0,2% 2 0,1% −1,5% 1 0,1% 1 0,1%
Pyhäjärvi 13 9 0,5% 12 0,5% −0,5% 1 0,0% 1 0,1%
Pyhäntä 1 1 0,1% 1 0,1% 2,3% 0 0,0% 0 0,0%
Reisjärvi 1 1 0,1% −1 0,0% 0,7% 2 0,1% 1 0,1%
Ristijärvi 2 1 0,3% 0 0,0% 4,2% 2 0,3% 0 0,0%
Sievi 0 0 0,0% −1 0,0% 1,8% 1 0,0% 0 0,0%
Siikajoki 5 4 0,2% 3 0,1% −3,8% 2 0,1% 2 0,1%
Siikalatva 5 2 0,2% 2 0,1% 1,7% 3 0,1% 2 0,1%
Sotkamo 4 3 0,1% 1 0,0% 2,1% 3 0,1% 1 0,0%
Suomussalmi 2 2 0,1% −3 0,0% 0,5% 5 0,1% 2 0,1%
Taivalkoski 2 2 0,1% 1 0,1% −0,4% 1 0,0% 0 0,0%
Tyrnävä 4 3 0,1% 3 0,1% 0,3% 1 0,0% 0 0,0%
Uleåborg 323 174 0,3% 20 0,0% −0,6% 303 0,3% 129 0,2%
Utajärvi 0 0 0,0% 0 0,0% −0,5% 0 0,0% 0 0,0%
Vaala 4 4 0,3% 3 0,2% 1,3% 1 0,1% 1 0,1%
Ylivieska 10 9 0,1% 4 0,0% −0,5% 6 0,1% 5 0,1%
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Resultat Riksdagsvalet 2023

Valkrets/Kommun

Totala
röster
2023

Förhands
röster
2023

Andel
2023

Skillnad
röster
RD23-19

Skillnad i
Andel
RD23-19

Skillnad i
valdeltagan
de
2019-2023

Resultat
2019

Andel
2019

Förhands
röster
2019

Andel
förhands
röster
2019

Lapplands valkrets 297 181 0,3% 185 0,2% −0,6% 112 0,1% 73 0,1%
Enare 60 39 1,5% 48 1,2% 0,5% 12 0,3% 10 0,4%
Enontekis 19 8 1,8% 16 1,5% 1,1% 3 0,3% 0 0,0%
Kemi 7 6 0,1% 0 0,0% −2,2% 7 0,1% 4 0,1%
Kemijärvi 1 0 0,0% 0 0,0% −0,1% 1 0,0% 1 0,0%
Keminmaa 1 1 0,0% −2 −0,1% 1,4% 3 0,1% 3 0,1%
Kittilä 14 9 0,4% 7 0,2% −0,2% 7 0,2% 4 0,2%
Kolari 7 4 0,3% 5 0,2% 0,1% 2 0,1% 2 0,2%
Muonio 5 4 0,4% 4 0,3% −1,6% 1 0,1% 1 0,1%
Pelkosenniemi 0 0 0,0% 0 0,0% −6,9% 0 0,0% 0 0,0%
Pello 0 0 0,0% −1 0,0% −4,4% 1 0,0% 1 0,1%
Posio 3 3 0,2% −1 0,0% 0,4% 4 0,2% 3 0,2%
Ranua 3 3 0,2% 1 0,1% 1,8% 2 0,1% 2 0,1%
Rovaniemi 56 35 0,2% 30 0,1% −0,7% 26 0,1% 19 0,1%
Salla 2 0 0,1% 1 0,1% −0,4% 1 0,0% 1 0,1%
Savukoski 3 0 0,5% 3 0,5% −3,9% 0 0,0% 0 0,0%
Simo 1 1 0,1% −2 −0,1% −3,4% 3 0,2% 2 0,2%
Sodankylä 9 4 0,2% 6 0,1% −1,4% 3 0,1% 1 0,0%
Tervola 3 1 0,2% −1 0,0% −0,8% 4 0,2% 4 0,4%
Torneå 20 12 0,2% 12 0,1% 0,8% 8 0,1% 5 0,1%
Utsjoki 78 46 11,1% 57 8,3% −1,8% 21 2,8% 8 2,0%
Övertorneå 5 5 0,2% 2 0,1% −1,2% 3 0,1% 2 0,1%
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Resultat per kandidat per valkrets
Helsingfors valkrets
Personens förnamn Personens efternamn Antal förhandsröster Antal röster totalt Antal röster 2019 Uppgift om inval

Nylands valkrets
Personens förnamn Personens efternamn Antal förhandsröster Antal röster totalt Antal röster 2019 Uppgift om inval

Eva Biaudet 3089 5195 5448 vald
Marcus Rantala 3027 4880 4724 ersättare
Silja Borgarsdóttir Sandelin 835 1473 1979
Oona Hagman 682 1399 0
Simon Granroth 503 880 678
Henrika Franck 431 780 0
Juha Hurme 444 728 0
Emma Ringbom 447 719 0
Emmi Piippo 353 535 0
Kristian Wahlbeck 238 456 0
Kalle Pusa 196 336 0
Satu Roberg 168 304 0
Morris Liemola 151 265 0
Elina Sagne-Ollikainen 139 258 139
Anna Hultin-Pashley 145 253 0
Phuong (Betty Fvck) Dao 120 220 0
Kent Ketomäki 111 210 0
Alex Seitsamo 119 206 0
Thomas Selenius 110 186 0
Jutta Seppinen 69 129 0
Bertha Simojoki 71 126 0
Otso Reijonen 38 71 0
Allyana Thomas 45 70 0

Anders Adlercreutz 5284 9442 9425 vald
Henrik Wickström 4033 7306 3265 vald
Otto Andersson 2763 4936 3348 vald
Mikaela Nylander 3374 4794 4643 ersättare
Karin Cederlöf 2046 3619 0
Thomas Blomqvist 1726 3363 6137
Henrik Dettmann 798 1846 0
Anita Westerholm 817 1598 1012
Elin Blomqvist-Valtonen 850 1480 1111
Karl Åberg 409 971 0
Eva-Lena Gästrin 428 880 544
Nina af Hällström 526 874 0
Frida Sigfrids 504 864 779
Henrika Backlund 403 774 0
Micaela Röman 369 741 855
Heidi Himmanen 269 492 597
Patrik Karlsson 278 484 616
Fredrik Waselius 204 377 0
Kasper Nyberg 160 326 0
Julia Ståhle 161 304 0
Petra Lind 158 298 0
Kristian Rehnström 155 294 352
Kjell Törner 158 286 0
Anders Portin 156 267 0
Anders Wikström 124 259 0
Alexandra Lundmark 114 257 0
Fredrik Rantala 109 256 0
Frida Forsblom-Prittinen 133 255 0
Laura Johansson 107 211 0
Heidi Seppälä 102 199 390
Ida Flemmich 97 182 0
Emmi Thompson 76 174 0
Emilie Jäntti 75 164 0
Päivi Storgård 76 140 0
Håkan Blomberg 68 109 0
Sebastian Ekblom 47 81 0
Mathew Mailaparampil 26 56 0
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Vasa valkrets
Personens förnamn Personens efternamn Antal förhandsröster Antal röster totalt Antal röster 2019 Uppgift om inval

Egentliga Finlands valkrets
Personens förnamn Personens efternamn Antal förhandsröster Antal röster totalt Antal röster 2019 Uppgift om inval

Samkretsen
Valkrets Personens förnamn Antal röster totalt Antal röster 2019Personens efternamnAntal förhandsröst

Anna-Maja Henriksson 6177 12657 14545 vald
Joakim Strand 3240 7079 10596 vald
Anders Norrback 2478 5927 5882 vald
Mikko Ollikainen 1991 5397 7755 vald
Christoffer Ingo 1383 4802 2082 ersättare
Sari Somppi 841 1941 2240
Johanna Holmäng 699 1735 0
Steven Frostdahl 488 1380 0
Frans Villanen 696 1238 0
Rainer Bystedt 551 1159 0
Joacim Sandbacka 584 1054 0
Marja Lindberg 473 941 0
Ramieza Mahdi 437 936 502
Hans Snellman 288 562 858
Ida-Marie Jungell 202 502 432
Greger Forsblom 109 286 0

Sandra Bergqvist 4225 6771 2983 vald
Niklas Guseff 1325 2160 0 ersättare
Oscar Byman 564 896 0
Åsa Gustafsson 300 511 578
Terhi Vörlund-Wallenius 316 511 0
Veera Granroth 317 407 0
Gunilla "Gilla" Granberg 204 325 0
Markus Blomquist 212 322 989
Jerker Björkqvist 202 319 0
Jan "Bambu" Eriksson 144 279 0
Tomas Björkroth 152 251 0
Anna-Karin Tötterman 133 204 0
Katariina Leino 113 200 0
Camilla Sonntag-Wilenius 115 184 0
Kjell Wennström 133 178 0
Filip Schauman 89 166 0
Julie Wallin 55 101 0

Satakunta valkrets Ida Susi 228 333 0
Satakunta valkrets Tomas Lundström 42 55 0
Satakunta valkrets Juhani Järvinen 22 29 0
Tavastlands valkrets Sara Ikävalko 127 217 0
Tavastlands valkrets Pia Tyyskä 90 160 191
Tavastlands valkrets Petteri Kaleva 70 98 0
Tavastlands valkrets Nikolai Ylirotu 38 54 0
Tavastlands valkrets Pancho Nikander 20 30 0
Birkalands valkrets Wilhelm von Nandelstadh 582 937 0

Johan Bardy 314 477 0
Suraindran Kamalakanan 45 87 0
Tommy Häyrynen 25 47 0
Markku Kanervisto 135 182 0

Uleåborgs valkrets Tanja-Maria Nyman 123 205 432
Uleåborgs valkrets Pekka Sinervo 79 145 0
Uleåborgs valkrets Veronica Helanen 54 92 0
Uleåborgs valkrets Jari Aho 35 54 0
Lapplands valkrets Vesa Länsman 181 297 0

Sydöstra Finlands valkre
Savolax-Karelens valkre
Savolax-Karelens valkre
Mellersta Finlands valkr
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Förvaltningsberättelse 2022

Förvaltningsberättelse 2022

Verksamhetsåret 2022 var en återgång till det normala med tanke på verksamheten efter åren med

Corona-pandemin. Mycket av verksamheten fortsatte att arrangeras som hybrid-evenemang med

möjlighet att delta på distans, men de fysiska mötena var uppskattade då de igen möjliggjordes.

I januari 2022 arrangerades Finlands första välfärdsområdesval. Valet arrangerades undantagsvis som

ett separat val, från och med 2025 kommer välfärdsområdesvalen att hållas i samband med

kommunalvalen. Kostnaden för valet föll den här gången i mycket stor utsträckning på partiet centralt

eftersom det inte fanns några lokala resurser för ändamålet vilket syns i partiets ekonomi.

Det statliga partistödet under verksamhetsåret 2022 uppgick till 1 603 575 €. Från

Intressebevakningsfonden inom Svenska kulturfonden erhölls ett bidrag på 1 798 057 €.

Medlemsavgifternas andel av intäkterna var 95 148,00 €.

Personalkostnader 2022 var 1 425 332,99 jämfört med 1 375 972,76 år 2021, vilket är en ökning på

3,6 %. Bland kostnaderna syns vissa satsningar med tanke på förberedelserna inför riksdagsvalet 2023

samt lönejusteringar till följd av inflationen.

Vid utgången av år 2022 hade SFP 27 anställda tjänstemän i medeltal jämfört med 24 anställda året

innan. De sammanlagda kostnaderna för partiets ordinarie verksamhet utgjorde 3 821 092,09 € år

2022 mot 3 619 705,32 år 2021.

Exklusive valkostnader var totalkostnaderna 3 338 921,63 € år 2022 jämfört med 3 013 452,39 € år

2021.

Bokslutet, inklusive valkostnaderna, uppvisar ett underskott på -199 342,56 € medan verksamheten

exklusive valkostnaderna visar ett överskott på 282 827,90 €. Det egna kapitalet vid slutet av år 2021

var 1 089 271,28 € jämfört med 1 288 613,63 € år 2021. Det ekonomiska utfallet framgår utförligare

ur balansboken.

SFP står på en stabil ekonomisk grund, men kostnaderna för välfärdsområdesvalet tärde på partiets

kassa. Detta innebär att trots att ekonomin är stabil behöver satsningar göras för att hålla en tillräcklig

buffert med tanke på framtiden. Detta så att det finns resurser att klara av eventuella överraskande

kostnader som kan uppstå.

Helsingfors 12.04.2023

Fredrik Guseff

Partisekreterare
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Medlemsstatistik

SFP i Österbotten Antal medl.
001 SFP i Vörå 505
010 SFP i Vasa centrum 171
011 SFP i Brändö-Vikinga 78
012 SFP i Dragnäsbäck-Hemstrand 45
013 SFP i Östra Vasa 53
014 SFP i Gerby-Västervik 36
015 SFP i Högbacken-Sunnanvik 24
016 SFP i Roparnäs omnejd 54
018 SFP i Sundom 107
020 SFP i Pedersöre 303
021 SFP i Esse 225
022 SFP i Purmo 212
030 SFP i Oravais 136
040 SFP i Närpes 469
041 SFP i Pörtom 139
042 SFP i Övermark 122
050 SFP i Nykarleby centrum 132
051 SFP i Nykarleby lk 191
052 SFP i Jeppo 121
053 SFP i Munsala 147
055 SFP i Pensala 102
060 SFP i Maxmo 51
070 SFP i Malax 395
071 SFP i Bergö 52
072 SFP i Petalax 90
080 SFP i Larsmo 156
090 SFP i Kronoby 194
091 SFP i Nedervetil 241
092 SFP i Terjärv 209
110 SFP i Kristinestad - Tjöck 246
111 SFP i Lappfjärd 327
112 SFP i Dagsmark 159
114 Nya Sfp i Kristinestad 7
115 SFP i Tjöck 86
116 SFP i Södra Kristinestad 211
120 SFP i Korsnäs 195
129 SFP i Smedsby-Böle 143
130 SFP i Mellersta Korsholm 265

131 SFP i Kvevlax 174
132 SFP i Replot-Björkö 191
133 SFP i Solf 165
134 SFP i Norra Korsholm 110
140 SFP i Kaskö 62
151 SFP i Jakobstads centrum 141
152 SFP i Södra Jakobstad 92
153 SFP i Östra Jakobstad 40
155 SFP i Västra Jakobstad 87
160 SFP i Karleby 657
 8118

SFP i Egentliga Finland 
200 SFP i St. Karins 32
215 SFP i Åbo 338
230 SFP i Pargas 185
235 SFP i Kimitoön 286
250 SFP i Nagu 70
260 SFP i Korpo 49
280 SFP i Iniö 56
290 SFP i Houtskär 37
311 SFP i Reso 7
312 SFP i Nådendal 25
313 SFP i Salo regionen 27
 1112

SFP i Nyland 
400 SFP i Mellersta Vanda 67
401 SFP i Mårtensdal 58
402 SFP i Västra Vanda 45
403 SFP i Östra Vanda 33
410 SFP i Tusby 27
420 SFP i Tenala 114
421 SFP i Bromarf 55
430 SFP i Strömfors 70
440 SFP i Sjundeå 144
455 SFP i Sibbo 276
460 SFP i Pojo 107
470 SFP i Pernå 134
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480 SFP i Mörskom 50
490 SFP i Lovisa 125
500 SFP i Lojo 39
510 SFP i Liljendal 206
520 SFP i Lappträsk 157
530 SFP i Kyrkslätt centrum 105
531 SFP i Norra Kyrkslätt 56
532 SFP i Södra Kyrkslätt 98
540 SFP i Kervo 20
550 SFP i Karis 201
560 SFP i Ingå 220
566 SFP i Träskända 4
570 SFP i Hyvinge 12
571 SFP i Nurmijärvi 12
582 SFP i Hangö 101
590 SFP i Grankulla 201
600 SFP i Mattby-Olars 70
601 SFP i Stor-Alberga 72
602 SFP i Norra Esbo 30
603 SFP i Esboviken 62
604 SFP i Stor-Hagalund 61
605 SFP i Stor-Köklax 38
606 SFP i Esbo centrum 61
610 SFP i Ekenäs 201
612 SFP i Snappertuna 28
623 SFP i Södra Borgå glesbygd  
        och skärgård 256
624 SFP i Västra Borgå 93
625 SFP i Östra Borgå r.f. 61
632 SFP i Borgå centrum 311
640 SFP i Vichtis-Högfors 12
 4093

SFP i Helsingfors 
701 SFP i Sydvästra Helsingfors 156
702 SFP i Munksnejden 98
703 SFP i Kronoskatsgardet 59
704 SFP i Södra Helsingfors 165
705 SFP i Tölö 127
706 SFP i Hoplaxnejden 129
707 SFP i Sydöstra Helsingfors 105
708 SFP i Norra Helsingfors 96
709 SFP i Norr om Långa bron 117

710 SFP i Centrum 199
711 SFP i Östra Helsingfors 96
 1347
 
SFP i Samkretsen 
750 SFP i Satakunta 30
751 SFP i Jyväskylä 26
753 SFP i Kotka med omnejd 27
754 SFP i Norra Kymmenedalen 14
755 SFP i Tavastland - Häme 44
756 SFP i Pyttis 38
757 SFP i Tammerfors 93
758 SFP i Uleåborg med omnejd 51
759 SFP i Saame 17
760 SFP i Savo-Karjala 19
 359
 
Svenska Kvinnoförbundet 2487
Förbundet Svenska Seniorer 431
Svensk Ungdom 3120
 
Specialföreningar 
Intresseföreningen för barnfamiljer 25
SFP i Bryssel 26
Kristet Samhällsansvar i  130 
Finland r.f.
Liberalt initiativ 5
Svenska folkpartiets Moderater 80
Svenska löntagare r.f 1
Sfp.nu 38
Multicultural Finland 17
Nätverk för tvåspråkiga i Finland 12
Liberal framtid/ 2 
Liberaalinen tulevaisuus
SFP i Stockholm 6
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